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Δηµοτικό Σχολείο Ελευθερίου Κορδελιού Θεσσαλονίκης, το
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1. Συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και των τροπολο-
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γουσες διατάξεις για την εφαρµογή της Συµφωνίας Δηµο-
σιονοµικών Στόχων και Διαρθρωτικών Μεταρρυθµίσεων και
άλλες διατάξεις», σελ. 10059

2. Αίτηση αντισυνταγµατικότητας που ετέθη από τον Κοι-
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τές Υπουργοί Εξωτερικών και Εσωτερικών και Διοικητικής
Ανασυγκρότησης, κατέθεσαν στις 20/5/2016 σχέδιο νόµου:
«Κύρωση του Μνηµονίου Συνεργασίας µεταξύ του Υπουρ-
γείου Εξωτερικών της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υ-
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Οικονοµικών, καθώς και οι Αναπληρωτές Υπουργοί Εξωτερι-
κών και Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, κατέ-
θεσαν στις 20/5/2016 σχέδιο νόµου: «Κύρωση του Μνηµονίου
Συνεργασίας µεταξύ του Υπουργείου Εξωτερικών της Γεωρ-
γίας και του Υπουργείου Εξωτερικών της Ελλάδας για την
προσέγγιση της Γεωργίας στην Ευρωπαϊκή  Ένωση», σελ.
10059

γ) Οι Υπουργοί Εξωτερικών, Εσωτερικών και Διοικητικής
Ανασυγκρότησης, Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων και
Οικονοµικών, καθώς και οι Αναπληρωτές Υπουργοί Εξωτερι-
κών, Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης και Παι-
δείας,  Έρευνας και Θρησκευµάτων, κατέθεσαν στις 20/5/2016
σχέδιο νόµου: «Κύρωση του Μνηµονίου Συνεργασίας µεταξύ
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του Υπουργείου Εξωτερικών και Ευρωπαϊκής Ολοκλήρωσης
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Οικονοµικών «Επείγουσες διατάξεις για την εφαρµογή της
συµφωνίας δηµοσιονοµικών στόχων και διαθρωτικών µεταρ-
ρυθµίσεων και άλλες διατάξεις», σελ. 10059
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ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Ν. , σελ. 10059 - 10076
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ΘΕΟΧΑΡΗΣ Θ. , σελ. 10174, 10175
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Αθήνα, σήµερα στις 21 Μαΐου 2016, ηµέρα Σάββατο και ώρα
10.18’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Δ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΝΙΚΗΤΑ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Το Προεδρείο, εκ µέρους όλων, εύχεται χρόνια πολλά στους
εορτάζοντες και εορτάζουσες συναδέλφους και συναδέλφισσες,
νυν και πρώην. Επίσης, ευχόµαστε χρόνια πολλά στον Γενικό και
Ειδικό Γραµµατέα, στη Γενική Διευθύντρια, την κ. Τζίνη, σε όλους
τους εργαζόµενους και εργαζόµενες της Βουλής, που εορτά-
ζουν. Και, βεβαίως, στα παιδιά του κοινοβουλευτικού ρεπορτάζ,
αν υπάρχουν εορτάζοντες, και σε αυτούς ευχόµαστε όλοι µαζί
χρόνια πολλά, µε υγεία.

Εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της 

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Επεί-
γουσες διατάξεις για την εφαρµογή της συµφωνίας δηµοσιονο-
µικών στόχων και διαρθρωτικών µεταρρυθµίσεων και άλλες
διατάξεις». 

Υπενθυµίζω ότι η Διάσκεψη των Προέδρων κατά πλειοψηφία
αποφάσισε στη συνεδρίασή της στις 16 Μαΐου 2016 τη συζήτηση
του νοµοσχεδίου σε δύο συνεδριάσεις, το Σάββατο 21 Μαΐου
2016 και ώρα 10.00’ έως 0.00’ και την Κυριακή 22 Μαΐου 2016 και
ώρα 10.00’, επίσης, έως τις 18.00’, οπότε και θα ολοκληρωθεί η
συζήτηση και θα αρχίσει η ψηφοφορία. 

Προτείνω η συζήτηση του νοµοσχεδίου να γίνει ενιαία επί της
αρχής, επί των άρθρων, των τροπολογιών ως µία ενότητα.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ακούστε, σας παρακαλώ, για να

µην αρχίσουµε τα διαδικαστικά µετά.
Από ό,τι ενηµερώθηκα από τις Υπηρεσίες, οι υπουργικές τρο-

πολογίες ήδη έχουν ενσωµατωθεί στην έκθεση. Αναφέροµαι σε
αυτές οι οποίες ψηφίστηκαν εχθές.

Επίσης, προτείνω για την οργάνωση της συζήτησης, σύµφωνα
µε το άρθρο 65 παράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής,
µετά την οµιλία των εισηγητών και των ειδικών αγορητών, να λά-
βουν τον λόγο Βουλευτές από έναν ενιαίο κατάλογο οµιλητών, ο
οποίος θα αποτελείται από τρεις πλήρεις κύκλους οµιλητών κατ’
αναλογία της κοινοβουλευτικής δύναµης των κοµµάτων. Κάθε
κύκλος θα περιλαµβάνει πέντε Βουλευτές από τον ΣΥΡΙΖΑ, τρεις
Βουλευτές από τη Νέα Δηµοκρατία και έναν οµιλητή από τα υπό-
λοιπα κόµµατα. Οι Ανεξάρτητοι Βουλευτές θα προστίθενται ένας

µετά το τέλος του δευτέρου κύκλου, ένας µετά το τέλος του τρί-
του κύκλου και οι υπόλοιποι µε τη σειρά εγγραφής τους, εφόσον
επιθυµούν να λάβουν τον λόγο.

Τέλος, θα ακολουθήσουν οι οµιλίες των Βουλευτών, που τυχόν
θα εγγραφούν µε το ηλεκτρονικό σύστηµα κατά σειρά εγγραφής
τους. Το ηλεκτρονικό σύστηµα θα ανοίξει µόλις ανέβει στο Βήµα
ο πρώτος εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ και θα κλείσει µόλις κατέλθει
από το Βήµα ο δεύτερος εισηγητής, από τη Νέα Δηµοκρατία.

Οι χρόνοι οµιλίας θα είναι σύµφωνα µε το άρθρο 97 του Κανο-
νισµού της Βουλής, δηλαδή οι εισηγητές και οι ειδικοί αγορητές
θα έχουν χρόνο οµιλίας δεκαπέντε λεπτά, οι Κοινοβουλευτικοί
Εκπρόσωποι δώδεκα λεπτά και οι οµιλητές επτά λεπτά. Αυτός ο
χρόνος ενδεχοµένως να αναπροσαρµοστεί ανάλογα µε τον αριθ-
µό των συναδέλφων που θα εγγραφούν. 

Θεωρήστε, χωρίς να έχει ακόµα το Προεδρείο ενηµέρωση, ότι
αύριο από τις 15.00’ περίπου µέχρι τις 18.00’ θα είναι το τρίωρο
των πολιτικών Αρχηγών. Εποµένως ο ωφέλιµος χρόνος για όλους
τους άλλους είναι από αυτή τη στιγµή, που µιλάµε, µέχρι αύριο
στις 15.00’. Μπορεί το 15.00’ να µεταβληθεί κάπως, αλλά χον-
δρικά εκεί γύρω θα είναι.

Πριν πάµε στο νοµοσχέδιο, έχω κάποιες ανακοινώσεις προς
το Σώµα. 

Η Διαρκής Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων, η Διαρκής Επι-
τροπή Παραγωγής και Εµπορίου και η Διαρκής Επιτροπή Δηµό-
σιας Διοίκησης, Δηµόσιας Τάξης και Δικαιοσύνης καταθέτουν
την έκθεσή τους στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών
«Επείγουσες διατάξεις για την εφαρµογή της συµφωνίας δηµο-
σιονοµικών στόχων και διαθρωτικών µεταρρυθµίσεων και άλλες
διατάξεις».

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, επί της διαδικασίας
θα ήθελα τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Να τελειώσω τις ανα-
κοινώσεις, κύριε Λοβέρδο. Ανακοινώσεις κάνω. Για όνοµα του
θεού!

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Νόµιζα ότι τελειώσατε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Έχω να κάνω, επίσης,

τις εξής ανακοινώσεις προς το Σώµα:
Οι Υπουργοί Εξωτερικών, Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγ-

κρότησης και Οικονοµικών, καθώς και οι Αναπληρωτές Υπουργοί
Εξωτερικών και Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης,
κατέθεσαν στις 20-5-2016 σχέδιο νόµου: «Κύρωση του Μνηµο-
νίου Συνεργασίας µεταξύ του Υπουργείου Εξωτερικών της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου Εξωτερικών της Δηµο-
κρατίας του Αζερµπαϊτζάν σε θέµατα Ευρωπαϊκής Ένωσης».

Οι Υπουργοί Εξωτερικών, Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγ-
κρότησης, Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων και Οικονοµι-
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κών, καθώς και οι Αναπληρωτές Υπουργοί Εξωτερικών και Εσω-
τερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, κατέθεσαν στις 20-5-
2016 σχέδιο νόµου: «Κύρωση του Μνηµονίου Συνεργασίας µετα-
ξύ του Υπουργείου Εξωτερικών της Γεωργίας και του Υπουρ-
γείου Εξωτερικών της Ελλάδας για την προσέγγιση της Γεωρ-
γίας στην Ευρωπαϊκή Ένωση».

Οι Υπουργοί Εξωτερικών, Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγ-
κρότησης, Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων και Οικονοµι-
κών, καθώς και οι Αναπληρωτές Υπουργοί Εξωτερικών, Εσωτε-
ρικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης και Παιδείας, Έρευνας
και Θρησκευµάτων, κατέθεσαν στις 20-5-2016 σχέδιο νόµου:
«Κύρωση του Μνηµονίου Συνεργασίας µεταξύ του Υπουργείου
Εξωτερικών της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου
Εξωτερικών και Ευρωπαϊκής Ολοκλήρωσης της Δηµοκρατίας της
Μολδαβίας για την προσέγγιση της Μολδαβίας µε την Ευρω-
παϊκή Ένωση».

Παραπέµπονται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή.
Επίσης, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Βουλευτής κ. Ιωάννης

Μανιάτης ζητεί άδεια ολιγοήµερης απουσίας για τις 25 και 26
Μαΐου 2016. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Συνεπώς η Βουλή

ενέκρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Επίσης, ο Βουλευτής κ. Νικόλαος-Γεώργιος Δένδιας ζητεί

άδεια ολιγοήµερης απουσίας από 6 έως 9 Ιουνίου 2016. Η Βουλή
εγκρίνει; 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Συνεπώς η Βουλή

ενέκρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Πριν µπούµε στη διαδικασία των οµιλιών, θέλω να ενηµερώσω

το Σώµα ότι ο κ. Λοβέρδος, ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης, κατέθεσε αίτηση αντισυνταγ-
µατικότητας.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, όταν τελειώσατε για
τη διαδικασία, πριν τις ανακοινώσεις, σας ζήτησα τον λόγο ακρι-
βώς για τη διαδικασία, όχι για την ένσταση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Άλλο είναι αυτό. Εγώ
θέλω να την ανακοινώσω –δεν θα µπούµε στην ουσία- για να ξέ-
ρουν οι συνάδελφοι από τώρα ότι έχετε καταθέσει ένσταση, η
οποία έχει ως εξής:

«Προβάλλουµε ως Δηµοκρατική Συµπαράταξη αντιρρήσεις
συνταγµατικότητας, α) των άρθρων 184, 186, 188, 191, 192, 196,
197, 198, 199, 201, 204 του σχεδίου νόµου σε σχέση µε το άρθρο
106 του Συντάγµατος, β) του άρθρου 196 παράγραφος 11 και 12
του σχεδίου νόµου σε σχέση µε το άρθρο 17 παράγραφος 1 και
2 του Συντάγµατος, καθώς και γ) του άρθρου 233 του σχεδίου
νόµου σε σχέση µε το άρθρο 78 παράγραφος 4 και 79 παράγρα-
φος 4 του Συντάγµατος».

Ορίστε, κύριε Λοβέρδο, έχετε τον λόγο, πριν µπούµε στη συ-
ζήτηση για την ένσταση αντισυνταγµατικότητας.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, απευθύνοµαι στο
Προεδρείο, αλλά και σε όλους τους συναδέλφους.

Καθορίσατε µια διαδικασία, η οποία κατά πλειοψηφία έχει επι-
λεγεί. Εντάξει, η Βουλή δουλεύει µε βάση την Πλειοψηφία. Ό-
µως, υπάρχει ένα ζήτηµα, όπως είδαµε από το προπερασµένο
Σαββατοκύριακο, που δεν αφορά τη Βουλή, αλλά αφορά την Κυ-
βέρνηση. Παρεµβαίνει στη συζήτηση, ακόµα και µε Υπουργούς
που δεν συνυπογράφουν το σχετικό σχέδιο νόµου, όχι επειδή ο
Υπουργός ασκεί τα δικαιώµατά του κατά το άρθρο 64 του Κανο-
νισµού της Βουλής, δηλαδή παρεµβαίνει ανά πάσα στιγµή για
τέσσερα λεπτά, αλλά ως κύριοι οµιλητές µε τον χρόνο των
Υπουργών.

Αυτό αλλοιώνει τη διαδικασία, κάνει το Προεδρείο να είναι
πολύ αυστηρό σε Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους και κυρίως
σε Βουλευτές, αλλά ξεχειλώνει και η διαδικασία µε τις παρεµβά-
σεις των Υπουργών.

Εάν, κύριε Πρόεδρε, αυτό επαναληφθεί, τότε σας λέµε εκ των
προτέρων –και θέλω να ενηµερώσετε όλους τους συναδέλφους
σας, γιατί εσείς θα κατέλθετε του Βήµατος και άλλοι θα διευθύ-
νουν τη συζήτηση, που δεν έχουν ακούσει τι λέµε τώρα– ότι εάν
οι Υπουργοί, που δεν έχουν συνυπογράψει, παρεµβαίνουν ή και

αυτοί που έχουν συνυπογράψει παρεµβαίνουν πέραν των οµιλιών
τους για τα τετράλεπτα του άρθρου 64, τότε και οι Κοινοβουλευ-
τικοί Εκπρόσωποι θα ασκήσουν τα δικαιώµατά τους κατά τα
άρθρα 17, 64 και 66 του Κανονισµού της Βουλής. Δεν θα λέει ο
Προεδρεύων ότι «θα µιλήσετε στη δευτερολογία σας, κύριε εκ-
πρόσωπε». Θα απαντάµε στους Υπουργούς. 

Αν θέλουν οι Υπουργοί να προστατεύσουν αυτό που βάλατε,
ώστε να απευθυνθεί η Αίθουσα στην Κυβέρνηση µε τον κατάλ-
ληλο τρόπο, τότε και όλοι εµείς θα το παρακολουθήσουµε. Εάν
σπάσει αυτή η διαδικασία, όπως έγινε, κύριε Πρόεδρε, την πε-
ρασµένη φορά –δεν ξέρω αν ήσασταν εδώ- που αφού µίλησε και
ο Πρωθυπουργός, µίλησαν µετά µε αναπάντητο λόγο δύο Υ-
πουργοί, δηλαδή αν αυτό πάει να επαναληφθεί, πρέπει να ξέρετε
ότι εγώ τουλάχιστον από τη Δηµοκρατική Συµπαράταξη, αλλά πι-
στεύω και άλλοι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι θα διεκδικούν τα
δικαιώµατά τους κατά τα άρθρα που προανέφερα.

ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρα-
καλώ, θα ήθελα τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κατ’ αρχάς θέλω να
σας ενηµερώσω, γιατί κατά βάση ο κ. Λοβέρδος έχει δίκιο, ότι
για σήµερα από τη Γραµµατεία της Κυβέρνησης ο κατάλογος
των Υπουργών που θα µιλήσουν είναι ο εξής: Ο κ. Τσιρώνης, Ανα-
πληρωτής Υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας, ο κ. Παρα-
σκευόπουλος, Υπουργός Δικαιοσύνης και Ανθρωπίνων Δικαιω-
µάτων, ο κ. Παπαγγελόπουλος, Αναπληρωτής Υπουργός Δικαιο-
σύνης.

Σε αυτό το σηµείο, κύριε Παρασκευόπουλε, θα ήθελα να σας
παρακαλέσω να µιλήσει ο ένας εκ των δύο. Ο κ. Παπαγγελόπου-
λος µίλησε εχθές. Δεν νοµίζω ότι χρειάζεστε και οι δύο. Ας κερ-
δίσουµε τον χρόνο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης,
Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Καλώς, κύριε Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Συνεχίζω: Ο κ. Απο-
στόλου το απόγευµα και γύρω στις 19.00’ η ώρα ο Υπουργός Οι-
κονοµικών κ. Τσακαλώτος.

Εποµένως για σήµερα αυτό, το οποίο λέτε, θα το ακολουθή-
σουµε και το λέω εξαρχής για να το πάρουν ως «γραµµή» και
αυτοί που θα µε διαδεχθούν στην Έδρα του Προεδρεύοντος.
Άρα θα αποφευχθεί αυτό το οποίο είπατε, για να µην έχουµε
αυτό που συνέβη, πράγµατι, και είναι εις βάρος στην ουσία των
συναδέλφων Βουλευτών απ’ όλες τις πτέρυγες.

ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρα-
καλώ, τον λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Θεοχάρη, εσείς
τι θέλετε; 

ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Επί της διαδικασίας θέλω
να κάνω µια ερώτηση, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Έχετε τον λόγο,
κύριε Θεοχάρη.

ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Στην τελευταία συζήτηση
δόθηκε η δυνατότητα στους Ανεξάρτητους Βουλευτές να µιλή-
σουν και στους τρεις κύκλους. Θα ήθελα να ρωτήσω…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Το ανήγγειλα, κύριε
Θεοχάρη. Δεν ήσασταν στην Αίθουσα.

ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Το ξέρω, ότι άλλαξε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Οι Ανεξάρτητοι ξεκι-

νούν από τον δεύτερο κύκλο και είναι και στον τρίτο κύκλο, τε-
λευταίοι µετά τους συναδέλφους των κοµµάτων. 

ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Δεν θέλω διευκρίνιση, το
άκουσα, κύριε Πρόεδρε. Η ερώτηση είναι: γιατί άλλαξε αυτό από
την προηγούµενη φορά;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Δεν άλλαξε. Έτσι
ήταν και την προηγούµενη φορά. 

ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Την προηγούµενη φορά
µιλήσαµε και στον πρώτο και στον δεύτερο και στον τρίτο κύκλο.
Εν πάση περιπτώσει, εάν πρέπει να µιλήσουµε σε δύο κύκλους,
γιατί να µην είναι ο πρώτος και ο δεύτερος και να είναι ο δεύτε-
ρος και ο τρίτος; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Θεοχάρη, κατ’
αρχάς έτσι έγινε και την προηγούµενη φορά και το ξέρω γιατί
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εγώ άνοιξα τη συνεδρίαση.
Δεύτερον, είναι βάσει της αναλογικότητας και γι’ αυτό µπαί-

νετε από τον δεύτερο κύκλο και τον τρίτο κύκλο και µετά όσοι
εγγράφεστε. Τώρα, για το ποιος θα είναι στον δεύτερο ή στον
τρίτο κύκλο, δεν είστε πάρα πολλοί, συνεννοηθείτε, για να µας
διευκολύνετε και εµάς. Μη βάλετε εµένα τώρα να επιλέξω εσάς
ή κάποιον άλλον για να το αν θα είναι στον δεύτερο ή στον τρίτο
κύκλο. Μη χάνουµε τώρα περαιτέρω χρόνο, γιατί η ουσία είναι
να ακουστούν τα επιχειρήµατα και τα αντεπιχειρήµατα σχετικά
µε το νοµοσχέδιο. 

Μπαίνουµε, λοιπόν, στο θέµα της διαδικασίας σε ό,τι αφορά
την ένσταση συνταγµατικότητας που κατέθεσε ο κ. Λοβέρδος και
απ’ ό,τι µε ενηµέρωσε –χοντρικά, κύριε Λοβέρδο, για να µην κά-
νω λάθος- είναι τα δύο επίµαχα άρθρα, του «κόφτη» και του
υπερταµείου.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Έτσι είναι. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Δηλαδή, αυτά τα δύο

είναι κυρίως τα θέµατα της συνταγµατικότητας. Το λέω για τυπι-
κούς λόγους, για τους συναδέλφους που θα µιλήσουν, για να το
έχουν υπ’ όψιν τους.

Έχουν δικαίωµα να µιλήσουν ο λέγων, ο κ. Λοβέρδος, ο αντι-
λέγων εκ µέρους του ΣΥΡΙΖΑ, οι Πρόεδροι των Κοινοβουλευτι-
κών Οµάδων ή οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι από τα υπό-
λοιπα κόµµατα ή συνάδελφος που έχει οριστεί από τα κόµµατα
–δεν θα ακολουθήσουµε τελείως τον τύπο- και, βεβαίως, ο αρ-
µόδιος Υπουργός κλείνει µε οµιλία πέντε λεπτών ως αντιλέγων
στην ένσταση του κ. Λοβέρδου.

Θα ρωτώ κάθε κόµµα –γιατί δεν έχω κατάλογο- ποιος θα είναι
ο οµιλών. Από τη Νέα Δηµοκρατία ξέρω ότι είναι ο κ. Φορτσάκης.
Από τα άλλα κόµµατα θα σηκώνεται όποιος είναι και θα µου λέει
το όνοµά του. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Ο κ. Λάππας είναι από εµάς. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Λοβέρδο, έχετε

τον λόγο για πέντε λεπτά. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Πράγµατι, κύριε Πρόεδρε, παρ’ ότι τα

άρθρα, τα οποία έχω αναφέρει είναι αρκετά, δύο είναι τα θέµατα,
κυρίες και κύριοι Βουλευτές, για να µην υπάρχει παρεξήγηση.
Το ένα ζήτηµα αφορά αυτή την υπερεταιρεία και είναι τα δύο
πρώτα σηµεία της ένστασης που έχουµε καταθέσει και το δεύ-
τερο αφορά αυτό που αποκλήθηκε «κόφτης».

Κύριε Πρόεδρε, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, όσοι ζή-
σαµε και γνωρίζαµε τα γεγονότα πέρυσι, επί «Βαρουφακειάδος»,
και όσοι συνειδητοποιούσαµε από τον Οκτώβριο που µας πέ-
ρασε, επί «Τσακαλωτειάδος», ότι αντί να κλείσει η αξιολόγηση,
αυτή καθυστερεί και η καθυστέρηση, αντί να επιφέρει ανακού-
φιση στη χώρα και στους πολίτες, επιφέρει κάθε µήνα και κάτι
δισεκατοµµύρια, αφού κατανοήσαµε την περασµένη Τετάρτη το
βράδυ, που κατατέθηκε το σχέδιο νόµου, ότι απ’ όλη αυτή την
ιστορία ο Υπουργός των Οικονοµικών και οι συνάδελφοί του επέ-
στρεψαν στη χώρα ως «les sans-culottes» -όχι όµως µε τη γαλ-
λική έννοια του όρου- ερχόµαστε εδώ και καλούµαστε να
ψηφίσουµε. Και το επιχείρηµα απευθύνεται στους συναδέλφους
της Πλειοψηφίας, γιατί η Μειοψηφία, η Αντιπολίτευση, εκφρά-
στηκε απ’ όλες τις πλευρές της στην επιτροπή: Καλούµαστε να
ψηφίσουµε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το άρθρο 184 και επό-
µενα.

Σηµειώστε ότι σε σχέση µε το χαρτί, που ανέγνωσε ο κ. Κακλα-
µάνης, είναι το πρώτο θέµα. Προσπάθησα να βγάλω από τις πολ-
λές διατάξεις, από τα πολλά άρθρα που αφορούν την υπερεται-
ρεία, εκείνες που συναρµολογούν το πρόβληµα.

Μας φέρνει, λοιπόν, εδώ µια εταιρεία, που κατά τις φιλοδοξίες
της Κυβέρνησης θέλει να είναι εκτός δηµοσίου και εκτός νοµικών
προσώπων δηµοσίου δικαίου και του σχετικού δικαίου. Σας
απαντά σε αυτά τα ορολογικά θέµατα η Διεύθυνση Επιστηµονι-
κών Μελετών, εγώ δεν ασχολούµαι µε τους τίτλους. Μας φέρνει,
λοιπόν, µια εταιρεία, στην οποία δίδει όλη την περιουσία του ελ-
ληνικού δηµοσίου και µε έναν τρόπο, που στην επιτροπή κατα-
λάβαµε ότι η Κυβέρνηση δεν το είχε ακριβώς συνειδητοποιήσει,
αλλά το συνειδητοποιούσε λεπτό µε το λεπτό, υπό το κράτος της
πίεσης που ασκούσε η Αντιπολίτευση.

Περνάει, λοιπόν, όλη αυτή την περιουσία σε µία υπερεταιρεία,

της οποίας η διοίκηση είναι αυτή που είναι –Έλληνες και δανει-
στές, δανειστές και Έλληνες- και στην οποία οι αρµοδιότητες
του Εποπτικού Συµβουλίου είναι αυτές που είναι –καθορίζει τα
πάντα- µε απαραίτητη τη σύµφωνη γνώµη των δανειστών, ESM,
αλλά και της Επιτροπής της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Και όλα αυτά για ενενήντα εννέα χρόνια, χωρίς εγγυήσεις! Οι
εγγυήσεις που προκύπτουν, όπως η Κυβέρνηση θέλει να µας πει,
από τους σκοπούς –το άρθρο 185- κατ’ αρχάς αλλοιώνονται από
τις επόµενες διατάξεις του ίδιου του κεφαλαίου του σχεδίου
νόµου, νοθεύονται.

Και, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δεν υπάρχει ο έλεγχος της
Βουλής! Η Βουλή ακόµα και τις συµβάσεις παραχώρησης τις κυ-
ρώνει. Εδώ όλο αυτό το πλέγµα της διαχείρισης της περιουσίας
του ελληνικού δηµοσίου ρυθµίζεται η ντροπή να µην υπάρχει πα-
ρέµβαση του Κοινοβουλίου πουθενά, παρά µόνο σε θέµατα
ελάσσονος σηµασίας, όπως είναι οι εκθέσεις που κατατίθενται
εδώ και που µπορεί να συζητήσει η αρµόδια επιτροπή και τα
λοιπά.

Αυτή η έλλειψη εγγυήσεων, της µείζονος εγγυήσεως που είναι
ο κοινοβουλευτικός έλεγχος, αλλά και άλλων, δηµιουργεί προ-
βλήµατα, συνάδελφοι, σε σχέση µε το άρθρο 106 του Συντάγµα-
τος που προστατεύει, όπως η επιστήµη και η νοµολογία έχουν
καθορίσει, το δηµόσιο συµφέρον. Είστε εναντίον του δηµοσίου
συµφέροντος! 

Και ειδικότερα, κύριε Πρόεδρε, στις παραγράφους 11 και 12
του άρθρου 196 εµπράγµατα δικαιώµατα τρίτων επί αυτής της
περιουσίας απαλλοτριώνονται αναγκαστικά µε απόφαση του
Υπουργού Οικονοµικών. Αυτό είναι επίταξη ή δήµευση. Δεν είναι
σύµφωνο µε το άρθρο 17 του Συντάγµατος, που προστατεύει
την ιδιοκτησία. Και αυτό είναι το ένα θέµα της ένστασης.

Το δεύτερο είναι ο κόφτης. Συνάδελφοι, για κοιτάξτε το άρθρο
78 παράγραφος 4 και 79 παράγραφος 4 του Συντάγµατος! Συ-
νάδελφοι, αλλαγή του προϋπολογισµού δεν µπορεί να γίνει µε
νοµοθετική εξουσιοδότηση. Μπορεί να γίνει µόνο µε νόµο. Ει-
δικά, όταν αφορά τις συντάξεις, ρητά και αυτό καθορίζεται από
τις σχετικές διατάξεις του Συντάγµατος που προανέφερα. 

Κυρίες και κύριοι, τι λέγατε; Τι λέγατε επί αντιπολίτευσης,
αλλά και µέχρι την Πέµπτη; Τι λέγατε; Θα αυξάνατε το ΕΚΑΣ και
θα καταργούσατε τον ΕΝΦΙΑ. Τι κάνατε; Αυξάνετε σήµερα τον
ΕΝΦΙΑ και καταργήσατε –παίρνοντας 900 εκατοµµύρια- το ΕΚΑΣ.
Αυτά κάνατε! Και επειδή θέλετε να βαφτίσετε το κρέας ψάρι και
επειδή θέλετε να καλύψετε όλες αυτές τις αρνητικότατες για τον
ελληνικό λαό και τη χώρα συνέπειες των πολιτικών σας, έχετε
αναπτύξει έναν βερµπαλισµό που δεν ανταποκρίνεται καθόλου
στα λόγια που συγκροτούν το σχέδιο νόµου. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω µε µια φράση. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Πρέπει να ολοκληρώ-

σετε, κύριε συνάδελφε. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Μας έλεγαν προδότες. «Όχι» λέει ο

επίσηµος ΣΥΡΙΖΑ, λένε οι Βουλευτές του στη Βουλή και στα µέσα
ενηµέρωσης. Ο Πρωθυπουργός, ως Αρχηγός της τότε ελάσσο-
νος αντιπολίτευσης, από την Αίθουσα αυτή έχει αποκαλέσει τον
τότε Πρωθυπουργό Πινοσέτ και Τσολάκογλου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Λοβέρδο, σας
παρακαλώ, ολοκληρώστε!

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Εσείς, κυρίες και κύριοι, σήµερα µε
τις διατάξεις των άρθρων 184 και εποµένων, µε αυτή την υπερε-
ταιρεία, αισθάνεστε καλά στα έδρανά σας; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ωραία, ολοκληρώστε!
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Με το ξεπούληµα της δηµόσιας περι-

ουσίας, βάσει αυτής της διάταξης, που υπάρχει εδώ και την
οποία καταγγέλλουµε, αισθάνεστε καλά ως µέλη της Εθνικής Αν-
τιπροσωπείας;

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Λοβέρδο, σας

παρακαλώ! Σας έχω δώσει δύο επιπλέον λεπτά!
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ζητάµε να γίνει δεκτή

η ένσταση αντισυνταγµατικότητας. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ωραία. 
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Ως αντιλέγων από το κόµµα του ΣΥΡΙΖΑ ο «συνήθης ύποπτος»,
ο συνάδελφος κ. Λάππας έχει τον λόγο.

Παρακαλώ, ησυχία, για να τελειώσουµε το συντοµότερο και
να µπούµε στο νοµοσχέδιο.

Ορίστε, κύριε Λάππα, έχετε τον λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, για µία ακόµη φορά,

αµιγώς πολιτικά επιχειρήµατα και πολιτικές αιτιάσεις –επιτρε-
πτές- διατυπώνονται µε αναγωγή στο Σύνταγµα. Νοµίζω ότι είναι
επιτρεπτό να υπάρχουν πολιτικές αντιρρήσεις και σκληρή κρι-
τική, όµως δεν µπορούν να ανάγονται όλα στο Σύνταγµα.

Και θα θυµίσω στον κ. Λοβέρδο, που είναι και καθηγητής Συν-
ταγµατικού Δικαίου, ότι κάθε ένσταση συνταγµατικότητας πρέπει
σωρευτικά να πληροί τρεις βασικές προϋποθέσεις που απορρέ-
ουν από τον χαρακτήρα του Συντάγµατος ως υπέρτατου κανόνα
δικαίου: Είναι ο αυστηρός χαρακτήρας του Συντάγµατος, είναι
η αρχή της διάκρισης των λειτουργιών και είναι το γεγονός της
αναγωγής του Συντάγµατος ως θεµελιώδους νόµου.

Η ένσταση που υπεβλήθη είναι, βεβαίως, ένσταση στο πλαίσιο
της λειτουργίας της Βουλής και µε αυτή την έννοια επιχειρείται
ουσιαστικά ένας έλεγχος προληπτικός -αφού ο κατασταλτικός
γίνεται µόνο από τα δικαστήρια- και πολιτικός βεβαίως, αφού γί-
νεται από ένα όργανο πολιτικό, όπως είναι η Βουλή. 

Στο πλαίσιο, λοιπόν, αυτό θα απαντούσα ως εξής: 
Όσον αφορά το ταµείο, κύριε Πρόεδρε, δύο αιτιάσεις-επιχει-

ρήµατα ουσιαστικά ανάγονται σε δήθεν προβλήµατα συνταγµα-
τικότητας: πρώτον, η διάρκεια της εταιρείας που συστήνεται και,
δεύτερον, το γεγονός ότι ολόκληρη η περιουσία του δηµοσίου
µεταβιβάζεται σε αυτή την εταιρεία. Ουδέν ψευδέστερον.

Όσον αφορά τη διάρκεια των ενενήντα εννέα ετών, από τους
αρµόδιους Υπουργούς και στις δύο ηµέρες της συζήτησης στις
επιτροπές, ενδελεχώς, σε όλα τα επίπεδα, σε βάθος και σε όλη
την έκταση, έχει επιχειρηµατολογηθεί για ποιον λόγο γίνεται. Γί-
νεται γιατί δεν θέλουµε να έχουµε µια κοντόθωρη, κοντόφθαλµη
πολιτική, αλλά ένα µακροπρόθεσµο σχέδιο, που οδηγεί στην ανά-
πτυξη της οικονοµίας. Αυτό είναι το βασικό επιχείρηµα. Θα µπο-
ρούσε να πει κανένας ότι δεν είναι σωστό, ότι είναι αλυσιτελές ή
δεν είναι τεκµηριωµένο. Αυτό είναι πολιτικό επιχείρηµα. Δεν µπο-
ρεί είναι επιχείρηµα συνταγµατικής τάξεως.

Δεύτερον, πράγµατι πηγαίνει όλη η περιουσία του δηµοσίου
στο ταµείο αυτό; Όχι βεβαίως. Δεν πηγαίνει. Αναφέρεται ρητά,
κύριε Πρόεδρε. Λέµε ad hoc, συγκεκριµένα ποιες πηγαίνουν στο
ταµείο. Δεν µπορούµε να λέµε µε έναν ισοπεδωτικό και κατα-
στροφολογικό λόγο ότι τα πάντα πηγαίνουν στην εταιρεία. Ποια
πάντα; Αφού τα ορίζει η διάταξη του νόµου. Να έχετε αντίρρηση
γι’ αυτά, το καταλαβαίνω. Να λέτε µε ισοπεδωτικό τρόπο ότι τα
πάντα πηγαίνουν στην εταιρεία δεν είναι ορθό, γιατί αντιφάσκει
µε το ίδιο το κείµενο του νόµου. 

Και πάµε παραπέρα. Δεν θέλω να πω άλλα για το ταµείο. Νο-
µίζω ότι θα τα πει ο αρµόδιος Υπουργός.

Κύριε Λοβέρδο, όσον αφορά τον κόφτη, θα είχατε δίκιο υπό
µία µόνο προϋπόθεση. Ποια προϋπόθεση; Εάν εδώ είχαµε εκτέ-
λεση νέου προϋπολογισµού –αντιλαµβάνεται ο κ. Σταϊκούρας για
ποιο πράγµα οµιλώ- και όχι εκτέλεση του υπάρχοντος. Δεν
έχουµε κατάρτιση νέου προϋπολογισµού, οπότε θα είχατε δίκιο
για τις επιπτώσεις στους µισθούς και στις συντάξεις. Έχουµε
εκτέλεση του υπάρχοντος προϋπολογισµού, υπό άλλους όρους,
υπό άλλες προϋποθέσεις. Κατάρτιση νέου προϋπολογισµού δεν
έχουµε. Προκύπτει ρητώς από το κείµενο του νόµου. Άρα δεν
υπάρχει κανένα θέµα συνταγµατικότητας, κύριε Λοβέρδο.

Τελειώνοντας, για να µην πολυλογώ –νοµίζω ότι θα τα πουν
και οι Υπουργοί- να πω το εξής: Εγώ, κύριε Λοβέρδο, δεν αρνού-
µαι ότι, όταν κάνουµε µια συζήτηση στο Κοινοβούλιο και µιλάµε
για το Σύνταγµα, µπορούµε να επιχειρηµατολογήσουµε και επί
νοµικών θεµάτων και όρων. Δεν µιλάµε για το Σύνταγµα εκείνο,
που ήταν µια απλή εννοιολογική και γραµµατική διατύπωση.
Πλέον, µετά τον πόλεµο, τα Συντάγµατα ερµηνεύονται και µε
αναφορά στην κοινωνικοπολιτική πραγµατικότητα. Σε αυτό µπο-
ρεί να έχετε δίκιο. Για την ταυτότητα, όµως, του συνταγµατικού
λόγου, κανένα από τα επιχειρήµατα που διατυπώσατε δεν τεκ-
µηριώνουν ότι πάσχει το Σύνταγµα ως προς αυτά. 

Και µια τελευταία παρατήρηση, κύριε Πρόεδρε. 

Κύριε Λοβέρδο, ξέρετε ότι στη νοµική και ιδίως στη συνταγ-
µατική επιστήµη πολλαπλώς έχει τονιστεί και στα συγγράµµατα
και στη νοµολογία –να µην αναφέρω τις αποφάσεις του Συµβου-
λίου της Επικρατείας, που είναι πάνω από είκοσι από το 2010
µέχρι σήµερα- ότι όταν επιχειρηµατολογεί η Κυβέρνηση ή το αρ-
µόδιο Υπουργείο Οικονοµικών –και το δικό σας τότε- για τα θέ-
µατα προστασίας του δηµόσιου συµφέροντος και ανόρθωσης
µιας ανισορροπίας των οικονοµικών, τίποτα δεν προσβάλλει το
Σύνταγµα, όποια ρύθµιση και αν εισάγεται προς την κατεύθυνση
αυτή. Άλλωστε…

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ήρεµα, παρακαλώ!
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Τα έχω µπροστά µου, κύριε Σταϊ-

κούρα. Θα τα καταθέσω πολύ ευχαρίστως.
Και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µιας και δεν έχω άλλον χρόνο.
Θα έλεγα κάτι που πρέπει να αφορά όλους τους Βουλευτές

του ελληνικού Κοινοβουλίου, κύριε Πρόεδρε: Η πλειοδοσία στην
υποβολή ενστάσεων συνταγµατικότητας, µια πληθωριστική συν-
ταγµατολογία δηλαδή, λίγο πολύ αποδυναµώνει την αποτελε-
σµατικότητα του ίδιου τους Συντάγµατος. Σιγά σιγά θα φτάσου-
µε σε κάθε σοβαρό νόµο, που ρυθµίζει σε οικονοµικό ή πολιτικό
επίπεδο θέµατα της κοινωνίας, συνέχεια να έχουµε και µια έν-
σταση συνταγµατικότητας. Σιγά σιγά θα αποδυναµωθεί και η ίδια
η ένσταση, αλλά και το ίδιο το Σύνταγµα. 

Και το σηµαντικότερο, ενώ θα έπρεπε εδώ µέσα να υπάρχει
µία διαπάλη πολιτικών ιδεών, προγραµµάτων και αντιλήψεων,
ανάγουµε ακριβώς τα πολιτικά µας επιχειρήµατα σε συνταγµα-
τικό δήθεν πρόβληµα και έτσι αποδυναµώνουµε την ίδια τη λει-
τουργία του Κοινοβουλίου, που είναι ένας χώρος διακίνησης και
διαπάλης των ιδεών και των προγραµµάτων µας. Σε αυτά πρέπει
να εµµείνουµε και όχι σε θέµατα αντισυνταγµατικότητας.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ο κ. Θεόδωρος Φορ-
τσάκης έχει οριστεί εκ µέρους της Νέας Δηµοκρατίας ως οµιλη-
τής για το συγκεκριµένο θέµα.

Κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΦΟΡΤΣΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε επίρρωση όσων πολύ ορθά

είπε ο συνάδελφος κ. Λοβέρδος, θα ήθελα δι’ ολίγων να πω
πρώτα για την περίφηµη «Εταιρεία Συµµετοχών και Περιουσίας»
δυο λόγια και µετά για τον λεγόµενο «κόφτη». 

Θυµίζω ότι για την Εταιρεία Συµµετοχών και Περιουσίας σχε-
δόν το σύνολο της δηµόσιας περιουσίας, ΤΑΙΠΕΔ, Ταµείο Χρη-
µατοπιστωτικής Σταθερότητας µε το τραπεζικό σύστηµα της
χώρας, κτηριακό σύστηµα δηµοσίου, σχολεία, νοσοκοµεία κ.λπ.,
δηµόσιες επιχειρήσεις, δίκτυο ενέργειας, συγκοινωνίες, αερο-
δρόµια, λιµάνια εντάσσεται σε εταιρεία holding, η οποία ανήκει
µεν στο δηµόσιο, αλλά κατά ρητή πρόβλεψη δεν ανήκει καν στον
ευρύτερο δηµόσιο τοµέα και διοικείται ουσιαστικά από ξένους,
αφού από τα µέλη της, τα τρία ορίζονται κατόπιν εγκρίσεως
ξένων, τα δύο δε απευθείας από ξένους. Χρειάζεται δε πάντοτε
τέσσερις να έχουν συµφωνήσει για να υπάρξει απόφαση.

Στην πραγµατικότητα εδώ βρισκόµαστε σε µία κατάσταση,
όπου το ελληνικό κράτος έχει απωλέσει για πολλά χρόνια ένα
πάρα πολύ µεγάλο τµήµα της δηµόσιας και εθνικής περιουσίας
του, καθώς και τη διαχείριση των δηµοσίων εσόδων του κρατικού
προϋπολογισµού.

Οι διατάξεις αυτές, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αποτελούν
παγκόσµια πρωτοτυπία και δεν απαντώνται ούτε στα πιο ακραία
αποικιοκρατικά συστήµατα. Η παραβίαση του Συντάγµατός µας
είναι κατάφωρη και θα αναφερθώ σε συγκεκριµένα άρθρα για να
µη θεωρηθεί ότι κάνουµε γενική συζήτηση.

Η αποξένωση του κράτους από µεγάλο κοµµάτι της περιου-
σίας του και η διαχείρισή της από ξένους θίγει τη λαϊκή κυριαρχία
και την εθνική κυριαρχία και επιφέρει βάναυσο κτύπηµα στην
ουσία της λειτουργίας του δηµοκρατικού πολιτεύµατος. 

Αναφέροµαι στις τρεις συντεταγµένες εξουσίες. Εκτελεστική
εξουσία, κυβέρνηση. Θίγεται το άρθρο 82 του Συντάγµατος που
ορίζει ότι η κυβέρνηση καθορίζει και κατευθύνει τη γενική πολι-
τική της χώρας και ο πρωθυπουργός συντονίζει την ενότητά της,
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καθώς και τις δηµόσιες γενικά υπηρεσίες. Ποια κυβέρνηση και
ποιος πρωθυπουργός θα επιτελέσουν ποιον συνταγµατικό ρόλο,
όταν δεν έχουν τον έλεγχο και τη διαχείριση των οικονοµικών του
κράτους; Χωρίς οικονοµικά µέσα δεν νοείται διακυβέρνηση της
χώρας.

Θίγεται η νοµοθετική εξουσία, η Βουλή και ειδικότερα θίγεται
και κατά την άσκηση του νοµοθετικού έργου της, αλλά και κατά
την άσκηση του κοινοβουλευτικού ελέγχου. 

Για το νοµοθετικό έργο, το άρθρο 70 παράγραφος 1 του Συν-
τάγµατος, προβλέπει ότι η Βουλή ασκεί το έργο της µε τεκµήριο
αρµοδιότητας. Αν από το νοµοθετικό έργο εξαιρεθούν οι υπηρε-
σίες και τα οικονοµικά του δηµοσίου, το έργο της Βουλής καθί-
σταται άνευ αντικειµένου. Η Βουλή έχει τη συνταγµατική υπο-
χρέωση να ασκεί αυτό το έργο η ίδια, χωρίς να επιτρέπεται να
αποξενωθεί από αυτό ακόµα και αν η ίδια το επιθυµεί.

Η διαχείριση της δηµόσιας περιουσίας περιλαµβάνει και την
εξουσία µεταβίβασης των αντικειµένων της, αποτελεί τµήµα της
γενικότερης κρατικής κυριαρχίας, η οποία είναι ανεπίδεκτη µε-
ταβίβασης, είναι ανεπίδεκτη παραχώρησης και αναπαλλοτρίωτη.
Το έργο αυτό αναλαµβάνει, σύµφωνα µε το νοµοσχέδιο, πλέον
η νέα εταιρεία.

Θίγεται ο συνταγµατικά προβλεπόµενος κοινοβουλευτικός
έλεγχος της Βουλής και ειδικότερα το άρθρο 70 παράγραφος 6,
που προβλέπει ότι η Βουλή ασκεί τον κοινοβουλευτικό της
έλεγχο, όπως ορίζει ο Κανονισµός της. Εφόσον από τον έλεγχο
αυτό αφαιρείται η περιουσία του δηµοσίου και οι υπηρεσίες του,
ο έλεγχος καθίσταται γράµµα νεκρό. Η Βουλή δεν επιτρέπεται
να αποξενωθεί από τον κοινοβουλευτικό έλεγχο, που της έχει
συνταγµατικά ανατεθεί. Σηµειώνω ότι, όπως ήδη τονίστηκε, η νέα
εταιρεία δεν λογοδοτεί στη Βουλή. 

Τρίτον, θίγεται η δικαστική εξουσία. Το άρθρο 98 παράγραφος
1 περ. α’ του Συντάγµατος προβλέπει ότι στην αρµοδιότητα του
Ελεγκτικού Συνεδρίου περιλαµβάνεται ο έλεγχος συµβάσεων µε-
γάλης οικονοµικής αξίας, στις οποίες αντισυµβαλλόµενος είναι
το δηµόσιο ή άλλο νοµικό πρόσωπο που εξοµοιώνεται µε αυτό. 

Ο έλεγχος αυτός προβλέπεται –προσέξτε!- επί ατοµικών συµ-
βάσεων και όχι επί κατηγορίας συµβάσεων, αντίθετα µε ό,τι προ-
βλέπει το νοµοσχέδιο. Παραβιάζεται κατά τον τρόπο αυτό η
συνταγµατική διάταξη που διασφαλίζει τη νοµιµότητα και τη δια-
φάνεια κατά τη σύναψη των συµβάσεων του δηµοσίου.

Πέραν, όµως, των τριών λειτουργιών –εκτελεστικής, νοµοθε-
τικής και δικαστικής- θίγεται βάναυσα η συνολική πραγµάτωση
της λαϊκής κυριαρχίας, που προβλέπει το άρθρο 1 του Συντάγ-
µατος, δεδοµένου ότι η διαχείριση της περιουσίας και των υπη-
ρεσιών του δηµοσίου ανατίθεται σε οργανισµό ιδιωτικού δικαίου,
που διοικείται και ελέγχεται από πρόσωπα η επιλογή των οποίων
εκφεύγει της εξουσίας της Κυβέρνησης και της Βουλής.

Επιπλέον, δεδοµένου ότι η νέα εταιρεία εξαιρείται από τον δη-
µόσιο ή ευρύτερο δηµόσιο τοµέα, ενώ κατέχει τεράστιο κοµµάτι
της περιουσίας του δηµοσίου, στην πραγµατικότητα καταλύεται
η έννοια του δηµοσίου τοµέα, καθώς και του ευρύτερου δηµο-
σίου τοµέα, που εντούτοις είναι έννοιες συνταγµατικά κατοχυ-
ρωµένες στο άρθρο 14 παράγραφος 9 και άρθρο 103, παρά-
γραφοι 7 και 8 του Συντάγµατος. Εποµένως η άσκηση εκτελεστι-
κής εξουσίας, η άσκηση νοµοθετικού έργου και κοινοβουλευτι-
κού ελέγχου αναλαµβάνεται πλέον από µια ανώνυµη εταιρεία
υπό ξένη διοίκηση ανεύθυνη, χωρίς τον δικαστικό έλεγχο του
Ελεγκτικού Συνεδρίου. 

Εν τέλει, καταλύεται η διάκριση των εξουσιών του άρθρου 26
και ένα µεγάλο κοµµάτι της λαϊκής κυριαρχίας, που κατοχυρώνει
το άρθρο 1 του Συντάγµατος, ανατρέποντας έτσι και τη συνολική
δοµή λειτουργίας του Συντάγµατος κατά κατάλυση της δηµο-
κρατικής αρχής του πολιτεύµατός µας αλλά και της εθνικής κυ-
ριαρχίας, αφού για όλα πλέον αποφασίζουν για έναν αιώνα ανέ-
λεγκτοι ξένοι. 

Πραγµατικά εγώ, ως µέλος αυτής της Βουλής, αισθάνοµαι
ντροπή να συµµετέχω σε µια τέτοια συζήτηση και αισθάνοµαι
ντροπή που βλέπω ότι η ελληνική Βουλή θα ψηφίσει τέτοιες δια-
τάξεις. 

Θα ήθελα να κλείσω σε λιγότερο από ένα λεπτό, κύριε Πρό-
εδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε, όµως. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΦΟΡΤΣΑΚΗΣ: Σε τριάντα δευτερόλεπτα. 
Μιλώντας για τον περίφηµο κόφτη -τα είπε και ο κ. Λοβέρδος-

τρεις είναι οι διατάξεις του Συντάγµατος που προσβάλλονται βά-
ναυσα. Είναι το άρθρο 78 για τη φορολογία που προβλέπει ότι
χρειάζεται οπωσδήποτε τυπικός νόµος για φορολογικά θέµατα.
Είναι το άρθρο 79, παράγραφος 4 του Συντάγµατος -σας παρα-
καλώ διαβάστε το, διότι προφανώς δεν έχει αναγνωστεί επαρκώς
από πολλούς συναδέλφους- το οποίο expressis verbis λέει ότι,
όταν υπάρχει απόκλιση από τον προϋπολογισµό, χρειάζεται η
Βουλή να ψηφίσει ειδικό νόµο. Διαβάστε το άρθρο. Είναι εντελώς
σαφές. Εποµένως δεν επιδέχεται καν συζήτηση το θέµα αυτό. 

Και, τρίτον, είναι το άρθρο 43, παράγραφος 2, το οποίο προ-
βλέπει ότι όταν υπάρχει εξουσιοδότηση, πρέπει να είναι σαφής,
ειδική και ορισµένη σύµφωνα και µε τη νοµολογία των ανωτάτων
δικαστηρίων. Άρα µε γεγονότα αβέβαια, τα οποία τελούν υπό αι-
ρέσεις. που δεν ξέρουµε πότε θα πληρωθούν, προσβάλλεται βά-
ναυσα και η δικαιολογηµένη εµπιστοσύνη αλλά και η ασφάλεια
δικαίου και, εποµένως, έχουµε κατάφωρες αντισυνταγµατικότη-
τες. 

Αυτά κύριοι συνάδελφοι είναι πάρα πολύ σοβαρά θέµατα,
πάρα πολύ µεγάλα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Φορτσάκη, σας
παρακαλώ, κλείστε. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΦΟΡΤΣΑΚΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, σε λι-
γότερο από ένα δευτερόλεπτο. 

Είναι πραγµατικά ντροπή για τη Βουλή µας να έχει φτάσει στο
σηµείο να αποξενώνεται το κράτος µας από την περιουσία του
και να τίθεται υπό ξένη κατοχή για έναν αιώνα. 

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τον λόγο έχει για το
συγκεκριµένο θέµα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Χρυ-
σής Αυγής κ. Ηλίας Κασιδιάρης. 

ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Το παρόν νοµοθέτηµα είναι προδήλως
παράνοµο, αντισυνταγµατικό και απολύτως ανθελληνικό, διότι
δεσµεύεται η εθνική περιουσία της Ελλάδος για έναν και πλέον
αιώνα. Όλη η εθνική περιουσία της χώρας περνά σε ξένα χέρια. 

Οι ξένοι από εδώ και στο εξής θα ελέγχουν απόλυτα το ρεύµα,
τις επικοινωνίες, το νερό, τους λιµένες, τα αεροδρόµια, τις συγ-
κοινωνίες, τις οδικές αρτηρίες, το φυσικό αέριο, το πετρέλαιο,
όλη την περιουσία, όλες τις πλουτοπαραγωγικές πηγές της Ελ-
λάδος. Με το περιβόητο «Νέο Ταµείο Αποκρατικοποιήσεων» τί-
θενται όλα αυτά υπό ξένη διοίκηση. Αναφέρεται ρητά στο εν
λόγω άθλιο νοµοθέτηµα ότι ο πρόεδρος του διοικητικού συµβου-
λίου του συγκεκριµένου ταµείου θα διορίζεται από την Κοµισιόν,
οµοίως και ένα µέλος του. Αλλά και για τα υπόλοιπα τρία µέλη
θα πρέπει να υπάρχει η υπογραφή της Κοµισιόν, δηλαδή των
ξένων τοκογλύφων, οι οποίοι έχουν διασύρει την πατρίδα µας. 

Πωλείται, εκχωρείται ο ΟΤΕ, δηλαδή οι επικοινωνίες, η ΕΥΔΑΠ,
δηλαδή το νερό του ελληνικού λαού, η ενέργεια, οι πιο νευραλ-
γικές υπηρεσίες και εταιρείες, δηλαδή η ΔΕΗ για το ρεύµα, τα
ΕΛΠΕ για το πετρέλαιο, ΔΕΠΑ και ΔΕΣΦΑ, οι λιµένες της χώρας. 

Μετά τον Πειραιά που πωλήθηκε σε Κινέζους, πωλείται ο Ορ-
γανισµός Λιµένος Θεσσαλονίκης, δεκάδες τουριστικοί λιµένες
και µαρίνες ακόµα και σε Τούρκους. Μιλάµε για ξεκάθαρη απώ-
λεια της εθνικής κυριαρχίας της Ελλάδος. Μιλάµε για ολοκλη-
ρωτική µετατροπή της χώρας σε ένα άθλιο προτεκτοράτο ξένων
δυνάµεων. Γι’ αυτό και το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο δεν είναι µό-
νο αντισυνταγµατικό. Είναι εξίσου άθλιο, παράνοµο και εθνοπρο-
δοτικό. 

Τα δίκτυα µεταφορών της Ελλάδος, «ΤΡΑΙΝΟΣΕ», «Εγνατία
Οδός», όλα τα αεροδρόµια της χώρας, το «Ελευθέριος Βενιζέ-
λος» και τα δεκατέσσερα περιφερειακά αεροδρόµια, τα οποία
ξεπούλησε πρώτη η Νέα Δηµοκρατία και σήµερα ο ΣΥΡΙΖΑ µε
τους ΑΝΕΛ ολοκληρώνουν αυτή την προδοσία. 

Όλα τα παίρνουν οι Γερµανοί. Το αεροδρόµιο της Θεσσαλονί-
κης, της Κέρκυρας, της Κεφαλλονιάς, της Ζακύνθου, του Ακτίου,
της Καβάλας, της Ρόδου, της Σάµου, της Κω, της Μυτιλήνης, της
Μυκόνου, της Σαντορίνης, της Σκιάθου και άλλα είκοσι τρία αε-
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ροδρόµια στη συνέχεια εκχωρούνται, ξεπουλιούνται σε ξένα
χέρια. Το ίδιο γίνεται για άπειρες εκτάσεις, για ακίνητα του δη-
µοσίου και ολυµπιακά ακίνητα. Πρωτίστως, µέσω του Ταµείου
Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας, εκχωρούνται οι µετοχές των
ελληνικών τραπεζών. Ο έλεγχος του τραπεζικού συστήµατος της
Ελλάδας περνά ολοκληρωτικά και 100% σε ξένα χέρια και η
χώρα µετατρέπεται σε οικονοµικό προτεκτοράτο.

Το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο είναι πάνω απ’ όλα αντισυνταγ-
µατικό και το έχουµε επαναλάβει. Μόνο η Χρυσή Αυγή έχει το
θάρρος να λέει αυτές τις αλήθειες, διότι σύµφωνα µε το Σύν-
ταγµα των Ελλήνων όλοι οι πολίτες είµαστε ίσοι απέναντι στον
νόµο. Στη φορολογία, όµως, µε βάση όλα αυτά τα νοµοθετή-
µατα, υπάρχουν κάποιοι πολίτες πιο ίσοι από τους άλλους και
αυτοί είναι οι Βουλευτές, γιατί ένας ελεύθερος επαγγελµατίας,
ένας παραγωγός, ένας αγρότης, ένας απ’ αυτούς που δου-
λεύουν στην Ελλάδα και όχι τους κηφήνες του δηµοσίου, είναι
υποχρεωµένος –αυτά τα στοιχεία τα έχω καταθέσει και προέρ-
χονται από το «TAXIS» και δεν αµφισβητούνται- να πληρώνει
243% περισσότερο φόρο απ’ ό,τι πληρώνει ένας Βουλευτής. 

Αυτό κυριολεκτικά είναι ένα έκτρωµα αντισυνταγµατικότητας,
όπως είναι και όλοι οι νέοι φόροι που περιλαµβάνονται στο εν
λόγω νοµοσχέδιο. Εξοντώνουν την αγορά, από τα Ι.Χ., µέχρι τα
καύσιµα, µέχρι τον καφέ και την µπίρα και, φυσικά, µέχρι τον
ΕΝΦΙΑ. Γίνατε Κυβέρνηση λέγοντας ότι θα καταργήσετε τον
ΕΝΦΙΑ και τον διπλασιάζετε. Αυτή είναι η αλητεία και η απάτη,
την οποία έχει φέρει ο ΣΥΡΙΖΑ στην πολιτική ζωή της χώρας. 

Το µεγαλύτερο έγκληµα, όµως, είναι πως όλα αυτά τα λεφτά,
που θα βγουν από τον ιδρώτα και το αίµα του ελληνικού λαού
περνάνε και αυτά σε ξένα χέρια µέσω της νέας αυτοτελούς
Γραµµατείας Εσόδων, που θα µαζεύει όλο το χρήµα και θα ελέγ-
χεται από ξένους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Είναι αντισυνταγµατικό το εν λόγω νοµοθέτηµα, διότι µε το δη-
µοψήφισµα του περασµένου Ιουλίου, ενώ εσείς καλέσατε τον ελ-
ληνικό λαό να πει «όχι», κάνετε τη µεγαλύτερη κωλοτούµπα στη
σύγχρονη πολιτική ζωή της Ελλάδας. Ο λαός είπε «όχι» στα µνη-
µόνια, «όχι» στην υποταγή. Κι εσείς τι κάνατε; Λιγότερο από έναν
χρόνο αργότερα, µας φέρνετε επτάµισι χιλιάδες σελίδες νέου
µνηµονίου. Μέσα σε ένα CD µας φέρνετε το ξεπούληµα όλης της
Ελλάδας!

Κλείνω, βεβαίως, µε τον περίφηµο κόφτη, ένα όργιο αντισυν-
ταγµατικότητας και παρανοµίας, ο οποίος θα είναι µόνιµος και
όχι έκτακτος και ο οποίος καταργεί τη Βουλή και την Εθνική Αν-
τιπροσωπεία. Λέτε φασίστες εµάς της Χρυσής Αυγής. Μεγαλύ-
τερος φασισµός απ’ αυτόν που έχετε επιβάλει εσείς στα πολιτικά
πράγµατα της Ελλάδας δεν έχει υπάρξει ξανά στη Μεταπολί-
τευση!

Βέβαια, θα πω ότι ο κόφτης δεν εξαιρεί την εθνική άµυνα. Δεν
εξαιρεί την άµυνα των Ελλήνων απέναντι στην επεκτατικότητα
των Τούρκων. Εξαιρεί µόνο έναν, τον Μπόµπολα και τους νταβα-
τζήδες. Ο κόφτης λέει συγκεκριµένα: «Δαπάνες απορρέουσες
από αξιώσεις ιδιωτών από την εκτέλεση δηµόσιων συµβάσεων
εξαιρούνται». 

Δηλαδή, κόβετε τα χρήµατα που αποδίδονται στην εθνική
άµυνα, αλλά δεν κόβετε τα χρήµατα από τους νταβατζήδες σας.
Πόρνες αυτών των νταβατζήδων και των ξένων τοκογλύφων έχε-
τε καταντήσει όλοι εσείς οι κυβερνώντες και µας φέρνετε επτά-
µισι χιλιάδες σελίδες µνηµονίου, µία αθλιότητα µέσα σε ένα CD,
νύχτα!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Γιατί φωνάζετε;
ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Το ξεπούληµα της Ελλάδας γίνεται µέσα

σε ένα CD!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Σας είπε κανείς ότι

δεν σας ακούµε;
ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Σας το επιστρέφουµε! Να τελειώσει, επι-

τέλους, αυτό το αίσχος!
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ηλίας Κασιδιάρης πετάει ένα

CD προς τα υπουργικά έδρανα)
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)

(Θόρυβος-διαµαρτυρίες από όλες τις πτέρυγες)

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Αυτό είναι προσβολή της δηµοκρα-
τίας!

ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Θα φωνάζω όσο ξεπουλιέται αυτή η
χώρα και µια µέρα θα έρθει µια πραγµατικά πατριωτική παρά-
ταξη, η οποία θα ολοκληρώσει, θα κλείσει και θα τελειώσει αυτό
το ξεπούληµα.

(Θόρυβος-διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Φάµελλε, καθί-

στε κάτω.
ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Είστε πουληµένοι! Σας καταγγέλλουµε

για το ξεπούληµα της πατρίδας µας!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Δεν έχετε τον λόγο.
Κλείστε το µικρόφωνο. Δεν έχει πλέον τον λόγο ο κ. Κασιδιά-

ρης.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΟΛΙΑΚΟΣ: Αργήσατε πολύ,

κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Και θεωρώ αντικοινο-

βουλευτικό αυτό που κάνετε και σας εγκαλώ στην τάξη. 
Να γραφτεί στα Πρακτικά.
Αυτό το κάνετε τη στιγµή που µας παρακολουθούν από τα άνω

δυτικά θεωρεία πενήντα µαθητές από το Δηµοτικό Σχολείο Κα-
λαµαριάς, τους οποίους και καλωσορίζουµε, για να κάνετε θέα-
τρο!

ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Εδώ πουλάτε την Ελλάδα! Ξεπουλάτε την
Ελλάδα!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Δεν έχετε τον λόγο.
Καθίστε κάτω!

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
Καθίστε κάτω!
ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Πουληµένοι! Πουλάτε την Ελλάδα!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Τα παιδάκια αυτά ξεπουλάτε! Αυτά είναι

σκλαβάκια! 
ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Γι’ αυτή τη νέα γενιά αγωνιζόµαστε! 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Ξεπουλάτε την Ελλάδα για

εκατό χρόνια!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Καθίστε κάτω αµέ-

σως. Δεν έχετε τον λόγο. Σιωπή!
Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµου-

νιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αθανάσιος Παφίλης.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Θα επαναλάβουµε για άλλη µια φορά,

κύριε Πρόεδρε -και µιλάω και προς όλους- αυτή την υποκρισία
στην Αίθουσα που αφορά το Σύνταγµα. Ποιος καθορίζει τη συν-
ταγµατικότητα και την αντισυνταγµατικότητα; Η εκάστοτε πλει-
οψηφία της Βουλής, ναι ή όχι; Έτσι δεν είναι;

Κύριε Λάππα, εσείς, που ήσασταν λάβρος…
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Δεν είµαι λάβρος καθόλου.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: …πείτε µας τώρα, λοιπόν, που είστε

στην Κυβέρνηση, από αυτά που καταγγείλατε ως αντισυνταγµα-
τικά ποιο καταργήσατε; Πείτε µας ένα από αυτά που είχατε κα-
ταγγείλει ως αντισυνταγµατικά και µας βάλατε και ψηφίσαµε εδώ
όλο το προηγούµενο διάστηµα, σε κάθε συνεδρίαση σχεδόν,
πείτε µας τώρα που είστε στην Κυβέρνηση -να πουν και οι Υπουρ-
γοί- ποιο από αυτά που υποστηρίζατε ότι είναι αντισυνταγµατικό
έχετε καταργήσει.

Δεύτερον, για το άλλο µέρος, που ο κ. Λοβέρδος ήταν εισηγη-
τής και έλεγε για τους υπόλοιπους, ο δικός σας ο κόφτης ήταν
συνταγµατικός; Συνταγµατικότατος, ε; Το ότι εσείς δίνετε δι-
καίωµα συνολικότερα η Ευρωπαϊκή Ένωση να αποφασίζει και να
ελέγχει τους προϋπολογισµούς και όλα τα υπόλοιπα, αυτά είναι
συνταγµατικά; Τούτο είναι αντισυνταγµατικό;

Για να ξεκαθαρίσουµε, εµείς λέµε και υποστηρίζουµε ότι το
αστικό Σύνταγµα είναι έτσι φτιαγµένο σαν λάστιχο, για να µπορεί
η κάθε κυβέρνηση να το ερµηνεύει όπως θέλει και ξέρουµε πια
ουσιαστικά ποια συµφέροντα προστατεύει. Δεν προστατεύει
αυτά που γράφει, είναι γενικές διακηρύξεις. Αυτά φαίνονται από
την ίδια την πολιτική που ασκείται.

Παρ’ όλο που λέµε όλα αυτά, υποστηρίζουµε την ένσταση αν-
τισυνταγµατικότητας, όπως και παλιότερα κάναµε το ίδιο, αλλά
δεν µπορούµε να ανεχτούµε και δεν πρέπει ο ελληνικός λαός να
ανεχτεί αυτή την υποκρισία. Διότι τι γίνεται σήµερα; Απλώς, άλ-
λαξαν οι ρόλοι. Τώρα ο ΣΥΡΙΖΑ υπερασπίζεται τη συνταγµατικό-
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τητα σε µια βάρβαρη αντιλαϊκή πολιτική κυριολεκτικά και οι άλλοι
που εφάρµοσαν ακριβώς την ίδια πολιτική και άνοιξαν τον δρόµο
και ψήφισαν όλους αυτούς τους νόµους, εµφανίζονται υπερα-
σπιστές του Συντάγµατος και των λαϊκών δικαιωµάτων.

Εµείς, λοιπόν, υποστηρίζουµε αυτή την ένσταση της αντισυν-
ταγµατικότητας, παρά τις επιφυλάξεις και όλα τα υπόλοιπα που
λέµε.

Σε ό,τι αφορά αυτή την περιβόητη εταιρεία, δεσµεύει για ενε-
νήντα εννιά χρόνια και εξαιρεί συγκεκριµένα, ανοικτό είναι για
όλα. Σας κάνω µια ερώτηση όχι από άποψης ουσίας, γιατί έχουν
παραδοθεί και µε άλλους νόµους και παλαιότερα. Όλες οι κυ-
βερνήσεις και η χούντα και όλοι έχουν παραδώσει αµύθητη πε-
ριουσία στα µονοπώλια ελληνικά και ξένα και όσον αφορά
εκείνους που παριστάνουν τώρα τους υπερπατριώτες, να θυµη-
θεί ο κόσµος τι έχουν κάνει εκείνους που υποστηρίζουν, τι έχουν
παραδώσει, µετά τον Εµφύλιο ιδιαίτερα, που υπήρξε αυτή η
όποια καπιταλιστική ανάπτυξη στην Ελλάδα.

Όµως, σας ρωτώ εσάς που λέτε ότι το πάµε για ενενήντα
εννέα χρόνια, το εξής: Εφόσον κατηγορείτε -και έτσι είναι βέ-
βαια, αλλά τα ίδια κάνετε και εσείς- την κυβέρνηση, την προηγού-
µενη κυβέρνηση, τα άλλα κόµµατα ότι ξεπουλούν και ήθελαν να
ξεπουλήσουν τα πάντα, αν αύριο φύγετε εσείς από την Κυβέρ-
νηση, δεν τους έχετε λυµένα τα χέρια για να το κάνουν, ναι ή όχι;

Δεύτερο θέµα. Μη µας πείτε τώρα ότι θα πάτε για ένα άλλο
µοντέλο ανάπτυξης. Τα λέω για να προετοιµάσω και τον κ. Τσα-
καλώτο, όταν θα µιλήσει. Δηλαδή, τι µας λέτε τώρα; Ότι η Ευρω-
παϊκή Ένωση, αυτή που λέτε και εσείς ότι έχει νεοφιλελευ-
θερισµό κ.λπ., τον οποίο βέβαια υπηρετείτε µε απόλυτη συνέ-
πεια, σε αυτό το Συµβούλιο θα δεχθεί οποιαδήποτε άλλη, έστω
αστική µεταρρύθµιση, να την πω, ή οποιαδήποτε άλλη οικονοµική
µεταρρύθµιση έξω από αυτή που εφαρµόζει; Αλήθεια, ποιον κο-
ροϊδεύετε; Τους βάζετε να κάνουν κουµάντο και λέτε ότι θα κά-
νετε νέα φιλολαϊκή πολιτική ανάπτυξης. Αντιλαϊκή και βάρβαρη
θα είναι για τους εργαζόµενους.

Εποµένως και σε αυτό το σηµείο εµείς διαφωνούµε. Υποστη-
ρίζουµε και λέµε στον ελληνικό λαό ότι πρέπει να παλέψει και να
ανατρέψει συνολικά αυτό το σύστηµα, γιατί η Κυβέρνηση και
τούτη και οι προηγούµενες δεν κάνουν τίποτα διαφορετικό από
το να υπηρετούν ωµά, κυνικά πια, τα συµφέροντα του κεφαλαίου.

Σε ό,τι αφορά τη φορολογία -επειδή ακούγονται και κορώνες
εδώ από απέναντι πτέρυγα- δεν άκουσα καµµιά λέξη γι’ αυτό που
λέει το Σύνταγµα -που το υποστηρίζετε- ότι ο καθένας πληρώνει
ανάλογα µε τη φοροδοτική του ικανότητα.

Για πείτε µας, λοιπόν, πόσα πλήρωσαν οι εφοπλιστές; Απευ-
θύνοµαι σε όλες τις πτέρυγες. Δεν θέλω να ονοµάσω. Γιατί δεν
βγάζουν κουβέντα για το µεγάλο κεφάλαιο εκείνοι που «παριστά-
νουν» και βάζουν µόνο το θέµα των Βουλευτών. Γι’ αυτό έχουµε
τη θέση εµείς ότι πρέπει να είναι η ίδια φορολογία.

Γιατί δεν βγάζουν κουβέντα για τους µεγαλοκαπιταλιστές και
τους επιχειρηµατικούς οµίλους; Γατί δεν βγάζουν κουβέντα για
τις πενήντα επτά φοροαπαλλαγές που έχουν οι εφοπλιστές τόσα
χρόνια; Γιατί δεν λένε «να καταργηθούν»; Υποκρισία! Υποκρισία
κυριολεκτικά!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ευχαριστώ, κύριε Πα-
φίλη.

Από το Ποτάµι ποιος θα µιλήσει;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΥΡΑΣ: Εγώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Έχετε τον λόγο,

κύριε Αµυρά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΥΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όχι µόνο τα έντεκα άρθρα, για

τα οποία συζητάµε τώρα την ένσταση της συνταγµατικότητάς
τους ή της αντισυνταγµατικότητάς τους, αλλά και το σύνολο των
άρθρων -από το 184 έως το 214- που ορίζουν τη συγκρότηση
αυτού του υπερταµείου, έχουν µεγάλο και ισχυρό πρόβληµα αν-
τισυνταγµατικότητος. Γιατί; Επειδή εκχωρούν αποφασιστική αρ-
µοδιότητα ενός Υπουργού, του Υπουργού Οικονοµικών, της ελ-
ληνικής Κυβέρνησης, σε ένα υπερταµείο για τυχόν πώληση ή
ιδιωτικοποίηση δηµόσιας περιουσίας.

Υπάρχει εδώ µια αντίφαση. Μας είπε και ο κ. Τσακαλώτος
εχθές ότι ως ο µοναδικός µέτοχος της γενικής συνέλευσης, εκ-

προσωπώντας το ελληνικό δηµόσιο σε αυτό το υπερταµείο, το
οποίο όµως, ειρήσθω εν παρόδω, θα διοικείται µε ισχυρό, απο-
φασιστικό λόγο από τους θεσµούς, θα δίνει την έγκριση ή µη του
στρατηγικού σχεδίου του ταµείου. 

Όµως, ο κύριος Υπουργός δεν µας είπε ότι για τον τρόπο των
ιδιωτικοποιήσεων, για την επιλογή της δηµόσιας περιουσίας που
θα ιδιωτικοποιηθεί, για το αν θα υπάρξουν συµβάσεις παραχώ-
ρησης και ποιο θα είναι το τίµηµα, ο Υπουργός, η ελληνική Κυ-
βέρνηση δεν θα έχει καµµία αποφασιστική αρµοδιότητα.

Τώρα, σε σχέση µε τον κόφτη και αν σκεφτούµε, βέβαια, ότι
για ενενήντα εννιά χρόνια θα εκχωρηθεί αυτό το κυρίαρχο δι-
καίωµα της ελληνικής Κυβέρνησης σε ένα ταµείο -που ούτε καν
επί ίσοις όροις δεν θα συµµετέχουµε ως ελληνική κοινωνία, ως
Κυβέρνηση, ως ελληνικό δηµόσιο- τότε τα πράγµατα είναι πολύ
σοβαρά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.

Ο τρόπος που ορίζουν τον κόφτη τα άρθρα του νοµοσχεδίου
µάς οδηγούν στο συµπέρασµα ότι πρόκειται απλώς για τη θε-
σµοθέτηση ενός µηχανισµού εξισορρόπησης ενδεχοµένων απο-
κλίσεων, χωρίς, όµως, συγκεκριµένα µέτρα. 

Αυτό, λοιπόν, παρουσιάζει επιπρόσθετα συνταγµατικά προ-
βλήµατα. Εάν στο πλαίσιο αυτού του µηχανισµού προβλέπεται
εξουσιοδότηση για την έκδοση κανονιστικών πράξεων της διοί-
κησης, απαιτείται οπωσδήποτε η τήρηση των προϋποθέσεων του
άρθρου 43 παράγραφος 2 του Συντάγµατος ως προς τον ειδικό
χαρακτήρα της εξουσιοδότησης και την τήρηση των ορίων της.
Η παροχή σχετικής εξουσιοδότησης στον αρµόδιο Υπουργό είναι
δυνατή, σύµφωνα µε τη ρητή διατύπωση του Συντάγµατος, µόνο
προκειµένου να ρυθµιστούν ειδικότερα θέµατα ή θέµατα µε το-
πικό ενδιαφέρον, τεχνικό ή λεπτοµερειακό.

Σε σχέση µε τη λήψη των φορολογικών µέτρων, απαιτείται επι-
πλέον η τήρηση του άρθρων 78 του Συντάγµατος, παράγραφος
1 και 4. Ενώ απαιτεί για την επιβολή και είσπραξη φόρου τυπικό
νόµο -µόνο µε νόµο µπορεί να γίνει αυτό-, ώστε να καθοριστεί
και το υποκείµενο και το αντικείµενο της φορολογίας, όπως επί-
σης και ο φορολογικός συντελεστής, όπως και οι τυχόν απαλλα-
γές. 

Πρόκειται, δηλαδή, για εξουσίες, αρµοδιότητες και αποφασι-
στική δύναµη που φεύγει από τα χέρια του ελληνικού δηµοσίου
για να πάει στον αυτόµατο, µέσω Βρυξελλών, κόφτη, σε βάρος
των µισθών και των συντάξεων των Ελλήνων πολιτών. 

Υπάρχει µια ιδιόρρυθµη χρονική σύµπτωση. Βρισκόµαστε στο
2016. Έως το 2115 αυτό το υπερταµείο θα ρουφάει όσα περιου-
σιακά στοιχεία του ελληνικού δηµόσιου εκείνο κρίνει και θα τα
εκποιεί. 

Αυτό λοιπόν, αγαπητοί συνάδελφοι, εν έτει 2016 δεν µας πη-
γαίνει στο 2115, αλλά στο 1898, όταν η χώρα παραχώρησε τα
µονοπώλιά της και για πρώτη φορά µπήκε σε οικονοµική επιτρο-
πεία από τους ξένους. Και, όπως βλέπετε, δεν έχει κρατήσει έναν
αιώνα και δεκαεπτά χρόνια, αλλά εσείς, η Κυβέρνηση του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, προτίθεστε αυτή την επιτροπεία, αυτή την εκχώρηση κυ-
ριαρχικών δικαιωµάτων, να την παρατείνετε µέχρι το 2115. 

Άρα θεωρούµε, βεβαίως, βάσιµη και τεκµηριωµένη την έν-
σταση. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κατανοητό, κύριε συ-

νάδελφε. 
Τον λόγο εκ µέρους των Ανεξαρτήτων Ελλήνων έχει ο κ. Κόκ-

καλης. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Συµβαίνει το εξής παράδοξο, κυρίες

και κύριοι συνάδελφοι: Ενώ το ελληνικό Σύνταγµα είναι το ανώ-
τατο νοµοθέτηµα, εντούτοις πολλές φορές η ερµηνεία του είναι
αλά καρτ. Και είναι αλά καρτ, διότι δυστυχώς µέχρι σήµερα δεν
έχουν συνταγµατικό δικαστήριο, το οποίο είναι το µοναδικό όρ-
γανο, το οποίο θα κρίνει τη συνταγµατικότητα ή µη µιας διάτα-
ξης. 

Εν προκειµένω υπεβλήθη µια ένσταση αντισυνταγµατικότητας,
σύµφωνα µε το άρθρο 100 του Κανονισµού της Βουλής. Σε αυτή
την ένσταση αντισυνταγµατικότητας, εµείς απαντάµε µε την έν-
σταση καταχρηστικής άσκησης αυτού του δικαιώµατος, κύριε
Λοβέρδο. Καταχρηστικά ασκείτε αυτή την ένσταση. Γνωρίζετε,
γιατί είστε νοµικός. Καταχρηστικά, διότι δεν νοµιµοποιείστε. Πολ-
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λές διατάξεις δικών σας νοµοσχεδίων έχουν κριθεί συνταγµατι-
κές. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Όλες!
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Δεν υπεισέρχοµαι στην ουσία των εν-

στάσεων, διότι δεν θίγονται ατοµικά δικαιώµατα στον σκληρό πυ-
ρήνα τους. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ούτε µία!
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Όµως, εν πάση περιπτώσει θα πρέ-

πει να γνωρίζουµε ότι µόνο η ελληνική δικαιοσύνη είναι αρµόδια
για να κρίνει την αντισυνταγµατικότητα ή µη. Το να υποβάλουµε,
λοιπόν, αυτή την ένσταση είναι πάνω απ’ όλα καταχρηστικότητα.
Συνεπώς θα πρέπει να απορριφθεί. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Λέτε ότι προβλέπεται. Όντως προβλέπεται. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Να απορριφθεί, λοιπόν, η συγκεκριµένη ένσταση αντισυνταγ-

µατικότητας, γιατί είναι αβάσιµη. Δεν θίγονται τα σκληρά δικαιώ-
µατα των ατοµικών δικαιωµάτων που περιγράφονται στην ένστα-
ση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ευχαριστούµε τον κ.
Κόκκαλη. 

Πριν πάρει τον λόγο εκ µέρους της Κυβέρνησης ο Υπουργός
Δικαιοσύνης κ. Παρασκευόπουλος, κλείνουµε µε….

ΓΕΩΡΓΙΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Μη βιάζεστε! Ηρεµή-

στε όλοι σας στην Αίθουσα. Είπα ότι κλείνουµε µε τον Κοινοβου-
λευτικό Εκπρόσωπο της Ένωσης Κεντρώων κ. Γεώργιο-Δηµήτριο
Καρρά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΡΑΣ: Συγχωρέστε µε, κύριε
Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Συγχωρεµένος, κύριε
Καρρά µου! Ξεκινήστε! 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΡΑΣ: Συγχωρέστε µε, κύριε
Πρόεδρε, αλλά το ζήτηµα που µας απασχολεί σήµερα είναι τόσο
κρίσιµο, που θα πέσουµε και σε κάποια µικρά λάθη. 

Είπα και την προηγούµενη φορά ότι ανεξάρτητα από τη νοµο-
λογία των δικαστηρίων, όταν τίθεται θέµα αντισυνταγµατικότη-
τας νόµου υπό ψήφιση, η Βουλή έχει την κυριαρχική εξουσία.
Συνεπώς καλούµαστε σήµερα να αποφασίσουµε για τη συνταγ-
µατικότητα ή µη των διατάξεων αυτών. 

Επιτρέψτε µου να κάνω µια συντοµότατη αναδροµή παίρνον-
τας αφορµή από τον κ. Αµυρά, ο οποίος µας θύµισε τον διεθνή
οικονοµικό έλεγχο του 1897. Και εγώ σε συνέχεια αυτού θυµή-
θηκα τη Νοµισµατική Επιτροπή του Σχεδίου Μάρσαλ. Τότε όµως
η χώρα έβγαινε –και αναφέροµαι στο 1947- από δύο εθνικές κα-
ταστροφές, τους ατιµωτικούς πολέµους του 1897 και µετά έναν
παγκόσµιο πόλεµο. Για όνοµα του θεού! Φτάσαµε σε αυτό το επί-
πεδο, να εκχωρούµε δηλαδή τη δηµόσια περιουσία; 

Πάµε, λοιπόν, στα θέµα της συνταγµατικότητας ή µη. 
Όσον αφορά τον κόφτη, θα µου επιτρέψετε να περηφανευθώ

ότι το έθεσα πρώτος προχθές στην επιτροπή ως ειδικός αγορη-
τής της Ένωσης Κεντρώων. Είπα δηλαδή ότι τροποποίηση προ-
ϋπολογισµού γίνεται κατά το Σύνταγµα µόνο µε νόµο και όχι µε
προεδρικό διάταγµα κατ’ εξουσιοδότηση νόµου. Είναι σαφής η
συνταγµατική διάταξη. Δεν θα επεκταθώ περισσότερο. 

Όµως, θέλω να µιλήσω για τα θέµατα της δηµόσιας περιου-
σίας, τα οποία είναι και τα κρισιµότερα, διότι οδηγούν τη χώρα
σε οµηρία, είτε το θέλουµε είτε όχι. Δεν θα σταθώ στο θέµα που
έχει σχέση µε το αν περιορίζεται η εθνική κυριαρχία ή όχι. Το
θέµα είναι ότι οδηγούν τη χώρα σε οµηρία. 

Η άποψη την οποία εκφράζει η Ένωση Κεντρώων είναι ότι οι
διατάξεις είναι αντισυνταγµατικές. Και έρχοµαι να το αιτιολο-
γήσω. 

Διότι, όπως έρχεται ο νόµος, λέει τούτο: Εξαιρούνται οι δασι-
κές εκτάσεις. Βέβαια, γι’ αυτό δεν ξέρουµε ποιες είναι ακόµα,
αφού στον ίδιο νόµο µας λέει ότι θα κυρωθούν οι δασικοί χάρτες.
Δεν έχει σηµασία. 

Λέει κάτι άλλο: οι κοινόχρηστοι χώροι και τα εκτός συναλλαγής
πράγµατα. Δεν µας διευκρινίζει, όµως, ο νόµος, ο οποίος παίρνει
πακέτο τη δηµόσια περιουσία  να τη µεταβιβάσει. Έχει µια ατέ-
λεια και εκεί καθ’ ηµάς τίθεται η αντισυνταγµατικότητα, στην αο-

ριστία.
Γιατί το λέω αυτό, κύριε Πρόεδρε; Υπάρχει δηµόσια περιου-

σία, υπάρχει και η ιδιωτική περιουσία του κράτους και αυτό το
είπα εχθές εδώ στην Αίθουσα της Ολοµελείας ως ειδικός αγο-
ρητής. Περιλαµβάνει ο νόµος και τη δηµόσια περιουσία; Ναι, την
περιλαµβάνει, διότι αν αναχθούµε στον κατάλογο, βλέπουµε ει-
ρηνοδικεία, που είναι οι λειτουργικές υπηρεσίες του κράτους ότι
θα µεταβιβαστούν, την Αστυνοµική Διεύθυνση Αθηνών στη λεω-
φόρο Αλεξάνδρας, κρατική υπηρεσία. Αυτά, λοιπόν, τα ακίνητα
είναι ταγµένα για την εξυπηρέτηση δηµόσιου σκοπού. Συνεπώς,
ως προς αυτά, για να είναι συνταγµατικός ο νόµος, θα πρέπει να
υπάρχουν ρητές εξαιρέσεις. Όσο και αν έχουµε βρει τελευταία
την έννοια των ΣΔΙΤ, ότι φτιάχνουµε πυροσβεστικούς σταθµούς
µε συµβάσεις διαχείρισης, ότι φτιάχνουµε σε συνεργασία µε
ιδιώτες, άπτονται συνταγµατικότητάς.

Και πάω και σε ένα πιο συγκεκριµένο, αν µου επιτρέπετε.
Το άρθρο 106 του Συντάγµατος, που επικαλείται ο κ. Λοβέρ-

δος, δεν έχει µόνο την έννοια του σκοπού δηµοσίου συµφέρον-
τος. Εγώ θα επεκτείνω την ερµηνεία του και θα πω ότι έχει και
τρεις λέξεις, την αξιοποίηση των πηγών του εθνικού πλούτου.
Ποιες είναι αυτές; Η εθνική περιουσία γενικά. Η δηµόσια περιου-
σία, αν θέλετε, τα δηµόσια κτήµατα. Είναι και αυτά εκεί µέσα,
ήδη έχει ταλαιπωρηθεί η Ελλάδα µε τα δηµόσια κτήµατα. Αφού,
λοιπόν, είναι η αξιοποίηση των πηγών του εθνικού πλούτου,
ερωτώ: Η αξιοποίηση των πηγών του εθνικού πλούτου τίθεται για
την ελευθερία, την ευηµερία των Ελλήνων ή για την εξυπηρέτηση
ενός χρέους, το οποίο θα µας ταλανίζει τα υπόλοιπα χρόνια της
ζωής µας; 

Αν δεχθούµε, λοιπόν, ότι η αξιοποίηση του εθνικού πλούτου
τίθεται προς τον σκοπό εξυπηρετήσεως δηµοσίου χρέους, φεύ-
γουµε από το Σύνταγµα, κύριε Πρόεδρε. Διότι το δηµόσιο χρέος
είναι οικονοµικά µεγέθη, έχει χρηµατικό αντίτιµο, ενώ η ελευθε-
ρία των Ελλήνων, η ευηµερία των Ελλήνων, η πρόνοια εξυπηρε-
τούνται διά της δηµόσιας και ιδιωτικής περιουσίας του κράτους.
Αυτά πού θα πάνε; Θα πάνε σε µία εταιρεία, η οποία θα διοικείται
έξωθεν. Δεν θα έχουµε λόγο. Δεν θα θέσω θέµατα –έχουν τεθεί-
αν η Βουλή πρέπει ή δεν πρέπει να έχει αποφασιστικό ρόλο, αλλά
θα είναι αυτή µια περιουσία, η οποία θα µπορεί να παραχωρείται
η διαχείρισή της; Θα µπορεί να εκποιείται για να αποπληρώνεται
ένα δηµόσιο χρέος; Όχι, δεν πρέπει. Βρείτε άλλους τρόπους να
αποπληρωθεί το χρέος αυτό, αλλά αν παραδοθεί σε οµηρία ολό-
κληρη περιουσία, οι δανειστές δεν θα στέκονται µόνο στον κα-
τάλογο ή στα στοιχεία τα οποία θα παραδώσουµε εµείς. Θα
προχωρούν ακόµη παραπέρα και θα αξιώνουν τα πάντα. Οπότε,
επειδή καθ’ ηµάς κλονίζεται η ελευθερία, κλονίζεται η ευηµερία
των Ελλήνων, αλλά και η προοπτική του έθνους, υποστηρίζουµε
ενθέρµως την ένσταση αντισυνταγµατικότητας, έστω και αν δια-
βλέπουµε ότι η πλειοψηφία θα πάει στην απόρριψή της.

Θέλουµε να καταγραφεί η άποψή µας, διότι είναι ιστορικές οι
στιγµές που ζούµε αυτή τη στιγµή, κύριε Πρόεδρε, και πρέπει να
ακούγονται όλες οι απόψεις. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ωραία, κλείνουµε µε

την τοποθέτηση εκ µέρους της Κυβέρνησης, του Υπουργού Δι-
καιοσύνης κ. Παρασκευόπουλου.

Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο για πέντε λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης,

Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ευχαριστώ πολύ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Πρόεδρε, σύντοµη εισα-

γωγή δευτερολέπτων: Η διαφορά των πολιτικών που βρίσκονται
στην Κυβέρνηση από τους πολιτικούς που είναι στην Αντιπολί-
τευση ή τους θεωρητικούς, τους ακαδηµαϊκούς ή τους κινηµα-
τίες είναι ότι οι κυβερνώντες οφείλουν, όταν γίνεται κριτική σε
µία θέση τους, να έχουν έτοιµη εναλλακτική λύση.

Στη συγκεκριµένη περίπτωση νοµίζω πως έχει εξηγηθεί πολύ
καλά από τον κ. Τσακαλώτο ότι η εναλλακτική λύση, η οποία φαι-
νόταν έναντι όσων αυτή τη στιγµή εισάγονται, θα ήταν ή το Grexit
ή η άκριτη αποδοχή, όπως γινόταν επί σειρά ετών µέχρι σήµερα
των προτάσεων, οι οποίες έχουν γίνει έξωθεν.

(Θόρυβος από τις πτέρυγες της Νέας Δηµοκρατίας και της Δη-
µοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)
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Εποµένως η ρύθµιση αποτελεί τη σύνθεση αυτή τη στιγµή
όσων προκύπτουν από τη διεθνή θέση της χώρας και τις εθνικές
της ανάγκες και είναι η καλύτερη δυνατή.

Έρχοµαι στα ζητήµατα της συνταγµατικότητας. Κυρίως αφο-
ρούν, βεβαίως, τον µηχανισµό, τον λεγόµενο «κόφτη» και το τα-
µείο. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Σας παρακαλώ ακούστε µε. 
Σε ό,τι αφορά τον λεγόµενο «κόφτη», ο προτεινόµενος µηχα-

νισµός δηµοσιονοµικής προσαρµογής του προϋπολογισµού της
γενικής κυβέρνησης δεν αφορά την κατάρτιση, δεν αφορά τη θέ-
σπιση, αφορά µόνο την εκτέλεση του προϋπολογισµού. Δηλαδή,
µε τον µηχανισµό δεν µεταβάλλεται ο προϋπολογισµός, συνεχίζει
να έχει τις κατανοµές και τις προβλέψεις, οι οποίες είχαν τεθεί.
Αυτό, το οποίο αλλάζει είναι ο τρόπος διαχείρισης και το ποσο-
στό διάθεσης εν όψει των αναγκών, οι οποίες επηρεάζουν όντως,
την εκτέλεσή του. Η εκτέλεση όµως, του προϋπολογισµού είναι
αµιγώς διοικητική αρµοδιότητα.

Σε ό,τι αφορά την παράγραφο 4 του άρθρου 79 του Συντάγ-
µατος, εκεί ορίζεται ότι εάν είναι ανέφικτη η διοίκηση εσόδων-
εξόδων του προϋπολογισµού, αυτή ενεργείται κάθε φορά ειδικά
µε νόµο. Η πρόβλεψη, όµως, αφορά τις τελείως οριακές περι-
πτώσεις, όπου είναι συνολικά αδύνατη η χρήση ενός προϋπολο-
γισµού, ο οποίος ψηφίστηκε και η βάση της εκτέλεσης είναι
διαφορετική. Δεν πρόκειται περί αυτού, για αυτό τον λόγο ο κό-
φτης δεν έχει κανένα πρόβληµα µε το Σύνταγµα.

Θα ήθελα να πω δύο λόγια για την ειδική αναφορά στη φορο-
λογία και στις συντάξεις σε σχέση µε την πρόβλεψη του µηχανι-
σµού του συγκεκριµένου κόφτη. Βεβαίως, στο άρθρο 74 κατ’
αρχάς αναφέρει ότι το αντικείµενο της φορολογίας, οι απαλλα-
γές, κ.λπ., και η απονοµή των συντάξεων δεν µπορούν να αποτε-
λέσουν αντικείµενο νοµοθετικής εξουσιοδότησης. Ευθύς, στη
συνέχεια όµως, το άρθρο 79, παράγραφος 5, ορίζει ρητά ότι σε
αυτό υπάρχει µια εξαίρεση. Διαβάζω το άρθρο: «Κατ’ εξαίρεση
επιτρέπεται να επιβληθούν µε εξουσιοδότηση νόµων-πλαισίων
εξισωτικές ή αντισταθµιστικές εισφορές ή δασµοί, καθώς και να
ληφθούν οικονοµικά µέτρα στο πλαίσιο των διεθνών σχέσεων της
χώρας µε οικονοµικούς οργανισµούς ή µέτρα που αποβλέπουν
στην εξασφάλιση της συναλλαγµατικής θέσης της χώρας. Και
,βεβαίως, σαφώς, περί αυτού πρόκειται εδώ.

Το άρθρο 78 παράγραφος 5 είναι µια εξαίρεση και ως ειδικός
κανόνας υπερισχύει του γενικού κανόνα το άρθρο 78, παράγρα-
φος 4. 

Και πρέπει να πω ότι δεν λέω κάτι πρωτότυπο. Κατ’ αρχάς
κάνω χρήση σκέψεων των καθηγητή Γιάννη Δρόσου -έχω κατα-
θέσει και τη γνωµοδότησή του στα Πρακτικά- οι οποίες όµως,
έχουν αναπτυχθεί και από άλλους καθηγητές σε ανύποπτο χρό-
νο, τον κ. Φινοκαλιώτη, όπως και στην ίδια ανάπτυξη υπάρχει το
βιβλίο του καθηγητή Φορτσάκη και της λέκτορα Σαββαΐδου, ό-
που ρητά αναφέρεται στο Φορολογικό Δίκαιο (τέταρτη έκδοση
του 2013, σελίδα 6) ότι εισάγεται ρητή εξαίρεση από το συνταγ-
µατικό κανόνα της απαίτησης τυπικού νόµου για την επιβολή
φόρων, εφόσον συντρέχουν οι όροι του 78, παράγραφος 5 και
το ίδιο λέει και ο κ. Παραράς. 

Περνώ µε τη µεγαλύτερη δυνατή ταχύτητα και στο θέµα του
ταµείου. Το χαρακτηριστικό στην περίπτωση του ταµείου είναι
ότι σε αυτό δεν υπάγεται η δηµόσια περιουσία του δηµοσίου.
Ρητά ορίζονται οι εξαιρέσεις από την υπαγωγή στην εµβέλεια
του ταµείου. Στις εξαιρέσεις αυτές έγιναν πράγµατα εκτός συ-
ναλλαγής. Τα πράγµατα εκτός συναλλαγής δεν είναι αόριστα, η
αναφορά στα πράγµατα εκτός συναλλαγής δεν είναι αόριστη,
διότι παραπέµπει στο άρθρο του αστικού κώδικα του 966, το
οποίο ορίζει ακριβώς, ποια είναι αυτά και επιπλέον των πραγµά-
των εκτός συναλλαγής που ανήκουν στο δηµόσιο και ορίζονται
οι αιγιαλοί, οι περιοχές Ραµσάρ, οι περιοχές «NATURA», κ.λπ.,
συγκεκριµένα. Εποµένως η µείζων, τουλάχιστον, ένσταση δεν
έχει ισχύ, δεν είναι βάσιµη. 

Τέλος, στα υπόλοιπα επιχειρήµατα, τα οποία εµφανίζουν ως
περίεργη και θα έλεγα παράδοξη τη µη υπαγωγή στην κοινοβου-
λευτική διαδικασία των εκποιήσεων και των ιδιωτικοποιήσεων µε
βάση τη λειτουργία του ταµείου, πρέπει στο σηµείο αυτό να θυ-

µίσω ότι οι ιδιωτικοποιήσεις κατ’ αρχάς δεν γίνονται µε νόµο. 
Θα έλεγα ότι η εµπλοκή του Κοινοβουλίου ή η ενασχόληση του

Κοινοβουλίου µε συµβάσεις ιδιωτικοποίησης δεν εµπίπτει στο κα-
ταστατικό κύριο έργο της Βουλής κατά το Σύνταγµα. Το έργο
της Βουλής κατ’ εξοχήν είναι κανονιστικό. Η σύναψη µιας σύµ-
βασης είναι µια ατοµική διοικητική πράξη. Δεν εµπίπτει στο Σύν-
ταγµα κανονικά, αλλά βεβαίως σε περιπτώσεις όπου υπάρχουν
µείζονα θέµατα έχει καθιερωθεί να γίνονται κυρώσεις αυτών των
συµβάσεων, πράγµα το οποίο βεβαίως δηµιουργεί και ορισµένα
νοµικά, λειτουργικά προβλήµατα. 

Νοµίζω, λοιπόν, ότι και οι διατάξεις του ταµείου, οι εκθέσεις
του οποίου βεβαίως και συζητούνται στη Βουλή και οι αποφάσεις
τους λαµβάνονται χάρη στον Υπουργό και µε τη συµµετοχή του
Υπουργού, δεν θέτουν κανένα απολύτως θέµα συνταγµατικότη-
τας. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Λοβέρδο, για

ποιο πράγµα θέλετε τον λόγο; 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Υπάρχει θέµα, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τώρα θα απαντήσετε

στον κύριο Υπουργό; Δεν προβλέπεται από τη διαδικασία. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Στο άρθρο 68 παράγραφος 1…

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Λοβέρδο, δεν

προβλέπεται από τη διαδικασία και τον Κανονισµό δευτερολογία. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Δεν είναι δευτερολογία, κύριε Πρό-

εδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Σας δίνω τον λόγο για

ένα λεπτό, για να καταγραφεί αυτό που θέλετε να πείτε και τε-
λειώσαµε. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Υπουργέ, το άρθρο 68 παρά-
γραφος 1 του Κανονισµού της Βουλής απαγορεύει να αποδίδεις
σε έναν οµιλητή άλλα από αυτά που είπε. 

Εγώ, κύριε Πρόεδρε, στην ένστασή µου ένα πράγµα είπα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τελειώνετε κύριε Λο-

βέρδο, σας παρακαλώ. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ένα πράγµα είπα, κύριοι συνάδελφοι.

Ορίζει το άρθρο 79 παράγραφος 4: «Αν για οποιονδήποτε λόγο
είναι ανέφικτη η διοίκηση των εσόδων και των εξόδων, βάσει του
προϋπολογισµού αυτή διενεργείται µε βάση ειδικό κάθε φορά
νόµο». 

Τι είναι αυτά που λέτε, κύριε Υπουργέ, εσείς που θα ήσασταν
κάθε λέξη του Συντάγµατος; Πρέπει να ντρέπεστε! 

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τελειώσαµε. Το άρθ-

ρο που επικαλεστήκατε είναι για προσωπικό ζήτηµα. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση κα-

τά το άρθρο 100 παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βουλής για
το θέµα της συνταγµατικότητας που ετέθη. 

Παρακαλώ, οι αποδεχόµενοι την ένσταση αντισυνταγµατικό-
τητας να εγερθούν. 

(Εγείρονται οι αποδεχόµενοι την ένσταση)
Προφανώς ηγέρθησαν οι ολιγότεροι. Δεν ηγέρθη ο απαιτού-

µενος αριθµός Βουλευτών από το Σύνταγµα και τον Κανονισµό
της Βουλής. 

Συνεπώς η ένσταση αντισυνταγµατικότητας απορρίπτεται. 
Προχωράµε τώρα κανονικά µε τη διαδικασία. 
Παρακαλώ, να ανέλθει στο Βήµα ο εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ, ο

συνάδελφος κ. Κωνσταντίνος Σπαρτινός. 
Χρόνια πολλά, κύριε συνάδελφε. Έχετε τον λόγο για δεκα-

πέντε λεπτά. 
Και παράκληση σε όλους να τηρούµε τον χρόνο. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΑΡΤΙΝΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε, για τις ευχές σας. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι λυπηρό που µετά από δύο

µέρες εξαντλητικής συζήτησης στις επιτροπές, τελικά η Αντιπο-
λίτευση συνεχίζει την τακτική, µε την οποία ξεκίνησε. Τακτική, η
οποία δεν είναι τίποτε από απόδειξη της έλλειψης αντιπρότασης,
έλλειψης σχεδίου, έλλειψης προοπτικής. Και επειδή λείπουν όλα
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αυτά, χρησιµοποιούν το τελευταίο πράγµα που αποµένει: την επι-
λεκτική ανάγνωση και τη διαστρεβλωτική παρουσίαση των ση-
µείων του σχεδίου νόµου για τη δηµιουργία εντυπώσεων. 

Θα επαναλάβω κάτι που ρώτησα και χθες στη συζήτηση των
επιτροπών: Η Νέα Δηµοκρατία, το ΠΑΣΟΚ και το Ποτάµι, που ψή-
φισαν τον Αύγουστο του 2015 τη συµφωνία, µπορεί να µην ψή-
φισαν τότε -όπως λένε- το σύνολο των συγκεκριµένων µέτρων
που έχει φέρει από τότε µέχρι σήµερα η Κυβέρνηση, ψήφισαν
όµως συνολικές περικοπές 3% επί του Ακαθάριστου Εθνικού
Προϊόντος. Σήµερα παίρνουµε τα µέτρα του τελευταίου 1%. 

Ποια είναι τα τελείως διαφορετικά µέτρα που προτείνουν σε
αντικατάσταση των δικών µας; Δεν θεωρούν ότι έχουν τη σχετική
πολιτική και ηθική ευθύνη; 

Εχθές, ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας ο κ. Σταϊκούρας
είπε ότι η υπερψήφιση από τη Νέα Δηµοκρατία των άρθρων για
την ιδιωτικοποίηση των αεροδροµίων είναι η δική τους αντιπρό-
ταση. Μα, καλύπτει αυτή από µόνη της τα απαιτούµενα µέτρα
για το 1% του ΑΕΠ; Προφανώς όχι. Αν ήταν έτσι…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ: Οι αποκρατικοποιήσεις δεν είναι στο
1%;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΑΡΤΙΝΟΣ: Έτσι είπατε χθες, «εµείς αυτό
αντιπροτείνουµε». 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό είναι αυτονόητο. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΑΡΤΙΝΟΣ: Αν ήταν έτσι, θα είχαν κάνει

σηµαία τους ότι τα µέτρα που προτείνει η Κυβέρνηση ξεπερνούν
κατά πολύ τότε το 1% µαζί µε όλα τα άλλα που προτείνονται. Τα
ψηφίζουν, όχι ως αντιπρόταση για το 1%, αλλά διότι αυτές είναι
οι δικές τους ιδιωτικοποιήσεις, που µας κληροδότησαν και που
γι’ αυτές αισθάνονται ότι έχουν υποχρέωση να είναι συνεπείς. 

Λείπει όµως και κάτι ακόµα: η στοιχειώδης σεµνότητα, για να
µην πω άλλη έκφραση, η οποία θα έπρεπε να διακρίνει τα στε-
λέχη και τα λεγόµενα κυρίως της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης,
αλλά και του ΠΑΣΟΚ, τα οποία τόσο εύκολα ξεχνούν τα κατορ-
θώµατα της τελευταίας διακυβέρνησής τους. Διότι πρόκειται
περί κατορθώµατος η άνοδος της ανεργίας στο 27%, η πτώση
του ΑΕΠ κατά 25% και τα 63.000.000.000 ευρώ µέτρα, τα οποία
είναι απλώς το αποκορύφωµα της διακυβέρνησής τους µετά τη
Μεταπολίτευση. 

Ποιος είναι όµως ο πραγµατικός καηµός τους; Βλέπουν να ξε-
περνά αυτή η Κυβέρνηση τα εµπόδια που υπήρχαν και εκείνα
που προσπάθησαν να βάλουν στη συνέχεια οι θεσµοί µε τις δια-
φωνίες τους και τα άλλα που έβαζε συνέχεια η τρόικα εσωτερι-
κού. Διαψεύδονται όµως διαρκώς. Βλέπετε, µπορεί να προ-
σπαθούν να αµφισβητήσουν την Κυβέρνηση. Αλλά και τη EURO-
STAT και την Κοµισιόν και τον ΟΟΣΑ; Δεν γίνεται να χωνευτεί εύ-
κολα το γεγονός, πως η οικονοµία τα πήγε καλύτερα από τα
προβλεπόµενα και τα προσδοκόµενα από αυτούς, πως υπάρχει
δυναµική ανάκαµψης και κυρίως, πως είµαστε πιο κοντά από
ποτέ σε µια διευθέτηση του χρέους, η οποία θα επιτρέψει αυτό
που ο Υπουργός Οικονοµικών χθες ονόµασε «καθαρό διάδροµο»
για πολίτες και επενδυτές. 

Εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιλέγουµε έναν δρόµο
που είναι σαφής και στηρίζεται στο γεγονός, πως κάνουµε ακρι-
βώς αυτό που συµφωνήσαµε, τόσο µε τους θεσµούς τον Αύγου-
στο, όσο και µε την κοινωνία τον Σεπτέµβριο του 2015. Δεν θα
κάνουµε πίσω. Δεν θα ληφθούν µέτρα ούτε 1 ευρώ παραπάνω. 

Ας δούµε όµως τον τρόπο µε τον οποίο η Κυβέρνηση αυτή επι-
λέγει τα µέτρα γι’ αυτό το 1% του ΑΕΠ. 

Η αύξηση του συντελεστή ΦΠΑ κατά µία µονάδα στην κλίµακα
του 23%, είναι επιλογή για να αποτραπεί η αύξηση του ΦΠΑ της
ενέργειας και του νερού από το 13% στο 23%, όπως απαιτούσαν
µε επιµονή οι θεσµοί. Επιπλέον αυτή η αύξηση επιβαρύνει λιγό-
τερο το καλάθι της λαϊκής οικογένειας, µε τα προϊόντα που πε-
ριλαµβάνει από την αύξηση που θα υπήρχε κατά µία µονάδα
στον συντελεστή του 13%, 

Η συνολική επιλογή που έγινε, αφορά τη µικρή αύξηση σε πολ-
λούς έµµεσους φόρους για να καταµεριστεί το βάρος. Επιπλέον
έγινε προσπάθεια να επιλεγούν αρκετοί κλάδοι µε σηµαντικά πε-
ριθώρια κέρδους, ώστε να µπορούν να απορροφήσουν το σύ-
νολο ή µεγάλο µέρος των αυξήσεων. 

Έχει κι ελαφρύνσεις όµως το σχέδιο, που αφορούν τόσο τη

χρήση του φυσικού αερίου, όσο και την κατάργηση του 3%
φόρου επί του πωλούµενου στο εσωτερικό ζύθου. 

Οι τοποθετήσεις στο θέµα αυτό κατά την ακρόαση των φο-
ρέων έδειξαν µε τον πιο γλαφυρό τρόπο, ποιοι επιβαρύνονται -
οι ολιγοπωλιακοί όµιλοι ζύθου- και ποιοι ελαφρύνονται -οι µικρές
ζυθοποιίες σε όλη την περιφέρεια- από αυτή τη ρύθµιση. 

Στην ίδια λογική προτείνονται και άλλοι φόροι, όπως η κατά
5% επιπλέον φορολόγηση των τυχερών παιγνίων, η φορολόγηση
των εταιρειών που ασχολούνται µε τη διαχείριση αµοιβαίων κε-
φαλαίων, καθώς και των εταιρικών αυτοκινήτων. Αντίθετα επιχει-
ρείται εξορθολογισµός των τελών ταξινόµησης των αυτοκινήτων
που αναφέρονται στους ιδιώτες. 

Επιπλέον ο ΕΝΦΙΑ όχι µόνο δεν θα αυξηθεί, γιατί το συνολικό
ποσό παραµένει το ίδιο, δηλαδή 2,65 δισεκατοµµύρια ευρώ, αλ-
λά για τη συντριπτική πλειοψηφία των φορολογούµενων είτε θα
µείνει σταθερός είτε ακόµη και θα µειωθεί. Αυτό οφείλεται στο
γεγονός ότι η Κυβέρνηση διαπραγµατεύτηκε σκληρά για να µε-
τακυλιστεί το κόστος της σχετικής απόφασης του Συµβουλίου
της Επικρατείας, 300 περίπου εκατοµµύρια ευρώ στις µεγάλες
και πολύ µεγάλες περιουσίες. 

Έχει όµως και άλλες θεσµικές ρυθµίσεις αυτό το σχέδιο
νόµου, ορισµένες από τις οποίες προκύψανε από τον τρόπο που
διαχειρίστηκαν τα οικονοµικά και τη δηµόσια διοίκηση όλα αυτά
τα χρόνια η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ. 

Η Ανεξάρτητη Αρχή Δηµοσίων Εσόδων, δεν είναι τίποτε άλλο
από την ανάγκη που δηµιούργησαν τόσο το ΠΑΣΟΚ όσο και η
Νέα Δηµοκρατία µε τις δηµιουργικές λογιστικές που εφάρµοζαν
στα µεγάλα διαστήµατα διακυβέρνησης της χώρας από αυτούς,
µε τις οποίες έβαλαν τη χώρα στη Ζώνη του ευρώ, όσο και αυτές
που τα τελευταία χρόνια πριν την κρίση έκρυβαν βαθιά κάτω από
το χαλί τις ελλειµµατικές εκτελέσεις του προϋπολογισµού,
καθώς επίσης και απεµπλοκή από πολιτικές επιλογές ως προς
το ποιος φορολογούµενος θα ελεγχθεί και ποιος όχι. 

Χωρίς αυτό το βεβαρηµµένο ιστορικό, αυτή η ανεξάρτητη
αρχή θα µπορούσε να είναι και περιττή. Η θεσµική ανεξαρτησία
της, όµως, δεν θα την κάνει να βρίσκεται έξω από τον στενό πυ-
ρήνα του κράτους, εφόσον δεν προβλέπεται να έχει νοµική προ-
σωπικότητα και θα υπόκειται σε κοινοβουλευτικό έλεγχο. Οι
αποφάσεις για την προοδευτικότητα του φορολογικού συστήµα-
τος, το ύψος των συντελεστών, το εύρος της φορολογικής
βάσης και τα µέτρα για την καταπολέµηση της φοροδιαφυγής,
παραµένουν στην ευθύνη του Υπουργού Οικονοµικών.

Τα κόκκινα δάνεια αποτελούν ένα ακόµη θέµα, για το οποίο
δεν µπορεί και δεν πρέπει κανείς να ξεχάσει το ποιος έχει ευθύνη
και υπό ποίο καθεστώς και µε ποια κριτήρια έδιναν τα δάνεια
αυτά οι τράπεζες. Η ρύθµισή τους σήµερα πετυχαίνει να προ-
στατεύεται η πώληση στα ήδη θεσµοθετηµένα µη τραπεζικά
ιδρύµατα του συνόλου των κόκκινων δανείων ανεξαρτήτως κα-
τηγορίας, που έχουν διασφάλιση σε πρώτη κατοικία µε αντικει-
µενική αξία έως 140.000 ευρώ χωρίς πρόσθετο εισοδηµατικό
κριτήριο µέχρι το 2018.

Με αυτόν τον τρόπο η προστασία καλύπτει το 94% του συνό-
λου των κόκκινων δανείων πρώτης κατοικίας. Όσον αφορά στα
µη τραπεζικά ιδρύµατα που θα αναλάβουν τη διαχείριση αυτών
των δανείων, το πλαίσιο λειτουργίας τους είναι ιδιαίτερα αυ-
στηρό µε γνώµονα την προστασία του δανειολήπτη. Δεν θα
υπάρχει ουσιαστική διαφορά µε τις τράπεζες. Δεν θα επιδεινώ-
νονται οι όροι του δανείου. Θα τηρείται ο Κώδικας Δεοντολογίας
των τραπεζών, οι εύλογες δαπάνες διαβίωσης κ.λπ..

Επιπλέον θα υπάρχει πλαίσιο υποστήριξης των δανειοληπτών
µε τα τριάντα κέντρα ενηµέρωσης και υποστήριξης δανειολη-
πτών που ιδρύονται, καθώς και µε την ενεργοποίηση του κυβερ-
νητικού συµβουλίου και της Ειδικής Γραµµατείας Διαχείρισης
Ιδιωτικών Χρεών.

Ας δούµε, όµως, τι προβλέπεται και για το νέο ταµείο, την Ελ-
ληνική Εταιρεία Συµµετοχών και Περιουσίας. Για κάθε δράση του
ταµείου την τελική απόφαση την παίρνει η γενική συνέλευσή της,
δηλαδή το ελληνικό δηµόσιο διά του Υπουργού Οικονοµικών. 

Δεν ξεπουλιέται τίποτα, αντιθέτως επανέρχεται σε κρατικό
έλεγχο και το ΤΑΙΠΕΔ που εντάσσεται σε αυτό, σε αντίθεση µε
το πώς το είχε δοµήσει το προηγούµενο καθεστώς. Το εποπτικό

10068 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



συµβούλιο αποτελείται κατά τα 3/5 από επιλογές της ελληνικής
Κυβέρνησης, κατά τα 2/5 από επιλογές των ευρωπαϊκών θεσµών
µε αµοιβαίο δικαίωµα βέτο και για την επιλογή οποιουδήποτε µέ-
λους του διοικητικού συµβουλίου από το εποπτικό, απαιτείται
κατά τα 4/5 συναίνεση των µελών του. Κανείς δεν θα ορίζει, λοι-
πόν, τη διοίκηση του ταµείου χωρίς τελικά την έγκριση επί της
ουσίας του ελληνικού δηµοσίου.

Ο Υπουργός Οικονοµικών, είναι αυτός που εγκρίνει την επεν-
δυτική πολιτική και τις δράσεις του ταµείου, συµπεριλαµβανοµέ-
νων και των ιδιωτικοποιήσεων, των οποίων οι υποχρεωτικές
σταµατούν στη λίστα του ΤΑΙΠΕΔ.

Η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ, επειδή βάφτιζαν τις ιδιωτι-
κοποιήσεις τους αξιοποιήσεις, σήµερα δεν θέλουν να καταλά-
βουν ότι η αξιοποίηση δεν ταυτίζεται υποχρεωτικά µε την ιδιωτι-
κοποίηση. 

Θα αναφέρω κι άλλες θεσµικές ρυθµίσεις. Για τους δασικούς
χάρτες, επιχειρείται µετά από δεκαετίες η ολοκλήρωση και κύ-
ρωση των δασικών χαρτών, καθώς και η διευθέτηση των αντιρ-
ρήσεων. Όµως, ακόµη και εκεί, η Αντιπολίτευση φέρνει αντιρ-
ρήσεις, ενώ είναι γνωστό –το παραδέχθηκαν ακόµα και φορείς
που διαφωνούν µε το σχέδιο νόµου- ότι µέχρι σήµερα δεν έχει
ολοκληρωθεί ούτε το 60% της κατάρτισής τους και δεν έχει
αναρτηθεί ούτε το 1% µε 2% των δασικών χαρτών, αποτέλεσµα
και αυτό του πελατειακού κράτους και του θεσµικού πλαισίου
που ίσχυε.

Άλλη µια θεσµική αλλαγή, είναι η Δηµόσια Αρχή Λιµένων και η
Ρυθµιστική Αρχή Λιµένων, απαραίτητη για τη διατήρηση του
ελέγχου από το κράτος του πλαισίου λειτουργίας και διαχείρισης
των λιµανιών, σε αναλογία µε τα port authorities που απαντώνται
σε όλη των Ευρώπη και που µέχρι τώρα δεν υπήρχαν στην Ελ-
λάδα.

Η δηµόσια αρχή, ειδικότερα, αποτελεί δηµόσιο φορέα µε διοι-
κητική και οικονοµική αυτοτέλεια, στον οποίον ανατίθεται η
άσκηση των διοικητικής φύσης εξουσιών και αρµοδιοτήτων, οι
οποίες αφαιρούνται από τους οργανισµούς λιµένα λόγω των
συµβάσεων παραχώρησης ιδιωτικοποίησης σε συνεργασία µε τη
Ρυθµιστική Αρχή και τη Γενική Γραµµατεία Λιµένων, Λιµενικής
Πολιτικής και Ναυτιλιακών Επενδύσεων. Και αυτό το πέτυχε η
Κυβέρνηση µε τον τρόπο που διαπραγµατεύτηκε το ζήτηµα.

Επιτυχία της Κυβέρνησης αποτελεί, επίσης, η διατήρηση του
ΑΔΜΗΕ κάτω από τον έλεγχο του δηµοσίου, βάζοντας τέλος στα
σενάρια πλήρους ιδιωτικοποίησής του που προβλεπόταν. Τελεί-
ωσε και το σχέδιο της µικρής ΔΕΗ, που δροµολογούσαν αλλά
δεν πρόλαβαν να εφαρµόσουν Νέα Δηµοκρατία και ΠΑΣΟΚ.

Ακόµη περιλαµβάνονται πολλές άλλες σηµαντικές ρυθµίσεις,
όπως ο καθορισµός του επαγγέλµατος του αγρότη, η απελευθέ-
ρωση πώλησης µόνο του 13% των ΜΗΣΥΦΑ έναντι του συνόλου
που απαιτούσαν οι θεσµοί, η σταδιακή διεύρυνση της δυνατότη-
τας προσλήψεων στο δηµόσιο από τον κανόνα ένα προς πέντε
προς το ένα προς τέσσερα και στη συνέχεια στο ένα προς τρία,
η βελτίωση και η ουσιαστικοποίηση των διατάξεων των σχετικών
µε το «πόθεν έσχες», η σύσταση Γενικής Γραµµατείας Ψηφιακής
Πολιτικής που θα εποπτεύεται κατ’ ευθείαν από τον Πρωθυ-
πουργό.

Δυο κουβέντες για τον µηχανισµό. Όσον αφορά στον αυτό-
µατο µηχανισµό διόρθωσης, προφανώς και δεν πρόκειται για κα-
νένα νέο µνηµόνιο. Θα µπει σε εφαρµογή, εάν και µόνο εάν η
Ελλάδα δεν πετύχει τους στόχους για τα πρωτογενή πλεονά-
σµατα, που προβλέπονται στη συµφωνία του καλοκαιριού. Είναι
µια συµβιβαστική λύση, η οποία προέκυψε κυρίως λόγω της δια-
φωνίας των θεσµών µεταξύ τους. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Μισό λεπτό θα χρειαστώ, κύριε Πρόεδρε.
Με βάση δεδοµένα  και αντικειµενικά απολογιστικά στοιχεία

της EUROSTAT θα γίνεται αυτή η εκτίµηση και όχι µε εκτιµήσεις
ή και επιθυµίες κάποιων από τους θεσµούς. Προβλέπεται συγκε-
κριµένο ύψος προσαρµογής για συγκεκριµένες αποκλίσεις και
προστασία σε συγκεκριµένες δαπάνες, που έχουν σχέση µε κοι-
νωνικά ευαίσθητους τοµείς.

Είναι σηµαντικό να σηµειώσουµε ότι είναι πεποίθηση τόσο της

ελληνικής Κυβέρνησης όσο και των Ευρωπαίων εταίρων ότι ο µη-
χανισµός δεν θα χρειαστεί να ενεργοποιηθεί, γιατί ήδη κινούµα-
στε πάνω από τους στόχους. Όσο κι αν εύχονται κάποιοι για το
αντίθετο, ο περιβόητος κόφτης θα µείνει ανενεργός, θα σκου-
ριάσει από την αχρησία, όπως θα σκουριάσουν και οι φιλοδοξίες
της Νέας Δηµοκρατίας και όσων τρέχουν από πίσω τους.

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Έχουµε συναίσθηση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι η επι-

βολή φόρων και κυρίως έµµεσων φόρων είναι ένα υφεσιακό µέ-
τρο. Μετά, όµως, από το τελευταίο αυτό δηµοσιονοµικό πακέτο
και την αξιολόγηση που θα ακολουθήσει, θα ακολουθήσουν σχέ-
δια νόµου, που αντιστρατεύονται αυτόν ακριβώς τον υφεσιακό
χαρακτήρα, όπως ο αναπτυξιακός νόµος, η πάταξη λαθρεµπο-
ρίου καπνικών και πετρελαιοειδών, η κοινωνική οικονοµία, οι ηλε-
κτρονικές πληρωµές και άλλα.

Μαζί µε αυτά δεν πρέπει να ξεχνάµε την δυνατότητα πληρω-
µής των ληξιπρόθεσµων οφειλών του κράτους, που είναι 2 δισε-
κατοµµύρια άµεσα και 5,2 δισεκατοµµύρια συνολικά µέχρι το
τέλος του έτους, την επιστροφή του waiver και τη νοµισµατική
χαλάρωση και τέλος την ελάφρυνση του χρέους, που όχι µόνο
µπορούν να εξισορροπήσουν την υφεσιακή επίδραση αυτών των
µέτρων αλλά επιπλέον δίνουν τη δυνατότητα να ελαφρυνθούν
φόροι ή και άλλα βάρη µέσα στο 2017.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου του
κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Παρακαλώ, κλείστε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΑΡΤΙΝΟΣ: Σε δυο δευτερόλεπτα, κύριε

Πρόεδρε.
Παραµερίζοντας εµπόδια, δυσκολίες, τρικλοποδιές από το

εξωτερικό και το εσωτερικό µέτωπο, δίνοντας στην ελληνική κοι-
νωνία την δυνατότητα να ανασάνει, δίνουµε επίσης την δυνατό-
τητα, µαζί µε την κοινωνία, να χαράξουµε και να βαδίσουµε τον
δρόµο του µέλλοντος που αξίζει στους Έλληνες πολίτες.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τον λόγο έχει ο ειση-
γητής της Νέας Δηµοκρατίας, ο κ. Χρήστος Σταϊκούρας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητάµε το σχέδιο νόµου σε

ένα περιβάλλον πολιτικού αυταρχισµού και απαξίωσης της δη-
µοκρατικής λειτουργίας του Κοινοβουλίου αλλά και σε ένα ευ-
ρύτερο περιβάλλον παραλυτικής στασιµότητας, γενικευµένης
απογοήτευσης, µηδενικών προσδοκιών από την κοινωνία.

Κύριοι της Κυβέρνησης, έχετε τεράστια ευθύνη γι’ αυτό, µε τις
οβιδιακές µεταµορφώσεις σας χωρίς καµµία πολιτική συστολή,
µε τις λατινοαµερικανικές περιπλανήσεις σας, µε τα διαχρονικά
σας ψέµατα, χωρίς να ιδρώνει το αυτί σας όταν αυτά σας επιση-
µαίνονται, µε τις θεατρικές σας παραστάσεις περί δήθεν σκλη-
ρής διαπραγµάτευσης, όταν πρόθυµα κάνετε τα πάντα, για να
κερδίσετε λίγο ακόµα χρόνο στην εξουσία. Συµπερασµατικά η
αριστερή Κυβέρνηση επέφερε και συνεχίζει να επιφέρει τεράστιο
κόστος στη χώρα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Νέα Δηµοκρατία καταψηφίζει
το σχέδιο νόµου για τους εξής, κυρίως, λόγους: 

Ο πρώτος λόγος είναι, επειδή επιβάλλει νέους φόρους, συνέ-
πεια της ιδεοληπτικής εµµονής και της ανικανότητας της αριστε-
ρής διακυβέρνησης. Εµµονή που τη βιώνουν επώδυνα όλοι οι
πολίτες, κυρίως των χαµηλών και µεσαίων στρωµάτων της κοι-
νωνίας, µε αλλεπάλληλες επί τα χείρω ανατροπές στην ζωή τους.
Εµµονή που δεν έχει λογική, που δεν έχει φραγµό, που δεν έχει
τέλος. Εµµονή που, όπως απεδείχθη και από το πρώτο µνηµόνιο,
είναι οικονοµικά αναποτελεσµατική και κοινωνικά άδικη. Οδηγεί
σε πλήρες «στέγνωµα» στην οικονοµία, δυναµιτίζει κάθε προ-
οπτική ανάπτυξης, ιδιωτικής πρωτοβουλίας, δηµιουργίας νέων
θέσεων απασχόλησης, σκοτώνει ό,τι παραγωγικό έχει αποµείνει.
Φτωχοποιεί περαιτέρω την κοινωνία. 

Ποιος, όµως, είναι αυτός ο νέος καταιγισµός φόρων που συ-
ζητάµε σε αυτό το νοµοσχέδιο και συζητήσαµε και πριν από δυο
εβδοµάδες; Η Κυβέρνηση αυξάνει και πάλι τους συντελεστές
ΦΠΑ. Αυξάνει τους συντελεστές του φόρου εισοδήµατος νοµι-
κών προσώπων. Μειώνει το αφορολόγητο. Αυξάνει και µονιµο-
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ποιεί τους συντελεστές εισφοράς αλληλεγγύης. Αυξάνει την φο-
ρολόγηση ενοικίων. Αυξάνει τον ΕΝΦΙΑ. Φορολογεί τα µερί-
σµατα. Αυξάνει τον φόρο εισοδήµατος στους αγρότες. Αυξάνει
τις ασφαλιστικές εισφορές. Αυξάνει τον φόρο στις εταιρείες
επενδύσεων. Αυξάνει τον φόρο στα τσιγάρα. Αυξάνει τον ειδικό
φόρο κατανάλωσης στην µπύρα. Καταργεί το ειδικό καθεστώς
φορολόγησης των αλκοολούχων ποτών στα νησιά. Αυξάνει τον
φόρο στον καφέ. Αυξάνει τον φόρο στη βενζίνη. Αυξάνει τον φό-
ρο στο πετρέλαιο θέρµανσης. Αυξάνει το τέλος ταξινόµησης σε
αυτοκίνητα και φορτηγά. Επιβάλλει φόρο στα ηλεκτρονικά τσι-
γάρα. Επιβάλλει ειδικό τέλος στους λογαριασµούς σταθερής τη-
λεφωνίας και της συνδροµητικής τηλεόρασης. Επιβάλλει φόρο
διαµονής στα ξενοδοχεία και στα ενοικιαζόµενα δωµάτια. 

Συµπερασµατικά, νέοι φόροι, πρόσθετοι φόροι, φόροι παντού,
τσουνάµι φόρων, έµπνευσης, ιδιοκτησίας, εκτέλεσης της αριστε-
ρής Κυβέρνησης!

Ο δεύτερος λόγος που δεν ψηφίζουµε, είναι επειδή το σχέδιο
νόµου επιβάλλει πρόσθετα δηµοσιονοµικά µέτρα, συνέπεια της
αβελτηρίας και της ανικανότητας της αριστερής διακυβέρνησης.
Ο λογαριασµός των µέτρων –µε σφραγίδα ΣΥΡΙΖΑ και ΑΝΕΛ–
ήδη αθροίζει 9 δισεκατοµµύρια ευρώ. Είναι λογαριασµός πολύ
υψηλότερος αυτού που ζητούσαν οι δανειστές πριν από ενάµιση
χρόνο, για την επίτευξη µάλιστα πολύ υψηλότερων δηµοσιονο-
µικών στόχων, λογαριασµός που έχει πάει ήδη πολύ πέρα από
τη συµφωνία του Αυγούστου, ακόµα και χωρίς τα πρόσθετα προ-
ληπτικά µέτρα κατά 1,5 δισεκατοµµύριο ευρώ ήδη. Είναι το κό-
στος της καθυστέρησης. Αυτό είναι το δηµοσιονοµικό αποτύ-
πωµα της ανερµάτιστης πολιτικής του ΣΥΡΙΖΑ.

Χθες κάποιοι βιάστηκαν να αµφισβητήσουν αυτά τα στοιχεία
και είπαν -το είπε και ο εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ- ότι τα µέτρα ήταν
µόλις 5,4 δισεκατοµµύρια. Μάλιστα για πρώτη φορά στην οικο-
νοµική θεωρία άκουσα ότι και η αποκρατικοποίηση είναι µέσα
στα µέτρα, που δεν είναι µέσα στα µέτρα, κύριε εισηγητά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΑΡΤΙΝΟΣ: Εσείς το προτείνατε αυτό. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ: Δεν είναι µέσα στα µέτρα. Δεν µπο-

ρεί να είναι µέσα στα µέτρα. Άλλο έλλειµµα, άλλο χρέος. Μην τα
µπερδεύετε. 

Δηλαδή έλεγαν ότι είναι όλα τα µέτρα 5,4 δισεκατοµµύρια. Με
άλλα λόγια, αυτά που ψηφίσαµε πριν από δύο εβδοµάδες και
αυτά που ψηφίζουµε σήµερα, όλα και όλα είναι αυτά τα µέτρα. 

Ξέχασαν όµως να µας πουν, τι ψήφισαν πέρυσι. Συνεπώς να
τους τα θυµίσω. Αύξησαν τους συντελεστές ΦΠΑ, αύξησαν τους
συντελεστές του φόρου ασφαλίστρων, κατήργησαν εκτός εφά-
παξ πληρωµή φόρου εισοδήµατος, κατήργησαν απαλλαγές πλη-
ρωµών του ΕΝΦΙΑ, αύξησαν τις προκαταβολές φόρου εισοδή-
µατος, κατήργησαν την επιστροφή του αγροτικού πετρελαίου,
αύξησαν το κόστος των πρώτων υλών στην αγροτική παραγωγή.
Κατήργησαν σε πρώτη φάση τότε το ειδικό καθεστώς µειωµένου
ΦΠΑ στα νησιά. Αύξησαν τις εισφορές υγείας στις κύριες και επι-
κουρικές συντάξεις. Περιέκοψαν –και µάλιστα αναδροµικά- το
ΕΚΑΣ. 

Αυτά δεν τα κάνατε στα 5,4 δισεκατοµµύρια. Τα είχατε ψηφίσει
από πέρυσι, από το 2015.

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Και εσείς τα ψηφίσατε!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ: Σας καταθέτω, συνεπώς, από τον

προϋπολογισµό σας τον πίνακα µε τα µέτρα που έχετε ήδη ψη-
φίσει από πέρυσι και τα οποία προφασίζεστε ότι δεν θυµάστε. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Σταϊκούρας κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Θυµάται, όµως, πολύ καλά ο ελληνικός λαός, ο οποίος και τα
βιώνει. 

Κύριοι της Κυβέρνησης, είναι γνωστό ότι σας αρέσουν τα ψέ-
µατα αλλά ευτυχώς αυτά έχουν κοντά ποδάρια. 

Μιας και µιλάω για ψέµατα, πριν από τρεις εβδοµάδες ο Πρω-
θυπουργός από αυτό εδώ το Βήµα είχε διαβεβαιώσει την ελλη-
νική κοινωνία ότι δεν θα υπάρξουν περικοπές σε µισθούς. Το
καταθέτω στα Πρακτικά. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Σταϊκούρας κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-

σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Χθες µε τροπολογία ψηφίσατε -ή προτείνατε για ψήφιση- πε-
ρικοπές µισθών στα ειδικά µισθολόγια. Αυτό, ξέρετε, δεν λέγεται
αυταπάτη, λέγεται απάτη και ωµό ψέµα. 

Ο τρίτος λόγος που δεν ψηφίζουµε, είναι επειδή επιβάλλει το
σχέδιο νόµου ένα µηχανισµό δηµοσιονοµικής συµµόρφωσης, συ-
νέπεια πλέον της ανεπάρκειας της αριστερής Κυβέρνησης. Είναι
µηχανισµός, ο οποίος είναι ουσιαστικά µόνιµος, αφού η λειτουρ-
γία του εκτιµάται ότι θα επεκταθεί και πέρα από τη λήξη του προ-
γράµµατος το 2018. Είναι πρόσθετος, αφού προβλέψεις για
διορθωτικό δηµοσιονοµικό µηχανισµό είχαν ήδη θεσµοθετηθεί
από το 2014, τότε που ο ΣΥΡΙΖΑ µιλούσε για έλλειµµα δηµοκρα-
τικής νοµιµοποίησης. Έτσι το χαρακτήριζε και σήµερα το ειση-
γείται ακόµα χειρότερο, µόνιµο, αυτόµατο και οριζόντιο. Είναι
αυτόµατος, αφού η ενεργοποίησή του επιβάλλεται αυτοδίκαια,
παρακάµπτοντας το ελληνικό Κοινοβούλιο. Είναι οριζόντιος, α-
φού δεν εξαιρεί µισθούς και συντάξεις. Είναι ποσοτικοποιηµένος,
αφού λόγω του µείγµατος της ασκούµενης πολιτικής θεωρείται
σχεδόν βέβαιη η λήψη πρόσθετων µέτρων. Δεν είναι τυχαίο που
µέσα στη διάταξη αναφέρονται µέτρα ύψους 2% του ΑΕΠ. Και
εν τέλει, είναι ρήτρα αναξιοπιστίας σας.

Ο τέταρτος λόγος που δεν ψηφίζουµε, είναι επειδή ιδρύει ένα
νέο υπερταµείο αποκρατικοποιήσεων και αξιοποίησης της δηµό-
σιας περιουσίας, που δεν συνάδει µε τις έννοιες της εθνικής κυ-
ριαρχίας και αξιοπρέπειας. 

Πρόκειται για πρωτοφανή εκχώρηση του συνόλου της κινητής
και ακίνητης περιουσίας της χώρας, για διάστηµα ενός αιώνα,
χωρίς ουσιαστικό εθνικό και δηµοκρατικό έλεγχο και λογοδοσία.

Ειδικότερα το ταµείο έχει διάρκεια ενενήντα εννέα ετών, πολύ
πέρα και από τη λήξη όλων των δανειακών υποχρεώσεων της
χώρας. Σχετικά πρόσφατα, κύριοι της Κυβέρνησης, κραυγάζατε
από τα έδρανα της αντιπολίτευσης να µη δεσµεύσουµε την επό-
µενη κυβέρνηση για έναν χρόνο. Εσείς δεσµεύετε τη χώρα και
τις επόµενες γενεές για εκατό χρόνια, για έναν αιώνα. Αυτό για
να εξηγούµαστε.

Δηµιουργείτε πενταµελές εποπτικό συµβούλιο, µε ισχυρές αρ-
µοδιότητες, ο πρόεδρος του οποίου επιλέγεται από την Ευρω-
παϊκή Επιτροπή και τον Ευρωπαϊκό Μηχανισµό Σταθερότητας, οι
αποφάσεις του οποίου θα λαµβάνονται κατόπιν θετικής ψήφου
τουλάχιστον τεσσάρων µελών, άρα µε αναγκαία τη σύµφωνη
γνώµη των µελών που επιλέγουν οι θεσµοί.

Μάλιστα το εποπτικό συµβούλιο διορίζει και τον πρόεδρο, διο-
ρίζει και τον διευθύνοντα σύµβουλο του διοικητικού συµβουλίου,
ζητώντας τι; Απλή γνώµη του Υπουργού Οικονοµικών. Γνώµη!

Τα περιουσιακά στοιχεία που µεταβιβάζονται στο νέο ταµείο
δεν είναι απολύτως σαφή. Απόδειξη το προχθεσινό αλαλούµ, οι
συνεχείς τροπολογίες που καταθέτει η Κυβέρνηση, προσπαθών-
τας να αποκρύψει ή να συσκοτίσει την πραγµατικότητα.

Μάλιστα, µελλοντικά, όπως λέει η διάταξή σας, κύριε Υπουργέ,
περιουσιακά στοιχεία που ανήκουν κατά κυριότητα στο ελληνικό
δηµόσιο δύνανται να µεταβιβαστούν στο ταµείο, απλώς και µόνο
µε απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών. Τα επόµενα εκατό χρό-
νια ο Υπουργός Οικονοµικών, µε δική του απόφαση, µπορεί να
µεταβιβάζει ό,τι θέλει σε αυτό το ταµείο, στο εποπτικό συµβούλιο
του οποίου θα κάνουν κουµάντο οι θεσµοί, οι ξένοι.

Δεν τίθεται οροφή στην αξία των περιουσιακών στοιχείων που
το ταµείο θα αξιοποιεί και θα ρευστοποιεί. Αλήθεια τι έγιναν
εκείνα τα «περίφηµα» 50 δισεκατοµµύρια του τρίτου µνηµονίου; 

Σήµερα τέτοια πρόβλεψη δεν υφίσταται. Και αυτό είναι φυ-
σικό, αφού η Κυβέρνηση χωρίς πόνο ψυχής πλέον, µεταβιβάζει
το σύνολο της περιουσίας της χώρας για τεράστιο χρονικό διά-
στηµα στο ταµείο, χωρίς κανέναν απολύτως έλεγχο και λογοδο-
σία. Όπως µάλιστα επισηµαίνει και η έκθεση της Επιστηµονικής
Επιτροπής της Βουλής, «δεν δύναται να εκφεύγει του πολιτει-
ακού ελέγχου». Το επαναλαµβάνω: «δεν δύναται να εκφεύγει του
πολιτειακού ελέγχου, του κοινοβουλευτικού ελέγχου ούτε να
υπόκειται αντ’ αυτών στην εποπτεία αποκλειστικά του εποπτικού
συµβουλίου». Αυτά λέει η Επιστηµονική Επιτροπή της Βουλής.

Συµπερασµατικά πρόκειται για πρωτοφανείς ρυθµίσεις, που
αποτελούν και αυτές τη ρήτρα αναξιοπιστίας της αριστερής Κυ-
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βέρνησης.
Ο πέµπτος λόγος που δεν ψηφίζουµε το σχέδιο νόµου, είναι

γιατί αυτό αποτελεί συνέπεια του διαχρονικού λαϊκισµού του ΣΥ-
ΡΙΖΑ.

Καταθέτω στα Πρακτικά ένα µικρό µόνο απόσπασµα από το
πλούσιο ρεπερτόριο αυτού του λαϊκισµού.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Σταϊκούρας κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ο ΣΥΡΙΖΑ, από δήθεν σκληρός διαπραγµατευτής κατάντησε
πλήρως υποτακτικός. Ο ΣΥΡΙΖΑ από δήθεν πολέµιος των µνηµο-
νίων, χωρίς ηθικές αναστολές, χωρίς ιδεολογικές συντεταγµένες,
ψηφίζει τα πάντα, ακόµα και µόνιµα µνηµόνια, αρκεί να παραµεί-
νει για λίγο ακόµα στην εξουσία. Ο ΣΥΡΙΖΑ σε ορισµένες περι-
πτώσεις –ευτυχώς για τη χώρα- επιχειρεί να προσγειωθεί, έστω
άτσαλα, στην πραγµατικότητα. Λαχανιασµένος και σαστισµένος
εγκαινιάζει τον αγωγό TAP, αναγνωρίζει την αξία και προωθεί την
επένδυση της COSCO, αποκρατικοποιεί περιφερειακά αεροδρό-
µια. 

Κύριοι της κυβερνητικής πλειοψηφίας, καλώς ήρθατε στο
πεδίο των αποκρατικοποιήσεων!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γι’ αυτούς κυρίως τους λόγους
η Νέα Δηµοκρατία καταψηφίζει το νοµοσχέδιο. Στέκεται, όµως,
κριτικά και στο πλαίσιο συζήτησής του. 

Υπενθυµίζω ότι η Νέα Δηµοκρατία, εδώ και µήνες, συστηµα-
τικά και υπεύθυνα υποστηρίζει την έγκαιρη ολοκλήρωση της
αξιολόγησης, µε τον βέλτιστο, όµως, για τα ελληνικά συµφέρο-
ντα τρόπο, µε τρόπο που θα συνοδεύεται από την εκταµίευση
όσο το δυνατόν υψηλότερης δόσης και από µια καλή λύση για
την ενίσχυση της βιωσιµότητας του χρέους.

Πού βρισκόµαστε όµως σήµερα; Η αξιολόγηση που θα έπρεπε
να είχε ήδη ολοκληρωθεί από τον περασµένο Οκτώβριο, κάτι που
δεν έγινε µε αποκλειστική ευθύνη της σηµερινής Κυβέρνησης,
φαίνεται ότι µπορεί να ολοκληρωθεί το αµέσως προσεχές διά-
στηµα. 

Αυτή η εξέλιξη έστω και µε επτά µήνες καθυστέρηση είναι θε-
τική. Βεβαίως αυτή η καθυστέρηση φούσκωσε τον λογαριασµό
των µέτρων, όπως ήδη ανέφερα, και διόγκωσε τις ληξιπρόθεσµες
οφειλές του δηµοσίου. Πόσο; Από τις αρχές του 2015 κατά 2,5
δισεκατοµµύρια ευρώ, 82% πάνω από τις αρχές του 2015. 

Σε κάθε περίπτωση, ελπίζω να καταφέρετε η ολοκλήρωση της
αξιολόγησης να συνοδευτεί από την όσο το δυνατόν µεγαλύτερη
δόση, ώστε ένα σηµαντικό κοµµάτι αυτής να αποπληρώσει του-
λάχιστον µέρος αυτών των οφειλών. 

Θυµίζω βέβαια ότι, µε βάση το χρηµατοδοτικό πλάνο του τρί-
του µνηµονίου, η χώρα θα έπρεπε να είχε πάρει 15 δισεκατοµ-
µύρια µέχρι σήµερα. Επί του παρόντος δεν φαντάζει πιθανή µια
τέτοια εξέλιξη. Φυσικά η τελευταία απόφαση προσθέτει βάρη
στους πολίτες, µέσα από ένα τέταρτο συµπληρωµατικό, όπως
λέγεται, µνηµόνιο για τα επόµενα αρκετά χρόνια, µε αντιστάθµι-
σµα µια µελλοντική, µέχρι σήµερα ασαφή και υπό προϋποθέσεις,
ρύθµιση για το χρέος. 

Συνεπώς ο κυβερνητικός αυτοθαυµασµός είναι αυθαίρετος και
παραπλανητικός. Με δεδοµένη µάλιστα τη διατήρηση υψηλών
δηµοσιονοµικών πλεονασµάτων για µακρά χρονική περίοδο, φαί-
νεται ότι µέχρι και το 2030 οδηγούµαστε σε ένα µόνιµο µνηµόνιο
επιτήρησης της χώρας µε αυτόµατο τρόπο επιβολής µέτρων. 

Σε κάθε περίπτωση αναµένουµε το προσεχές Eurogroup, για
να δούµε συγκεκριµένες και ουσιαστικές ρυθµίσεις για την ενί-
σχυση της βιωσιµότητας του χρέους που επιβαρύνθηκε από την
ανερµάτιστη σηµερινή διακυβέρνηση. 

Ελπίζω, οι ρυθµίσεις να µειώνουν τόσο το µέγεθος των ετή-
σιων χρηµατοδοτικών αναγκών, όσο και το ύψος του χρέους ως
ποσοστά του ΑΕΠ, γιατί το κείµενο που συζητήθηκε στο τελευ-
ταίο Eurogroup -µετά µάλιστα από τις προτεινόµενες τότε λύ-
σεις, εύχοµαι να είναι καλύτερες- οδηγεί το χρέος το 2022 σε
ποσοστό άνω του 140%, όταν το δεύτερο µνηµόνιο προέβλεπε
120% του ΑΕΠ. Και υποθέτω, µε βάση τη ρητορική του παρελ-
θόντος ότι αυτό δεν θα σας βρίσκει σύµφωνους, δεν θα αλλάξετε
goal post.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συµπερασµατικά το περιεχό-
µενο του νοµοσχεδίου αποκαλύπτει την ιδεολογική αποψίλωση
και τον πολιτικό κυνισµό της αυτοαποκαλούµενης Κυβέρνησης
της Ριζοσπαστικής Αριστεράς. Αποκαλύπτει την κατάρρευση των
ψευδαισθήσεων που διαχρονικά αυτή η Αριστερά καλλιεργούσε. 

Αποκαλύπτει τις ποµφόλυγες για δήθεν αριστερά πρόσηµα και
δήθεν αριστερή κοινωνική ευαισθησία. Αποκαλύπτει τη ρήτρα
αναξιοπιστίας της αριστερής Κυβέρνησης. Αποκαλύπτει ότι
όποια αριστερή ψυχή, έγινε θυσία στον βωµό για λίγη πολιτική
εξουσία ακόµα και νεοφιλελεύθερης κοπής. Σε τελική ανάλυση,
αποκαλύπτεται ότι ο ΣΥΡΙΖΑ αδυνατεί να οδηγήσει τη χώρα επι-
τυχώς στην ιστορική της πορεία. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αί-
θουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, δώδεκα µαθήτριες και µαθητές και τέσσερις συνο-
δοί εκπαιδευτικοί από το 2ο Δηµοτικό Σχολείο Κρόκου Κοζάνης. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει στην Αθήνα και στο ελληνικό Κοι-
νοβούλιο. 

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Ακούστε τώρα τι προτείνω σχετικά µε τη διαδικασία. Κατ’

αρχάς, κλείνει το ηλεκτρονικό σύστηµα εγγραφής συναδέλφων
που θέλουν να οµιλήσουν. Από ό,τι ενηµερώνοµαι, έχουν εγγρα-
φεί ενενήντα πέντε συνάδελφοι. 

Για να είµαστε πρακτικοί, ακούστε τι πρόταση κάνω. Είναι δύο
Υπουργοί, ο κ. Τσιρώνης και ο κ. Παρασκευόπουλος. Οι µη αρ-
µόδιοι Υπουργοί, όπως γνωρίζετε, θα µιλήσετε από επτά λεπτά
ο καθένας. Εποµένως η µία επιλογή είναι να µιλήσετε τώρα και
µετά en bloc πάµε στους έξι ειδικούς αγορητές χωρίς καµµία
διακοπή πλέον των ειδικών αγορητών. Στη συνέχεια επειδή
βλέπω ότι ο κ. Τσακαλώτος έχει ζητήσει να µιλήσει στις 19.00’ το
απόγευµα, πάµε en bloc τους τρεις κύκλους των οµιλητών, όπως
έχουν οριστεί από τα κόµµατα. Οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι,
αυτονόητο είναι ότι εφόσον επιθυµούν την πρωτολογία τους,
µπορούν να την κάνουν ενδιαµέσως, όποτε θέλουν.

Εγώ στη θέση τους θα περίµενα να µιλήσει ο Υπουργός και
µετά en bloc οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι να ακολουθήσουν
τον Υπουργό. Αυτό, όµως, είναι στη διακριτική τους ευχέρεια.
Απλά εγώ το λέω, διότι κάνοντας τον υπολογισµό των χρόνων,
µέχρι να µιλήσει ο κύριος Υπουργός, θα έχουµε φτάσει περίπου
στο ήµισυ και του τρίτου κύκλου. Άρα µέχρι τις 12 το βράδυ, γιατί
µετά δεν έπεται άλλος Υπουργός, σηµαίνει ότι από τους ενε-
νήντα πέντε συναδέλφους, θα έχει µιλήσει και ένας ικανός αριθ-
µός συναδέλφων, πολύ περισσότερο εάν δεχτούν να συντµηθεί
λίγο ο χρόνος τους και πάµε στα πέντε λεπτά. Αυτή, λοιπόν, είναι
η πρόταση η οποία γίνεται σαν πρακτικό µέρος. 

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τι θέλετε, κύριε Κου-

τσούκο; 
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Συµφωνώ στο σύνολο της πρότα-

σης…
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Θα σου δώσω Ηλία

τον λόγο. Κάτσε κάτω. 
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Συµφωνώ κύριε Πρόεδρε, µε την

πρότασή σας αλλά δεν µπορείτε να διακόψετε τους εισηγητές,
µιας και έχουν ξεκινήσει και αγορεύουν. Καταλαβαίνετε ότι δεν
γίνεται αυτό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Κουτσούκο,
είπα για πρακτικούς λόγους ότι γίνεται ένας Υπουργός να πάρει
τον λόγο για την πρωτολογία του, όποτε θέλει και γίνεται βάσει
του Κανονισµού και εγώ µπορώ να το κάνω. Είστε παλιός συνά-
δελφος και µη µου λέτε ότι δεν γίνεται. Το είπα για πρακτικούς
λόγους. Είναι µια καθυστέρηση για τους ειδικούς αγορητές δε-
καπέντε λεπτών αλλά µετά θα προχωρήσουµε έτσι, για να εξυ-
πηρετηθούν και οι συνάδελφοι που δεν είναι καθορισµένοι στους
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τρεις κύκλους. Δεν θέλετε, δεν το κάνουµε, αλλά δεν είναι πρό-
βληµα. 

Ορίστε, κύριε Παναγιώταρε. Έχετε τον λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Ευχαριστώ, Νικήτα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Όταν προεδρεύω,

δεν είµαι έτσι. Όταν είµαι κάτω, µπορείς να µε λες. 
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, αστειεύοµαι.
Ακούστε κάτι, χθες το βράδυ τους αγορητές στις επιτροπές

µάς βάλατε να µιλήσουµε τελευταίοι από όλους και ήρθαµε σή-
µερα το πρωί να ξαναµιλήσουµε. Νοµίζω ότι θα πρέπει να τελει-
ώσει ο κύκλος των αγορητών. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Δεν θα είστε οι τελευ-
ταίοι από όλους. Καταλάβατε τι είπα; Δεκαπέντε λεπτά καθυστέ-
ρηση και µετά en bloc, ξεκινώντας από εσάς, µιλάνε οι έξι ειδικοί
αγορητές. 

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Δεν θα ήθελαν να ακούσουν οι Υ-
πουργοί και τους αγορητές; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Όχι, είναι οι δύο
Υπουργοί και µετά πάµε στις 19.00’ το απόγευµα µε τον κ. Τσα-
καλώτο. Πάµε en bloc, ειδικοί αγορητές και οι τρεις κύκλοι οµι-
λητών. Είναι µια καθυστέρηση για τους αγορητές δεκαπέντε
λεπτών, αλλά παρακαλώ να γίνει δεκτή η πρότασή µου, για να
εξυπηρετηθούν και οι συνάδελφοι που εγγράφηκαν ηλεκτρονικά. 

Κύριε Παρασκευόπουλε, έχετε τον λόγο για επτά λεπτά και
µετά ο κ. Τσιρώνης.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης,
Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κύριε Πρόεδρε, ευ-
χαριστώ πολύ που µου δίνετε τον λόγο, όπως τον ζήτησα, αλλά
δεδοµένου ότι πρόσφατα αγόρευσα για το θέµα της αντισυνταγ-
µατικότητας, µπορώ να παραιτηθώ από την οµιλία µου αυτήν τη
στιγµή και να κάνω χρήση του τετραλέπτου µου κατά τη διάρκεια
των εργασιών, εφόσον προκύψει ειδικό νοµικό θέµα.

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Εποµένως µειώνεται

και η αναµονή των ειδικών αγορητών. 
Κύριε Τσιρώνη, εσείς είχατε ζητήσει τον λόγο µε βάση τον κα-

τάλογο που έχω εδώ στις 12.00’. Για εσάς ισχύει. Και έτσι αµβλύ-
νεται κατά 50% η αναµονή. 

Έχετε τον λόγο για επτά λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλλον-

τος και Ενέργειας): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στη διάρκεια
αυτών των τριών ηµερών προσπάθησα να µη χάσω ούτε ένα
λεπτό από τη συνεδρίαση. 

Για µια ακόµη φορά, άκουσα το αφήγηµα της Αντιπολίτευσης
ότι η χώρα καταστράφηκε από την ώρα που ήρθε ο ΣΥΡΙΖΑ και
δυστυχώς δεν πρόλαβαν να βγάλουν τη χώρα από την κρίση. Κα-
νείς για πολλοστή φορά δεν είπε από πού ήρθε αυτή η κρίση.
Μοιάζει σαν να είναι σεισµός ή επιδηµία. Δεν την έφερε κανένας,
είναι ένα φυσικό φαινόµενο. 

Μάλιστα κάποιοι άλλοι λένε ότι φταίνε οι Έλληνες, που τεµπέ-
λιαζαν και αγόραζαν γερµανικά αυτοκίνητα µε δανεικά.

Είχα, λοιπόν, αποφασίσει να αφιερώσω τη σηµερινή οµιλία,
στο να αποδείξω ότι η κρίση δεν ήρθε από το πουθενά και ότι
ούτε ευθύνεται ο ελληνικός λαός. Δεν έχει η πατρίδα µου πιο
πολλούς τεµπέληδες από τη Γερµανία ούτε γεννά πιο πολλούς
κλέφτες από τη Δανία. Οι άνθρωποι είναι παντού οι ίδιοι, αλλά οι
συνθήκες είναι εκείνες που αλλάζουν. Ήθελα, λοιπόν, να δείξω
τους ενόχους που οδήγησαν την πατρίδα µου στα βράχια.

Ήρθε, όµως, η Ντίνα, µια γυµνάστρια από αυτές τις δηµοσίους
υπαλλήλους, που τις λέτε τεµπέλες…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Χρόνια πολλά στην Ντίνα!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλλον-

τος και Ενέργειας): …και δουλεύει σε ένα άχρηστο δηµόσιο δη-
µοτικό σχολείο και µε ρώτησε κάτι απλό: «Ο ΣΥΡΙΖΑ πότε θα
τιµωρήσει τους ενόχους; Πότε θα φέρει τα λεφτά πίσω;».

Τότε κατάλαβα ότι είχα πέσει και εγώ σε µια παγίδα, να καταγ-
γέλλω εγώ τους παλιούς φταίχτες, για να µε καταγγέλλουν και
εκείνοι για την καινούργια Κυβέρνηση και να γινόµαστε όλοι ίδιοι.

Εδώ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, έχω έναν χάρτη, µια και µι-
λάµε για τους δασικούς χάρτες. Αυτός είναι ένας δασικός χάρ-
της. Αυτό υποτίθεται, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι είναι ένα

δάσος. Αν αυτό το πράγµα το κοιτάξετε µε προσεκτική µατιά, θα
δείτε διάσπαρτες µέσα σε αυτά τα εκατοντάδες ΔΑ, που σηµαίνει
δασική έκταση που άλλαξε χαρακτήρα, νοµιµοποιηµένες κατοι-
κίες, όπως αυτή εδώ, Π.Α., ή άλλες «αγκαλιά» νοµιµοποιηµένες,
ενώ δίπλα βλέπετε πάνω στον δρόµο ένα κατεδαφιστέο, γιατί
είναι τελεσίδικα αναδασωτέο. Ανακατεµένα, δηλαδή, χιλιάδες
ακίνητα, πολίτες όµηροι µιας διαφθοράς.

Και ναι, καλή µου φίλη Ντίνα – και χρόνια πολλά πραγµατικά…
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Το είπαµε πριν.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλλον-

τος και Ενέργειας): …η αλήθεια είναι ότι πενήντα και εξήντα και
εβδοµήντα ετών ανοµίες δεν µπορούν να θεραπευτούν.

Το κρίσιµο, λοιπόν –και καταθέτω αυτόν τον χάρτη στα Πρα-
κτικά, για να έχουν µια ιδέα και οι Βουλευτές το τι σηµαίνει δα-
σικός χάρτης και ποια είναι η πραγµατικότητα σήµερα της Ελ-
λάδας- δεν είναι να κατονοµάσω τους ενόχους, γιατί αν τους
στείλουµε φυλακή, θα πάρουµε πίσω τα λεφτά. Γιατί είναι πολύ
παλιά η αµαρτία και στο ασφαλιστικό και σε όλα τα ζητήµατα.

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλλοντος
και Ενέργειας κ. Ιωάννης Τσιρώνης καταθέτει για τα Πρακτικά
τον προαναφερθέντα χάρτη, ο οποίος βρίσκεται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρα-
κτικών της Βουλής)

Εάν πρέπει να κατονοµάσουµε ενόχους –γιατί κάποιοι θα πάνε
φυλακή- και να δούµε τι φταίει, είναι για να αλλάξουµε πορεία,
γιατί η χώρα είναι πια µε την πλάτη στον τοίχο.

Ειλικρινά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, απορώ µε το εξής: Πι-
στεύετε ειλικρινά ότι τους κάναµε µάγια και µας ψήφισαν; Πι-
στεύετε ότι ο κόσµος ακούει τις αρλούµπες των καναλιών; Πι-
στεύετε ότι είναι τόσο αφελείς οι συµπολίτες µας;

Νοµίζω ότι µάλλον δεν έχετε καταλάβει τίποτα. Δεν βλέπετε
την απλή πραγµατικότητα. Οι άνθρωποι έβλεπαν πάντα τη δια-
φθορά, έβλεπαν τη σπατάλη, έβλεπαν τα θαµµένα πορτοκάλια.
Άκουγαν τα λαµόγια να καυχώνται ότι έχουν «κονέ» µε τον Βου-
λευτή «Πετσωµένο» ή µε τον Υπουργό «Κλεφτοδήµο». Το καυ-
χιόνταν οι άνθρωποι, δεν το έκρυβαν. Ήταν στους κύκλους µας
αυτοί οι άνθρωποι. Έβλεπαν του γείτονα την κόρη να διορίζεται
από κοµµατικό µηχανισµό, αλλά απλώς όσο έτρωγαν ένα κοµµάτι
ψωµί, µεγαλωµένοι οι περισσότεροι στη χούντα, είχαν την αρχή
του «κοίτα τη δουλειά σου». Αυτή ήταν η πραγµατικότητα, όχι ότι
δεν το έβλεπαν, όχι ότι δεν το ήξεραν, όχι ότι δεν έβλεπαν τι γι-
νόταν.

Όταν, βέβαια, το καθεστώς έριξε τη χώρα στα βράχια, τότε
πραγµατικά αυτοί οι άνθρωποι πέρα από αυτό που γίνεται, δυ-
στυχώς σε πολλές χώρες της Ευρώπης, πέρα από τον φασισµό,
βρήκαν το αποκούµπι στην κυβερνώσα Αριστερά. Εµπιστεύτηκαν
για πρώτη φορά την κυβερνώσα Αριστερά.

Ένα είναι βέβαιο, ότι µπορεί να γονατίσαµε το καλοκαίρι, µπο-
ρεί να µην κάναµε τα όνειρά µας πραγµατικότητα αλλά τουλάχι-
στον δεν τα παρατήσαµε και η χώρα είναι αυτή τη στιγµή όρθια.

Η χώρα είναι όρθια από εδώ και σήµερα και θα αναφέρω τρία
µόνο παραδείγµατα. Να θυµίσω ότι τα σκουπίδια που πετάµε
στις χωµατερές, είναι πάνω από τριακόσια εκατοµµύρια τόνοι
ετησίως. Οι περιοχές «NATURA» της Ελλάδας, που είναι το 5,5%
των «NATURA» της Ευρώπης, που η «NATURA» της Ευρώπης,
κατά την ίδια την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, είναι 200 δισεκατοµµύρια
τζίρος, έχουν περιθώριο τζίρου 11 δισεκατοµµύρια περίπου µόνο
από αυτές τις περιοχές, που εµείς νοµίζουµε ότι είναι πουλάκια
και φώκιες.

Η δασοπονία µας θα µπορούσε να έχει πάνω από 2% του ΑΕΠ.
Τώρα είναι 0,1%. Η δασοπονία, σε χώρες που έχουν µισή δασο-
κάλυψη από την Ελλάδα και καµµία σχέση µε τη δική µας βιοποι-
κιλότητα, έχουν 2% του ΑΕΠ περίπου.

Η Ελλάδα, λοιπόν, του µέλλοντος είναι εδώ. Η Ελλάδα του µέλ-
λοντος κοιµάται. Είναι εκεί έξω ο πλούτος, γιατί κάποιοι δεν τον
άφησαν. Εµείς, λοιπόν, ήπιαµε το πικρό ποτήρι το καλοκαίρι –και
κλείνει σήµερα αυτή η ιστορία- γιατί έχει πολύ µεγάλη διαφορά
η αξιοποίηση από το ξεπούληµα.

Θα ήθελα να αναφερθώ στη ΔΕΗ. Μιλούσαν για τη «µικρή
ΔΕΗ». Πουλούσαν ολόκληρο υδροηλεκτρικό σταθµό µόνο στη
λογιστική αξία, όσο δηλαδή είναι το κόστος µείον τις αποσβέσεις
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του φράγµατος; Το νερό; Οι ενάλιες περιοχές; Τα χιλιάδες
στρέµµατα απαλλοτρίωσης από το δηµόσιο; Πώς πωλούνταν
αυτά; Πώς µετριόντουσαν αυτά; 

Εγώ, λοιπόν, θα κλάψω, αν πουλήσω µία µετοχή της ΔΕΗ,
αλλά είναι χίλες φορές καλύτερο να πουλήσω µία µετοχή της
ΔΕΗ ή δέκα µετοχές της ΔΕΗ, παρά να δίνω ολόκληρο σταθµό,
από τους πιο σύγχρονους.

Όσον αφορά το νερό, δεν θέλουµε να πουληθούν µετοχές της
ΕΥΔΑΠ, αλλά τουλάχιστον έχουµε εξασφαλίσει εµείς –και το κί-
νηµα, ας το τιµήσουµε και το κίνηµα- ότι το 51% µένει στο ελλη-
νικό δηµόσιο. Είναι πάντα σε δηµόσιο έλεγχο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Από πού προκύπτει αυτό;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλλον-

τος και Ενέργειας): Από το Συµβούλιο της Επικρατείας, σας θυ-
µίζω.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Α, µάλιστα!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τώρα µιλάµε πολι-

τικά. Δεν µιλάµε µε αποφάσεις ΣτΕ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Χρόνια πολλά στην Ντίνα!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Αυτόν τον νόµο τον καταρ-

γείτε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Χατζηδάκη, να

µην τον διακόπτουµε τον Υπουργό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλλον-

τος και Ενέργειας): Πόσες «NATURA» βρήκαµε, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, προς πώληση;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Μια κουβέντα λέµε, κύριε Πρόεδρε,
όταν ακούµε τέτοια, για να περνά η ώρα.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλλον-
τος και Ενέργειας): Στον «ΑΣΤΕΡΑ» υπάρχει αρχαιολογικός χώ-
ρος, ο ναός του Απόλλωνα. Ήταν στη σύµβαση για πώληση ο
αρχαιολογικός χώρος.

Δεν θέλω να επεκταθώ άλλο. Η πραγµατικότητα είναι καταφα-
νής. 

Θα κλείσω µε µία αναφορά για τους ανθρώπους του δηµόσιου
τοµέα. Μόλις ξέσπασε η κρίση, τους ανθρώπους που εσείς διο-
ρίσατε, τους αναθεµατίσατε, τους χλευάσατε, τους λοιδορή-
σατε, τους δακτυλοδείξατε στους θεσµούς ως υπαίτιους της
κρίσης, ως τους απόλυτους τεµπέληδες, ως άχρηστους! Ακόµα
και σήµερα τα ακούµε αυτά από τα έδρανα. 

Αντίθετα, εγώ πιστεύω ότι αυτοί οι άνθρωποι πρέπει να στη-
ριχθούν και αξίζει να τους ευχαριστήσουµε. 

Εγώ, λοιπόν, απ’ αυτό το Βήµα θέλω να ευχαριστήσω την Κρι-
νιώ Τριαντοπούλου, τον Βασίλη Λιόγκα, τον Κώστα Δηµόπουλο,
την Ελευθερία Καλογράνη, την κ. Λαµπρούση, τους δασκάλους
των παιδιών µου στο σχολείο, τις νοσοκόµες του ΚΑΤ που ήταν
εκεί όταν τις χρειάστηκα, γιατί χωρίς αυτούς το κράτος θα είχε
πέσει. Ίσως να µε πείτε λαϊκιστή…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Αποκλείεται!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλλον-

τος και Ενέργειας): …και ότι εχθές µιλούσα για επίορκους. Θα
µε ρωτήσετε «Υπάρχουν, άραγε, φακελάκια; Δεν υπάρχουν λου-
φαδόροι;». Θα απαντήσω µε µία πολύ βασική αρχή της διοίκη-
σης, που στα νεοελληνικά την αποκαλούµε «management». Ό-
ταν, λοιπόν, ρωτάµε για τη βασική αρχή, λέµε ότι η απόδοση του
ανθρώπινου δυναµικού είναι ευθύνη της διοίκησης. 

Με απλά λόγια, εάν αυτά που λέτε, τα λέγατε στον ιδιωτικό
τοµέα και ένας µάνατζερ µε έναν τοµέα ευθύνης, όταν δεν πή-
γαινε καλά, πήγαινε και έλεγε πάνω στη διοίκηση «Φταίνε οι υφι-
στάµενοί µου», θα σας πετούσαν έξω µε τις κλωτσιές. Πουθενά
δεν υπάρχει στη διοίκηση η ευθύνη του υφισταµένου και όχι του
προϊσταµένου. 

Εδώ πέρα, λοιπόν, όταν εσείς φύγατε, ρίξατε το ανάθεµά σας
σ’ αυτούς τους ανθρώπους. 

Απαντώ, λοιπόν, και δεσµεύοµαι ότι όποτε αποτυγχάνουν οι
άνθρωποι του δικού µου τοµέα ευθύνης, πρώτος υπεύθυνος και
πρώτος που έχει αποτύχει, είµαι εγώ ο ίδιος και όχι οι από κάτω.

Βέβαια, θα ήθελα να πω ότι δεν θα αποτύχουµε, γιατί είµαστε
µία οµάδα που δουλεύουµε. Θα επιτύχουµε και θα βγάλουµε τη
χώρα από την κρίση.

Σας ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ευχαριστούµε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΥΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα µπορούσα να έχω

τον λόγο; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τι θέλετε, κύριε Αµυρά;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΥΡΑΣ: Θα ήθελα τον λόγο επί της διαδικασίας,

κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κοιτάξτε, αυτό που

είπαµε ότι δεν κάνουν οι Υπουργοί, δεν θα αφήσω να το κάνουν
και οι εκπρόσωποι. Τι θέλετε; Θέλετε να απαντήσετε στον κ. Τσι-
ρώνη;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΥΡΑΣ: Όχι, δεν θα απαντήσω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τότε, για τι πράγµα

θέλετε τον λόγο;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΥΡΑΣ: Θα σας πω. Εχθές κατά την οµιλία µου,

είχα πει στον κύριο Υπουργό ότι περιµένουµε να µας δώσει κά-
ποιες διευκρινίσεις για τα άρθρα 153, 155, για τα κριτήρια της
οικιστικής πύκνωσης, για τη χρηµατοδότηση…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ωραία. Δεν τις έδω-
σε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΥΡΑΣ: Περιµένετε να σας πω, κύριε Πρόεδρε,
γιατί έχει σηµασία. Από τις απαντήσεις του Υπουργού επ’ αυτών
των κρίσιµων θεµάτων θα καθορίζαµε την ψήφο µας. Αν δεν το
κάνει…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Αµυρά, µέχρι
αύριο στις 18.00’ µπορεί ενδεχοµένως να τις δώσει και να καθο-
ρίσετε την ψήφο σας. Τώρα δεν κάνω άλλη διακοπή.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλλον-
τος και Ενέργειας): Ζήτησα τον λόγο εχθές και δεν µου τον δώ-
σατε, κύριε συνάδελφε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Τσιρώνη, δεν
σας έδωσα τον λόγο. Παρακαλώ, καθίστε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλλον-
τος και Ενέργειας): Μόλις µιλήσω, κύριε Αµυρά, θα σας απαν-
τήσω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Υπουργέ, ποιος
σας είπε ότι µπορείτε να σηκώνεστε και να απαντάτε;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλλον-
τος και Ενέργειας): Είπα, όµως…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Δεν επιτρέπεται
ακόµα και το ότι είστε όρθιος. Νοµίζετε ότι η αυστηρότητα είναι
για τους Βουλευτές µόνο; Σας παρακαλώ πολύ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλλον-
τος και Ενέργειας): Ζητώ συγγνώµη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Εκ µέρους της Χρυ-
σής Αυγής ο κ. Ηλίας Παναγιώταρος έχει τον λόγο.

Ορίστε, κύριε Παναγιώταρε, έχετε τον λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ο κ. Τσιρώνης είπε πολλές ευχαριστίες προηγουµένως, σαν

να ήταν σε κάποιον διαγωνισµό απονοµής βραβείων. Όσο γι’
αυτό που είπατε αναφορικά µε τις αρλούµπες των καναλιών, θα
ήθελα να σας υπενθυµίσω, τι είπαν µόλις προχθές Βουλευτές
του ΣΥΡΙΖΑ, όπως η κ. Αυλωνίτου, που είχε βγει στην κ. Πάνια,
όπου έλεγε απίστευτα πράγµατα και χτύπησε όλα τα ρεκόρ τη-
λεθέασης, ή η κ. Καρακώστα, η οποία σε άλλο τηλεοπτικό σταθ-
µό έλεγε αντίστοιχα πράγµατα.

Όµως πέρα από την πλάκα, να έρθουµε τώρα στη ζοφερή
πραγµατικότητα. Είχαµε το πρώτο εθνοκτόνο µνηµόνιο, το ανεκ-
διήγητο, εκείνο του Γιώργου Παπανδρέου, του Τζέφρεϊ, ο οποίος
πήρε το ιδιωτικό χρέος των τραπεζών και εν µία νυκτί το µετέ-
τρεψε σε κρατικό χρέος απέναντι σε άλλα κράτη, σε ενυπόθηκο
µάλιστα χρέος ενός ολόκληρου έθνους απέναντι σε διεθνείς το-
κογλύφους. 

Να θυµηθούµε τότε και πώς είχε αντιδράσει η Νέα Δηµοκρατία
που δεν το είχε ψηφίσει, πώς είχε αντιδράσει ο ΣΥΡΙΖΑ που «χτυ-
πιόντουσαν». Να θυµηθούµε και τι έλεγαν για το πρώτο µνηµόνιο. 

Πήγαµε στο δεύτερο µνηµόνιο των Σαµαρά-Βενιζέλου-Καρα-
τζαφέρη, όπου µε επιπλέον µέτρα συνέχεια του πρώτου µνηµο-
νίου, µία Ελλάδα κατέρρεε από τις χιλιάδες των αυτοκτονιών, τα
εκατοµµύρια των ανέργων συµπολιτών µας, των εκατοντάδων χι-
λιάδων Ελλήνων οι οποίοι κατέφευγαν στο εξωτερικό, των εκα-
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τοντάδων χιλιάδων επιχειρήσεων που έκλειναν και συνεχίζουν και
κλείνουν, όλοι οι δείκτες, όλα τα νούµερα να έχουν πάρει την
κάτω βόλτα. 

Και τότε η νυν συγκυβέρνηση των ΣΥΡΙΖΑ - Ανεξαρτήτων Ελ-
λήνων στα κάγκελα, στους δρόµους, στις πλατείες, παντού να
καθυβρίζουν, να µιλάνε για «γερµανικές προδοσίες», για «γερ-
µανοτσολιάδες, να λένε «στα τέσσερα», να λένε τα πάντα. 

Φτάσαµε στο τρίτο και επαχθέστερο όλων µνηµόνιο των ΣΥ-
ΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ, µε την υπογραφή, φυσικά, των ΠΑΣΟΚ, Νέας Δηµο-
κρατίας και του Ποταµιού και ξαναέβαλαν την υπογραφή τους
όλοι του λεγόµενου «συνταγµατικού τόξου» στην τελική εξόν-
τωση της Ελλάδος και των Ελλήνων και µάλιστα µε πολύ ύπουλο
και δόλιο τρόπο, γιατί πριν την υπογραφή του τρίτου µνηµονίου
είχε προηγηθεί ένα δηµοψήφισµα, όπου η συντριπτική πλειοψη-
φία των Ελλήνων πολιτών είχε πει όχι στα µνηµόνια, όχι στην υπο-
ταγή, καλύτερα να παλέψουµε µε τα βράχια της αξιοπρέπειας,
παρά να πέσουµε στον βούρκο της υποταγής. 

Και έρχεστε λίγους µήνες µετά το τρίτο µνηµόνιο και φέρνετε
ένα πολυνοµοσχέδιο-«θάνατο» σε ό,τι έχει αποµείνει από την
εθνική µας κυριαρχία, ανεξαρτησία, προκειµένου να εξυπηρετή-
σετε τις αδίστακτες, ανώµαλες, εθνοκτόνες ορέξεις των αφεντι-
κών σας, γιατί τελικά όλοι σας έχετε τα ίδια αφεντικά, εγχώρια
και διεθνή. Είστε όλοι υπόδουλοι στον παγκόσµιο γαµψοµύτη το-
κογλύφο. Όλοι είσαστε ίδιοι, άβουλοι, καρεκλοκένταυροι, απά-
τριδες, ένα συνονθύλευµα πολύ µπερδεµένο εις βάρος της πα-
τρίδος.

Αναλογιστείτε, κύριοι των ΣΥΡΙΖΑ και ΑΝΕΛ, τι λέγατε πριν από
ένα χρόνο και τι λέγατε λιγότερο από έναν χρόνο, τι λέγατε µέχρι
πριν από λίγες ηµέρες, τι λέγατε στα κανάλια, που ο κ. Τσιρώνης
µόλις πριν από λίγο είπε: «οι αρλούµπες των καναλιών». Αυτές
οι αρλούµπες που λέγατε όλα αυτά τα χρόνια θα γίνουν. Κατα-
θέτω στα Πρακτικά ότι είστε πρώτη είδηση στις επιθεωρήσεις
στο «Περοκέ» και στο «Δελφινάριο». 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ηλίας Παναγιώταρος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τους προαναφερθέντους δίσκους dvd, που
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Δίνουµε και ένα αντίγραφο για τον κ. Τσακαλώτο. Θα είστε
πρώτη είδηση σε όλες τις επιθεωρήσεις.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τα καταθέτετε στα
Πρακτικά και θα τα παίρνει ο Υπουργός. 

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Μόλις έρθει να του το δώσουν, γιατί
κάπου έφυγε. Πήρε την κόκκινη τσάντα µε το µαϊµουδάκι από
πίσω και πήγε βόλτα. 

Όλα αυτά εις βάρος της πατρίδος µας. Για να σωθεί αυτή η
χώρα, χρειάζεται αυτό το οποίο λέγατε όλοι µέχρι πρότινος, λο-
γιστικός έλεγχος ενός χρέους το οποίο είναι µη βιώσιµο. Δεν
είναι ούτε βιώσιµο ούτε διαχειρίσιµο -που βγάλατε νέες εκφρά-
σεις- ούτε τίποτα απολύτως. Διαγραφή του µεγαλύτερου τµήµα-
τός του, εφόσον µετά τον λογιστικό έλεγχο αποδειχθεί ότι είναι
επαχθές, παράνοµο και επονείδιστο. 

Άµεση απαίτηση του κατοχικού δανείου –αλήθεια, τι έγινε µε
το κατοχικό δάνειο, σύντροφοι; Γαργάρα; Μούγκα;- και ανά-
πτυξη. Ανάπτυξη για την οποία δεν έχετε ιδέα, γιατί οι περισσό-
τεροι από εσάς δεν έχετε δουλέψει ποτέ, ή ήσασταν στο δηµόσιο
ή ήσασταν καρεκλοκένταυροι του δηµοσίου ή ήσασταν από κά-
ποιο «τζάκι» «φραγκάτοι», οικονοµηµένοι µε τεράστιους λογαρια-
σµούς. Ανάπτυξη η οποία δεν µπορεί να έρθει επ’ ουδενί, µε
τίποτα, µε τους εξοντωτικούς έµµεσους φόρους, έµµεσους φό-
ρους που τα τελευταία χρόνια έχουν ξεπεράσεις τους άµεσους
φόρους. Ο πιο άδικος φόρος, ο έµµεσος φόρος, έτσι λέγατε. 

Καταθέτουµε εδώ στοιχεία στα Πρακτικά, που δείχνουν για
τους έµµεσους φόρους από το 2009 πληρώθηκε το µεγαλύτερο
ποσοστό 26,7 δισεκατοµµύρια ευρώ. Φυσικά τα τελευταία νού-
µερα που θα βγούνε τώρα, θα δείχνουν ότι έχετε ξεπεράσει κατά
πολύ το 2009. Δεν ξέρετε τι σας γίνεται! 

Παρακαλώ καταθέτω στα Πρακτικά κάποια στοιχεία για τους
έµµεσους φόρους.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ηλίας Παναγιώταρος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης

Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)
Δεν είναι δυνατόν να έχουµε ένα ΦΠΑ 24%, το µεγαλύτερο

ΦΠΑ στην Ευρώπη, µακράν το µεγαλύτερο σε σχέση µε τις αν-
ταγωνιστικές χώρες. Σύµφωνα µε την εκθεση του ΕΒΕΑ, οι ερ-
γοδοτικές εισφορές είναι 24,6% στην Ελλάδα, 10% µεγαλύτερες
από τον µέσο όρο των γειτονικών χωρών.

Ο ΦΠΑ στην πατρίδα µας είναι ο τρίτος υψηλότερος στην Ευ-
ρώπη και πολύ µεγαλύτερος από το ΦΠΑ άλλων κρατών που
έχουν υποδεέστερο ΦΠΑ, όπως είναι η Βουλγαρία, και η Ρουµα-
νία, και η Αλβανία, και η Κροατία και άλλες όµορες χώρες. 

Με τα µέτρα που παίρνετε εις βάρος των ελεύθερων επαγγελ-
µατιών και όλα τα νούµερα διώχνετε τις επιχειρήσεις από την πα-
τρίδα µας. 

Καταθέτω την έκδοση φυλλαδίου του ΕΒΕΑ, που λέει για ποιον
λόγο φεύγουν εκατοντάδες χιλιάδες επιχειρήσεις από την πα-
τρίδα µας.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ηλίας Παναγιώταρος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Καταθέτω ενδεικτικά και ένα διαφηµιστικό µιας χώρας, της
Κροατίας, η οποία µπήκε πριν από λίγο καιρό στην Ευρωπαϊκή
Ένωση και δίνει φοβερούς όρους για επαγγελµατίες, προκειµέ-
νου να πάνε εκεί. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ηλίας Παναγιώταρος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Το ίδιο ισχύει φυσικά και για άλλες χώρες. Μέχρι και η Ρουµα-
νία η οποία έριξε τον ΦΠΑ και τους φόρους, αυτοµάτως είδε τα
έσοδά της να αυξάνονται. 

Καταθέτω στα Πρακτικά το σχετικό έγγραφο, για να δείτε πώς
αύξησε τα έσοδά της και µια άλλη όµορη χώρα.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ηλίας Παναγιώταρος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Καταθέτω ακόµα τι κάνουν οι κατσαπλιάδες οι Αλβανοί, τους
οποίους µέχρι πρότινος κοροϊδεύαµε. Η Αλβανία, λοιπόν, µηδέ-
νισε τη φορολογία για τις µεσαίες επιχειρήσεις, µε αποτέλεσµα
οι Έλληνες επιχειρηµατίες να φεύγουν µαζικά, κατά χιλιάδες,
ακόµα και στην Αλβανία. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ηλίας Παναγιώταρος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Διαβάζω ενδεικτικά και µερικά νούµερα, για να δούµε τι έχει
συµβεί τα έξι χρόνια των µνηµονίων. 

Τα φορολογικά έσοδα της χώρας είναι πολύ λιγότερα από το
2009, που το κράτος εισέπραττε 50 δισεκατοµµύρια ευρώ. Όµως
και το 2016 µε τις αυξήσεις σε ΦΠΑ, σε φόρους και στα πάντα,
τα έσοδα θα είναι λιγότερα από 50 δισεκατοµµύρια ευρώ. 

Τα έσοδα από τον ΦΠΑ από τα 16,5 δισεκατοµµύρια το 2009,
θα πέσουν το 2016 στα 14 δισεκατοµµύρια ευρώ, παρά το γεγο-
νός ότι έχετε αυξήσει τον ΦΠΑ µονάδες ολόκληρες, και τον γε-
νικό ΦΠΑ και στα νησιά και παντού. 

Έρχοµαι στα έσοδα από τον φόρο εισοδήµατος φυσικών προ-
σώπων. Το 2009 εισπράτταµε 10,8 δισεκατοµµύρια ευρώ. Το
2015, όπου έχετε βάλει µέσα και τους αγρότες και όλους, και
τους γέρους και τις γριές και τα παιδιά και όλους, θα εισπρά-
ξουµε λιγότερο από 9 δισεκατοµµύρια ευρώ. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ηλίας Παναγιώταρος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Όσον αφορά το χάρισµα όλων των περιουσιακών στοιχείων
στα «κοράκια», µέσω του υπερταµείου, θα ήθελα να αναφερθώ
στην υποκρισία της Νέας Δηµοκρατίας, η οποία είναι υπέρ των
αποκρατικοποιήσεων και θέλει µια ξεκάθαρη λίστα, σχετικά µε
το τι θα δώσουµε στα «κοράκια», για να το υπερψηφίσει. Τελικά
βέβαια θα το υπερψηφίσει µέχρι αύριο το απόγευµα! 

10074 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Όσον αφορά τώρα τον περίφηµο κόφτη τον οποίο προσπα-
θούν να δικαιολογήσουν οι του ΣΥΡΙΖΑ, τους κοιτάει ο ελληνικός
λαός και λέει «Μα, καλά αυτοί οι άνθρωποι οι οποίοι µέχρι πριν
από λίγες µέρες έλεγαν άλλα, τώρα λένε αυτά και τα πιστεύ-
ουν;». Βέβαια ο κόφτης, όπως είπε πριν και ο Κοινοβουλευτικός
µας Εκπρόσωπος, όπως έχει πει και ο Αρχηγός της Χρυσής
Αυγής και όπως ανέδειξε η Χρυσή Αυγή, είναι κόφτης για όλους
εκτός από τους µεγαλοεργολάβους. Μπόµπολας εναντίον Εθνι-
κής Άµυνας σηµειώσατε «1», γιατί κόφτης θα υπάρχει στην
Εθνική Άµυνα αλλά δεν θα υπάρχει στα έργα του Μπόµπολα και
άλλων µεγαλοεργολάβων οι οποίοι τα «έφτιαχναν», έστηναν τους
διαγωνισµούς –βγήκαν τώρα στη φόρα και τα ξέρετε και εσείς-
εδώ και µια δεκαετία και µοιράζονταν τα κέρδη. 

Επίσης Μπόµπολας εναντίον ειδικών µισθολογίων αξιωµατικών
πάλι σηµειώσατε «1».

Ακόµα Μπόµπολας εναντίον Ελληνικών Αµυντικών Συστηµά-
των σηµειώσατε «1», γιατί µε την τροπολογία που φέρατε, κόβε-
ται αυτοµάτως η φορολογική και ασφαλιστική ενηµερότητα στα
αµυντικά συστήµατα, την οποία είχατε µέχρι τις 31 Δεκεµβρίου. 

Άρα τους µεγαλονταβατζήδες, τους µεγαλοεργολάβους, τους
οποίους υποτίθεται ότι πολεµάτε, επί της ουσίας και µε αυτό το
πολυνοµοσχέδιο τους κάνετε άρχοντες και κυρίαρχους σ’ αυτή
τη χώρα. 

Μα όλα αυτά όσα είπαµε µέχρι τώρα, φαντάζουν λίγα, γιατί
είστε υπόδουλοι των χρεοκοπηµένων τραπεζιτών. Συνεπής σε
όλες τις ανωτέρω εθνοκτόνες ενέργειες είναι η ραγδαίως φθί-
νουσα πορεία του ελληνικού πληθυσµού. Μιλάµε για µια κανο-
νική γενοκτονία. Τα στοιχεία τα παραθέσαµε στο προηγούµενο
ασφαλιστικό νοµοσχέδιο της προηγούµενης εβδοµάδας. 

Ο ελληνικός πληθυσµός φθίνει µε γοργούς ρυθµούς, πιο γρή-
γορους ακόµα και από αυτούς που έλεγαν οι µελέτες το 2015 µε
την αθρόα εισροή λαθροµεταναστών, µε τις µη γεννήσεις Ελλή-
νων πολιτών και µε το ότι εκατοντάδες χιλιάδες Έλληνες πολίτες
µετανάστευσαν στο εξωτερικό. Πάει αυτοί «πέταξαν»! Δεν πρό-
κειται να έρθουν ξανά. 

Για να σας φρεσκάρουµε λίγο τη µνήµη, όσον αφορά τα αίσχη
των τραπεζών που έχουν συµβεί. Θα σας θυµίσουµε τι κρατικές
εγγυήσεις έχετε δώσει στις τράπεζες από το 2008. 

Το 2008, δώσατε εγγυήσεις στις τράπεζες 28 δισεκατοµµυ-
ρίων ευρώ, άνω του 10% του ΑΕΠ. 

Το 2010, δώσατε κρατικές εγγυήσεις στις τράπεζες 15 δισε-
κατοµµυρίων ευρώ, άνω του 5% του ΑΕΠ.

Τον Ιούλιο του 2010, δώσατε άλλα 10 δισεκατοµµύρια ευρώ
κρατικές εγγυήσεις στις τράπεζες. 

Τον Σεπτέµβριο του 2010, δώσατε άλλα 25 δισεκατοµµύρια
ευρώ κρατικές εγγυήσεις στις τράπεζες, όταν η κρίση ήταν στο
απόγειό της και όλοι ήξεραν ότι δεν πρόκειται ποτέ να αποπλη-
ρωθεί τίποτα. 

Τον Μάιο του 2011, δώσατε άλλα 30 δισεκατοµµύρια κρατικές
εγγυήσεις στις τράπεζες. Τον Σεπτέµβριο του 2011, δώσατε
άλλα 30 δισεκατοµµύρια κρατικές εγγυήσεις στις τράπεζες. Τον
Δεκέµβριο του 2011 δώσατε άλλα 30 δισεκατοµµύρια κρατικές
εγγυήσεις στις τράπεζες. Σύνολο 168 δισεκατοµµύρια κρατικές
εγγυήσεις στις χρεοκοπηµένες τράπεζες.

Παρακαλώ, πάρτε όλα τα ΦΕΚ για τα Πρακτικά στα οποία όλα
αυτά αναγράφονται.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ηλίας Παναγιώταρος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα φύλλα της Εφηµερί-
δας της Κυβερνήσεως, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρα-
κτικών της Βουλής)

Ανακεφαλαιοποιήσεις. Το 2009, δώσατε 5 δισεκατοµµύρια µε-
τρητά στις τράπεζες. Το 2013, δώσατε 40 δισεκατοµµύρια µε-
τρητά στις τράπεζες. Το 2014, δώσατε 8,3 δισεκατοµµύρια πάλι
στις τράπεζες και το 2015, δώσατε 12 µε 14 δισεκατοµµύρια ευ-
ρώ, πάλι στις τράπεζες, 68 δισεκατοµµύρια µετρητά. Στο σύνολο
µιλάµε για 240 δισεκατοµµύρια ευρώ στους χρεοκοπηµένους
τραπεζίτες και στις χρεοκοπηµένες τράπεζες. Λεφτά που εγγυή-
θηκε και αναγκάστηκε να πληρώσει ο ελληνικός λαός, ποσό το
οποίο είναι µεγαλύτερο και του ΑΕΠ της χώρας. Αυτά για να κα-
ταλάβετε τα αίσχη τα οποία συµβαίναν.

Παρακαλώ πάρτε και αυτό εδώ, για να δείτε το αίσχος του Τα-
µείου Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας, ενός νοµικού προσώ-
που ιδιωτικού δικαίου, το οποίο χρεωνόταν ο ελληνικός λαός για
να τα παίρνει το ΚΠΣ και να τα δίνουν στις τράπεζες και µετά να
χάνονται τα λεφτά και µετά να ξαναπαίρνει και να ξαναπαίρνει
το ΤΧΣ. Ένα ιδιωτικό ταµείο ατιµώρητο και δεκάδες εκατοµµύρια
του ελληνικού λαού στα σκουπίδια.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ηλίας Παναγιώταρος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τµήµα αυτών αν είχε δοθεί σαν ανακεφαλαιοποίηση στα ασφα-
λιστικά ταµεία, θα είχαµε σώσει τα ασφαλιστικά ταµεία την τελική
στιγµή από τις κλοπές οι οποίες έγιναν δεκαετίες τώρα και όλα
αυτά για ένα χρέος µη βιώσιµο, όπως λέει και το Γραφείο Προ-
ϋπολογισµού της Βουλής, όπως λέει και το ίδιο το ΔΝΤ, όπως
σας το λένε όλοι αλλά απλώς σας το λένε και κανείς δεν θέλει
να το ακούσει. Την ίδια ώρα φέρνετε ρυθµίσεις για τα κόκκινα
δάνεια των πολιτών, που κάποτε ήσασταν στα κάγκελα, να µη δο-
θούν ποτέ στα κοράκια, στα funds, στα distress funds, τους
γύπες, αλλά τώρα τα δίνετε και δεν δίνετε µόνο τα κόκκινα, δί-
νετε και τα πράσινα δάνεια.

Αλήθεια πρώτον, αφού υποτίθεται ότι αγαπάτε τον Έλληνα πο-
λίτη, γιατί δεν πηγαίνατε στον Έλληνα πολίτη να του χτυπήσετε
την πόρτα και να του πείτε «το κοράκι θα το πάρει στο 10% της
αξίας του δανείου. Το θέλεις;». Πρώτον αυτό.

Δεύτερον, αν αγαπούσατε τον Έλληνα πολίτη, θα είχατε φέρει
διάταξη και θα είχατε αλλάξει τον νόµο, γιατί µπορεί να σας πει
κάποιος «άει σιχτίρ, πάρτε το σπίτι πίσω, γιατί  πλήρωσα 200.000
και µε τους τόκους 300.000 και τώρα αξίζει 80.000, έχω πληρώσει
150.000 και χρωστάω ακόµη εκατοντάδες χιλιάδες ευρώ, πάρτε
ένα σπίτι που αξίζει 80.000.». Όχι ούτε αυτό θέλετε, γιατί η τρά-
πεζα θα το πάρει σ’ αυτήν την εξευτελιστική αξία και θα ζητήσει
και τη διαφορά και έτσι θα πάρει και άλλα σπίτια και άλλη περι-
ουσία από τον ελληνικό λαό. Ούτε αυτό. Μόνο στην Ελλάδα και
σε µία ή δύο ακόµη χώρες σε όλον τον κόσµο γίνεται αυτό το αί-
σχος.

Τρίτον, και πιο σηµαντικό είναι το εξής. Εδώ θα ήθελα να ανα-
φερθώ για δύο λεπτά, στο πώς δεν εφαρµόζετε τους νόµους. Τι
θα έπρεπε να πράξετε, αν ήσασταν υπέρ των Ελλήνων πολιτών.

Το άρθρο 95 παράγραφος 5 του Συντάγµατος, αναφέρει ρητά
και ξεκάθαρα ότι η διοίκηση έχει υποχρέωση να συµµορφώνεται
προς τις δικαστικές αποφάσεις. Η παράβαση της υποχρέωσης
αυτής γεννάει ευθύνη για κάθε αρµόδιο όργανο, όπως ο νόµος
ορίζει. Ο νόµος ορίζει τα αναγκαία µέτρα για τη διασφάλιση της
συµµόρφωσης της διοίκησης.

Παρακαλώ πολύ, για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ηλίας Παναγιώταρος κατα-

θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Υπάρχουν, δηλαδή, πλέον χιλιάδες τελεσίδικες αποφάσεις δι-
καστηρίων υπέρ δανειοληπτών εις βάρος των τραπεζών, τις
οποίες θα έπρεπε να τις παίρνετε και σαν πολιτεία υπέρ Ελλήνων
πολιτών, να τις κάνετε αυτοµάτως νόµο του κράτους και να βοη-
θάτε τους Έλληνες πολίτες να µην παλεύει κάθε πολίτης µόνος
του απέναντι στις τράπεζες.

Ενδεικτικά σας αναφέρω αποφάσεις. Παράνοµοι τόκοι πιστω-
τικής κάρτας καταναλωτικού δανείου µε τραπεζικά επιτόκια, που
είναι µεγαλύτερα από τα αντίστοιχα δικαιοπρακτικά. Εκατοντά-
δες αποφάσεις αυτού του τύπου.

Άλλη απόφαση. Τα εξωτραπεζικά επιτόκια, παρά τον περιορι-
σµό τους στις εξωτραπεζικές αλλαγές, δεν παύουν να έχουν γε-
νικότερη κοινωνικοοικονοµική σηµασία και να αφορούν και τις
τραπεζικές συµβατικές σχέσεις. Ο κοινωνικός και οικονοµικός
σκοπός του δικαιώµατος στην ελεύθερη διαµόρφωση των τρα-
πεζικών επιτοκίων είναι η συµπίεσή τους κάτω από τα όρια των
εξωτραπεζικών. Έτσι, η συµφωνία για τα επιτόκια υπερβαίνει τα
ανώτατα αυτά όρια, δεν παύει να απαγορεύεται από τον ν.ΑΚ281.
Και άλλες αποφάσεις και παρακαλώ να κατατεθούν στα Πρα-
κτικά. 
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(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ηλίας Παναγιώταρος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Μερικές δεκάδες τελεσίδικων αποφάσεων υπέρ δανειοληπτών
εις βάρος του φαύλου τραπεζικού συστήµατος. Τρέµετε τους
τραπεζίτες, δεν τολµάτε να κάνετε τίποτα γι’ αυτούς. Ούτε η Κυ-
βέρνηση της πρώτη φορά Αριστεράς, που τόσα πολλά µας λέ-
γατε και τίποτα απολύτως.

Υποκλίνεστε σε αυτούς, όπως και οι προηγούµενοι. Τους υπη-
ρετούσατε και τους υπηρετείτε πιστά και δεν πρόκειται να αλλά-
ξει και να διορθωθεί τίποτα. Δυστυχώς, έχετε απογοητεύσει τον
ελληνικό λαό και εσείς και έχετε κάνει το µεγαλύτερο κακό, διότι
το 63% του ελληνικού λαού που είπε «όχι» στο δηµοψήφισµα
ήταν έτοιµο για όλα. 

Εσείς, πολλοί από εσάς, γιατί σας αρέσει η καρεκλίτσα και ο
µισθός, άλλοι, γιατί ήσασταν ανέκαθεν φανατικοί θιασώτες των
τραπεζιτών, άλλοι για άλλους λόγους και εν τέλει, όλοι µαζί, λει-
τουργείτε εις βάρος του ελληνικού λαού προς όφελος των τρα-
πεζών και όχι µόνο. 

Η θέση της Χρυσής Αυγής και του Αρχηγού της -που το έ-
χουµε πει πολλάκις και το επαναλαµβάνουµε- είναι: «Καλύτερα
στα βράχια της αξιοπρέπειας, παρά στον βούρκο της υποτα-
γής!». Και αν είναι να διαλέξουµε µεταξύ Ελλάδας και ευρώ, θα
διαλέξουµε την Ελλάδα και µόνο την Ελλάδα, διότι η Ελλάδα
υπήρχε χρόνια πριν από το ευρώ και θα φροντίσουµε να υπάρχει
και χιλιάδες χρόνια µετά το ευρώ. 

Η Χρυσή Αυγή θα αγωνιστεί µέχρις εσχάτων, για να κερδί-
σουµε την πατρίδα µας πίσω, και θα την πάρουµε µε το ασκέρι
του λαού και τη βοήθεια του Θεού. 

Καταψηφίζουµε επί της αρχής και επί των άρθρων αυτό το
εθνοκτόνο νοµοσχέδιο. Και να ξέρετε ότι µόνο η Χρυσή Αυγή έχει
αποµείνει σε αυτόν τον τόπο και κρίµα γι’ αυτό, που είναι µόνο η
Χρυσή Αυγή να παλεύει για το δίκιο του Έλληνα. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Να κάνω µία ενηµέ-
ρωση ότι η ολοκλήρωση των ειδικών αγορητών, όπως µέτρησα
από τον χρόνο, θα είναι γύρω στις 14.00’. Εποµένως, αναγιγνώ-
σκω τα ονόµατα του πρώτου κύκλου των οµιλητών για να γνωρί-
ζουν: Είναι ο κ. Μαντάς, ο κ. Χατζηδάκης -µε τη σειρά που είναι
γραµµένα τα αναγνώσκω- η κ. Γεωργοπούλου-Σαλτάρη, ο κ. Λα-
γός, η κ. Ιγγλέση, η κ. Μπακογιάννη, ο κ. Δηµητριάδης, ο κ. Κων-
σταντινόπουλος, ο κ. Μεϊκόπουλος, ο κ. Τζαβάρας, η κ. Μανω-
λάκου, η κ. Μάρκου, ο κ. Παπαχριστόπουλος και ο κ. Γεώργιος
Κατσιαντώνης. 

Εποµένως οι συνάδελφοι του πρώτου κύκλου να ξέρουν ότι
γύρω στις 14.00’ θα πρέπει να είναι στην Αίθουσα. 

Παρακαλώ να έρθει στο Βήµα, ο κ. Κουτσούκος. 
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν νοµίζω ότι υπάρχει τρανό-

τερη απόδειξη µιας τυχοδιωκτικής πορείας, που κατέληξε σε µια
υποτελή στάση του κ. Τσίπρα, του κ. Καµµένου και της Κυβέρ-
νησης των ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ από αυτό εδώ το νοµοσχέδιο. Θα τολ-
µούσα να πω ότι είναι η επιτοµή αυτής της πορείας που οδήγησε
στην πλήρη παράδοση στους δανειστές µιας αναξιοπρεπούς και
αναξιόπιστης αλλά πρόθυµης Κυβέρνησης. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Β’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ)

Η πολιτική µας αυτή εκτίµηση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
εδράζεται στο γεγονός ότι στα 235 άρθρα αυτού του νοµοσχε-
δίου εµπεριέχονται: 

Πρώτον, τριάντα άρθρα που αφορούν την ίδρυση του υπερ-
ταµείου στο οποίο περιέχεται σχεδόν όλη η περιουσία του δηµο-
σίου υπό τον έλεγχο των δανειστών. 

Δεύτερον, η τροπολογία των δέκα παραγράφων-άρθρων του
αυτόµατου Μηχανισµού Δηµοσιονοµικής Προσαρµογής, του λε-
γόµενου «κόφτη». 

Τρίτον, τα σαράντα τρία άρθρα για τη σύσταση Ανεξάρτητης
Αρχής Δηµοσίων Εσόδων, για τη µετατροπή, δηλαδή, της Γενι-
κής Γραµµατείας Δηµοσίων Εσόδων σε ανεξάρτητη αρχή. 

Τέταρτον, τα είκοσι άρθρα που επιβάλλουν νέους φόρους σε
κινητά και ακίνητα ύψους 1,8 δισεκατοµµυρίου, δηλαδή φόρους
παντού, έµµεσους και άµεσους.

Και πέµπτον, τα τριάντα άρθρα που παραδίδουν «κόκκινα» και
«πράσινα» δάνεια στα ξένα funds προς δόξαν του «κανένα σπίτι
στα χέρια τραπεζίτη» του κ. Τσίπρα. 

Συγκεκριµένα, το υπερταµείο µε τις τέσσερις θυγατρικές δε-
σµεύει για έναν αιώνα -σας παρακαλώ- όλη την περιουσία του
δηµοσίου στην οποία υπάγονται τα πάντα και κινητά και ακίνητα.
Οι δανειστές θα ελέγχουν τα διοικητικά και εποπτικά όργανα
αυτού του υπερταµείου και θα έχουν βέτο σε όλες του τις απο-
φάσεις και για τις επενδύσεις και για ιδιωτικοποιήσεις και για τις
εκποιήσεις. 

Για να καταλάβει ο ελληνικός λαός που µας ακούει: Για να διο-
ρίσει ένα µέλος το καλύτερο στέλεχος του ΣΥΡΙΖΑ, για παρά-
δειγµα ο κ. Τσακαλώτος, θα πρέπει να έχει τη σύµφωνη γνώµη
των δανειστών. Αλλιώς δεν µπορεί να το κάνει. Και βεβαίως, σε
αυτό το υπερταµείο δεν υπάρχει κανένας έλεγχος και καµµία λο-
γοδοσία. Τα ζητήµατα λαϊκής κυριαρχίας και δηµοκρατίας που
δηµιουργούνται είναι τεράστια. Τα ανέπτυξε νωρίτερα στην έν-
σταση αντισυνταγµατικότητας ο κ. Λοβέρδος.

Εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από την πρώτη στιγµή
στην επιτροπή δώσαµε µάχη για να µάθουµε το ύψος της περι-
ουσίας και τα περιουσιακά στοιχεία του δηµοσίου που εµπεριέ-
χονται σε αυτό το καινούργιο ταµείο. Και µας κατηγόρησαν οι
Υπουργοί της Κυβέρνησης ότι κωλυσιεργούµε.

Αλλά παρακαλώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Πλειοψη-
φίας, θα είχατε αυτούς εδώ τους πίνακες που αναφέρονται στη
δηµόσια περιουσία στα ενενήντα ένα ακίνητα του δηµοσίου που
παραµένουν στο ΤΑΙΠΕΔ προς εκποίηση, στις έξι ΔΕΚΟ –ΟΑΣΑ,
ΟΣΥ, ΣΤΑΣΥ, ΟΣΕ, ΟΑΚΑ, «ΕΛΤΑ Α.Ε.»- αν δεν είχαµε κάνει αυτήν
την προσπάθεια για να µας πει η Κυβέρνηση τι εντάσσει και τι
δεν εντάσσει; Δεν είδατε τον πανικό της Κυβέρνησης και το αλα-
λούµ µεταξύ του κ. Τσακαλώτου και του κ. Χουλιαράκη όπου άλ-
λους πίνακες κατέθετε ο ένας και άλλους έπαιρνε πίσω ο άλλος; 

Και δεν µου λέτε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι –απευθύνοµαι
κυρίως στους συναδέλφους της Πλειοψηφίας, αλλά αυτό αφορά
την Κυβέρνηση- η θυγατρική των συµµετοχών, πέρα από αυτές
τις εταιρείες του δηµοσίου, τι άλλη περιουσία έχει; Θα µας το
πει κάποιος; Διαβάζω από τον απολογισµό του 2013 –γιατί αυτός
είναι ο τελευταίος, τον απολογισµό του 2014 δεν τον έχει κατα-
θέσει η Κυβέρνηση- ότι το κυκλοφορούν ενεργητικό του ελληνι-
κού δηµοσίου είναι 78,5 δισεκατοµµύρια. Οι δε συµµετοχές και
µακροπρόθεσµες απαιτήσεις είναι 64,9 δισεκατοµµύρια. Αυτά
µεταβιβάζονται στο ταµείο; Τα ακίνητα που λέει η έκθεση του
Ελεγκτικού Συνεδρίου και τα οποία µε βάση τον ν.3986/2011
έπρεπε να αποτυπώνονται στον απολογισµό του δηµοσίου, µε-
ταβιβάζονται και αυτά; Δεν είναι εύλογες αυτές οι απορίες; Δεν
είναι λογικό να θέλει η Βουλή να ξέρει τι πουλιέται και τι δεν που-
λιέται; Γιατί τα κρύβετε; Τι φοβόσαστε;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να θυµίσω σε όλους και
κυρίως στους Υπουργούς της Κυβέρνησης ότι το 2011 αποτρέ-
ψαµε αυτήν την επιλογή των δανειστών. Εµείς την αποτρέψαµε
κι έρχεστε εσείς, οι πρόθυµοι, να τα δώσετε όλα. Και αυτό είναι
µια εκχώρηση της απόλυτης εξουσίας και κυριαρχίας του ελλη-
νικού δηµοσίου µέσω του Υπουργού Οικονοµικών.

Γιατί είναι άλλο πράγµα να κάνεις τις απαραίτητες ιδιωτικοποι-
ήσεις και να εξυπηρετείς τις δηµοσιονοµικές σου ανάγκες µέσω
αυτών και άλλο πράγµα να τα παραδίδεις όλα και µάλιστα άνευ
όρων: και συγκοινωνίες και δίκτυα και υποδοµές. 

Εγώ θύµισα στον κ. Τσακαλώτο στην επιτροπή τις προσλαµ-
βάνουσες παραστάσεις από την ελληνική επαρχία, όπου είχαµε
το ελληνικό µονοπώλιο µε τα σπίρτα, τα παιγνιόχαρτα του ελλη-
νικού µονοπωλίου, το οινόπνευµα, το φωτιστικό πετρέλαιο, γιατί
ενδεχοµένως ο κ. Τσακαλώτος δεν τα ξέρει. Σε αυτό το καθε-
στώς µας ξαναγυρίζει αυτό το ταµείο. 

Το δεύτερο σηµείο αφορά τον λεγόµενο «κόφτη».
Ο κόφτης, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι το µνηµόνιο των

µνηµονίων. Δηλαδή, είναι ο αυτόµατος µηχανισµός επιτήρησης
της µνηµονιακής πολιτικής. Άλλοι το είπαν τέταρτο µνηµόνιο.
Εγώ το αποκάλεσα «µνηµόνιο plus». Αλλά η πραγµατικότητα
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είναι ότι η Βουλή και ο Υπουργός, που έχει την εντολή του λαού
να διαχειρίζεται τα οικονοµικά του κράτους, πλέον δεν τα έχει.
Όλα αυτά µπαίνουν σε ένα αυτόµατο σύστηµα περικοπής. Και
υπάρχουν τεράστια ζητήµατα και λαϊκής κυριαρχίας και δηµο-
κρατίας. Τα ανέπτυξε ήδη ο κ. Λοβέρδος.

Έρχοµαι τώρα στην ανεξαρτησία της Γενικής Γραµµατείας Δη-
µοσίων Εσόδων.

Πιστεύω ότι αποτελεί όνειδος η επιχειρηµατολογία της Κυβέρ-
νησης διά των Υπουργών της ότι δεν µπορούν να διασφαλίσουν
την αξιοκρατία, την αντικειµενικότητα, τη χρηστή διοίκηση και γι’
αυτό δηµιουργούν µία ανεξάρτητη αρχή, εκτός ελέγχου, εκτός
κανόνων, που θα αποφασίζουν και θα διατάζουν όσοι τοποθετη-
θούν εκεί. Και το κάνει αυτό η Κυβέρνηση, στην οποία παραδώ-
σαµε µία ανεξάρτητη Γενική Γραµµατεία Δηµοσίων Εσόδων,
όπου αν νοµίζει ότι δεν κάνει καλά τη δουλειά της, θα µπορούσε
και τους επικεφαλής να αλλάξει και να διορθώσει το καθεστώς. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι ανεξάρτητες αρχές, σύµ-
φωνα µε το Σύνταγµά µας είναι είτε ελεγκτικές είτε ρυθµιστικές.
Δεν έχουν να κάνουν µε τον σκληρό πυρήνα του κράτους που
είναι τα δηµόσια έσοδα. 

Έρχοµαι τώρα στο τέταρτο σηµείο που αφορά τους φόρους.
Φόροι παντού. Θυµίζω τι έλεγε η Κυβέρνηση για τον ΕΝΦΙΑ, όταν
ήταν Αντιπολίτευση. Μάλιστα, είχε την ατυχία ο κ. Τσακαλώτος
να είναι και εισηγητής τότε του ΣΥΡΙΖΑ. Έλεγε ότι θα τον καταρ-
γούσε και ότι θα έφερνε τον φόρο της µεγάλης ακίνητης περι-
ουσίας. Όχι απλά δεν καταργεί τον ΕΝΦΙΑ, αλλά αυξάνει τους
συντελεστές. Και ποια είναι η δικαιολογία της Κυβέρνησης; «Μει-
ώσαµε τις αντικειµενικές αξίες, άρα δεν επιβαρύνονται οι πολίτες
και µόνο µερικές χιλιάδες θα επιβαρυνθούν». 

Αλήθεια, κύριε Υπουργέ; Έχετε πάει στην ελληνική περιφέρεια
να δείτε ποιες είναι οι αντικειµενικές αξίες και ότι δεν τις µει-
ώσατε στην επαρχία και κατά συνέπεια την αύξηση των συντε-
λεστών θα την πληρώσουν οι πιο φτωχοί και οι πιο αδύναµοι;
Έχετε πάρει χαµπάρι ότι µε την αύξηση του συντελεστή στα οι-
κόπεδα, θα την πληρώσουν τα ελληνικά χωριά, που κάθε σπίτι
έχει και µερικά στρέµµατα οικόπεδο; Το έχετε αντιληφθεί αυτό; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)

Έχετε επίσης, κύριε Υπουργέ, καταλάβει ότι αυτήν τη θεωρία
της µεγάλης περιουσίας µε την οποία πολιτευθήκατε, των πεν-
τακοσίων χιλιάδων, του ενός εκατοµµυρίου, την καταρρίψατε
εσείς ο ίδιος, θεσπίζοντας όριο τα διακόσια χιλιάρικα ως ποσό
πάνω από το οποίο θα επιβάλλεται ο πρόσθετος φόρος; 

Έρχοµαι τώρα στον ΦΠΑ. Είναι συνεπής η Κυβέρνηση. Έχει
µια πορεία αύξησης του ΦΠΑ, από 13% σε 23% και τώρα σε 24%,
περίπου 420 εκατοµµύρια ευρώ. Ποιος θα τα πληρώσει αυτά, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι; Θα τα πληρώσουν οι πιο αδύναµοι.
Βεβαίως, παραδίδει και το µειωµένο καθεστώς στα νησιά µας. 

Φόροι κατανάλωσης παντού και στα πάντα: τσιγάρα, ποτά, κα-
φέδες, διαδίκτυο, ταξινόµηση αυτοκινήτων, αµοιβαία κεφάλαια,
εταιρικά αυτοκίνητα, τέλη διανυκτέρευση. Κάτι θα µου ξεφύγει.
Είναι βέβαιον. Σε µερικές περιπτώσεις, ο φόρος είναι 100% της
πρώτης ύλης, όπως έκανε και στο κρασί. 

Όλα αυτά κάνουν 1,8 δισ. ευρώ. Είναι η τρίτη δόση ενός επαχ-
θέστατου τρίτου µνηµονίου. Η προηγούµενη δόση ήταν το ασφα-
λιστικό και το φορολογικό, πριν δέκα πέντε µέρες. Η προ προη-
γούµενη ήταν τα µέτρα του καλοκαιριού. Πακέτο 12,5 δισεκα-
τοµµυρίων µαζί µε τα 3,6 του κ. Τόµσεν. Υφεσιακά, οµολόγησε
χθες για πρώτη φορά ο κ. Τσακαλώτος. Μέχρι τώρα µας µιλού-
σαν για τα προκυκλικά, που δεν είναι υφεσιακά. Τα δικά µας ήταν
υφεσιακά, θυµίζω τι έλεγαν στη Βουλή. 

Βεβαίως, έχουν µια φθηνή δικαιολογία, την οποία τη λένε και
διάφοροι κωµικοί σχολιαστές: Τα δικά σας, λένε, τα υποθετικά
ήταν είκοσι εννιά δισεκατοµµύρια. Εµείς βάζουµε εννιά δισ. άρα
κερδίζει και είκοσι δισεκατοµµύρια ο λαός. Σιγά, αυτό είναι στη
φαντασία σας. Εδώ, έχουµε «εν τη παλάµη και ούτω βοήσωµεν».
Αυτά είναι τα µέτρα σας. 

Το πέµπτο σηµείο είναι τα δάνεια. 
Το ποσό της προστασίας της πρώτης κατοικίας που είχαµε θε-

σπίσει εµείς στο ΠΑΣΟΚ ήταν 320.000 ευρώ. Το πήγατε στις
180.000 ευρώ και τώρα το πηγαίνετε στις 140.000 ευρώ. Το µη-

δενίζετε σε έναν χρόνο. Δίνετε µία µεταβατική φάση ενός έτους,
γιατί όταν τελειώσουν µε τα µεγάλα δάνεια τα funds, θα ασχο-
ληθούν και µε την πρώτη κατοικία.  

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο µηχανισµός που προβλέπεται
για τη διεκπεραίωση των λεγόµενων «κόκκινων» αλλά και των
«πράσινων» δανείων είναι το συµπλήρωµα του άλλου µηχανισµού
της εκποίησης της δηµόσιας περιουσίας και αφορά την ιδιωτική
περιουσία του ελληνικού λαού. 

Και οι αναδιαρθρώσεις θα οδηγήσουν επιχειρήσεις κρίσιµες
για την ελληνική οικονοµία, όπως ο τουρισµός, στα χέρια ξένων
και µετά θα έρθει η σειρά της πρώτης κατοικίας. 

Αυτός είναι ο θανατηφόρος συνδυασµός των πέντε βασικών
αξόνων του νοµοσχεδίου, που, όπως είπα, επιβεβαιώνει τη βα-
σική µας εκτίµηση ότι πρόκειται για µια υποτελή διαπραγµά-
τευση και πλήρη παράδοση. 

Στον αυτόµατο πιλότο µιας χαµηλής πτήσης µπαίνει η χώρα,
την τεχνογνωσία του οποίου έχουν οι δανειστές. 

Κυρίες και κύριοι, γιατί, όµως, φτάσαµε εδώ; Ήταν µοιραίο να
φτάσουµε εδώ; Φτάσαµε εδώ διότι ακριβώς η Κυβέρνηση και ως
αντιπολίτευση και ως κυβέρνηση υπονόµευσε τη χώρα και αυτό-
υπονόµευσε τον εαυτό της. Κλώτσησε όλες τις ευκαιρίες. Μας
οδήγησε στις πρόωρες εκλογές. Δεν πήγε να κάνει µία έντιµη
συµφωνία στις 20 του Φλεβάρη, που η χώρα δεν είχε χρεοκοπή-
σει. Σπατάλησε τον χρόνο µέχρι το καλοκαίρι και όταν κατάλαβε
ότι θα πέσουµε όλοι στον γκρεµό και θα έχει το κρίµα στο λαιµό
της, έκανε άτακτη οπισθοχώρηση. Αλλά τότε ήταν παραδοµένη
και ανίκανη να διαπραγµατευτεί. 

Και έτσι φτάσαµε εδώ, σε αυτό το νοµοσχέδιο που παραδίδε-
ται η δηµόσια περιουσία, που παραδίδονται τα δηµόσια έσοδα,
που τα δηµοσιονοµικά µας είναι στον έλεγχο του κράτους, τα δά-
νεια πάνε στα κοράκια και έχουµε τα πακέτα των 12,5 δισεκατοµ-
µυρίων.

Αλλά το νοµοσχέδιο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν έχει
µόνο αυτά. Δηµιουργεί νέες θέσεις και κάνει και δαπάνες. Έχει
και ρουσφέτια. Χαρίζει και φόρους. 

Την ώρα που φορολογούµε τους πολίτες, χαρίζουµε φόρους
σε κάποιους µεγάλους που παράγουν ηλεκτρική ενέργεια, τον
ειδικό φόρο κατανάλωσης. Δεν καταργούµε τον ειδικό φόρο κα-
τανάλωσης στο φυσικό αέριο που πάει στους απλούς πολίτες,
το καταργούµε για κάποιους µεγάλους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Παρακαλώ κι εγώ να έχω την ίδια ανοχή, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Είναι αρκετός ο χρό-

νος, κύριε συνάδελφε, που είχατε στη διάθεσή σας.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Ναι, αλλά…
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Οι άλλοι µιλήσανε δύο λεπτά

παραπάνω.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Αναφέροµαι επίσης στη διαγραφή

ποινών που έχει επιβάλει η Επιτροπή Ανταγωνισµού. Λίγοι είναι
κι αυτοί. Αναφέροµαι στις ρυθµίσεις του κ. Τσιρώνη για τα δάση,
στο φύλο συκής του κ. Δρίτσα για τα λιµάνια, στην ψηφιακή φι-
λολογία της Γενικής Γραµµατείας που δηµιουργείται.

Φυσικά τιµωρεί τους αγρότες, διότι οι αγρότες των ορεινών,
των προβληµατικών και των νησιώτικων περιοχών είναι αυτοί που
κάνανε χρήση της διάταξης που λέει ότι «αγρότης χαρακτηρίζε-
σαι και το 35% του εισοδήµατός σου». Τους βγάζει έξω από τα
προγράµµατα του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης. Δηλαδή,
δεν µπορεί να πάρει ένας µια αρδευτική µηχανή και θα τους φο-
ρολογήσει. Γιατί λέγανε ότι δίνουνε αφορολόγητο. Θα τους φο-
ρολογήσετε, λοιπόν, και αυτούς εκτός και αν δεν το έχετε κα-
ταλάβει, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Κουτσούκο, µια
τελεία βάλτε.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Εποµένως, για να τελειώσω, κύριε
Πρόεδρε, νοµίζω ότι δεν πρέπει να πανηγυρίζουν οι συνάδελφοι
της Πλειοψηφίας. Πρέπει να δούνε την πραγµατικότητα, αυτή η
πολιτική δεν οδηγεί πουθενά. Δεν µπορεί να βγάλει την οικονοµία
από το αδιέξοδο και το τέλµα, διότι δεν έχει όραµα, δεν έχει σχέ-
δια, δεν έχει πολιτική σταθερότητα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τελεία, κύριε Κου-
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τσούκο.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Χρειάζεται µια άλλη πολιτική κι

εµείς δεν καταψηφίζουµε απλά αυτό το νοµοσχέδιο, αλλά δου-
λεύουµε για µια προοδευτική πολιτική διαχείρισης των µεγάλων
προβληµάτων της χώρας.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ) 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ο κ. Καραθανασό-

πουλος έχει τον λόγο από το ΚΚΕ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Ας κρατήσουν, τέλος πάντων, οι χοροί και από µεριάς της Κυ-

βέρνησης αλλά και των Βουλευτών της συµπολίτευσης. Ο ειση-
γητής σήµερα του ΣΥΡΙΖΑ είπε ότι: Τελειώσανε τα µέτρα. Είναι
τα τελευταία µέτρα που παίρνουµε και κλείνουµε. Δεν θα υπάρχει
τίποτε άλλο.

Ξεχνούν ότι τον Οκτώβριο θα έλθει η δεύτερη αξιολόγηση,
όπου εκεί προβλέπονται σαράντα προαπαιτούµενα, µεταξύ των
οποίων η απελευθέρωση της αγοράς εργασίας, η περαιτέρω
απελευθέρωση της αγοράς εργασίας. Αυτά δεν είναι αντιλαϊκά
µέτρα;

Ξεχνούν ότι τα µέτρα αυτά, τα οποία παίρνουν τώρα, είναι σω-
ρευτικά στα προηγούµενα που είχαν πάρει και οι υπόλοιποι και
είναι µέτρα όχι προσωρινού χαρακτήρα, τα οποία θα έλθουν για
να σηµαδέψουν τη ζωή της λαϊκής οικογένειας για τις επόµενες
δεκαετίες, αν ο λαός µε την πάλη του δεν φροντίσει να τα ανα-
τρέψει.

Ξεχνούν -και ο εισηγητής- ότι όχι µόνο τα µέτρα αυτά θα µεί-
νουν, αλλά -τι κάνουν;- και σε περίπτωση απόκλισης, λέει, από
τους δηµοσιονοµικούς στόχους έχουµε και έναν αυτόµατο µη-
χανισµό, ο οποίος θα επιβάλει νέα αντιλαϊκά µέτρα, όπως µείωση
σε µισθούς, συντάξεις και µια σειρά κοινωνικές δαπάνες, ο λεγό-
µενος «κόφτης».

Βεβαίως, ο κ. Τσακαλώτος χθες µιλώντας στην επιτροπή είπε
ότι «στις 24 του µήνα ελπίζουµε ότι θα έλθουν τα καλά νέα».

Έτσι είπατε, κύριε Υπουργέ, και το εστιάσατε στο ζήτηµα της
αναδιάρθρωσης του κρατικού χρέους, όχι, βεβαίως, ότι θα υπάρ-
ξει «ονοµαστικό κούρεµα» -αυτό δεν υπάρχει περίπτωση- αλλά
στο ότι θα υπάρξει µείωση ως προς τις δαπάνες εξυπηρέτησης
του χρέους, µια µείωση, βεβαίως, η οποία προϋποθέτει να ψηφί-
σει η Βουλή και το συνολικό πακέτο, όπως έλεγε και πριν δεκα-
πέντε µέρες, να ψηφίσει, δηλαδή, βάρβαρα αντιλαϊκά µέτρα.

Άρα, η ελάφρυνση του κρατικού χρέους έχει ως προϋπόθεση
αντιλαϊκά µέτρα. Βεβαίως, γιατί το έχει αυτό ως προϋπόθεση;
Γιατί από τη µια µεριά έχει τα αντιλαϊκά µέτρα; Και, από την άλλη,
σε τι θα ωφελήσει η αναδιάρθρωση του κρατικού χρέους; Ανα-
κούφιση του λαού; Όχι, βέβαια, εφόσον προϋποθέτουν τα αντι-
λαϊκά µέτρα. Όµως, θα οδηγήσει σε µεγαλύτερη διευκόλυνση,
σε µεγαλύτερη κρατική στήριξη και χρηµατοδότηση των µονο-
πωλιακών οµίλων.

Μάλιστα, χθες στην οµιλία σας είπατε ότι αυτή η αναδιάρ-
θρωση του κρατικού χρέους µαζί µε την ποσοτική χαλάρωση, την
οποία θα αποφασίσει µε την ολοκλήρωση της αξιολόγησης και
η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, θα λειτουργήσουν αντισταθµι-
στικά. Ως προς τι; Ως προς τη µείωση της κατανάλωσης.

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Και
στα ληξιπρόθεσµα.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Και στα ληξιπρόθεσµα,
ναι.

Δηλαδή, τι λέτε; Ότι θα δώσουµε ζεστό χρήµα στους κεφαλαι-
οκράτες, θα τους ενισχύσουµε µε κρατικές χρηµατοδοτήσεις για
να έχουν ανάπτυξη σε µια αγορά εργασίας χωρίς ίχνος εργασια-
κών δικαιωµάτων και µε πολύ φθηνή εργατική δύναµη και µε τον
λαό να σηκώνει αγόγγυστα όλο αυτό το βάρος των φόρων.

Άρα, αν αυτή η πολιτική δεν έχει ταξικό αποτύπωµα, καθαρό
σαφές ταξικό αποτύπωµα, προς όφελος του µεγάλου κεφαλαίου,
τότε τι άλλο µπορεί να υπάρχει;

Το συµπέρασµα ποιο είναι από το κλείσιµο της αξιολόγησης,
για το οποίο κι εσείς πανηγυρίζετε, αλλά και η Νέα Δηµοκρατία,
το ΠΑΣΟΚ, το Ποτάµι, η Ένωση Κεντρώων, που σας πίεζε να την

κλείσετε γρήγορα; Ότι µετά από κάθε αξιολόγηση έχουµε κλιµά-
κωση της αντιλαϊκής επίθεσης και δηµιουργία ακόµη πιο ευνοϊ-
κών προϋποθέσεων για τη δράση των µονοπωλιακών οµίλων, των
επιχειρηµατικών οµίλων στη λογική της επίτευξης της ανάκαµ-
ψης της καπιταλιστικής οικονοµίας.

Αυτά ήταν τα αποτελέσµατα των προηγούµενων αξιολογή-
σεων, που έκαναν η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ. Αυτά είναι
και τα δικά σας αποτελέσµατα και αυτά θα είναι και τα αποτελέ-
σµατα και των επόµενων αξιολογήσεων που θα έλθουν.

Όµως, ας δούµε λίγο, κάνοντας εδώ πέρα ένα παιχνίδι µε τις
λέξεις, ανάµεσα στα καλά και στα κακά νέα.

Κατ’ αρχάς, να ξεκινήσουµε µε τα κακά νέα. Ποιον αφορούν
τα κακά νέα; Αφορούν την εργατική τάξη και τα πλατιά λαϊκά
στρώµατα. Είχαµε στο προηγούµενο νοµοσχέδιο την κατεδάφιση
επί της ουσίας του κοινωνικού χαρακτήρα της ασφάλισης. Εί-
χαµε αύξηση της έµµεσης φορολογίας για τα λαϊκά στρώµατα
και έρχεστε σήµερα µε το σηµερινό νοµοσχέδιο µετά από δεκα-
πέντε µέρες να αυξήσετε τους έµµεσους φόρους, δηλαδή αύ-
ξηση του ΦΠΑ από το 23% στο 24% και αύξηση µιας σειράς
ειδικών φόρων κατανάλωσης αλλά και εισαγωγής νέων ειδικών
φόρων κατανάλωσης.

Ποιους επιβαρύνουν αυτά; Επιβαρύνουν οι έµµεσοι φόροι
κατά κύριο λόγο τις λαϊκές οικογένειες και µε τους υπολογι-
σµούς, οι οποίοι έγιναν µε το 1,8, που λέτε ότι θα αντλήσετε απ’
αυτούς τους έµµεσους φόρους, περίπου για µια τετραµελή οι-
κογένεια µιλάµε για 700 ευρώ σε ετήσια βάση επιπλέον φορολο-
γικής αφαίµαξης.

Την ίδια στιγµή, που αυξάνετε τον φόρο στο φυσικό αέριο για
τον λαό, για τη λαϊκή κατανάλωση, καταργείτε και την τελευταία
ικµάδα που είχε µείνει και απελευθερώνετε, καταργείτε για το
σύνολο των βιοµηχανιών που χρησιµοποιούν φυσικό αέριο να
πληρώνουν ειδικό φόρο.

Το είχατε κάνει µε την τροπολογία των Βουλευτών του ΣΥΡΙΖΑ,
µεταµεσονύχτιες ώρες, για τις βιοµηχανίες που χρησιµοποιούν
ως πρώτη ύλη το φυσικό αέριο και τώρα το κάνετε και για τις
ηλεκτροπαραγωγικές βιοµηχανίες που χρησιµοποιούν φυσικό
αέριο, άρα για το σύνολο των βιοµηχανιών. Να, λοιπόν, ο χαρα-
κτήρας της πολιτικής σας. 

Αυξάνετε τον ΕΝΦΙΑ. Πηγαίνετε και τσακίζετε τριακόσιες χι-
λιάδες φτωχά αγροτικά νοικοκυριά αποκλείοντάς τα από τον ορι-
σµό του κατά κύριο επάγγελµα αγρότη, αυξάνοντας το ποσοστό
από το 35% στο 50% των εσόδων για το ποιος µπορεί να χαρα-
κτηριστεί αγρότης. Άρα, λοιπόν, αυτός που έχει ένα µπακάλικο
στο χωριό ή ένα µικρό καφενείο, τον πετάτε απ’ έξω. Χάνει, λοι-
πόν, τις όποιες φοροαπαλλαγές είχε από το προηγούµενο νοµο-
σχέδιο, χάνει το αφορολόγητο και βεβαίως χάνει και τις
επιδοτήσεις. Άρα, λοιπόν, τον τελειώνετε, για να κάνετε τι; Για
να επιταχύνετε το ξεκλήρισµά του και να συγκεντρώσετε την αγ-
ροτική γη σε όλο και λιγότερα χέρια.

Απ’ αυτήν την άποψη, ήταν άθλια η χθεσινή προπαγάνδα του
Αναπληρωτή σας του κ. Χουλιαράκη, που έλεγε ότι παίρνουµε
λίγα από τους πολλούς και πολλά από τους λίγους. Το αντίθετο
κάνετε. Παίρνετε πολλά από τους πολλούς και τίποτα από τους
λίγους. Δίνετε κιόλας στους λίγους. Δεν παίρνετε τίποτα από
τους λίγους.

Είναι αυτό, λοιπόν, και µια σειρά από άλλα µέτρα τα οποία
παίρνετε, όπως η αναδροµική επιστροφή του ΕΚΑΣ που είχε κα-
ταβληθεί, αλλά και η τροπολογία την οποία φέρατε χθες το
βράδυ, µε την οποία καταργείτε τις ωριµάνσεις για τα ειδικά µι-
σθολόγια. Αυτά αποτελούν τα χαρακτηριστικά των αντιλαϊκών
µέτρων και βεβαίως υπάρχει και µια σειρά από επιµέρους διατά-
ξεις και ρυθµίσεις στα ψιλά, που ανατρέπουν τις εργασιακές σχέ-
σεις στις νέες εταιρείες και στους φορείς που δηµιουργείτε,
όπως για παράδειγµα σ’ αυτό το Ταµείο Αξιοποίησης της Δηµό-
σιας Περιουσίας.

Βεβαίως, πάνω απ’ όλα, υπάρχει αυτός ο αυτόµατος κόφτης,
που µέσα σ’ αυτόν τον αυτόµατο κόφτη έχετε βάλει µισθούς και
συντάξεις και µια σειρά από κοινωνικές δαπάνες. 

Από εδώ και πέρα, ξεκινούν τα καλά νέα για το κεφάλαιο. Από
τον αυτόµατο κόφτη εξαιρείται το σύνολο των δαπανών που πη-
γαίνουν για επενδύσεις, είτε από το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επεν-
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δύσεων είτε από δηµόσιες συµβάσεις είτε από αναπτυξιακούς
και επενδυτικούς νόµους είτε από τη διαχείριση του ΕΣΠΑ. Τους
βγάζετε απ’ έξω αυτούς από τον κόφτη.

Και βεβαίως δεν κάνετε µόνο αυτό, ότι τους βγάζετε απ’ έξω
από τον κόφτη, αλλά παίρνετε και µια σειρά µέτρα. Θα τα απα-
ριθµήσουµε. 

Πρώτον, εξαιρούνται από τον κόφτη τα συµφέροντα του κε-
φαλαίου. 

Δεύτερον, δηµιουργείτε ένα ταµείο για την αξιοποίηση της δη-
µόσιας περιουσίας. Προς όφελος ποιανού θα είναι αυτό το τα-
µείο; Κατ’ αρχάς, η εταιρεία που κάνετε, η Ελληνική Εταιρεία
Συµµετοχών και Περιουσίας Ανώνυµη Εταιρεία, δεν ανήκει στο
δηµόσιο ή στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα. Είναι µια ιδιωτική εται-
ρεία. Αυτό είναι το πρώτο.

Σ’ αυτήν την ιδιωτική εταιρεία µεταβιβάζετε το σύνολο της δη-
µόσιας περιουσίας και µάλιστα για ενενήντα εννέα χρόνια. Με
βάση το πώς θα λειτουργεί αυτή η εταιρεία θα είναι µια εταιρεία
συνδιαχείρισης -τουλάχιστον συνδιαχείρισης- ανάµεσα στο ελ-
ληνικό δηµόσιο και στους θεσµούς, όπως τους ονοµάζετε, στους
δανειστές. Θα συνδιαχειρίζεται, δηλαδή, τη δηµόσια περιουσία
για ενενήντα εννιά χρόνια. Άρα, δεσµεύετε τη δηµόσια περιουσία
για ενενήντα εννέα χρόνια σε ποια συµφέροντα; Πρώτον, της
εξυπηρέτησης του κρατικού χρέους, που δεν το έκανε ο λαός το
κρατικό χρέος και δεύτερον, το 50% από τα έσοδα που θα έχεις
απ’ αυτήν την εταιρεία θα στηρίζεται στις επενδύσεις, άρα πάλι
στην επιχειρηµατική δραστηριότητα.

Βεβαίως, µε αυτήν την αξιοποίηση της δηµόσιας περιουσίας
αξιοποιείτε όλες τις µορφές, δεν αποκλείετε τίποτα, από ιδιωτι-
κοποιήσεις κ.λπ..

Κύριε Υπουργέ, θα µας δώσετε τον κατάλογο των δεκαεννέα
ιδιωτικοποιήσεων που προβλέπονται µέχρι τον Σεπτέµβριο του
2018, για να πιάσετε τα 6,2 δισεκατοµµύρια που λέει το τρίτο
µνηµόνιο; Κάποια στιγµή πρέπει να τον δώσετε στη δηµοσιότητα,
γιατί δεν είναι µόνο εννέα. 

Δεύτερον, πώληση περιουσιακών στοιχείων. 
Τρίτον, συµπράξεις δηµοσίου και ιδιωτικού τοµέα. 
Τέταρτον, παραχώρηση.
Πέµπτον, η είσοδος στρατηγικού επενδυτή. 
Σε όλα και στις ΔΕΚΟ, ακόµη και στο νερό και στις αστικές

συγκοινωνίες και παντού. 
Τρίτο σηµείο. Η σύµβαση για τα αεροδρόµια. Πού την βάζετε

τη σύµβαση για τα αεροδρόµια µε το άρθρο 224; Την εντάσσετε
στις ισχυρές εξουσίες, τις οποίες δίνει το ν.δ.2687/1953, αυτό το
σκανδαλώδες διάταγµα που προστατεύει από οτιδήποτε την
ξένη ιδιωτική επένδυση, που πρόκειται για ένα κατάλοιπο του µε-
τεµφυλιακού καθεστώτος που είχε δηµιουργηθεί εδώ. 

Εντάσσετε την επένδυση που θα κάνουν στα δεκατέσσερα πε-
ριφερειακά αεροδρόµια σε αυτό το νοµοθετικό διάταγµα που
έχει συνταγµατική ισχύ και δεν µπορείτε να επιφέρετε οποιαδή-
ποτε αλλαγή εσείς ή οποιαδήποτε µελλοντική κυβέρνηση, παρά
µόνο εφόσον και υπό την προϋπόθεση ότι θα το δεχθεί και ο πα-
ραχωρησιούχος; 

Και από αυτήν την άποψη, τι κάνετε µε αυτό το νοµοθετικό διά-
ταγµα; Παρέχετε προκλητικές και σκανδαλώδεις ασυλίες στη
δράση του επενδυτή, προστασία της επένδυσης από οποιαδή-
ποτε αλλαγή σε βάρος των συµφερόντων του επενδυτή, απαλ-
λαγή από φόρους και τέλη. Μέχρι και τα δηµοτικά ανταποδοτικά
τέλη καταργείτε για τα αεροδρόµια. Η όποια αλλαγή είπαµε ότι
πρέπει να γίνει µε τη σύµφωνη γνώµη. 

Ακόµη και σε πολύ σοβαρές συνθήκες δεν µπορείτε να επιτά-
ξετε ως Κυβέρνηση τα συγκεκριµένα περιουσιακά στοιχεία.
Μόνο σε περίπτωση πολέµου και εφόσον αποζηµιώσετε, µπο-
ρείτε να το επιλέξετε αυτό. Και µιλάµε για αεροδρόµια σε νησιω-
τικές, αποµακρυσµένες περιοχές. Σε περίπτωση, δηλαδή, σει-
σµού ή οποιασδήποτε άλλης φυσικής καταστροφής πρέπει να
πάρετε την άδεια του επενδυτή, για να µπορείτε να αξιοποιήσετε
αυτά τα αεροδρόµια και θα τα πληρώσετε και πανάκριβα. 

Πέµπτο σηµείο –έχω χάσει και το µέτρηµα- είναι η διαχείριση
των κόκκινων δανείων. Βεβαίως, υπάρχει µία προσωρινή προστα-
σία µέχρι το 2018 µιας πρώτης κατοικίας έως 140.000 ευρώ και
µετά την 1η του 2018 απελευθερώνεται. Δίνετε το σύνολο των

κόκκινων, αλλά και πράσινων δανείων να το διαχειριστούν µια
σειρά επενδυτές. Και όλο αυτό γιατί το κάνετε; Για να µπορέσει
να ορθοποδήσει και να εξυγιανθεί, για να διευκολύνετε την εξυ-
γίανση του χρηµατοπιστωτικού συστήµατος. 

Έκτο σηµείο: Προωθείτε και επιταχύνετε την ευρωενωσιακή
πολιτική για την απελευθέρωση των αγορών –παραδείγµατος
χάριν, την αγορά ενέργειας- µε τις διατάξεις που φέρνετε εδώ.
Διασπάτε τον ΑΔΜΗΕ από τη ΔΕΗ, που είναι η πολιτική της απε-
λευθέρωσης της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Ο ξεχωριστός ΑΔΜΗΕ τι
διευκολύνει; Διευκολύνει και δίνει ίσους όρους σε όλους τους
ιδιωτικούς επενδυτικούς οµίλους στην παραγωγή ενέργειας για
να αξιοποιούν το δίκτυο. 

Και γι’ αυτό οι ίδιοι οι ιδιώτες παραγωγοί δεν ήθελαν ιδιωτικο-
ποιηµένο ΑΔΜΗΕ, γιατί ένας ιδιωτικοποιηµένος ΑΔΜΗΕ µπορεί
να «κάνει τις πλάτες» για συγκεκριµένους επιχειρηµατικούς οµί-
λους και όχι για όλους, ενώ ένας υπό δηµόσιο έλεγχο ΑΔΜΗΕ
θα τους δεχθεί όλους µε ίδιους όρους και δεν θα έχει διαφορε-
τική µεταχείριση. Άρα, δεν διασφαλίζει τους ιδιώτες παραγω-
γούς. 

Και δεύτερον, µέσα από τις δηµοπρασίες ενέργειας επί της
ουσίας µετατρέπετε τη ΔΕΗ σε χονδρέµπορα. Θα µπορούν οι
ιδιώτες παραγωγοί να µην κάνουν ούτε καν επενδύσεις στο
βαθµό που πρέπει, αλλά να αγοράζουν φθηνό ρεύµα από τη ΔΕΗ
ως χονδρέµπορα και να το πουλούν αυτοί στο λιανεµπόριο πα-
νάκριβο στα λαϊκά νοικοκυριά. Να, λοιπόν, πόσο µέσα από αυτές
τις ρυθµίσεις θα αυξηθούν περαιτέρω τα τιµολόγια για το ρεύµα,
τα οποία αφορούν τη λαϊκή οικογένεια. 

Όσον αφορά τα λιµάνια, έχουµε απελευθέρωση των λιµένων.
Η Ανεξάρτητη Ρυθµιστική Αρχή Λιµένων και η ίδρυση της Δηµό-
σιας Αρχής Λιµένων δεν βγαίνει έξω από το πλαίσιο της απελευ-
θέρωσης των λιµενικών υπηρεσιών της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Γι’
αυτό ακριβώς και η δηµιουργία αυτών των φορέων έχει και τη
συγκατάθεση της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αφού περιλαµβάνει µια
σειρά από αντιλαϊκές, αντεργατικές νοµοθεσίες, προσαρµογές
για την ιδιωτικοποίηση του ΟΛΠ, του ΟΛΘ, αλλά και των άλλων
δέκα µικρότερων Λιµένων ΑΕ. 

Και ανοίγουν, βεβαίως, αυτές οι διατάξεις τον δρόµο για σα-
ρωτικές αλλαγές στις εργασιακές σχέσεις, στις συµβάσεις εργα-
σίας, στο ασφαλιστικό, στο συνταξιοδοτικό, για χτύπηµα συνδι-
καλιστικών ελευθεριών προς όφελος της µεγιστοποίησης του
κέρδους. 

Αντίστοιχη διάταξη φέρατε µε τροπολογία για τη «ΣΤΑΣΥ
Α.Ε.», για την απελευθέρωση των σιδηροδροµικών µεταφορών,
όπου ουσιαστικά βγάζετε κάθε βάρος από τον ιδιώτη που θα
επενδύσει και θα αγοράσει τη «ΣΤΑΣΥ Α.Ε.». 

Με το φάρµακο τι κάνετε; Απελευθερώνετε ένα τµήµα των µη
συνταγογραφούµενων φαρµάκων για να µπορεί να πωλείται και
από σούπερ µάρκετ. Άρα, δηλαδή, πάτε ένα βήµα παραπέρα από
αυτά που προέβλεπε η Εργαλειοθήκη του ΟΟΣΑ στην απελευ-
θέρωση της αγοράς φαρµάκων. Και µάλιστα, φθάνετε στο ση-
µείο στην αιτιολογική έκθεση να µιλάτε πια για φάρµακα που
µπορεί ο ασθενής να τα παραλαµβάνει µε τη λογική της αυτο-
διάγνωσης και της αυτοθεραπείας. Σε τι βαθµό σκοταδισµού
φθάσαµε, για να µιλάει ένας Υπουργός της Κυβέρνησης του ΣΥ-
ΡΙΖΑ για αυτοδιάγνωση και αυτοθεραπεία; Πρόκειται για κριτή-
ρια σκοταδιστικά, επικίνδυνα και βαθύτατα αντεπιστηµονικά. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε, µε την ανοχή των δύο λεπτών
που δώσατε και στους άλλους συναδέλφους. 

Επίσης, το ίδιο γίνεται µε την µπίρα.
ΠΡΟΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κάποιος πρέπει να δώ-

σει το καλό παράδειγµα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι, όµως, εγώ, κύριε

Πρόεδρε. Εγώ δεν µπορώ να σας δώσω το καλό παράδειγµα. Άλ-
λωστε, εγώ είµαι κακό παιδί και είναι γνωστό αυτό!

ΠΡΟΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Εάν δεν πειθαρχήσει
το ΚΚΕ, ποιος θα πειθαρχήσει;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Πειθαρχούµε στο λαϊκό,
στο ταξικό δίκαιο, κύριε Πρόεδρε.

Από αυτήν την άποψη, λοιπόν, έχουµε και την αλλαγή στον
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ΦΠΑ στην µπίρα. Ποιον χτυπάτε; Όχι τις πολυεθνικές προς όφε-
λος των µικρών. Αντίθετα, τσακίζετε τους µικρούς παραγωγούς,
για να δώσετε το δικαίωµα το 87% των πολυεθνικών, που ελέγχει
την αγορά µπίρας, να γίνει 90%,  95% και 100% και να βγουν έξω
µαζικά οι µικροπαραγωγοί. Και µάλιστα και το κριθάρι, µέσα από
τη συµβολαιακή γεωργία, πάτε να καταστρέψετε. Άρα η αγορά
συγκεντρώνεται όλο και περισσότερο. Αυτό είναι που κάνετε και
µε το ζήτηµα της µπίρας.

Δασικοί χάρτες: Οι ρυθµίσεις που κάνετε για τους δασικούς
χάρτες έχουν στόχο την επιτάχυνση και ολοκλήρωση, προκειµέ-
νου οι ενδιαφερόµενοι µονοπωλιακοί όµιλοι να επενδύσουν και
να κερδοφορήσουν από την ανάπτυξη της επιχειρηµατικής δρα-
στηριότητας στα δασικά οικοσυστήµατα. Και δεν είναι τυχαίο ότι
η δηµιουργία των δασικών χαρτών αποτελεί προαπαιτούµενο των
µνηµονίων, εκτός και εάν «έπιασε ο πόνος» τους δανειστές και
των κεφαλαιοκρατών να προστατεύσουν τα δάση!

Από αυτήν την άποψη, λοιπόν, είναι άσφαιρη η αντιπαράθεση
Νέας Δηµοκρατίας και ΠΑΣΟΚ. Η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ συ-
νεχίζει και ολοκληρώνει το έργο που άφησαν αυτοί ηµιτελές. 

ΠΡΟΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Καραθανασό-
πουλε, ολοκληρώστε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρό-
εδρε. Αν δεν µε είχατε διακόψει την προηγούµενη φορά, θα είχα
τελειώσει.

Ο λαός δεν πρέπει να εγκλωβιστεί στις µυλόπετρες αυτής της
άγονης αντιπαράθεσης, ανάµεσα στους διαχειριστές, δηλαδή,
ενός σάπιου και βάρβαρου συστήµατος.

Να µην τσιµπήσουν στους αλαλαγµούς των νεοναζιστών της
Χρυσής Αυγής. Έχουν σήµερα το θράσος να εµφανίζονται αυτοί
και να µιλούν αυτοί για πατριωτισµό; Αυτοί που αποτελούν τους
ιδεολογικούς απογόνους των συνεργατών των Γερµανών; Αυτοί
που παρέδωσαν τον πλούτο και τη χώρα στους Αµερικανο-νατοϊ-
κούς ιµπεριαλιστές µε τις βάσεις, και στις πολυεθνικές; Αυτοί
που πρόδωσαν την Κύπρο;

Καµµία, λοιπόν, αυταπάτη! Δεν υπάρχει διέξοδος προς όφελος
του λαού σε συνθήκες κυριαρχίας του κεφαλαίου και συµµετο-
χής της Ελλάδας στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Ή µε το κεφάλαιο θα
είσαι ή µε τον λαό. Τρίτος δρόµος δεν υπάρχει.

Από αυτήν την άποψη σήµερα προαπαιτούµενο είναι η συµ-
παράταξη µε το ΚΚΕ, η ισχυροποίησή του, η οργάνωση της
πάλης, για να ανακουφιστεί ο λαός, αλλά πάνω απ’ όλα να διεκ-
δικήσει την ικανοποίηση των αναγκών του. Αυτό θα γίνει µόνο
µέσα από µία γενικότερη ρήξη και ανατροπή. Ανατροπή της ε-
ξουσίας της αστικής τάξης και ρήξη µε την Ευρωπαϊκή Ένωση,
το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, το ΝΑΤΟ και τους υπόλοιπους
ιµπεριαλιστικούς οργανισµούς.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε, και για την ανοχή που δεί-
ξατε όσον αφορά τον χρόνο.

ΠΡΟΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τον λόγο έχει ο κ. Αµυ-
ράς, στον οποίο έλαχε ο κλήρος να είναι ο πρώτος συνεπής στον
χρόνο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΥΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα είµαι συνεπής, αρκεί να είναι συγκρατηµένοι στις αντιδρά-

σεις τους οι καλοί συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ σε αυτά
που λέω.

Αγαπητοί συνάδελφοι, κυρίες και κύριοι Βουλευτές και αγα-
πητοί Υπουργοί, πριν από λίγες ηµέρες στο διαδίκτυο είχα τη
χαρά, όπως και πολλοί από εσάς και από όλο τον κόσµο, να πα-
ρακολουθήσουµε την οµιλία του Μπαράκ Οµπάµα στην τελετή
αποφοίτησης ενός αµερικανικού πανεπιστηµίου, του Rutgers. 

Το θέµα της οµιλίας του ήταν «Η αλήθεια στην πολιτική ζωή
µιας χώρας». Όσοι τον ακούσατε, όσοι διαβάσατε εκ των υστέ-
ρων την οµιλία του, είµαι σίγουρος ότι θα σκεφτήκατε, όπως και
εγώ, ότι «δεν µπορεί, υπάρχει ένας αόρατος Έλληνας κρυµµένος
κάπου µέσα στο µυαλό του Οµπάµα και του ψιθυρίζει την κατά-
σταση στην Ελλάδα».

Θα σας διαβάσω δύο σειρές και νοµίζω ότι θα συµφωνήσετε
µαζί µου σε αυτό το συµπέρασµα. 

Είπε, λοιπόν, ο Οµπάµα: «Η άγνοια για τους πολιτικούς δεν
είναι προσόν. Το να απορρίπτεις τη λογική και την αξία των πραγ-
µατικών στοιχείων και των αριθµών, δεν σηµαίνει ότι λες µεγάλες

αλήθειες ή λόγια σταράτα. Όταν οι πολιτικοί µας εκφράζουν πε-
ριφρόνηση για τους αριθµούς και τα γεγονότα, όταν δεν αναλαµ-
βάνουν την ευθύνη για τη διασπορά των βολικών ψεµάτων, όταν
την ίδια στιγµή απορρίπτουν τους πραγµατικούς ειδήµονες, ονο-
µάζοντάς τους ελίτ, τότε, ναι, έχουµε πρόβληµα. Αυτή είναι η
ασφαλής οδός προς την παρακµή». Αυτά λέει ο Οµπάµα.

Είναι ανατριχιαστική η ταύτιση των χαρακτηρισµών και η πε-
ριγραφή της κατάστασης µε την ελληνική πραγµατικότητα των
τελευταίων δεκαετιών. Εδώ όµως βρισκόµαστε, στον δρόµο
προς την παρακµή, στην οποία ωθήθηκε η ελληνική κοινωνία από
τα ψέµατα, τις µαγικές λύσεις, την άρνηση της λογικής και της
πραγµατικότητας, την περιφρόνηση των αριθµών. 

Η ευθύνη της σηµερινής Κυβέρνησης είναι πολύ µεγάλη, είναι
τεράστια, θα έλεγα εγώ. Γιατί; Γιατί και µεταχειρίστηκε βολικά
ψέµατα και άφησε στον κήπο της να ανθίσουν πάρα πολλές πε-
ρικοκλάδες του κακού και επινόησε ανύπαρκτες λύσεις και δί-
χασε τον κόσµο και τελικά πρόδωσε τους πάντες. 

Με το πολυνοµοσχέδιο αυτό, οι εκατόν πενήντα τρεις Βουλευ-
τές ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ θα έχουν καταλάβει ότι οι αυταπάτες µπορεί
να σε οδηγήσουν γρήγορα ψηλά, αλλά έχουν ένα µεγάλο µειονέ-
κτηµα: Κοστίζουν ακριβά και πληρώνουν τη δουλειά κυρίως αυτοί
που είναι οικονοµικά ασθενέστεροι, οι άνεργοι, οι φτωχοί, οι µι-
κροσυνταξιούχοι. Στο τέλος, βέβαια, τα ψέµατα και οι αυταπάτες
εκδικούνται εκείνον που τα χρησιµοποίησε κατά κόρον.

Θα σας θυµίσω µερικά από τα άνθη του κακού. «Όσο εγώ είµαι
Υπουργός», είπε ο κ. Τσακαλώτος, που δεν τον βλέπω τώρα στην
Αίθουσα, «δεν πρόκειται να µειωθεί το αφορολόγητο κάτω από
τις 9.100 ευρώ». Μάλιστα. Ως γνωστόν από τις 9.500 ευρώ, το
αφορολόγητο έπεσε, µετά τη σύµφωνη γνώµη βεβαίως του κ.
Τσακαλώτου στην απαίτηση του Διεθνούς Νοµισµατικού Τα-
µείου, στις 8.630 ευρώ. 

Και είναι να απορείς. Θα µπορέσει ο κ. Τσακαλώτος να ασκή-
σει βέτο, να πει «όχι» σε µια διαδικασία αποκρατικοποίησης, όταν
δεν κατάφερε να πείσει τους δανειστές ούτε για 500 ευρώ να
κρατήσουν το αφορολόγητο ψηλότερα; Είναι ένα εύλογο ερώ-
τηµα.

Άλλα άνθη του κακού: «Το πετρέλαιο κίνησης δεν πρόκειται να
αυξηθεί», είχε πει ένας άλλος Υπουργός. Είπε τη µισή αλήθεια,
διότι η πραγµατικότητα µάς λέει ότι στο υπόλοιπο µέρος της
φράσης που δεν µας είπε, ήταν οι εξής λέξεις: «Το πετρέλαιο κί-
νησης δεν θα αυξηθεί από µόνο του, θα αυξηθεί και το πετρέλαιο
θέρµανσης και το υγραέριο και βεβαίως οτιδήποτε έχει σχέση
µε τα καύσιµα».

Φόροι στα σταθερά τηλέφωνα, που πια είναι κοινός τόπος ότι
µόνο οι ηλικιωµένοι χρησιµοποιούν το σταθερό τηλέφωνο. Φόροι
στον καφέ, τον ψιλοκοµµένο, τον χοντροκοµµένο, τον στιγµιαίο,
φόροι στην µπίρα, κυρίως στην ελληνική. Φόροι στο ίντερνετ!
Μόνο εµείς και το Πακιστάν επιβάλλουµε φορολόγηση στο ίντερ-
νετ. Είναι σαν να λες ότι θα φορολογήσεις τον αέρα που αναπνέ-
ουµε.

Φόροι παντού στα ξενοδοχεία, στα ενοικιαζόµενα δωµάτια,
ΦΠΑ στα νησιά. Αποχαιρέτα τα νησιά που ξέρεις. Αντίο Κυκλά-
δες, στο καλό Δωδεκάνησα! Τι να πούµε για το βόρειο Αιγαίο,
λέει αυτή η Κυβέρνηση σε εσάς τους νησιώτες.

Ένας άλλος Υπουργός έλεγε ότι ο ΕΝΦΙΑ του 2015 δεν θα ει-
σπραχθεί ποτέ. Θα έλεγα ότι πιο κορυφαίος Υπουργός από
αυτόν που το είπε δεν γίνεται να υπάρχει. Μετά, στο ταβάνι, είναι
ο κ. Τσίπρας. Δεν ήξερε τι έλεγε; 

Άλλο ένα άνθος του κακού: Ο κ. Χουλιαράκης προχθές στην
επιτροπή –επιτέλους ένας από τους λίγους- περπάτησε, όπως
είπα χθες, στο κακοτράχαλο µονοπάτι της αλήθειας και παραδέ-
χτηκε ότι πεντακόσιες χιλιάδες Έλληνες και Ελληνίδες θα πλη-
ρώσουν παραπάνω φόρο για τα ακίνητα που κατέχουν, µέσω του
συµπληρωµατικού φόρου.

Αγαπητέ Υπουργέ, κύριε Χουλιαράκη, χθες µε µπέρδεψε ο κ.
Τρύφων Αλεξιάδης. Ενώ εσείς µιλήσατε για πεντακόσιες χιλιάδες
πολίτες, ο κ. Αλεξιάδης χθες µίλησε για εξακόσιες χιλιάδες Έλ-
ληνες που θα πληρώσουν παραπάνω φόρο ακίνητης περιουσίας. 

Όταν τον προκαλέσαµε, είπε: «Εµάς µας ενδιαφέρουν τα έξι
εκατοµµύρια των ιδιοκτητών ακινήτων, στους οποίους κρατάµε
σταθερά τον ΕΝΦΙΑ. Δεν µας ενδιαφέρουν οι εξακόσιες χιλιάδες
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πολίτες». Το είπε ξεκάθαρα και εκείνη την ώρα ανατρίχιασα! Και
λέω εκείνη την ώρα «µα, είναι δυνατόν ένας Υπουργός να λέει
κάτι τέτοιο;». Θα έπρεπε και τα έντεκα εκατοµµύρια των Ελλήνων
να τον ενδιαφέρουν, από τον πρώτο µέχρι τον τελευταίο, από τον
χαµηλότερο όσον αφορά το εισόδηµα, από το φτωχότερο πολίτη
έως τον πλουσιότερο, γιατί ο ένας παράγει πλούτο και ο άλλος
εργάζεται και απαιτεί να έχει µια ευκαιρία δηµιουργικής απασχό-
λησης σ’ αυτήν τη ζωή.

«Ούτε ένα σπίτι στα χέρια τραπεζίτη». Σας µιλώ ειλικρινά ότι
διστάζω να το πω αυτό το σύνθηµα. Μου ακούγεται τόσο άσχη-
µα, έχει τόσο πολύ κακοποιηθεί! Κακοποιήθηκε από τους Υπουρ-
γούς της παρούσης Κυβέρνησης, κακοποιήθηκε από τους κυ-
βερνητικούς Βουλευτές όλα αυτά τα χρόνια. Και τώρα όταν λες
το εύλογο «ούτε ένα σπίτι στα χέρια τραπεζίτη», σε κατακλύζουν
διφορούµενα συναισθήµατα. 

Ποια είναι η πραγµατικότητα; Από 1ης Ιανουαρίου του 2018
όλα, µα όλα τα δάνεια, είτε είναι «κόκκινα» είτε είναι «πράσινα»,
περνάνε και µε τον νόµο –το νοµοσχέδιο που θα ψηφιστεί και θα
γίνει νόµος- στα funds, σε αυτά που εσείς κυρίως οι Βουλευτές
του ΣΥΡΙΖΑ, των ΑΝΕΛ, µε πρωτοστατούντες τους Υπουργούς
της Κυβέρνησής σας, τα είχατε ονοµάσει «κοράκια», «νεκροθά-
φτες», «βαµπίρ» και ό,τι άλλο θέλετε. 

«Ο ΣΥΡΙΖΑ θα πει όχι στο ξεπούληµα της κρατικής περιουσίας»
λέγατε οι Υπουργοί και οι κυβερνητικοί Βουλευτές ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ.
Μάλιστα. Και τώρα µε αυτό το υπερταµείο, που δίνετε και γη και
ύδωρ, τι έχετε να πείτε; Δίνετε υπερεξουσίες στους εκπροσώ-
πους των δανειστών. Ακυρώνετε την έννοια της διαχείρισης κρα-
τικής περιουσίας. Τα πουλάτε όλα, όπως σας είπα χθες, όχι µόνο
τα ασηµικά, όχι µόνο τα χρυσαφικά αλλά και τα πέτσινα. Το µόνο
που αποµένει είναι να αναφωνήσει σε λίγο η Κυβέρνηση «ευτυ-
χές το 2115», δηλαδή τη χρονιά που θα λήξει η ζωή αυτού του
υπερταµείου, του υπερταµείου «ηλεκτρική σκούπα», που θα ρου-
φήξει ό,τι υπάρχει από δηµόσια, κρατική περιουσία και µετά το
ίδιο το ταµείο µε έλεγχο αποφασιστικό από τους Ευρωπαίους,
από τους δανειστές θα πουλάει ό,τι νοµίζει εκείνο ούτως, ώστε
τα µισά έσοδα των αποκρατικοποιήσεων να πηγαίνουν στις τσέ-
πες των δανειστών για τα χρήµατα που βεβαίως εµείς έχουµε
δανειστεί και τους χρωστάµε. 

Λέτε πάλι ότι οι ΔΕΚΟ που θα ενταχθούν στο ταµείο των απο-
κρατικοποιήσεων δεν θα αποκρατικοποιηθούν, αλλά το κάνετε
για πιο σωστή διαχείριση. Τότε γιατί βγάλατε την τελευταία
στιγµή από το παράρτηµα µε νοµοτεχνική βελτίωση τη ΔΕΗ, την
ΕΥΔΑΠ, την «ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ Α.Ε.»και άλλες κρατικές επιχειρή-
σεις; Αυτές οι επιχειρήσεις δεν αξίζουν να διοικηθούν σωστά; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το πολυνοµοσχέδιο εισάγετε
την αέναη λιτότητα. Πώς; Μέσω του αυτόµατου κόφτη σε µι-
σθούς και συντάξεις. Φαντάζοµαι ότι δεν εννοούσατε αυτό, όταν
ο συγκυβερνήτης σας, ο αγαπητός κ. Καµµένος δήλωνε ότι από
1ης Μαΐου βγαίνουµε από τα µνηµόνια. Δεν µας είπε και τη συ-
νέχεια της πρότασής του: Βγαίνουµε από τα µνηµόνια, αλλά
µπαίνουµε σε µια αέναη βαθιά λιτότητα που θα διαρκέσει τουλά-
χιστον είκοσι χρόνια. 

Λέτε και µε προκάλεσε ο αγαπητός συνάδελφος ότι εµείς ψη-
φίσαµε αυτό που τώρα εσείς φέρνετε. Μια απλή πρώτη ερώτηση
– και παρακαλώ δώστε της λιγότερο βάρος: Εάν τα έχουµε ψη-
φίσει, κύριε συνάδελφε, γιατί τα φέρνετε ξανά; Θα τα ψηφίσουµε
δεύτερη φορά; Πάµε, όµως, στην πιο σηµαντική απάντηση για
το τι ψηφίσαµε στις 14 Αυγούστου του 2015 και θα το καταθέσω
φυσικά στα Πρακτικά. Θα σας διαβάσω mot à mot τι ψηφίσαµε:
«Σύµφωνα µε τη δήλωση της Συνόδου κορυφής της ζώνης του
ευρώ της 12 Ιουλίου 2015 θα συσταθεί στην Ελλάδα ένα «ανε-
ξάρτητο ταµείο», το οποίο θα κατέχει σηµαντικής αξίας περιου-
σιακά στοιχεία της Ελλάδας. Το ταµείο αυτό θα συσταθεί στην
Ελλάδα και θα τελεί υπό τη διαχείριση των ελληνικών αρχών και
την εποπτεία των οικείων ευρωπαϊκών θεσµών». 

Κύριε συνάδελφε, δεν λέει πουθενά ότι οι εκπρόσωποι των δα-
νειστών θα έχουν αποφασιστική αρµοδιότητα στη συµµετοχή της
διοίκησης. Δεν το λέει πουθενά. Λέει ότι εµείς οι Έλληνες θα
αποφασίζουµε, όχι οι ξένοι. Το καταθέτω, για να ενηµερωθείτε,
για να δείτε και εσείς τι ψηφίσατε, γιατί µαζί το ψηφίσαµε αυτό. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΑΚΗΣ: Την εποπτεία λέει.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΥΡΑΣ: Δεν ψηφίσαµε να πάρει τη δηµόσια πε-
ριουσία υπό αποφασιστικό έλεγχο µια συστάδα ξένων, όποιοι και
να είναι αυτοί.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Αµυράς καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα ψέµατα της σηµερινής δια-
κυβέρνησης και οι αυταπάτες του Πρωθυπουργού µάς κόστισαν
πολύ ακριβά. Ο Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδας, ο κ. Στουρ-
νάρας, ανέφερε µόλις πριν από τρεις ηµέρες ότι χάσαµε 86 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ από την υπερήφανη εξαµηνιαία «Βαρουφα-
κειάδα» και από τα capital controls.

Δεν άκουσα, όµως, κουβέντα από την Κυβέρνηση, δεν άκουσα
να το σχολιάζετε. Δεν είδα την «ΑΥΓΗ» να το έχει πρωτοσέλιδο.
Όµως, δεν νοµίζω ότι η «ΑΥΓΗ» θα έχει πρόβληµα να κάνει πρω-
τοσέλιδο τον κ. Στουρνάρα, γιατί µόλις πριν από δέκα ηµέρες
τον είχε πρωτοσέλιδο για τις δηλώσεις του ότι βλέπει φως στην
άκρη του τούνελ. Τα 86 δισεκατοµµύρια ευρώ που χάθηκαν
ποιος θα µας τα δικαιολογήσει;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλείνοντας την οµιλία µου, θα
ήθελα να σας πω ότι, κατά την προσωπική µου άποψη, το µεγα-
λύτερο κόστος, η µεγαλύτερη ζηµιά για την Ελλάδα δεν είναι τα
χαµένα δισεκατοµµύρια µόνο, αλλά ότι επί χρόνια οι κυβερνητι-
κοί Βουλευτές σήµερα, ως αντιπολίτευση χθες, οι Υπουργοί σή-
µερα, ως αντιπολίτευση χθες, εθίσατε τον κόσµο στο ψέµα και
την αυταπάτη.

Έχει, όµως και ο κόσµος ευθύνες. Δεν έχετε µόνο εσείς. Δεν
έχει ευθύνη µόνο εκείνος ο πολιτικός που λέει το ψέµα αλλά έχει
ευθύνη και ο πολίτης που το ακούει ευχάριστα, το καταπίνει, γιατί
είναι βολικό.

Η προσγείωση, λοιπόν, θα είναι σκληρή για όλους µας, θα είναι
σκληρή κυρίως ή ακόµη και για εκείνους που είχαν µείνει πιστοί
στον δρόµο της αλήθειας, που δεν απέρριπταν την λογική, που
δεν απέρριπταν την πραγµατικότητα, αλλά, όπως είπαµε, το ψέ-
µα δεν µπορεί ποτέ να νικήσει την αλήθεια.

Το σηµερινό νοµοσχέδιο είναι η εκδίκηση της κοινής λογικής
απέναντι στα ψέµατα που καλλιεργούσατε τα προηγούµενα χρό-
νια ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ κατά κόρον και η εκδίκηση για εσάς τους εκα-
τόν πενήντα τρεις Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ είναι ότι
τώρα είστε υποχρεωµένοι να ψηφίσετε όλους τους φόρους που
διαψεύδατε και όλα τα ξεπουλήµατα που εσείς πρώτοι καταγ-
γέλλατε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του Ποταµιού και της Δη-

µοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Προχωρούµε στον κατάλογο. Ο κ. Καµµένος δεν είναι εδώ;

Από ό,τι βλέπω, όχι.
Πάµε παρακάτω. Ο κ. Μάριος Γεωργιάδης είναι εδώ; Δεν είναι

εδώ; Είναι δυνατόν;
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Έτσι γίνεται, κύριε Πρόεδρε. Θα έρ-

θουν µετά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Χατζηδάκη,

έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, είµαι εδώ!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ήρθε ο κ. Καµµένος.
Κύριε Χατζηδάκη, µε συγχωρείτε, αλλά θα πάρετε τον λόγο

µετά.
Ορίστε, κύριε Καµµένε, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Φτάνοντας στο τέλος ενός δύσκολου τριηµέρου χρονικά αλλά

και πνευµατικά, διότι όλοι φαντάζοµαι ότι έπρεπε να µελετή-
σουµε σε βάθος πάρα πολλά άρθρα…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Γι’ αυτό καθυστερή-
σατε, κύριε Καµµένε;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ναι, κρατούσα σηµειώσεις. Να,
είναι φρέσκα. Αν ακουµπήσει το χέρι του κανείς πάνω τους, βγαί-
νει και το µελάνι. Έχουµε συνέχεια εξελίξεις!

Θα ξεκινήσω για τελευταία φορά –εφόσον είµαι και ο προτε-
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λευταίος ειδικός αγορητής που έχει την τιµή να απευθυνθεί στο
Σώµα, αλλά και στους Έλληνες πολίτες- και θα ήθελα για άλλη
µια φορά να κουράσω τη Γραµµατεία και να πω ότι αυτή η Κυ-
βέρνηση ήρθε πριν ενάµιση χρόνο, παρέλαβε µια συγκεκριµένη
οικονοµία, µια συγκεκριµένη δυναµική, δυστυχώς ενός σπιράλ
ύφεσης, δυστυχώς µε σχεδόν κατεστραµµένες τις τράπεζες, δυ-
στυχώς µε ένα εκατοµµύριο εξακόσιες χιλιάδες ανέργους, οι
οποίοι -είτε θέλουµε να το παραδεχτούµε είτε όχι- έχουν δηµι-
ουργήσει ένα τεράστιο ζήτηµα στα έσοδα του κράτους, των
ασφαλιστικών ταµείων και κατ’ επέκταση, στα δηµοσιονοµικά της
Κυβέρνησης.

Θα καταθέσω για άλλη µια φορά στα Πρακτικά κάποια πράγ-
µατα. Επειδή είναι πολύ σηµαντικό και νοµίζω και ελπίζω όλοι
µας εδώ να συνοµολογούµε ότι µε το πέρας της αξιολόγησης η
Ελλάδα µας για όλους µας, ανεξαρτήτως κόµµατος, θα δει κα-
λύτερες ηµέρες, ελπιδοφόρες, θα δώσουµε θέσεις εργασίας και
θα βγούµε από αυτό το σπιράλ της ύφεσης.

Δυστυχώς, όµως –θα ξεκινήσω µε ένα παράδειγµα που αφορά
στα ασφαλιστικά ταµεία, γιατί το ασφαλιστικό είναι ένα πολύ µε-
γάλο κοµµάτι- έχουµε κατηγορηθεί από τα µέσα µαζικής ενηµέ-
ρωσης, από τα συνδικάτα, από την Αντιπολίτευση. Θα είµαι λίγο
αυστηρός. Θα ήθελα να πω τόσο στα συνδικάτα, όσο και στην
Αντιπολίτευση, όσο και σε όποιον κριτικάρει αυτήν την Κυβέρ-
νηση, κάποια στιγµή να γραφτεί ένα άρθρο που να µας εξηγεί το
τι θα µπορούσε να κάνει µια κυβέρνηση, όταν το ΙΚΑ-ΕΤΕΑΜ το
2010 είχε έσοδα από ασφαλιστικές εισφορές, από τους εργαζό-
µενους, 11,5 δισεκατοµµύρια ευρώ και κατέληξε, µε την επιτυχία
και το success story των δύο πρώτων µνηµονίων της Νέας Δη-
µοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ, να έχει στο τέλος του 2014 έσοδα 5,8
δισεκατοµµύρια ευρώ. Η διαφορά πλησιάζει τα 6 δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ µόνο στο ΙΚΑ, όπου έχουµε λιγότερες εισφορές από
κλείσιµο επιχειρήσεων και ανεργία. Μόνο στο ΙΚΑ 6 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ! Το σύνολο –και θα το καταθέσω στα Πρακτικά- είναι
σχεδόν 12,6 δισεκατοµµύρια ευρώ λιγότερες εισφορές λόγω της
ανεργίας. 

Συνεπώς το βασικό κοµµάτι που έχει να λύσει κάθε σοβαρή
κυβέρνηση µε σοβαρούς οικονοµολόγους, σοβαρούς αναλυτές,
σοβαρούς εργατολόγους, είναι το πώς θα συνεχίσουν να δίνον-
ται οι τρέχουσες συντάξεις µήνα µε τον µήνα, γιατί τα έξοδα τρέ-
χουν. Οι συνταξιούχοι, αυτοί που είναι ήδη στη σύνταξη, πρέπει
να πληρώνονται. Δεν πρέπει να κάνει πάγωµα και φρένο στις συν-
τάξεις, γιατί αυτό δεν το θέλει κανένας –πόσω µάλλον αυτή η Κυ-
βέρνηση, που έχει και µια κοινωνική ευαισθησία-, αλλά να συνε-
χίσει να πληρώνει τις υπάρχουσες και να προβλέψει µε σοβαρό-
τητα, χρηµατοοικονοµική και µακροοικονοµική σταθερότητα, τις
συντάξεις για το µέλλον και για τις µελλοντικές γενιές και όχι
µόνο για τις τρέχουσες.

Καταθέτω στα Πρακτικά τα αδιαπραγµάτευτα στοιχεία.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Δηµήτριος Καµµένος κατα-

θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Προσέξτε τώρα ένα-ένα τα ταµεία. Εάν κάνει κάποιος µια ανά-
λυση «έσοδο-έξοδο»…

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: …(δεν ακούστηκε)
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Αν είχα µαλλί, θα µπορούσα να

κάνω και τον Φανφάρα, αλλά δεν το έχω, κύριε Βορίδη.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Το άλλο ήταν πιο ωραίο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ναι, το προηγούµενο.
Θα αφήσω, λοιπόν, τον πίνακα του Excel –είναι η πρώτη σε-

λίδα, που έχει τα τρία βασικά ταµεία-, ο οποίος δείχνει το τι ει-
σπράττει κάθε ταµείο και το τι αποδίδει. Το πρώτο είναι το έσοδο
από εισφορές και το βασικό είναι το έξοδο από τις συντάξεις.
Συγχρόνως, όλα τα ταµεία εισπράττουν, όπως δείχνει και αυτή η
σελίδα, δεκάδες άλλα έσοδα από άλλους οργανισµούς, τα οποία
αποδίδουν.

Εδώ, στα τρία βασικά ταµεία φαίνεται ότι είναι 8,2 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ το κενό που έχουν όλοι. Δηλαδή, αυτό το κενό χρη-
µατοδοτείται –είναι στην καφέ γραµµή, όποιος θελήσει να το δει,
είναι στην αρχή, στη σειρά νοµίζω ότι είναι στο «15»- και είναι µε-
ταβιβάσεις του εθνικού προϋπολογισµού. Αυτό σηµαίνει ότι από

τα ταµεία µας και από τα φορολογικά έσοδα πληρώνουµε την
«τρύπα» εσόδου-εξόδου ασφαλιστικών εισφορών σύνταξης της
τάξης των 8,2 δισεκατοµµυρίων ευρώ.

Τα στοιχεία είναι από τον επίσηµο πίνακα που είχε την καλο-
σύνη να µου δώσει –τα υπόλοιπα είναι λίγο σχετικά απόρρητα-
το Υπουργείο του κ. Κατρούγκαλου.

Τον καταθέτω για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Δηµήτριος Καµµένος κατα-

θέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ερχόµαστε να διαχειριστούµε αυτήν την κατάσταση. Αυτή η
τρύπα δεν έχει διορθωθεί. Μη γελιόµαστε. Σήµερα τρέχουµε µε
8,2 δισεκατοµµύρια ευρώ ή 8,6 δισεκατοµµύρια ευρώ τρύπα στα
ασφαλιστικά, έσοδα-έξοδα, τόσο απλά. Δεν µπορούµε να τα δα-
νειστούµε. Δεν µπορούµε να βγούµε στις αγορές. Δεν µπορούµε
να χρηµατοδοτήσουµε από το έλλειµµά µας ούτε να κόψουµε
οριζόντια άλλες δαπάνες και έξοδα, ούτως ώστε να χρηµατοδο-
τήσουµε τις συντάξεις. 

Εποµένως, τι κάνουµε; Πρέπει ο ίδιος ο «κουβάς», ο οποίος
έχει έσοδα για να πληρώνει έξοδα –και ένα απ’ αυτά είναι η σύν-
ταξη-, να γεµίζει µε κάτι. Πρέπει να γεµίσει µε κάτι και αυτό είναι
ένα µέρος των µέτρων που αναγκαστήκαµε πέρυσι όλοι µαζί οι
διακόσιοι είκοσι δύο Βουλευτές να αποφασίσουµε, πρώτον, για
να µη χρεοκοπήσει η Ελλάδα και πάµε άτακτα στη δραχµή και,
δεύτερον, για να βρούµε µια λύση όλοι µαζί –αυτό συµφωνή-
σαµε-, για να καλύψουµε τα ποσά που λείπουν από όλο το ταµείο
και όχι µόνο από τα ασφαλιστικά.

Αυτό είναι πολύ σηµαντικό να το γνωρίζουµε όλοι, διότι δεν
µπορούµε πια να κοροϊδεύουµε τον εαυτό µας ότι µπορούµε να
βρούµε µια λύση µαγική. Δεν υπάρχουν µαγικές λύσεις. Δεν
υπάρχει κανένας Χουντίνι πολιτικός.

Ερχόµαστε, όµως, τώρα στο «φρένο». Θα αφήσω για τελευ-
ταία φορά –ελπίζω να χρειαστεί ξανά να συζητήσουµε το ποιος
και το γιατί- όλες τις συµβάσεις και το Σύµφωνο Σταθερότητας
και Ανάπτυξης, όπως έχουν υπογραφεί από το 2011, το 2012, το
2013 και το 2014 από όλες τις κυβερνήσεις της Ευρωζώνης για
το πώς θα πρέπει να µπαίνουν τα «φρένα», για το πώς συνοµο-
λογούν όλοι µε την υπογραφή τους είτε στο ΕΚΟΦΙΝ, είτε σε
οποιοδήποτε Συµβούλιο της Ευρώπης, ώστε να µην ξεφεύγουν
τα δηµοσιονοµικά, λέγοντας να µην ξεφεύγει το έλλειµµα και
πρακτικά να µη σπαταλάµε περισσότερα από όσα µπορούµε να
παραγάγουµε στο ταµείο ή απ’ αυτά που µας επιτρέπουν οι αγο-
ρές να δανειστούµε.

Αφήνω το σύνολο των συµφωνιών –είναι τα µισά στα αγγλικά-
που έχουν ιδιαίτερο ενδιαφέρον.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Δηµήτριος Καµµένος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Εδώ πέρα, επειδή µας λένε για τη στοχοποίηση και για τα
φρένα και για τα χειρόφρενα, έχω ένα πινακάκι που δείχνει το
πώς πρέπει οποιοσδήποτε να φρενάρει δηµοσιονοµικά, όταν ξε-
φεύγει. Έχει υπογραφεί το 2014. Το τελευταίο πινακάκι είναι
αυτό. Τώρα έχουµε 2016. Είναι το τελευταίο πινακάκι που σου
λέει όταν ξεφεύγεις πόσο επί τοις εκατό του ΑΕΠ πρέπει να πά-
ρεις µέτρα. Δεν σου λέει αν θα πάρεις µέτρα από τα ταξί ή από
έµµεσο φόρο, αλλά σου λέει: Πάρε µέτρα 0,25% του ΑΕΠ, γιατί
ξέφυγες. Το έχουµε υπογράψει αυτό. Και όχι µόνο εµείς, το έ-
χουν υπογράψει πολλές χώρες.

Το καταθέτω για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Δηµήτριος Καµµένος κατα-

θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Και ερχόµαστε τώρα να το φέρουµε σε µια εφαρµογή, διότι
δεν µπορεί να συνεχίσει µακροοικονοµικά κάποιος να βλέπει
ρίσκο στην Ελλάδα. Πρέπει κάποια στιγµή ο επενδυτής, οι αγο-
ρές, οι δανειστές, αλλά και εµείς πάνω από όλα, που είναι δικό
µας το σπίτι, να βλέπουµε ότι µακροοικονοµικά, δηλαδή στο µέλ-
λον, δεν θα υπάρχει ρίσκο.
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Όποιος βλέπει στο µέλλον ρίσκο, σήµερα δεν βάζει τα λεφτά
του, σήµερα, για παράδειγµα, δεν δανείζεται. Η τράπεζα µπορεί
να έχει χρήµατα, αλλά δεν υπάρχει εµπιστοσύνη. Δεν πάει ο
άλλος να πάρει χρήµατα, γιατί δεν επενδύει στο µέλλον, γιατί το
µέλλον θα του φέρει ανάγκη να εκπληρώσει το δάνειό του, άρα,
σου λέει «βλέπω ένα ρίσκο, δεν δανείζοµαι». Τα χρήµατα είναι
σταµατηµένα µέσα στις τράπεζες.

Θα αφήσω και τον επίσηµο πίνακα που είχε την καλοσύνη να
µου δώσει ο κ. Αλεξιάδης -έχω κάνει σηµειώσεις µε τα χέρια µου-
για τις αυξήσεις των ληξιπρόθεσµων οφειλών.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Δηµήτριος Καµµένος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Από το 2013 στο 2014: 7,4 δισεκατοµµύρια ευρώ αύξηση των
ληξιπρόθεσµων. Από το 2014 στο 2015: 11,7 δισεκατοµµύρια
ευρώ αύξηση των ληξιπρόθεσµων, και στο τέλος είχαµε µια µεί-
ωση 650 ευρώ εµείς. Είναι ο πίνακας από το excel του Υπουρ-
γείου για το πρώτο τρίµηνο. Δεν είναι κάτι εξαιρετικό, αλλά
δείχνουµε ότι αυξάνονται συνέχεια τα ληξιπρόθεσµα, διότι κανέ-
νας δεν έχει χρήµατα, αφού έχει τελειώσει το χρήµα στην αγορά
εδώ και έξι χρόνια, πόσω µάλλον να µπορέσει να αποταµιεύσει
ή να γυρίσει τις αναλήψεις που, δυστυχώς, έκανε όλα αυτά τα
χρόνια, χάνοντας την εµπιστοσύνη του από τις τράπεζες, βγά-
ζοντας το αίµα από τις τράπεζες.

Ευτυχώς, θα µπορέσουµε µε τα νοµοσχέδια που φέρνουµε, τα
οποία αφορούν το λαθρεµπόριο καπνών –πάρα πολύ σηµαντικό-
, να µπει µια κανονικότητα, να µην έχω βάρκες να έρχονται στις
παραλίες, να µου φέρνουν τα τσιγάρα, από τα οποία πεθαίνει ο
κόσµος. Και εκτός του ότι πεθαίνει ο κόσµος –είναι εδώ και ο
Υπουργός Υγείας, ο οποίος θα επωµιστεί το βάρος όλων αυτών
που καπνίζουν τα παράνοµα και δηλητηριώδη τσιγάρα, αφού επι-
βαρύνεται το σύστηµα υγείας – να έχω και έναν φόρο. Αυτό θα
λυθεί άµεσα, µέσα σε αυτόν τον µήνα.

Επίσης, θα έρθουν και τα υπόλοιπα δύο νοµοσχέδια που έχουν
να κάνουν µε το λαθρεµπόριο των καυσίµων και το παράνοµο
στοίχηµα και τα παράνοµα ηλεκτρονικά παιχνίδια, στα οποία είναι
αποφυγή φόρων πάνω από 3 δισεκατοµµύρια ευρώ. 

Έχουµε συµφωνήσει, και πρέπει όλοι να ξέρουν σε αυτήν την
Κυβέρνηση, ότι όταν καταφέρουµε να φέρουµε σε έναν χρόνο
από σήµερα –δεν θα πούµε ψέµατα-, του χρόνου, µετά την αξιο-
λόγηση- τα έσοδα που προσδοκούµε είτε από τις µίζες είτε από
τους «Παναµάδες» είτε από τον ΦΠΑ, που δεν θα φοροδιαφεύγει,
είτε από το έσοδο, που δεν θα φοροδιαφεύγει, όταν ο κ. Αλεξιά-
δης συνδέσει µε το ΚΕΦΟΜΕΠ τα POS και αυτόµατα κάθε βράδυ
θα γίνεται η απόδοση του ΦΠΑ και η προκαταβολή του φόρου
του κάθε επαγγελµατία σε όλα τα µήκη και πλάτη της αγοράς,
ώστε να µην ξεφεύγει κανένας –διότι πλέον ξέφυγε η οικονοµία,
διότι κανένας δεν ήλεγχε κανέναν-, όταν λοιπόν µαζευτούν αυτά
τα έσοδα, τότε ο «κουβάς» των έξτρα εσόδων, σε σχέση µε τα
φορολογικά, ΕΝΦΙΑ και τα λοιπά, θα συµψηφιστεί και θα µπορέ-
σουµε σε ενάµιση χρόνο από τώρα, όχι νωρίτερα, να πάρουµε
πίσω µέτρα -αυτό είναι στη συµφωνία-, από αυτά που ψηφίζουµε
σήµερα, και συγχρόνως να δείξουµε µια αξιοπιστία ταµειακή, δη-
µοσιονοµική, έτσι ώστε να µπορέσουµε να βγούµε στις αγορές,
να ρίξουµε το κόστος δανεισµού, δηλαδή να ρίξουµε το ρίσκο
χρεοκοπίας της πατρίδας. 

Αφήνω στα Πρακτικά ότι αυτή η Κυβέρνηση κατάφερε να
πάρει από την λίστα Λαγκάρντ 175 εκατοµµύρια ευρώ, ενώ δυ-
στυχώς οι προηγούµενες κυβερνήσεις είχαν πάρει µόνο 26 εκα-
τοµµύρια ευρώ. Πήραµε 150 εκατοµµύρια ευρώ περισσότερα
από τη λίστα Λαγκάρντ, από τους ανθρώπους οι οποίοι φοροδιέ-
φυγαν και φοροαπέφυγαν. Αυτοί που πλήρωσαν φαντάζεστε ότι
έδωσαν το χρήµα γιατί ήταν φοροδιαφυγή και όχι νόµιµη φορο-
αποφυγή. Αν ήταν φοροαποφυγή, δεν θα ζήταγαν τα χρήµατα,
θα µας ζητούσαν και τα ρέστα.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Δηµήτριος Καµµένος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποία βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Θα κλείσω µε το χρέος. Το χρέος είναι κάτι πάρα πολύ σηµαν-

τικό, εξαιρετικά σηµαντικό, όχι µόνο για να το συζητάµε εδώ πέ-
ρα και να βάλουµε µια νότα µέσα στη συµφωνία, αλλά γιατί πρέ-
πει να λυθεί πρακτικά και πραγµατιστικά. Τι σηµαίνει αυτό: Το
κόστος εξυπηρέτησης του δανεισµού κάθε χρόνο, όταν έχεις το
προφίλ του χρέους, το οποίο έχει να κάνει µε έναν διακρατικό
δανεισµό, µε έναν δανεισµό από τους µηχανισµούς της Ευρώ-
πης, µε έναν δανεισµό από το ΔΝΤ, µε έναν δανεισµό από την
Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, µε έναν δανεισµό εσωτερικό από
τα έντοκα γραµµάτια του δηµοσίου, µε δανεισµό που χρειάζεσαι
από όλους αυτούς για να πληρώσεις και ακούρευτα οµόλογα –
διότι εµείς κουρέψαµε εθελοντικά δήθεν τάχα µου τους Έλλη-
νες, αλλά πρακτικά δεν κουρεύτηκαν αρκετοί στο εξωτερικό,
οπότε έρχονται να πάρουν τα λεφτά τους, άρα πρέπει να τους
πληρώσουµε – όλο αυτό το προφίλ του χρέους ανήκει σε διαφο-
ρετικούς εκδότες, σε διαφορετικούς δανειστές και πρέπει να
αποµειωθεί µε καθαρούς όρους.

Για πρώτη φορά –δεν θα διαβάζω, για να µην σας κουράσω,
έχω κάνει και µια µικρή εισήγηση, γιατί θα το κάνω άρθρο- έχω
όλο το προφίλ του ελληνικού χρέους από τώρα µέχρι το 2059.

Στις 20 Αυγούστου του ’59 το χρέος που έχουµε πάρει µέχρι
σήµερα λήγει. Έχω ένα εισηγητικό έγγραφο που λέει σε ποιον
ανήκει και πόσο τις εκατό µας χρεώνουν όλοι µέχρι το 2059. Είναι
είκοσι δύο σελίδες. Όποιος θέλει, παίρνει µια φωτοτυπία και δια-
βάζει, για να το έχει στα αρχεία του. Μάλιστα, λέω και τι πρέπει
να γίνει σε πολύ απλά ελληνικά σε µια σελίδα. Είναι σηµαντική η
γνώση, για να ξέρουµε τι έχουµε συµφωνήσει. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Δηµήτριος Καµµένος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Δυστυχώς, ακούω µια κριτική σχετικά µε πέρυσι. Κοιτάξτε, έχει
σηµασία αν ξέρει κάποιος. Κι εγώ αν έµπαινα σε ένα χειρουργείο
ή στο ιατρείο του φίλου µου κ. Μαντά, δεν θα ήξερα να χειριστώ
την κατάσταση. Όµως, όταν µιλάµε για οικονοµικά, µας κόβει για
κάποια πράγµατα. Δεν µπορεί να λέει κάποιος ότι πέρυσι δανει-
στήκαµε 86 δισεκατοµµύρια ευρώ. Εδώ πέρα θέλουµε όλοι από
έναν ψυχίατρο, τουλάχιστον πολιτικά, λέω στον κ. Μαντά. Διότι
όταν λέει κάποιος ότι χρέωσα κάποιον 86 δισεκατοµµύρια, ση-
µαίνει ότι κάποιος τα πίστωσε. Λογιστικά έχουµε χρέωση και πί-
στωση. Δηλαδή αυτήν τη στιγµή, εάν έρθει η Αντιπολίτευση και
µου δείξει µια χρεοπίστωση 86 δισεκατοµµύρια ευρώ, θα δώσω
την Έδρα µου στη Γραµµατεία! Τέλος τα ψέµατα!

Tι χρεωθήκαµε πέρυσι; Χρεωθήκαµε όσα εκταµιεύθηκαν από
ένα πλαφόν 86 δισεκατοµµυρίων ευρώ. Από τα 25 δισεκατοµµύ-
ρια πήραµε τα 6 δισεκατοµµύρια -και λιγότερα- για τις τράπεζες
και από τα υπόλοιπα πήραµε όσα χρειαζόµασταν, είτε σε µε-
τρητά είτε οµόλογα, cash και cashless, για να πληρώσουµε τις
υποχρεώσεις του δηµοσίου. Και εγγράφηκε στο χρέος το µέρος
που εκταµιεύθηκε, το οποίο δεν ξεπερνά τα 20 δισεκατοµµύρια
ευρώ. 

Συγχρόνως, έχουµε µειώσει και την εξυπηρέτηση του χρέους.
Το µικρότερο πλεόνασµα µακροχρόνια –χωρίς να φτιάξουµε το
χρέος σε καθαρά παρούσα αξία- θα φέρει τεράστια δηµοσιονο-
µική ευηµερία, διότι δεν θα έχουµε πολλά να πληρώσουµε στο
χρέος.

Κοιτάξτε! Είναι δύσκολα. Από πέρυσι έχουµε κάνει την πρό-
ταση να αγοράσει ο ESM το χρέος του ΔΝΤ, διότι το ένα ήταν
3,70 έως 4,25 –πανάκριβο το χρέος του ΔΝΤ!- και το άλλο ήταν
1,20. Όµως, δεν ήθελε ο κ. Σόιµπλε! Αυτό είναι ξεκάθαρο. Πέρυσι
το καλοκαίρι, τέτοια εποχή, συζητούσαµε αυτό το πράγµα. Εί-
χαµε κάνει εισήγηση. Δεν το δέχθηκε πολιτικά ο κ. Σόιµπλε. Δεν
ήθελε να απεµπλακεί το ΔΝΤ, τουλάχιστον να µη χρωστάµε στο
ΔΝΤ και να πάµε όλοι στον µηχανισµό στην Ευρώπη. Φέτος συ-
ζητείται. Καλό είναι που συζητείται. Και θα βρούµε και µια λύση
και θα είναι καλή για όλους τους Έλληνες, ανεξαρτήτως χρώµα-
τος και παράταξης. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και κλείνω µε τον τουρισµό. Θέλω όλοι να είµαστε προσεκτικοί
µε αυτό το θέµα –το λέω µε όλο τον σεβασµό και δεν θέλω να
παρεξηγηθεί-, διότι είναι ανεπίτρεπτο να µην είµαστε, όταν η Κυ-
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βέρνηση έχει κάνει µια εξαιρετική εθνική στρατηγική τουρισµού.
Δεν ξεκίνησε κάτι το οποίο είχε στρατηγική και ήρθε και συνέχισε
µια στρατηγική. Κάναµε στρατηγική της βιοµηχανίας του τουρι-
σµού. Δεν µπορεί, λοιπόν, να απαξιώνεται αυτή η προσπάθεια.
Ειλικρινά θα έλεγα ότι «απαγορεύεται», διότι η εικόνα της χώρας
προς τα έξω είναι ο τουρισµός. Ο τουρισµός είναι η βιοµηχανία.
Η βιοµηχανία µας, η σηµαία µας είναι ο τουρισµός. 

Δεν µπορεί να λέµε ότι εµείς κάνουµε τουρισµό ή µαζί µε την
κινδυνολογία και το πολιτικό φρένο να πηγαίνει και ο τουρισµός.
Δεν µπορεί να λέτε «µακάρι να τελειώσει µεν η διαπραγµάτευση,
αλλά όχι τόσο καλά, γιατί θα έχετε πολιτικό όφελος εσείς του
ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ». Επίσης, δεν µπορεί να λέτε «ο τουρισµός
πάει καλά, αλλά δεν πάει τόσο καλά».

Είναι δυνατόν να πυροβολούµε τα πόδια µας µέσω του τουρι-
σµού; Είναι δυνατόν να έρχεται η Αντιπολίτευση και να µας λέει
ότι ο τουρισµός πιθανόν να µην πάει καλά φέτος που έχουµε αύ-
ξηση σε όλους τους δείκτες; Ό,τι και να αφήσω από χαρτιά της
Τράπεζας της Ελλάδος, αλλά και τα ισοζύγια –όποιος ξέρει να
διαβάσει αυτούς τους πίνακες-, διαπιστώνει κάποιος ότι φέτος
είναι επάνω. 

Βοηθήστε ως Αντιπολίτευση τον τουρισµό. Μην τον πολεµάτε
για πολιτικούς λόγους, διότι όλοι µαζί κάνουµε κακό στην πα-
τρίδα. Ο τουρισµός είναι αυτός που κρατάει τα νησιά µας. Τα
νησιά έχουν προβλήµατα. Περάσαµε δύσκολη διαπραγµάτευση,
περάσαµε εκλογές, περάσαµε µεταναστευτικό! Αυτή η πατρίδα
δεν χρειάζεται κάποιον να µιλάει αρνητικά για τον τουρισµό. 

Θεωρώ δηλαδή υπεύθυνους πολιτικά όποιους αυτήν τη στιγµή
πολεµούν τον τουρισµό. Διότι όποιος το κάνει αυτό, θέλει να κρύ-
ψει δικές του αδυναµίες και ψάχνει να βρει πολιτικά επιχειρήµατα

εκεί που δεν υπάρχουν. Βρείτε τα όπου αλλού θέλετε, αλλά όχι
στον τουρισµό!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Καµµένε, πή-
ρατε παραπάνω χρόνο και επειδή ήρθατε ασθµαίνοντας και
επειδή έχετε πολλούς πίνακες να παραδώσετε αλλά τώρα πρέπει
να τελειώσετε. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Συγχωρείστε µου την ένταση, εύχοµαι καλή επιτυχία, να ψη-
φίσουµε και να πάρουµε την απόφαση που θέλουµε την Τρίτη.
Ελπίζω να την χαιρετίσουν και να χειροκροτήσουν όλοι και να βά-
λουν και γραβάτα οι Πρωθυπουργοί. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Παπαγγελό-

πουλε, έχετε µια νοµοτεχνική να παρουσιάσετε. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Αναπληρωτής Υπουρ-

γός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων):
Κύριε Πρόεδρε, στο δεύτερο εδάφιο που προστίθεται στην πα-
ράγραφο 3 του άρθρου 229 του ν.4281/2014 µε το άρθρο 181
του σχεδίου νόµου, επέρχεται η εξής νοµοτεχνική βελτίωση: Δια-
γράφεται η φράση «µπορεί να». Δύο λέξεις. Αυτό για να το εξη-
γήσω καθιστά υποχρεωτική την ηλεκτρονική υποβολή και όχι
δυνητική. Θα γίνει ηλεκτρονική η υποβολή των δηλώσεων πόθεν
έσχες. 

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-
φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων κ. Δηµήτριος Παπαγγελό-
πουλος καταθέτει την προαναφερθείσα νοµοτεχνική βελτίωση,
η οποία έχει ως εξής: 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ο κ. Γεωργιάδης έχει
τον λόγο. 

ΜΑΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Καλησπέρα σε όλους. 
Επιτρέψτε µου να πάρω µια ανάσα πρώτα, όσο ακόµα είναι

αφορολόγητη, και να ξεκινήσω. 
Έχουµε πάρει πλέον απόφαση ότι το Κοινοβούλιο το αντιµε-

τωπίζετε ως αναγκαίο κακό. Θέλετε να ξεµπερδεύετε µε αυτή
την υποχρέωση µια καλή και µάλιστα, γρήγορα. Έχετε µέσα στο
νοµοσχέδιο, από δασικούς χάρτες, µέχρι και σύσταση γραµµα-
τείας ψηφιακής πολιτικής. Το κάθε ένα σκέλος από αυτά θα µπο-
ρούσε να είναι ένα ξεχωριστό νοµοσχέδιο από µόνο του, αλλά
δεν βαριέσαι, ας τα βάλουµε όλα µέσα, να τα περάσουµε και να
τα θεωρήσουµε ως κατεπείγοντα και να βάλουµε και τα υποχεί-
ρια τους Βουλευτές να τα ψηφίσουν, χωρίς να προλάβουν καν
να αρθρώσουν ούτε λόγο γι’ αυτά. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΑΚΗΣ: Τι αλαζονεία είναι αυτή; 
ΜΑΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Δεν σας αρέσουν οι αλήθειες, δεν σας

αρέσουν, αλλά δεν πειράζει. 
Να µην αντιδράσουν ούτε οι ίδιοι οι νοµοθέτες… 
ΗΛΙΑΣ ΚΑΜΑΤΕΡΟΣ: Υποχείριο του πατέρα σου είσαι εσύ. 
ΜΑΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Εγώ θα τα πω και ας µην σας αρέ-

σουν.  
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΣΤΟΓΙΑΝΝΙΔΗΣ: Κατέβα κάτω, που θα µας πεις

εσύ «υποχείρια»! 
ΜΑΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Και σε όποιον δεν αρέσει, τρεις εξό-

δους έχει από εδώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Εντάξει, εντάξει, δια-

λέξτε και το ανάλογο ύφος, κύριε συνάδελφε. 
(Θόρυβος-διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

Παρακαλώ, παρακαλώ! 
Συνεχίστε. 
ΜΑΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Συνεχίζω. 
Να µην αντιδράσουν ούτε οι ίδιοι οι νοµοθέτες ούτε οι κοινω-

νικοί φορείς. Τέτοιο σεβασµό τρέφετε στον κοινοβουλευτισµό
και στη δηµοκρατία. Ο κύριος άξονας του νοµοσχεδίου είναι φο-
ροκαταιγίδα. Οι δανειστές σάς ζήτησαν περικοπή δαπανών, ε-
σείς ρητά και ανεπιφύλακτα προτιµήσατε άµεσους και έµµεσους
φόρους για όλους. 

Να τα ανακεφαλαιώσω συνοπτικά: Πρώτον, αυξάνονται οι συν-
τελεστές του συµπληρωµατικού ΕΝΦΙΑ, αλλά αυξάνονται και για
τον υπολογισµό ΕΝΦΙΑ στα οικόπεδα. Αυξάνεται, επίσης και στα
νοµικά πρόσωπα. 

Δεύτερον, αυξάνεται ο ΦΠΑ από 23% σε 24%.
Τρίτον, καταργούνται από την 1η Ιουνίου οι µειωµένοι συντε-

λεστές ΦΠΑ σε έντεκα νησιά: Σύρο, Θάσο, Άνδρο, Τήνο, Κάρπα-
θο, Μήλο, Σκύρο, Αλόννησο, Κέα, Αντίπαρο και Σίφνο. 

Τέταρτον, 5% επί του λογαριασµού σταθερής τηλεφωνίας και
internet και 10% επί του λογαριασµού συνδροµητικής τηλεόρα-
σης. 

Πέµπτον, από το 2018 βάζουµε ειδικό τέλος και στα ξενοδο-
χεία. Όσο καλύτερα ξενοδοχεία και ενοικιαζόµενα δωµάτια είναι,
δηλαδή όσα περισσότερα αστέρια έχουν και κλειδιά, τόσο πε-
ρισσότερο τιµωρούνται µε φόρους. 

Έκτον, φόρος πολυτελείας σε δερµάτινα είδη ένδυσης και
υπόδησης, έργα τέχνης, κοσµήµατα και διπλάσιος φόρος σε αε-
ροπλάνα και ελικόπτερα. 

Έβδοµον, αναδροµική αύξηση στα τυχερά παιχνίδια. 
Όγδοον, από το 2017 ειδικός φόρος στα συµβατικά τσιγάρα

και στα καπνά, στα ηλεκτρονικά τσιγάρα και στον καφέ. 
Ένατον, αυξάνονται οι συντελεστές ταξινόµησης για τα ΙΧ αυ-

τοκίνητα. 
Δέκατον, αυξάνονται οι φόροι στα καύσιµα και το πετρέλαιο

θέρµανσης. 
Ενδέκατον, αυξάνεται ο φόρος στα µερίσµατα εταιρειών. 
Επίσης, τιµωρείται φορολογικά η εταιρεία που θα τολµήσει να

δώσει εταιρικό αυτοκίνητο σε κάποιους από τους υπαλλήλους
της. 

Μάλιστα, σύµφωνα µε το νοµοσχέδιο, ζητάτε από τον γενικό
γραµµατέα δηµοσίων εσόδων να δεσµευτεί εκ των προτέρων σε
ποσοτικούς και ποιοτικούς στόχους. Αναφέρεται ότι συνάπτει
συµβόλαιο αποδοτικότητας µε τον Υπουργό Οικονοµικών. Ανα-

λαµβάνει, δηλαδή, εκ µέρους της Κυβέρνησης το σαφάρι για την
είσπραξη. Θέλετε, για παράδειγµα, να κατάσχετε το σύνολο των
εισοδηµάτων µιας επικερδούς επιχείρησης και νοµίζετε ότι είναι
θέµα προσωπικής ικανότητας του κρατικού εισπράκτορα να ει-
σπράξει τους φόρους. Μα, καλά, τόσο οικονοµικά αδαείς είστε;
Με 100% προκαταβολή φόρου, 45% ανώτατη κλίµακα φορολο-
γίας από το πρώτο ευρώ, 25% ασφαλιστικές εισφορές συντά-
ξεως και υγείας, ποσοστιαίο τέλος επιτηδεύµατος και συνεχή
απειλή ελέγχου περιµένετε κάποιος µικροµεσαίος επιχειρηµα-
τίας να ανταποκριθεί; Κι έχετε το θράσος µε τόσο χαµηλές υπο-
δοµές ευρυζωνικότητας στην Ελλάδα, να επιβάλετε και 5%
φορολογία σε συνδέσεις σταθερής τηλεφωνίας και ίντερνετ;
Μπράβο σας.

Επίσης, µας έπεσε κατακέφαλα το εξής: Με τις συντάξεις του
µηνός Ιουνίου θα δοθεί για τελευταία φορά το ΕΚΑΣ σε περίπου
ενενήντα χιλιάδες από τους τριακόσιες ογδόντα χιλιάδες χαµη-
λοσυνταξιούχους. Δηλαδή, το ένα τέταρτο των χαµηλοσυνταξι-
ούχων, που το δικαιούται, το χάνει για πάντα από την αριστερή
Κυβέρνησή σας. Μάλιστα, διευκρινίσατε ότι οι χαµηλοσυνταξι-
ούχοι θα σας επιστρέψουν αναδροµικά το ΕΚΑΣ που τους δώ-
σατε από την αρχή του χρόνου σε δώδεκα δόσεις. Επιπλέον,
δικαιολογηθήκατε, λέγοντας ότι αυτό συµβαίνει κάθε χρόνο γι’
αυτούς που χάνουν το ΕΚΑΣ λόγω υπέρβασης του πλαφόν. 

Και καλά, να δεχθούµε ότι οι άλλες, οι ανάλγητες, οι νεοφιλε-
λεύθερες, όπως λέτε εσείς, κυβερνήσεις ζητούσαν επιστροφή
του ΕΚΑΣ ως συνηθισµένη πρακτική. Εσείς το συνεχίζετε; Αν το
έκαναν αυτό οι προηγούµενες κυβερνήσεις, θα είχατε κάψει τη
Βουλή µε τους αγανακτισµένους σας. Και όταν ο κ. Τσίπρας πε-
ριφερόταν σε όλη την επικράτεια -χωριά, βουνά, λαγκάδια- και
υποσχόταν σε γέροντες και γερόντισσες ότι δεν θα υπάρχουν
περικοπές, απορώ πώς αυτή τη στιγµή µπορεί και κοιµάται ήσυ-
χος τα βράδια. Όσες περικοπές απέφυγαν οι προηγούµενες κυ-
βερνήσεις, τόσους φόρους βάζετε εσείς και στο πολλαπλάσιο,
µάλιστα. 

Και ποιο είναι το αφήγηµά σας; Ότι εσείς είσαστε καλά παιδιά
και στεναχωριέστε όταν οδηγείτε στην απόγνωση τα µικρά και
µεσαία εισοδήµατα. Μπράβο σας και πάλι. Είσαστε πολύ καλά
παιδιά -δεν αντιλέγω- αλλά φύγετε από την Κυβέρνηση. Δεν θέ-
λουµε καλά παιδιά εδώ µέσα. Εδώ µέσα θέλουµε αποτελεσµατι-
κούς ηγέτες και ικανούς διαχειριστές.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΑΡΤΙΝΟΣ: Εσύ µας έφερες στην Κυβέρ-
νηση;

ΜΑΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Θέλει ανθρώπους µε τεχνογνωσία και
διορατικότητα. Θέλει ανθρώπους µε τεχνοκρατική αντίληψη της
πραγµατικότητας. 

Ακούσαµε χθες από κυβερνητικό Βουλευτή να λέει δηµόσια,
σε δηµοφιλή ραδιοφωνικό σταθµό το εξής: «Αντί να αυξηθεί το
νερό και το ρεύµα, προσπαθήσαµε να µοιραστεί σε διάφορα
είδη». Στον καφέ, δηλαδή, το ποτό και το τσιγάρο, γιατί κάποιοι,
λέει, δεν κάνουν και τα τρία µαζί. Αυτά είναι τα τελευταία µέτρα
για να εξασφαλίσετε τα 1,8 δισεκατοµµύρια. Και καταθέτω στα
Πρακτικά τα σχετικά links.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μάριος Γεωργιάδης καταθέ-
τει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρί-
σκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής) 

Δυστυχώς, αυτή είναι η αντίληψη που έχετε. Νοµίζετε ότι το
να αυξήσετε τον φόρο στα τσιγάρα στεναχωρεί µόνο τον καπνι-
στή. Ή το να τον αυξήσετε στα είδη πολυτελείας στεναχωρεί
µόνο τον πλούσιο. Και αναρωτιέµαι πάλι πόσο άσχετοι µπορεί να
είστε µε τους κανόνες της αγοράς. Δεν ξέρετε ότι µε την τερά-
στια φορολογία θα µπουν περισσότερα λουκέτα σε επιχειρήσεις;
Νοµίζετε ότι µε την αύξηση του φόρου στα τσιγάρα θα µειώσετε
το κάπνισµα; Ξέρετε πόσα µίνι µάρκετ θα κλείσετε; Ξέρετε πού
θα φτάσετε το λαθρεµπόριο; Υπενθυµίζω ότι ήταν 3% πριν από
µερικά χρόνια και είναι πάνω από 25% αυτή τη στιγµή. Και µε τα
0,50 λεπτά που θέλετε να αυξήσετε, θα ανέβει ακόµη περισσό-
τερο. Ξέρετε πόσους φόρους χάνετε από το λαθραίο τσιγάρο; 

Δεν ξέρετε, αλήθεια, πόσοι θα χάσουν τις δουλειές τους από
αυτούς που δουλεύουν σε επιχειρήσεις που εξαρτώνται έµµεσα
ή άµεσα από αυτά; Δεν ξέρετε ότι οικογένειες θα υποφέρουν;
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Δεν ξέρετε πως όταν µια επιχείρηση κλείνει, όλες οι υπόλοιπες
κλυδωνίζονται; Κανείς δεν σας έχει µιλήσει για τις αλυσιδωτές
αντιδράσεις στις ελεύθερες αγορές; Για τους κανόνες που διέ-
πουν τις ιδιωτικές συναλλαγές; Ή µήπως όλα αυτά τα γνωρίζετε,
αλλά δεν σας ενδιαφέρει;

Φαίνεται ότι δεν σας απασχολεί, αγαπητοί συνάδελφοι, και να
απολυθούν λίγα «τσιράκια των αφεντικών». Έτσι δεν τους απο-
καλείτε τους ιδιωτικούς υπαλλήλους στις παρέες σας;

Αποκρατικοποιείτε µια τεράστια λίστα οργανισµών και µάλι-
στα, σε δόσεις. Να είµαστε ξεκάθαροι: Ο περιορισµός του κρά-
τους είναι πάγιο αίτηµα της Ένωσης Κεντρώων. Πιστεύουµε ότι
αποτελεί τη βάση για τις µεταρρυθµίσεις, µαζί µε την απελευθέ-
ρωση των κλειστών επαγγελµάτων. Ο αρρωστηµένος κρατικός
παρεµβατισµός, αυτές οι παθογένειες που µας τρώνε όλα αυτά
τα χρόνια, είναι η νούµερο ένα αιτία της κατάντιας µας. Οφεί-
λουµε να δώσουµε χώρο και ανάσες στους νέους που ξεκινούν
τώρα τη ζωή τους, µε όνειρα και αισιοδοξία. Αλλά εσείς, αποκρα-
τικοποιείτε από ανάγκη, όχι από στρατηγική. 

Καταθέτω στα Πρακτικά σχετική πηγή της Εταιρείας Ακινήτων
Δηµοσίου µε πάνω από εβδοµήντα χιλιάδες δηµόσια και τουρι-
στικά ακίνητα. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μάριος Γεωργιάδης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Θες να τα πουλήσουµε; 
ΜΑΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Δεν ξέρω αν θα τα πουλήσετε. Είναι

ο εναλλακτικός σας κόφτης. Για να µην κόψετε τις συντάξεις, θα
πουλάτε. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Τι λες τώρα; 
ΜΑΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Για να το πω στη δική σας ορολογία,

ξεπουλάτε. Ξεπουλάτε για να καλύψετε τρύπες, όχι για να φέ-
ρετε ανάπτυξη.

Έχετε έλλειψη τεχνογνωσίας και διάθεσης για να φέρετε αυτό
το έργο εις πέρας και σε όφελος της χώρας. Οι αποκρατικοποι-
ήσεις εάν γίνουν σωστά -όχι µε τον τρόπο που το κάνετε εσείς-
θα φέρουν κρατικά έσοδα δια της φορολογήσεως και των ασφα-
λιστικών εισφορών. Το ίδιο θα συνέβαινε εάν προχωρούσατε και
µε την απελευθέρωση των επαγγελµάτων, πράγµα που δεν πι-
στεύουµε να γίνει, τουλάχιστον µε το υπάρχον Κοινοβούλιο.

Γιατί φτάσαµε σήµερα να έχουµε τόσα κλειστά επαγγέλµατα;
Γιατί τόσα ειδικά καθεστώτα και εξαιρέσεις σε τόσο διαφορετι-
κούς κλάδους; Και αυτό ήταν -και ακόµη είναι- ένας σηµαντικός
παράγοντας της µεγάλης ανεργίας. Ο νέος που θέλει να ανοίξει
µια επιχείρηση, που συνδέεται µε αυτά τα κλειστά επαγγέλµατα,
φεύγει στο εξωτερικό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εκεί που
βρίσκει κοινωνίες να εκτιµούν αξιοκρατικά τις ικανότητές του. 

Σας φέρνω και εγώ το µαντάτο: Αυτός µας εγκατέλειψε, όχι
εµείς. Εµείς τον έχουµε ανάγκη και όχι αυτός. Εµείς υποφέρουµε
τώρα. Εµείς θα υποφέρουµε τα επόµενα χρόνια και όχι αυτός.
Γιατί φτάσαµε να υπάρχουν τόσοι συνταξιούχοι όσοι και εργα-
ζόµενοι, ενώ θα έπρεπε να είναι τέσσερις προς ένα; Η αναλογία
πλησιάζει το ένα προς ένα. Γιατί κατέρρευσε το ασφαλιστικό µας
σύστηµα και φτάσαµε στο τεράστιο δηµόσιο χρέος που πλησιά-
ζει το 190% του ΑΕΠ µας; Θα σας δώσω µια απλή και ξεκάθαρη
απάντηση, βγαλµένη από την ψυχή και την εµπειρία εκατοµµυ-
ρίων συµπολιτών µας. Επειδή ποτέ σε αυτή τη χώρα δεν υπήρξε
υγιής οικονοµία. Σκορπίσατε τη µιζέρια και το φόβο στην ελλη-
νική κοινωνία και την εργασία και την παραγωγή. 

Και εσείς, ως συνεχιστές του πελατειακού κράτους, αλλά και
οι προηγούµενες κυβερνήσεις βέβαια των τελευταίων δεκαετιών,
διαπαιδαγωγήσατε, όλοι σας, τα τελευταία σαράντα χρόνια
στρατιές λαούς, οι οποίοι θεωρούσαν µαγκιά το να δουλεύουν
τρεις ώρες καθηµερινά, σφραγίζοντας έγγραφα και να αµείβον-
ται πέντε και δέκα φορές παραπάνω από την αντίστοιχη θέση
του ιδιωτικού τοµέα. Όλη αυτή η κοινωνική σήψη θεωρήθηκε από
τους ψηφοφόρους σας κεκτηµένο δικαίωµα. Άρχισαν να δανεί-
ζονται για εξοχικά, για δεύτερα και τρίτα αυτοκίνητα, επειδή θε-
ώρησαν ότι πάντα θα παίρνουν αυτούς τους τεράστιους µισθούς,
αυτές τις τεράστιες συντάξεις, αυτά τα τεράστια εφάπαξ. Και
όταν έκλεισε η κάνουλα γιατί σταµάτησε ο δανεισµός, ξεµείναµε

από φόρους. Και όταν, όπως είναι λογικό, άρχισαν να µειώνονται
αυτοί οι µισθοί, αυτές οι παροχές στο δηµόσιο τοµέα, άρχισαν
οι φωνές της δηµαγωγίας από τους ίδιους τους δηµιουργούς της
φτώχειας: «Έξω οι ξένοι που µας πίνουν το αίµα. Κάτω τα µνη-
µόνια του θανάτου. Κάτω οι γερµανοτσολιάδες, οι δωσίλογοι, οι
Τσολάκογλου. Στα τέσσερα!». Αυτά µας λέγατε τόσο καιρό και
αυτά µας λέτε. 

Αλήθεια, γιατί βρίζουµε ως προδότες τους συµπολίτες µας,
που έδειξαν έστω και την παραµικρή συµπάθεια στις απαιτήσεις
των ευρωπαίων περί µεταρρυθµίσεων; Θα σας πω εγώ γιατί.
Επειδή θεωρήσατε Ελλάδα το ρουσφέτι και τη µίζα, επιβάλλατε
ως γνώρισµα του Έλληνα τη λαµογιά, το µπαξίσι και το αραλίκι.
Ποιος σας έδωσε το δικαίωµα να δώσετε στον Έλληνα αυτή την
ταυτότητα; Ποιος σας είπε κύριοι ότι οι παππούδες σας αγωνί-
στηκαν στα βουνά για να διοριστείτε εσείς στο δηµόσιο, εις
βάρος των υπολοίπων συµπολιτών µας; Ποιος εξέθρεψε τις νεο-
λαίες σας να γράφουν λιβέλους και επαναστατικά κείµενα για το
δικαίωµα του διορισµού τους, µε εξαργύρωση τους αγώνες των
προγόνων σας; 

Δεν τα λέω εγώ. Καταθέτω στα Πρακτικά σχετικές πηγές.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μάριος Γεωργιάδης καταθέ-

τει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρί-
σκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Για ποια περίοδο, αγαπητέ; 
ΜΑΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Για όλες τις περιόδους. Τα τελευταία

σαράντα χρόνια όλοι υπεύθυνοι είσαστε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Παρακαλώ, µη διακό-

πτετε. Αφήστε τον να πει ό,τι θέλει. 
ΜΑΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Μη µε διακόπτετε. Θα τελειώσει ο

χρόνος και θα έχω..
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Πείτε µας έναν υπάλληλο…
ΜΑΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Θέλετε να σας πω έναν υπάλληλο; Θέ-

λετε να σας µιλήσω για ράπερ; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Παρακαλώ!
ΜΑΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ποιος σας έδωσε το δικαίωµα να

ακούνε στο εξωτερικό τη λέξη «Greek» και να τη θεωρούν συνώ-
νυµο του απατεώνα και του τεµπέλη; Το ξέρετε ότι αυτή τη στιγ-
µή που µιλάµε υπάρχουν Έλληνες επιστήµονες, Έλληνες επιχει-
ρηµατίες, Έλληνες καλλιτέχνες που δίνουν τη µάχη τους στο
εξωτερικό για να αντιστρέψουν αυτή τη δυσάρεστη εικόνα, που
εσείς έχετε καλλιεργήσει εξ ονόµατός τους; Ξεκινούν τις συναλ-
λαγές τους σε καθεστώς δυσπιστίας. 

Η αξιοπιστία της Ελλάδας στο εξωτερικό, αυτή τη στιγµή που
µιλάµε, βρίσκεται στο χαµηλότερο σηµείο της µεταπολιτευτικής
ιστορίας της. Μας κάνατε και µας κάνετε ρεζίλι για να διατηρη-
θείτε λίγο ακόµη στην εξουσία, για να εκπροσωπήσετε λίγο
ακόµη τον πολλαπλοσυνταξιούχο ΔΕΚΟ των 3.000 ευρώ, τον αρ-
γόµισθο…

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Τα δια-
βάζεις αυτά που λες; Τους «FINANCIAL TIMES» ανάποδα διαβά-
ζεις; 

ΜΑΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Διαβάζω πάρα πολύ καλά, κύριε Υ-
πουργέ. 

…τον κρατικό υπάλληλο, τον ανειδίκευτο µετακλητό υπάλληλο
που προσλαµβάνετε στο επιτελείο του κρατικού σας σχεδια-
σµού, τον κρατικοδίαιτο επιχειρηµατία, τον νεόπλουτο συνδικα-
λιστή, εργατοπατέρα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Ολοκληρώνω σε ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε. 
Έχετε χωρίσει την κοινωνία σε δύο στρατόπεδα: Εκείνους που

παράγουν κι εκείνους που παρασιτούν. Εσείς, δυστυχώς, εκπρο-
σωπείτε τους δεύτερους. Έχετε διαλέξει στρατόπεδο προ πολ-
λού. 

Εµείς, ως Ένωση Κεντρώων, λέµε στο παραγωγικό µέλος της
κοινωνίας ότι το στηρίζουµε, ότι είµαστε µαζί του είτε είναι στον
δηµόσιο τοµέα είτε στον ιδιωτικό. Σε εκείνους, δε, που παρασι-
τούν εις βάρος των υπολοίπων, σε εκείνους που έχουν ταυτίσει
την ελληνικότητα µε τη λαµογιά, τους λέµε να µη µας ψηφίσουν.
Θα προχωρήσουµε χωρίς αυτούς. Θα προχωρήσουµε χωρίς
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εσάς. Θα προχωρήσουµε µε το υγιές, το παραγωγικό κοµµάτι
της κοινωνίας, που ζει στο περιθώριο της πολιτικής, απαξιώνον-
τάς τη. Είναι πολλοί αυτοί, αγαπητοί συνάδελφοι, γι’ αυτό ανη-
συχείτε. Υποσχόµαστε να τους βρούµε και να τους φέρουµε κο-
ντά µας, κοντά στην Ένωση Κεντρώων, κοντά στον Βασίλη Λε-
βέντη. 

Καταψηφίζουµε επί της αρχής το νοµοσχέδιο. Επιφυλασσό-
µεθα επί των άρθρων. 

Καλησπέρα σας και καλή τύχη. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ένωσης Κεντρώων)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τον λόγο έχει ο
Υπουργός Οικονοµικών ο κ. Τσακαλώτος, για κάποιες νοµοτεχνι-
κές βελτιώσεις. 

(Θόρυβος-διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Παρακαλώ! Καθίστε κάτω.
(Θόρυβος-διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Ένωσης Κεν-

τρώων)
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Έχω

κάποιες νοµοτεχνικές βελτιώσεις για τα άρθρα 184 έως 214. Οι
περισσότερες από αυτές διορθώνουν τις παραποµπές σε άλλα

άρθρα του νοµοσχεδίου, άρα, δεν έχουν µεγάλη σηµασία. 
Διορθώνονται εκφραστικά λάθη, που µπορεί να δηµιουργή-

σουν σύγχυση, όπως για παράδειγµα, η αναφορά ότι µεταβιβά-
ζονται στην ΕΤΑΔ και κινητά, που δεν έχει περιουσιακά στοιχεία,
αλλά έχει µόνο ακίνητα. 

Διορθώνεται η αναφορά στους λογαριασµούς που τηρούνται
στην Τράπεζα της Ελλάδος, για να µην δηµιουργηθεί διαχειρι-
στικό πρόβληµα, σε ποιους λογαριασµούς είναι δηλαδή. 

Λαµβάνεται υπ’ όψιν η έκθεση της Επιστηµονικής Υπηρεσίας
της Βουλής και αποτυπώνεται ορθά η αναφορά στις διαδικασίες
ενώπιον της Βουλής, που µας υπέδειξε πώς πρέπει να διατυπω-
θεί αυτό, που γίνεται ο έλεγχος στη Βουλή, που κάποιοι από ε-
σάς έχετε την εντύπωση ότι δεν θα υπάρχει. 

Αντικαθίσταται το παράρτηµα Γ’ του άρθρου 196, που περι-
λαµβάνει τα ακίνητα του ΤΑΙΠΕΔ. Στην πραγµατικότητα είναι τέσ-
σερα λιγότερα, γιατί τέσσερα από αυτά ήδη έχουν µεταβιβαστεί
σε τρίτους. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Ευκλείδης Τσα-

καλώτος καταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες νοµο-
τεχνικές βελτιώσεις, οι οποίες έχουν ως εξής: 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστούµε. 
Τον λόγο έχει ο κ. Χρήστος Μαντάς. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η πλειοψη-

φία του λαού µας βιώνει ένα δύσκολο, πολύ δύσκολο ταξίδι στη
συγκεκριµένη ιστορική συγκυρία. 

Μπορεί, από µια πρώτη µατιά να µην υπάρχουν µέχρι τώρα οι
ιστορικές αναλογίες µε τον ταραγµένο εικοστό αιώνα, των ακ-
ραίων συγκρούσεων και καταστροφών, των µεγάλων ελπίδων και
της ανάτασης εκατοντάδων εκατοµµυρίων ανθρώπων, αλλά και
των µεγάλων διαψεύσεων, απογοητεύσεων, αλλά και ταυτό-
χρονα κατακτήσεων, ωστόσο στην κλίµακα των δύο πρώτων δε-
καετιών του εικοστού πρώτου αιώνα η πλειοψηφία του λαού µας
και η χώρα µας, µε τις βαθιές ανακατατάξεις που προκάλεσε η
καπιταλιστική κρίση του 2008, βρίσκεται πραγµατικά στο µάτι του
κυκλώνα. Δεκαετίες αντιλαϊκών πολιτικών επιλογών και διαπλε-
κόµενων συµφερόντων, που τραυµάτισαν βαθιά τον λαό µας και
τη χώρα, οδήγησαν εκτός των άλλων σε αυτή τη θέση. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, τα λέω αυτά, γιατί σε αυτές τις
συνθήκες, σε αυτές τις δύσκολες στιγµές, ιδιαίτερα η Αριστερά
δεν επιτρέπεται να µην αντιλαµβάνεται τη µεγάλη εικόνα. Σε ευ-
ρωπαϊκή κλίµακα και ιδιαίτερα στα πλαίσια της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης διαµορφώνονται συνθήκες πιθανόν απότοµων µεταβολών,
που ενδέχεται να επηρεάσουν µε καθοριστικό τρόπο τις εξελί-
ξεις. Ένα πιθανό Brexit, η ραγδαία άνοδος εθνικιστικών ακροδε-
ξιών και ρατσιστικών δυνάµεων, η προσφυγική κρίση και πολλά
άλλα συνιστούν ανοιχτές προκλήσεις.

Το δικό µας καράβι σε αυτή τη φουρτουνιασµένη θάλασσα τα-
ξιδεύει. Και ναι, θέλουµε να περάσουµε το Κάβο Ντόρο, κλείνον-
τας την αξιολόγηση και µειώνοντας το δυσβάσταχτο χρέος, για
να ξεκαθαρίσει το τοπίο, αλλά θα εξακολουθούµε να είµαστε σε
ταραγµένα νερά. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, νοµίζω ότι είναι απαίτηση, σε
αυτή τη δύσκολη συγκυρία η πολιτική αντιπαράθεση, όσο κι αν
είναι σφοδρή, να γίνεται σε πραγµατική βάση και µε αίσθηµα ευ-
θύνης. Και νοµίζω ότι αυτό ακριβώς το πράγµα έχει λείψει από
τη χθεσινή, την προχθεσινή, αλλά και τη σηµερινή συζήτηση. 

Μπορούµε να συγκρουστούµε απίστευτα στα δεδοµένα που
υπάρχουν, όχι σε φανταστικές κατασκευές. Μπορείτε να µας
ασκείτε την πιο σφοδρή κριτική σε όλα τα επίπεδα, όµως το ότι
έχει χαθεί το µέτρο είναι αποτέλεσµα του ότι γνωρίζετε ένα
πράγµα. Η στρατηγική σας της πάση θυσία επιστροφής σας στην
εξουσία ακυρώνεται από την ίδια την πραγµατική εξέλιξη. Αυτό
είναι που κρύβεται πίσω από αυτές τις απίστευτες εικόνες, που
έχουµε δει αυτές τις µέρες. Γι’ αυτό και ο κ. Σαµαράς αρχίζει τον
ανένδοτο. Γι’ αυτό και δεν είναι καθόλου τυχαία στη συγκεκρι-
µένη στιγµή η παρέµβαση του κεντρικού τραπεζίτη. Να τα έ-
χουµε αυτά στο µυαλό µας. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θα µιλήσω για δύο συγκεκριµένα
πράγµατα που αφορούν το µηχανισµό, τον λεγόµενο κόφτη,
αλλά και για το ταµείο. Θέλω πρώτα απ’ όλα, να θυµίσω ότι
εκείνη την πραγµατικά πολύ δύσκολη βραδιά, που η ελληνική αν-
τιπροσωπεία έδινε τη µάχη της διαπραγµάτευσης, από τη γερ-
µανική πλευρά, από τον κ. Σόιµπλε, επιχειρήθηκε ένα colpo
grosso και αυτό ήταν το περίφηµο ταµείο, όχι αυτό που τελικά
αποτυπώνεται στο σηµερινό νοµοσχέδιο. Θυµάστε µε ποια έδρα
και πού. Θυµάστε µε ποια σύνθεση και πού. Τα θυµάστε όλα
αυτά. 

Κάναµε έναν συµβιβασµό. Μπορείτε να µας κάνετε κριτική,
όση θέλετε, γι’ αυτό. Κριτική πρώτα απ’ όλα, κάνουµε εµείς από
τη δικιά µας σκοπιά κι έχουµε πλήρη συνείδηση ότι αυτό ακριβώς
που αποτυπώθηκε ως συµβιβασµός δεν ήταν η δικιά µας επιλογή
και είναι απολύτως σαφές αυτό το πράγµα. 

Εµείς, από πολύ διαφορετική σκοπιά, λοιπόν, βλέπουµε και αν-
τιµετωπίζουµε τις δυσκολίες αυτές. Όµως, θα σας παρακαλέσω
πάρα πολύ το Μέρος Δ’, το κεφάλαιο δηλαδή του σχεδίου νόµου
που αναφέρεται στο ταµείο, να το διαβάσετε µε προσοχή και να
κάνουµε αντιπαράθεση πάνω στα συγκεκριµένα στοιχεία.

Δεν είναι δυνατόν, για παράδειγµα, στους σκοπούς του Τα-
µείου να µη διαβάζετε ότι, πέρα από το δεύτερο που αφορά τη
συµβολή στην αποµείωση των οικονοµικών υποχρεώσεων της
Ελληνικής Δηµοκρατίας, δηλαδή στο χρέος, συνεισφέρει πόρους

για την υλοποίηση της επενδυτικής πολιτικής της χώρας και για
την πραγµατοποίηση επενδύσεων που συµβάλλουν στην ενί-
σχυση της ανάπτυξης της ελληνικής οικονοµίας, διότι, αν σ’ αυ-
τόν τον συµβιβασµό πετύχαµε κάτι -και νοµίζω ότι είναι εξαιρε-
τικά ουσιαστικό- είναι αυτό το 50% από την αξιοποίηση αυτής
της δηµόσιας περιουσίας που περνάει σ’ αυτό το συγκεκριµένο
ταµείο να µπορούµε, πράγµατι, να το διοχετεύουµε στην ανά-
πτυξη της χώρας, όχι µόνο των ίδιων των στοιχείων και των τµη-
µάτων που αποτελούν το ταµείο, αλλά και συνολικά στην ανά-
πτυξη της χώρας.

Επίσης, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, νοµίζω ότι έχουν απαν-
τηθεί µε σαφήνεια και χωρίς καµµιά αµφιβολία, τα θέµατα που
αφορούν το Εποπτικό Συµβούλιο, το Διοικητικό Συµβούλιο, το αν
είναι ελληνικό ή δεν είναι ελληνικό, αν ανήκει στην ελληνική επι-
κράτεια, στο ελληνικό δηµόσιο αυτό το ταµείο. Νοµίζω ότι έχουν
απαντηθεί µε σαφήνεια, που δεν χωρά αµφιβολία.

Θα πω και το τελευταίο σ’ αυτό το συγκεκριµένο σηµείο. Ποιος
είπε και από πού βγάζετε το συµπέρασµα ότι ξαφνικά απαγο-
ρεύεται οποιοσδήποτε  κοινοβουλευτικός έλεγχος σ’ αυτήν τη
διαδικασία; Πολύ περισσότερο δε, αν δείτε µε προσοχή τις δια-
τάξεις που διέπουν αυτόν τον νόµο, τα στοιχεία διαφάνειας και
απολογισµού είναι πολλάκις περισσότερα απ’ ότι συνέβαινε στο
ΤΑΙΠΕΔ, το οποίο ήταν ένα ταµείο ιδιωτικοποιήσεων. Τελεία και
παύλα! Περί αυτού πρόκειται. 

Σε αυτό έχουµε µια ιδεολογική σύγκρουση. Έχουµε µια σαφή
πολιτική διαφορά. Για εµάς, αυτό είναι συµβιβασµός. Δεν έχουµε
αυτήν την άποψη, αν θέλετε, της µονόδροµης ιδιωτικοποίησης.
Δεν έχουµε αυτήν την άποψη. Το διακηρύσσουµε σε όλους τους
τόνους. Δεν το κρύβουµε αυτό το πράγµα. Όµως, µη µας λέτε
ότι «στερείτε το δικαίωµα του κοινοβουλευτικού ελέγχου».

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Το στερείτε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Όχι, δεν είναι έτσι, κύριε Δένδια, και το

ξέρετε πολύ καλά.
Τελειώνω και λέω ένα σηµείο για τον κόφτη και κλείνω. Δεν θα

πω αυτά που ήδη έχουν ειπωθεί. 
Θα πω, όµως, ότι υπάρχει ένα θέµα, το οποίο δεν έχει αναδειχ-

θεί, κατά τη γνώµη µου. Υπάρχει το άρθρο 9. Μέσα στη διάταξη
αυτή το άρθρο 9 έχει δύο ρήτρες διαφυγής, στην περίπτωση που
βρεθούµε σε µια δύσκολη θέση. Η µια αφορά, βεβαίως, τις φυ-
σικές καταστροφές και η άλλη αφορά –για να µην το ξεχνάµε
αυτό και θέλω να το διαβάσω ακριβώς όπως είναι διατυπωµένο-
το εξής: «Σε περίπτωση υστέρησης του πραγµατικού ρυθµού µε-
γέθυνσης του ΑΕΠ, που ξεπερνά το 0,5%, κατά τους όρους της
παραγράφου 2» κ.λπ., «λαµβάνει η χώρα αυτόµατη προσαρµογή
του µηχανισµού µε αντίστοιχη µείωση της απόκλισης, όπως ορί-
ζει στο παρόν».

Με απλό τρόπο, όταν υπάρχει πραγµατική απόκλιση, πραγµα-
τική υστέρηση από τον ρυθµό µεγέθυνσης, τότε τα πράγµατα
αναθεωρούνται και αυτή είναι µια δυνατότητα και µια ρήτρα δια-
φυγής εξαιρετικά σηµαντική στην περίπτωση που γίνουν όλα τα
κακά µαζί και πέσουµε, ας πούµε, σ’ αυτήν τη δυσκολία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ωραία. Βάλτε µια τε-
λεία.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Τελειώνω. Με συγχωρείτε πάρα πολύ,
αλλά δώστε µου τριάντα δευτερόλεπτα, για να πω το εξής: Εµείς,
το ταξίδι θα το συνεχίσουµε µε αποφασιστικότητα, χωρίς αλαζο-
νεία, µε αίσθηση ευθύνης, µε αίσθηση του δικαίου και θα κρι-
θούµε, όχι από την εφαρµογή ή όχι του προγράµµατος που
έχουµε συµφωνήσει, αλλά κυρίως από τα δικά µας προαπαιτού-
µενα, από τη δική µας ικανότητα να αφήσουµε πραγµατικά ένα
αριστερό αποτύπωµα σ’ αυτήν την πορεία.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ο κ. Χατζηδάκης έχει

τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και

κύριοι συνάδελφοι, Αγίου Κωνσταντίνου και Ελένης σήµερα. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ: Χρόνια πολλά!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Χρόνια πολλά!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Ευχαριστώ! Γιορτάζει περί-

που η µισή Ελλάδα, αλλά θα έλεγα ότι εκτός απ’ αυτή τη γιορτή,
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έχουµε και ένα τετραήµερο εορτασµό που ξεκίνησε από προχ-
θές, µε οργανωτή την Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ. Γιορτάζουν τις
µεγάλες τους επιτυχίες, όπως αποτυπώνονται σ’ αυτό το νοµο-
σχέδιο. 

Γιορτάζουν, για παράδειγµα, τα µέτρα κοινωνικής δικαιοσύ-
νης, τα οποία προωθούνται µέσω των έµµεσων φόρων, που είναι
1,8 δισεκατοµµύρια ευρώ. Κατά την Κυβέρνηση, θα είναι οι βιο-
µήχανοι εκείνοι οι οποίοι θα αγοράζουν πιο ακριβά τρόφιµα στα
σούπερ-µάρκετ, λόγω της αύξησης της φόρου προστιθέµενης
αξίας. Θα είναι οι εφοπλιστές και όχι τα λαϊκά στρώµατα, που θα
αγοράζουν ακριβότερη βενζίνη, για να κινούνται µε τα αυτοκί-
νητά τους. Θα είναι οι κεφαλαιούχοι και όχι κάθε Έλληνας πολί-
της, εκείνοι οι οποίοι θα πληρώνουν ακριβότερο τηλέφωνο, µετά
από τις προβλέψεις που υιοθετούνται απ’ αυτόν εδώ το νόµο.

Γιορτάζει, όµως, η Κυβέρνηση και τις ρυθµίσεις για τα κόκκινα
δάνεια. Παρακολουθώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, τη δική σας λογική για τα κόκκινα δάνεια. Και δεν πάω πίσω
στον Γενάρη µε τις αυταπάτες, πάω στον Σεπτέµβριο, που ο κ.
Τσίπρας είχε προσγειωθεί στην πραγµατικότητα, µετά το µνηµό-
νιο που ψήφισε και µίλησε στη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης.
Εκεί είπε ότι ένας από τους λόγους που θα έπρεπε να ψηφιστεί
ο ΣΥΡΙΖΑ ήταν η διαχείριση των κόκκινων δανείων. Τι είπε; Είπε:
«Έχει πολύ µεγάλη διαφορά εάν θα υπάρξει σθεναρή διαπραγ-
µάτευση και διεκδίκηση, προκειµένου τα «κόκκινα» δάνεια των
τραπεζών να µην πάνε στα λεγόµενα distress funds, στα κοράκια
δηλαδή, που θα αρχίσουν να κυνηγούν τους δανειολήπτες και
θα ξεκινήσουν οι πλειστηριασµοί».

Αυτά είπε ο κ. Τσίπρας τον Σεπτέµβρη. Ο κ. Σταθάκης τον Δε-
κέµβρη, όταν περνούσε η πρώτη δόση για τα κόκκινα δάνεια, µας
είπε τα εξής και διαβάζω από τα Πρακτικά της Βουλής: «Άρα, η
όλη συζήτηση που ακούστηκε για µελλοντική απελευθέρωση
στεγαστικών και καταναλωτικών µικροµεσαίων είναι εκτός πραγ-
µατικότητας, δεν ισχύουν». Μας το είπε ο αρµόδιος Υπουργός
και σήµερα γίνεται ακριβώς το αντίθετο. Γίνεται ακριβώς το αν-
τίθετο απ’ αυτά που λέγατε τον Γενάρη µε τη «σεισάχθεια», απ’
αυτά που λέγατε τον Σεπτέµβρη µε τον κ. Τσίπρα, απ’ αυτά που
λέγατε το Δεκέµβρη µε τον κ. Σταθάκη. 

Δεν ξέρω, αλλά εάν το καλοσκεφθούµε, µπορεί και να έχετε
δίκιο. Αυτό που λέγατε «κανένα σπίτι σε χέρια τραπεζίτη» µπορεί
σήµερα να πραγµατώνεται. Γιατί µε τη στενή έννοια, φεύγουν
πράγµατι τα δάνεια από τους τραπεζίτες και πάνε στα funds.
Έχετε κάθε λόγο ενδεχοµένως, εάν πάρουµε αυτή την ερµηνεία,
να πανηγυρίζετε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ.

Πανηγυρίζετε και για άλλον έναν λόγο προφανώς. Πανηγυρί-
ζετε, διότι θα αξιοποιήσετε -όχι µε ιδιωτικοποιήσεις και συµβά-
σεις παραχώρησης, προφανώς θα βάλετε πεταλούδες να πετάνε
και θα βάλετε και παιδικές χαρές µέσα- τη δηµόσια περιουσία. 

Ο κ. Τσίπρας και πάλι, γνωστός για την αξιοπιστία του στο πα-
νελλήνιο και σε ολόκληρη την υφήλιο, νοµίζω, είχε πει -και τα έχω
εδώ, αλλά δεν τα διαβάζω όλα, για να µην χάνω χρόνο- ότι ένας
από τους λόγους για να ψηφιστεί ο ΣΥΡΙΖΑ είναι ότι εµείς θα
ιδιωτικοποιούσαµε δεκαεννέα assets του ΤΑΙΠΕΔ, ενώ εσείς
µόνο εννέα. Μόνο εννέα, ε; Θα σας πω µετά πού πάτε σήµερα. 

Είχε πει, επίσης, τον Σεπτέµβριο, µετά τις αυταπάτες, ότι «δεν
µιλάµε για εκποίηση, αλλά µιλάµε για αξιοποίηση σε βάθος
τριάντα χρόνων». Το είπε στις 7.9.2015 στη ΔΕΘ: «Αξιοποίηση
τριάντα χρόνων».

Τι έχουµε σήµερα, λοιπόν; Και πείτε µου, αν κάνω λάθος. Είναι
αλήθεια ή όχι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, ότι δεν
µιλάµε για τριάντα χρόνια, αλλά για έναν αιώνα ουσιαστικά, για
ενενήντα εννέα χρόνια;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Για τι πράγµα;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Αυτό το Ταµείο θα πάρει ένα

µεγάλο κοµµάτι –σχεδόν το σύνολο- της δηµόσιας περιουσίας
µέχρι το 2115! Αυτό ψηφίζεται σήµερα!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΑΡΤΙΝΟΣ: Καλύτερα θα ήταν µέσα σε
τρία χρόνια…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Αυτό είναι το πρώτο. 
Ενώ τα δάνεια, όπως ξέρετε, διαρκούν για τριάντα πέντε χρό-

νια. 
Δεύτερον, είναι αλήθεια ή όχι ότι δίνετε ένα τεράστιο κοµµάτι

της περιουσίας και εξαιρούνται ουσιαστικά η Ακρόπολη και τα
µουσεία, οι αιγιαλοί και τα δάση; Όλα τα άλλα ή πάνε ή µπορούν
να πάνε σε αυτό το υπερταµείο. Είναι αλήθεια ή όχι ότι πέραν
όσων εκχωρούνται σήµερα µπορούν µε βάση τις προβλέψεις του
άρθρου 196 παράγραφος 6 να πάνε και άλλα ακίνητα µε υπουρ-
γική απόφαση και µόνο και χωρίς έλεγχο της Βουλής στην ΕΤΑΔ;
Είναι αλήθεια ή όχι ότι η τρόικα έχει βέτο σε όλες τις αποφάσεις
µέσω του εποπτικού συµβουλίου, το οποίο ελέγχει και το διοικη-
τικό συµβούλιο; Είναι αλήθεια ή όχι ότι η Βουλή των Ελλήνων µε
τη σηµερινή ντροπιαστική απόφαση, την οποία είστε έτοιµοι να
ψηφίσετε, αποκλείεται για έναν αιώνα από τον έλεγχο της δηµό-
σιας περιουσίας; Για έναν αιώνα αποκλείετε τον έλεγχο της Βου-
λής!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Κάνεις λάθος απόλυτο!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Και µε τις διορθώσεις που

έφερε ο κ. Τσακαλώτος επιτρέπεται απλώς µια ακρόαση, ενώ
στον νόµο του ΤΑΙΠΕΔ υπάρχει σύµφωνη γνώµη. Και γι’ αυτό σή-
µερα λόγω αυτού του νόµου περνάει η σύµβαση για τα περιφε-
ρειακά αεροδρόµια του προηγούµενου για τον ΤΑΙΠΕΔ. 

Και είναι αλήθεια ή όχι –επειδή µας λέτε ότι ψηφίσαµε το µνη-
µόνιο- ότι το µνηµόνιο του καλοκαιριού δεν έλεγε τίποτα για όλα
αυτά και κυρίως δεν έλεγε τίποτα για τα ενενήντα εννιά χρόνια
και για τον αποκλεισµό της Βουλής από όλες αυτές τις διαδικα-
σίες;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επειδή είµαι κάπως παλιός, δεν
µπορώ να ξεχάσω τους συνδικαλιστές του ΣΥΡΙΖΑ έξω από το
γραφείο µου να πετάνε αυγά για το σχέδιο εκσυγχρονισµού-εξυ-
γίανσης του ΟΣΕ και σήµερα βάζετε όλο τον ΟΣΕ προς ιδιωτικο-
ποίηση. Δεν µπορώ να ξεχάσω τις διαµαρτυρίες σας και τις
καταγγελίες για την Ολυµπιακή, από την οποία γλιτώσαµε 1 εκα-
τοµµύριο ευρώ την ηµέρα. Δεν µπορώ να ξεχάσω αυτά που
έλεγε εδώ ο κ. Τσίπρας, ότι µε την εργαλειοθήκη του ΟΟΣΑ βά-
ζουµε σχοινί για να κρεµάσουµε τους Έλληνες και σήµερα θα
περάσετε όλες τις διατάξεις που δεν είχαµε περάσει εµείς από
την εργαλειοθήκη. 

Εκείνο το οποίο συµβαίνει, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι -και εγώ το πιστεύω- είναι -λένε πολλοί ότι ο ΣΥΡΙΖΑ είναι ένα
κόµµα που εξαπάτησε τους πολίτες, είναι ένα κόµµα δηµαγω-
γικό, είναι ένα κόµµα λαϊκίστικο- ότι έχετε περάσει σε µια ανώ-
τερη σφαίρα. Είστε ένα κόµµα λωτοφάγων. Φάτε, λοιπόν, τους
λωτούς σας σήµερα και πηγαίνετε να ψηφίσετε όλα όσα καταγ-
γέλλατε προηγουµένως! Κινηθείτε εσείς ως γερµανοτσολιάδες
σήµερα! 

Διότι τι άλλο να πει κανείς; Έχετε ξεπεράσει κάθε φαντασία!
Έχετε ξεπεράσει κάθε φαντασία!

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Έγινες και εσύ… Εσύ έχεις ξεπερά-
σει… Σε κέρδισε ο Άδωνις!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Χατζηδάκη, τε-
λειώνετε, παρακαλώ! Τελείωσε ο χρόνος. Και δεν φανταζόµουν
ότι θα χρησιµοποιούσατε κάποιο από τον χρόνο σας γι’ αυτόν
τον χαρακτηρισµό. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Και εάν εσείς, κύριες και κύριοι συνάδελφοι, φέρνατε κάποιο

αποτέλεσµα, θα έλεγε κανείς «κοµµάτια να γίνει». Όµως, εκείνο
που συµβαίνει είναι ότι η ελληνική οικονοµία, αντί να προχωρά
µπροστά, βουλιάζει πάλι στο πηγάδι της ύφεσης. 

Και πώς να γίνει διαφορετικά; Είστε µία Κυβέρνηση που το
µόνο που κάνετε για να πετύχετε δηµοσιονοµική προσαρµογή
είναι να επιβάλλετε φόρους, φόρους, φόρους. Πανηγυρίζετε για
τους φόρους. Και από την άλλη πλευρά, συκοφαντείτε όλες τις
διαρθρωτικές αλλαγές, που είστε αναγκασµένοι να προχωρή-
σετε. 

Εκείνο το οποίο συµβαίνει –για να παραφράσω τον Καβάφη-
είναι ότι, είναι οι προσπάθειές σας, των συφοριασµένων, σαν των
Τρώων και στο τέλος παίρνετε στο λαιµό σας όλη την Ελλάδα,
όλους τους Έλληνες. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µια λύση αποµένει, λοιπόν: Να
φύγετε το ταχύτερο δυνατό, για να ξεκινήσει µια καινούργια πο-
ρεία για τον τόπο! Είναι η µόνη λύση για την Ελλάδα. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
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(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Αυτός ο στίχος δεν

ήταν από τον Καβάφη. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, τριάντα µία µαθήτριες και
µαθητές και τρεις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 8ο Δηµοτικό Σχο-
λείο Ελευθερίου Κορδελιού Θεσσαλονίκης. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει η κ. Ευσταθία Σαλτάρη – Γεωργοπούλου.
ΕΥΣΤΑΘΙΑ (ΕΦΗ) ΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ–ΣΑΛΤΑΡΗ: Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
Θέλω κυρίως να απευθυνθώ στην Αντιπολίτευση και ειδικά στα

κόµµατα εκείνα, τα οποία στη συνείδηση του λαού µας έχουν
ταυτιστεί µε τη χρεοκοπία και µε δυνάµεις ακραίου εκβιασµού
και συµβιβασµού της πατρίδας µας.

Είναι τα κόµµατα του «ναι» άνευ όρων σε τελεσίγραφα και εκ-
βιασµούς.

Είναι τα κόµµατα που στάθηκαν απέναντι στην επιλογή για
τερµατισµό της λιτότητας και της επιτροπείας. 

Είναι τα κόµµατα που στάθηκαν εµπόδιο στην πανεθνική έκ-
φρασή µας και σε πολιτικό επίπεδο απέναντι στους εκβιασµούς.

Αυτές τις µέρες, οι νεοφιλελεύθερες δυνάµεις ανακάλυψαν
ένα άλλο πεδίο πολιτικής διαστρέβλωσης, το ΕΚΑΣ, το οποίο να
θυµίσω -για όσους κάνουν ότι δεν θυµούνται- ότι το 1997 θεσπί-
στηκε από την τότε κυβέρνηση, µε πράξη νοµοθετικού περιεχο-
µένου, και ήταν το βασικό προεκλογικό αφήγηµα του ΠΑΣΟΚ. 

Σε πλήρη αντίθεση µε ό,τι µας κατηγορείτε περί αριστερού
λαϊκισµού, ο Συνασπισµός καταψήφισε το µέτρο αυτό, γιατί λει-
τουργούσε ως ελεηµοσύνη προς τους χαµηλοσυνταξιούχους,
δεν έλυνε το πρόβληµα της εισφοροδιαφυγής και λειτουργούσε
τυχοδιωκτικά, µε προεκλογικούς όρους. 

Στην τοποθέτησή του ο νυν Υπουργός Βαγγέλης Αποστόλου,
Βουλευτής τότε, είχε αναφερθεί στην ανάγκη επανασύνδεσης µε
τα είκοσι ηµεροµίσθια του ανειδίκευτου εργάτη, εάν η κατώτερη
σύνταξη υπολογίζεται στο 80% των συντάξιµων αποδοχών και αν
όλες οι συντάξεις αυξάνονταν κάθε χρόνο, σύµφωνα µε τις συλ-
λογικές συµβάσεις εργασίας των εν ενεργεία εργαζοµένων. 

Ο Συνασπισµός ζητούσε τότε η Κυβέρνηση να ρυθµίσει συνο-
λικά το συνταξιοδοτικό ζήτηµα, προκειµένου να ανακουφίσει
πραγµατικά τους συνταξιούχους. Ποιος δικαιώνεται και ποιος
λαϊκίζει; 

Όπως αποδεικνύεται, η σχέση µας µε τον λαϊκισµό είναι µια
σχέση διαχρονικής αντιπαράθεσης, ενώ η σχέση µας µε τον λαό
είναι πραγµατικά υπαρξιακή. Αντί, λοιπόν, να δώσετε πραγµατική
λύση, όπως σηµειώναµε, επιλέξατε να επιβαρύνετε τεχνητά τον
προϋπολογισµό και να συγκαλύψετε τους µεγαλοεργοδότες και
τη γενικευµένη εισφοροδιαφυγή, γνωρίζοντας ότι αφήνετε µια
ωρολογιακή βόµβα στα χέρια της κοινωνίας.

Το 2010, στον νόµο Λοβέρδου δεν αναφέρεται ούτε µία λέξη
για τη συνέχιση του ΕΚΑΣ από την 1 Ιανουαρίου του 2015. Ου-
σιαστικά το καταργήσατε. Ο κ. Βρούτσης –προς επίρρωσιν
αυτού- τον Σεπτέµβριο του 2014 έλεγε ότι ετοιµάζει εισήγηση
για να µείνει έστω το 2015. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Εµείς, µε αιµατηρές θυσίες των πολιτών, κρατήσαµε το ΕΚΑΣ
το 2015, για την πλειοψηφία για το 2016 και µέχρι το 2019. Πρέ-
πει, όµως, να είναι στις προτεραιότητές µας να ενεργοποιήσουµε
όλες τις θετικές, προοδευτικές και ρεαλιστικές σκέψεις, ώστε να
υπάρξουν βελτιώσεις και ανακούφιση όλων όσοι αδικούνται. 

Ακούµε για ξεπούληµα της χώρας. 
Εµείς όµως επ’ ουδενί δεν θα προχωρήσουµε σε νοµοθέτηση

ταµείου για την αποπληρωµή του χρέους ούτε κατά 25%. Εσείς
θεσπίσατε µέσω του ΤΑΙΠΕΔ να πηγαίνει το 100% για το δηµόσιο
χρέος, που εσείς εκτινάξατε.

Ποιος ήταν αυτός, λοιπόν, που πρώτος δήλωσε ότι µπορούµε
να πάρουµε 50 δισεκατοµµύρια από τις αποκρατικοποιήσεις;
Ποιος είναι αυτός που έφτιαξε το ΤΑΙΠΕΔ το 2010; Ποιος άνοιξε

τις ορέξεις των δανειστών;
Μιλάτε για επενδύσεις, οι οποίες το 2014 ήταν 23 δισεκατοµ-

µύρια, ενώ το 2008, που πρωτοεκδηλώθηκε η οικονοµική κρίση,
ήταν 57 δισεκατοµµύρια. Πρόκειται για τη µεγαλύτερη αποεπέν-
δυση που έχει σηµειωθεί στον ανεπτυγµένο κόσµο. Αυτή η «επι-
τυχία» ανήκει στους τεχνοκράτες και στους νεοφιλελεύθερους
φυσικά. 

Και για να αναφερθώ στον κ. Λεβέντη, που θεοποιεί τους τε-
χνοκράτες, να πω ότι η κυβέρνηση Παπαδήµου συνέβαλε σε µία
τεράστια αποεπένδυση στην οικονοµία, την περίοδο που ο κ.
Στουρνάρας ήταν Υπουργός Οικονοµικών και µιλούσε για ανά-
καµψη το 2012. 

Να θυµίσω ακόµα µία τοποθέτηση του κ. Βενιζέλου στη Βουλή
τον Απρίλιο του 2015, όταν υπεραµύνθηκε της δανειακής σύµ-
βασης του 2010 και έλεγε: «Να µείνουµε όπως είµαστε το 2009
ή να πάµε σε αυτήν την κατάσταση;  Όχι σωρευτική ύφεση 25%,
αλλά ριζική και άµεση απώλεια του 75% του ΑΕΠ. Όχι ανεργία
26%, αλλά ανεργία 60%». Αυτό ήταν το δίληµµα, µια τοποθέτηση
πέρα για πέρα ψευδής, λαϊκίστικη και τυχοδιωκτική. Ουσιαστικά,
µε τα ποσοστά που επικαλείται ο κ. Βενιζέλος θα απέµενε ένα
ΑΕΠ περίπου στα 50 µε 60 δισεκατοµµύρια, τεράστια ανθρωπι-
στική κρίση και ανεργία –τρία εκατοµµύρια διακόσιες χιλιάδες
άνεργοι-, που παρόµοιά της δεν υπήρχε πουθενά στην ιστορία
της οικονοµίας.

Απειλούµασταν µε 75% ύφεση, γιατί υπογράψατε εξάλλου ότι
το 2012 θα βγαίναµε στην ανάπτυξη, όπου αντί για ανάπτυξη, εί-
χαµε ύφεση 7%. Με απλά λόγια, αποκαλύπτετε την απόλυτη κα-
ταλήστευση της χώρας και την άµεση και απόλυτη παράδοση
κάθε έννοιας εθνικής κυριαρχίας και υποθήκευσης όλου του
πλούτου της χώρας. Εκεί πρέπει να αναζητηθούν και οι ορέξεις
των δανειστών για ταµείο-ενέχυρο.

Μιλάτε για το ΦΠΑ. Οδηγήσατε τη χώρα στο έβδοµο υψηλό-
τερο ΦΠΑ στην Ευρωπαϊκή Ένωση και τώρα εξεγείρεστε, γιατί
φτάσαµε στην πέµπτη θέση µε το 24%. Σας απαντώ ότι ούτε
εµείς θεωρούµε ότι βελτιώνεται η ανταγωνιστικότητα και η αγο-
ραστική δύναµη µε αυτό το µέτρο, αλλά εµείς, σε πλήρη αντί-
θεση µε εσάς, λαµβάνουµε αυτό το υφεσιακό µέτρο, για να µη
σφαγιαστούν οι µισθοί και οι συντάξεις, όπως είχατε συµφωνήσει
οριζόντια περικοπή. 

Ενώ εσείς εκτοξεύσατε τον ΦΠΑ για να αποτυγχάνετε σε
όλους τους στόχους µέσα στα µνηµόνια και για να µην κυνηγάτε
τη φοροδιαφυγή, εµείς δεσµευόµαστε ότι άµεσα θα φέρουµε νο-
µοθετικές πρωτοβουλίες και θα θέσουµε στο στόχαστρο την ει-
σφοροδιαφυγή και τη φοροδιαφυγή. 

Σας ακούω να µιλάτε για τσουνάµι φορολογίας, που δηµιουρ-
γεί προβλήµατα στην πραγµατική οικονοµία. Πραγµατικά, θεωρώ
ότι είναι ένα θέµα για το οποίο πρέπει να ντρέπεστε. Την παλαι-
ότερη περίοδο της ανάπτυξης, αντί να συµβάλετε στην παραγω-
γική πρόοδο της οικονοµίας, δώσατε τα πάντα στον παρασιτι-
σµό, µε τραγικό αποτέλεσµα 30 δισεκατοµµύρια έλλειµµα στο
εµπορικό ισοζύγιο του 2008, το µεγαλύτερο έλλειµµα ως ποσο-
στό το ΑΕΠ στον ανεπτυγµένο κόσµο µάλλον. 

Όταν ο ΣΥΡΙΖΑ το 2004 κατέθεσε πρόταση νόµου για θεσµο-
θέτηση του ελάχιστου εγγυηµένου εισοδήµατος, σε µια χώρα µε
ανεργία 7%, το καταψηφίσατε, όταν ήδη εφαρµοζόταν στην πλει-
ονότητα των χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Προτιµούσατε να
πετάτε τα λεφτά σας στους φίλους, στους εθνικούς εργολάβους,
στους καναλάρχες, στους φίλους σας που εξυπηρετούσαν από
εδώ και από εκεί για πελατειακές σχέσεις. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Κλείνοντας, θα ήθελα να σηµειώσω ότι το νοµοσχέδιο θα ψη-

φιστεί, γιατί είναι µια υποχρεωτική διαδικασία καθολικών παρεµ-
βάσεων, ως απόρροια των συσχετισµών που καταγράφονται
αυτή τη στιγµή σε διεθνές και εθνικό επίπεδο και συνιστά ανα-
γκαίο βήµα για τα  κλείσιµο της αξιολόγησης που, όπως είπα και
εισαγωγικά, είναι αναγκαίος όρος για το σταµάτηµα της αποστα-
θεροποίησης της οικονοµίας και της κοινωνίας. Πρέπει να κλείσει
ο φαύλος κύκλος της αποσταθεροποίησης της χώρας, που ξεκί-
νησε το 2010 και διογκώνεται συνεχώς. 
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Από τον Ιανουάριο του 2015 κατακτήθηκαν βαθµοί ελευθερίας
για µια δηµοκρατική διέξοδο, όσο και αν προσπαθούν οι δυνά-
µεις της υποταγής και του νεοφιλελευθερισµού να µιλήσουν για
το αντίθετο. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ο κ. Παπαγγελόπου-
λος έχει τον λόγο για επτά λεπτά. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Αναπληρωτής Υπουρ-
γός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µε την τροποποίηση στον νόµο
για την υποβολή και τον έλεγχο των δηλώσεων περιουσιακής κα-
τάστασης έχουµε στόχο το γρήγορο, αλλά και αποτελεσµατικό
έλεγχο των δηλώσεων αυτών. 

Οι βασικές διαφοροποιήσεις, σε σχέση µε τη δοµή της ισχύου-
σας νοµοθεσίας, που ρυθµίζονται µε το σχέδιο νόµου είναι οι κά-
τωθι: Η Επιτροπή Ελέγχου Δηλώσεων Περιουσιακής Κατάστα-
σης, που καθιερώθηκε µε το άρθρο 3Α’ του ν.3213/2003, όπου
ισχύει µέχρι σήµερα, περιορίζεται στην παραλαβή, επεξεργασία
και έλεγχο των δηλώσεων περιουσιακής κατάστασης µόνο του
Πρωθυπουργού, των Αρχηγών των πολιτικών κοµµάτων, που εκ-
προσωπούνται στο εθνικό ή το ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, καθώς
και όσων λαµβάνουν κρατική χρηµατοδότηση, των Υπουργών,
των Αναπληρωτών Υπουργών, των Υφυπουργών, των Βουλευ-
τών, των Ευρωβουλευτών και τέλος όσων διαχειρίζονται τα οικο-
νοµικά των πολιτικών κοµµάτων που εκπροσωπούνται στο εθνικό
ή το ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, ενώ προστίθενται οι περιφερειάρ-
χες, οι δήµαρχοι και οι γενικοί γραµµατείς αποκεντρωµένης δι-
οίκησης. 

Τα πρόσωπα µπορεί να ακούστηκαν πολλά, όµως πρέπει να
σας ενηµερώσω ότι δεν υπερβαίνουν τα χίλια, ενώ µέχρι τώρα η
επιτροπή αυτή παραλάµβανε γύρω στις εκατό χιλιάδες δηλώσεις
το χρόνο, πράγµα που σήµαινε ότι ούτε καν να πρωτοκολλήσει
δεν προλάβαινε, πολύ περισσότερο να ελέγξει τις δηλώσεις
αυτές. 

Με αυτόν τον τρόπο θα εξασφαλιστεί ο έλεγχος αυτών των δη-
λώσεων, ενώ ο µεγάλος όγκος των υπολοίπων δηλώσεων θα επι-
στρέψει στην επιτροπή, στην τρίτη µονάδα ελέγχου των δηλώ-
σεων περιουσιακής κατάστασης, στις αρχές καταπολέµησης νο-
µιµοποίησης εσόδων από εγκληµατικές δραστηριότητες. Πρό-
κειται για ένα σώµα έµπειρο, το οποίο είχε σχετική αρµοδιότητα
επί τριετία. Εποµένως, έχει πλήρη γνώση του αντικειµένου και
είναι ανεξάρτητο από την κεντρική διοίκηση. Με αυτόν τον
τρόπο, θα επιτευχθεί γρήγορος και αποτελεσµατικός έλεγχος
των πολιτικών προσώπων αλλά και των υπολοίπων προσώπων,
των οποίων οι δηλώσεις στοιβάζονται εκεί. 

Δεν µείναµε, όµως, σε αυτό. Ενισχύσαµε την επιτροπή του άρ-
θρου 3α  µε δύο ακόµα πρόσωπα που προέρχονται από τις δικα-
στικές αρχές, από έναν Σύµβουλο Επικρατείας και τον αναπλη-
ρωτή του, αλλά και από τον Συνήγορο του Πολίτη και του ανα-
πληρωτή του, και θα ορίζονται µε απόφαση του Ανώτατου Δικα-
στικού Συµβουλίου οι δικαστικές αρχές. Άρα την πλειοψηφία δεν
θα την έχουν πολιτικά πρόσωπα, όπως µέχρι τώρα, αλλά θα την
έχουν µε πολιτικά πρόσωπα. Είναι άλλο ένα εχέγγυο αντικειµενι-
κού ελέγχου των δηλώσεων περιουσιακής κατάστασης. Πρό-
εδρος αυτής της επιτροπής θα παραµένει ο Πρόεδρος της
Επιτροπής Θεσµών και Διαφάνειας για να σηµάνουµε και τον κεν-
τρικό ρόλο στη δηµοκρατία που έχει το Κοινοβούλιο. 

Επίσης, ενισχύουµε την επιτροπή, την τρίτη µονάδα ελέγχου
των δηλώσεων περιουσιακής κατάστασης µε άλλα δύο µέλη,
καθώς επίσης και µε διοικητικό προσωπικό, για να µπορέσουν να
ανταποκριθούν στον µεγάλο όγκο δουλειάς. 

Καθιερώνουµε για πρώτη φορά ότι οι υπόχρεοι σε δήλωση
«πόθεν έσχες» είναι υποχρεωµένοι να δηλώνουν και τις θυρίδες
–όχι το περιεχόµενο- και τα µετρητά, τις δανειακές υποχρεώσεις,
αλλά και κάθε οφειλή που προέρχεται από πρόστιµα ή από οποι-
αδήποτε άλλη οφειλή, διότι η πείρα έχει δείξει ότι οι δανειακές
συµβάσεις αποτελούν επιτυχηµένη µορφή ξεπλύµατος χρήµα-
τος. 

Καθιερώνεται η υποχρέωση όλων των ελεγκτικών µηχανισµών

και της επιτροπής, να υποβάλλουν έκθεση των πεπραγµένων
τους στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας της Βουλής, στους
Υπουργούς Οικονοµικών και Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Αν-
θρωπίνων Δικαιωµάτων. Η έκθεση θα αναρτάται και στην ιστο-
σελίδα του Κοινοβουλίου. Με αυτόν τον τρόπο, όλοι οι πολίτες
θα είναι σε θέση να ενηµερώνονται για το έργο της επιτροπής.
Έτσι επιτυγχάνεται και η λογοδοσία της επιτροπής.

Η θεσµοθέτηση 3α της υποχρέωσης της επιτροπής να υπο-
βάλλει έκθεση των πεπραγµένων λαµβάνει υπόψιν και τη συναφή
υπό λατινική αρίθµηση ΙΧ σύσταση της οµάδας κρατών κατά της
διαφθοράς, γνωστή ως «GRECO», όπως αυτή έχει αποτυπωθεί
στις τελευταίες εκθέσεις της. 

Καθιερώνεται, όλες οι δηλώσεις της περιουσιακής κατάστα-
σης που υπάγονται στον έλεγχο της επιτροπής της Βουλής να
ελέγχονται υποχρεωτικά, συµπεριλαµβανοµένων και των δηλώ-
σεων των δηµάρχων, δήµων κάτω των πενήντα χιλιάδων κατοί-
κων. 

Περιορίζεται ο χρόνος, εντός του οποίου δύνανται να γίνουν
συµπληρωµατικές δηλώσεις µε καθιέρωση της προθεσµίας για
υποβολή συµπληρωµατικών στοιχείων. Είναι τριάντα µέρες από
τη λήξη της προθεσµίας υποβολής. 

Ταυτόχρονα, παρέχονται εγγυήσεις στη διαδικασία παροχής
διευκρινήσεων. Παρέχεται η δυνατότητα υποβολής εκπρόθε-
σµης δήλωσης εντός τριάντα ηµερών. Προσαρµόζουµε στην
ισχύουσα φορολογική νοµοθεσία την έννοια της εξωχώριας, γιατί
µέχρι τώρα δηµιουργούνται διάφορα προβλήµατα και αντικαθί-
στανται από την ορολογία εταιρείες, οι οποίες έχουν ως έδρα,
κράτη που δεν χαρακτηρίζονται ως συνεργάσιµα στον φορολο-
γικό τοµέα. Αυτό έχει σηµαντικές επιπτώσεις, για να µπορέσει να
γίνει ο απαραίτητος έλεγχος.

Τέλος, στις Εισαγγελίες Εφετών Αθηνών και Θεσσαλονίκης και
στις Εισαγγελίες Πληµµελειοδικών Αθηνών και Θεσσαλονίκης
ορίζεται ένας αντιεισαγγελέας εφετών και ένας αντιεισαγγελέας
πληµµελειοδικών, οι οποίοι θα χειρίζονται τις δικογραφίες που
προκύπτουν για τις αξιόποινες πράξεις του παρόντος νόµου.

Επίσης, προχωρούµε στην επιτάχυνση της ολοκλήρωσης της
διαδικασίας ηλεκτρονικής υποβολής των δηλώσεων. Εντός δύο
µηνών από την ψήφιση του νόµου, το ηλεκτρονικό σύστηµα θα
τρέχει για όλες τις κατηγορίες υπόχρεων.

Θεωρώ ότι όλες αυτές τις τροποποιήσεις είναι στη σωστή κα-
τεύθυνση, έχουν λάβει υπόψη τους τις συστάσεις της «GRECO»,
αλλά και τα λάθη και τις παραλείψεις που είχαν διαπιστωθεί και
από τα προηγούµενα χρόνια.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Ο κ. Λαγός από τη Χρυσή Αυγή έχει τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Ευχαριστώ.
Κατ’ αρχάς, θα ήθελα να ξεκινήσω, καταγγέλλοντας τη διαδι-

κασία, που έχουµε έρθει σήµερα εδώ να συζητήσουµε για ένα
σοβαρότατο πολυνοµοσχέδιο, το οποίο έχει να κάνει µε το µέλ-
λον της πατρίδας µας και των επόµενων γενεών. Τετάρτη µεσά-
νυχτα, γύρω στις δώδεκα, δεν είχατε καν τη δυνατότητα να µας
δώσετε εγγράφως το συγκεκριµένο πολυνοµοσχέδιο και µας το
δώσατε σε CD, προκειµένου να το δούµε, να το διαβάσουµε και
να δούµε τι γίνεται και τι υπάρχει εκεί µέσα. Βέβαια, δεν υπήρχε
και κανένας λόγος, γιατί έτσι και αλλιώς η Κοινοβουλευτική Δη-
µοκρατία, έτσι όπως λειτουργεί στην πατρίδα µας τα τελευταία
χρόνια, έχει τελείως ευτελιστεί, οπότε δεν έχει σηµασία είτε το
διαβάσει κάποιος είτε δεν το διαβάσει.

Όπως συνέβη στη συγκεκριµένη περίπτωση, η συντριπτική
πλειοψηφία των Βουλευτών δεν το έχει διαβάσει, γιατί δεν ήταν
δυνατόν να διαβάσει επτά-επτάµισι χιλιάδες σελίδες. Ας µας πει
εδώ ένας Βουλευτής από τους εκατόν πενήντα τρεις που θα το
ψηφίσουν τι λέει µέσα συγκεκριµένα και αν γνωρίζει αυτό που
θα ψηφίσει. Φυσικά και δεν το γνωρίζει, όπως στο παρελθόν δεν
γνώριζαν άλλοι Βουλευτές. Το είχε οµολογήσει ο τότε Υπουργός
κ. Χρυσοχοΐδης, ότι είχε ψηφίσει το πρώτο µνηµόνιο, χωρίς να
ξέρει τι λέει. Δεν έχει σηµασία.

Έτσι, λοιπόν, θα κάνουν και αυτοί τώρα. Εκατόν πενήντα τρεις
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κοµάντο θα ψηφίσουν το νοµοσχέδιο αυτό, σε τρεις, τέσσερις,
δύο, πέντε µήνες θα έχουν φύγει από την ελληνική Βουλή, γιατί
ο ελληνικός λαός θα τους έχει στείλει πάλι σπίτι τους. Όµως,
αυτά τα µέτρα, τα οποία θα έχουν πάρει εις βάρος του ελληνικού
λαού, θα συνεχίσουν να υπάρχουν και να υφίστανται, µέχρι µια
εθνική ελληνική κυβέρνηση να µπορέσει να ορθώσει ανάστηµα
και να σταµατήσει αυτό το οποίο γίνεται.

Ήµασταν, λοιπόν παρόντες και γίναµε µάρτυρες σε ένα θέα-
τρο του παραλόγου, δήθεν -λέω και πάλι- στα όρια της δηµοκρα-
τίας να έρχονται διάφοροι φορείς να µιλήσουν στην επιτροπή,
τους οποίους καλέσαµε, να τους ανεβάζουµε πάνω σε έναν
αγώνα δρόµου για τρία λεπτά, να µην προλαβαίνουν καν να ανέ-
βουν στο Βήµα οι άνθρωποι, να τους κατεβάζουµε κάτω και να
κάνουµε τέσσερις επιτροπές µέσα σε µια µέρα. Ποιος προλαβαί-
νει να ακούσει, να παρακολουθήσει, να δει πού συµφωνεί, να δει
πού διαφωνεί, να τα συζητήσουµε όλα αυτά.

Όµως, δεν σας ενδιαφέρει τίποτα από όλα αυτά. Αυτά τα λέµε,
για να τα ακούει ο ελληνικός λαός. Το µοναδικό που σας ενδια-
φέρει είναι να περάσουν αυτές οι επτά-επτάµισι χιλιάδες σελίδες
µε όσο το δυνατόν µικρότερη αντίδραση -είτε εντός είτε εκτός
Κοινοβουλίου- και δυστυχώς, σε αυτό τα καταφέρνετε, γιατί
εντός Κοινοβουλίου µόνο η Χρυσή Αυγή είναι αυτή που φωνάζει
για να υπερασπιστεί τα δίκια του ελληνικού λαού, ο οποίος δεν
έχει πάρει χαµπάρι από τα χτυπήµατα που δέχεται, τι του έρχεται
καθηµερινά. Εκτός Κοινοβουλίου, δυστυχώς, ο κόσµος είναι
τόσο απογοητευµένος που κάθεται σπίτι του. Αυτό είναι το δυ-
στύχηµα για την πατρίδα µας.

Βλέπουµε, λοιπόν, να γίνεται µια διαδικασία σε ρυθµούς ταχύ-
τατους -επαναλαµβάνω και πάλι- προκειµένου να µη διαβαστεί
και να µη συζητηθεί τίποτα, κάποιες γενικότητες µόνο να ακου-
στούν. Γι’ αυτό, λοιπόν, πολύ έξυπνα και καλά κάνατε στο συγ-
κεκριµένο, φέρατε τον γνωστό, πασίγνωστο πλέον, κόφτη, όπως
τον ονοµάζουµε, ο οποίος τι θα λέει; Όταν κάθε 31 Μαΐου η Ελ-
λάδα δεν έχει επιτύχει τους στόχους της, θα εφαρµόζεται ένα
προεδρικό διάταγµα -για να το ακούει ο ελληνικός λαός- δεν θα
ψηφίζεται καν από το ελληνικό Κοινοβούλιο -µη σας ταλαιπω-
ρούµε κιόλας µε ψηφοφορίες, εκατόν πενήντα τρεις, κάποιος
µπορεί να µην το ψηφίσει, άντε να τον βοηθήσουµε λίγο- και θα
περνάει αυτό το προεδρικό διάταγµα και τα µέτρα αυτά, εις
βάρος πάντα του ελληνικού λαού, θα συνεχίζουν και θα ισχύουν,
χωρίς κανείς να παίρνει χαµπάρι. Αυτό, λοιπόν, έκανε η Κυβέρ-
νηση της Αριστεράς αυτή τη στιγµή ή µάλλον και αυτό. Όχι µόνο
αυτό.

Επαναλαµβάνω, λοιπόν, για να ακουστεί στον ελληνικό λαό,
ότι από του χρόνου στις 31 Μαΐου τα µέτρα αυτά δεν θα περνούν
καν από το ελληνικό Κοινοβούλιο. Θέλω να σας κάνω και µια πρό-
ταση, ως Χρυσή Αυγή, επειδή βλέπουµε ότι παραχωρείτε τα
πάντα στους Ευρωπαίους τοκογλύφους, στους παγκόσµιους το-
κογλύφους, προφανώς. Είχατε παραχωρήσει δηµόσιες επιχειρή-
σεις, λέγατε εδώ για ΕΥΑΘ, ΕΥΔΑΠ, ΕΛΒΟ, ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ,
κτηριακές υποδοµές, ΔΕΗ. Βέβαια, λόγω κάποιας πίεσης που
ασκήθηκε, τα πήρατε πίσω αυτά, δήθεν ότι δεν θα γίνουν τώρα
και σε δυο-τρεις µήνες, µε µια τροπολογία µια νύχτα, κάποια
στιγµή µέσα στο Δεκαπενταύγουστο θα τα περάσετε και θα δο-
θούν και όλα αυτά.

Όµως, κάντε τον κόπο, αφού το έχετε πάει έτσι και αφού δεν
θα ψηφίζεται τίποτα από την ελληνική Βουλή, δώστε και µεταβι-
βάστε και την ελληνική Βουλή. Αχρείαστη είναι πλέον. Δεν έχει
να προσφέρει τίποτα στον Έλληνα πολίτη. Μόνο ζηµιά έχει να
του δώσει. Μόνο ζηµιά! Και τα µέτρα που λαµβάνονται όλα τα
τελευταία χρόνια, αλλά κυρίως την τελευταία εξαετία, έχουν να
κάνουν µόνο µε το πώς θα ταλαιπωρήσουν και θα διασύρουν τον
Έλληνα φορολογούµενο. Αυτός είναι ο σκοπός σας. Ήρθατε και
γίνατε τα καλύτερα παιδιά του συστήµατος και της παγκοσµιο-
ποίησης.

Φυσικά, η εναλλακτική λύση, που δήθεν υπάρχει από τη Νέα
Δηµοκρατία, είναι αυτή που µας έχει φέρει µέχρι εδώ και σας
έφερε κι εσάς στην Κυβέρνηση. Αυτή είναι η εναλλακτική λύση
που παρουσιάζετε για την Ελλάδα.

Επαναλαµβάνουµε και πάλι ότι εναλλακτική λύση δεν πρόκει-
ται να υπάρξει στην Ελλάδα, αν δεν υπάρξει εθνικιστική, δυνα-

µική κυβέρνηση, δηλαδή αν κάποιοι δεν πουν ότι αυτές εδώ οι
συµφωνίες δεν τηρούνται. Μόνο έτσι µπορεί να δικαιωθεί η πα-
τρίδα µας. Και δεν τηρούνται –γιατί δεν είναι δικαίωµά σας- τα
όσα έχουν συµφωνηθεί. Με αυτή την εκχώρηση που έχει γίνει
από το «ελληνικό» Κοινοβούλιο στους παγκόσµιους δυνάστες για
ενενήντα εννέα και εκατό χρόνια, για έναν αιώνα από εδώ και
πέρα, αυτή τη στιγµή δεσµεύετε τα πάντα για τις επόµενες γε-
νιές, όταν κάνετε τα ελληνόπουλα να ζουν µε σκυµµένο το κεφάλι
και να µην είναι ελεύθερα στην πατρίδα που γεννιούνται.

Ως προς αυτά, όταν έρθουν κάποιοι που έχουν το σθένος να
αντισταθούν, θα πουν ότι αυτές οι συµφωνίες δεν τηρούνται. Θα
υπάρξουν άλλες συµφωνίες, οι οποίες θα τηρηθούν. Μάλιστα,
αυτοί που ψήφιζαν όλα αυτά, θα τεθούν προ των ευθυνών τους.
Γιατί αρκετά έχετε παίξει εις βάρος του ελληνικού λαού. 

Ποιος σας έδωσε, αλήθεια, το δικαίωµα εσάς για εκατό χρόνια,
για έναν αιώνα, να παραχωρήσετε την πατρίδα µας; Σας το έδω-
σε κανείς; Ήµασταν τετρακόσια χρόνια σκλάβοι µέσα από πολέ-
µους κι έρχεστε εσείς σήµερα και παραχωρείτε τα πάντα –θά-
λασσα, λιµάνια, αεροδρόµια, κτήρια, ό,τι υπάρχει- στους δανει-
στές µας για εκατό χρόνια. 

Ποιος σας δίνει, κύριοι, αυτό το δικαίωµα; Εµείς, πάντως, ως
Χρυσή Αυγή, δεν σας το δίνουµε. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Αν θέλετε, λοιπόν, να υποθηκεύσετε κάτι, θα υποθηκεύσετε τις
βίλες σας, τα αµάξια σας, τις λιµουζίνες, µε τις οποίες κυκλοφο-
ρείτε και τις περιουσίες που έχετε στις τράπεζες. Αυτά να πάτε
να τα δηµεύσετε, γιατί είναι δικά σας. Δεν µιλάµε για όλους, βέ-
βαια, γιατί σε κάποιους είναι και κλεµµένα. Δεν τα έχουν αποκτή-
σει και µε νόµιµους τρόπους. Κάποιοι τα έχουν κλέψει από τον
ελληνικό λαό. 

Αυτά, λοιπόν, να πάτε και να τα βάλετε σε υποθήκη, όχι όµως
την περιουσία και την ελληνική έκταση. Δεν έχετε κανένα δι-
καίωµα. Δεν σας βάλαµε να κάνετε την πατρίδα µας τσιφλίκι σας.
Δεν σας κάναµε να δίνετε την Ελλάδα όπως εσείς θέλετε, να την
τεµαχίζετε και να τη µοιράζετε. 

Θα ήθελα να πω πάρα πολλά, αλλά σε αυτά τα επτά λεπτά που
µας δίνονται, δυστυχώς δεν προλαβαίνουµε να πούµε σχεδόν τί-
ποτα. Επαναλαµβάνω και καταγγέλλω και πάλι ότι ο λόγος είναι
αυτός.

Θα ήθελα µόνο επιγραµµατικά για ένα, ενάµισι λεπτό, να πω
κάποια πράγµατα που αφορούν το πώς έχουν δοθεί τα δεκατέσ-
σερα αεροδρόµια της πατρίδας µας, πώς τα έχετε ξεπουλήσει.

Στο άρθρο 218, λοιπόν, αναγράφεται ότι δεν επιβάλλονται
στους παραχωρησιούχους οποιουδήποτε είδους τέλη ή φόροι,
από οποιαδήποτε δηµοτική ή άλλη τοπική αρχή για τις υπηρεσίες
κοινής ωφελείας, των υπηρεσιών φωτισµού, ασφάλειας, καθαρι-
σµού, αποκοµιδής απορριµµάτων και αποχέτευσης. Δηλαδή,
αυτοί δεν θα πληρώνουν τίποτα. Θα τα τρώνε εις υγείαν του Έλ-
ληνα κορόιδου, του Έλληνα φορολογούµενου.

Να αναφέρουµε στη συνέχεια ότι έχουν το δικαίωµα να βγά-
λουν έξω οποιαδήποτε τυχόν µικροεπιχείρηση υπάρχει µέσα στα
αεροδρόµια αυτή τη στιγµή, δηλαδή καφετέριες, ενοικιάσεις αυ-
τοκινήτων, κάποια µικρά µαγαζάκια που πουλάνε εφηµερίδες.
Μπορούν να τους πετάξουν έξω, ανά πάσα ώρα και στιγµή,
χωρίς να δώσουν λογαριασµό σε κανέναν, επειδή έτσι θέλουν.

Όσον αφορά τον ΕΝΦΙΑ, αυτή η γερµανική εταιρεία –που τόσο
πολεµάτε εσείς τους Γερµανούς και είστε τα πιο καλά τσιράκια
τους- δεν θα πληρώνει ΕΝΦΙΑ, σε αντίθεση µε τον οποιονδήποτε
ταλαίπωρο Έλληνα έχει ένα σπιτάκι σαράντα τετραγωνικών µέ-
τρων και του ζητάτε να πληρώσει τα µαλλιά της κεφαλής του, για
να το καλύψει.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα ήθελα να τελειώσω, αναφέροντας και το χαρακτηριστικό-
τερο για άλλη µια φορά, σχετικά µε το γιατί γίνονται όλα αυτά,
που είναι πάρα πολλά. Να σας πούµε, λοιπόν, ότι αυτή η γερµα-
νική εταιρεία υποχρεώνει το κράτος να διευκολύνει µε βίζες και
άδειες παραµονής τούς εκτός Ευρωπαϊκής Ένωσης υπαλλή-
λους, που θα προσλάβει η εταιρεία µετά των οικογενειών τους.
Δηλαδή, θα φέρουν εργάτες από διάφορες χώρες, θα τους δώ-
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σουν µισθούς πείνας, δεν θα πάρουν κανέναν Έλληνα να εργά-
ζεται εκεί πέρα και θα σας αναγκάσουν κιόλας εσάς –βέβαια, το
θέλετε κιόλας- να δώσετε την άδειά σας και την έγκρισή σας σε
αυτό το πράγµα.

Αυτό το κατάπτυστο νοµοσχέδιο, όπως και όλα τα υπόλοιπα,
η Χρυσή Αυγή δεν πρόκειται να τα ψηφίσει. Θα εναντιωθούµε µε
όλες τις δυνάµεις µας πάνω σ’ αυτό.

Όσο για τις καταχρηστικές ατάκες, που ακούσαµε πριν από
λίγο, το πρωί, να µας λένε εδώ κάποιοι Πρόεδροι της Βουλής
«Γιατί φωνάζετε;», έχουµε να απαντήσουµε ότι αν δεν φωνάζαµε
και αν δεν είχαµε εξαγριωθεί αυτήν τη στιγµή µε αυτά που βλέ-
παµε, θα ήµασταν σαν και εσάς. Ευτυχώς, δεν είµαστε σαν και
εσάς.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της Αί-
θουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, είκοσι οκτώ µαθήτριες και µαθητές και τέσσερις εκ-
παιδευτικοί συνοδοί τους από το 35ο Δηµοτικό Σχολείο Ηρα-
κλείου Κρήτης. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει η κ. Ιγγλέζη για επτά λεπτά.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΙΓΓΛΕΖΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Συναδέλφισσες και συνάδελφοι, συζητάµε σήµερα τα τελευ-

ταία δηµοσιονοµικά µέτρα, µε βάση τη συµφωνία. Πρόκειται για
µέτρα που οµολογουµένως είναι δύσκολα για όλους µας, και για
την κοινωνία και για την Κυβέρνηση, αλλά και για εµάς τους Βου-
λευτές. Είναι, όµως, τα τελευταία µέτρα, προκειµένου να οδηγη-
θούµε µετά µε σίγουρα βήµατα ως κοινωνία και ως οικονοµία σε
µια άλλη προοπτική, διαφορετική από αυτή που οι προηγούµενες
κυβερνήσεις είχαν σχεδιάσει. 

Είµαστε στη φάση ψήφισης των τελευταίων µέτρων, το µεγα-
λύτερο µέρος των οποίων στήριξε και η Αντιπολίτευση το προ-
ηγούµενο καλοκαίρι, παρ’όλο που, κύριοι συνάδελφοι της Αντι-
πολίτευσης, µοιάζει να το έχετε ξεχάσει.

Από την πληθώρα των ρυθµίσεων που συζητάµε σήµερα θέλω
να σταθώ σε δύο, τις οποίες θεωρώ σηµαντικές και µε ιδιαίτερο
περιβαλλοντικό πρόσηµο, που µπορεί να µοιάζουν υποδεέστε-
ρες, αλλά απασχολούν πολύ, ιδίως όσους έχουν στραµµένο το
βλέµµα στις κινήσεις της Κυβέρνησης για θέµατα περιβάλλοντος
και ενέργειες, που ανατρέπουν µνηµονιακούς νόµους και ανα-
δεικνύουν ότι η διαπραγµάτευση µπορεί να είναι αποτελεσµατική
και προς όφελος του δηµοσίου συµφέροντος. Αναφέροµαι στις
ρυθµίσεις για τη «µικρή» ΔΕΗ και τον ΑΔΜΗΕ, αλλά και στους
δασικούς χάρτες, ρυθµίσεις που σχετίζονται άµεσα µε τις προ-
οπτικές ανάπτυξης της χώρας.

Με αυτές τις ρυθµίσεις η Κυβέρνηση πέτυχε κάτι που δεν ήταν
ούτε εύκολο ούτε δεδοµένο: Ακυρώνει τους µνηµονιακούς νό-
µους ιδιωτικοποίησης που αφορούσαν στη δηµιουργία και πώ-
ληση της «µικρής» ΔΕΗ, µε την απόσπαση του 30% της ΔΕΗ και
την πώληση του 66% του ΑΔΜΗΕ, της θυγατρικής εταιρείας της
ΔΕΗ, η οποία διαχειρίζεται τα δίκτυα µεταφοράς ηλεκτρικής
ενέργειας. Και αυτό, συνάδελφοι, είναι πολιτική νίκη.

Με τις νέες διατάξεις κατοχυρώνεται ο δηµόσιος χαρακτήρας,
τόσο της ΔΕΗ, όσο του δικτύου υψηλής τάσης που κατέχει ο
ΑΔΜΗΕ, ενός σηµαντικού εργαλείου χάραξης πολιτικής στον
ενεργειακό τοµέα. Η απόλυτη διασφάλιση της πλειοψηφίας του
δηµοσίου, σε συνδυασµό µε την πλήρη αυτονόµηση από τη ΔΕΗ,
αλλά και τη σύµπραξη µε εταιρεία που διαχειρίζεται δίκτυα στην
Ευρώπη, αναµένεται να αναδυναµώσουν αυτό το εργαλείο ανά-
πτυξης, προκειµένου να στηρίξει ακόµη πιο αποτελεσµατικά και
προς τη σωστή κατεύθυνση τη συνολική προσπάθεια εξόδου της
χώρας από την ύφεση και τη λιτότητα.

Σήµερα, η λύση που προωθείται, διασφαλίζει ότι η ΔΕΗ θα πα-
ραµείνει η ισχυρή εταιρεία ηλεκτρισµού, αλλά µέσα σε ένα περι-
βάλλον διαµοιρασµού των βαρών και των κινδύνων. Και αυτό
είναι σε αντίθεση µε τα σχέδια των προηγούµενων κυβερνήσεων

για τη βίαιη απελευθέρωση της αγοράς µε την απόσπαση της
«µικρής» ΔΕΗ και την παράδοσή της σε ιδιώτες, µε πρόσχηµα
την ισορροπία του ανταγωνισµού. Με τον τρόπο αυτόν µπορεί
πλέον να υποστηριχθεί αποτελεσµατικά η κοινωνική διάσταση
της παροχής ηλεκτρικού ρεύµατος µε επάρκεια και µε χαµηλές
τιµές. 

Χρειαζόµαστε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νέα δηµόσια ερ-
γαλεία για την παραγωγική ανασυγκρότηση, µε κοινωνικό πρό-
σηµο για την οργάνωση και λειτουργία τους. Η ενεργειακή
αγορά αλλάζει. 

Από τη συµφωνία του Παρισιού για το κλίµα τίθενται νέοι στό-
χοι για µείωση του άνθρακα και αύξηση των ανανεώσιµων πηγών
ενέργειας. Οι αλλαγές που έρχονται είναι σηµαντικές, και σε
αυτές η λύση δεν είναι ο νεοφιλελευθερισµός, αλλά ούτε και
ένας κακώς νοούµενος κρατισµός του παρελθόντος. 

Σε αυτήν την οπτική έρχονται να συνηγορήσουν και οι ρυθµί-
σεις για τους δασικούς χάρτες. Η ύπαρξη κυρωµένων και αδιαµ-
φισβήτητων δασικών χαρτών είναι αναγκαία, όχι γιατί αποτελεί
µνηµονιακή υποχρέωση, αλλά γιατί είναι ένα σπουδαίο εργαλείο
για τη χάραξη αναπτυξιακής και περιβαλλοντικής πολιτικής.

Μέχρι σήµερα κυρωµένους δασικούς χάρτες δεν έχουµε, συ-
νάδελφοι, παρά το γεγονός ότι έχουν δαπανηθεί εκατοντάδες χι-
λιάδες ευρώ. Και αυτό δεν οφείλεται µόνο στα προβλήµατα της
δηµόσιας διοίκησης, αλλά κυρίως στην υποχώρηση των προ-
ηγούµενων κυβερνήσεων, στα πελατειακά δεσµά που είχαν δη-
µιουργήσει µε όλους όσους επί σειρά ετών παρανοµούν και
αυθαιρετούν εις βάρος του περιβάλλοντος. 

Οι ρυθµίσεις που προβλέπονται, αντανακλούν τη σαφή πολι-
τική βούληση οριστικής καταγραφής των δασών της χώρας και
την προστασία της δηµόσιας περιουσίας. Μόνο αν και όταν θα
έχουµε δασικούς χάρτες και Κτηµατολόγιο –και µάλιστα µε αυτή
τη σειρά και όχι το ανάποδο, στο οποίο οδηγούµαστε όλα αυτά
τα χρόνια-, τότε θα µπορούµε να µιλάµε για σταµάτηµα των πα-
θογενειών του παρελθόντος.

Η διαδικασία και το ξεµπλοκάρισµα των δασικών χαρτών που
περιγράφουν οι προτεινόµενες ρυθµίσεις, είναι σηµαντικές. Εµ-
πλέκουν εκ νέου τις δηµόσιες διευθύνσεις δασών. Και αυτό όχι
από εµµονή σε αναχρονισµούς και ιδεοληψίες περί κρατισµού,
αλλά γιατί πρόκειται για τις αρµόδιες υπηρεσίες παρακολούθη-
σης και προάσπισης και των δασών και της δηµόσιας περιουσίας.
Διότι ο δηµόσιος τοµέας δεν µπορεί να είναι ούτε διακοσµητικός
ούτε απλός µεσολαβητής για το µοίρασµα των χρηµατοδοτή-
σεων. Διότι οφείλουµε να έχουµε έναν δηµόσιο τοµέα που να λει-
τουργεί επί της ουσίας για την προάσπιση του δηµοσίου συµφέ-
ροντος, παρέχοντας υπηρεσίες υψηλού επιπέδου και παράγον-
τας τεχνογνωσία. 

Στο πλαίσιο συγκεκριµένου και στενού χρονοδιαγράµµατος
για τους δασικούς χάρτες υπάρχει πεδίο συνεργασίας δηµοσίου
και ιδιωτικού τοµέα, είτε υπό την καθοδήγηση των διευθύνσεων
δασών είτε υπό την καθοδήγηση της ΕΚΧΑ, η οποία θα πρέπει
να υποβάλει και τις προτεραιότητες σε σχέση µε το πρόγραµµα
της κτηµατογράφησης. 

Η συνεργασία αυτή µε τον ιδιωτικό τοµέα θα πρέπει να µπει
σε νέες βάσεις, ώστε να µην σπαταλάται το σπάνιο πλέον δηµό-
σιο χρήµα και να υπάρχει αξιόπιστο και υψηλής ποιότητας απο-
τέλεσµα. 

Θεσµοθετούνται περισσότερο επιχειρησιακές διαδικασίες,
αλλά και η συντόµευση των απαιτούµενων χρόνων για το έργο
των δασικών χαρτών, που αποτυπώνονται σε συγκεκριµένα χρο-
νοδιαγράµµατα σε κάθε στάδιο της διαδικασίας.

Στόχος είναι η ολοκλήρωση των δασικών χαρτών µαζί µε την
κτηµατογράφηση. Ακόµα γίνεται προσπάθεια αντιµετώπισης των
προβληµάτων που ανέκυψαν από την αδυναµία συγκρότησης και
λειτουργίας των επιτροπών εξέτασης των αντιρρήσεων. 

Στο πλαίσιο της επίσπευσης του έργου και της άµεσης ανάρ-
τησης των ήδη θεωρηµένων δασικών χαρτών, γίνεται προσπά-
θεια ελαχιστοποίησης των αντιρρήσεων που θα δεχθούν οι
επιτροπές εξέτασης των αντιρρήσεων. 

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Σε αυτό το πλαίσιο εντάσσεται και η προσπάθεια απεµπλοκής
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της διαδικασίας ανάρτησης και κύρωσης των δασικών χαρτών
από τα προβλήµατα πολεοδοµικής φύσεως που σχετίζονται µε
τη νοµιµότητα έγκρισης ή ακόµα και µε την ίδια την απουσία έγ-
κρισης των σχεδίων πόλης ή οικισµών της χώρας. 

Στην ουσία εισάγεται µια διαδικασία κατά την οποία δηµιουρ-
γούνται διαφορετικές διαδικασίες για την ανάρτηση και κύρωση
των δασικών χαρτών γι’ αυτές τις περιοχές. Σε αυτό το σηµείο
συγκεντρώνεται και η κριτική που δέχονται αυτές οι ρυθµίσεις
και συγκεκριµένα στα άρθρα που περιγράφουν την αποτύπωση
των οικισµών και των σχεδίων πόλης, ανάλογα µε τον βαθµό νο-
µιµότητάς τους και την ολοκλήρωση του πολεοδοµικού τους σχε-
διασµού. 

Τα νόµιµα εγκεκριµένα όρια οικισµών αποτυπώνονται µε πορ-
τοκαλί χρώµα. Τα νοµότυπα, αλλά όχι εγκεκριµένα όρια οικισµών
προ του ’23 µε κίτρινο και τα άτυπα µη θεσµικά περιγράµµατα
και όχι όρια, οικιστικών πυκνώσεων, που δεν αντιστοιχούν σε οι-
κισµούς προ του 1923 και δεν καλύπτονται από καµµία από τις
προϋποθέσεις της κατηγορίας του κίτρινου ορίου, αποτυπώνον-
ται µε ιώδες χρώµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τα όρια του χρόνου
τελείωσαν, κυρία Ιγγλέζη. 

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΙΓΓΛΕΖΗ: Δεν θα αργήσω, κύριε Πρόεδρε. Πρό-
κειται για ένα θέµα για το οποίο δεν έχει µιλήσει κανένας άλλος
και πρέπει να ακουστεί και αυτό.

Και επιµένω, συνάδελφοι, σ’ αυτά τα σηµεία, γιατί ο τρόπος
που αντιµετωπίζεται έως σήµερα η αµφισβητούµενη δόµηση
εντός δασών και δασικών εκτάσεων είναι η αιτία για τη µη ύπαρ-
ξη µέχρι σήµερα δασικών χαρτών. Είναι η αιτία για τη συνέχιση
της πάσης φύσης αυθαιρεσιών. Επιπλέον, είναι ο λόγος που δι-
αιωνίζεται το πελατειακό κράτος, που τόσα χρόνια έστησε ο δι-
κοµµατισµός. 

Είναι φανερό ότι η παρούσα Κυβέρνηση αναλαµβάνει το κό-
στος χαρτογράφησης και κατοχύρωσης των δασών της χώρας.
Και µαζί µ’ αυτό έρχεται να αναδείξει και όλα τα πολεοδοµικά
προβλήµατα των τελευταίων σαράντα χρόνων τουλάχιστον. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρία συνάδελφε, τε-
λείωσε ο χρόνος σας. 

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΙΓΓΛΕΖΗ: Στον προηγούµενο οµιλητή µηδενί-
σατε τον χρόνο, κύριε Πρόεδρε! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρία συνάδελφε,
σας έχω δώσει δύο λεπτά επιπλέον. Πόσο θέλετε; 

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΙΓΓΛΕΖΗ: Ο νεολογισµός των οικιστικών πυκνώ-
σεων έχει αναστατώσει την κοινή γνώµη. Όµως έχει έρθει η
στιγµή να αντιµετωπίσουµε την πραγµατικότητα.

Θέλουµε την προστασία των δασών και το σταµάτηµα της αυ-
θαιρεσίας. Αυτό, όµως, δεν µπορεί να γίνει εθελοτυφλώντας. Η
αµφισβητούµενη δόµηση δεν µπορεί να ναρκοθετήσει για ακόµη
µια φορά την ολοκλήρωση των δασικών χαρτών και να θέσει σε
κίνδυνο την κτηµατογράφηση της χώρας. 

Είναι αδιαµφισβήτητο ότι για όλες τις περιοχές συντάσσεται
δασικός χάρτης. Είναι αδιαµφισβήτητο ότι µέχρι την οριστική επί-
λυση των πολεοδοµικών ζητηµάτων η δασική νοµοθεσία θα συ-
νεχίζει να εφαρµόζεται για τις κίτρινες και ιώδεις περιοχές. Δεν
απεµπολείται καµµία σπιθαµή προστασίας της φύσης και των
δασών. Δεν νοµιµοποιείται κανένας αυθαιρετούντας. Η διαχεί-
ριση των πάσης φύσης οικισµών ή πυκνοτήτων δεν συνεπάγεται
αυτονόητα και πολεοδόµηση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπάρχει και η περιβαλλοντική
διαχείριση. Αυτό δεν πρέπει να υποτιµηθεί.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Η κ. Μπακογιάννη
έχει τον λόγο.

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το πρώτο πράγµα που θέλω να

δηλώσω, είναι τον απεριόριστο θαυµασµό µου για την κοινοβου-
λευτική οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ. Είµαι πολλά χρόνια στη Βουλή και
ένα από τα πράγµατα τα οποία φοβόµουν πάντοτε, ήταν µην
τυχόν και βρεθεί ένας δηµοσιογράφος, ένα βίντεο, µία δήλωση
και να µου τη φέρουν και να µου την παίξουν και να µου πουν
«Κυρία Μπακογιάννη, αυτά λέγατε τότε και αυτά λέτε σήµερα.

Πότε εξαπατούσατε τον ελληνικό λαό;».
Είναι απίστευτο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτό που

βιώνω τις τελευταίες τρεις µέρες. Είναι απίστευτη η χαρά σας,
είναι απίστευτη η ευτυχία σας, είναι απίστευτη η σιγουριά σας.
Πώς το καταφέρνετε αυτό; Πρέπει, δηλαδή, να είσαστε άσσοι
στην ηθοποιία. Είναι αδιανόητο άνθρωποι οι οποίοι είχαν βγει στα
κάγκελα, οι οποίοι ήταν εδώ µαζί µε τους αγανακτισµένους, άν-
θρωποι οι οποίοι δεν αφήνανε διαδήλωση για διαδήλωση, άν-
θρωποι οι οποίοι µας κατακεραυνώνανε στα τηλεοπτικά παρά-
θυρα, δηλώνοντας ότι πίνουµε το αίµα του λαού, ότι ξεπουλάµε
την Ακρόπολη, ξεπουλάµε τα πάντα, να έρχονται σήµερα στη
Βουλή των Ελλήνων και να υποστηρίζουν µέσα στην καλή χαρά
αυτό το νοµοσχέδιο.  

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πιστεύετε ειλικρινά ότι ο ελλη-
νικός λαός τρώει κουτόχορτο; Πιστεύετε ειλικρινά µε τη δήλωση
την οποία άκουσα προχθές στην επιτροπή, ότι η µόνη επιβά-
ρυνση την οποία θα έχει η τετραµελής οικογένεια είναι µόνο 7
ευρώ το µήνα, ότι όταν έρθει ο λογαριασµός στην τετραµελή οι-
κογένεια, αυτό θα το φάει αµάσητο; Πιστεύετε πραγµατικά ότι
µπορείτε να φορολογείτε τα πάντα; Ό,τι κινείται.

Είπα στους συνεργάτες µου να µου γράψουν το σύνολο των
φόρων που τώρα -αφήστε τους αυτούς που ψηφίσαµε παλιά-
ανεβάζετε και ο κατάλογος είναι ατελείωτος και θα τελειώσει η
ώρα µου. Πάµε από την µπύρα στον καφέ – αλλά βεβαίως στον
ΣΥΡΙΖΑ ποτέ δεν πίνετε και µπύρα και καφέ, όπως πληροφορή-
θηκα. Μόνο κάποιοι άλλοι ενδεχοµένως σε αυτήν τη χώρα πίνουν
και καµµία µπύρα και κανέναν καφέ και επιβαρύνονται και µε τα
δύο.

Είναι αδιανόητο αυτό που κάνετε, αλλά το χειρότερο από όλα
είναι το εξής. Μέχρι πριν από είκοσι µέρες µας λέγατε ότι δεν θα
βάλετε κανένα φόρο, από τον Κοινοβουλευτικό σας Εκπρόσωπο,
ο οποίος γύριζε στα κανάλια µέχρι τον Υπουργό σας τον κ.
Σκουρλέτη, ο οποίος µου έκανε την τιµή να µε διαβεβαιώσει και
να δεσµευτεί µπροστά στον ελληνικό λαό. «Τι λέτε, κυρία Μπα-
κογιάννη, κακώς, κυρία Μπακογιάννη, τα λέτε αυτά. Εµείς ποτέ
δεν πρόκειται να αυξήσουµε το ντίζελ». Του έλεγα εγώ ότι οι
φτωχοί έχουν πάρει αυτοκινητάκι µε ντίζελ.

Αλλά είναι σαφές, ο ΣΥΡΙΖΑ αγαπάει τόσο πολύ τους φτωχούς
που θέλει να τους αυξήσει, γιατί αν δεν τους αυξήσει, θα δυσκο-
λευτεί πάρα πολύ. Άρα ο αριθµός των φτωχών στην Ελλάδα πρέ-
πει να µεγαλώσει και σας διαβεβαιώ, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, ότι θα το πετύχετε. 

Θα το πετύχετε, πράγµατι, θα φτωχοποιήσετε ακόµα ένα µε-
γάλο κοµµάτι της ελληνικής κοινωνίας και το αποτέλεσµα, δυ-
στυχώς, δεν θα το έχετε, γιατί παραδεχθήκατε οι ίδιοι ότι τα
µέτρα θα είναι υφεσιακά. Το παραδεχθήκατε οι ίδιοι. 

Τι σηµαίνει λοιπόν αυτό; Ότι το σπιράλ της ύφεσης απλώς θα
µεγαλώνει. Και τι σηµαίνει πάλι αυτό; Ότι οι στόχοι δεν θα επι-
τευχθούν. Και το ξέρετε πάρα πολύ καλά –και αυτό είναι πραγ-
µατικά εκείνο το οποίο δεν µπορώ να κατανοήσω- ότι βάζετε φό-
ρους που δεν θα εισπράξετε, διότι η φοροδοτική ικανότητα των
Ελλήνων έχει εξαντληθεί και άρα, τα έσοδα θα µειωθούν και άρα
θα πάµε στον περίφηµο κόφτη.

Και δεν ξέρω σε ποια φάση είµαστε τώρα, δεν βλέπω και κα-
νέναν αρµόδιο Υπουργό εδώ, αλλά εν πάση περιπτώσει κάθε
µέρα αλλάζει η ορολογία του κόφτη, όµως είµαι σίγουρη ότι θα
θυµηθείτε ποια είναι η πιο σύγχρονη.

Το αποτέλεσµα, όµως, είναι ότι θα κόψετε δαπάνες και θα υπο-
χρεωθείτε να κόψετε δαπάνες άτσαλα και δεν θα τις επιλέξετε
εσείς. Ενώ, εάν είχατε κόψει δαπάνες επιλεγµένες, όπως σας
πρότεινε η Νέα Δηµοκρατία στην αρχή, δεν θα είχατε βάλει
αυτήν τη φορολογία, δεν θα είχατε σκοτώσει την οικονοµία και
θα µπορούσε η µικρή επιχείρηση να επιβιώσει, σε αντίθεση µε
αυτό το οποίο κάνετε.

Θέλω να έρθω στο ταµείο. Και θέλω να σας εξοµολογηθώ, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι εγώ είµαι ένας φιλελεύθερος άν-
θρωπος. Φαντάζοµαι, το ξέρει ο πας εις. Ξέρει, επίσης, ότι εγώ,
σε αντίθεση µε εσάς, πάντοτε πίστευα στις αποκρατικοποιήσεις,
πάντα πίστευα στο λιγότερο κράτος και πάντα πίστευα ότι ο ιδιω-
τικός τοµέας πρέπει να κάνει το επιχειρείν στην Ελλάδα και πάν-
τως, όχι το κράτος. Ήταν µια ιδεολογική διαφορά που είχαµε ο
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ΣΥΡΙΖΑ, η Αριστερά -η επονοµαζόµενη, γιατί πάψατε να είστε
Αριστερά- και εµείς.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ)

Έτσι, όταν έγινε η κουβέντα στη Νέα Δηµοκρατία σε θεωρη-
τικό επίπεδο, εγώ βασικά ήµουν υπέρ του να ψηφίσει η Νέα Δη-
µοκρατία το καινούριο ταµείο. Είχα σκεφθεί καλοπίστως, ότι, ε,
ένα ταµείο θα κάνουν οι άνθρωποι, θα βάλουν µέσα τη Γ.Β. Α.Ε..
Δεν φανταζόµουν ότι θα βάζατε και το ΟΑΚΑ, γιατί υπολόγιζα ότι
οι υπηρεσίες σας θα σας πουν ότι είναι ολυµπιακό ακίνητο και
δεν ανήκει, εν πάση περιπτώσει, στο κράτος. Αλλά εντάξει, µε
πενήντα µία νοµοτεχνικές βελτιώσεις που φέρατε, βάλατε εδώ
µέσα κτήρια που είχατε ήδη πουλήσει.

Αλλά εκεί που ήµουν έτοιµη να το ψηφίσω, άρχισα να διαβάζω.
Και το κακό, κυρίες και κύριοι, είναι ότι υπάρχουν Βουλευτές, οι
οποίοι διαβάζουν από το πρώτο άρθρο µέχρι το τελευταίο. Σας
προτείνω να το κάνετε κι εσείς. Σας προτείνω να διαβάσετε τι θα
κάνει αυτό το ταµείο. 

Επί τρεις µέρες στη Βουλή, προσπαθώ να πείσω την Κυβέρ-
νησή σας να προσθέσει µία φράση, η οποία να λέει ότι ό,τι πρό-
κειται να αποκρατικοποιηθεί, να πάει στο ταµείο, θα αποφασί-
ζεται από τη Βουλή των Ελλήνων. Μία φράση! Σας το λέει το Επι-
στηµονικό Συµβούλιο της Βουλής. Σας το λένε οι πάντες. Όχι,
εσείς! Όχι!

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε, θα µου επιτρέψετε να έχω κι εγώ
τον χρόνο που είχε η κατελθούσα συνάδελφος του Βήµατος. 

Γιατί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Ξέρετε γιατί; Γιατί, η
πραγµατικότητα είναι αυτή που σας είπα. Ότι το µόνο πράγµα
το οποίο εξαιρέσατε, είναι οι αρχαιολογικοί χώροι, τα χωράφια
της Συνθήκης Ramsar και τα χωράφια της Συνθήκης Natura. 

Και όλος αυτός ο λόγος που µας έβγαλε χθες ο κ. Κατρούγ-
καλος, για όσους ήταν εδώ στη Βουλή, περί Αστικού Κώδικα
κ.λπ., κ.λπ., γνωρίζετε πάρα πολύ καλά σήµερα –και αυτό το ξέ-
ρετε, γιατί είναι µπροστά σας– ότι είναι αέρας φρέσκος, ότι δεν
υπάρχει. Και στους νόµους ό,τι ρητώς δεν εξαιρείται, επιτρέπε-
ται, το οποίο σηµαίνει ότι το ταµείο, το οποίο για εκατό χρόνια
θα διαχειρίζεται, λέει, µε µεγάλη επιτυχία την περιουσία των Ελ-
λήνων, θα έχει τη δυνατότητα χωρίς δηµοκρατικό έλεγχο, να έχει
το σύνολο της ελληνικής περιουσίας. 

Άραγε, κύριε Μανιάτη, για τους υδρογονάνθρακες; Άραγε και
οτιδήποτε άλλο προκύψει; 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ: Πάρα πολύ... (δεν ακούστηκε)
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Και πού το βρήκατε γραµµένο,

κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι έχετε δικαίωµα να το κάνετε
αυτό; Εγώ σας είπα από την πρώτη στιγµή ότι αυτό το δικαίωµα
δεν σας το δίνουµε. Δεν σας το δίνουµε εµείς οι φιλελεύθεροι,
εµείς οι οποίοι πιστεύουµε στις αποκρατικοποιήσεις, εµείς οι
οποίοι ποτέ δεν βάλαµε νερό στο κρασί µας και ποτέ δεν βγή-
καµε σε διαδήλωση να φωνάζουµε εναντίον της COSCO και να
γλείφουµε την άλλη µέρα εκεί που φτύναµε. 

Εµείς αυτά τα πράγµατα δεν τα έχουµε κάνει. Αυτό όµως το
ταµείο, µε αυτούς τους όρους είναι ντροπή, είναι παράδοση της
εθνικής κυριαρχίας. Αυτό το δικαίωµα δεν το έχετε. Αυτό το δι-
καίωµα δεν το έχετε απέναντι στα παιδιά µας, δεν το έχετε απέ-
ναντι στα εγγόνια µας. Διότι ενενήντα εννέα χρόνια, η µόνη
σύµβαση την οποία κατάφεραν να βρουν κάποιοι φίλοι µου του
ΚΚΕ, οι οποίοι είναι πάντοτε καλύτερα ενηµερωµένοι σε κάτι τέ-
τοια, ήταν η Σύµβαση του Γκουαντάναµο, όπως µου είπαν. 

Σας διαβεβαιώ, όταν υπέγραψε η Γερµανία την ταπεινωτική
Σύµβαση των Βερσαλλιών, αυτήν τη Σύµβαση, που ήταν η αιτία
του Β’ Παγκοσµίου Πολέµου, τέτοιο ταµείο δεν προβλεπόταν.

Είναι, λοιπόν, ντροπή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Όχι µόνο
θα το καταψηφίσουµε, όχι µόνο θα το πολεµήσουµε, όχι µόνο
δεν θα µας βρείτε συµµάχους, αλλά θα ξέρετε κι ένα πράγµα. Οι
ευθύνες τις οποίες έχετε θα σας καταλογιστούν. Προσέξτε καλά,
διότι µπορείτε να αλλάζετε γνώµη, µπορείτε να µην ντρέπεστε,
µπορείτε να µην έχετε κανένα πρόβληµα συνείδησης για το τι λέ-
γατε και τι κάνετε σήµερα, όµως ένα πράγµα είναι βέβαιο. Από
ένα σηµείο και πέρα στην πολιτική, οι ευθύνες καταλογίζονται

και σε κόµµατα και σε πρόσωπα.
Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Θα δώσουµε τον
λόγο στον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο των Ανεξαρτήτων Ελλή-
νων κ. Βασίλειο Κόκκαλη. 

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν
έχει τελειώσει ο κατάλογος των οµιλητών του πρώτου κύκλου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Δεν σας κατάλαβα.
ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, άλλο

πράγµα συµφωνήσαµε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Μετά θα µιλήσουν

ορισµένοι οµιλητές. Μετά…
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΑΡΚΟΥ: Είπαµε να τελειώσει ο πρώτος κύκλος

και µετά οι κοινοβουλευτικοί. 
ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Τι πράγµατα είναι αυτά; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Μη φωνάζετε, σας

παρακαλώ. Θα προχωρήσουµε µε µια εναλλαγή, µε έναν σεβα-
σµό στο χρόνο. Κυρίως, είναι αυτό. 

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΑΡΚΟΥ: Έρχεστε τώρα και το αλλάζετε. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ: Πότε αποφασίστηκε αυτό; Ποιος το

αποφάσισε αυτό;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Λίγη ησυχία, σας

παρακαλώ. 
Έχετε τον λόγο, κύριε Κόκκαλη. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, για χάρη όλων των

οµιλητών, θα προσπαθήσω να είµαι όσο γίνεται πιο σύντοµος. 
Κύριε Αµυρά…
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΥΡΑΣ: Εγώ δεν µίλησα. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Το λέω για τους συναδέλφους.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καλούµαστε να ψηφίσουµε ένα

νοµοσχέδιο, το οποίο είναι απόρροια της συµφωνίας του καλο-
καιριού, ένα νοµοσχέδιο το οποίο προϋποθέτει συγκεκριµένα
προαπαιτούµενα. Δυστυχώς όµως, διαπιστώνουµε την πολιτική
υποκρισία. Διαπιστώνουµε πολιτική υποκρισία, όταν τα κόµµατα
της Αντιπολίτευσης διαµαρτυρόµενα µας εγκαλούν για ποιον
λόγο φέρνουµε αυτό το νοµοσχέδιο. Προφανώς, δύο πράγµατα
µπορεί να συµβαίνουν: Ή δεν διάβασαν τότε το νοµοσχέδιο ή
λένε ψέµατα. 

Να θυµίσουµε κάποια συγκεκριµένα πράγµατα, διότι η κατά-
σταση έχει ξεφύγει από την Αντιπολίτευση. Ο ν.4336/2015: «Επι-
πλέον ως προαπαιτούµενο, η Κυβέρνηση» -εκείνη που θα
εξελέγετο στις εκλογές της 20ης Σεπτεµβρίου- «θα εγκρίνει νο-
µοθεσία για την αύξηση των εσόδων: Πρώτον, σταδιακή κατάρ-
γηση επιστροφής του Ειδικού Φόρου Κατανάλωσης στο πετρέ-
λαιο κίνησης, ντίζελ για τους αγρότες. Δεύτερον, αύξηση του
φόρου επί της χωρητικότητας. Στοχοθέτηση και περιορισµός των
δαπανών». Τα ξεχνάτε αυτά, κύριοι της Αντιπολίτευσης; 

Να σας θυµίσω λίγα ακόµη. Έλεγε ότι η δέσµη µέτρων –το ψη-
φίσατε- θα περιλαµβάνει περαιτέρω µέτρα µε δηµοσιονοµική επί-
πτωση, όπως µεταρρυθµίσεις της δηµόσιας διοίκησης, µεταρ-
ρυθµίσεις για την αντιµετώπιση των ελλείψεων σε θέµατα εί-
σπραξης και επιβολής φόρων. Μάλλον το ξεχνάτε ή δεν το δια-
βάσατε ή λέτε ψέµατα. Διαλέξτε.

Τρίτον, έλεγε ότι η Κυβέρνηση που θα εκλεγεί µετά την 20η
Σεπτέµβρη, προκειµένου να αποδείξει τη δέσµευσή της για την
εφαρµογή αξιόπιστων δηµοσιονοµικών πολιτικών, θα εγκρίνει
συµπληρωµατικό προϋπολογισµό. Θα περιλαµβάνει φόρο τηλε-
οπτικών διαφηµίσεων, αύξηση του φορολογικού συντελεστή.

Μάλλον, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ξεχνάτε. Ξεχνάτε σκό-
πιµα. Λέτε στον ελληνικό λαό ψέµατα. Δεν λέτε ψέµατα; Τότε δεν
γνωρίζατε τι ψηφίζατε. Δεν το διαβάσατε. Αυτό λέγεται πολιτική
υποκρισία. Αυτό είναι το σύµφωνο αλήθειας που κάνατε µε τους
Έλληνες; Να λέτε ψέµατα; Δυστυχώς, έχετε εγκλωβιστεί σε µια
αντιπολιτευτική πολιτική διαµαρτυρόµενοι. Κινδυνεύετε να γίνε-
ται κόµµα διαµαρτυρίας από υπεύθυνα κόµµατα της Aντιπολί-
τευσης. 

Έρχοµαι τώρα στο νοµοσχέδιο. Οι ρυθµίσεις για τα κόκκινα
δάνεια δεν περιλαµβάνοντο στη συµφωνία που ψηφίσατε, κύριοι
της Αντιπολίτευσης; Ναι ή όχι; Η απάντηση είναι ναι. 

Ας δούµε, όµως, τώρα ποιος φταίει για τα κόκκινα δάνεια,
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ποιος διαχειρίστηκε και ποιος διαχειρίζεται καλύτερα τα κόκκινα
δάνεια. Κατ’ αρχάς, η υπερχρέωση του 2009 αναδείχθηκε σε ένα
µεγάλο πρόβληµα της ελληνικής κοινωνίας. Η υπερχρέωση ήταν
αποτέλεσµα του εύκολου δανεισµού, της µη τήρησης της αρχής
του υπεύθυνου δανεισµού από τις τράπεζες, τα εύκολα δάνεια -
το είπε και ο ειδικός αγορητής από την Ένωση Κεντρώων και
πολύ σωστά- το εύκολο χρήµα, τα εξοχικά, αυτό που δηµιούρ-
γησε το όραµα της αντιπολίτευσης, στην οποία αντιπολίτευση το
κόµµα που κυριάρχησε ήταν το ΠΑΣΟΚ. Έδωσε στους Έλληνες
ψεύτικη ελπίδα. 

Το 2010 ξεκινάει η υπερχρέωση. Για να δούµε τι έκαναν οι κυ-
βερνήσεις µέχρι σήµερα και τι κάνει αυτή η Κυβέρνηση. Διότι
λέτε ότι εµείς δεν κάνουµε τίποτα, απολύτως τίποτα, όχι απλώς
κάποια πράγµατα. Τα κόκκινα δάνεια ήταν 22 δισεκατοµµύρια το
2009. Σήµερα είναι 110 δισεκατοµµύρια. Τι έκαναν οι κυβερνή-
σεις; Απολύτως τίποτα. Ανέβαλαν το πρόβληµα κάθε χρόνο, µε
συνέπεια να δηµιουργηθεί η δεύτερη γενιά των υπερχρεωµένων.
Διότι όταν αναβάλλεις το πρόβληµα και δεν το λύνεις, όταν δίνεις
αναστολή πλειστηριασµών στους πλειστηριασµούς καθολικά και
χωρίς κριτήριο και αυτός που είχε να πληρώσει τότε τι έκανε;
Δεν πλήρωνε. Σήµερα είναι υπερχρεωµένος.

Αυτή η Κυβέρνηση µε αυτό το νοµοσχέδιο παρέχει τις δικλίδες
ασφαλείας στους δανειολήπτες, σε περίπτωση µεταβίβασης των
κόκκινων δανείων. Ποιες είναι αυτές; Ο κόσµος πλέον θέλει την
αλήθεια και η αλήθεια δεν είναι µε ιαχές. Πρέπει, επιτέλους, να
λέµε τα πράγµατα µε το όνοµά τους. Με δικαιοσύνη φέρνει αυτό
το νοµοσχέδιο και η δικαιοσύνη έχει να κάνει, όχι µόνο µε την
προστασία των αδυνάµων, αλλά και µε την προστασία των ενή-
µερων οφειλετών. Ξέρετε πόσοι έχουν πει για ποιο λόγο εµείς
πληρώνουµε το δάνειο; Όπως πολύ εύλογα λέει κάποιος ότι δεν
µπορούµε να πληρώσουµε τα δάνειά µας. 

Συνεπώς οι δικλίδες ασφαλείας είναι οι εξής: Δεν µπορεί η
οποιαδήποτε εταιρεία, η οποία θα αναλάβει το δάνειο, να τρο-
ποποιήσει µονοµερώς τη σύµβαση. Οποιοσδήποτε κι αν είναι
αυτός δεν µπορεί να αυξήσει το επιτόκιο. Το γεγονός ότι δεν
µπορεί να τροποποιήσει τη σύµβαση µονοµερώς λέγεται ότι δεν
χειροτερεύει η οικονοµική και ουσιαστική θέση του οφειλέτη. 

Το υπό κρίση νοµοσχέδιο καθορίζει τον κατά κύριο επάγγελµα
αγρότη. Ήταν αίτηµα στον αγροτών στα µπλόκα. Πόσα χρόνια
πέρασαν µέχρι να καθορίσουµε ποιος είναι ο κατά κύριο επάγ-
γελµα αγρότης; Πάρα πολλά. Ο κατά κύριο επάγγελµα αγρότης
θα έχει πλέον τις φορολογικές ελαφρύνσεις. 

Φέραµε το εργόσηµο. Πρόσφατα σε συνάντηση της Οµοσπον-
δίας Κτηνοτρόφων Θεσσαλίας µε τον κ. Αποστόλου, αναγνώρι-
σαν όλοι οι εκπρόσωποι των κτηνοτροφικών σωµατείων, της
Θεσσαλίας τουλάχιστον, ότι αυτό το µέτρο, το εργόσηµο, έπρε-
πε ήδη να έχει θεσπιστεί εδώ και πάρα πολλά χρόνια. Η Νέα Δη-
µοκρατία είχε αντιδράσει µε σχετικό δελτίο Τύπου. 

Με το εργόσηµο του ΟΓΑ αφενός παίρνει χρήµατα, αφετέρου
κτηνοτρόφοι, αλλά και αγρότες δικαιολογούν τα χρήµατα που
δίνουν σε αλλοδαπούς εργάτες και, τρίτον, νοµιµοποιούνται και
οι αλλοδαποί µετανάστες, οι οποίοι έχουν χρόνια στην Ελλάδα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σύµφωνα µε σχετική έκθεση της
ΕΛΣΤΑΤ, το χρέος το 2015 µειώθηκε κατά 8 δισεκατοµµύρια.
Είναι πάρα πολύ κοντά η συµφωνία για τη µείωση του χρέους.
Δεν πανηγυρίζουµε ούτε χαιρόµαστε, διότι πιστεύουµε -και αυτή
είναι η βασική µας διαφορά- ότι το χρέος δεν είναι βιώσιµο, ενώ
οι προηγούµενες κυβερνήσεις πίστευαν ότι, δυστυχώς, είναι βιώ-
σιµο.

Όχι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το χρέος της Ελλάδας δεν
είναι βιώσιµο και αυτήν τη στιγµή η Κυβέρνηση δίνει µάχη και θα
πετύχει να µειωθεί, να κάνει έναν οδικό χάρτη, να ανοίξει τον
δρόµο στις επενδύσεις, στους επενδυτές, διότι µόνο γνωρίζον-
τας ο επενδυτής ότι η Ελλάδα µπορεί να πληρώσει τα δάνειά της,
µπορεί να επενδύσει, διαφορετικά όχι.

Δυστυχώς, ακούµε φωνές από την Αντιπολίτευση, οι οποίες
φωνές λένε «πάτε τη χώρα στον γκρεµό». Δυστυχώς, θέλετε να
αποτύχει η αξιολόγηση.

Τις τελευταίες µέρες ακούστηκαν κάποιες φωνές από την
Αξιωµατική Αντιπολίτευση ότι µπορεί να ψηφίσουν πολλές δια-
τάξεις του πολυνοµοσχεδίου. Αµφιταλαντεύθηκαν και, τελικά,

δεν το ψηφίζουν. 
Η εθνική υπεύθυνη στάση για εσάς, είναι να το ψηφίσετε. Είναι

µονόδροµος, διότι γνωρίζατε τι ψηφίζατε τον Ιούλιο του 2015.
Μην κρύβεστε πίσω από το δάχτυλό σας. Πείτε την αλήθεια στον
κόσµο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η νύχτα είναι σκοτεινή λίγο πριν
από την αυγή και η αυγή ζυγώνει. Η µείωση του χρέους είναι γε-
γονός. Αυτή η Κυβέρνηση έχει δύο υποχρεώσεις: Η µια υποχρέ-
ωση είναι να βγάλει γρήγορα τη χώρα από την κρίση και η άλλη
υποχρέωση είναι να αποκαταστήσει αδικίες. Σίγουρα υπάρχουν
αδικίες. Υπάρχουν αδικίες και στους ελεύθερους επαγγελµατίες. 

Όµως όλα έχουν σχέση µε την ανάπτυξη και ανάπτυξη χωρίς
αξιολόγηση δεν µπορεί να γίνει. Οι Έλληνες γνωρίζουν την αλή-
θεια. Γι’ αυτό και έδωσαν την εντολή σε δυνάµεις και σε πολιτι-
κούς καθαρούς, µακριά από συµφέροντα, σε πολιτικούς όχι
επαγγελµατίες και από τη διαπλοκή.

Εν όψει όλων αυτών σας καλώ να υπερψηφίσετε το νοµοσχέ-
διο.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Κόκκαλη, Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο των Ανεξαρτήτων Ελ-
λήνων.

Τον λόγο έχει ο κ. Δηµήτριος Δηµητριάδης, Βουλευτής του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, για επτά λεπτά ή λιγότερο, αν θέλετε, για να διευκολύ-
νουµε τη διαδικασία.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΑΔΗΣ: Θα προσπαθήσω.
ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Όσα πήραν και οι προ-

ηγούµενοι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Νοµίζω ότι παίρνετε

φόρα. Θα µιλήσετε, όταν θα έλθει η σειρά σας.
ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Γι’ αυτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Αν πάµε, όµως,

έτσι, θα αδικήσουµε συναδέλφους και φαντάζοµαι ότι δεν το θέ-
λετε, κύριε Κωνσταντινόπουλε, να στερήσουµε τον λόγο από συ-
ναδέλφους.

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κι εσείς.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΑΔΗΣ: Και να αφαιρεθούν και οι πα-

ρεµβάσεις, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Δεν έχουµε αρχίσει

ακόµη τον χρόνο.
Ορίστε, κύριε Δηµητριάδη, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΑΔΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

µε αυτό το νοµοσχέδιο φτάνουµε στο τέλος ενός συγκεκριµένου
οδικού χάρτη. Τον ολοκληρώνουµε µε µια ικανοποίηση είναι η
αλήθεια, γιατί δώσαµε µια µάχη και έχουµε την ικανοποίηση ότι
πετύχαµε αρκετά πράγµατα σε όφελος του ελληνικού λαού.

Από τις 25 του Γενάρη, µια εµβληµατική ηµεροµηνία στη σύγ-
χρονη πολιτική µας ιστορία, υπάρχει µια ευτυχία, υπάρχει µια αί-
σθηση ανάκτησης, µια αυτοπεποίθηση των λαϊκών τάξεων, αλλά
και ένα τραύµα για τους ηττηµένους. Είχαµε µια νίκη των πολιτι-
κών της αξιοπρέπειας και το τέλος ενός παλιού συστήµατος. 

Η επιβεβαίωση αυτού του συσχετισµού δυνάµεων µε τις εκλο-
γές του Σεπτεµβρίου, πέραν της ελπίδας στον λαό που έφερε
και συνέχισε να φέρνει, έφερε ένα οριστικό σοκ στο παλιό πολι-
τικό σύστηµα.

Υπάρχει ένα αβάσταχτο τραύµα στην αυτοπεποίθησή τους και,
πέρα από το παραµύθι για την αριστερή παρένθεση, υπάρχει ένα
τεράστιο έλλειµµα στρατηγικής για το τι µέλει γενέσθαι. 

Η αφήγησή τους ήταν αρκετά απλή. Αφού κατάφεραν να πάνε
τα εισοδήµατα δια δύο κυριολεκτικά, να µειώσουν το ΑΕΠ κατά
25%, είπαν «δεν µπορεί, θα καταφέρω να κάνω ό,τι µου λένε οι
δανειστές». Θα µπορώ να έχω, δηλαδή, µεγάλα πλεονάσµατα,
ώστε να τους εξοφλήσω. 

Η µόνη τους σπουδή ήταν η διασφάλιση και η διαιώνιση των
συµφερόντων της ολιγαρχίας και των θέσεών τους. Έτσι κατά-
φεραν το 2014 να έχουν, παρ’ όλα αυτά και µε όλα αυτά, πλεό-
νασµα, αντί του συµφωνηµένου 1,5%, µόλις 0,2% και έτσι πήγαν
στις εκλογές και τις έχασαν. Αυτή είναι όλη και όλη η διήγηση
της επιτυχίας της προηγούµενης διακυβέρνησης. Είναι µια διή-
γηση αυταρχισµού µε ένα στόµφο lifestyle. 
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Η δική µας διήγηση είναι εντελώς διαφορετική. Είναι η διήγηση
των πολιτικών της αξιοπρέπειας και της χειραφέτησης. Εµείς µε
ένα χρόνο διακυβέρνησης, µε δύο εκλογικές αναµετρήσεις, µε
θεούς και δαίµονες απέναντί µας και µε capital controls καταφέ-
ραµε και είχαµε πλεόνασµα συν 0,7%, ενώ η πρόβλεψη ήταν για
µείον 0,3%. Κρατήσαµε όρθιους µισθούς και συντάξεις, κρατή-
σαµε όρθια την κοινωνία, µε στόχο την τελική χειραφέτηση. Κα-
ταστήσαµε φανερό σε Ελλάδα, αλλά και Ευρώπη πως έχουµε
όλα τα πολιτικά προαπαιτούµενα και την πολιτική δυνατότητα να
πάµε τη χώρα µπροστά. Και πράγµατι αυτό κάνουµε και θα κά-
νουµε. 

Στην διήγηση της επιτυχίας της προηγούµενης διακυβέρνησης
πρέπει να λάβουµε υπ’ όψιν µας ότι έπρεπε να έχουµε για το
2015, για τη χρονιά που µας πέρασε, δηλαδή, πλεόνασµα 4%,
ήτοι άλλα 6-7 δισεκατοµµύρια µέτρα. Εάν σκεφτούµε πως έπ-
ρεπε να πληρώσουµε και τοκοχρεολύσια και δάνεια και εάν τα
προσθέσουµε σ’ αυτήν την ιστορία, µιλάµε για πάνω από 10 µε
12 δισεκατοµµύρια υποχρεώσεις τον χρόνο. 

Απ’ αυτό σε συνδυασµό µε τους αυτόµατους κόφτες και τη
ρήτρα µηδενικού ελλείµµατος, γίνεται φανερό πως ο λογαρια-
σµός για τις λαϊκές τάξεις θα ήταν δυσβάσταχτος κυριολεκτικά,
κάτι το οποίο εµείς µε τη συµφωνία του καλοκαιριού το αποτρέ-
ψαµε οριστικά τουλάχιστον για τα επόµενα τριάµισι χρόνια, πε-
τυχαίνοντας µια κλειστή συµφωνία, όπου όλες οι δανειακές
συµβάσεις µεταφέρθηκαν για µετά από τριάντα πέντε χρόνια και
οι συµφωνίες για πλεόνασµα γίνονται εντός ενός δικού µας κρα-
τικού προϋπολογισµού, µε πολύ χαµηλότερα πλεονάσµατα. 

Να φανταστείτε ότι ο µεγαλύτερος κίνδυνος είναι το πλεόνα-
σµα του 3,5% του 2018, για το οποίο δουλεύουµε ήδη από τώρα,
να θεωρείται από το ΔΝΤ ως δύσκολο να επιτευχθεί. Σκεφτείτε
τι επρόκειτο να γίνει το 2015, που θα έπρεπε να είχαµε 4% πλε-
όνασµα. Μόνο που αυτήν την αλλαγή στη ρότα τη σταµατήσαµε,
αφού πρώτα συγκρουστήκαµε. Δεν είµαστε ένα κόµµα συµβιβα-
σµών, δεν είµαστε µια Κυβέρνηση συµβιβασµού, είµαστε µια Κυ-
βέρνηση σύγκρουσης. 

Εµείς, λοιπόν, που συγκρουστήκαµε µε βάση τον µετέπειτα
συσχετισµό δυνάµεων -µε βάση την πραγµατικότητα, δηλαδή,
κάναµε µια συµφωνία, έναν πολιτικό συµβιβασµό- έχουµε, κατέ-
χουµε και διατεινόµαστε προς αυτό, πως έχουµε όλο εκείνο το
πολιτικό σχέδιο, το οποίο είναι στο πολιτικό µας DNA και τη δυ-
νατότητα να κάνουµε όλες τις αναγκαίες και απαραίτητες ρήξεις
στο µέλλον, όταν και θα έχουµε τη δυνατότητα και όταν θα το
επιτρέπουν οι συσχετισµοί. Να κάνουµε, δηλαδή, τι; Να προχω-
ρήσουµε στις απαραίτητες αλλαγές υπέρ του δηµοσίου συµφέ-
ροντος, υπέρ της ανάπτυξης της χώρας. 

Είµαστε το κόµµα του όχι και Αρχηγός µας είναι ο Αλέξης Τσί-
πρας, ο λαϊκός ηγέτης του 62%. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Του 6,2 είπατε; 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΑΔΗΣ: Δεν µπορώ να φανταστώ τι θα

µπορέσετε να αντιπαραθέσετε, εκτός από δηµοσκοπικές φαντα-
σιώσεις. 

Δεσµευτήκαµε για τρεις στόχους, οι οποίοι είναι ανακεφαλαι-
οποίηση, αξιολόγηση και συµφωνία για το χρέος. 

Την ανακεφαλαιοποίηση την κάνατε και εσείς επανειληµµένα
για πολύ καιρό αλλά µε ένα σηµαντικό έλλειµµα, που θα απαι-
τούσε ξανά και ξανά ανακεφαλαιοποιήσεις, διότι επί έξι χρόνια
δεν ακουµπήσατε το καυτό θέµα που λέγεται κόκκινα δάνεια.
Εµείς ξεκινήσαµε τον Νοέµβριο την επίλυση ενός µεγάλου κοµ-
µατιού αυτού του προβλήµατος και σήµερα το ολοκληρώνουµε,
πιστεύοντας ακράδαντα και έχοντας τη βεβαιότητα πως µπαί-
νουµε σε µια νέα ρότα όσον αφορά το τραπεζικό µας σύστηµα
και άρα την ανακεφαλαιοποίησή του. 

Θα ήθελα πάρα πολύ να µιλήσω –και αυτό θα κάνω- για τη
µικρή ΔΕΗ και την ιδιωτικοποίηση του ΑΔΜΗΕ. Δεν είναι εδώ, δυ-
στυχώς, ο πρώην Υπουργός Ενέργειας, ο κ. Μανιάτης, για να
υπερασπιστεί το σχέδιο που µας έφερε τότε για τη µικρή ΔΕΗ
και την ιδιωτικοποίηση του ΑΔΜΗΕ.

Εµείς είµαστε στην εξαιρετικά σηµαντική και υπεύθυνη πολι-
τικά θέση σήµερα διά αυτού του νοµοσχεδίου να υποστηρίξουµε
–είναι αλήθεια µε µια δόση υπερηφάνειας γι’ αυτή µας την επιτυ-
χία- πως πετύχαµε να ακυρώσουµε αυτούς τους δύο µνηµονια-

κούς νόµους, τον πρώτο που αφορά τη δηµιουργία της µικρής
ΔΕΗ και την απόσπασή της ως 30% από τη µητρική ΔΕΗ και τον
δεύτερο, αυτόν που αφορούσε την πώληση του 66% του ΑΔΜΗΕ,
ως θυγατρικής εταιρείας της ΔΕΗ.

Ο ΑΔΜΗΕ ξέρετε ότι έχει στρατηγική σηµασία, διαχειρίζεται
τα δίκτυα µεταφοράς της ηλεκτρικής ενέργειας και συγκεκρι-
µένα τα υψηλά δίκτυα. Και είναι ολοφάνερη η στρατηγική του
σηµασία ως ενός δηµόσιου λειτουργού που κατέχει ένα φυσικό
µονοπώλιο. 

Επειδή δεν µου επιτρέπει ο χρόνος να συνεχίσω, θα ολοκλη-
ρώσω λέγοντας τα εξής: Χρειάζονται νέα δηµόσια εργαλεία για
την παραγωγική ανασυγκρότηση µε κοινωνικό πρόσηµο για την
οργάνωση και τη λειτουργία τους. 

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Σύντοµα, σας πα-

ρακαλώ, κύριε συνάδελφε. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΑΔΗΣ: Στην ενέργεια το κυρίαρχο

µπλοκ προσπάθησε να κατακρεουργήσει και να διαµοιράσει τον
δηµόσιο πλούτο προς όφελος συγκεκριµένων ιδιωτικών συµφε-
ρόντων. 

Εµείς, λοιπόν, έχουµε την υπερηφάνεια να ισχυριστούµε πως
και τους δύο µνηµονιακούς νόµους καταργήσαµε, πως βάζουµε
τις βάσεις για να κρατήσουµε πρώτα από όλα την πόρτα ανοιχτή
για το µέλλον της χώρας και στη συνέχεια να εγγυηθούµε την
εναλλακτική προοπτική µε όρους ισονοµίας και δικαιοσύνης. 

Έχουµε ένα ακόµη παράδειγµα της διαφορετικότητάς µας,
µιας διαφοράς πολιτικών µε συνθήκες καθορισµένου πλαισίου
και δεδοµένων αρνητικών συσχετισµών. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλείνουµε µε θετικό πρόσηµο
αυτόν τον κύκλο διαπραγµάτευσης, πρώτον, γιατί µέχρι το 2018
έχουµε ένα κλειστό και ασφαλές πρόγραµµα, χωρίς επιπλέον
απαιτήσεις και, δεύτερον, γιατί η θετική αξιολόγηση φέρνει χρη-
µατοπιστωτική χαλάρωση από την οικονοµική ασφυξία, περισσό-
τερες επενδύσεις και ένα κλίµα εµπιστοσύνης. 

Ολοκληρώνονται έτσι οι βασικές προϋποθέσεις γι’ αυτό που
είναι ο κύριος στόχος και ισχύει από σήµερα και στο αµέσως
επόµενο µέλλον. Ποιο είναι αυτό, δηλαδή; Είναι η παραγωγική
και διοικητική ανασυγκρότηση της χώρας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Τελειώνετε, σας πα-
ρακαλώ, κύριε συνάδελφε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΑΔΗΣ: Είναι η αναδιανοµή ενός ασφα-
λούς προϋπολογισµού τα επόµενα τρία χρόνια για την εκτέλεση
µεγάλου µέρους του πολιτικού µας προγράµµατος, αυτής της
προοπτικής, δηλαδή, που προκαλεί απελπισία στο παλιό κυβερ-
νητικό µπλοκ για τις αλλαγές που έρχονται, για τον κύκλο του
παλιού που κλείνει οριστικά. 

Ο δηµόσιος πλούτος και χώρος θα προστατευθεί, θα διανεµη-
θεί δίκαια και αυτό το εγγυόµαστε εµείς, η µεγάλη παράταξη της
αξιοπρέπειας και χειραφέτησης των λαϊκών τάξεων. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Δηµητριάδη. 

Ο κ. Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος, Βουλευτής της Δηµοκρα-
τικής Συµπαράταξης, έχει τον λόγο. 

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα ερχόµενος στη Βουλή
σταµάτησα να πάρω εφηµερίδα και βλέποντας τα πρωτοσέλιδα
φοβήθηκα ότι η «ΑΥΓΗ» βγαίνει από πολλά συγκροτήµατα. 

Διαβάζω σήµερα το πρωτοσέλιδο της «ΑΥΓΗΣ» που λέει «κλεί-
νουν το µάτι στην ελάφρυνση χρέους, δεν υπάρχει κανένα
µέτρο». Διαβάζω µια άλλη εφηµερίδα που ασχολείται µε τους οι-
κισµούς, η οποία λέει ότι έρχονται καλά νέα για το χρέος. Δια-
βάζω µια άλλη εφηµερίδα που λέει «µονοµαχία για το χρέος». 

ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ ΜΗΤΑΦΙΔΗΣ: Τις εξαγοράσαµε!
ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριοι, τη διαπλοκή δεν

τη χτυπήσατε, απλώς τα βρήκατε! Και αυτό θα φανεί το επόµενο
χρονικό διάστηµα. 
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ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Ήταν µέσα στο νοµοθέτηµα, δεν ήταν
αλλού! 

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος -και τελευταία
αγαπηµένος σας- Γιάννης Στουρνάρας είπε τη µισή αλήθεια. Είπε
ότι τα 86 δισεκατοµµύρια είναι του Γιάνη Βαρουφάκη. Δεν είναι
του Γιάνη Βαρουφάκη, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι της
Κυβέρνησης Αλέξη Τσίπρα - Πάνου Καµµένου - Γιάνη Βαρου-
φάκη…

ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ ΜΗΤΑΦΙΔΗΣ: Σαµαρά-Βενιζέλου…
ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: …του κρατούντος τη

βαλίτσα κ. Τσακαλώτου και όλων εσάς που τον υποστηρίξατε για
δώδεκα µήνες και για έξι µήνες τον χειροκροτούσατε όρθιοι. 

Αν µπορούσε κάποιος να βάλει έναν τίτλο σε αυτό το νοµοσχέ-
διο, αυτός θα ήταν: Το ξεπούληµα όχι µόνο της δηµόσιας περι-
ουσίας, αλλά και της ιδιωτικής περιουσίας. Και εξηγούµαι. Θέλω
να είµαι πολύ καθαρός. Είναι η πρώτη φορά που γίνεται βίαιη µε-
ταφορά πλούτου από την Ελλάδα στο εξωτερικό. Και επειδή τα
προηγούµενα χρόνια υπήρξαν στην Ελλάδα -εντός της Ελλάδας-
θέµατα και πολλά από αυτά τα είχατε πει και εσείς για βίαιη ανα-
κατανοµή του πλούτου εντός της Ελλάδας και υπήρξαν λάθη,
σήµερα για πρώτη φορά γίνεται τόσο βίαια µεταφορά µέσα από
το ταµείο και από την ιδιωτική περιουσία, δηλαδή τα δάνεια και
τις επιχειρήσεις, προς το εξωτερικό. 

Σήµερα θα έχετε την τελευταία ευκαιρία να κάνετε µια ιδιωτι-
κοποίηση –γιατί εµείς οι κακοί είχαµε πει να έρχονται οι ιδιωτι-
κοποιήσεις µία µία στη Βουλή- θα ψηφίσετε την εκχώρηση των
περιφερειακών αεροδροµίων στη «FRAPORT». 

Εδώ, όµως, συνάδελφοι, σας ερωτώ. Εµείς νιώθουµε άσχηµα.
Εκχωρήσαµε στη «FRAPORT» τα περιφερειακά αεροδρόµια για
σαράντα χρόνια και εσείς τα εκχωρείτε για ενενήντα εννέα!
Μήπως τους αδικήσαµε αυτούς; 

Για να δούµε, όµως, το ταµείο. Όταν ο κ. Κουτσούκος προχθές
µίλησε και έγινε το επεισόδιο µε τον κ. Τσακαλώτο, του έλεγε ότι
είναι ψεύτης, που µιλάει για ξεπούληµα. Και αναλογίζοµαι: Άκου-
σε χθες τον κ. Δηµαρά, ο οποίος µίλησε για ξεπούληµα της δη-
µόσιας περιουσίας; Είναι και αυτός ψεύτης; Θρηνεί ψεύτικα; Ή
τον αξιολογεί και αυτόν –όπως αξιολόγησε και εµένα- µε κακό
βαθµό, τον κ. Μανιάτη κάπως διαφορετικά; Σε έναν άλλο συνά-
δελφο της Νέας Δηµοκρατίας τού είπε χθες: «Δεν σε καταλα-
βαίνω. Μόνο τον κ. Βορίδη καταλαβαίνω». Έχετε φτάσει να
συνεννοείστε µόνο µε τον κ. Βορίδη πολιτικά!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΗΓΟΥΜΕΝΙΔΗΣ: Ανάποδα το είπε.
ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Ο κ. Τσακαλώτος χθες

άκουσε πάρα πολύ καλά τι είπα. Πολιτικά, είπε στον έναν Βου-
λευτή…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Μην τον κάψεις τον Μάκη!
ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Του το είπα του Μάκη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εγώ θεωρώ ότι αυτό που κάνει

σήµερα η Κυβέρνηση δεν θα µπορούσε να το κάνει ούτε η Μι-
ράντα Ξαφά ούτε ο Στέφανος Μάνος. Είναι πάρα πολύ καθαρό.
Δεν θα υπήρχε κυβέρνηση που θα µπορούσε να το κάνει αυτό. 

Και επειδή σας λένε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι δεν
υπάρχει η ΔΕΗ και τα υπόλοιπα που ήταν στην πρώτη λίστα, ζητώ
-δεν είναι εδώ ο κύριος Υπουργός- το εξής: Ας µας καταθέσει
την έγκριση του αναπτυξιακού σχεδίου του ΤΑΙΠΕΔ της Μεγάλης
Τρίτης. Είναι όλα µέσα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Όλα αυτά
είναι µέσα. Όλος ο πλούτος της χώρας!

Για να δούµε, όµως, τι έγινε µε τα δάνεια; Σε τι στοχεύετε;
Γιατί στοχεύσατε την ελληνική επιχειρηµατικότητα, τους Έλλη-
νες µικροµεσαίους και µεγάλους επιχειρηµατίες; Πώς τους χτυ-
πάτε αυτούς; Πρώτα µε τα capital controls. Μετά µε το ξεπού-
ληµα των τραπεζών σε ιδιώτες. Με δικό σας νόµο, όπως είπε ο
κ. Μοσκοβισί, δεν επιτρέψατε να µπουν Έλληνες στη διοίκηση
των τραπεζών. Δώσατε τις ελληνικές τράπεζες σε ιδιώτες, οι
οποίοι πήραν το 70% µε 2,5 δισεκατοµµύρια. 

Και αφού τελειώσατε µε αυτό και το καλοκαίρι ο κ. Σταθάκης
µάς έλεγε ότι η προστασία θα είναι στις 180.000 ευρώ από τον
νόµο ΠΑΣΟΚ που ήταν στις 320.000 ευρώ, σήµερα, κύριοι συνά-
δελφοι, ψηφίζετε ότι όλα τα δάνεια –πράσινα και κόκκινα- µπο-
ρούν να πάνε στα funds, εκτός των δανείων για πρώτη κατοικία

έως 140.000 ευρώ, µέχρι τις 31 Δεκεµβρίου του 2017. Αυτό που
λέγατε, «κανένα σπίτι στα χέρια τραπεζίτη», είναι «όλα τα σπίτια
στα χέρια των κορακιών». 

Στοχοποιήσατε τις επιχειρήσεις και έτσι θα γίνει αφελληνισµός
µέσα από τα επιχειρηµατικά δάνεια των ελληνικών επιχειρήσεων.
Για θυµηθείτε, όµως, τι άλλο κάνατε; Ποιους χτυπήσατε; Την
µπίρα, την ελληνική, το κρασί. Ό,τι ελληνικό το χτυπάτε είτε µε
φόρους είτε µε capital controls είτε µε τον αφελληνισµό µέσα
από τα επιχειρηµατικά δάνεια.

Και επειδή σας είδε τόσο πρόθυµους ο κ. Τσακαλώτος χθες,
που τον χειροκροτούσατε, σας έφερε ακόµα ένα άρθρο για τα
ειδικά µισθολόγια, 128 εκατοµµυρίων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, εµείς δεν θέλουµε
να είστε αριστερή παρένθεση ούτε αναζητούµε από εσάς κυβερ-
νητικές καρέκλες. Κυβερνήστε για να γνωρίσουν οι πολίτες για
τα επόµενα ενενήντα εννιά χρόνια ότι η ιδιότυπη αριστεροδεξιά
Κυβέρνηση δεν έχει χώρο στον πολιτικό χάρτη της Ελλάδας. 

Όλοι µιλούν για το πατριωτικό καθήκον. Εµείς, στη Δηµοκρα-
τική Συµπαράταξη, µπορούµε να µιλούµε για το πατριωτικό κα-
θήκον που επιτελέσαµε από το 2009 µέχρι σήµερα. 

Τι είναι το πατριωτικό καθήκον, αγαπητοί συνάδελφοι; Είναι να
µιλάς για τον Κολοκοτρώνη και να προσκυνάς τον Χίτλερ; Είναι
πατριωτικό καθήκον να δηµιουργείς προσδοκίες χωρίς αντίκρι-
σµα, να υπόσχεσαι τα πάντα, να δηµιουργείς προσδοκίες που
δεν υπάρχουν και µετά µ’ ένα νόµο και πολλά άρθρα να τα ξε-
πουλάς όλα; Είναι η συνωµοσιολογία του κ. Καµµένου για όλα
αυτά που συνέβησαν τον τελευταίο χρόνο; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς της Δηµοκρατικής Συµ-
παράταξης κάναµε το πατριωτικό µας καθήκον από το 2009.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Κωνσταντινόπουλο.
Τον λόγο έχει ο κ. Αλέξανδρος Μεϊκόπουλος, Βουλευτής του

ΣΥΡΙΖΑ. 
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, για να αντιµετωπίσει κανείς το

σηµερινό νοµοσχέδιο µε τις οµολογουµένως πολλές διατάξεις
και τις πάρα πολλές σελίδες, χρειάζεται να έχει δύο πολύ σηµαν-
τικά κατά τη γνώµη µου στοιχεία. Κατ’ αρχάς ειλικρίνεια και δεύ-
τερον να έχει πλήρη εικόνα, πλήρη θέαση της δύσκολης κοινωνι-
κής καθηµερινότητας. 

Εποµένως στην ερώτηση που συνεχώς αναπαράγεται τις τε-
λευταίες µέρες, αν φέρνει αυτό το νοµοσχέδιο φορολογικές αλ-
λαγές, απαντώ ότι ναι, φέρνει και µάλιστα εγώ δεν θα έλεγα ότι
φέρνει µόνο φορολογικές αλλαγές, φέρνει και φορολογικές επι-
βαρύνσεις. 

Είναι αυτές οι επιβαρύνσεις, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, πρό-
σθετα µέτρα; Το γνωρίζουν όλοι ότι δεν αποτελούν πρόσθετα
µέτρα σε καµµία περίπτωση. Αποτελούν απλά µια εξειδίκευση
και µέρος της συµφωνίας του καλοκαιριού, την οποία συµφωνία
–ας µην το ξεχνάει η αντιπολίτευση- την ψήφισαν και η Νέα Δη-
µοκρατία και το ΠΑΣΟΚ και το Ποτάµι. 

Είναι ακριβώς το 1% του ΑΕΠ που απαιτείται για το 3,5% πλε-
όνασµα το 2018 και η εφαρµογή της προφανώς θα είναι στα-
διακή. Δεν θα ισχύσουν όλα από τώρα, αλλά πολλά από αυτά θα
ισχύσουν το 2018, ώστε να µπορέσει η οικονοµία να απορροφή-
σει οµαλά τις επιπτώσεις που υπάρχουν όντως σε πολλές από
αυτές τις διατάξεις. 

Θα µας πείτε ότι δεχθήκαµε να µπει ΦΠΑ από το 23% στο 24%.
Προφανώς το δεχθήκαµε. Για να κατανοήσει όµως κανείς µια τέ-
τοια επιλογή, θα πρέπει να έχει µπροστά του ως εικόνα το σύ-
νολο των προτάσεων που υπήρχαν στο τραπέζι. Όταν λοιπόν,
υπήρχε η πρόταση –µάλιστα αυτή βαφτιζόταν ως γενναίο βήµα
από τη µεριά των θεσµών- να κάνουµε µεγάλες αλλαγές στα τι-
µολόγια της ΕΥΔΑΠ και του ηλεκτρικού ρεύµατος, άρα για το
µέσο νοικοκυριό θα αυξανόταν από το 13% στο 23%, εµείς εί-
χαµε την πεποίθηση ότι αν προχωρούσαµε σε µια τέτοια λογική
προφανώς θα πλήττονταν πολύ µεγαλύτερες κοινωνικές οµάδες. 
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Όταν οι δανειστές όλο το προηγούµενο διάστηµα –και το γνω-
ρίζουν οι κύριοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης- πίεζαν για πε-
ραιτέρω µειώσεις σε µισθούς και συντάξεις, επιπλέον περικοπές
στο κοινωνικό κράτος, σε υγεία και παιδεία, µεγάλες αυξήσεις
στον ΕΝΦΙΑ, µεγαλύτερη µείωση του αφορολόγητου, αύξηση
των κατώτατων συντελεστών φορολόγησης που θα έπλητταν
όλα ανεξαιρέτως τα ευαίσθητα κοινωνικά στρώµατα, κάναµε µια
πολύ σκληρή µεν, δύσκολη αφ’ ετέρου επιλογή να κάνουµε πολ-
λές µικρές αυξήσεις σε έµµεσους φόρους, προσπαθώντας κατά
κάποιο τρόπο να συγκρατήσουµε αυτή την ακραία λογική που
γνωρίζετε και εσείς οι ίδιοι ότι υπάρχει σε µεγάλο κοµµάτι των
θεσµών. 

Δεν προβλέπονται όµως, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µόνο
αυξήσεις. Με το παρόν νοµοσχέδιο καταργείται ο ειδικός φόρος
κατανάλωσης στο φυσικό αέριο που χρησιµοποιείται για την ηλε-
κτροπαραγωγή, µειώνεται η χρέωση των νοικοκυριών που χρη-
σιµοποιούν φυσικό αέριο για θέρµανση, κατά 6 µε 7 ευρώ περί-
που ανά µέσο µηνιαίο λογαριασµό και καταργείται και η επιβολή
φόρου 3% υπέρ του δηµοσίου επί της αξίας του πωλούµενου στο
εσωτερικό ζύθου. Πέρα από τη σκληρή πλευρά, δηλαδή, υπάρ-
χουν και κάποιες µικρές, θα έλεγα, ελαφρύνσεις. 

Με αυτήν την τοποθέτηση, κυρίες και κύριοι Βουλευτές θέλω
να πω ότι ακριβώς και σε αυτό το κοµµάτι του νοµοσχεδίου απο-
τυπώνονται οι δύο πλευρές που αποτυπώνονται τα δύο τελευταία
χρόνια αναφορικά µε τη διαπραγµάτευση που διεξάγεται. Υπάρ-
χουν ήττες, αλλά υπάρχουν και νίκες. 

Το τελευταίο χρονικό διάστηµα έχει διεξαχθεί πολύς διάλογος
για τον  περιβόητο αυτόµατο µηχανισµό δηµοσιονοµικής προ-
σαρµογής, τον λεγόµενο κόφτη, όπως έχει επικρατήσει στην κα-
θοµιλουµένη. Τι είναι αυτός ο κόφτης εν τέλει; Πώς ακριβώς θα
λειτουργήσει;

Κατ’ αρχάς, εκείνο που πρέπει να διευκρινιστεί είναι ότι εδρά-
ζεται σε ευρωπαϊκές πρακτικές και είναι συµβατός µε το ευρω-
παϊκό κεκτηµένο. Μάλιστα από τον Μάρτιο του 2012 το δηµο-
σιονοµικό σύµφωνο προβλέπει την υποχρέωση των κρατών
µελών να προβλέψουν τη δηµιουργία ενός µηχανισµού αυτόµα-
της δηµοσιονοµικής προσαρµογής σε περίπτωση που παρατη-
ρούνται αποκλείσεις από τους µεσοπρόθεσµους στόχους. Στην
ουσία δεν προσθέτουµε κάτι περισσότερο από αυτό που προ-
βλέπεται σε όλες τις συµφωνίες, ακόµα και για χώρες εκτός µνη-
µονίου, δηλαδή το ότι εάν δεν πιάσεις τους στόχους, είσαι
υποχρεωµένος σε δηµοσιονοµικές διορθώσεις.

Αυτός ο µηχανισµός πώς ενεργοποιείται; Θα ενεργοποιείται
µόνο εάν υπάρχει η οποιαδήποτε απόκλιση. Και η Κυβέρνηση σε
συµφωνία µε τους θεσµούς νοµοθετεί παρεµβάσεις που εκείνη
εκτιµά ότι είναι ισορροπηµένες, εξαιρώντας ρητά όλες τις ευά-
λωτες κατηγορίες. Το πιο σηµαντικό κατά τη γνώµη µου είναι ότι
ο µηχανισµός αυτός, σύµφωνα και µε τις εκτιµήσεις αλλά και µε
τα δεδοµένα που ισχύουν µέχρι σήµερα, έχει µεγάλη πιθανότητα
να µην ενεργοποιηθεί. Γιατί για πρώτη φορά µετά από έξι χρόνια
κρίσης υπάρχει ένα πρόγραµµα ήπιας δηµοσιονοµικής προσαρ-
µογής και στόχων πρωτογενούς πλεονάσµατος οι οποίοι δεν
χρειάζονται εξωπραγµατικές επιβαρύνσεις προκειµένου να υλο-
ποιηθούν. 

Ένα δεύτερο σηµείο στο οποίο θα ήθελα να σταθώ είναι το πε-
ριβόητο νέο Ταµείο Αξιοποίησης της Δηµόσιας Περιουσίας. Εδώ,
κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θα ήθελα να είµαι κάπως αυτοκρι-
τικός. Όντως έχουν δίκιο πολλές φορές οι Βουλευτές της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης, οι οποίοι στηλιτεύουν τη δηµόσια έκ-
φραση του ΣΥΡΙΖΑ το προηγούµενο διάστηµα. Υπήρχε µια εµ-
µονή αναφορικά µε τις ιδιωτικοποιήσεις. Υπάρχει, όµως, µια δια-
φορά µεταξύ µας: Άλλο ιδιωτικοποίηση και άλλο φυσικά το
ξεπούληµα. Ένα παράδειγµα είναι η ιδιωτικοποίηση του ΟΠΑΠ
στην οποία προχώρησε η Νέα Δηµοκρατία. Δεν νοµίζω να αισθά-
νονται και πολλοί υπερήφανοι οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρα-
τίας για την περίφηµη ιδιωτικοποίηση του ΟΠΑΠ. Γνωρίζουν
ακριβώς για ποιον λόγο, µε ποιο αντίτιµο έγινε µια τόσο επικερ-
δής επιχείρηση του δηµοσίου. 

Με το παρόν νοµοσχέδιο ιδρύεται επίσης το νέο Ταµείο Αξιο-
ποίησης Δηµόσιας Περιουσίας. Τι θα κάνει στην ουσία αυτό το
ταµείο; Θα συγκεντρώσει τα περιουσιακά στοιχεία του δηµοσίου

κάτω από µία ενιαία στέγη, για να τα διαχειριστεί ως σύνολο µε
σκοπό την καλύτερη αξιοποίησή τους. Αποσκοπεί στη µείωση
των ελλειµµάτων και στην αύξηση των εσόδων από την αποτελε-
σµατικότερη διαχείριση τους, καθώς και στη διαµόρφωση µιας
ενιαίας και µακροπρόθεσµης στρατηγικής για τη δηµόσια περι-
ουσία. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές πιστεύω ότι βρισκόµαστε στην τε-
λευταία στροφή. Είναι δεδοµένο ότι η αξιολόγηση κλείνει. Αυτή
η αξιολόγηση κλείνει µε δύσκολες αλλά και µε καλές πλευρές
και µε θετικά και µε αρνητικά σηµεία. Εκείνο που έχω να επιση-
µάνω και στην Κυβέρνηση αλλά και στην αντιπολίτευση γενικό-
τερα, είναι ότι υπάρχει πλέον πολιτικός χρόνος µπροστά µας
προκειµένου να κάνουµε το πιο σηµαντικό από όλα τα ζητήµατα.
Ανεξάρτητα από το πώς θα λειτουργήσει το ταµείο ή εάν υπάρχει
κόφτης ή από το ποιος είναι ο συσχετισµός σε ευρωπαϊκό επί-
πεδο, η επιτυχία αυτής της Κυβέρνησης –και εδώ χρειαζόµαστε
µια χρήσιµη Αξιωµατική Αντιπολίτευση- είναι η ηπιότερη και η πιο
δίκαιη διαχείριση της κοινωνικής καθηµερινότητας. Όλα τα
Υπουργεία την επόµενη µέρα και απευθύνοµαι στους κύριους
Υπουργούς να µπορέσουν να επεξεργαστούν αντισταθµίσµατα,
να σκύψουν πάνω από τα πραγµατικά προβλήµατα του κόσµου
και εκεί ακριβώς η επιτυχία ή η αποτυχία αυτής της Κυβέρνησης. 

Ευχαριστώ πάρα πολύ.  
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Μεϊκόπουλο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν δώσω τον λόγο στον επό-
µενο οµιλητή, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συ-
νεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αί-
θουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, σαράντα δύο µαθητές και µαθήτριες και έξι εκπαι-
δευτικοί συνοδοί τους από το 5ο Δηµοτικό Σχολείο Ιωαννίνων και
το 2ο Δηµοτικό Σχολείο Αγίου Αθανασίου Θεσσαλονίκης. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, να ρωτήσω κάτι τον
κύριο Υπουργό για τις τροπολογίες που µας κατέθεσε; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Βεβαίως. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Με συγχωρείτε που ζητάω τον λόγο,

αλλά όσον αφορά τις δύο επείγουσες τροπολογίες οι οποίες
ήρθαν και αφορούν την αναστολή της µισθολογικής ωρίµανσης,
κύριε Υπουργέ, αλλά και µία άλλη ακόµα πιο περίεργη τροπολο-
γία µε την οποία αίρεται µια διάταξη µε την οποία δίνεται ασφα-
λιστική ενηµερότητα στην Ελληνική Αµυντική Βιοµηχανία,
παρατηρώ ότι καµµία από αυτές τις δύο τροπολογίες δεν φέρει
τις υπογραφές των συναρµοδίων σας Υπουργών. 

Οι τροπολογίες αυτές δεν µπορεί να εισαχθούν χωρίς να υπο-
γράψει ο κ. Καµµένος και ο αρµόδιος Υπουργός, ο κ. Τόσκας ή
ο κ. Κουρουµπλής, δεν ξέρω πώς έχουν µοιράσει τις αρµοδιότη-
τες. Παρά ταύτα, τις έχετε καταθέσει και τις φέρνετε προς ψή-
φιση.

Αν έχετε την καλοσύνη, λοιπόν, παρακαλώ, για να µην εγεί-
ρουµε νοµικά θέµατα εδώ, φροντίστε να συνυπογραφούν ή άλ-
λως, αποσύρετέ τες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Καλώς, κύριε Δέν-
δια. Ευχαριστούµε πολύ.

Τον λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Τζαβάρας. Η Βουλή τού εύ-
χεται χρόνια πολλά για τη γιορτή του.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Και όλοι οι Βουλευτές µαζί!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κύριε Τζαβάρα,

έχετε τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας ευχαριστώ

και ιδιαιτέρως για τις ευχές σας!
Κύριοι συνάδελφοι -και θα µου επιτρέψετε να απευθυνθώ κυ-

ρίως σε εσάς, τους συναδέλφους της Συµπολίτευσης- θεωρώ
ότι, αν αξίζει κάτι που να έχει σχέση µε τη συµπάθεια για ό,τι κά-
νετε σήµερα, είναι η διαπίστωση ότι κυριολεκτικά είστε θύµατα
µιας ιστορικής πανουργίας, από εκείνες τις πανουργίες που στή-
νονται, όπως έλεγαν οι Γερµανοί φιλόσοφοι, για τους ανθρώπους
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και για τις κοινωνίες, οι οποίες έφτασαν σε ένα τέτοιο σηµείο που
να µην έχουν αντιληφθεί ότι µεταξύ των πολιτευµάτων της ιστο-
ρίας υπάρχει ένας εσωτερικός λόγος τον οποίο οφείλουν να σέ-
βονται και να υπηρετούν.

Αυτή, πράγµατι, η πανουργία θέλει σήµερα εσάς και την Κυ-
βέρνησή σας να εισηγείται µεταξύ των άλλων τις ρυθµίσεις των
άρθρων 191 και 192, µε τις οποίες κυριολεκτικά παραδίδεται ό,τι
κινητό και ακίνητο ανήκει στην ελληνική πολιτεία στην εκµετάλ-
λευση, στην επικαρπία των δανειστών. Είναι, πράγµατι, πανουρ-
γία κατά τούτο αυτή η συµπεριφορά, γιατί εσείς πριν από δύο
χρόνια ήσασταν εκείνοι που έξω από αυτήν την Αίθουσα, µαζί µε
όλες τις πτέρυγες των αγανακτισµένων, συνεπικουρούµενοι και
από τις επιστηµονικές κορώνες κάποιων καθηγητών, τους οποί-
ους σήµερα δεν βλέπω εδώ, τους οποίους σήµερα θα περίµενα
να µου πουν εάν αυτή η συγκεκριµένη ρύθµιση που, σύµφωνα
µε την έκθεση του Επιστηµονικού Συµβουλίου της Βουλής, ιδρύει
εξαίρεση από τον πολιτειακό και τον κοινοβουλευτικό έλεγχο,
εάν αυτή, επαναλαµβάνω, η ρύθµιση εκφράζει αυτές τις απόψεις
που, ως Αριστερά, είχατε και πρεσβεύατε και τις οποίες πολλοί
από εσάς ακούω να λένε ότι εµµένουν να τις πιστεύουν για τις
σχέσεις της πολιτικής και της ιστορίας.

Κύριοι συνάδελφοι, µε συγχωρείτε. Δεν έχω καµµία µα καµµία
διάθεση απέναντί σας να υποµνήσω διδάγµατα της κοινής πεί-
ρας, της επιστήµης ή της φιλοσοφίας. Όµως οφείλω να σας
υπενθυµίσω κάτι. Κανένας σε αυτήν τη χώρα δεν µπόρεσε να µα-
κροηµερεύσει στην κυβέρνηση, όταν διαπιστώνεται ότι αυτό που
τον κρατά µε την Ελλάδα και µε τις τύχες της είναι µόνο η επιθυ-
µία της εξουσίας της. Διότι σήµερα, πραγµατικά, µε αυτές οι δια-
τάξεις των άρθρων 191 και 192 ιδρύετε έναν πρωτόγνωρο για το
διεθνές δίκαιο θεσµό. Ιδρύετε και καταρτίζετε µια σύµβαση προ-
σωπικής δουλείας, µε χαρακτήρα επικαρπίας, όπου θα µπορούν
οι ξένοι κατά το 50% τουλάχιστον των καρπών που θα προκύ-
ψουν από την αξιοποίηση, όπως λέτε, όλης της περιουσίας του
δηµοσίου, µε δικές τους αποφάσεις και να κατευθύνουν τις ενέρ-
γειες αυτής της ανώνυµης εταιρείας, να την ελέγχουν και γενικά,
να καθιστούν πράξη οτιδήποτε περάσει από το µυαλό τους,
χωρίς να µεσολαβεί κάποια εσωτερική εθνική µορφή εξουσίας
που να υπόκειται στη λαϊκή κυριαρχία, ώστε να γίνει νόµος ή
υπουργική απόφαση.

Αυτό είναι κατάντηµα, αυτό είναι εγκαθίδρυση ζυγού δου-
λείας, γι’ αυτό δεν πρέπει να είστε υπερήφανοι. Βέβαια, θα σας
υπενθυµίσω ότι αυτές τις δύο διατάξεις δεν τις έχει υπογράψει
κανένας από τα κόµµατα και τους Αρχηγούς των κοµµάτων που
σήµερα εκπροσωπούνται στη Βουλή. Αυτό είναι δηµιούργηµα
της Κυβέρνησής σας.

Αναφέρεστε –για να λυθεί και µία απάτη την οποία καλλιερ-
γούν κάποιοι κυβερνήτες εδώ- στο άρθρο 966 περί δήθεν µη ει-
σφοράς σ’ αυτήν την εταιρεία των εκτός συναλλαγής πραγµά-
των. Μα, είναι προφανές ότι τα εκτός συναλλαγής πράγµατα δεν
µπορούν να εισφερθούν σε ένα τέτοιο µόρφωµα. Αυτό είναι ταυ-
τολογία. 

Να σας πω, µάλιστα, και τι σηµαίνουν µε βάση τη διάταξη του
άρθρου 966. Αυτά είναι τα πράγµατα που είναι τα κοινά τοις
πάσι, δηλαδή ο αέρας που αναπνέουµε –αυτόν, πράγµατι, δεν
τον εισφέρετε και µπράβο σας!-τα κοινής χρήσεως πράγµατα –
η πλατεία Συντάγµατος που δεν µπορείτε κι αυτήν να την εισφέ-
ρετε- και οτιδήποτε βεβαίως ανήκει στο δηµόσιο µόνο και µόνο
γιατί αφορά την κοινοχρησία. 

Αυτά είναι αδιανόητα πράγµατα να τα λέτε, για να δικαιολογή-
σετε ότι δήθεν προστατεύετε την περιουσία του δηµοσίου. Δεν
προστατεύετε τίποτα. Συλλήβδην, ως οµάδα, καθολικά τη δίνετε
σ’ αυτούς για τους οποίους κάποτε λέγατε ότι είναι οι δυνάστες.
Άρα, λοιπόν, θα µπορούσα να πω ότι αυτό το µόρφωµα των άρ-
θρων 191 και 192 είναι µία σύµβαση επικυριαρχίας.

Υπάρχει και κάτι άλλο το οποίο δείχνει και ότι πλέον έχει κα-
ταρρεύσει και ο µύθος της ηθικής σας ανωτερότητας. Είναι η
διάταξη του άρθρου 106. Θα ήθελα, σας παρακαλώ, να προσέ-
ξετε –και κυρίως το λέω στους κυβερνήτες εδώ, τους εκπροσώ-
πους της Κυβέρνησης- ότι αυτή η διάταξη για πρώτη φορά
δηµιουργεί όρους συναλλαγής στην εξάλειψη αξιοποίνου, δη-
λαδή σ’ αυτό το θεσµό που λέει ότι όποιος µόνος του, εκουσίως,

αυθορµήτως, ικανοποιήσει ένα διοικητικό πρόστιµο ή µία διοικη-
τική ποινή και εκουσίως την εκτίσει, αυτός δικαιούται να απαλ-
λαγεί από µία σειρά άλλες συνέπειες, που αφορούν όµως τα
αδικήµατα για τα οποία κατηγορείται.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Δηλαδή, µε τη διάταξη του καινούργιου άρθρου 44, παράγρα-
φος 3, το οποίο εισάγετε, δηµιουργείται η εξής περίεργη αντι-
συνταγµατική και πονηρή ρύθµιση. Δίνεται το δικαίωµα σε όσους
πληρώσουν τα πρόστιµα τα οποία επιβάλλει η Επιτροπή Ανταγω-
νισµού να έχουν εξάλειψη προσωπική από το αξιόποινο όχι µόνο
των εγκληµάτων που σχετίζονται µε τον ν.3959, αλλά και των εγ-
κληµάτων τα οποία συρρέουν αληθώς ή πραγµατικώς µε τα συγ-
κεκριµένα εγκλήµατα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Εδώ συµβαίνει το εξής, το οποίο, παρακαλώ, θέλω να λάβετε
υπ’ όψιν σας κι εσείς, κύριοι. Εδώ, λοιπόν, είναι δυνατόν να συρ-
ρέουν αληθώς κακουργήµατα, τα οποία µπορεί να στρέφονται
και κατά του δηµοσίου, µάλιστα σε συνδυασµό και µε τον ν.1608/
1950 περί καταχραστών του δηµοσίου.

Εδώ, λοιπόν, εσείς, µε τη ρύθµιση που θα ψηφίσετε, δίνετε το
δικαίωµα σ’ αυτούς που πλήρωσαν ένα πρόστιµο που τους επέ-
βαλε η Επιτροπή Ανταγωνισµού, να απαλλαγούν και για µία σειρά
αδικήµατα που απλώς αληθινά ή πραγµατικά συρρέουν µε τα
αδικήµατα του ν.3959, δηλαδή µε τα αδικήµατα που έχουν σχέση
µε την παράβαση των διατάξεων περί ανταγωνισµού και µ’ αυτόν
τον τρόπο κάποιοι να ωφεληθούν µε τρόπο ο οποίος είναι πραγ-
µατικά ανήθικος.

Αυτό το λέω, γιατί ήδη έχει ακουστεί ότι σ’ αυτές τις περιπτώ-
σεις εντάσσεται µία πλειάδα επιχειρηµατιών, τους οποίους τους
εµφανίζετε συστηµατικά ως εκπροσώπους της διαπλοκής και της
διαφθοράς.

Εύχοµαι, λοιπόν, εσείς τουλάχιστον, οι συνάδελφοί µου της
Πλειοψηφίας, να µη φθάσετε σ’ αυτό το κατάντηµα, γιατί τότε
δεν θα έχετε καµµία τσίπα κυριολεκτικά.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΥΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα µπορούσα να λάβω

τον λόγο για µία τροπολογία;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ορίστε, κύριε

Αµυρά, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΥΡΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Θέλω να ζητήσω διευκρινίσεις για την τροπολογία µε γενικό

αριθµό 437 και ειδικό 81, την Κοινή Υπουργική Απόφαση των κ.κ.
Τσακαλώτου και Κατρούγκαλου, µε την οποία καταργείτε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κύριε Αµυρά, µε
πληροφορούν ότι έχει γίνει δεκτή στην επιτροπή αυτή η τροπο-
λογία.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΥΡΑΣ: Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε. Αυτή η τρο-
πολογία, όµως, που κατατέθηκε από τους δύο Υπουργούς, στην
ουσία καταργεί µια διάταξη που πριν από δέκα ηµέρες το Σώµα
ψήφισε στο ασφαλιστικό νοµοσχέδιο, µε την οποία εδίδετο φο-
ρολογική και ασφαλιστική ενηµερότητα στα Ελληνικά Αµυντικά
Συστήµατα.

Θέλω να ρωτήσω τον κύριο Υπουργό, και ζητώ να µας το δι-
ευκρινίσει, για ποιο λόγο αλλάζουν µέσα σε δέκα µέρες αυτό το
περιεχόµενο της διάταξης. 

Και ως γνωστόν, αν δεν έχουν φορολογική και ασφαλιστική
ενηµερότητα τα Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα, όπως και κάθε
άλλη επιχείρηση, δεν θα µπορούν ούτε να πληρώσουν τους ερ-
γαζόµενους, ούτε πληρωµές, ούτε αµοιβές να πάρουν. 

Άρα το ερώτηµά µου, κύριε Τσακαλώτε, είναι: Πρώτον, η τρόι-
κα το ζήτησε και τώρα νοµοθετείτε εντελώς αντίθετα από ό,τι
πριν από δέκα ηµέρες; Δεύτερον, και πιο σηµαντικό, κινδυνεύουν
τα Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα µε κλείσιµο; Το γνωρίζουν οι
εργαζόµενοι;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Εντάξει, κύριε Αµυ-

ρά. Θα απαντήσει ο Υπουργός όποτε το εκτιµήσει. 
Η κ. Διαµάντω Μανωλάκου, Βουλευτής του Κοµµουνιστικού
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Κόµµατος Ελλάδας, έχει τον λόγο.
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Ευχαριστώ.
Η κατρακύλα δεν έχει τέλος, τόσο ως προς το περιεχόµενο

της αντιλαϊκής, αντιδραστικής πολιτικής των άγριων µέτρων-
φωτιά όσο και της διαδικασίας fast track, ώστε να µην υπάρχει
χρόνος αναφοράς και καταδίκης της πληθώρας των βάρβαρων
µέτρων που περιµένουν τον λαό, αλλά ούτε και ανάδειξης της
ίδιας αντίληψης της Κυβέρνησης µε τα κόµµατα της Αντιπολίτευ-
σης, και ας παριστάνουν και δίνουν µάχες εντυπώσεων ότι δια-
φωνούν µαζί σας. 

Μαζί και παρέα στηρίζετε την ίδια στρατηγική του κεφαλαίου
και της κερδοφορίας του, σε βάρος του εισοδήµατος και των
αναγκών της λαϊκής οικογένειας, που την εξοντώνετε, την τσακί-
ζετε στην κυριολεξία. Περνάτε νέες, περισσότερες θηλιές στη
ζωή τους. Δεν σας ψήφισαν γι’ αυτό. Και µην επικαλείστε το πο-
σοστό που πήρατε.

Πολλά δεν καταπίνονται. Όµως, δεν καταπίνεται µε τίποτε ότι
καταργήσατε το ΕΚΑΣ σε φτωχοσυνταξιούχους και ζητάτε ανα-
δροµικά τα κοµµένα και καµαρώνετε ότι διευκολύνετε την επι-
στροφή τους µε δόσεις. Ντροπή! Δυο φορές ντροπή! 

Η κοροϊδία σας δεν έχει τέλος. Θα µείνετε στην ιστορία ως
«ληστές της φτωχολογιάς». Ναι, το ΚΚΕ καταθέτει τροπολογία
για να παραµείνει το ΕΚΑΣ, και ας το απορρίψετε. Να µαθευτεί
ότι από τη σφαγή τους ΕΚΑΣ τριακόσιες εβδοµήντα χιλιάδες χα-
µηλοσυνταξιούχοι οδηγούνται κάτω από το όριο της φτώχειας
µε µείωση εισοδήµατος µέχρι και 25%. 

Συνεχίζεται η απανθρωπιά µε την αγροτιά. Μετά τον τριπλα-
σιασµό, τουλάχιστον, των ασφαλιστικών εισφορών µε φορολη-
στεία, συνεχίζετε µε αυξήσεις ΦΠΑ 24% για αγροτικά εφόδια,
αυξήσεις στον ΕΝΦΙΑ, στα αγροτεµάχια, στο πετρέλαιο και σε
άλλα που αυξάνουν το κόστος παραγωγής, σε συνδυασµό µάλι-
στα µε την αυστηροποίηση στο κατά κύριο επάγγελµα αγρότη,
ζητώντας πάνω από το 50% να προέρχεται από την αγροτική
δραστηριότητα. 

Χτυπάτε έτσι τους µικρούς που για να επιβιώσουν, αναγκάζον-
ται να κάνουν και άλλη δουλειά. Δεν τους αναγνωρίζετε ως αγρό-
τες µε αφορολόγητο 8.600 ευρώ. Κόβεται µερικές επιδοτήσεις.
Τους φτωχοποιείτε. Διώχνετε άµεσα, βίαια τους µικρούς αγρότες
που κάνουν τον καφετζή, τον κουρέα, τον µπακάλη του χωριού.
Οπότε, ευκολότερα η γη, η παραγωγή, οι επιδοτήσεις των µικρο-
παραγωγών συγκεντρώνονται στους µεγάλους. 

Χρησιµοποιείτε πολλαπλά εργαλεία εξόντωσης των µικροµε-
σαίων αγροτών, συνδυασµένα µεταξύ τους, ώστε να µην µείνει
κανείς, ούτε ο καφετζής του χωριού. Όλοι στον καιάδα. Έτσι,
υλοποιείτε µε συνέπεια την αντιλαϊκή, σκληρή πολιτική της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης. 

Έγινε πολύς λόγος για τους δασικούς χάρτες. Η αλήθεια είναι
ότι η αρµοδιότητα των δασικών υπηρεσιών για την κατάρτιση,
κύρωση και τον έλεγχο των δασικών χαρτών είναι συνταγµατικά
κατοχυρωµένη.

Όµως, µε προηγούµενες ρυθµίσεις ανατέθηκε στην ανώνυµη
εταιρεία «ΚΤΗΜΑΤΙΚΗ». Συνεπώς, είναι συνταγµατικά αµφισβη-
τήσιµο. Για να αποφύγετε προσφυγές αντισυνταγµατικότητας
για έλλειψη προστασίας κρατικών δασών και νοµιµοποίησης κα-
ταπατήσεων και άλλων αντικειµενικών προβληµάτων, φέρνετε
µια ρύθµιση που είναι υποκριτική. Μας εµπαίζετε άσχηµα. Γιατί
η δασική υπηρεσία είναι υποστελεχωµένη χωρίς το απαραίτητο
επιστηµονικό προσωπικό -κυρίως δασολόγων-, χωρίς υποδοµές
και χρηµατοδότηση. 

Και σας παρακαλώ πολύ να διαβάσετε τα πρακτικά της Επι-
τροπής Περιβάλλοντος στις 18 Μαΐου, για να µάθετε τη συρρί-
κνωση των δασικών υπηρεσιών και της δασικής έρευνας. 

Με ρύθµιση, λοιπόν, κάνετε την εξαίρεση κανόνα, δηλαδή ότι,
όταν η Δασική Υπηρεσία δηλώσει ότι δεν είναι σε θέση να υλο-
ποιήσει τους δασικούς χάρτες, τότε µόνο θα γίνονται από µελε-
τητικές εταιρείες και την «ΚΤΗΜΑΤΙΚΗ Α.Ε.». Συνεπώς, υποκρι-
τικά δίνετε την αρµοδιότητα στα υποστελεχωµένα δασαρχεία. 

Δηµιουργείτε άλλοθι για την αναθεώρηση του έργου των δα-
σικών χαρτών, αφού ουσιαστικά χωρίς όρους και προϋποθέσεις
τα δίνετε σε ιδιωτικές εταιρείες. Και αυτό το ονοµάζετε συνερ-
γασία µε το δηµόσιο.

Ακόµα αποχαρακτηρίζονται και δεν περιλαµβάνονται στους
δασικούς χάρτες οικισµοί που έχουν παράνοµα οριοθετήσει ή
δεν έχουν οριοθετήσει. Ταυτόχρονα, αποχαρακτηρίζονται και νο-
µιµοποιούνται τα αυθαίρετα που εµφανίζονται ως οικιστικές πυ-
κνώσεις και η βελτίωση του Υπουργού αµβλύνει µεν, αλλά δεν
σταµατά τη νοµιµοποίηση της αυθαιρεσίας. 

Επίσης, νοµιµοποιούνται οι καταπατήσεις της κρατικής δασι-
κής περιουσίας που µε ευθύνη των αστικών κυβερνήσεων έχει
παράνοµα πολεοδοµηθεί ή έχουν δηµιουργηθεί παράνοµοι οικι-
σµοί. Έτσι, καταργεί κάθε νόµιµη διοικητική πράξη προστασίας
της κρατικής δασικής περιουσίας. Δεν αφορά λαϊκό κόσµο. Γι’
αυτόν έχετε µόνο πρόστιµα. Απλά επιταχύνεται η ικανοποίηση
των µονοπωλιακών οµίλων για ανάπτυξη επιχειρηµατικής δράσης
και κερδοφορίας στα δασικά υποσυστήµατα. 

Σε ό,τι αφορά την ανεξάρτητη ρυθµιστική αρχή και δηµόσια
αρχή λιµένων, έχουν τη σφραγίδα της Ευρωπαϊκής Ένωσης.
Ενόψει της ιδιωτικοποίησης των λιµανιών Πειραιά, Θεσσαλονίκης
και άλλων δέκα, απαλλάσσετε τα µονοπώλια που θα τα αγορά-
σουν από αυτά που θεωρούν βαρίδια. Αυτό σηµαίνει κατάργηση
συλλογικών συµβάσεων και χειρότερο ασφαλιστικό, συνταξιοδο-
τικό, ενώ χτυπάτε τις εργασιακές σχέσεις και τις συνδικαλιστικές
ελευθερίες και αυξάνετε το κόστος των λιµενικών υπηρεσιών για
τα λαϊκά στρώµατα, µεγιστοποιώντας τα κέρδη των µονοπωλίων
του κλάδου. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Οι δηµαγωγικές αντεγκλήσεις της Κυβέρνησης µε Νέα Δηµο-
κρατία και ΠΑΣΟΚ για τις αρµοδιότητες της δηµόσιας αρχής λι-
µένων είναι κάλπικη, για να κρύψετε τη συµφωνία σας στις ιδιω-
τικοποιήσεις. Συνεχίζετε εκεί που σταµάτησαν οι προηγούµενοι.
Ο κ. Δρίτσας το είπε σαφέστατα. Η δηµόσια αρχή λιµένων δεν
περιλαµβάνει άσκηση επιχειρηµατικής δραστηριότητας ή τη
λήψη εµπορικών αποφάσεων. Απλά εποπτεύει. 

Για την περιοχή, όµως, των λιπασµάτων και τις υποσχέσεις
εξαίρεσης από την ιδιωτικοποίηση δεν λέτε τίποτα. Τσιµουδιά!
Εµπαιγµός και στο Κερατσίνι, λοιπόν; 

Επίσης, προκλητικές οι φοροαπαλλαγές και τα προνόµια στη
«FRAPORT». Δεν µπορώ να πω περισσότερα. Είναι για την ιδιω-
τικοποίηση των αεροδροµίων. Κράτος εν κράτει. 

Η πολιτική σας, λοιπόν, είναι ολοφάνερα ταξική. Χαίρεται ο
Σύνδεσµος Ελλήνων Βιοµηχάνων, αλλά και τα κόµµατα της Αντι-
πολίτευσης, ειδικά εκείνα που διεκδικούν εξουσία, γιατί κάνετε
καλά τη βρώµικη δουλειά. Ελπίζουν ότι θα την αποφύγουν, όταν
η αστική τάξη τα καλέσει να σας διαδεχθούν. 

Στο χέρι του λαού είναι να δείξει τη δύναµή του, να µη νοµιµο-
ποιήσει και να αναθρέψει αντιλαϊκές πολιτικές που σκοτώνουν
χωρίς όπλα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε την
κ. Διαµάντω Μανωλάκου, Βουλευτίνα του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας.

Το λόγο έχει η κ. Αικατερίνη Μάρκου, Βουλευτίνα από το Πο-
τάµι.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΑΡΚΟΥ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, τα κατάφερε η

Κυβέρνηση µια χαρά. Ό,τι λόγια και να πεις, είναι κούφια. Μέσα
σε τέτοιο θόρυβο λαϊκισµού και ασυναρτησίας, µέσα σε µια τέ-
τοια παρακµή και ξεπεσµό, µέσα σε µια τέτοια σύγχυση που σκο-
πίµως έχει προκληθεί, µε τέτοια ύπουλη προσπάθεια υπονό-
µευσης αξιών του πολιτεύµατος της αστικής δηµοκρατίας, του
δυτικού τρόπου του να ζει κανείς µε στοιχειώδη αλήθεια και αξιο-
πρέπεια, ό,τι λόγια και να πεις, φαντάζουν κούφια.

Η αφύσικη στροφή της Κυβέρνησης απειλεί να γκρεµίσει την
αξιοπιστία ολόκληρου του πολιτικού συστήµατος. Τρέφει, όµως,
τον µηδενισµό της Κυβέρνησης, την ιδέα ότι τίποτα δεν γίνεται,
ότι οι πολιτικοί είναι όλοι αναξιόπιστοι, ότι οτιδήποτε και αν ει-
πωθεί στον δηµόσιο χώρο, δεν έχει πια καµµία αξία, γιατί µπορεί
να αναιρεθεί χωρίς αιδώ. Έτσι οι πολίτες εθίζονται στο τίποτα,
αφού η Κυβέρνηση δεν πρεσβεύει τίποτα. Από το περσινό δηµο-
ψήφισµα που προσβάλλει τη νοηµοσύνη µας και απειλεί τη χώρα
µε καταστροφή,  στη σηµερινή αυταπάτη ότι το περιεχόµενο
αυτής της συµφωνίας κάνει τη χώρα να γυρίσει σελίδα στην ανά-
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πτυξη. Τη µια µέρα δήθεν ριζοσπάστης αριστερός επαναστάτης,
την άλλη συστηµικός οπαδός. Άντε να βγάλει άκρη ο ψηφοφό-
ρος. Πολύ φυσιολογικά όλα αυτά θα µου πείτε. Όταν ξεκινάς από
τις αδιανόητες κοτσάνες του προγράµµατος Θεσσαλονίκης και
καταλήγεις στα 99 χρόνια παραχώρησης της δηµόσιας περιου-
σίας µε πιθανή δυνατότητα ανανέωσης της σύµβασης από τα τρι-
σέγγονά µας, καταλαβαίνει κανείς ότι δεν µπορεί να υπάρχει
τίποτα, καµµία πεποίθηση, καµµία σταθερά, καµµία ιδέα, καµµία
έτοιµη πολιτική πρόταση. 

Υπάρχει, λοιπόν, νόηµα να συζητάµε για την ουσία αυτού του
νοµοσχεδίου; Υπάρχει βέβαια και ένα αστείο επιχείρηµα, ότι η
προηγούµενη Βουλή ψήφισε τη συµφωνία πέρυσι το καλοκαίρι
µε συντριπτική πλειοψηφία. Ναι, την ψηφίσαµε, αλλά πρώτον
ήταν ένα αποτέλεσµα 100% του προηγούµενου άθλιου εξαµήνου
και δεύτερον, δεν ψήφισε κανείς το σηµερινό περιεχόµενό της,
τα συγκεκριµένα µέτρα, τη φοροεπιδροµή µε τη σφραγίδα του
ΣΥΡΙΖΑ. Κι όµως, δεν υπάρχουν λόγια να περιγράψει κανείς την
υποκρισία, το αδίστακτο, τον κυνισµό, τον οπορτουνισµό, την
αφύσικη πολιτική στροφή, που τρίβετε µε χαµόγελο στο πρό-
σωπο των ψηφοφόρων λέγοντας «µα, εσύ µε ψήφισες τον Σε-
πτέµβριο κι εγώ σου τα είχα πει».

Τα συγχαρητήριά µου, όµως, πάνε πάνω απ’ όλα στους πιστω-
τές. Τι κι αν το πρώτο πρόγραµµα του 2010-2012 πετάχτηκε στα
σκουπίδια από τη φοροεπιδροµή σε ό,τι κινείται, εσείς το βιολί
σας. Ντροπή δεν υπάρχει ούτε και εκεί. Γράφετε πρώτα τις χι-
λιάδες σελίδες µόνοι σας, αφήνετε τον άνθρωπο µε το ελαφρύ
σακίδιο να βάλει ό,τι φόρο του κατέβει και µετά δηλώνετε ότι
αυτά είναι της Κυβέρνησης και όχι δικά σας και ότι ζητάτε µια
εγγύηση. Δηλαδή; Έναν κόφτη- υποθήκη, για να είστε εξασφα-
λισµένοι. Λουστείτε τώρα, κύριοι δανειστές, την απίθανη αυτή
Κυβέρνηση και µην επιχαίρετε γιατί τα µέτρα θα περάσουν, γιατί
όπως λέτε, µόνο αυτοί µπορούν να τα περάσουν. Και µετά τι θα
γίνει θα µας πείτε; 

Και ο κ. Τόµσεν γράφει περισπούδαστα άρθρα, λέγοντας ότι
οι περικοπές στις δαπάνες δεν µπορούν να γίνουν. Ο κ. Καρανί-
κας; Είναι απαραίτητος δηλαδή; Και τι παραλογισµός είναι αυτός
να επιβάλουµε λιτότητα µέσω απίθανων φόρων, για να εισπρά-
ξουµε 1-2 δισεκατοµµύρια ακόµη, όταν έχετε δανείσει 250.
Έλεος! Δανείστε µας 251 και εµποδίστε τη φοροεπιδροµή. Θα
σηκωθεί ο Κέινς από τον τάφο του. Το ζήτηµα είναι να τρέξει η
οικονοµία λίγο, να υπάρξει λίγη ζήτηση, να γίνουν λίγες δουλειές
παραπάνω και εισοδήµατα και όχι να βάλουµε κόφτη στο ηλε-
κτρονικό τσιγάρο. Δηλαδή, τι του λέµε του καπνιστή; Ξεκίνα ξανά
το κανονικό τσιγάρο; Είναι εντελώς φαιδρό, δεν το καταλαβαί-
νετε; 

Κρίµα, γιατί πρέπει να το πω. Διαβάζοντας το καινούργιο µνη-
µόνιο, υπάρχουν πολλά σοβαρά τεχνικά ζητήµατα προς συζή-
τηση. Από τα ολοήµερα σχολεία µέχρι τις µεταρρυθµίσεις στη
δικαιοσύνη. Αλλά αυτά, φαντάζοµαι, θα χαθούν πάλι µέσα σε
αυτή την κατάσταση της βροχής των φόρων, στις ανελαστικές
δαπάνες του µεσαίου πολίτη. Ό,τι έγινε, δηλαδή, σε όλα τα µνη-
µόνια. Τα υπονοµεύσατε και εσείς οι ίδιοι.

Θέλω να επιµείνω λίγο στη φοροεπιδροµή, στα φυσικά πρό-
σωπα και στους µικροµεσαίους. Τίτλοι τέλους για τη µικροµεσαία
επιχειρηµατικότητα, κυρίες και κύριοι. Οι ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ φαίνεται
ότι θέλουν ζοφερό καπιταλισµό των πολυεθνικών, όχι µικροµε-
σαίους και άλλα τέτοια. Με τους µεγάλους, η διαπραγµάτευση
έχει περιεχόµενο. Ξέρουµε όλοι τι είδους. Ξέρουµε όλοι το πώς
οικοδοµούνται τα καθεστώτα. 

Ωραία, θα µου πείτε. Και όλα αυτά µε εκατόν πενήντα τρεις
Βουλευτές; Δεν υπάρχει έστω ένας που να διαφωνεί, βρε αδερ-
φέ; Ούτε ένας, να πει µια κουβέντα, κάτι; Εδώ, στην Κυβέρνηση
των Σαµαροβενιζέλων, που λέγατε, όλο και κάποια διαρροή
υπήρχε. Εδώ τίποτα; Δεκτόν; Μπράβο σας! Εδώ δεν µιλάµε για
Βουλευτές, αλλά µιλάµε για κανονικούς οπαδούς. Να στείλω και
τα χαιρετίσµατά µου στους γενναίους πενήντα τρεις του κ. Τσα-
καλώτου.

Επί τη ευκαιρία, να σας πω ή µάλλον να ρωτήσω ανοιχτά:
Υπάρχει κάποιου άλλου είδους στήριξη; Τα στελέχη του ΠΑΣΟΚ
που έχουν προσχωρήσει στον ΣΥΡΙΖΑ και αυτά που γλείφουν
όπου βρουν, για να εισέλθουν τώρα, είναι γνωστά. Μια κουβέντα

για τις κρυφές διαδροµές παραγόντων της καταστροφικής Κυ-
βέρνησης 2004-2009 προς τον ΣΥΡΙΖΑ δεν πρέπει επιτέλους να
ειπωθεί; Ακόµα και η επίσηµη Νέα Δηµοκρατία κάνει πλέον κά-
ποια αυτοκριτική για το παρελθόν της. Τον ΣΥΡΙΖΑ να λέει τίποτα
γι’ αυτήν την καταστροφική περίοδο του κ. Καραµανλή, που χρε-
οκόπησε τη χώρα, δεν έχω ακούσει. Μούγκα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού) 

Τι συµβαίνει εδώ, ρε παιδιά; Νοµίζετε ότι θα µείνουν κρυφά
αυτά; Η Νέµεσις δεν θα αργήσει και ο πέλεκυς της ιστορίας θα
είναι πιο βαρύς από ό,τι ο πέλεκυς του ΣΥΡΙΖΑ. Η Κυβέρνηση
πατά πάνω στον µιθριδατισµό, πάνω στην εξάντληση των πολι-
τών από την ανεπάρκεια του πολιτικού συστήµατος, από τα µέτ-
ρα, από την κρίση, από την κατάσταση που δεν λέει να βελτιωθεί,
από το ότι δεν ξέρει τι να πιστέψει. Κυριαρχείται από έναν συν-
δυασµό αισθηµάτων µηδενισµού και κυνισµού, που καταστρέφει
κάτι πολύ περισσότερο από την οικονοµική δοµή της χώρας, κα-
ταστρέφει τον σπόνδυλο που στρέφεται η κοινωνία ευτελίζοντας
κάθε αξία και κάθε αρχή.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ, όπως
έλεγε και ο µεγάλος Αµερικανός Πρόεδρος Λίντον Τζόνσον:
«Τώρα πρέπει να αποφασίσεις το πώς θέλεις να σε θυµάται η
ιστορία». Και δεν έχετε πολύ ώρα για να το αποφασίσετε αυτό,
κυρίες και κύριοι Βουλευτές της Συµπολίτευσης, εάν δεν είναι
ήδη πολύ αργά.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Ποταµιού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τη
Βουλευτή του Ποταµιού, κ. Αικατερίνη Μάρκου.

Τον λόγο έχει ο κ. Αθανάσιος Παπαχριστόπουλος, Βουλευτής
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Πύρινοι λόγοι εκτοξεύονται εδώ και τρεις µέρες, µε πάθος µε-
γάλο, θα έλεγα µε απίστευτη µανία, µερικές φορές και µίσος. Και
τι δεν έχω ακούσει τις τελευταίες ηµέρες. Τα «φοροκαταιγίδες»
και αυτά είναι ήπια. Έχω ακούσει ότι είµαι πολιτικός απατεώνας,
πολιτικός τυχοδιώκτης, όχι εγώ προσωπικά, τα κόµµατα που στη-
ρίζουν. 

Επειδή, η ανθρωπογεωγραφία αυτής της Βουλής είναι γνω-
στή, θέλω να κάνω µερικές υπενθυµίσεις, γιατί κάποιοι έχουν επι-
λεκτική µνήµη και έχουν ξεχάσει και τη λέξη αυτοκριτική και το
παρελθόν. 

Εδώ και κάµποσα χρόνια, εκατό οικογένειες, στην κυριολεξία
εκατό, µε κάποιους εκφραστές -και εννοώ πολιτικό προσωπικό-
έκαναν ό,τι ήθελαν στην ελληνική κοινωνία. Θέλω να θυµίσω µε-
ρικά πρόσφατα, να µην πάω στα παλιά. Από τον Κατρούγκαλο
ζητήσανε συγγνώµη για τη λάσπη που του ρίχνανε. Από τον Σπίρ-
τζη και τον Παππά επίσης ζητήσανε συγγνώµη. Από τον Πρωθυ-
πουργό της χώρας ζητήσανε συγγνώµη, όταν ακούσαµε ότι το
σπίτι του το πήρε σε πλειστηριασµό, το σπίτι που γεννήθηκε. Από
τον Πρόεδρο της Δηµοκρατίας, έναν άνθρωπο που έχει κάνει µια
τεράστια πορεία, όταν τους έκανε µερικά µαθήµατα παιδείας,
του Πρωταγόρα, και έβγαλαν ανακοίνωση ότι θέλει να µας πάει
στη δραχµή. 

Η λέξη µιντιακή δικτατορία ήταν άγνωστη σε αυτήν τη Βουλή.
Όταν ήρθε ο νόµος για να αλλάξει το µιντιακό τοπίο, είδαµε τρία
κόµµατα, το Ποτάµι, το ΠΑΣΟΚ και τη Νέα Δηµοκρατία, µε απί-
στευτη επιµονή να µη θέλουν να τον αλλάξουν. 

Πάµε σε άλλη ανθρωπογεωγραφία. Φοροδιαφυγή, µια µεγάλη
µάστιγα. Να δούµε τι αξιοπιστία έχουν οι σηµερινοί λόγοι και
ποιοι άνθρωποι τους εκστοµίζουν. 

Αν ψάξετε µε λεπτοµέρεια τη λίστα Λαγκάρντ –δεν θέλω να ξα-
ναναφερθώ σε ονόµατα, τα έχω πει πενήντα φορές, είναι δηµο-
σιευµένα- οι µισοί της λίστας είναι άνθρωποι που ανήκουν κυρίως
στο κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Στη λίστα Μπό-
γιαρνς, στα Panama Papers, αν ψάξει κανείς µε προσοχή, θα δει
ποιοι φοροδιαφεύγουν και πιθανότατα να καλύπτουν άλλους.
Όλη η παρέα του πρώην Πρωθυπουργού ή µεγάλο κοµµάτι της
είναι σε αυτήν τη λίστα. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Βρε Θανάση, µας τα είπες αυτά.
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Πες και κάτι άλλο. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Σας ενοχλεί. Η λέξη δια-

πλοκή και η λέξη διαφθορά. Για πολλούς εδώ µέσα είναι ενοχλη-
τικές λέξεις. Για εµένα όχι!

Ακούστε λίγο. Ο Σίκατσεκ πριν κάµποσο καιρό έδωσε εκατόν
τόσα ονόµατα Ελλήνων πολιτικών που είχαν δωροδοκηθεί από
τη «SIEMENS». Δεν είδα κανένα ζήλο αυτά τα ονόµατα να έρθουν
στην επιφάνεια, να τα µάθουµε κι εµείς. Απεναντίας, άκουσα την
κ. Ντόρα Μπακογιάννη, που θέλει να µας κλείσει φυλακή, δύο
και τρεις φορές. 

Θέλω επίσης, για να µην ξεχνιόµαστε, να θυµίσω την πρό-
σφατη περίπτωση εκείνου, που όποιος τολµούσε να τον ακουµ-
πήσει –αναφέροµαι στον Ανδρέα Μαρτίνη- τον εξόντωνε. Δεν
έχω ένα παράδειγµα, αλλά πενήντα ένα. Όταν ο διεθνής Ερυ-
θρός Σταυρός τον απέπεµψε, δεν κουνήθηκε φύλλο στην ελλη-
νική επικράτεια. Γιατί, βρε παιδιά, τον απέπεµψε ο διεθνής Ερυθ-
ρός Σταυρός; Μήπως θα πρέπει να ψάξετε καλύτερα στο διοικη-
τικό συµβούλιο του Ερυθρού Σταυρού, να δείτε ποιες οικογέ-
νειες συµµετείχαν; Δεν ήταν µόνο ο Ψυχάρης. Κάνετε λάθος.
Ψάξτε να βρείτε και τα υπόλοιπα ονόµατα. 

Ποιοι στήριζαν και στηρίζουν ακόµα τον κ. Βγενόπουλο; Δεν
τον ψάχνει ένα κόµµα τον κ. Βγενόπουλο. Τον ψάχνει όλη η Κυ-
πριακή Δηµοκρατία. Και µε δικαστικά τερτίπια, που πίσω τους ξέ-
ρουµε ποιοι κρύβονται, φροντίζει να αποφεύγει να απολογηθεί
στην κυπριακή δικαιοσύνη. Θέλετε να σας θυµίσω ποιοι άνθρω-
ποι είναι πίσω από τον Βγενόπουλο και ποιοι ήταν στα περίφηµα
Γουότερ Πράις Papers. Άλλα papers. Τα έχω πει πολλές φορές.
Αυτή είναι η αξιοπιστία αυτών που βγάζουν πύρινους λόγους
µέσα σε αυτήν την Αίθουσα. 

Ερχόµαστε στα σηµερινά. Ναι, φίλες και φίλοι, ναι, συνάδελ-
φοι, κανείς δεν θέλει να χρωστάει ένα δυσβάσταχτο χρέος. Να
µιλήσουµε αντρίκια; Και µην µε εγκαλέσετε για σεξιστική έκ-
φραση. Είναι µια έκφραση που την λέµε. 

Ποιος έφτασε το χρέος από το 120% στο 180%; Ο ΣΥΡΙΖΑ και
οι Ανεξάρτητοι Έλληνες ή ο Βαρουφάκης; Ποιος το έφτασε;
Ποιος αφαίρεσε το ένα τέταρτο από το εισόδηµα των Ελλήνων
πολιτών; Ποιος πραγµατικά έριξε στην ανεργία ενάµισι εκατοµ-
µύριο Έλληνες πολίτες; Να απαντήσουµε ειλικρινά σε αυτά τα
ερωτήµατα; 

Εγώ είµαι από τους τελευταίους που δεν θα κάνω αυτοκριτική.
Ναι, και άπειροι είµαστε και επιλογές λάθος κάναµε και άγνοια
κινδύνου είχαµε. Ποτέ, µα ποτέ δεν βάλαµε το χέρι στο µέλι!
Ποτέ! Κι όσες φορές φροντίσατε µε βρόµικο τρόπο να βάλετε
µέσα στο κάδρο κάποιους ανθρώπους, σας έφερε ο Σταθάκης
εδώ τα τριάντα τρία ακίνητα, που τον χρέωσαν είκοσι έξι ευρώ.
Κατάντια!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή) 

Έχω ένα λεπτό; Αν δεν έχω σταµατάω, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Έχετε. Συνεχίστε,

κύριε συνάδελφε. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν θέλω να πω περισ-

σότερα. Θέλω να πω το εξής, γιατί δεν µου αρέσει η µιζέρια.
Αναγκάζοµαι να το κάνω. Συγχωρείστε µου και µια µικρή απρέ-
πεια: Όποιος τολµήσει και βάλει το χέρι του πάλι στο µέλι, θα
του κοπεί από το σβέρκο. Γιατί το λέω αυτό; Διότι κι εγώ κι άλλοι
εκατό εδώ, µέσα σε αυτήν τη Βουλή, είµαστε αποφασισµένοι για
τη διαφθορά, τη διαπλοκή, τη φοροδιαφυγή, τη µιντιακή δικτα-
τορία και την κάθαρση του πολιτικού προσωπικού. Διότι πιστεύω
σε όλα τα κόµµατα υπάρχουν έντιµοι Βουλευτές. Το λέω και το
εννοώ. Αυτό είναι για εµάς προϋπόθεση για να προχωρήσει η
χώρα. 

Αυτήν τη στιγµή –και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε- το δηµοψήφι-
σµα της Βρετανίας, οι µαγκιές του Ερντογάν, το µεταναστευτικό,
οι εκλογές στην Ισπανία, είναι µια φοβερή συγκυρία. Και είδαµε
ακόµα και το ΔΝΤ να βάζει νερό στο κρασί του και τον Σόιµπλε
να βάζει νερό στο κρασί του. 

Την Τρίτη ξηµερώνει µια άλλη ιστορική µέρα κι εσείς ζητάτε
εκλογές. Ρωτήστε τους επιχειρηµατίες τους δικούς σας αν τις
θέλανε. Ρωτήστε τους, να δούµε τι θα πούνε. Ένα µόνο ευνοού-
σαν οι εκλογές, την παραγραφή αδικηµάτων των επιόρκων. Τί-

ποτε άλλο. 
Και σας λέω το εξής: Η χώρα θα µπει σε ήρεµα νερά κι εµείς

πραγµατικά θα κληθούµε για µια καινούρια πραγµατικότητα κι
εκεί µένει να αποδείξουµε αν είµαστε ικανοί να απορροφήσουµε
τη µεγαλύτερη, την πιο γιγάντια ένεση ρευστότητας που γίνεται
αυτήν τη στιγµή στη χώρα µας. Για όσους θέλουν, ας κάτσουν
να δουν τα νούµερα.

Συγχωρήστε µου την ένταση. Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ) 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Αθανάσιο Παπαχριστόπουλο. 
Για να κλείσει ο πρώτος κύκλος, τον λόγο έχει ο κ. Δηµήτριος

Καβαδέλλας, Βουλευτής της Ένωσης Κεντρώων.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΒΑΔΕΛΛΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε.
Θέλω να αποφύγω να µιλήσω µε αριθµούς. Να µιλήσουµε λι-

γάκι πιο ανθρώπινα µήπως και γίνουµε κατανοητοί. Είναι η τελευ-
ταία απόπειρα, η τελευταία προσπάθεια µήπως και συγκινηθείτε,
γιατί από την Κυριακή και µετά µπαίνει ταφόπλακα στη µεσαία
τάξη. Ήδη έχουν διαλυθεί όλοι.

Εγώ σας το λέω, είµαι αρχιτέκτονας µηχανικός κι έχει τρία
χρόνια να χτυπήσει το τηλέφωνό µου. Τα βάλατε µε την οικο-
δοµή, οι από εδώ κύριοι. Τα βάλανε µε όποιον είχε µια πισίνα.
Αυτός που έχει την πισίνα πάει και κάνει το µπάνιο του στη Μύ-
κονο, έχει το σκάφος του ή πάει στο Χίλτον και απολαµβάνει και
το ποτό του. Ξέρετε ποιοι έπαθαν τη ζηµιά; Όχι αυτός που είχε
την πισίνα, αλλά αυτός που πήγαινε και καθάριζε την πισίνα,
αυτός που έφερνε το φίλτρο, αυτός που φρόντιζε τον καυστήρα,
αυτός που µάζευε τα σκουπιδάκια τριγύρω που αφήναν οι κυ-
ρίες.

Με τα κόλπα σας και τις ανοησίες, τα τεκµήρια αυτοί από εδώ
τα έβαλαν, αλλά εσείς τα συνεχίσατε. Αυτό είναι µια τροχοπέδη
για την οικονοµία. Αυτές οι αριστερίστικες τακτικές. 

Τώρα έρχεται το διαζύγιο, κύριοι, και αφορά τους ψηφοφό-
ρους σας. Διότι προ ηµερών σάς έδιναν οι δηµοσκοπήσεις 15%.
Δεν ξέρω τι δηµοσκοπήσεις είναι αυτές. Εγώ πήγα στη λαϊκή
χθες να πάρω κάτι φράουλες και τι κατάρες άκουγα δεν λέγεται.
Ήταν και αγοραία λόγια, που δεν επιτρέπεται σε αυτήν την Αί-
θουσα να τα πω, αλλά αυτή είναι η πραγµατικότητα. 

Και δεν φταίτε εσείς. Εσείς ίσως εξαπατάσθε από έναν αυτα-
πατώµενο Πρωθυπουργό, ο οποίος µας είχε φέρει τον Μαδούρο
και µας τον έλεγε φοβερό τύπο και ότι λύσεις έχει και θα τους
κάνει όλους λεφτάδες και ότι εκεί τα πετρέλαια ρέουν, στη Βε-
νεζουέλα. Και αν πετάξεις λίγη ζάχαρη σε καµµιά πλατεία, θα
σκοτωθούν για να την πάρουν. Είναι χειρότερα και από τα τότε
κοµµουνιστικά καθεστώτα, τα σταλινικού τύπου.

Λοιπόν, τον πεσµένο δεν τον πολεµάµε κι εσείς έχετε καταπέ-
σει στη συνείδηση του κόσµου, γι’ αυτό θα είµαι ευγενικός µαζί
σας. Ξέρω ότι τα βάζω και µε τη συνείδησή σας. Είστε έντιµοι άν-
θρωποι όλοι, απλώς έχετε παγιδευτεί και δεν µπορείτε να κάνετε
πίσω. 

Αναρωτιέµαι αν έχετε τόσες αυταπάτες. Είναι όντως αυταπάτη
αυτή η ιστορία; Είστε ασυνεπείς µε την ιδεολογία σας; Δηλώνετε
αριστεροί και κοµµουνιστές οι περισσότεροι, άρα είστε απόλυτα
συνεπείς µε αυτά που συµβαίνουν. Διότι ο κοµµουνιστής τι λέει;
Ότι ο εχθρός των λαϊκών µαζών είναι αυτός που έχει µια επιχεί-
ρηση και έχει τρεις υπολοίπους µέσα και τους πίνει το αίµα, άρα
να του χώσουµε εκεί πέρα φορολογία. Κι ο άλλος που έχει ένα
σπιτάκι σε µια γωνία, πώς το έκανε; Φαντάζεστε πως κάπου θα
έκλεψε πάλι τον κόπο και τον µόχθο αυτουνού που δεν έχει σπίτι
και οπωσδήποτε, επειδή είναι κλέφτης και ληστής του κόπου και
σφετεριστής, κι αυτού βάλ’ του ΕΝΦΙΑ. Αυτόν τον ΕΝΦΙΑ που θα
καταργούσατε µε ένα νόµο κι ένα άρθρο, όπως το λέγατε το ποι-
ηµατάκι. Λοιπόν, είστε απόλυτα συνεπείς.

Η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ δεν είναι συνεπείς, διότι
αυτοί έφεραν τα πρώτα κοµµουνιστικού τύπου φορολογικά
µέτρα και κάτι τεκµήρια. Έχεις αυτοκίνητο µεγάλο; Βέβαια. Αυτοί
το έφεραν, αυτοί το εφαρµόσανε. Και τι δεν σκεφτήκανε.

Ευτυχώς, όµως, κάνατε κάποιες σπουδαίες µεταρρυθµίσεις.
Την οµάδα Δέλτα την ονοµάσατε Όµικρον και βαφτίσατε την
τρόικα θεσµούς, τους τοκογλύφους εταίρους, το µνηµόνιο συµ-
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φωνία, τα ψέµατα τα είπατε αυταπάτες. Βρήκατε επενδυτές ανά-
µεσα στους πρόσφυγες, οι οποίοι προς το παρόν λιάζονταν, γιατί
σκεφτόντουσαν, αφού κάνουν διακοπές, πού θα επενδύσουν τα
χρήµατά τους. Κάνατε, βέβαια, και πειράµατα πολύ ωραία µε τον
Βαρουφάκη, ο οποίος είχε µια απόλυτα επιτυχηµένη διαπραγµά-
τευση δηµιουργικής ασάφειας, η οποία έφερε τα capital controls
και την ταφόπλακα στους ελεύθερους επαγγελµατίες.

Τώρα τα νταούλια τα χτυπάνε στην Ευρώπη και χορεύουµε
εµείς, όσο µπορούµε να χορεύουµε ακόµη, γιατί εγώ έχω κου-
ραστεί να χορεύω και µάλλον πάω για τα βουνά. Αλήθεια, τώρα
που το σκέφτοµαι, είναι καλά να πάω να χτίσω εκεί πέρα κάτι και
να αποτραβηχτώ απ’ αυτόν τον τρελό κόσµο.

Επίσης, κάνατε και κάτι το οποίο είναι πάρα πολύ άσχηµο.
Βγάλατε την Ελλάδα από τη Σένγκεν πρακτικά, διότι έκλεισαν τα
βόρεια σύνορα και όχι µόνο αυτό, ήρθαν και αυτοί οι Σκοπιανοί,
µπήκαν µέσα στο ελληνικό έδαφος και πυροβολούσαν εντός του
ελληνικού εδάφους. Ασχέτως αν δεν µπήκαν στο ελληνικό έδα-
φος, που είπε ο Υπουργός ότι ήταν µια ζώνη κ.λπ., πυροβολού-
σαν εντός του ελληνικού εδάφους. Δεν υπήρχε ένας Έλληνας
στρατιώτης εκεί να ανταποδώσει; Τόσο πια;

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Έτσι είναι, κύριοι. Ακούστε. Τους είπατε, λοιπόν, ότι θα έλθουν

εδώ αυτοί οι κακόµοιροι οι πρόσφυγες, οι οποίοι τι έγιναν; Έξι
χιλιάδες έχω µάθει ότι πνιγήκαν. 

Εδώ πέρα έχω µια επιγραφή. Λέγαµε τώρα αστεία, αλλά θα
συγκινηθείτε τώρα. Εγώ την πιάνω και τρέµει το χέρι µου. Τι λέει;
«Άγνωστο κοριτσάκι τριών ετών…» -ταφόπλακα είναι αυτή- «…
Ηµεροµηνία ταφής…» -έχει τον αριθµό πάνω- «…26.1.2016».
Αυτό θα µπορούσε να είναι το παιδάκι κάποιου από εσάς ή το εγ-
γονάκι.

Γιατί ήρθαν αυτοί εδώ; Γιατί τους είπαν ότι το Αιγαίο δεν έχει
σύνορα και θα βγείτε από εκεί και θα πάτε στην Ευρώπη. Φρού-
δες ελπίδες. Οι άνθρωποι, λοιπόν, πέρασαν από εδώ και πολλοί
πνιγήκαν.

Μπορώ να σας πω και κάτι άλλο; Γιατί δεν έχει σύνορα το Αι-
γαίο; Ρωτήστε τη µάνα του αεροπόρου, που έχει υγρό τάφο εκεί
στο Αιγαίο, να µας πει αν έχει σύνορα το Αιγαίο, ή του ναύτη ή
του Έλληνα στρατιώτη. Το Αιγαίο έχει σύνορα.

Βλέπω ότι ο χρόνος µου περνάει και δεν θέλω να σας φάω τον
χρόνο, γιατί θέλω να είµαι συνεπής, όπως είµαι πάντα. Θα πάω
στην ουσία.

Τα άρθρα 191, 192 είναι µια σύµβαση δουλείας. Εµείς το κατα-
ψηφίζουµε, βέβαια, το νοµοσχέδιο. Δεν το συζητάµε. Μπορεί
κάνα δύο αρθράκια εκεί για τις offshore εταιρείες να είναι καλά
και να συµφωνούµε, όπως και σε κάποια άλλα, που είναι λεπτο-
µέρειες µπροστά στο φορολογικό αυτό που µας έρχεται. Ο κό-
φτης είναι το κρεβάτι του Προκρούστη. Όποιος δεν είναι και δεν
ταιριάζει, τον τραβάµε και τον πετάµε ή του άλλου του κόβουµε
τα πόδια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω σε µερικά δευτερόλεπτα.
Αυτός ο κόφτης, λοιπόν, θα ήταν ουσιαστικά ένα καλό πράγµα,

υπό την έννοια ότι θα ήταν αλλιώς διαµορφωµένο και ελαστικο-
ποιηµένο. Κόβετε τη χρηµατοδότηση, κόβετε τα χρήµατα από
την Εθνική Άµυνα και αφήνουµε τους εργολάβους να εισπράτ-
τουν.

Δεν υπάρχει καµµία έννοια εδώ πέρα και υποψία µέτρων ανά-
πτυξης, οπότε κλείνοντας θα σας πω ότι αυτό το ΕΚΑΣ το έπαιρ-
ναν κάποιοι φτωχοί άνθρωποι. Εντάξει, τους το κόψατε. Ας µην
τους βάλετε να πληρώσουν και από πάνω. Δικό σας λάθος ήταν.
Μετά από την αποµάκρυνση εκ του ταµείου, λέει, ουδέν λάθος
αναγνωρίζεται.

Οπότε, σας χαιρετώ, σας ευχαριστώ και ελπίζω, κύριοι, να
φερθείτε λογικά και όχι συλλογικά, όπως ψηφίζετε.

(Χειροκροτήµατα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Τον λόγο έχει ο Κοι-

νοβουλευτικός Εκπρόσωπος από το Ποτάµι, ο κ. Σπυρίδων Δα-
νέλλης.

Κύριε Δανέλλη, έχετε τον λόγο για δώδεκα λεπτά.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΔΑΝΕΛΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το συζητούµενο νοµοσχέδιο
είναι µια φωτογραφία της εικόνας µας στον υπόλοιπο κόσµο. Η
χώρα είναι αναξιόπιστη. Μια ειδική περίπτωση ανάµεσα στις κα-
νονικές ευρωπαϊκές χώρες. 

Αυτό, βεβαίως, δεν συνέβη χθες. Η αναξιοπιστία δεν δηµιουρ-
γείται στον ενάµιση χρόνο. Κορυφώνεται, όµως. Η αναξιοπιστία
ξεκινά πολύ πριν, όταν οι κυβερνήσεις διαδέχονταν η µία την
άλλη διευρύνοντας την καταστροφή, όταν ανακάλυπταν success
story και έσκιζαν τα µνηµόνια ή όταν συµφωνούσαν µε τους εταί-
ρους, αλλά αµέσως µετά από κάθε συµφωνία τους αντιµετώπιζαν
ως κουτόφραγκους. Επέστρεφαν στη χώρα και επιδίδονταν σε
έναν πόλεµο χαρακωµάτων, αρνούµενες να υλοποιήσουν οποι-
οδήποτε µεταρρυθµιστικό µέτρο, που θα έθιγε τον πελατειασµό
και τις συντεχνίες. 

Ακολούθησε η εγκληµατική διαπραγµάτευση µε τα πουκάµισα
έξω και κάπως έτσι το πήραν απόφαση όλοι ότι είµαστε µια ειδική
περίπτωση µέσα στην Ευρωζώνη.

Και επειδή σ’ αυτήν τη συγκυρία ένα πιθανό Grexit θα κόστιζε
απρόβλεπτα και θα πολλαπλασίαζε την απόλυτη ρευστότητα που
διακρίνει το ευρωπαϊκό τοπίο, όπως και την επικινδυνότητα να
καταρρεύσει η Ευρωπαϊκή Ένωση, αποφάσισαν τουλάχιστον σ’
αυτή τη φάση -και δεν ξέρουµε στο παρακάτω- ότι η Ελλάδα θα
παραµείνει στην Ευρωζώνη ως µια χώρα ειδικού καθεστώτος, ως
µια ειδική, µια ξεχωριστή περίπτωση. Μια περίπτωση που απαιτεί
διαρκή επιτήρηση. 

Γιατί, πώς αλλιώς να ερµηνεύσουµε τα τρία νέα εργαλεία που
θεσµοθετούµε σήµερα; Εργαλεία που έρχονται να αντιµετωπί-
σουν τις επισφάλειες που δηµιουργεί η διαχρονική αναξιοπιστία
της ελληνικής πλευράς για την εξυπηρέτηση του δηµοσίου χρέ-
ους. Και αναφέροµαι στον διαβόητο µηχανισµό του κόφτη, στην
αντικατάσταση του Ταµείου Αποκρατικοποιήσεων από την Ελλη-
νική Εταιρεία Συµµετοχών και Περιουσίας ΑΕ, αλλά και στην Ανε-
ξάρτητη Αρχή Δηµοσίων Εσόδων, εργαλεία που απεικονίζουν την
έλλειψη εµπιστοσύνης προς τη χώρα. 

Πρέπει να είµαστε σαφείς και ειλικρινείς. Ο περίφηµος κόφτης
θα ήταν περιττός, εάν ακολουθούσαµε, όπως οφείλαµε, τις υπο-
χρεώσεις που απορρέουν από τη δέσµη µέτρων της Ευρωζώνης,
που υιοθετήθηκαν εξαιτίας τόσο της ελληνικής όσο και γενικό-
τερα της ευρωπαϊκής οικονοµικής κρίσης. Δηλαδή, το Σύµφωνο
Σταθερότητας και Ανάπτυξης, τη δέσµη οδηγιών και τον Κανονι-
σµό six-pack, την υιοθέτηση του δηµοσιονοµικού συµφώνου-Fi-
scal Compact, την ενίσχυση της κεντρικής εποπτείας των εθ-
νικών προϋπολογισµών-two-pack και τον χρυσό κανόνα, ότι τα
κράτη-µέλη έχουν την υποχρέωση να παρουσιάζουν ισοσκελι-
σµένους ή πλεονασµατικούς προϋπολογισµούς και σε περί-
πτωση µη επίτευξης των στόχων να λαµβάνουν αυτοµάτως διορ-
θωτικά µέτρα. 

Παρ’ όλα αυτά, αυτός ο µηχανισµός, για να έχει νόηµα, αλλά
και για να λειτουργήσει ουσιαστικά και αποτελεσµατικά, οφείλει
να λειτουργήσει ως ένας µηχανισµός πρόληψης, ένας µηχανι-
σµός που θα µπορεί να επεµβαίνει έγκαιρα και να διορθώνει
λάθη και παραλείψεις, χωρίς να χρειάζεται να φθάνουµε σε νέες
περικοπές µισθών ή συντάξεων.

Θα µπορούσατε να αξιοποιήσετε προς αυτήν την κατεύθυνση,
της πρόληψης δηλαδή, το δηµοσιονοµικό συµβούλιο και το γρα-
φείο Προϋπολογισµού της Βουλής, ώστε να µην φτάσουµε στον
κόφτη.

Και για του λόγου το αληθές, πώς θα εισρεύσουν στα κρατικά
ταµεία τα 2 δισεκατοµµύρια ευρώ που προβλέπουµε στον φετινό
προϋπολογισµό από τις ιδιωτικοποιήσεις; Πόσο κοντά βρίσκεστε
στον στόχο σας, κύριοι της Κυβέρνησης; Δεν γνωρίζετε πώς
ένας µη ισοσκελισµένος προϋπολογισµός σηµαίνει επιπλέον
µέτρα; Δεν γνωρίζετε πως αυτό θίγει ανεπανόρθωτα την αξιοπι-
στία της χώρας, πέρα από το κόστος στην κοινωνία και στην οι-
κονοµία; 

Ήδη είµαστε στον πέµπτο µήνα και ό,τι έχει προγραµµατιστεί
από αποκρατικοποιήσεις προχωρά µε ρυθµούς χελώνας ή παρα-
πέµπεται στις καλένδες. Και για να είµαι πιο δίκαιος, µπλοκάρεται
από τους θεατρινισµούς και τα κροκοδείλια δάκρυα συγκεκριµέ-
νων Υπουργών, που υπογράφουν και µετά βάζουν τους υφιστα-
µένους τους να κωλυσιεργήσουν, ή από τη δυσαρµονία που
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φθάνει στην ανοικτή αντιπαράθεση µεταξύ κορυφαίων Υπουρ-
γών και ΤΑΙΠΕΔ ή από φαινόµενα όπως η ανατροπή σοβαρής και
ώριµης επένδυσης από αψυχολόγητες αποφάσεις, όπως αυτή
της Αφάντου στη Ρόδο.

Η έλλειψη σχεδιασµού σε συνδυασµό µε την ανάγκη να που-
λάτε κάλπικα ιδεολογήµατα στο κοµµατικό σας ακροατήριο σας
αποµακρύνει από τους στόχους σας, αλλά κυρίως καταδικάζουν
την χώρα σε ύφεση και οπισθοδρόµηση. 

Τα όσα επώδυνα και σίγουρα µη τιµητικά για τη χώρα καλού-
µαστε σήµερα να ψηφίσουµε είναι απόρροια αµφιθυµίας και εγ-
γενών αντιφάσεων. Εξαιτίας όλων αυτών, η εµπιστοσύνη χάνεται.
Αυτά επιβάλλουν τον κόφτη, όπως και την αντικατάσταση του Τα-
µείου Αποκρατικοποιήσεων από την Ελληνική Εταιρεία Συµµετο-
χής και Περιουσίας ΑΕ. 

Από την ίδρυση του κόµµατός µας, του Ποταµιού, φωνάζαµε
για την αναγκαιότητα της ουσιαστικής ανεξαρτησίας της Αρχής
Δηµοσίων Εσόδων. Και για αυτόν τον λόγο, εξάλλου, ψηφίσαµε
ενσυνείδητα την ενίσχυση αυτής της ανεξαρτησίας πέρυσι τον
Αύγουστο. 

Αυτό, όµως, που φέρνετε σήµερα έχει ουσιαστική διαφορά µε
την αρχική συµφωνία ως προς τον προβλεπόµενο έλεγχο της
Βουλής, στον οποίο αναφέρεστε και άρα δίνετε τη νοµιµοποίηση
της λειτουργίας αυτού του νέου θεσµού. 

Είναι άλλο η δηµοκρατική νοµιµοποίηση, κύριοι συνάδελφοι
και άλλο η δηµοκρατική αναφορά, γιατί αναφορά προς τη Βουλή
των Ελλήνων θα έχουµε στα πεπραγµένα τους. 

Όλη η δέσµη των κρατικών αρµοδιοτήτων στον τοµέα είσπρα-
ξης φόρων εκχωρείται κατά αποκλειστικότητα στη νεοσύστατη
Ανεξάρτητη Αρχή Δηµοσίων Εσόδων. Της εκχωρείται κατ’ ουσίαν
και η αρµοδιότητα των κρατικών επενδύσεων, αφού απαιτείται
σύµφωνη γνώµη της για την ένταξη έργων στο Πρόγραµµα Δη-
µοσίων Επενδύσεων. Έχει αποκλειστική αρµοδιότητα να εκδίδει
τις κανονιστικές πράξεις, που είναι αρµοδιότητας του Υπουργού,
του Αναπληρωτή, καθώς και του Υφυπουργού Οικονοµικών.

Η νεοσύστατη αρχή θα είναι αποκλειστικώς αρµόδια να ερµη-
νεύει µε κανονιστικά διατάγµατα και εγκυκλίους τη φορολογική
και τελωνειακή νοµοθεσία. Αυτό πρακτικά σηµαίνει ότι η εφαρ-
µογή της φορολογικής νοµοθεσίας έχει αφεθεί εξ ολοκλήρου
στα χέρια της. Ο Υπουργός µπορεί να έχει γνώµη, όπως προβλέ-
πεται, όµως, δεν δεσµεύει την ΑΑΔΕ και αυτό δηµιουργεί πρό-
βληµα.

Είναι προφανής η αλλαγή της φιλοσοφίας των µέτρων από
εκείνα που προέβλεπε η συµφωνία του Αυγούστου. Είναι άλλο
να υποστηρίζεις την ανεξαρτησία της Γενικής Γραµµατείας Δη-
µοσίων Εσόδων και άλλο ένας διορισµένος διοικητής να λειτουρ-
γεί ανεξάρτητα από την εκλεγµένη Κυβέρνηση της χώρας. Είναι
άλλο να υποστηρίζουµε την αξιοποίηση της ελληνικής περιου-
σίας και άλλο να δηµιουργείται ένα υπερταµείο, η προίκα του
οποίου δεν καταγράφεται και δεν προσδιορίζεται ρητά και ξεκά-
θαρα. 

Κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, είπε ο Πρωθυπουργός πριν
από λίγες µέρες –και το καλωσορίσαµε- ότι είναι καιρός να πε-
ράσουµε από το Υπουργείο Οικονοµικών στο Υπουργείο Οικονο-
µίας και Ανάπτυξης. Πρόκειται για µια φράση ωρίµανσης, αν
βεβαίως την εννοεί ο κύριος Πρωθυπουργός, η οποία όµως εξα-
γοράστηκε µε πολύ βαρύ κόστος από τον ελληνικό λαό. 

Είπε, επίσης, στην ίδια οµιλία του για πρώτη φορά στον ενά-
µιση χρόνο διακυβέρνησής σας πως πρέπει επιτέλους να παρά-
γουµε πλούτο. Πώς θα παραχθεί, όµως, πλούτος, ώστε να
επιτύχουµε το 3,5% του πρωτογενούς πλεονάσµατος, εάν δεν
υποστηριχθεί η επιχειρηµατικότητα; 

Είστε σε θέση να υποστηρίξετε κάτι τέτοιο, ένα µεγαλειώδες
πρόγραµµα ανάταξης της οικονοµίας; Διότι είναι φανερό πως η
επιχειρηµατικότητα δεν υποβοηθείται µε τη φοροεπιδροµή που
νοµοθετούµε και σήµερα. Για να έρθει ανάπτυξη, για να υποστη-
ριχθεί ένα βιώσιµο παραγωγικό µοντέλο, πρέπει να κάνετε τις µε-
ταρρυθµίσεις που αποφεύγετε να κάνετε, όπως ακριβώς τις
απέφευγαν και οι προηγούµενοι, γιατί χάλαγαν τις πελατειακές
σχέσεις µε οµάδες επιρροής, µε συντεχνίες, µε την εκλογική πε-
λατεία. 

Ο κρατισµός και η κρατικοδίαιτη οικονοµία µάς έφερε εδώ που

µας έφερε. Όµως, αδυνατείτε ακόµα και σήµερα να τον αγνοή-
σετε και να τον ξεπεράσετε. Επιδίδεστε σε έµµεσους οριζόντιους
φόρους, οι οποίοι αποτελούν συνέπεια της ανεπαρκούς αντίλη-
ψης για τα πράγµατα, της καθυστερηµένης συνειδητοποίησης
της πραγµατικότητας, των καθυστερήσεων στη διαπραγµάτευ-
ση, της συνέχισης των ψευδαισθήσεων περί ταξικών πολιτικών
αναδιανοµής. Αυτά φορτώνονται στην πλάτη του ελληνικού λαού
και κυρίως –δυστυχώς- όσων εξακολουθούν να παράγουν και να
δηµιουργούν. 

Την ίδια ώρα επιµένετε να επενδύετε στον χρεοκοπηµένο κρα-
τισµό, να διευρύνετε το δηµόσιο. Δηµιουργείτε καινούριες κρα-
τικές δαπάνες µε τη δηµιουργία νέων θέσεων στην κρατική
ιεραρχία, κατά την προσφιλή σας συνήθεια. Παράλληλα, συνε-
χίζετε την εξίσου προσφιλή σας συνήθεια να ξεχνάτε να κοστο-
λογήσετε τις δοµές αυτές, τα µισθολόγια και τις δαπάνες τους. 

Και όλα αυτά, φυσικά, θα τα στηρίξετε µε νέους δυσβάστα-
χτους φόρους που πνίγουν την πραγµατική οικονοµία, την επι-
χειρηµατικότητα, τους νέους δηµιουργικούς και καινοτόµους
ανθρώπους της χώρας, που όλο και περισσότερο ωθούνται στη
µετανάστευση. 

Μέχρι και ο Αντιπρόεδρος της Ευρωπαϊκής Επιτροπής κ. Ντοµ-
πρόβσκις, υπεύθυνος για θέµατα οικονοµίας της Ευρωζώνης, δή-
λωσε πως η επιλογή της αύξησης των φόρων αντί της µείωσης
των δαπανών είναι δική σας και λανθασµένη επιλογή. Δεν σας το
επέβαλε κανείς. Εσείς προτιµάτε να επενδύσετε σε καινούριες
δοµές και σε νέες προσλήψεις, αντί να µειώσετε δαπάνες του
κράτους, δηλαδή της «ιερής αγελάδας».

Ο νέος λογαριασµός που έρχεται να προστεθεί είναι 1,6 δισε-
κατοµµύρια στις φορολογικές και ασφαλιστικές επιβαρύνσεις
της προπροηγούµενης εβδοµάδας ύψους 3,6 δισεκατοµµυρίων. 

Και όλα αυτά γιατί λέτε εµµονικά και εσείς, όπως και οι προ-
ηγούµενοι, όχι στις πραγµατικές µεταρρυθµίσεις. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όσοι υποστηρίζουµε την ευρω-
παϊκή προοπτική της χώρας –και ευτυχώς είµαστε η πλειοψηφία-
επιβάλλεται να συνεννοηθούµε και να αφήσουµε κατά µέρους
τις υποκρισίες, τις κραυγές εντυπωσιασµού ή τα χονδροειδή ψέ-
µατα που παραποιούν πλήρως την αλήθεια.

Η κοινωνία χόρτασε -χρόνια τώρα και τώρα ακόµα περισσό-
τερο- από µικροπολιτική και εντυπωσιοθηρία. Αν θέλουµε να
προστατέψουµε τον κοινοβουλευτισµό και τη δηµοκρατία, οφεί-
λουµε, επιτέλους, να µιλήσουµε τη γλώσσα της αλήθειας. 

Τα νούµερα είναι αµείλικτα και περιγράφουν το ζοφερό µέλλον
για εµάς και τις επόµενες γενιές, αν επιµείνουµε στο ίδιο µοτίβο.
Η σχέση χρέους – ΑΕΠ της Ελλάδας, σύµφωνα µε τους θεσµούς,
θα κορυφωθεί στο 182,9% του ΑΕΠ το 2019, προτού υποχωρήσει
στο 104,9 % του ΑΕΠ –προσέξτε- το 2060. Και αυτό το σενάριο
θα ισχύσει µονάχα εάν η Ελλάδα καταφέρει να αποκτήσει σε
βάθος χρόνου πρωτογενή πλεονάσµατα άνω του 3% και ρυθ-
µούς ανάπτυξης άνω του 2,5% του ΑΕΠ. Αυτό σταθερά µέχρι το
2060. 

Πώς θα επιτευχθούν όλα αυτά σε µία οικονοµία που τελεί µο-
νίµως σε δηµοσιονοµική σύσφιγξη, τα εισοδήµατα διαρκώς µει-
ώνονται και η πολιτική κατάσταση συνεχώς τελεί υπό τον φόβο
και την απειλή της συνεχούς πολιτικής ρευστότητας; 

Πώς µε το εχθρικό για τις επενδύσεις µοντέλο οικονοµίας, που
προτείνετε, θα υποστηρίξουµε 3% ετήσια πρωτογενή πλεονά-
σµατα; 

Πώς θα προβούµε στις δυσβάσταχτες αποπληρωµές χρέους;
Πρέπει να επιστραφούν 123 δισεκατοµµύρια ευρώ µέχρι το 2041
στο ΔΝΤ, στην ΕΚΤ, καθώς και στις εθνικές κεντρικές τράπεζες
των χωρών της ευρωζώνης που µας δάνεισαν.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Όλα τα παραπάνω οφείλουµε να τα αντιµετωπίσουµε έγκαιρα,

µε σχεδιασµό και ειλικρίνεια, ειλικρίνεια που δεν µας διακρίνει.
Αυτή η δεινή πραγµατικότητα δεν αντιµετωπίζεται µε εναλλαγή
των ρόλων των κοµµάτων σε µια χιλιοπαιγµένη, κακόγουστη κοι-
νοβουλευτική παράσταση. Η διαχρονική αυτή συνταγή βαθαίνει
τη φτώχεια και τις κοινωνικές αντιθέσεις και διευρύνει τα αδιέ-
ξοδα. 
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Ας συνειδητοποιήσουµε ότι αποτελεί µονόδροµο η δηµιουργία
των ουσιαστικών προϋποθέσεων για την παραγωγή εθνικού
πλούτου. Άλλη οδός δεν υπάρχει.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Ποταµιού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Δανέλλη, Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο από το Ποτάµι.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, είκοσι έξι µαθητές και µαθή-
τριες και δύο εκπαιδευτικοί συνοδοί από το 9ο Δηµοτικό Σχολείο
Σερρών. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο κ. Τσίρκας, πρώτος οµιλητής, από τον δεύτερο
κύκλο, για επτά λεπτά.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΤΣΙΡΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κύριοι Υπουργοί, πράγµατι η κα-

τάσταση στην ελληνική κοινωνία δεν είναι εύκολη. Αυτό, όµως,
δεν σηµαίνει ότι µπορούν κάποιοι από την Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση να διαστρεβλώνουν την αλήθεια. 

Δεν πανηγυρίζουµε. Οφείλουµε, όµως, να πούµε την αλήθεια
στον ελληνικό λαό, ότι µετά από τόσα χρόνια σκληρής λιτότητας
που βύθισε την ελληνική κοινωνία και την οικονοµία και είχε ως
αποτέλεσµα την απώλεια του 25% του εθνικού µας πλούτου, αρ-
χίζει να φαίνεται η έξοδος από αυτήν την κατάσταση. Ανοίγει ο
δρόµος για την ανάπτυξη και τη µείωση της ανεργίας. Είναι αι-
σιόδοξα τα µηνύµατα από την Ευρώπη για την επίτευξη συµφω-
νίας για την πρώτη αξιολόγηση, η οποία θα συνδεθεί ρητά µε το
ζήτηµα της διευθέτησης του χρέους, µιας συµφωνίας που δια-
φέρει από όλες τις προηγούµενες, αφού η αποµείωση του χρέ-
ους δεν θα εξαρτάται από τους εκάστοτε Υπουργούς Οικονο-
µικών της ευρωζώνης, αλλά από αντικειµενικούς, επιστηµονικά
καθορισµένους και αποδεκτούς δείκτες για να διασφαλιστεί η
βιωσιµότητά του.

Πρώτη φορά µέσα στα τελευταία έξι χρόνια αρχίζει να φαίνε-
ται φως στο τούνελ της ύφεσης και της λιτότητας. Όλα δείχνουν
ότι αυξάνεται η εµπιστοσύνη στην ελληνική οικονοµία. Πρόκειται
για µια πραγµατικότητα που την αποδέχονται όλοι εντός, αλλά
και εκτός συνόρων, εκτός από την Αντιπολίτευση στην Ελλάδα.

Έχει γίνει πλέον κατανοητό σε όλους ότι η Ελλάδα δεν αντέχει
άλλο να σηκώνει τις εµµονές και τα λάθη των προηγούµενων Κυ-
βερνήσεων, λάθη που κόστισαν ακριβά στον ελληνικό λαό. 

Είναι πράγµατι λυπηρό να βλέπει κανείς τα κόµµατα που ευ-
θύνονται για την οικονοµική και ηθική χρεωκοπία της χώρας, να
µην αισθάνονται καµµία ευθύνη για το κακό που προξένησαν
στον τόπο και τον οδήγησαν στα µνηµόνια, που αυτοί οι ίδιοι θε-
ώρησαν επιβεβληµένα αλλά δεν διαπραγµατεύτηκαν τίποτε, δεν
αντέδρασαν στις παράλογες απαιτήσεις των δανειστών. Αυτοί
είναι σήµερα που µας κουνάνε το δάκτυλο.

Ο ελληνικός λαός, όµως, έχει κρίση, ξέρει και δεν τους εµπι-
στεύεται. Δυστυχώς, κυρίες και κύριοι της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης, επιλέγετε για µία ακόµη φορά τον ανεύθυνο δρόµο του
λαϊκισµού και είναι ξεκάθαρο ότι τα κοµµατικά σας οφέλη είναι
υπέρτερα των εθνικών αναγκών.

Για ποιο πράγµα ακριβώς µας κατηγορείτε; Μήπως µας κατη-
γορείτε γιατί οδηγούνται στη δικαιοσύνη όσοι λυµαίνονταν τον
δηµόσιο πλούτο; Το καθεστώς της ανοµίας και της τεχνικής δι-
κονοµικής λήθης τελείωσε και οι υποθέσεις παίρνουν τον δρόµο
της δικαιοσύνης. Μήπως µας κατηγορείτε, επειδή δύο εκατοµ-
µύρια συµπολίτες µας που έχασαν τις δουλειές τους τα προ-
ηγούµενα χρόνια ή αδυνατούσαν να πληρώσουν τις εισφορές
τους όλοι ανεξαιρέτως τώρα έχουν το δικαίωµα δωρεάν πρόσβα-
σης στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας;

Μήπως µας κατηγορείτε, επειδή προστατεύσαµε τις κύριες
συντάξεις, την κύρια κατοικία και αίρουµε αδικίες δεκαετιών;
Μήπως τελικά µας κατηγορείτε, γιατί ακουµπάµε τα στηρίγµατά
σας στο µιντιακό κατεστηµένο και τη διαπλοκή, όπου για πρώτη

φορά στο µιντιακό τοπίο µπαίνει µία τάξη µε την προκήρυξη του
διαγωνισµού για τη νόµιµη αδειοδότηση των καναλιών.

Όλοι στην Ευρώπη αναγνωρίζουν ότι η Ελλάδα αλλάζει σε-
λίδα, εσείς όχι.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δεν πετάµε στα σύννεφα ούτε
πανηγυρίζουµε, δεν θέλουµε να ωραιοποιήσουµε την κατάστα-
ση. Ξέρουµε ότι η καθηµερινότητα των πολιτών είναι δύσκολη,
αλλά δεν µπορούµε να παραβλέψουµε τα θετικά βήµατα που
έχουν γίνει για τη χώρα και φέρνουν την υπογραφή αυτής της
Κυβέρνησης.

Ας δούµε, όµως, τι πετύχαµε σήµερα και τι ζητούσαν οι δανει-
στές, αλλά και τι τους είχατε υποσχεθεί εσείς της Νέας Δηµο-
κρατίας και του ΠΑΣΟΚ. Μήπως τελικά µας κατηγορείτε, επειδή
δεν αυξήσαµε το ΦΠΑ στην ηλεκτρική ενέργεια και το νερό και
κάναµε αυτή τη δύσκολη επιλογή να αυξήσουµε 1% τον υψηλό
φορολογικό συντελεστή; Ή µήπως µας κατηγορείτε, επειδή εί-
χαµε σαν κόκκινη γραµµή τη µη περαιτέρω περικοπή µισθών και
συντάξεων;

Με το νοµοσχέδιο αυτό δηµιουργείται το Ταµείο Αξιοποίησης
της Δηµόσιας Περιουσίας που θα είναι ελληνικό και θα διοικείται
από την Ελλάδα. Αυτά τα περιουσιακά στοιχεία δεν είναι απο-
κλειστικά για πώληση, αλλά για αξιοποίηση και το αποτέλεσµα
της σκληρής διαπραγµάτευσης είναι να αποδοθεί το 50% από τη
λειτουργία του ταµείου στο χρέος και το υπόλοιπο 50% στην
ανάπτυξη και τις επενδύσεις.

Το ταµείο, για το οποίο µας κατηγορεί η Αντιπολίτευση ότι
δήθεν ξεπουλάµε τη χώρα, στόχος του είναι η διαχείριση και η
αξιοποίηση της δηµόσιας περιουσίας µε µακροπρόθεσµη προ-
οπτική. Δεν πρόκειται για ξεπούληµα. Υπάρχει τεράστια διαφορά
µεταξύ αξιοποίησης και ιδιωτικοποίησης και τίποτε δεν µπορεί
να αποφασιστεί χωρίς την έγκριση του Υπουργού. Ανώτατο όρ-
γανο της εταιρείας είναι ο Υπουργός Οικονοµικών και η πλειοψη-
φία στο εποπτικό συµβούλιο ανήκει στο ελληνικό δηµόσιο. Η
εταιρεία είναι ελληνική, η διοίκησή της είναι ελληνική εδρεύει
στην Ελλάδα και θα διέπεται από το ελληνικό δίκαιο. Τελεία και
παύλα στον λαϊκισµό και τη σκόπιµη διαστρέβλωση. 

Και ο ΕΝΦΙΑ, όµως, µε το νοµοσχέδιο αυτό δεν θα αυξηθεί για
το µεγαλύτερο ποσοστό των ιδιοκτητών ακινήτων. Το 92% θα δει
µείωση, αφού µειώθηκαν οι αντικειµενικές αξίες. Καταφέραµε να
µην πληγούν ευάλωτες κοινωνικές οµάδες και θεσµοθετήθηκε
το προηγούµενο έτος ένα πλαίσιο για τα κόκκινα δάνεια που προ-
στατεύει τους ασθενέστερους δανειολήπτες από πλειστηρια-
σµούς.

Με τις διατάξεις του παρόντος νοµοσχεδίου προστατεύεται το
93% των δανειοληπτών µε εγγύηση την πρώτη κατοικία και δεν
επιτρέπεται να πωληθούν σε µη τραπεζικά ιδρύµατα µέχρι το
2018. 

Εσείς συνεχίζετε, κύριοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, πι-
στοί στη γραµµή της απελευθέρωσης των πλειστηριασµών και
της πώλησης των κόκκινων δανείων; Πέρα από αυτό, συνεχίζετε
να µιλάτε εσείς που περικόψατε τις συντάξεις 40% τα τελευταία
χρόνια, που εκτοξεύσατε την ανεργία, τη µαύρη και ανασφάλιστη
εργασία, που διογκώσατε το δηµόσιο χρέος.

Ξέρετε, όµως, αλλά δεν το λέτε στον ελληνικό λαό ότι µε το
κλείσιµο της αξιολόγησης το δεύτερο εξάµηνο του 2016 θα πέ-
σουν στην πραγµατική οικονοµία, στην αγορά, 11 δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ, που είναι αρκετά για να ξεκινήσει η ανάκαµψη της
οικονοµίας και η ανακούφιση της αγοράς. Πείτε, λοιπόν, την αλή-
θεια στον ελληνικό λαό. 

Σύµφωνα µε τα πλεονάσµατα που είχατε συµφωνήσει στο δεύ-
τερο µνηµόνιο, θα είχαν χρειαστεί 20 δισεκατοµµύρια ευρώ πε-
ρισσότερα µέτρα, δηλαδή µειώσεις µισθών και συντάξεων
υπερφορολόγηση, χαµηλών και µεσαίων εισοδηµάτων. Δεν πρό-
κειται, λοιπόν, αυτό το πολυνοµοσχέδιο για νέα µέτρα πέρα από
αυτά που συµφωνήθηκαν το περασµένο καλοκαίρι. 

Τα χαµηλά πρωτογενή πλεονάσµατα που διεκδικήσαµε και πε-
τύχαµε είναι στόχοι εφικτοί, απόλυτα ρεαλιστικοί και δείχνουν ότι
δεν θα χρειαστεί να ενεργοποιηθεί και ο αυτόµατος µηχανισµός
δηµοσιονοµικών αποκλίσεων. Μήπως για αυτό µας κατηγορείτε,
επειδή είχατε συµφωνήσει πρωτογενές πλεόνασµα 4,5% για το
2018 και εµείς το ρίξαµε στο 1,5% για το 2017 και 3,5% για το
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2018; 
Όµως, το χρέος -και κλείνω, κύριε Πρόεδρε- που το βάλατε

θηλιά στον λαιµό του ελληνικού λαού εµείς θα το ελαφρύνουµε.
Πρώτη φορά έχουµε ρητή δέσµευση για τη διευθέτηση του χρέ-
ους, µε σκοπό την αποµείωσή του, ώστε να καταστεί βιώσιµο. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η Ελλάδα πρέπει να αλλάξει σε-
λίδα. Αλλάζει σελίδα και θα εργαστούµε σκληρά, για να επιστρέ-
ψει το χαµόγελο στα χείλη των πολιτών που τους απαξιώσατε,
τους στείλατε στην ανεργία, τους απολύσατε. Και η διαπλοκή, η
διαφθορά και η πολιτική των φίλων και των κολλητών δεν περι-
λαµβάνεται στα κεφάλαια αυτού του νέου βιβλίου. Θα κάνουµε
ό,τι είναι δυνατόν για αυτό. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Βασίλειο Τσίρκα, Βουλευτή του ΣΥΡΙΖΑ. 

Προχωρούµε µε τον κ. Μαυρουδή Βορίδη, Βουλευτή της Νέας
Δηµοκρατίας. 

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα
µπορούσε κανείς να αναρωτηθεί, ακούγοντας ορισµένες οµιλίες.
Εάν υπάρχει επαφή µε την πραγµατικότητα, εάν υπάρχει επαφή
µε το νοµοθετικό κείµενο, εάν υπάρχει επαφή µε αυτά τα οποία
εισηγείται η Κυβέρνηση και καλείστε να τα υπερψηφίσετε. 

Μας εγκαλέσατε µόλις για τα κόκκινα δάνεια; Άκουσα καλά;
Εσείς δεν δίνετε τώρα τα κόκκινα δάνεια και µας είπατε εµάς κάτι
σχετικό; Δηλαδή, αυτό αρχίζει και µάς ξεπερνά. Μας ξεπερνά σε
ένα επίπεδο ανθρώπινης απλής επικοινωνίας. 

Δεν έχω διαφωνία µε αντιρρήσεις κατεύθυνσης ή κάτι τέτοιο,
αλλά να λέτε για τα κόκκινα δάνεια ότι δεν τα δίνετε; Έχετε
πλήρη έλλειψη κατανόησης του τι κάνετε; 

Όσον αφορά το ΤΑΙΠΕΔ, άκουσα χθες τον κ. Σταθάκη. Είπε ότι
είναι σπουδαίο αυτό το ταµείο που κάνουµε. Γιατί είναι σπου-
δαίο; Γιατί εσείς, λέει, είχατε κάνει το ΤΑΙΠΕΔ και το ΤΑΙΠΕΔ ήταν
ένα ταµείο που το 100% πήγαινε στο χρέος. Εύγε! 

Εσείς τι κάνετε; Ένα ταµείο στο οποίο εκτός από το ΤΑΙΠΕΔ,
που το 100% πηγαίνει στο χρέος, βάζετε επίσης όλη την ακίνητη
περιουσία του δηµοσίου, όλες τις συµµετοχές του δηµοσίου
στον κατάλογο των εταιρειών. Και να πούµε τι παίρνει η ΕΔΗΣ;
Τις αστικές συγκοινωνίες, τις συγκοινωνίες σταθερής τροχιάς,
τους σιδηροδρόµους, το ΟΑΚΑ, τα ΕΛΤΑ. Και προσέξετε αυτό
στο συνηµµένο παράρτηµα τώρα. 

Επειδή, όµως, ως γνωστόν, είστε πρόχειροι και αµελείς, µάς
φέρατε τον µυστικό κατάλογο σε τροπολογία που καταθέσατε
στην επιτροπή και τη διορθώσατε εν συνεχεία δύο φορές. Ο κα-
τάλογος αυτός περιλαµβάνει ενόψει, προσεχώς, την ΕΥΑΘ, την
ΕΥΔΑΠ, δηλαδή τα νερά, την ΕΛΒΟ, το ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ, τις κτη-
ριακές υποδοµές και -επειδή κάποιον άκουσα να λέει «αποτρέ-
ψαµε την ιδιωτικοποίηση της µικρής ΔΕΗ»- όλη τη ΔΕΗ. 

Αφού βάλατε όλα τα ακίνητα, όλες τις συµµετοχές, το ΤΧΣ και
το ΤΑΙΠΕΔ, ο κ. Σταθάκης µάς λέει «µα, τι κάνατε εσείς, µόνο το
ΤΑΙΠΕΔ;» Αυτό εννοούσατε ότι δεν είχαµε βάλει και όλα τα υπό-
λοιπα; 

Έχει δίκιο, λοιπόν, ο Κωνσταντινόπουλος. Ανοίγετε µια γέφυρα
συνεννόησης. Γιατί εγώ που είµαι ένας αφοσιωµένος φιλελεύθε-
ρος, που είµαι ένας αφοσιωµένος άνθρωπος της αποκρατικοποί-
ησης δεν µπορούσα να το φανταστώ. Εύγε! Ξεπεράσατε τα
όνειρα κάθε φιλελεύθερου διανοούµενου. Με µία πράξη όλος ο
πλούτος του δηµοσίου εκποιείται, µε αυτόν τον ωραίο νόµο. Αυτό
πια δεν µπορούσαµε να το σκεφτούµε. Δεν µπορούσαµε να το
σκεφτούµε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΟΛΙΑΚΟΣ: Άρα θα ψηφίσετε;
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Όχι, γιατί µας ξεπερνά. Μας ξεπέ-

ρασαν. Δεν µπορούσε κανείς να το σκεφτεί αυτό. Πέρα, όµως,
αν θέλετε, από τα αστεία, εδώ υπάρχει το σοβαρό. Και το σο-
βαρό ποιο είναι; Ξέρετε, το ΤΑΙΠΕΔ είχε ελληνική διοίκηση.

Κύριε συνάδελφε, ελληνικό ταµείο στην Ελλάδα, λέτε, µε ελ-
ληνική διοίκηση. Πάλι δεν διαβάσατε; Δεν είδατε ότι για να το-
ποθετηθεί η διοίκηση αυτού του ταµείου απαιτείται να τοπο-
θετήσει το Εποπτικό Συµβούλιο; Είδατε ποιος τοποθετεί το Επο-
πτικό Συµβούλιο; Χρειάζεται σύµφωνη γνώµη και των δύο πλευ-
ρών, και της ελληνικής, από τη µία, και της Κοµισιόν και του EMS

η σύµφωνη γνώµη και για τα πέντε µέλη. Έχετε βάλει συνδιαχει-
ριστές τους ξένους σε όλο τον δηµόσιο πλούτο, στο σύνολό του,
όλα τα ακίνητα, όλες οι συµµετοχές, όλες οι ΔΕΚΟ, όλες οι τρα-
πεζικές µετοχές, για εκατό χρόνια συνδιαχείριση.

Συγγνώµη, το ζήτησαν από τον Γιώργο Παπανδρέου µε 17%
έλλειµµα και την πλάτη στον τοίχο. Δεν τους το έδωσε. Το ζήτη-
σαν από τον Παπαδήµο -αυτό είναι το «ταµείο Σόιµπλε»- για να
κάνουν τη µεγαλύτερη ελάφρυνση χρέους που έχει γίνει µε το
PSA στον κόσµο. Δεν τους το έδωσε. Το ζήτησαν από τον Σα-
µαρά την ώρα που πάλευε µε το 7% προσαρµογή. Δεν τους το
έδωσε. Αλλά για τα 5,6 δισεκατοµµύρια ο «Τσάβες της Μεσο-
γείου», ο «κοµπανιέρο του Μαδούρο», ο «οραµατιστής του Τσε
Γκεβάρα», ο «ιστορικός κληρονόµος του Άρη Βελουχιώτη», ο
Πρωθυπουργός της Αριστεράς, Αλέξης Τσίπρας, αυτός το
έδωσε για 5,6 δισεκατοµµύρια! Αυτός το έκανε!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΑΛΕΞΑΝΔΡΑ ΠΑΠΑΡΗΓΑ: …(δεν ακούστηκε)
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Δεν φταίω εγώ. Το επικαλούµαι.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΑ ΠΑΠΑΡΗΓΑ: Μην παραχαράσσεις την ιστορία.

Αρκετά!
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Εγώ το κάνω αυτό;
ΑΛΕΞΑΝΔΡΑ ΠΑΠΑΡΗΓΑ: Είναι ταξικό σας φυτίλι.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Συγχωρέστε µε, κυρία Γραµµατεύς,

αλλά τον Άρη Βελουχιώτη ο κ. Πολάκης και ο κ. Σπίρτζης τον
έχουν στο γραφείο τους. Αν κάποιος παραχαράσσει, δεν είµαι
εγώ.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΑ ΠΑΠΑΡΗΓΑ: Και οι άλλοι. Και τον Χριστό.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Εγώ απλώς αποτυπώνω το γεγονός.

Τώρα τα ζητήµατα της αυθεντικότητας θα τα λύσετε µεταξύ σας.
Δεν µε πολυαφορούν εµένα.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Άλλο η φωτογραφία, άλλο η ιστορία, Μάκη.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Άρα, σε αυτό όλο δεν πρέπει κανείς

να αφαιρέσει από αυτήν την καταπληκτική εικόνα αυτόν τον άν-
θρωπο που ερχόταν εδώ και έλεγε: «Greece is not for sale». Το
θυµάστε το µπλουζάκι «Greece is not for sale»; Στα τέσσερα ο
Πάνος Καµµένος. Επίσης, είναι και αυτός από αυτούς τους αγω-
νιστές, από αυτούς που τα αρνήθηκαν όλα αυτά.

(Χειροκροτήµατα)
Λέτε, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα άκουσα από έναν

συνάδελφο χθες στις µεταξύ σας συζητήσεις, «µιλάνε αυτοί…»,
εµείς δηλαδή, «…που επί σαράντα χρόνια, κάναν αυτά που κά-
ναν, που οδήγησαν τη χώρα εδώ;»

Ναι, για να συνεννοηθούµε, γιατί πάλι πάσχουµε από ιστορική
ασυνέχεια. Τη χώρα δεν την παραλάβατε µε 17% έλλειµµα. Την
παραλάβατε µε πλεόνασµα. Τη χώρα δεν την παραλάβατε χωρίς
χρηµατοδότηση. Την παραλάβατε µε χρηµατοδότηση.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Ένα Eurogroup του ‘14 πώς τελεί-
ωσε το θυµάστε; Μία πέµπτη αξιολόγηση που δεν τελείωσε ποτέ;
Για πείτε µας, πώς φύγατε;

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Τώρα, κύριε Φάµελλε, αµέσως. Και
σας ευχαριστώ για την υπόµνηση, ήταν επιχείρηµα που κόντευα
να ξεχάσω. Είδατε τα λάθη που κάνω;

Προσέξτε, λοιπόν: Δεν την παραλάβατε µε ύφεση. Όσο δε για
τις ευθύνες του πολιτικού συστήµατος, βεβαίως και καταλογί-
σθηκαν. Δεν καταλογίσθηκαν οι ευθύνες του πολιτικού συστήµα-
τος; Το ΠΑΣΟΚ από κραταιό κόµµα είναι στο 4%.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Στο 6,3%.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Συγγνώµη, στο 6%, στο 7% και θα

πάτε και καλύτερα.
Η τρικοµµατική Βουλή είναι οκτακοµµατική. Δεν καταλογίστη-

καν οι ευθύνες; Μια µεγάλη πολιτική δυναστεία, του Παπαν-
δρέου, αφανίστηκε. Ένας Υπουργός οδηγήθηκε σε ειδικό
δικαστήριο και κυρίως, εσείς είστε στην Κυβέρνηση. Οι ευθύνες
καταλογίστηκαν. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Γι’ αυτήν την προσαρµογή, για να παραλάβετε εσείς –συγ-

γνώµη, κύριοι συνάδελφοι- τη χώρα µε δηµοσιονοµικά πλεονά-
σµατα –γι’ αυτό έγιναν αυτά!- για να παραλάβετε την χώρα σε
ανάπτυξη και για να µην µας λέτε για τα σαράντα χρόνια. Δεν
είναι τώρα σαράντα χρόνια που διαχειρίζεστε, είναι ενάµισης
χρόνος. Από αυτό το σηµείο ξεκινάµε, όχι από τα σαράντα.
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Όµως, έρχοµαι στο τελευταίο. Κοιτάξτε, γεννιέται ένα ερώ-
τηµα και το σκεφτόµουν, κύριε Φάµελλε. Γιατί όταν ήµουν
Υπουργός πράγµατι δεν µας έκλειναν την αξιολόγηση; Με τί-
ποτα! Γιατί;

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Ευχαριστώ όλους για την συµβολή τους στην οµιλία µου.
Γιατί στην πραγµατικότητα, προφανώς, κάτι είχαν συµφωνή-

σει. Προφανώς, µε κάποιον είχαν συνεννοηθεί. Προφανώς, όπως
απεδείχθη εκ των πραγµάτων, αυτά που τους τα αρνήθηκαν όλοι
οι προηγούµενοι, είχαν βρει ποιος θα τους τα δώσει! Και αυτός
είναι ο σηµερινός Πρωθυπουργός, Αλέξης Τσίπρας! Αλλά δεν
τους τα δίνει µόνος του, τους τα δίνει µε τη δική σας συναίνεση
και σας καθιστά όλους συνυπεύθυνους στο µεγαλύτερο ξεπού-
ληµα, στην χειρότερη προδοτική πράξη που έχει γίνει ποτέ από
συστάσεως του νέου ελληνικού κράτους.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Τον λόγο έχει ζητή-

σει για ένα λεπτό ο Υπουργός κ. Σταθάκης. Μετά ακολουθεί ο κ.
Πολάκης.

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο µόνο για ένα λεπτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης

και Τουρισµού): Κύριε Βορίδη, θα δεχόµουν πλήρως τον συλλο-
γισµό σας, εάν εγώ είχα πει ότι η διαφορά του ΤΑΙΠΕΔ από το
νέο ταµείο είναι ότι στη µια περίπτωση το 50% πάει στο χρέος,
στο νέο ταµείο, και στην περίπτωση του ΤΑΙΠΕΔ το 100%.

Όµως, είχα βάλει και ένα δεύτερο κριτήριο, το οποίο το απο-
σιωπήσατε. Ότι ο προορισµός του ΤΑΙΠΕΔ είναι αποκλειστικά η
ιδιωτικοποίηση και ο…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ: Παραµένει;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης

και Τουρισµού): Παραµένει.
…το νέο ταµείο δεν έχει αποκλειστική αρµοδιότητα τις ιδιωτι-

κοποιήσεις. Έχει το χτίσιµο νέων αξιών. Άρα, το επιχείρηµά σας,
το οποίο εδραζόταν στην ιδέα ότι έχουµε ένα κοµµατάκι εδώ, το
ΤΑΙΠΕΔ, που έχει δέκα αντικείµενα και τώρα µεταφέρεται σε ένα
νέο υποκείµενο, το οποίο έχει διακόσια, αν ήταν ο ίδιος ο σκο-
πός, θα είχε νόηµα το επιχείρηµά σας, ότι προς ιδιωτικοποίηση
είναι περισσότερα πράγµατα. Δεν είναι περισσότερα πράγµατα,
γιατί είναι διαφορετικός ο χαρακτήρας. Αυτό είναι το δεύτερο
κριτήριο, το οποίο σηµαίνει ότι µε βάση το δεύτερο κριτήριο ο
συλλογισµός σας καταρρέει.

Όσον αφορά τα του ταµείου, δεν θέλω να κλέψω την δόξα του
κ. Τσακαλώτου. Αν είναι το ταµείο του Σόιµπλε, το ΤΑΙΠΕΔ φαί-
νεται πάντως πιο κοντά στην ιδέα του, ή αν είναι ένα ταµείο που
έχει άλλα χαρακτηριστικά, οπότε δεν σας απαντάω σε αυτό, δη-
λαδή αν είναι ξεπούληµα ή όχι. Όµως, επιτρέψτε µου το εξής:
Αν επικαλείστε µια κριτική για τη δοµή του ΤΑΙΠΕΔ, να χρησιµο-
ποιείτε και τα δύο κριτήρια και όχι το ένα. Με τα δύο κριτήρια,
αυτό που κάνουµε σήµερα είναι κάτι πολύ θετικό για τους Έλλη-
νες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε, κύ-
ριε Υπουργέ.

Ο κ. Πολάκης έχει τον λόγο.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο για

να πω µια λέξη.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Όχι, κύριε Βορίδη,

δεν θα πάµε έτσι. Είπαν κάτι και απάντησε πολιτικά. Δεν προ-
έκυψε κάτι.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ,
ακούστε µε. Μπορώ να έχω τον λόγο για ένα λεπτό;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Όχι, κύριε Βορίδη.
Έχω δώσει τον λόγο στον κ. Πολάκη. Θα ακούσουµε πρώτα τον
κ. Πολάκη, γιατί µετά µπορεί να έχετε να πείτε κάτι και για τον κ.
Πολάκη. Να είναι συγκεντρωµένο το τι θα πείτε. Θα σας δώσω
µετά τον λόγο. Να µιλήσει ο κ. Πολάκης πρώτα.

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Κύριε

Βορίδη, είστε καλός συνδικαλιστής.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Συνδικαλιστής;
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ναι,

συνδικαλιστής. Είχατε περάσει από τα πανεπιστήµια. Ήµασταν

την ίδια περίοδο. Ήσασταν λίγο πιο µεγάλος, αλλά τύχαµε πολύ
έντονα µια περίοδο. Εγώ έχω στο γραφείο µου τη φωτογραφία
του Άρη Βελουχιώτη. Εσύ όµως έχεις φωτογραφηθεί µε τη φω-
τογραφία του Γιώργου Παπαδόπουλου, λέγοντας «να γκρεµί-
σουµε ό,τι και όποιον µας σταµατήσει». Αυτά για να ξέρουµε τι
πολιτισµικό φορτίο κουβαλάει ο καθένας στην καρδιά και στο
µυαλό του για να λέει αυτά που λέει.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Πρώτον, αυτό, για να ξεκαθαρίζουµε. Διότι εµείς κάποια πράγ-

µατα τα κάνουµε εκβιαζόµενοι και µε το µαχαίρι στο λαιµό και
θα τα αλλάξουµε. Γιατί θα το ισορροπήσουµε το πράγµα και θα
το αλλάξουµε. Εσάς είναι µέσα στο DNA σας να τα δώσετε όλα. 

Δεύτερον, όπως έχετε δει, στον χώρο της υγείας αυτό το διά-
στηµα βγαίνουν πολλά στη φόρα. Το λέω αυτό για το νεοφιλε-
λεύθερο που είπατε πριν. 

Εσείς προσωπικά µπορεί να µην είστε ανακατεµένος στο
ΚΕΕΛΠΝΟ, αλλά αυτές τις µέρες βγαίνουν κάποια πράγµατα για
το «ΝΤΥΝΑΝ». Έχετε νοµοθετήσει, αν δεν απατώµαι, για το πέ-
ρασµα του «ΝΤΥΝΑΝ» -µε αυτόν που τώρα µπήκε µε τα βραχιο-
λάκια στη φυλακή, τον «αξιοπρεπέστατο» κ. Μαρτίνη- σε µια νύ-
χτα στην Τράπεζα Πειραιώς. Εσείς δεν το έχετε κάνει αυτό το
πράγµα; Τώρα πρέπει να ερευνηθούν όλα, για να δούµε πώς
φτάσαµε εδώ που φτάσαµε. 

Η οµιλία σας, παρ’ ότι όµορφα συνδικαλιστική, δείχνει το στρα-
τηγικό αδιέξοδο στο οποίο έχετε περιπέσει. Διότι ποντάρετε εδώ
και ενάµισι χρόνο στην αριστερή παρένθεση. Όµως, δεξιά πα-
ρένθεση της νέας ηγεσίας που έχετε θα έχουµε και όχι αριστερή
παρένθεση του Τσίπρα και του ΣΥΡΙΖΑ και της Κυβέρνησης µε
τους ΑΝΕΛ. Καταλάβετέ το καλά.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε. 
Κύριε Βορίδη, τώρα έχετε τον λόγο για ένα λεπτό οµοίως. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Σταθάκη, να τακτοποιήσουµε ένα θέµα. Από το ταµείο

το καινούριο το 50% λέτε ότι θα πηγαίνει στο χρέος και το 50%
στην ανάπτυξη. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Να ορίσω λίγο τη θεµατολογία, αν έχετε την ευγενή καλοσύνη.

Μην µου την καθορίσετε εσείς, λέω εγώ τώρα. 
Λοιπόν, το 50% πάει στο χρέος και το 50% στην ανάπτυξη. Το

50% στο χρέος ποιανού πράγµατος; Τι θα πηγαίνει στο χρέος
50%; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ό,τι αποτελεί έσοδο του δηµο-
σίου από την περιουσία του για εκατό χρόνια! 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Για εκατό χρόνια θα
πηγαίνει στο χρέος;

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Μάλιστα.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Όχι, δεν είναι έτσι. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Για εκατό χρόνια. Αυτή είναι η διάρ-

κεια της εταιρείας.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Λες

ψέµατα! Αυτό υπάρχει στη δανειακή σύµβαση που εσείς ψηφί-
σατε και το οποίο… (δεν ακούστηκε) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κύριε Πολάκη, δεν
γίνεται έτσι. Σας παρακαλώ πολύ. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας):…
(δεν ακούστηκε) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Δεν ακούγεστε,
κύριε Πολάκη. Κύριε Πολάκη, δεν γίνεται έτσι διάλογος.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Εγώ τον άκουσα.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Με

άκουσε µια χαρά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Όχι, σας παρα-

καλώ, δεν γίνεται έτσι διάλογος. Σας παρακαλώ. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Είπε ότι δεν θα συµβεί αυτό. Όπως

είπε ότι θα τα πάρει και πίσω. Με το καλό, όταν «θα» το δούµε
αυτό και όταν δεν θα επέλθει αυτό το οποίο αυτήν τη στιγµή νο-
µοθετείτε, τότε θα τα πούµε -αλλά τότε. Προς το παρόν, νοµο-
θετείτε αυτό. Αυτό νοµοθετείτε. Αυτό καλείτε τους συναδέλφους
µου στη Βουλή να ψηφίσουν: τη διάρκεια των εκατό χρόνων για
όλο το ταµείο, για όλη την περιουσία του δηµοσίου, να πηγαίνει
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το 50% όλων των εισοδηµάτων εκεί και το 50% δυνητικώς -δυνη-
τικώς τονίζω- να ανατοποθετείται, για να δίνει αξία στα περιου-
σιακά στοιχεία αυτά που ενδέχεται να εκποιηθούν για να ξανα-
πάει αυτό στο χρέος. Αυτό νοµοθετείτε. 

Δεύτερον, επειδή κάτι λέτε για τις ιδιωτικοποιήσεις. Δεν θέλω
να χάσω χρόνο, διαβάζοντας το άρθρο. Διαβάστε, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, το άρθρο που ορίζει τον τρόπο αξιοποίησης και
βρείτε µου πού υπάρχει απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών.
Πουθενά! Το βγάζουν µέσα από µια σκέψη, µέσα από το στρα-
τηγικό σχέδιο. Πουθενά! Τρίτον…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κύριε Βορίδη, αυτό
είναι δεύτερη τοποθέτηση. Δεν είναι απάντηση καν. 

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Δύο Υπουργοί απευθύνθηκαν κάνο-
ντας ερµηνεία των λεγοµένων µου και ο ένας, µάλιστα, µε ανα-
φορές συγκεκριµένες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ναι, αλλά αυτό που
κάνετε τώρα είναι δεύτερη οµιλία. 

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ναι, αλλά δεν µπορείτε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Σας παρακαλώ, σε

τριάντα δευτερόλεπτα να ολοκληρώνετε. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε, µε συγχωρείτε

πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Όχι, δεν γίνεται να

µιλάτε δύο φορές. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Αν δηλαδή πέντε Υπουργοί πάρουν

τον λόγο, εγώ θα έχω τριάντα δευτερόλεπτα;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Θα πάρουν τον λό-

γο οι Υπουργοί και θα πουν και την άποψή τους, αλλά δεύτερη
φορά οµιλία δεν γίνεται. Σας παρακαλώ, έχετε τριάντα δευτερό-
λεπτα.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Την άποψή τους θα την πουν, αλλά
αν λένε για µένα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Όχι, δεν γίνεται,
σας παρακαλώ, ολοκληρώστε σε τριάντα δευτερόλεπτα. 

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Τρίτον, εγώ χαίροµαι που άκουσα,
κατ’ αρχάς, τη διευκρίνιση αυτή του ΚΕΕΛΠΝΟ από πλευράς του
κ. Πολάκη. Πάλι, όµως, σας βρίσκω λίγο µπερδεµένο στο θέµα
του «ΝΤΥΝΑΝ». Εγώ νοµοθέτησα για ένα ειδικό ζήτηµα, το οποίο
συνδεόταν µε τον πλειστηριασµό, προκειµένου να µείνει ανοιχτό
το «ΝΤΥΝΑΝ», γιατί αλλιώς κινδύνευε να βγει στον πλειστηρια-
σµό και να κλείσει. 

Τι σχέση έχει αυτό µε τον Μαρτίνη και τα κακουργήµατά του; 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Σο-

βαρά;
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Για αυτήν τη ρύθµιση -µη µου λέτε

κάτι άλλο- ή για εµένα έχετε να προσάψετε κάτι;
Εγώ θα ήθελα να σας παρακαλέσω. Ακούστε, ακούστε…
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Το

πέρασµα στην Τράπεζα Πειραιώς.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Όπως ξέρετε -κύριε Πολάκη, ακού-

στε- εγώ είµαι τροµερά ανεκτικός στην πολιτική κριτική. Βρίστε
µε, πείτε µου, Παπαδόπουλους, τσεκούρια, ιστορίες, πείτε ό,τι
θέλετε. Αυτά δεν µε απασχολούν. Τα αντιπαρέρχοµαι πολιτικά.
Μην µου λέτε κουβέντες για ζητήµατα ακεραιότητας και εντιµό-
τητας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Εντάξει, κύριε Βο-
ρίδη, καλώς.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Κύριε
Πρόεδρε, για δεκαπέντε δευτερόλεπτα!

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Τώρα, τελειώνουµε µε την αγωνία
Βελουχιώτη. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Όχι, όχι, δεν γίνεται,
κύριε Πολάκη έτσι.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Κύριε
Πρόεδρε, ούτε για δεκαπέντε δευτερόλεπτα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ολοκληρώστε,
κύριε Βορίδη.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Έχουµε την αγωνία Βελουχιώτη.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Για

δεκαπέντε δευτερόλεπτα θα µιλήσω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Περιµένετε, να ολο-

κληρώσει ο κ. Βορίδης. Δεν γίνεται τώρα, ενδιαµέσως.
Ολοκληρώστε, κύριε Βορίδη.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Τελειώνω. Εγώ, λοιπόν, εκείνο το

οποίο επεσήµανα, κύριε Πολάκη, είναι ένα πραγµατικό γεγονός,
το οποίο συνέβη χθες. Η φωτογραφία ήταν χθες στο γραφείο
σας. Εσείς µου λέτε για το τι έκανα όταν ήµουν είκοσι ενός χρο-
νών. Είµαι πολύ ευχαριστηµένος που αυτό είναι όλο κι όλο που
έχετε να πείτε για µένα, να συζητήσουµε τι έκανα πριν από τριά-
ντα χρόνια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Καλώς, κύριε Βο-
ρίδη.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Αλλά φαντάζοµαι ότι κι εσείς δεν κρί-
νετε ότι είναι γόνιµη µια συζήτηση να αρχίσουµε οι δυο µας να
συζητάµε τι κάνατε εσείς πριν από τριάντα χρόνια και τι έκανα
εγώ πριν από τριάντα χρόνια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Καλώς, κύριε Βο-
ρίδη, ευχαριστούµε.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Είναι πιο κρίσιµο για τον ελληνικό
λαό να µας πει ο κ. Πολάκης τι ψηφίζει σήµερα για το ξεπούληµα
της περιουσίας του ελληνικού λαού. Αυτό είναι το σηµαντικό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Μάλιστα. Ωραία.
Ο κ. Πολάκης έχει τον λόγο για δεκαπέντε δευτερόλεπτα,

όπως µας είπε.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Για

να βάλουµε τα πράγµατα στη θέση τους όσον αφορά το ΚΕΕΛ-
ΠΝΟ, είχατε για µισό χρόνο την πολιτική ευθύνη εποπτείας του
Οργανισµού. Προφανώς δεν την είχατε όσο την είχε ο κ. Γεωρ-
γιάδης ή οι προκάτοχοί του από το 2004 και δώθε -όπου διερευ-
νώνται αυτήν τη στιγµή από τους εισαγγελείς-, όµως -προσέξτε
µε-, όπως λέγαµε και στον Στρατό, ο Λοχαγός φταίει για όλα, ο
διοικητής του λόχου φταίει για όλα, είτε πάθει κάτι ο φαντάρος
είτε γίνει κάτι από κάτω. Και το 2014 µε έκθεση του Γενικού Λο-
γιστηρίου του Κράτους, η οποία παραπέµπεται δεόντως, φαίνε-
ται -δηλαδή τον µισό χρόνο που ήσασταν εσείς Υπουργός- ότι το
ΚΕΕΛΠΝΟ έδωσε 5.868.309,17 ευρώ έξοδα επικοινωνιακής δα-
πάνης σε καµµιά τριανταριά ΜΜΕ και site που δεν τα ξέρει ούτε
η µάνα τους και το οποίο, αν δεν το πήρατε χαµπάρι, έγινε κάτω
από τη µύτη σας.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Τι έκανα;
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Αν

δεν το πήρατε χαµπάρι, έγινε κάτω από τη µύτη σας. Άρα, δεν
ελέγξατε, ως οφείλατε, έναν µηχανισµό που από κάτω έκανε
αυτά που λέω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κύριε Πολάκη,
έχουµε φύγει από το θέµα τελείως.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Το
επαναλαµβάνω, 5.868.309,17 ευρώ. Τη µια χρονιά µόνο. Και έρ-
χονται και οι επόµενες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Έχουµε φύγει τε-
λείως! Δεν βοηθάει, όµως, αυτό.

Κύριε Βορίδη, προφανώς θα έχετε τον λόγο για τριάντα δευ-
τερόλεπτα, ελπίζω.

Περιµένει η κ. Παπαρήγα τόση ώρα να µιλήσει, υποµονετικά.
Δεν γίνεται. Σας παρακαλώ, για τριάντα δευτερόλεπτα.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Λοιπόν, να διευκρινίσουµε µερικά
πράγµατα. Το ΚΕΕΛΠΝΟ λειτουργεί σύµφωνα µε τους κανόνες
που ορίζει η νοµοθεσία. Εάν διαπιστώσετε ότι υπάρχει παραβία-
ση της νοµοθεσίας, εάν το διαπιστώσετε -αυτήν τη στιγµή το
έχετε διαπιστώσει;-…

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ναι.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Αν έχετε, ελάτε να µας το πείτε ότι

αυτός έκανε αυτό, το α’, β’, γ’, δ’. Δεν το έχετε διαπιστώσει. Εάν,
λοιπόν, το διαπιστώσετε, τότε να καταλογίσετε και την ευθύνη
στα όργανα τα οποία έχουν κάνει παραβίαση νοµοθεσίας.

Οι διαφηµιστικές καταχωρήσεις σε ζητήµατα δηµόσιας υγείας
προφανώς είναι αυτονόητο ότι γίνονται, γιατί, όπως καλύτερα
από εµένα ξέρετε, τα θέµατα δηµόσιας υγείας σε πολύ µεγάλο
βαθµό είναι θέµατα δηµόσιας επικοινωνίας και ενηµέρωσης του
κοινού.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Το
έχουµε τζάµπα.
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ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Το «τζάµπα» είναι πάλι µια συζήτηση
που τη λέτε, ενώ δεν είναι έτσι. Γιατί το τζάµπα ξέρετε ότι είναι
εκτός ωρών που επικοινωνεί ο κόσµος. Δεν βλέπει ο κόσµος τη-
λεόραση στις δύο το βράδυ που είναι το τζάµπα. Άρα, ανοίγει
µια συζήτηση –ξαναλέω-, στην οποία υπεύθυνοι είναι οι αρµόδιοι
του ΚΕΕΛΠΝΟ, εποπτεία γενική έχει, όπως έχει για όλα, προφα-
νώς ο Υπουργός, αλλά αυτή είναι γενική εποπτεία. Εάν έχετε να
µας πείτε κάτι πιο συγκεκριµένο, ελάτε να µας το πείτε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Καλώς, κύριε Βο-
ρίδη.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Σταµατήστε, όµως τις γενικές και
αφηρηµένες διαρροές…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Έγινε.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: ...οι οποίες αποτελούν γενική…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ωραία. Σταµατάει η

συζήτηση σε αυτό το σηµείο.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Μην το κάνετε αυτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Εντάξει.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Δεν ταιριάζει σε κανέναν, δεν είναι

σωστό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Καλώς, κύριε Βο-

ρίδη.
Τελειώσαµε.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): …
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Τελειώσαµε, κύριε

Πολάκη.
Πριν δώσω τον λόγο στην κ. Παπαρήγα, η Υπουργός κ. Φωτίου

θέλει να εξαγγείλει µια νοµοτεχνική βελτίωση, πριν κατατεθεί και
φωτοτυπηθεί και µετά ο κ. Σκουρλέτης. 

Κυρία Φωτίου, έχετε τον λόγο.
ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε. 

Ένα δευτερόλεπτο θέλω για την τροπολογία µε γενικό αριθµό
489 και ειδικό αριθµό 83, δηλαδή αυτήν που αφορά το κοινωνικό
εισόδηµα αλληλεγγύης, που ανέλυσα εχθές. 

Στο πρώτο εδάφιο της παραγράφου 1, µετά τη φράση «εντός
του Ιουλίου 2016», προστίθεται η φράση «σε τριάντα µικρούς και
µεσαίους δήµους» και η φράση «κατά µέγιστο αριθµό» απαλεί-
φεται. Δηλαδή, γίνεται σαφές ότι θα είναι σε τριάντα ακριβώς και
δεν είναι έως τριάντα. Αυτή είναι η µία.

Και το δεύτερο είναι φραστικό. Στο έκτο εδάφιο παράγραφος
2 µετά τη φράση «Ως εγγυηµένο ποσό νοείται» η λέξη «τον» αν-
τικαθίσταται µε τη λέξη «το». Είναι φραστικό.

Ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό η Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Θεανώ Φω-
τίου καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα νοµοτεχνική
βελτίωση, η οποία έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε. Πα-
ρακαλώ να διανεµηθεί. 

Τον λόγο έχει ο Υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας κ.
Σκουρλέτης.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλ-
λοντος και Ενέργειας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Πρόκειται για νοµοτεχνικές βελτιώσεις, που αφορούν τα άρθρα
του νοµοσχεδίου, που σχετίζονται µε τον ΑΔΜΗΕ, τα ΝΟΜΕ και
τον προσωρινό µηχανισµό και αντίστοιχες βελτιώσεις για την ει-
σηγητική έκθεση. Δεν θα τα διαβάσω, γιατί είναι αρκετά. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ)

Θέλω επ’ ευκαιρία να αναφερθώ στην τροπολογία µε γενικό
αριθµό 449 και ειδικό αριθµό 93. Με τη συγκεκριµένη τροπολο-

γία, που έχουµε καταθέσει εγώ και ο Αναπληρωτής Υπουργός κ.
Τσιρώνης, καταργούµε ολόκληρο το κεφάλαιο Β’ του ν.4269/
2014, που προσδιόριζε τις κατηγορίες χρήσεων γης για πολεο-
δοµικά σχέδια. Στη θέση του θα θεσµοθετηθεί νέο προεδρικό
διάταγµα και µέχρι τότε θα ισχύει το π.δ 166/1987. 

Πρόκειται για µια τροπολογία, που επανασχεδιάζει σε µια κα-
τεύθυνση εξορθολογισµού των χρήσεων γης στη βάση του πο-
λεοδοµικού κεκτηµένου και ουσιαστικά έρχεται να απαντήσει στο
χάος, που είχε δηµιουργήσει ο προηγούµενος νόµος του 2014. 

Σας ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας

κ. Παναγιώτης Σκουρλέτης καταθέτει για τα Πρακτικά τις προ-
αναφερθείσες νοµοτεχνικές βελτιώσεις, οι οποίες έχουν ως εξής: 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστούµε.
Κυρία Παπαρήγα, έχετε τον λόγο.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΑ ΠΑΠΑΡΗΓΑ: Εµείς, κύριοι της Κυβέρνησης, δεν

θα σας αντιµετωπίσουµε µε όρους ηθικής, ηθικολογίας και «ηθι-
κής». Σας αντιµετωπίζουµε, όπως ξέρετε, πάντα πολιτικά. 

Όµως, µε την ευκαιρία αυτήν, επειδή εσείς χρησιµοποιείτε
πολύ τη σηµαία της ηθικής, της ατοµικής ηθικής, του Πρωθυ-
πουργού, των Υπουργών κ.λπ., θα σας θυµίσω το εξής πράγµα:
Ο χαρακτήρας, η ταξικότητα -να το πω έτσι για να συνεννοη-
θούµε- της κυβερνητικής πολιτικής, της οποιασδήποτε κυβερνη-
τικής πολιτικής, δεν εξαρτάται, δεν καθορίζεται αποκλειστικά και
µόνο από την ηθική του Πρωθυπουργού, των Υπουργών, των
Βουλευτών κ.λπ.. Με συγχωρείτε, δηλαδή, έχει άλλα κριτήρια.
Όχι ότι δεν παίζει ρόλο. Παίζουν ρόλο στην ατοµική κριτική και
τη βιογραφία αυτά. 

Θα σας θυµίσω το εξής: Υπάρχουν συντηρητικότατοι πολιτικοί
στο κοντινό και στο απώτερο παρελθόν, που µάλιστα έβαψαν κυ-
ριολεκτικά µε αίµα εργατικό, λαϊκό, κοµµουνιστικό τα χέρια τους
και όµως, πέθαναν στη ψάθα. Είτε βγήκαν πιο φτωχοί απ’ ό,τι
µπήκαν στην πολιτική είτε πέθαναν στη ψάθα, κυριολεκτικά. Τι
θα πούµε; Θα πούµε ότι αυτοί ήταν αριστεροί πολιτικοί; 

Να σας πω και κάτι άλλο. Εµφανιστήκατε, παραδείγµατος χά-
ριν, µε αυτό που λέµε το «αριστερό προφίλ», που συνεγείρει τους
Βουλευτές σας, τα µέλη σας, τους φίλους και τους οπαδούς, µε
τόνους πολύ υψιπετείς, µέχρι να γίνετε Κυβέρνηση, απέναντι
στην κ. Μέρκελ. Τώρα δεν λυπάστε να κακοµιλήσετε, να πείτε
ό,τι να ’ναι, τον Σόιµπλε, την Λαγκάρντ, τον Τόµσεν κ.λπ..

Αυτό το εµφανίζετε ως αριστερό προφίλ, αριστερό DNA, αρι-
στερή πολιτική. 

Να σας θυµίσω: Είχαµε στο παρελθόν γνωστότατους συντη-
ρητικούς πολιτικούς –δεν θα πω ονόµατα-, που ήλθαν σε αντί-
θεση, παραδείγµατος χάριν, µε το παλάτι, µε τη Φρειδερίκη. Το
παλάτι ήταν κέντρο εξουσίας, δεν ήταν ένα σύµβολο. Προχώρη-
σαν σε επιλογές, που ήταν αντίθετες µε την Ουάσιγκτον, είτε µε
το State Department, είτε και µε τη CIA. Αντιαµερικάνοι ήταν; Αν-
τιιµπεριαλιστές; Αφήστε τώρα τη µάχη στα σηµεία.

Κοιτάξτε να δείτε: Εµάς δεν µπορείτε να µας κολλήσετε στον
τοίχο, γιατί εµείς δεν υπογράψαµε τον Αύγουστο του 2015 το
τρίτο µνηµόνιο στο όνοµα τού να σώσουµε την Ελλάδα, γιατί για
µας –το λέµε εκατό χιλιάδες φορές, δεν κρυβόµαστε- δεν υπάρ-
χει ενιαίο εθνικό συµφέρον, δεν υπάρχει ενιαίο ελληνικό συµφέ-
ρον. Το µόνο ενιαίο είναι η Ελλάδα, η ιστορία της, ο λαός, η
γλώσσα και µια σειρά άλλα πράγµατα, τα σύνορά µας, που πρέ-
πει να είναι απαραβίαστα και να επαγρυπνούµε, αλλά µέσα στην
Ελλάδα υπάρχει το ταξικό συµφέρον, υπάρχουν αντιπαρατιθέ-
µενα ταξικά συµφέροντα. 

Εµείς δεν λέµε ότι θα σώσουµε γενικώς την Ελλάδα. Υπάρχει
το συµφέρον της αστικής τάξης, το συµφέρον του κεφαλαίου –
πείτε το όπως θέλετε- και υπάρχει το συµφέρον της εργατικής
τάξης και ενός σηµαντικού µέρους των ενδιάµεσων στρωµάτων
–όχι όλων- που παρά τις διαφορές τους µε την εργατική τάξη,
είναι πολύ κοντά σ’ αυτήν. Εµείς µε βάση αυτό το συµφέρον και
µε βάση αυτό το κριτήριο µιλάµε. 

Δυστυχώς, προκλήθηκα όλες αυτές τις µέρες και στην επι-
τροπή και ιδιαίτερα, µόλις τώρα, µε την οµιλία του κ. Βορίδη. Γί-
νεται πάρα πολύς λόγος για τη Βενεζουέλα. Κατ’ αρχάς, όλοι
φέρνουν το παράδειγµα της Βενεζουέλας. Δεν ξέρω σε τι ακουµ-
πάει, αλλά εν πάση περιπτώσει να σας πω το εξής πράγµα: Με
το παράδειγµα της Βενεζουέλας, αν είναι ένα κόµµα σε τούτη
εδώ την Αίθουσα, που επιβεβαιώνεται πλήρως -και σας παρα-
πέµπω σε ό,τι λέγαµε και γράφαµε για τη Βενεζουέλα- είναι το
Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, από τη σκοπιά, βεβαίως, όχι του
βενεζουελιανού, γενικά, συµφέροντος, αλλά από τη σκοπιά του
συµφέροντος του λαού της Βενεζουέλας. 

Τι αποδείχθηκε, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, στη Βενεζουέλα, ανεξάρ-
τητα από τις όποιες καλές, υπέρκαλες προθέσεις είχαν ο Τσάβες
ή το επιτελείο του; Γι’ αυτό σας λέω, ότι δεν είναι ζήτηµα ούτε
προσωπικών επιλογών, ούτε ζήτηµα προσωπικής ηθικής. Απο-
δείχθηκε ένα πράγµα, ότι όσα εκτεταµένα προγράµµατα κατα-
πολέµησης της φτώχειας και να κάνεις στις συνθήκες του καπι-
ταλισµού, δεν σε πάνε µακριά. Και τη γη να δώσεις στους αγρό-

τες να την καλλιεργήσουν, δεν σε πάει µακριά στις σηµερινές
συνθήκες. Και να αλλάξεις τις συµφωνίες µε τις εταιρείες πετρε-
λαίου και να τις κάνεις 70-30 αντί 30-70, δεν σε πάει µακριά, διότι
στις συνθήκες του καπιταλισµού και τα πιο φιλολαϊκά προγράµ-
µατα καταπολέµησης της ακραίας φτώχειας έχουν ηµεροµηνία
λήξης. Θέλετε να χρησιµοποιήσουµε το παράδειγµα της Βενε-
ζουέλας; Η Νέα Δηµοκρατία, βεβαίως, το χρησιµοποιεί για τους
δικούς της ταξικούς σκοπούς κι εµείς επίσης για τους δικούς µας
εντελώς αντίθετους ταξικούς σκοπούς.

Δεν είναι εδώ ο κ. Τσακαλώτος. Δεν πειράζει. Είναι εδώ ο κ.
Σταθάκης. Ειλικρινά, κάθε φορά που σας ακούω, ιδιαίτερα τον
κ. Τσακαλώτο και τον κ. Σταθάκη και γενικά το οικονοµικό επιτε-
λείο της Κυβέρνησης –δεν λέω για τους άλλους Υπουργούς, τα
ίδια λένε, δεν κάνω διάκριση στους Υπουργούς- σκέφτοµαι το
εξής πράγµα: Αυτά που λένε τα πιστεύουν ως επιστήµονες; 

Κοιτάξτε να δείτε: Και εσάς, κύριε Σταθάκη και τον κ. Τσακα-
λώτο δεν σας θεωρώ ούτε αναλφάβητους, ούτε αδαείς, ούτε ότι
ξέρετε µεσοβέζικα πράγµατα. Ξέρετε πάρα πολύ καλά. Δεν το
κάνω για λόγους επίδειξης, αλλά για να σας αποδείξω ότι ξέρω
τι λέω. Έχω διαβάσει και το βιβλίο σας. Δεν ξέρω πόσα έχετε
γράψει. Ένα έχω διαβάσει για το σχέδιο Μάρσαλ. Έχω διαβάσει
και ένα βιβλίο του κ. Τσακαλώτου. Το δικό σας το διάβασα πριν
από τέσσερα-πέντε χρόνια και του κ. Τσακαλώτου κατά τύχη πριν
από τρεις-τέσσερις µήνες. Το έγραψε µε έναν συνάδελφό του,
που δεν θυµάµαι καν το όνοµά του και αναφέρεται στην κρίση. 

Με συγχωρείτε. Δεν σας βρίζω µ’ αυτό, που θα πω. Τα βιβλία
σας, παρότι διαφωνώ σε πολλά, στα περισσότερα, έχουν πολύ
χρήσιµα στοιχεία και επισηµάνσεις, που µπορείς να τις µελετή-
σεις. Τα βιβλία σας κάθε άλλο παρά ανόητα είναι.

Κι όµως, όταν µιλάτε εδώ –µε συγχωρείτε που το λέω, ιδιαί-
τερα ο κ. Τσακαλώτος- λέτε ανοησίες. Και ξέρετε τι µε ενοχλεί;
Αν είστε ανόητοι, δεν θα µε πείραζε. Αυτά ξέρετε αυτά λέτε. Με
ενοχλεί, γιατί αυτές τις ανοησίες τις λέτε για τον λαό. Είναι η συ-
σκευασία µε την οποία προωθείτε την πολιτική σας. 

Θα κρίνω αυτό, που είπε στην επιτροπή ο κ. Τσακαλώτος, τον
οποίο παρακολούθησα από την τηλεόραση της Βουλής. Είναι
αυτό το περίφηµο «τζόκερ», που το αναπαράγουν τα στελέχη του
ΣΥΡΙΖΑ στα διάφορα πάνελ και εδώ µέσα στη Βουλή. Ποιος µεί-
ωσε κατά 55% το ΑΕΠ; Ο Σαµαράς, ο Βενιζέλος, ο Γιώργος Πα-
πανδρέου. Καραµανλή και Σηµίτη δεν λένε. Ποιος αύξησε την
ανεργία στο ενάµισι εκατοµµύριο; Αυτοί. Βάζουν µέσα και τον
Παπαδήµο, τον Στουρνάρα κ.λπ.. Ποιος οδήγησε οκτακόσιες χι-
λιάδες εργαζόµενους να µισοπληρώνονται κ.λπ.; Αυτοί. 

Βεβαίως, θα µου πείτε: «Δεν είναι ένοχα αυτά τα πρόσωπα;».
Βεβαίως, είναι. Με ποια έννοια, όµως, είναι ένοχα; Είναι ένοχα
αυτά και τα κόµµατά τους, διότι στηρίζουν τον καπιταλιστικό
δρόµο ανάπτυξης, που γεννάει την κρίση του αναπόφευκτα –
είναι στο DNA του και το ξέρετε- ανεξάρτητα σε ποιανού πρω-
θυπουργού τα χέρια θα σκάσει η βόµβα. 

Αν µείνετε για αρκετό διάστηµα, ακόµη, στη διακυβέρνηση –
εµείς δεν κάνουµε προβλέψεις και µπορεί να υπάρξει ανάκαµψη-
θα σκάσει και στα δικά σας χέρια η κρίση. Αυτές είναι οι προβλέ-
ψεις για το πού πάει η ευρωπαϊκή οικονοµία, η παγκόσµια οικο-
νοµία κ.λπ..

Εποµένως, αφήστε αυτές τις ανοησίες. Ευθύνες, βεβαίως,
έχουν τα προηγούµενα κόµµατα. Αλίµονο! Με ποια έννοια, όµως;
Έτσι, όµως, τι κάνετε; Αθωώνετε το σύστηµα και λέτε ότι η κρίση
προέρχεται από την κακή διαχείριση, τα λαµόγια, τη διαπλοκή,
τους κλέφτες, τους ψεύτες κ.λπ., που, βεβαίως, υπάρχουν. Δεν
είναι ανύπαρκτα αυτά, αλλά δεν προκαλούν αυτά την κρίση.

Και πάτε ακριβώς να πείτε στον κόσµο: «Κοιτάξτε, εµείς
έχουµε τη δυνατότητα να απαλλάξουµε τον καπιταλιστικό δρόµο
ανάπτυξης από την κρίση και από τους κολλητούς». Κοιτάξτε να
δείτε, δεν υπάρχει Κυβέρνηση στο έδαφος του καπιταλισµού που
να µην έχει κολλητούς. 

Και δεν το λέµε αυτό µε την έννοια ότι έχετε κολλητούς για να
πλουτίσετε προσωπικά. Όχι, δεν το λέµε γι’ αυτό. Μα, αφού η
πολιτική που ακολουθείτε είναι υπέρ των µονοπωλίων, των επι-
χειρηµατικών οµίλων και του κεφαλαίου, θα έχετε κολλητούς
εκείνο το τµήµα του κεφαλαίου που, κατά τη γνώµη του, η πολι-
τική σας είναι σωστή. 
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Και γίνεται και το εξής: Ορισµένοι κολλητοί των προηγούµενων
κυβερνήσεων έγιναν κολλητοί και σε εσάς. Και θα έχετε και αν-
τικολλητούς, όπως είχε και η προηγούµενη κυβέρνηση. Υπάρ-
χουν και διαφωνίες και ανταγωνισµοί ανάµεσα στα τµήµατα του
κεφαλαίου. Και αυτό είναι φυσικό. 

Εγώ τουλάχιστον, όταν παίρνω το σώµα του Τύπου, διαβάζω
το κύριο άρθρο της κάθε εφηµερίδας και τις σοµόν σελίδες
πρώτα. Γιατί µέσα στις εφηµερίδες υπάρχουν και έτσι και αλλιώς
άρθρα, και φιλοσυριζαίικα και κάργα –ας το πω έτσι- αντισυρι-
ζαίικα, και φιλονεοδηµοκρατικά και εναντίον της Νέας Δηµοκρα-
τίας και του ΠΑΣΟΚ. Οι εφηµερίδες έχουν πολυφωνία, ας το
πούµε.

Αυτό, που γινόταν και επί Νέας Δηµοκρατίας και επί ΠΑΣΟΚ
γίνεται και τώρα. Δηλαδή, όταν οι κολλητοί –και ξαναλέω ότι δεν
το βάζω µε όρους ηθικής- βλέπουν ότι µια κυβέρνηση, είτε είναι
συνεργασίας είτε είναι µονοκοµµατική, δεν µπορεί να περάσει
την αντιλαϊκή και αντεργατική της πολιτική µε εύκολο τρόπο στον
λαό, όταν βλέπουν ότι ένα τµήµα των ψηφοφόρων φεύγει, πάνε
και κολλάνε σε ένα άλλο κόµµα. Δεν τους βρίσκετε εσείς τους
κολλητούς. Κολλάνε οι κολλητοί σε εσάς. Αφήστε, λοιπόν, τα
κολλητιλίκια. 

Βεβαίως, πού αλλού να κάνετε αντιπαράθεση µεταξύ σας; Εκεί
θα την κάνετε. Υπάρχουν µπόλικα ζητήµατα διαφθοράς. Δυστυ-
χώς, δεν υπάρχει και δεν µπορεί να υπάρξει, δίχως εργατική
εξουσία, δίχως ο λαός να γίνει αφέντης στον τόπο του, η δυνα-
τότητα να βγάλει ο λαός τα σκάνδαλα. Τα σκάνδαλα βγαίνουν
από τους ανταγωνιστές. Μεταξύ τους τα βγάζουν. Κάποιους
τους στέλνουν και φυλακή και κάποιους τους αθωώνουν.

Εµείς δεν αµφισβητούµε. Όλοι όσοι κατηγορούνται για σκάν-
δαλα είναι πολύ πιθανόν να τα έχουν κάνει. Γι’ αυτό δεν υποστη-
ρίζουµε κανέναν. Γι’ αυτό λέµε να πάµε στο δικαστήριο. Αλλά
αφήστε τώρα αυτή τη συζήτηση. 

Τελειώνω λέγοντας το εξής. Έρχονται καινούρια µέτρα. Τα
είπαν οι Βουλευτές του ΚΚΕ. Δεν θέλω να τα επαναλάβω. Κάθε
αξιολόγηση, που θα περνάµε θα φέρνει µέτρα. Διότι οι αξιολο-
γητές θέλουν να ανέβετε όλες τις βαθµίδες ή για να το πω αντί-
θετα, θέλουν να πάτε σε πλήρη κατήφορο. Κι αυτό το ζητάνε απ’
όλα τα κόµµατα, από όποια κυβέρνηση κι αν υπάρχει.

Μπορεί και να µην σας χρειαστεί ο κόφτης, όταν παίρνετε τα
µέτρα δίχως κόφτη. Δεν θα χρειάζεται. Θα είναι περιττός ο κό-
φτης. Αυτό είναι το θέµα; 

Ο επόµενος νόµος, που είναι ο πιο ταξικός, ο πιο βρώµικος για
τον λαό, είναι ο αναπτυξιακός, που θα φέρετε. Κι αφήστε τις εφη-
βικές ονειρώξεις, αν είναι εφηβικές ονειρώξεις –δεν δικαιολογεί-
στε γιατί είστε ενήλικοι- ότι η ανάπτυξη θα φέρει κέρδη και θα
γίνει αναδιανοµή. Ο λαός δεν πρέπει να πιστέψει σε τίποτα απ’
αυτά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ, κυρία
Παπαρήγα.

Ο κ. Μιχελής, Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ, έχει τον λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΙΧΕΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ένας προσεκτικός παρατηρητής

εύκολα διαπιστώνει πως κατά τη συζήτηση των σχεδίων νόµου η
αντιπολίτευση, κατά κύριο λόγο η µείζονα, κατά κανόνα ακολου-
θεί την ίδια τακτική. Πρώτα θέτει ζητήµατα διαδικασιών. Κατόπιν
ένταση και πόλωση, κατά την οποία δεν αποφεύγονται οι προ-
σωπικοί χαρακτηρισµοί, που καταλήγουν συνήθως σε αναφορές
και καταγγελίες στα επιµέρους. 

Αναφορά στο όλον, δηλαδή, στην πορεία της διακυβέρνησης
της χώρας από την Κυβέρνηση και πως αυτό συνδέεται µε το
πρόβληµα της χώρας, την πρόταση για επίλυσή του, συνήθως
αποφεύγεται. Γιατί άραγε; Από αδυναµία ή από επιλογή; Εκτιµώ
πως πρόκειται για επιλογή µε στόχο την απόκρυψη και τη λήθη
των γενικών δεδοµένων της σηµερινής κατάστασης.

Και επειδή «αλήθεια» σηµαίνει «µη λήθη» υπενθυµίζω: Μείωση
του ΑΕΠ, του εθνικού πλούτου, δηλαδή, κατά 25%. Αύξηση της
ανεργίας στο 26%. Πλήρης κατάρρευση γεωργικής, βιοτεχνικής,
βιοµηχανικής παραγωγής. Και ας µην ξεχνάµε τι διέθετε η χώρα
µας πριν µερικές δεκαετίες και πώς διαχειρίστηκαν τον πακτωλό
χρηµάτων, που εισέρρευσε στη χώρα από την ΕΟΚ, Ευρωπαϊκή
Ένωση, η ντόπια οικονοµική ελίτ και οι πολιτικοί εκφραστές. Βέ-

βαια, εκτόξευση του δανεισµού, κατά συνέπεια και του χρέους. 
Είναι επιλογή, λοιπόν, µε στόχο να ξεχαστούν οι πολιτικά υπεύ-

θυνοι της όλη πορείας µέχρι τη σηµερινή οικονοµική κατάρρευση
της χώρας. 

Τι απαντά σ’ αυτά η κυρίαρχη, σήµερα, άποψη της µείζονος
αντιπολίτευσης; Με δυο χλωµά επιχειρήµατα: υποθέσεις.

Πρώτη υπόθεση. Αν συνεχίζαµε εµείς τη διακυβέρνηση της
χώρας τον Γενάρη του 2015 θα είχαµε ανάκαµψη. 

Δεύτερη υπόθεση. Αν γίνουν εκλογές και τις κερδίσουµε θα
σώσουµε τη χώρα.

Με αυτά τα δεδοµένα εύκολα µπορεί να πει κάποιος ότι υπάρ-
χει µια εµµονή, ένα σύνδροµο στέρησης της εξουσίας. Ποιοι τα
ισχυρίζονται αυτά; Οι υπεύθυνοι για την πορεία της χώρας τις
τελευταίες δεκαετίες. Αυτοί, που το καλοκαίρι του 2015 στήριξαν
τη συγκεκριµένη συµφωνία, που έθετε το απολύτως σαφές πλαί-
σιο των περαιτέρω εφαρµοστικών νόµων. Συµφωνία, που κοστίζει
στη χώρα 5,4 δισεκατοµµύρια την ερχόµενη τριετία έναντι των
60 περίπου, που κόστισαν οι προηγούµενες την πενταετία 2010-
2015. Αυτοί, που ενώ ψήφισαν την συµφωνία του καλοκαιριού
δεν αντιπρότειναν τίποτα στους εφαρµοστικούς νόµους, που
επακολούθησαν. Τελευταία, βέβαια, µιλούν για ένα άλλο µείγµα.
Δηλαδή, µε απλά λόγια επιλέγουν ποια κοινωνική τάξη θα σηκώ-
σει το κύριο βάρος.

Λένε, λοιπόν, λιγότερο βάρος στους έχοντες, περικοπές δα-
πανών του δηµοσίου, που µε απλά λόγια σηµαίνει απολύσεις και
πλήρη κατάρρευση του κοινωνικού κράτους. 

Όσον αφορά στην ορθολογική ανασυγκρότηση του δηµόσιου
και ευρύτερου δηµόσιου τοµέα και την πάταξη της σπατάλης,
υποθέτω πως πολλοί θα συµφωνήσουµε σ’ αυτό. Αλλά ποιος µι-
λάει γι’ αυτό; Να πω ένα παράδειγµα. Σήµερα η Κοινοβουλευτική
Οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ έχει αποσπασµένους εκατόν δεκαεφτά αστυ-
νοµικούς. Η Κοινοβουλευτική Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας έχει
τριακόσιους είκοσι πέντε. Θα πρέπει να µάθουµε και τα στοιχεία
των υπόλοιπων Κοινοβουλευτικών Οµάδων που µας κουνούν εδώ
το χέρι.

Κύριοι συνάδελφοι, µε την ψήφιση του παρόντος σχεδίου νό-
µου ολοκληρώνεται το βαρύ, πράγµατι, φορτίο της εφαρµογής
της συµφωνίας του καλοκαιριού. Ταυτόχρονα, φαίνεται πως απο-
σαφηνίζεται και η πολιτική των δανειστών έναντι της χώρας, µια
πολιτική αποτέλεσµα δυναµικής ισορροπίας, που µετακινήθηκε
προς σχετικά φιλικότερες για τη χώρα µας θέσεις και όχι τυχαία.

Ενδιαφέρει, άραγε, αυτό την αντιπολίτευση ή µήπως το µόνο,
που την ενδιαφέρει είναι η φθορά της Κυβέρνησης και τίποτα
άλλο; 

Με την ψήφιση του παρόντος σχεδίου νόµου, στις 24 Μαΐου,
µεθαύριο, είναι πιο κοντά µια ωφέλιµη συµφωνία για το χρέος
της χώρας -ωφέλιµη µε τα σηµερινά δεδοµένα και τις σηµερινές
συνθήκες. Ενδιαφέρει αυτό την αντιπολίτευση; 

Σε κάθε περίπτωση, φρονώ, πως ενδιαφέρει τη µεγάλη πλει-
οψηφία του ελληνικού λαού υπό την έννοια ότι ανανεώνεται η ελ-
πίδα του για τη βελτίωση της χώρας και των κοινωνικά αδύνα-
µων. Και επειδή είµαι από αυτούς, που συµφωνώ ότι ο καπιταλι-
σµός είναι ο κύριος υπεύθυνος, µέχρι να ανατραπεί ο καπιταλι-
σµός θα πρέπει να παλέψουµε για τη βελτίωση των αδύναµων
κοινωνικών οµάδων, αλλιώς µας περιµένει ο παράδεισος, όσοι
πιστεύουµε σε αυτό. Γι’ αυτό και υπερψηφίζω το παρόν σχέδιο
νόµου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ πολύ.
Ο κ. Γερµενής, Βουλευτής της Χρυσής Αυγής, έχει τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ της «πρώτης

φοράς Αριστερά» µε το δεξιό δεκανίκι, τους ΑΝΕΛ, διαπράττει
µε αυτό το πολυνοµοσχέδιο µια ακόµα εθνική προδοσία, εθνική
ταπείνωση. Προκειµένου να γίνετε αρεστοί στους ξένους και για
να παραµείνετε για λίγο ακόµα στην εξουσία, προσφέρετε γη και
ύδωρ, σηµατοδοτώντας, όµως, µε τον τρόπο αυτό την αντί-
στροφη µέτρηση για την πτώση σας. Η επικίνδυνη και καταστρο-
φική πολιτική, που ακολουθείτε οδηγεί µε µαθηµατική ακρίβεια
στην κατάλυση της εθνικής κυριαρχίας και την µετατροπή της
χώρας µας σε προτεκτοράτο των δανειστών και των διεθνών το-
κογλύφων. 
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Η Κυβέρνησή σας, µε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο-έκτρωµα
συνεχίζει πιστά τη µνηµονιακή πολιτική των προκατόχων σας.
Παραδίδετε τα κλειδιά της χώρας στους δανειστές, επισφραγί-
ζετε την πλήρη απώλεια της εθνικής κυριαρχίας, αλλά και της
εθνικής µας αξιοπρέπειας, καθιστώντας το ελληνικό κράτος υπο-
χείριο, στην ουσία προτεκτοράτο, των συµφερόντων των περί-
φηµων θεσµών, θεσµοί οι οποίοι τώρα παίρνουν προαγωγή και
από δανειστές γίνονται κυβερνήτες µας. 

Το µόρφωµα το οποίο εισάγει προς ψήφιση η Κυβέρνηση είναι
προφανές ότι δεν µπορεί να χαρακτηριστεί σχέδιο νόµου υπό συ-
ζήτηση. Είναι δεδοµένο ότι υποτιµά τη νοηµοσύνη όλων και ό-
ποιος ισχυριστεί ότι κάθισε και διάβασε επτάµισι χιλιάδες σελί-
δες ή είναι τρελός ή είναι ψεύτης ή και τα δύο µαζί. 

Η συγκεκριµένη διαδικασία, η οποία ακολουθήθηκε από την
Κυβέρνηση και από το Προεδρείο, εκτός του ότι είναι παράνοµη,
ενάντια στον Κανονισµό της Βουλής και αντισυνταγµατική, ξε-
φτιλίζει, στην κυριολεξία, κάθε κοινοβουλευτική πρακτική, στε-
ρείται κάθε λογικής και σοβαρότητας και φανερώνει τον πανικό
που βρίσκεται η Κυβέρνηση, καθώς προσπαθεί να ικανοποιήσει
τους δανειστές πάση θυσία. 

Το συγκεκριµένο πολυνοµοσχέδιο στερεί από το ελληνικό κρά-
τος την ουσία αλλά και εκείνα τα χαρακτηριστικά, που προσδιο-
ρίζουν ένα εθνικό κυρίαρχο κράτος. Το ελληνικό κράτος παύει
να είναι πια ένα κράτος ανεξάρτητο, αυτεξούσιο, στοιχεία, που
αποτελούν βασική προϋπόθεση της εθνικής ανεξαρτησίας. Δύο
είναι οι προϋποθέσεις για την ύπαρξη ενός κυρίαρχου κράτους:
Η δυνατότητα να διαχειρίζεται τον εθνικό του πλούτο, να έχει τον
έλεγχο των στρατηγικών κρατικών δοµών και να µπορεί να δια-
σφαλίσει ένα αξιοπρεπές βιοτικό επίπεδο στους πολίτες του. 

Σε όλα τα παραπάνω έχετε αποτύχει. Το υπό ψήφιση πολυνο-
µοσχέδιο προβλέπει τη δηµιουργία ενός φορέα διαχείρισης της
δηµόσιας περιουσίας, ο οποίος θα είναι πλήρως ελεγχόµενος
από τους δανειστές µας.

Ταυτόχρονα, φέρνει µια εξουσιοδοτική υπερφορολόγηση Ελ-
λήνων πολιτών, η οποία βάζει οριστική ταφόπλακα σε κάθε εν-
δεχόµενο µελλοντικής ανάπτυξης και οδηγεί εκατοµµύρια Έλλη-
νες πολίτες στην εξαθλίωση.

Θα µπορούσε κάποιος να σταθεί σε πολλά στοιχεία του νοµο-
σχεδίου αυτού και να αναδείξει τον εθνικά επιζήµιο και επικίν-
δυνο χαρακτήρα του. Χαρακτηριστικότερο όλων είναι το ΙΓ κεφά-
λαιο στα άρθρα 184 και στα επόµενα, το οποίο αναφέρεται στο
περίφηµο υπερταµείο των ιδιωτικοποιήσεων, την επονοµαζόµενη
Ελληνική Εταιρεία Συµµετοχών και Περιουσίας ΑΕ. Την εποπτεία
της συγκεκριµένης εταιρείας, στην οποία µεταβιβάζονται όλες
οι αρµοδιότητες διαχείρισης και αξιοποίησης, δηλαδή ξεπουλή-
µατος της δηµόσιας περιουσίας, αναλαµβάνει ένα πενταµελές
εποπτικό συµβούλιο, τρία µέλη του οποίου θα επιλέγονται από
το ελληνικό δηµόσιο κατόπιν σύµφωνης γνώµης των ευρωπαϊκών
θεσµών και τα υπόλοιπα δύο απευθείας από τους ευρωπαϊκούς
φορείς. 

Παρ’ όλο που και µόνο από την προηγούµενη σύνθεση των
µελών του καθίσταται προφανές ότι το ελληνικό κράτος χάνει
τον έλεγχο του εν λόγω φορέα, η παράγραφος 6 του ίδιου άρ-
θρου ορίζει επιπλέον ότι οι αποφάσεις του εποπτικού συµβου-
λίου θα λαµβάνονται µε θετική ψήφο τουλάχιστον τεσσάρων εκ
των πέντε µελών. Με τον τρόπο αυτόν µέσω της κατάργησης της
αρχής της απλής πλειοψηφίας αποκλείεται κάθε περίπτωση να
διεκδικήσει στο µέλλον το ελληνικό κράτος τον έλεγχο της περι-
ουσίας του, εφόσον εκ των πραγµάτων θα απαιτείται η σύµφωνη
γνώµη των ξένων προκειµένου να ληφθεί οποιαδήποτε απόφαση
του συγκεκριµένου φορέα. Διασφαλίζεται µε τον τρόπο αυτόν η
οριστική υποθήκευση, παραχώρηση και ξεπούληµα της δηµό-
σιας περιουσίας σε εκπροσώπους των δανειστών µας. 

Η δε πλήρης υποταγή της Κυβέρνησης στις επιταγές των δα-
νειστών αποδεικνύεται και από τη θέσπιση του επαίσχυντου λε-
γόµενου «Αυτόµατου Μηχανισµού Δηµοσιονοµικής Προσαρµο-
γής Προϋπολογισµού της Γενικής Κυβέρνησης», του αποκαλού-
µενου κόφτη, ο οποίος στην ουσία επεκτείνει την πολιτική, οικο-
νοµική αφαίµαξη των Ελλήνων πολιτών διά της υπερφορολό-
γησης σε βάθος πολλών ετών και αποτελεί κόφτη όχι δαπανών
και εξόδων, αλλά κόφτη κάθε ελπίδας και οποιασδήποτε προ-

οπτικής ανάκαµψης και ανάπτυξης της ελληνικής οικονοµίας στο
µέλλον.

Τα όσα η Κυβέρνηση επιδιώκει µε την ψήφιση του εν λόγω νο-
µοσχεδίου- «εκτρώµατος» προσεγγίζουν κατά πολύ τον ορισµό
του εγκλήµατος της εσχάτης προδοσίας, το οποίο στο άρθρο
134 του Ποινικού Κώδικα αναφέρεται ότι τελείται από όποιον επι-
χειρεί µε τρόπο πρόσφορο να διαταράξει την οµαλή λειτουργία
του πολιτεύµατος, να αποστερήσει ή να παρακωλύσει τη Βουλή,
την Κυβέρνηση ή των Πρωθυπουργό από την ενάσκηση της
εξουσίας που τους παρέχει το Σύνταγµα ή να τους εξαναγκάσει
να εκτελέσουν ή να παραλείψουν πράξεις που απορρέουν από
την εξουσία αυτή.

Το υπό ψήφιση νοµοσχέδιο πράττει ακριβώς αυτό. Στερεί από
την εκάστοτε ελληνική κυβέρνηση όχι µόνο στο παρόν, αλλά και
στο µέλλον τη δυνατότητα να ασκήσει εξουσία, η οποία της πα-
ρέχεται από το Σύνταγµα. Συγκεκριµένα στερεί την δυνατότητα
ελέγχου και διαχείρισης του εθνικού πλούτου, προς όφελος του
ελληνικού λαού. Τι άλλο µπορεί να είναι αυτό αν δεν υπάρχει αδί-
κηµα της εσχάτης προδοσίας;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα ήθελα ένα λεπτό ακόµα, κύριε Πρόεδρε.
Πολλές είναι οι περιπτώσεις κυβερνήσεως, οι οποίες φάνηκαν

κατώτερες των περιστάσεων, επικίνδυνες, ανίκανα και εθνικά επι-
ζήµιες κατά τα τελευταία σαράντα έτη της Μεταπολίτευσης.
Αυτός είναι άλλωστε και ο κύριος λόγος, που η χώρα µας έχει
φτάσει σε αυτήν τη δεινή θέση και οι ευθύνες των κυβερνήσεων
Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ είναι απόλυτες και δεδοµέ-
νες, πλην όµως η παρούσα Κυβέρνηση έχει την ιδιαιτερότητα να
συνδυάζει ταυτόχρονα την ανικανότητα και την ανεπάρκεια των
στελεχών της µε τις ξεπερασµένες και αποτυχηµένες µαρξιστι-
κής προέλευσης ιδεοληψίες της.

Οι διεθνείς τοκογλύφοι και δανειστές έχουν βρει στην Κυβέρ-
νηση ΣΥΡΙΖΑ – ΑΝΕΛ τους καταλληλότερους για να υφαρπάξουν
τον εθνικό µας πλούτο και να υποθηκεύσουν το µέλλον µας. Και
η κατάθεση αυτού του πολυνοµοσχεδίου- «εκτρώµατος» αποδει-
κνύει ότι η συγκεκριµένη ρήση του Λένιν αναφορικά µε τους
«χρήσιµους ηλίθιους», ταιριάζει απόλυτα στους σηµερινούς κυ-
βερνώντες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστούµε. 
Τον λόγο έχει ο κ. Παναγιώτης Σκουρολιάκος, Βουλευτής του

ΣΥΡΙΖΑ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΟΛΙΑΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κύριοι Υπουργοί, µε το παρόν

πολυνοµοσχέδιο τακτοποιούνται µια σειρά από υποχρεώσεις µας
για την αξιολόγηση, επιτέλους, και τη διευθέτηση του χρέους
της χώρας. 

Τα µέτρα που προτείνονται, παρ’ ότι είναι δύσκολα µέτρα, εν-
τούτοις ικανοποιούν την ανάγκη για δίκαιη και κοινωνικά ευαί-
σθητη κατανοµή των βαρών. Μακάρι να είχαµε παραλάβει µια
καλύτερη κατάσταση. Ξέραµε ότι παραλαµβάνουµε χάος οικο-
νοµικό και κοινωνικό, το χάος που επιµελώς φιλοτέχνησε η άφ-
ρων πολιτική των τελευταίων δεκαετιών, ένα χάος που διακαώς
θέλουν να το αναβιώσουν και να το συνεχίσουν τα κόµµατα, που
ευθύνονται γι’ αυτό. Αφού ετοίµασαν πολλές εκδοχές της «αρι-
στερής παρένθεσης» -άνοιξη ’15, Σεπτέµβρης ’15, άνοιξη ’16 και
πάει λέγοντας-, ευρισκόµενοι τώρα σε vertigo, κυριολεκτικά, αδυ-
νατούν να προτείνουν το παραµικρό απέναντι στις θέσεις της Κυ-
βέρνησης και απέναντι στην πολιτική, που παράγει. Αµήχανοι
αυτοκαθορίζονται από την προσδοκία αποτυχίας της Κυβέρνη-
σης και µόνο, µην παράγοντας πολιτική και µε απόλυτη αδιαφο-
ρία για τα συµφέροντα της κοινωνίας. 

Τι να πει κάποιος για τους γραβατωµένους αξιοπρεπείς κυρί-
ους της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, που κατά κύµατα τριάδων
και πεντάδων, εναλλάσσονταν στην αίθουσα όπου συνεδρίαζαν
οι επιτροπές για το παρόν πολυνοµοσχέδιο, φωνασκώντας οµοι-
όµορφα, απόλυτα προσαρµοσµένοι σε σαφείς –ήταν ορατό- σκη-
νικές οδηγίες; Αµόλυντοι, άσπιλοι και απαλλαγµένοι από κάθε
ευθύνη για τα δεινά της χώρας εξανίστανται! 

Η γηγενής Κεντροαριστερά έχοντας πάρει διαζύγιο από την
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ευρωπαϊκή οµοϊδεάτισσά της, αναγεννάται εκ της τέφρας της,
απόλυτα καθαρµένη κι αυτή από τις ευθύνες διακυβέρνησής της
προ µνηµονίων και επί µνηµονίων. Δεν έχει καµµία σχέση µε ε-
κείνη την ειδυλλιακή εικόνα του Καστελόριζου, όπου µας ανακοι-
νώθηκε η έναρξη της περιόδου των παθών µας. Δεν ενθυµείται
τίποτα, δεν ξέρει τίποτα, δεν ήταν εδώ! 

Καλώς ορίσατε στη χώρα µας, κυρίες και κύριοι! Καλώς ορί-
σατε στη χώρα, που το 2014 ψηφίστηκε ο ν.4270 µε την ονοµασία
«Διορθωτικός µηχανισµός» και όπου στα άρθρα 33 έως 41 περι-
γράφεται η λειτουργία του κόφτη, µε την υπογραφή της κυβέρ-
νησης Αντώνη Σαµαρά. 

Καλώς ορίσατε στη χώρα, όπου ακυρώνονται µε το παρόν πο-
λυνοµοσχέδιο µνηµονιακοί νόµοι, όπως αυτός για τη δηµιουργία
και πώληση της «µικρής» ΔΕΗ» και για την πώληση του 66% του
ΑΔΜΗΕ, της θυγατρικής εταιρείας της ΔΕΗ, δηλαδή, που διαχει-
ρίζεται τα δίκτυα µεταφοράς ηλεκτρικής ενέργειας. 

Προηγουµένως ο οµιλητής της Νέας Δηµοκρατίας θέλησε να
αποδοµήσει αυτήν την ιστορία, αλλά δυστυχώς. Δυστυχώς για
εσάς, ακυρώνονται µνηµονιακοί νόµοι από την παρούσα Κυβέρ-
νηση ΣΥΡΙΖΑ – ΑΝΕΛ. Κι άλλοι πολλοί, µνηµονιακοί νόµοι, θα κα-
ταργηθούν και θα επανέλθει η κανονικότητα. 

Καλώς ορίσατε στη χώρα, όπου επιτέλους µε την κύρωση των
δασικών χαρτών απελευθερώνονται χιλιάδες όµηροι συµπολίτες
µας. Δεν µε απασχολούν προσωπικά οι ακριβές βίλες, οι ακριβές
περιοχές, που διαθέτουν πισίνες και ελικοδρόµια, αλλά κυρίες
και κύριοι Βουλευτές, στην Περιφέρεια Αττικής, όπου δραστη-
ριοποιούµαι πολιτικά, χιλιάδες φτωχά βαλάντια κούρνιασαν σε
περιοχές όπως η Κερατέα, ο Ασπρόπυργος και αλλού και έστη-
σαν τη ζωή τους. Τους εκµεταλλευτήκατε σκληρά όλα αυτά τα
χρόνια. Τους κρατούσατε οµήρους. 

Τώρα απελευθερώνονται και ταυτόχρονα προστατεύονται όλοι
οι άλλοι χώροι. Ούτε µισό τούβλο πια δεν µπορεί να µπει στις πε-
ριοχές, όπου ορίζουν οι χάρτες, στους οποίους δεν περιλαµβά-
νονται οι οικισµοί και οι κατοικηµένες περιοχές.

Καλωσορίσατε στη χώρα, όπου η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ
επιδοτεί ενοίκια, προσφέρει δωρεάν ρεύµα, φροντίζει για τη σί-
τιση και το νερό στα νοικοκυριά των συµπολιτών µας, που είχατε
κάνει απόκληρους, που είχατε θέσει εκτός κοινωνίας. 

Καλωσορίσατε στη χώρα, όπου τελειώνουν οι ηµέρες της δια-
πλοκής, όπου αποκαλύπτονται και παίρνουν σειρά για τα γρα-
φεία των εισαγγελέων οι κάθε λογής φοροφυγάδες, που φιγου-
ράρουν σε διεθνείς λίστες και όπου λογοδοτούν εκβιαστές δη-
µοσιογράφοι, έµµισθοί σας, και οι λογής λογής «Παπασταύρου»,
σάρκες εκ της σαρκός σας.

Εµείς, θα προχωρήσουµε στην υλοποίηση ενός φιλόδοξου οι-
κονοµικού παραγωγικού σχεδίου, που θα πηγάζει από τις ανάγ-
κες της χώρας και του λαού και θα υλοποιείται και θα υποστη-
ρίζεται από ό,τι καλύτερο διαθέτει σε έµψυχο δυναµικό αυτός ο
τόπος. Μαζί µε όλον τον ελληνικό λαό θα παλέψουµε ώστε η
χώρα να ανακάµψει, µε δικαιοσύνη, διαφάνεια και αισιοδοξία, για
το µέλλον που δικαιούται και αξίζει ο ελληνικός λαός.  

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστούµε
πολύ. 

Ο κ. Βενιζέλος έχει τον λόγο. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, πα-

ρακολουθώ τα µέλη της Κυβέρνησης και τους συναδέλφους της
κοινοβουλευτικής πλειοψηφίας να υπερασπίζονται µε το ίδιο
πάθος –τυφλό πάθος, θα µου επιτρέψετε να πω- και µε την ίδια
ακατάβλητη αυτοπεποίθηση όλο το εκκρεµές στο οποίο κινείται
η πολιτική της Κυβέρνησης τους τελευταίους δεκαοκτώ µήνες. 

Ποια είναι η καµπύλη, που έχει διαµορφωθεί; Ξεκινήσαµε από
την αυταπάτη της εναλλακτικής πολιτικής, από την αυταπάτη
µιας ριζοσπαστικής πολιτικής, που θα υπερέβαινε τα µνηµόνια,
θα έλυνε το πρόβληµα του επονείδιστου χρέους, θα έδινε λεφτά.
Πήγαµε µετά στο τυχοδιωκτικό φλερτ µε τη ρήξη, µε κορυφαία
πράξη το δηµοψήφισµα, που κατά περιεχόµενο ανετράπη την
επόµενη µέρα. Κι από εκεί, σταδιακά, φτάσαµε στην πραγµατι-
κότητα όχι του συµβιβασµού, όχι της διαπραγµάτευσης, αλλά
της απόλυτης υποταγής. Κοινό στοιχείο όλης αυτής της καµπύ-

λης είναι η επιδίωξη και η διατήρηση της εξουσίας, που είναι και
ο µόνος συνεκτικός ιστός, ίσως η µόνη αξία. 

Σας έχουν θυµίσει πολλές φορές αυτές τις µέρες τι λέγατε.
Λέγατε: «όχι περικοπές µισθών και συντάξεων, όχι ξεπούληµα
της δηµόσιας περιουσίας, όχι στο αγγλικό δίκαιο, όχι φοροµπη-
χτική πολιτική, όχι αδιέξοδη λιτότητα». Δεν θα σας ρωτήσω την
καθεµιά και τον καθένα προσωπικά τι νιώθετε. Τι νιώθετε, αλή-
θεια, τι είναι αυτό, που σας δικαιώνει στη συνείδησή σας; Αυτό
θα το πείτε εσείς κάποια στιγµή στον εαυτό σας, στο εκλογικό
σας σώµα, στον ελληνικό λαό, στην Ιστορία. 

Το ερώτηµα, που τίθεται αντικειµενικά και που απασχολεί τον
κάθε Έλληνα πολίτη είναι αν αυτό, που συνέβη τους τελευταίους
δεκαοκτώ µήνες, η υπαγωγή στο τρίτο µνηµόνιο και όλα όσα
ακολούθησαν και ακολουθούν, ήταν κάτι το αναπόφευκτο. Εάν
εσείς συνεχίζατε στις 26 Ιανουαρίου του 2015, όταν πρωτοσχη-
µατίσατε Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ, στο πλαίσιο, που βρήκατε
τον Ιανουάριο του 2015 από την προηγούµενη κυβέρνηση, πού
θα βρισκόταν σήµερα η χώρα; Θα βρισκόταν σε καλύτερο ή σε
χειρότερο σηµείο;

Οι πάντες το καταλαβαίνουν, το συνοµολογούν, ότι η χώρα θα
βρισκόταν σε ασυγκρίτως καλύτερο σηµείο. Εάν η πλήρης υπο-
ταγή, η απόλυτη µεταστροφή, η επαφή µε τον ρεαλισµό γινόταν
δεκαοχτώ µήνες πριν, ξέρετε ποιο θα ήταν το όφελος της χώρας,
τι θα είχαµε αποφύγει; 

Προκαλέσατε εν ψυχρώ, για λόγους αµιγώς πολιτικούς, κοµ-
µατικούς, για λόγους µικρούς, µεγάλη και βαθιά βλάβη στον
τόπο, στην οικονοµία, στη νέα γενιά, στην ίδια την εθνική ισχύ. 

Και τώρα, ενάµιση χρόνο µετά, µετά από δύο χαµένα οικονο-
µικά έτη αυτό, που έχουµε να αντιµετωπίσουµε δεν είναι απλώς
η επιστροφή στην ύφεση, η απώλεια της χρηµατιστηριακής αξίας
των τραπεζών, νέα σκληρά µέτρα µε υφεσιακές επιπτώσεις. Μα-
κάρι να ήταν µόνον αυτά. Δεν πρόκειται για ένα τρίτο µνηµόνιο
που –άντε- έγινε τέταρτο. Μακάρι να ήταν αυτό. 

Τώρα πλέον πρόκειται για µνηµόνιο στο διηνεκές, χωρίς πρό-
σθετες παραµετρικές αλλαγές στο χρέος οι οποίες να είναι δια-
σφαλισµένες και να εφαρµόζονται εκ προοιµίου, χωρίς πραγµα-
τική πολιτική για ανάπτυξη, για ανταγωνιστικότητα, για ανάκτηση
της ισότιµης θέσης της χώρας µέσα στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Τα
παραδείγµατα έχουν ειπωθεί πολλές φορές.

Βεβαίως, και είµαστε υπέρ των ιδιωτικοποιήσεων. Όµως ποτέ
δεν αποδεχθήκαµε αυτού του είδους το υπερταµείο, που πάντα
ζητούσαν οι πιστωτές. Γιατί εδώ τώρα δεν πρόκειται για ιδιωτι-
κοποιήσεις. Εδώ πρόκειται για αφαίρεση όλης της δικαιοδοσίας
πάνω στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα και πάνω στην ακίνητη πε-
ριουσία του δηµοσίου. Και όλο αυτό περιέρχεται στον ουσιαστικό
έλεγχο της τρόικας, των πιστωτών, στο διηνεκές.

Και δεν έχει σηµασία το ελληνικό δίκαιο ή ποιος είναι στη γε-
νική συνέλευση ή ο Υπουργός Οικονοµικών. Σηµασία έχει ότι η
διοίκηση δεν διορίζεται χωρίς τη συναίνεση των λεγόµενων θε-
σµών, της τρόικας, δηλαδή, των πιστωτών, και καµµία απόφαση
δεν λαµβάνεται χωρίς τη δική τους συµφωνία. Ξέρετε τι αντιδρά-
σεις θα προκαλούσε αυτό από πλευράς σας, εάν είχε συµβεί το
2009 ή το 2010 ή το 2011 ή το 2012 κ.ο.κ υπό εκείνες τις συνθή-
κες; Το αναλογίζεστε αυτό; 

Για τον αυτόµατο µηχανισµό περικοπής δαπανών θα πω ότι
ναι, βεβαίως, έχουµε υποχρέωση να τηρούµε το δηµοσιονοµικό
σύµφωνο, το σύµφωνο σταθερότητας, όπως όλες οι χώρες. Και
αυτό έχει εισαχθεί στην ελληνική έννοµη τάξη. Περί αυτού πρό-
κειται; Όχι. Τώρα όλα γίνονται ερήµην της Βουλής. Ακυρώνεται
η αρµοδιότητα ψήφισης προϋπολογισµού, έστω και αν αυτή είναι
τυπική.

Δεν πρόκειται για έναν σιδηρούν δηµοσιονοµικό κανόνα. Πρό-
κειται για την πλήρη παράδοση της δηµοσιονοµικής κυριαρχίας
εις το διηνεκές. Όχι όπως κάνουν όλες οι χώρες προκειµένου να
διαµορφωθεί το ευρωπαϊκό φαινόµενο, η ευρωπαϊκή ολοκλή-
ρωση, µεταφέροντας αρµοδιότητες, αλλά πρόκειται για υπα-
γωγή σε διαρκή κηδεµονία, χωρίς πέρας.

Ο ορυµαγδός µέτρων δεν γίνεται υπό τις δηµοσιονοµικές και
µακροοικονοµικές συνθήκες του 2010, 2011, 2012. Βρήκατε µια
χώρα δηµοσιονοµικά σταθεροποιηµένη, µε θετικό ρυθµό ανά-
πτυξης και πρωτογενές πλεόνασµα. Εν πάση περιπτώσει ψηφί-
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σατε τον νόµο για τη φορολογία εισοδήµατος και για το ασφαλι-
στικό. Τώρα αντιλαµβάνεστε τι γίνεται µε τον ΦΠΑ και τι ενθάρ-
ρυνση κάνετε στη «µαύρη» οικονοµία και στην παραοικονοµία;
Για να µην µιλήσω για νέους φόρους και νέα τέλη σε οτιδήποτε
υπάρχει, οτιδήποτε λειτουργεί, οτιδήποτε κινείται. 

Το κορυφαίο είναι ο ΕΝΦΙΑ. Τι να πω γι’ αυτό τώρα; Ότι είναι
τελείως διαφορετικό να έχεις έναν δηµοσιονοµικό στόχο που
είναι 1,6 δισεκατοµµύρια υπό τις συνθήκες του 2011 µε τα επί-
πεδα τιµών ακινήτων και αποδόσεων του 2011 και διαφορετικό
να έχεις τη σηµερινή δηµοσιονοµική επιδίωξη, που φτάνει τα 4
δισεκατοµµύρια, µε τις σηµερινές συνθήκες αγοράς ακινήτων και
χωρίς καµία χειροπιαστή προοπτική;

Όλα αυτά, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σε ποιο θεσµικό περι-
βάλλον συµβαίνουν; Γιατί έχει µεγάλη σηµασία το θεσµικό και
πολιτικό περιβάλλον. Δεν σας απασχολεί το γεγονός ότι γεννών-
ται διαρκώς ζητήµατα δηµοκρατίας και κράτους δικαίου; Η κα-
τάσταση στη δικαιοσύνη δεν σας απασχολεί, που είναι πρωτο-
φανής σύγκρουση στην κορυφή της δικαιοσύνης µε ενεργό συµ-
µετοχή του Υπουργείου Δικαιοσύνης; 

Και αυτό, που συµβαίνει µε τον αγώνα σας κατά της διαπλοκής
τι είναι; Εγώ θεωρώ ότι είναι ανταλλαγή µηνυµάτων µε επιχειρη-
µατικά συµφέροντα, τα οποία έρχονται σε επαφή µε την Κυβέρ-
νηση και µετά διευθετούνται τα ζητήµατά τους και διευθετούνται
νοµοθετικά. Αυτό γίνεται διαρκώς τους τελευταίους µήνες. Και
γίνεται και µε το νοµοσχέδιο αυτό για τα θέµατα τα σχετικά όχι
µόνο µε την Επιτροπή Ανταγωνισµού, αλλά και άλλες επί µέρους
διατάξεις που έχουν κατά καιρούς έρθει τους δεκαοκτώ αυτούς
µήνες.

Όσον αφορά στα ζητήµατα εξωτερικής και αµυντικής πολιτι-
κής έχετε καταλάβει τι σηµαίνει αυτού του είδους η παρουσία
του ΝΑΤΟ µονίµως, πλέον, στο Αιγαίο και στην ανατολική Μεσό-
γειο, τι αλλαγή της κατάστασης υπάρχει και πόσο η εθνική ισχύς
τίθεται υπό επιτήρηση στο πιο ευαίσθητο σηµείο; Εάν είχαµε
αυτήν την παρουσία, λόγω προσφυγικού, του ΝΑΤΟ στο Αιγαίο
και είχαµε αυτήν την αναζωπύρωση των µονοµερών και απαρά-
δεκτων τουρκικών διεκδικήσεων σε άλλες πολιτικές συνθήκες,
τώρα αυτό θα ήταν το µείζον θέµα. Τα θέµατα κυριαρχίας, δη-
µοκρατίας, εθνικής ισχύος θα ήταν η «σηµαία» σας. Ποια «ση-
µαία»; Η «σηµαία» ενός εθνικολαϊκιστικού µετώπου πίσω από το
οποίο κρύβεται τι; Μια ψευτοταξική ανάλυση ότι «µας ενδιαφέρει
να πληβειοποιήσουµε την κοινωνία, θέλουµε να ακυρώσουµε τη
µεσαία τάξη, δεν µας ενδιαφέρει να υπάρχει εθνική αποταµίευ-
ση». Όµως, χωρίς αυτό δεν υπάρχει ανάπτυξη, δεν υπάρχει επι-
χειρηµατικότητα, δεν υπάρχει προοπτική, δεν υπάρχει απάντηση
για τους ανέργους. 

Και αφού κάνατε την πολιτική εξαπάτηση του δηµοσίου χρέ-
ους, λέγοντας διάφορα παραµύθια στον ελληνικό λαό για επο-
νείδιστο χρέος, για µονοµερείς ενέργειες, για διαγραφές, τώρα
εκλιπαρείτε να πάρετε τη συνέχεια του PSI και του OSI του 2012
και δεν την παίρνετε -ενώ αυτό το δικαιούται η χώρα και το έχει
συµφωνήσει, αλλά υπαναχωρούν τώρα οι πιστωτές- χωρίς να θέ-
τετε το µεγάλο θέµα, που είναι η ορθή απεικόνιση του χρέους
σε παρούσα αξία, γιατί εκεί φαίνεται πόσο πολύ µικρότερο είναι
το χρέος, δηλαδή, ογδόντα µονάδες µικρότερο, σύµφωνα µε τον
πιο επιεική υπολογισµό, 98% του ΑΕΠ και όχι 180%. Τα είπαµε
προσφάτως αυτά µε πολλούς συναδέλφους σε ένα διεθνές συ-
νέδριο στο Λος Άντζελες. 

Όµως, τώρα υπάρχει και η άλλη πολιτική εξαπάτηση, των πρω-
τογενών πλεονασµάτων 4,5%, 3,5%, 2,5%, 1,5%. Μα, πότε υπήρ-
χε η συζήτηση αυτή αποσυνδεδεµένη από τον επιδιωκόµενο
ρυθµό ανάπτυξης; Η χώρα είχε –σας το έχω ξαναπεί- εννιά χρό-
νια συνεχώς πρωτογενή πλεονάσµατα, από το 1994 έως το 2003,
αλλά µε ικανοποιητικούς ρυθµούς ανάπτυξης. Αυτό είναι εφικτό.
Μπορείς να έχεις πρωτογενή πλεονάσµατα µε ρυθµό ανάπτυξης,
που είναι ικανοποιητικός. 

Αντί, λοιπόν, να γίνεται µία διαπραγµάτευση για τον ρυθµό
ανάπτυξης και για το πώς αυτός θα επιτευχθεί και µε τους πι-
στωτές και εδώ µέσα, εθνικά, ασχολούµαστε µε τον αριθµητή,
δηλαδή, πόσος θα είναι ο στόχος του πρωτογενούς πλεονάσµα-
τος. Γιατί; Γιατί λένε το απίθανο ότι εµείς είχαµε υψηλό στόχο,
άρα θα επιβαρύναµε τον ελληνικό λαό. Μα, ο υψηλός στόχος θα

προέκυπτε από τον υψηλό ρυθµό ανάπτυξης. Και η απώλεια είναι
τραγική για την οικονοµία και τη χώρα. 

Τώρα να σας πω κάτι. Αν αυτή η µεταστροφή, αν αυτό το νέο
πάθος σας, η υποταγή οδηγούσε κάπου, έβγαζε τη χώρα στο ξέ-
φωτο, θα έλεγα χαλάλι του και χαλάλι σας. Όµως, πρόκειται να
γίνει αυτό; Θα ανακάµψει η οικονοµία και θα προκύψει και πολι-
τικό όφελος για εσάς; Δυστυχώς, δεν θα γίνει, γιατί το οικονοµικό
πρόβληµα είναι δευτερογενές. Χρειάζεται πολιτική και κοινωνική
εµπιστοσύνη και αυτή δεν υπάρχει. 

Άρα, εγκλωβίζεστε µόνοι σας και εγκλωβίζετε και τη χώρα. 
Αυτό δηµιουργεί πρόβληµα νοµιµοποίησης; Προφανώς δηµι-

ουργεί και το νιώθετε στις κοινωνικές αντιδράσεις, το νιώθετε
µέσα στη συνείδησή σας, άλλο εάν το οµολογείτε ή όχι. 

Και εδώ δεν σταµατάει το πραγµατικό ερώτηµα του κόσµου:
Μπορούµε να επιτύχουµε εθνική υπέρβαση; Με τη νοοτροπία,
που εκπέµπει η Κυβέρνηση, µε αυτό το στυλ του αυταρχισµού,
της µονοµέρειας, του µικροκοµµατισµού, όχι βεβαίως! Δεν υπάρ-
χουν οι προϋποθέσεις εθνικής υπέρβασης. Γιατί, όπως είπα προ-
ηγουµένως, πρέπει να υπάρχουν θεσµικές, πολιτικές και κοινω-
νικές προϋποθέσεις και αυτές δεν µπορείτε να τις διασφαλίσετε
για τη χώρα. 

Δυστυχώς, είµαστε καταδικασµένοι, εάν συνεχίσετε εσείς να
κυβερνάτε τον τόπο, σε µια στασιµοχρεοκοπία, που σπαταλά
εθνικό χρόνο και εθνικό κεφάλαιο. Πρέπει να το κατανοήσετε αυ-
τό, για να αντιληφθείτε το µέγεθος της ιστορικής σας ευθύνης. 

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ και του Ποταµιού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Σας ευχαριστώ. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, σαράντα ένας µαθητές και
µαθήτριες και έξι εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 2ο και 3ο

Δηµοτικό Σχολείο Διαβατών Θεσσαλονίκης.  
Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Τον λόγο έχει ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-

µων, κ. Ευάγγελος Αποστόλου. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Εµείς, αγαπητέ κύριε Βενιζέλο, δεν έχουµε κα-
νένα πρόβληµα να πούµε τι νιώθουµε. Είµαστε πάντα ειλικρινείς.
Και θα περιµέναµε, τουλάχιστον, από εσάς –και εννοώ, βεβαίως,
και τους συγκυβερνήτες σας της Νέας Δηµοκρατίας- να είσαστε,
κάποια στιγµή, ειλικρινείς. Για όλα αυτά, που συζητάµε και άλλα
πολλά και δύσκολα, που βιώνει η ελληνική κοινωνία δεν είναι κα-
θοριστικές και διαχρονικές οι ευθύνες, που έχουν οι παρελθού-
σες κυβερνήσεις και οι εκπρόσωποί τους; 

Δεν λέω ότι είναι αποκλειστικές οι ευθύνες, αλλά δεν είναι
οπωσδήποτε καθοριστικές για όλα αυτά, που έχουν διαµορφωθεί
µέχρι σήµερα;

Γιατί, λοιπόν, αγαπητοί συνάδελφοι, κάνετε πως δεν καταλα-
βαίνετε, θεωρώντας µάλιστα πως µια καταγγελτική συζήτηση
στον παρόντα χρόνο, σε επίπεδο οποιουδήποτε θεσµικού οργά-
νου και ιδιαίτερα στη Βουλή, νοµιµοποιεί το παρελθόν σας και
διασφαλίζει το µέλλον;

Αγαπητοί συνάδελφοι, είναι πέραν κάθε λογικής η σκέψη ότι
για τη σηµερινή κατάσταση των πραγµάτων έχει ευθύνη µια Κυ-
βέρνηση των δεκαέξι µηνών. Η πρώτη και η δεύτερη Κυβέρνηση
του ΣΥΡΙΖΑ ποτέ µέχρι σήµερα δεν κυβέρνησε απερίσπαστα.
Έπρεπε από την πρώτη στιγµή έως και τώρα, που φτάνουµε στην
ολοκλήρωση της αξιολόγησης και προσδοκούµε µια θετική εξέ-
λιξη για το χρέος, να αντιµετωπίσουµε την κατάσταση της οικο-
νοµίας και της κοινωνίας που προκάλεσε η δική σας πολιτική. Να
κρατήσουµε, δηλαδή, όρθια την οικονοµία και την κοινωνία και
ταυτόχρονα να καταφέρουµε να διαπραγµατευτούµε µια δύ-
σκολη αλλά βιώσιµη λύση, µέσα σε ένα περιβάλλον αρνητικών
συσχετισµών στην Ευρώπη και µάλιστα παραλαµβάνοντας, όπως
έχει πει ο Πρωθυπουργός, ένα ναρκοθετηµένο και υπονοµευµένο
πεδίο. Διότι, για παράδειγµα, είχατε αναλάβει δεσµεύσεις για
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πρωτογενή πλεονάσµατα και µάλιστα σταθερά στο 4,5% του
ΑΕΠ. 

Είναι, µάλιστα, αστείο όταν δεν είναι εξοργιστικό, να έρχεστε,
κύριοι συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ, και
να µας εγκαλείτε στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού ελέγχου σε
πολλές περιπτώσεις για ζητήµατα, που σχετίζονται µε τις δικές
σας επιλογές και τις δικές σας δεσµεύσεις. 

Να εγκαλείτε εµάς -σας το αναφέρω για δεύτερη φορά- γιατί
κάνουµε διαπραγµατεύσεις για τα πρόστιµα και τους καταλογι-
σµούς και να µας λέτε: «Εµείς τα κάναµε. Εσείς έχετε την ευθύνη
τώρα αν θα ολοκληρώσετε τη διαπραγµάτευση ή όχι». 

Όλη αυτή η διαδικασία, αγαπητοί συνάδελφοι, που χαρακτη-
ρίστηκε, όπως σας είπα, από σκληρή διαπραγµάτευση µε τους
θεσµούς και την αντιµετώπιση των αποτελεσµάτων της συγκε-
κριµένης πολιτικής, έχει φτάσει τώρα σε µια κρίσιµη καµπή. Δη-
µιουργούνται οι συνθήκες να λειτουργήσει η οικονοµία µέσα σε
ένα πιο σταθερό περιβάλλον, µε συγκεκριµένες, βεβαίως, υπο-
χρεώσεις, αλλά και µε προοπτική να περάσουµε από την περίοδο
της ακραίας ύφεσης σε µια περίοδο ανάκαµψης και ανάπτυξης.

Έχω πει και άλλες φορές ότι η λύση δεν είναι να διαχειρι-
στούµε τη φτώχεια και τη µιζέρια, αλλά να µεγαλώσουµε την
πίτα, να παράξουµε πλούτο και να ξανακερδίσουµε σιγά-σιγά το
ΑΕΠ που έχασε η χώρα µας τα τελευταία χρόνια.

Και εδώ µπαίνει το εξής ερώτηµα: Μπορεί η χώρα µας να πα-
ράξει νέο πλούτο, να βρεθεί σε τροχιά ανάπτυξης; Ναι, µπορεί.
Μπορεί µε µια στρατηγική, που θα έχει συγκεκριµένους στόχους,
µια στρατηγική, που θα αναδεικνύει τα συγκριτικά πλεονεκτή-
µατα, που θα αξιοποιεί τα αναπτυξιακά και χρηµατοδοτικά εργα-
λεία, που θα ευνοεί και θα προσελκύει επενδύσεις, που θα
στηρίζει την καινοτοµία, θα στηρίζεται στη συσσωρευµένη δυνα-
µική της κοινωνίας και των νέων ανθρώπων. που έχουν καθηλω-
θεί τόσα χρόνια και ανυποµονούν να δουλέψουν και να δηµιουρ-
γήσουν. Σε µία τέτοια κατεύθυνση κινείται το σύνολο της Κυβέρ-
νησης. Και θα γίνει περισσότερο εµφανές µετά τον κάβο που κα-
λούµαστε να περάσουµε τώρα.

Διαπραγµατευτήκαµε σκληρά, ειδικά στα φορολογικά και
ασφαλιστικά προβλήµατα. Κατορθώσαµε να τερµατίσει η εποχή,
που ο αγρότης ήταν πολίτης δεύτερης κατηγορίας. Υλοποιήθη-
καν για αυτόν δυο βασικές ρυθµίσεις: Η καθιέρωση ατοµικού
αφορολόγητου εισοδήµατος και η διασφάλιση της κατώτερης
εθνικής σύνταξης.

Με τον συνδυασµό των ρυθµίσεων, που φέραµε στο ασφαλι-
στικό και στο φορολογικό –κάτι, που όχι µόνο οι ίδιοι οι αγρότες
είχαν ζητήσει µε τις κινητοποιήσεις τους- όχι µόνο επιπτώσεις
δεν θα υπάρξουν, αλλά, αντίθετα, θα βγει ωφεληµένο πάνω από
το 90% των αγροτών.

Με την αυστηροποίηση των προϋποθέσεων για τους κατά
κύριο επάγγελµα αγρότες, που θεσµοθετούµε -πάντα φωνάζαµε
και λέγαµε ότι πρέπει να στηρίξουµε τους κατά κύριο επάγγελµα
αγρότες- θέλουµε να διασφαλίσουµε την ιδιαίτερη µεταχείριση
του χώρου, που ξεκινά από το αφορολόγητο, που σας προανέ-
φερα, και φτάνει µέχρι τη συµµετοχή του στην υλοποίηση του
προγράµµατος αγροτικής ανάπτυξης.

Αυτό, όµως, που πρέπει να γίνει κατανοητό είναι ότι αυτή η
ρύθµιση, που αφορά σήµερα τις διακόσιες εβδοµήντα έξι χιλιά-
δες αγρότες του Μητρώου Αγροτών, επεκτείνεται ουσιαστικά και
στους συνταξιούχους αγρότες. Όπως ξέρετε, πάνω από εκατό
χιλιάδες συνταξιούχοι αγρότες και ιδιαίτερα µισθωτοί του αγρο-
τικού χώρου ασχολούνται µε την αγροτική παραγωγή. Και τους
θέλουµε να παράγουν. Αυτοί θα τύχουν του αφορολόγητου ο-
ρίου, που σας προανέφερα, πράγµα, που σηµαίνει ότι συνολικά
ο αριθµός ξεπερνά τις τετρακόσιες χιλιάδες αγρότες. Και ξέρετε
ότι οι αγρότες, που δηλώνουν εισόδηµα είναι κάτω από πεντα-
κόσιες χιλιάδες, είναι γύρω στις τετρακόσιες πενήντα χιλιάδες. 

Συνεπώς, το 90% και πλέον του αγροτικού εισοδήµατος θα
τύχει της συγκεκριµένης µεταχείρισης. 

Εµείς αυτό θέλαµε και ιδιαίτερα για τις ορεινές και µειονεκτι-
κές περιοχές. Και εκεί πάλι, που επιµένετε ότι δεν υπάρχει αφο-
ρολόγητο, ξεχνάτε ότι σε αυτές τις περιοχές οι ενισχύσεις, που
αντιστοιχούν σε πάνω από δώδεκα χιλιάδες φορολογούνται. Δεν
φορολογούνται από δώδεκα χιλιάδες και πίσω. 

Εµείς, αγαπητοί συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµο-
κρατίας, υποχρεωθήκαµε την περίοδο αυτή να κινηθούµε µέσα
σε ένα πλαίσιο, που είχε καθοριστεί από τις δικές σας επιλογές,
από τον τρόπο εφαρµογής της νέας ΚΑΠ, από την οργάνωση του
συστήµατος πληρωµών των επιδοτήσεων, από το περιεχόµενο
των διµερών συµφωνιών εµπορίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Να
µην µιλήσω, βεβαίως, για τα πρόστιµα και τους καταλογισµούς,
γιατί τα έχουµε ξαναπεί.

Παρά ταύτα, όπως δείχνουν τα στοιχεία αλλά και οι µελέτες,
ο αγροτικός χώρος είναι ένας χώρος, που µπορεί να αποτελέσει
τον κινητήριο µοχλό µιας καινούργιας αναπτυξιακής διαδικασίας.

Πρέπει να σας πω ότι ήδη δουλεύουµε µε ένα ολοκληρωµένο
στρατηγικό σχέδιο, ανεξάρτητα αν πολλές φορές τα θέµατα της
καθηµερινότητας είναι αυτά που φαίνονται στο προσκήνιο. 

Για παράδειγµα, οι νοµοθετικές πρωτοβουλίες, που έχει φέρει
το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης για τους συνεταιρισµούς ή
για τις βοσκήσιµες γαίες, δεν είναι µπαταριές στον αέρα. Εντάσ-
σονται σε έναν στρατηγικό σχεδιασµό για τον αγροτικό τοµέα,
πλευρές του οποίου θα δείτε να ξεδιπλώνονται την επόµενη πε-
ρίοδο. 

Η µάχη που δίνουµε για την φέτα, δεν είναι µάχη απλώς για το
όνοµα. Είναι απόλυτα συνυφασµένη µε το σχέδιό µας για την
κτηνοτροφία και ιδιαίτερα για την αιγοπροβατοτροφία. 

Η πρωτοβουλία για την θέσπιση της Κάρτας του Αγρότη, δεν
είναι µια ευκαιριακή πολιτική. Εντάσσεται στον σχεδιασµό για την
αντιµετώπιση της έλλειψης ρευστότητας αλλά και του υψηλού
κόστους παραγωγής.

Η πολιτική µας για την αξιοποίηση της σχολάζουσας αγροτι-
κής γης και αγροτικής περιουσίας είναι συγκροτηµένη στη βάση
στρατηγικών επιλογών για τους νέους αγρότες, τους συνεταιρι-
σµούς και την κτηνοτροφία.

Οι επιλογές, που κάνουµε στον τρόπο εφαρµογής του Προ-
γράµµατος Αγροτικής Ανάπτυξης, δεν είναι για να διευκολύνου-
µε µε τον έναν ή τον άλλο τρόπο απορροφητικότητα ή συγκεκρι-
µένες επιλογές. Έχουµε εντοπίσει συγκεκριµένες αναπτυξιακές
δυνατότητες και συγκριτικά πλεονεκτήµατα πάνω στα οποία θα
εξαπλωθεί το Πρόγραµµα Αγροτικής Ανάπτυξης.

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. Πρέπει να απαντήσω στον κ. Βε-
νιζέλο για το πώς νιώθουµε.

Απαντάω µε ειλικρίνεια. Εµείς από τον Σεπτέµβριο του 2015
κάναµε µια δύσκολη πολιτική επιλογή. Παίρνοντας υπ’ όψιν τον
συγκεκριµένο ιστορικό χρόνο και όχι ευχές, προσδοκίες και απο-
λυτότητες -και µε ό,τι αυτό σηµαίνει, όπως προείπα- κάτω από
την πίεση διεθνών και εσωτερικών συσχετισµών κάναµε µια πο-
λιτική επιλογή γι’ αυτή την ιστορική συγκυρία, να µην υπάρξει
άλλος δρόµος στην πορεία µας διότι θα είχε καταστροφικά απο-
τελέσµατα. 

Αυτή ήταν η επιλογή µας. Ναι, την κάναµε και δεν ξεχνάµε
ούτε τις ιδέες µας, ούτε τις αρχές µας, ούτε τις θέσεις που έ-
χουµε για την προοπτική της ελληνικής κοινωνίας. Προσπαθούµε
στο ελάχιστο δυνατό να τις θεσµοθετήσουµε -αυτά που πι-
στεύουµε- µέσα στο δύσκολο πλαίσιο, που εκ των πραγµάτων
διαµορφώνεται µέσα από τη συµφωνία.

Ναι, λοιπόν, επιλέξαµε µέσω αυτής της συµφωνίας να δώ-
σουµε τη µάχη, να σώσουµε το λαό από τα χειρότερα, ιδίως τις
πιο αδύναµες οικονοµικά και κοινωνικά τάξεις και πάνω απ’ όλα,
να κρατήσουµε ζωντανά τα µεσαία και τα κατώτερα στρώµατα,
ιδιαίτερα στην ύπαιθρο. 

Εµείς, λοιπόν, είµαστε ειλικρινείς. Προσπαθούµε να κρατή-
σουµε τους ανθρώπους ζωντανούς, να πατήσουµε στα πόδια
µας, να ξαναρχίσουν όλοι οι άνθρωποι τη ζωή τους σε νέες και
πιο βιώσιµες συνθήκες. Παλεύουµε βασανιστικά εδώ και µήνες
µε τους δανειστές, βεβαίως, όχι χωρίς λάθη και ανεπάρκειες,
αλλά µε αποφασιστικότητα και υποµονή, πρόταση-πρόταση,
λέξη-λέξη για να σώσουµε οτιδήποτε κι αν σώζεται. Και αυτό θα
το καταφέρουµε!

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστούµε,

10130 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



κύριε Αποστόλου.
Ο κ. Σίµος Κεδίκογλου, Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας,

έχει τον λόγο.
ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι, είναι εκπληκτική, ανατριχιαστική θα έλεγα,

η τυφλή υποταγή της Κυβέρνησης και των Βουλευτών της στο
δόγµα «εξουσία πάση θυσία» ή, επί το λαϊκότερον, «όλα για την
καρέκλα». 

Οι µάσκες έπεσαν. Δεν είσαστε οι αριστεροί, που λέτε. Είσα-
στε µακιαβελικοί, πιστοί µόνο στην αρχή «ο σκοπός αγιάζει τα
µέσα». Και ο µόνος σκοπός σας είναι η παραµονή στην εξουσία
µε κάθε µέσο, µε κάθε κόστος για την κοινωνία. Η ιδεοληψία, η
ανικανότητα, η ανευθυνότητα, µαζί µε τον κυνισµό και τον τυχο-
διωκτισµό σας, έφεραν καταστροφικά αποτελέσµατα. Έφεραν
το τέταρτο µνηµόνιο. Λέγατε ότι θα κόψετε τα µνηµόνια και τε-
λικά φέρατε µνηµόνιο µε κόφτη. 

Αυτά τα ανήκουστα µέτρα, που φέρνετε στη Βουλή, είναι απο-
τέλεσµα της διακυβέρνησής σας. Είναι αποτέλεσµα της διαπραγ-
µάτευσής σας και των 86 δισεκατοµµυρίων ευρώ, που στοιχίσατε
στους Έλληνες, όπως δήλωσε ο κατ’ εξοχήν αρµόδιος, ο Διοικη-
τής της Τράπεζας της Ελλάδος. Προσπάθησε να το διαψεύσει ο
κ. Βαρουφάκης, αλλά δεδοµένης της αναξιοπιστίας, που αποδί-
δετε εσείς οι ίδιοι πλέον στον κ. Βαρουφάκη, φαντάζοµαι ότι η
διάψευση Βαρουφάκη συνιστά επιβεβαίωση. 

Είπατε πολλά παραµύθια για να πάρετε την εξουσία. Είπατε
ακόµη περισσότερα παραµύθια για να τη διατηρήσετε. Όµως, τα
όσα λέτε αυτές τις µέρες σε αυτό το νοµοσχέδιο, ξεπερνούν κά-
θε προηγούµενο. Είναι για όσκαρ υποκριτικής ερµηνείας. 

Λέτε, για παράδειγµα, ότι στην επερχόµενη φοροκαταιγίδα
προστατεύετε τους ασθενέστερους. Με 1,8 δισεκατοµµύρια
ευρώ εµµέσους φόρους τους προστατεύετε, που κατανέµονται
ισοµερώς σε όλους, που επιβαρύνουν αναλογικά περισσότερο
τον φτωχό; Γιατί µισό ευρώ αύξηση στα τσιγάρα είναι πολύ πιο
βαριά για τον άνθρωπο, που παίρνει 600 ευρώ από ό,τι γι’ αυτόν,
που παίρνει 1.500 ευρώ.

Για να µην θυµηθώ τι λέγατε για τον ΕΝΦΙΑ και τι φέρνετε.
Φέρνετε µεγάλες αυξήσεις. Και δεν µιλάω για την Εκάλη και το
Ψυχικό. Μιλάω για την περιφέρεια, για τα χωριά. Σκεφτείτε τον
καφετζή ενός µικρού χωριού. Πρόσφατα του τριπλασιάσατε τις
ασφαλιστικές εισφορές. Τώρα του αυξάνετε και τον ΕΝΦΙΑ.
Εκτός κι αν θεωρείτε ότι ο καφετζής και οι συγχωριανοί του είναι
πλούσιοι. Άλλωστε, στη νέα γλώσσα του ΣΥΡΙΖΑ, όπου η περικο-
πή συντάξεων βαφτίζεται «επανυπολογισµός», το όριο της φτώ-
χειας έχει γίνει όριο πλούτου. Και κάπως έτσι εξαφανίζεται η µε-
σαία τάξη. 

Ειδικά τον καφετζή του χωριού πρέπει να τον θεωρείτε πολύ
πλούσιο, αν συνυπολογίσουµε τη νέα φορολογική επιβάρυνση
στον καφέ. Πρόκειται για µία επιβάρυνση παράλογη, που όχι
µόνο δεν θα αυξήσει τα έσοδα -θα το δείτε- αλλά θα οδηγήσει
και σε δραµατική απώλεια θέσεων εργασίας. 

Ξέρετε πόσα άτοµα απασχολούνται σήµερα στον κύκλο εργα-
σίας του καφέ, στην παραγωγή, στο εµπόριο; Έχετε υπολογίσει
τις συνέπειες; Γιατί οι άνθρωποι της συγκεκριµένης αγοράς λένε
ότι οι συνέπειες θα είναι βαρύτατες. Αντίστοιχες προειδοποι-
ήσεις σας ανέφεραν και οι εκπρόσωποι των φορέων εδώ στην
επιτροπή. Αλλά σιγά µην τους ακούσατε! Τους αφήσατε τρία
λεπτά να µιλήσουν και τους ξεπετάξατε. 

Άλλωστε, στη ρίζα του κακού της διακυβέρνησής σας βρίσκε-
ται το µένος σας εναντίον του ιδιωτικού τοµέα. Δαιµονοποιείτε,
στοχοποιείτε τον κόσµο της επιχειρηµατικότητας, τον κόσµο της
παραγωγής. Δεν καταλαβαίνετε ότι οι µόνες ελπίδες ανάπτυξης
βρίσκονται στον ιδιωτικό τοµέα. Γι’ αυτό θα αποτύχετε. Γι’ αυτό
πρέπει να φύγετε το συντοµότερο δυνατό. 

Ενδεικτική είναι η περίπτωση µε τις µικροζυθοποιίες. Μιλάµε
για επιχειρήσεις, που στήθηκαν και άνθισαν στα δύσκολα χρόνια
της κρίσης. Μιλάµε για αξιέπαινες περιπτώσεις, που έπρεπε να
δούµε πώς θα τις πολλαπλασιάσουµε. Και εσείς τι κάνετε; Τους
τσακίζετε. Τους τσακίζετε µε έναν παράλογο, επιπλέον φόρο.
Πρώτη φορά αυξάνεται ο Ειδικός Φόρος Κατανάλωσης µόνο σε
ένα είδος ποτού. Και ποιος ωφελείται; Ο εισαγόµενος ανταγωνι-
σµός. Δηλαδή, τι κάνετε; Ξεκληρίζετε ελληνικές επιχειρήσεις, ευ-

νοώντας ξένες. 
Να έρθω, όµως, στα άρθρα του τοµέα της ευθύνης, που µου

ανέθεσε ο Κυριάκος Μητσοτάκης, τον τοµέα της Ναυτιλίας, και
συγκεκριµένα στα άρθρα 107 µε 132, για να διαπιστώσουµε ότι
ακόµα και όταν εκόντες, άκοντες πάτε να κάνετε το σωστό, το
κάνετε µε λάθος τρόπο. Μιλάω για την ιδιωτικοποίηση του Ορ-
γανισµού Λιµένος Πειραιώς, για τη συµφωνία, που υπέγραψε ο
Πρωθυπουργός, αλλά δυσκολεύεται να χωνέψει ο αρµόδιος
Υπουργός. Τα εν λόγω άρθρα αφορούν τη δηµιουργία της Ρυθ-
µιστικής Αρχής Λιµένων και της Δηµόσιας Αρχής Λιµένων. 

Να αρχίσουµε µε τη Ρυθµιστική Αρχή Λιµένων. Θεωρητικά, γί-
νεται ανεξάρτητη αρχή και αυτό είναι καλό. Αυτό, άλλωστε, είναι
κάτι που προβλεπόταν από τον δικό µας νόµο του 2013. Στην
πράξη, όµως, την κάνετε «γιαλαντζί» ανεξάρτητη αρχή. Γιατί ου-
σιαστικά επιλέγεται η αρχή -τα µέλη της αρχής και ο πρόεδρός
της- από την Κυβέρνηση. Αν θέλατε να είναι όντως ανεξάρτητη,
θα έπρεπε να επιλέγεται από τη Διάσκεψη των Προέδρων, όπως
το Ραδιοτηλεοπτικό Συµβούλιο. 

Επιπλέον, δίνετε στη ρυθµιστική αρχή αστυνοµικές και δικα-
στικές υπερεξουσίες πρωτοφανείς, που εγείρουν σοβαρότατα
νοµικά ερωτήµατα σε βαθµό αντισυνταγµατικότητας. 

Το σοβαρότερο, όµως, πρόβληµα µε τη ρυθµιστική αρχή είναι
ότι συγχέονται οι διοικητικές αρµοδιότητές της µε τα δικαιώµατα
που ασκεί για λογαριασµό του ελληνικού δηµοσίου. Δηλαδή, η
ρυθµιστική αρχή προσδιορίζει και επιβάλλει τις ποινικές ρήτρες,
που απορρέουν από µια σύµβαση παραχώρησης, και µετά, εάν
οι ενδιαφερόµενοι έχουν αντίρρηση ή ένσταση, πρέπει να πάνε
στη ρυθµιστική αρχή. 

Υπάρχει µια αµερικανική έκφραση που λέει, «Judge, jury and
executioner». Ο κ. Τσακαλώτος θα την ξέρει ή όσοι βλέπουν
Western. 

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Αγ-
γλικά ξέρω, όχι αµερικάνικα. 

ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Λοιπόν, να τη µεταφράσω. Είναι «Δικα-
στής, ένορκος και εκτελεστής». Αυτό, που κάνετε εδώ πέρα είναι
αστυνοµικός, δικαστής, ένορκος, εφέτης, εκτελεστής. Και όλα
αυτά από τους εκλεκτούς του Υπουργού. 

Αν µε τη ρυθµιστική αρχή έχουµε κάτι απαραίτητο, που γίνεται
µε λάθος τρόπο, η Δηµόσια Αρχή Λιµένων είναι κάτι το εντελώς
αχρείαστο. Ενδεικτικό είναι ότι οι αρµοδιότητες της δηµόσιας
αρχής δεν κατονοµάζονται. Η δε γενικότερη περιγραφή των αρ-
µοδιοτήτων, δηµιουργεί σοβαρότατα προβλήµατα αλληλοεπικά-
λυψης -προσέξτε- όχι µόνο µε τη Ρυθµιστική Αρχή Λιµένων, όχι
µόνο µε τη Γενική Γραµµατεία Λιµένων και Λιµενικής Πολιτικής,
όχι µόνο µε το Υπουργείο Οικονοµικών, όχι µόνο µε την Επιτροπή
Ανταγωνισµού, όχι µόνο µε την Επιθεώρηση Εργασίας. Είναι ένα
απίστευτο µπάχαλο! 

Η µόνη αρµοδιότητα, που κατονοµάζεται ρητώς είναι ο έλεγ-
χος της εφαρµογής των συλλογικών συµβάσεων και γενικότερα
της εργατικής νοµοθεσίας, δηλαδή, συνδικαλιστική αστυνοµία.
Συγχαρητήρια, ούτε οι Μπολσεβίκοι του Λένιν δεν το είχαν σκε-
φτεί αυτό. 

Γιατί δηµιουργείται, λοιπόν; Για να ικανοποιήσει τις ιδεοληψίες
του ο Υπουργός και να βολέψει, φυσικά, τους εκλεκτούς του από
τον Οργανισµό Λιµένος Πειραιώς. Με µία υπογραφή του µετα-
τάσσονται.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Θα τα αντιµετωπίζαµε όλα µε γραφικότητα, αν δεν υπήρχε σο-

βαρό ενδεχόµενο επιπλοκών στην ιδιωτικοποίηση του Οργανι-
σµού Λιµένος Πειραιώς. Αυτό καταλαβαίνω από την τροπολογία,
που κατέθεσε ο εισηγητής των Ανεξαρτήτων Ελλήνων, που θέλει
να τροποποιήσει τα άρθρα αυτά, λέγοντας στην αιτιολογική έκ-
θεση -του κυβερνητικού σας εταίρου είναι η τροπολογία- πως
πρέπει να εξασφαλιστεί ότι η απονοµή κανονιστικών και ρυθµι-
στικών αρµοδιοτήτων στη ΡΑΛ δεν αποσκοπεί στην άµεση ή έµ-
µεση τροποποίηση όρων συµβάσεων παραχώρησης ή νόµων που
τις κυρώνουν, καθώς και του θεσµικού πλαισίου του ανταγωνι-
σµού. 

Τι γίνεται; Έτσι συνεννοείστε µε τον κυβερνητικό σας εταίρο;
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Συνεννοείστε µε τον Υπουργό Ναυτιλίας; Γιατί εδώ πέρα εγώ
βλέπω πρόβληµα.

Φυσικά, αυτές οι διατάξεις είναι απαράδεκτες, όπως και το σύ-
νολο του νοµοσχεδίου.

Βέβαια, όταν κάνετε περικοπές, µην πάτε κατ’ ευθείαν στα ει-
δικά µισθολόγια. Οι αυξήσεις στους εκλεκτούς σας είναι
150.000.000 ευρώ. Δεν κόβετε κάτι από εκεί πέρα;

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ κι εγώ,
κύριε Κεδίκογλου.

ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο για µια διευκρίνιση, για
ένα λεπτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ορίστε, κύριε
Υπουργέ, έχετε τον λόγο για ένα λεπτό.

ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Θα ήθελα να κάνω µια διευκρίνιση για ένα λεπτό, γιατί
ξέρω ότι ακούστηκε και από άλλον οµιλητή, το ακούσαµε και από
τον τελευταίο, όσον αφορά στο θέµα της επιβάρυνσης στον κα-
φετζή του χωριού από τον ΕΝΦΙΑ. Μπορούµε να διαφωνούµε για
πάρα πολλά πράγµατα και να έχουµε και διαφορετικές εκτιµή-
σεις σε πάρα πολλά πράγµατα. Παράκληση, όµως, πείτε µας σε
ποιο άρθρο του νοµοσχεδίου υπάρχει αυτό, που αναφέρετε.
Πουθενά δεν υπάρχει στον καφετζή του χωριού επιβάρυνση από
τον ΕΝΦΙΑ.

ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Υπάρχει επιβάρυνση σε όλους στα χω-
ριά. Ο ΕΝΦΙΑ στα χωριά αυξάνεται.

ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Από τα στοιχεία του Γενικού Λογιστηρίου, που κατέθεσε ο
αρµόδιος Υπουργός ο κ. Χουλιαράκης, το είπε στην Επιτροπή Οι-
κονοµικών Υποθέσεων, το επαναλαµβάνω: Ο στόχος παραµένει
στα 2,65 δισεκατοµµύρια. Και από τα στοιχεία, που µας έδωσαν
οι υπηρεσιακοί παράγοντες της ΓΓΔΕ, έξι εκατοµµύρια φορολο-
γούµενοι θα έχουν τον ίδιο ή θα έχουν µειωµένο ΕΝΦΙΑ και εξα-
κόσιες χιλιάδες φορολογούµενοι θα πληρώσουν επιπλέον
ΕΝΦΙΑ. Αυτή είναι η πολιτική µας διαφορά και το καταλαβαίνω,
αλλά δεν υπάρχει περίπτωση ο καφετζής του χωριού να είναι
στους εξακόσιες χιλιάδες πιο πλούσιους Έλληνες.

ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο για
τριάντα δευτερόλεπτα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κύριε Κεδίκογλου,
έχετε τον λόγο.

ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Η εικόνα που έχουµε είναι διαφορετική.
Στην περιφέρεια θα υπάρξουν αυξήσεις. Και σε κάθε περίπτωση,
τον καφετζή του χωριού τον έχετε διαλύσει και µε τις ασφαλιστι-
κές εισφορές και µε την αύξηση στη φορολογία του καθένα.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ ΚΟΖΟΜΠΟΛΗ-ΑΜΑΝΑΤΙΔΗ: Αυτό ίσχυε…
ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Μέχρι τώρα για οικισµούς κάτω από

τους δύο χιλιάδες κατοίκους είχαµε…
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ ΚΟΖΟΜΠΟΛΗ-ΑΜΑΝΑΤΙΔΗ: Διαβάστε το

άρθρο 40 παράγραφος 3.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Όχι διαλογική συ-
ζήτηση, παρακαλώ.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Ο κ. Σαντορινιός, Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ, έχει τον λόγο.
Κύριε Σαντορινιέ, έχετε τον λόγο.
ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

κυρία και κύριοι Υπουργέ, επειδή είπε ο κ. Κεδίκογλου για τον
καφετζή του χωριού, άρθρο 40, παράγραφος 3 του προηγούµε-
νου νοµοσχεδίου, συνεχίζει και ο καφετζής του χωριού, έτσι ό-
πως το εννοείτε, να είναι στο καθεστώς του ΟΓΑ. Εντάξει; Για να
τελειώνουµε µε αυτό. Και επειδή είπατε και για τον καφετζή του
χωριού, ένα µε δύο λεπτά είναι η επιβάρυνση στον καφέ.

ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Πόσο είναι;
ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Ένα µε δύο λεπτά στο φλιτζάνι

του καφέ. Αυτό είναι, για να µη δηµιουργούµε εντυπώσεις.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σαν χθες µου φαίνεται όταν

στην προεκλογική περίοδο ο τότε Αρχηγός της Νέας Δηµοκρα-

τίας, αλλά και πολλά στελέχη της Νέας Δηµοκρατίας µας καλού-
σαν να συνεργαστούµε. Να θυµίσω, βέβαια, ότι τότε οι εκλογές
έγιναν ενώ είχε υπογραφεί και ψηφιστεί και από τη Νέα Δηµο-
κρατία και τα υπόλοιπα κόµµατα, πλην ΚΚΕ και Χρυσής Αυγής, η
συµφωνία µε τους θεσµούς. Αλήθεια, σε ποιο ακριβώς πλαίσιο
µας καλούσατε να συνεργαστούµε; Μα, προφανώς στο πλαίσιο
της συµφωνίας αυτής. Έτσι δεν είναι;

Και ρωτώ: Προέβλεπε η συµφωνία τη λήψη µέτρων 1% του
ΑΕΠ από έµµεσους φόρους;

Προέβλεπε η συµφωνία την υποχρέωση ρύθµισης των κόκκι-
νων δανείων; Προέβλεπε η συµφωνία τη δηµιουργία Ταµείου
Αξιοποίησης της Περιουσίας του Δηµοσίου; Προέβλεπε η συµ-
φωνία την κατάργηση της έκπτωσης του ΦΠΑ στα νησιά;

Σε τι ακριβώς µας καλούσατε να συνεργαστούµε; Για να αλ-
λάξουµε τους όρους συµφωνίας; Έχετε αποδείξει ότι δεν ξέρετε
να διαπραγµατευόσαστε. Και πως το αποδείξατε, επειδή είπε και
ο κ. Βενιζέλος ότι προκαλέσαµε µεγάλη ζηµιά και το ίδιο είπε και
ο κ. Κεδίκογλου ο οποίος έφυγε τώρα; Το έχετε αποδείξει εδώ
και χρόνια, γιατί εσείς φέρατε 25% ύφεση στη χώρα, εσείς φέ-
ρατε 27% ανεργία, εσείς φέρατε 63 δισεκατοµµύρια ευρώ σε
µέτρα. 

Σας είχαµε πει, λοιπόν, τότε ότι δεν χρειαζόµαστε µαζί µας αυ-
τούς που οδήγησαν τη χώρα στην ύφεση και την εξαθλίωση,
γιατί εµείς υποσχεθήκαµε ότι θα τηρήσουµε τη συµφωνία, δια-
σφαλίζοντας, όµως, παράλληλα το δηµόσιο συµφέρον και το
συµφέρον του λαού.

Τις τελευταίες ώρες παρατηρώ ότι έχετε βαλθεί, µέσω των οµι-
λιών σας, σε έναν διαγωνισµό ψέµατος και παραπλάνησης. Ψέ-
µατος και παραπλάνησης! Σωρεία ψεµάτων για το νέο ταµείο.
Να ξεκαθαρίσουµε µερικά πράγµατα. 

Αυτό το ταµείο, σε αντίθεση µε το ΤΑΙΠΕΔ, θα έχει ως έργο
την αξιοποίηση και όχι την πώληση. Τα έσοδα του ταµείου θα πη-
γαίνουν κατά 50% στην εξόφληση του χρέους και κατά 50% σε
αναπτυξιακά έργα. Οι ΔΕΚΟ περνούν στο ταµείο για διαχείριση
και όχι για πώληση. Να τελειώνουµε και µε αυτό το παραµύθι.
Συνεχίζετε να µην καταλαβαίνετε ότι η µεγάλη πλειοψηφία των
ακινήτων, που εσείς είχατε παραχωρήσει στο ΤΑΙΠΕΔ µε απο-
κλειστικό σκοπό το ξεπούληµα, φεύγουν από το ΤΑΙΠΕΔ και πη-
γαίνουν στην ΕΤΑΔ, µία εταιρεία που έχει αποδείξει ότι µε όρους
δηµοσίου συµφέροντος, µπορεί να εγγυηθεί την ορθή διαχείριση
των ακινήτων του δηµοσίου.

Επειδή ρώτησε ο κ. Βενιζέλος αν κάτι µας δικαιώνει σήµερα,
εµένα προσωπικά κάτι µε δικαιώνει. Με δικαιώνει ότι σχεδόν το
σύνολο του νησιού της Ρόδου είχε παραχωρηθεί στο ΤΑΙΠΕΔ για
ξεπούληµα και σήµερα µένουν τρία ακίνητα εκ των οποίων ένα
είναι το Γκολφ Αφάντου που ήδη υπογράφεται σύµβαση. Και τι
µε δικαιώνει; Ότι τα φιλέτα της Ρόδου, το λιµανάκι της Λάρδου,
η παραλία Τσαµπίκας, η παραλία Αγάθη, η Βίλα «Ντε Βέκι», το
δάσος του Προφήτη Ηλία -ακούστε, το δάσος του Προφήτη Ηλία
είχαν δώσει στο ΤΑΙΠΕΔ- γλιτώνουν το ξεπούληµα. Το ίδιο και η
παραλία στο Μαστιχάρι της Κω και άλλα φιλέτα της χώρας.

Στο θέµα της διοίκησης του ταµείου, τα πράγµατα είναι πολύ
µακριά από αυτά που λέτε. Σας το είπα και χθες. Έχετε φτιάξει
στο µυαλό σας ένα ταµείο, έτσι όπως εσείς θα το νοµοθετούσατε
-το καταλαβαίνω, γιατί έτσι ξέρετε να νοµοθετείτε-, και το πυρο-
βολείτε. Δικαίωµά σας. Αλλά µη πυροβολείτε αυτό που είναι
µέσα στον νόµο, γιατί δεν είναι έτσι όπως τα λέτε. Ανώτατο όρ-
γανο της εταιρείας είναι η γενική συνέλευση, δηλαδή ο Υπουρ-
γός Οικονοµικών. Η πλειοψηφία στο Εποπτικό Συµβούλιο -τα 3/5-
ανήκει στο ελληνικό δηµόσιο και για τα δύο µέλη των θεσµών
απαιτείται η σύµφωνη γνώµη του Υπουργού Οικονοµικών. 

Ο Υπουργός Οικονοµικών συµµετέχει στην επιλογή του διευ-
θύνοντος συµβούλου και στο διοικητικό συµβούλιο. Ελέγχεται
από τη γενική συνέλευση, δηλαδή από τον Υπουργό Οικονοµι-
κών, ενώ το στρατηγικό σχέδιο της εταιρείας και το επενδυτικό
πλάνο περιλαµβάνει τις γενικές κατευθύνσεις του Υπουργού Οι-
κονοµικών. 

Οποιαδήποτε ιδιωτικοποίηση, λοιπόν, προτείνεται από τα διοι-
κητικά συµβούλια της εταιρείας, πρέπει να εγκριθεί από τον
Υπουργό Οικονοµικών. 

Με βάση τα παραπάνω, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
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το πρόβληµα του ελληνικού λαού δεν είναι το νέο ταµείο. Το πρό-
βληµα του ελληνικού λαού θα είναι αν τυχόν γίνει το λάθος και
αναλάβει κάποιος από εσάς Υπουργός Οικονοµικών. Και όχι για
τις διατάξεις της υπό ψήφισης εταιρείας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Ήθελα να µιλήσω για τα κόκκινα δάνεια, αλλά δεν θα προ-
λάβω. Κύριε Σταθάκη, φαντάζοµαι θα τα πείτε καλύτερα από
εµένα.

Να πω µόνο όσον αφορά στα κόκκινα δάνεια ότι προστατεύον-
ται οι κατοικίες µε αντικειµενική αξία µέχρι 140.000. Και επειδή
έχουν ακουστεί διάφορα, αυτό αφορά στις επιχειρήσεις. Για
τους υπόλοιπους πολίτες ισχύει ο νόµος Κατσέλη, όπως έχει ψη-
φιστεί. Έτσι δεν είναι κύριε Υπουργέ; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι προφανές ότι κανένας δεν
µπορεί να επιχαίρει για τη ψήφιση έµµεσων φόρων. Προσωπικά,
προερχόµενος από τα Δωδεκάνησα, θεωρώ ως πρόβληµα την
επιβολή του τέλους διανυκτέρευσης και την κατάργηση του ει-
δικού καθεστώτος του φόρου κατανάλωσης οινοπνεύµατος. Και
για τα δύο κρίνω ως θετική τη µετάθεσή τους για το 2018. 

Ειδικότερα για το τέλος διανυκτέρευσης έχω ήδη προτείνει
την αντικατάστασή του από τη φορολόγηση της τουριστικής µί-
σθωσης κατοικιών µέσω ηλεκτρονικών σελίδων, ένα µέτρο που
και µεγαλύτερα έσοδα µπορεί να αποφέρει και αποτελεί αίτηµα
των φορέων του τουρισµού. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η απαίτηση των δανειστών να
αυξηθεί ο ΦΠΑ στην ηλεκτρική ενέργεια και το νερό, κάτι που θα
έπληττε κυρίως τις φτωχές οικογένειες και τις µικρές και µικρο-
µεσαίες επιχειρήσεις, µας οδήγησε στη νοµοθέτηση έµµεσων
φόρων, που όµως διασπείραµε σε ένα µεγάλο φάσµα, έτσι ώστε
να επηρεάσουν όσο το δυνατόν λιγότερο τα νοικοκυριά. 

Εµείς κοιτάµε τον λαό στα µάτια και του αποδεικνύουµε ότι
προσπαθούµε µέσα σε δύσκολες συνθήκες να παλινορθώσουµε
την ελπίδα που θα έρθει µε την οριστική διευθέτηση του χρέους
και µε τις αναπτυξιακές πρωτοβουλίες που θα πάρουµε αµέσως
µετά. Είµαι σίγουρος ότι θα τα καταφέρουµε.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Τον λόγο έχει ο

Βουλευτής της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ.
Θεόδωρος Παπαθεοδώρου.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κυρίες και κύριοι Υπουργοί, ο ελ-

ληνικός λαός από την Πέµπτη συνειδητοποιεί αυτά που αλλάζουν
τραγικά για τη χώρα και για το µέλλον των επόµενων γενεών.
Πρώτον, η εκχώρηση της κινητής και ακίνητης περιουσίας της
χώρας στο υπερταµείο για ενενήντα εννέα χρόνια. Δεύτερον, ο
µόνιµος αυτόµατος δηµοσιονοµικός κόφτης µε παράκαµψη της
Βουλής. Περί αυτού πρόκειται, αυτή είναι η ειδοποιός διαφορά.
Τρίτον, η φοροκαταιγίδα σε όλα τα αγαθά και τις υπηρεσίες. 

Στην ουσία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ και των
ΑΝΕΛ, αλλάζετε το µοντέλο, τον τρόπο διακυβέρνησης της χώ-
ρας. Αποξενώνετε από τον έλεγχο της Βουλής και της Κυβέρνη-
σης τη διαχείριση της περιουσίας της. Στην ουσία καταργείτε τον
δηµοκρατικό και κοινοβουλευτικό έλεγχο στην οικονοµική διακυ-
βέρνηση. Κανένας πολιτικός, καµµία κυβέρνηση µέχρι σήµερα
δεν εκχώρησε µε αυτόν τον τρόπο τα εθνικά συµφέροντα. Πρό-
κειται για τον ορισµό της υποτέλειας.

Για το υπερταµείο, –επειδή ακούστηκε- µε την ίδρυση της εται-
ρείας παρακάµπτετε την προβλεπόµενη διαδικασία που ορίζουν
το Σύνταγµα και ο Κανονισµός της Βουλής για τη νοµοθετική και
οικονοµική διακυβέρνηση. Τρία µέλη του διοικητικού συµβουλίου
θα ορίζονται από την ελληνική πλευρά -το είπατε προηγουµένως-
και δύο από τους δανειστές, συµπεριλαµβανοµένου του προ-
έδρου. Οι αποφάσεις, όµως, θα λαµβάνονται µε θετική γνώµη
των τεσσάρων από τα πέντε µέλη, γεγονός που καθιστά τους δα-
νειστές στο διηνεκές -και όσο λειτουργεί αυτό το υπερταµείο-
ρυθµιστικό παράγοντα, καθοριστικό παράγοντα, όχι για είκοσι,
τριάντα, σαράντα χρόνια, αλλά για ενενήντα εννέα χρόνια. Ποιος
έδωσε αυτό το δικαίωµα, κυρίες και κύριοι Βουλευτές; Εσείς µε
την ψήφο σας.

Για τον κόφτη, εκεί νοµίζω ότι προκαλεί τρόµο η ελαφρότητα
µε την οποία η Κυβέρνηση νοµοθέτησε ενάντια στα εθνικά συµ-
φέροντα, καταδικάζοντας τις µελλοντικές γενιές στη φτώχεια και
τη χώρα στην πλήρη αποδυνάµωση και επιτήρηση από τους δα-
νειστές. Από τον Χαρίλαο Τρικούπη έχουµε να δούµε αυτό το
πράγµα. 

Ενώ ο κ. Βερναρδάκης διατυµπάνιζε ότι δεν θα υπάρξει άλλη
µείωση σε µισθούς δηµοσίων υπαλλήλων, παρ’ όλα αυτά, το κεί-
µενο της τροπολογίας δεν αποκλείει από την αυτόµατη εφαρ-
µογή του ούτε τους δηµοσίους υπαλλήλους ούτε τους συντα-
ξιούχους. 

Εξαιρεί, µεταξύ άλλων, από τον κόφτη τις δαπάνες από αξιώ-
σεις ιδιωτών για την εκτέλεση δηµοσίων συµβάσεων, τις οποίες
προφανώς η Κυβέρνηση θεωρεί πιο σηµαντικές από την προστα-
σία του εισοδήµατος των υπαλλήλων και των συνταξιούχων,
καθώς και από την αξιοπρέπεια αυτού του κόσµου.

Επίσης, αίσθηση προκαλεί η εξαίρεση των δαπανών της Γενι-
κής Γραµµατείας Δηµοσίων Εσόδων, ανεξάρτητη από εδώ και
πέρα, την οποία, όµως, και καταργεί κατά τα άλλα µε αυτό το
νοµοσχέδιο. 

Επίσης, παρέχεται η δυνατότητα λήψης µόνιµων διαρθρωτι-
κών µέτρων σε αντικατάσταση της δηµοσιονοµικής προσαρµο-
γής, συµπεριλαµβανοµένων µέτρων επί του σκέλους των εσό-
δων, γεγονός που συνηγορεί στη µονιµότητα των µέτρων και
στην αυτοδίκαιη κατάργηση του εφήµερου σήµερα χαρακτήρα
τους. 

Αυτό, όµως, που έχει σηµασία είναι να δούµε τους φόρους σε
όλα τα αγαθά και τις υπηρεσίες. Πλέον εφευρίσκονται νέοι φόροι
και αυξάνονται οι ήδη υπάρχοντες, όπως ο φόρος διαµονής, το
τέλος συνδροµητικής τηλεόρασης, ο φόρος κατανάλωσης στον
καφέ, στο ηλεκτρονικό και στο συµβατικό τσιγάρο, στον καπνό,
υπάρχει επιβολή νέων συντελεστών ταξινόµησης επιβατικών αυ-
τοκινήτων, καθώς και αύξηση φόρου καυσίµων και πετρελαίου
θέρµανσης.

Όσον αφορά τους αγρότες, η Κυβέρνηση, για άλλη µία φορά,
επανακαθορίζει τις προϋποθέσεις που πρέπει σωρευτικά να πλη-
ροί το ενήλικο φυσικό πρόσωπο για να θεωρηθεί επαγγελµατίας
αγρότης. Συγκεκριµένα, µεταξύ άλλων, θα πρέπει το ποσοστό
τού συνολικού εισοδήµατος που λαµβάνεται από αγροτική δρα-
στηριότητα να ανέρχεται στο 50%, από 35% που είναι σήµερα.
Δυσχεραίνει επιπλέον την ήδη δύσκολη θέση των Ελλήνων µι-
κροκαλλιεργητών, οι οποίοι, παρ’ όλα αυτά, συµµετέχουν ενεργά
στην αγροτική παραγωγή.

Όσον αφορά στον ΕΝΦΙΑ, σηµαντικές είναι οι αυξήσεις και
στον ΕΝΦΙΑ που, κατά προγενέστερες δηλώσεις των στελεχών
της Κυβέρνησης, ήταν υπό κατάργηση. Πρόκειται για δυσβάστα-
κτες αυξήσεις που θα οδηγήσουν σε µία αλυσιδωτή αρνητική επί-
πτωση στα εισοδήµατα όλων και στην πολύπαθη αγορά των
ακινήτων. 

Στην ουσία, µε την εφαρµογή της νέας κλίµακας για τον συµ-
πληρωµατικό φόρο, συγκριτικά µε την προηγούµενη κλίµακα,
έχουµε να παρατηρήσουµε ενδεικτικά πως η ετήσια επιβάρυνση
θα ξεκινήσει πλέον και για αξίες ακινήτων άνω των 200.000 ευρώ.
Στο 25% ανεβαίνει ο φόρος στα εντός σχεδίου οικόπεδα και στο
20% στα µη ηλεκτροδοτούµενα, λόγω κατάργησης της απαλλα-
γής µείωσης φόρου.

Δύο λόγια θα ήθελα να πω για τη Γενική Γραµµατεία Ψηφιακής
Πολιτικής. Το σχέδιο νόµου που κατατέθηκε είναι το µισό από το
κείµενο που συζητήθηκε στη διαβούλευση. Συγκεκριµένα, λεί-
πουν οι µονάδες που σχετίζονται µε την ασφάλεια των συστηµά-
των και του εσωτερικού ελέγχου, την ασφάλεια, υποστήριξη και
συντήρηση των κεντρικών υποδοµών, χρηµατοδοτήσεων και
κρατικών ενισχύσεων, καθώς και όλοι οι τοµείς και το συµβούλιο
τοµέων. Πού θα δώσετε αυτούς τους τοµείς που λείπουν; Μήπως
στον ιδιωτικό τοµέα; 

Είναι µία καθαρά επιτελική δοµή, η οποία συστήνεται κάτω από
τον Πρωθυπουργό. Για ποιον λόγο; Δεν υπάρχει καµµιά χώρα
που να έχει τη Γενική Γραµµατεία Ψηφιακής Πολιτικής κάτω από
το Γραφείο του Πρωθυπουργού, ενώ, στην ουσία, απουσιάζουν
οι παρεµβάσεις στους φορείς υλοποίησης. 

Σχετικά µε το πόθεν έσχες, πράγµατι, γίνεται επέκταση της δή-
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λωσης επί των ακινήτων άνω των 30.000 ευρώ και των δανείων.
Θα αναφέρονται οι µισθώσεις θυρίδων και τα µετρητά άνω των
15.000 ευρώ. 

Ενώ έρχεται ένα νοµοσχέδιο που περιλαµβάνει, εκτός των
άλλων, και ίδρυση νέων αρχών και διοικητικών υπηρεσιών και
επεκτείνει το πόθεν έσχες και τη διαφάνεια, όπως επικαλείται η
Κυβέρνηση, δεν είδαµε να αναφέρεται πουθενά ρητά η υποχρέ-
ωση υποβολής πόθεν έσχες για τις αρχές αυτές οι οποίες ιδρύο-
νται µε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο.

Για όλα αυτά, νοµίζω ότι αυτό το νοµοσχέδιο είναι η αλλαγή
πορείας της χώρας προς το χειρότερο, µε δέσµευση για τα επό-
µενα πάρα πολλά χρόνια των βασικών περιουσιακών στοιχείων. 

Θα µου επιτρέψετε, όµως, για τριάντα δευτερόλεπτα, να ρω-
τήσω για την περιβόητη τροπολογία µε αριθµό 440/84, η οποία,
όπως διαβάζω, αναστέλλει τη µισθολογική ωρίµανση και προ-
αγωγή όσων αµείβονται µε ειδικά µισθολόγια -δηλαδή δικαστι-
κούς, στελέχη ενόπλων δυνάµεων, διπλωµάτες, γιατρούς, καθη-
γητές πανεπιστηµίου- από 1/1/2017 ως 31/12/2018. Δηλαδή,
όπως θα έχει διαµορφωθεί η µισθοδοσία αυτών των ανθρώπων
στις 31/12/2016, θα παραµείνει η ίδια για τα επόµενα δύο χρόνια.
Αν κατάλαβα καλά, αναιρεί την υπόσχεση του κ. Καµµένου να
αµείβονται οι ένστολοι µε βελτιωµένα τα ειδικά µισθολόγια τα
επόµενα χρόνια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Εδώ νοµίζω ότι η Κυβέρνηση θα πρέπει να δώσει µία απάν-

τηση. Πότε έλεγε την αλήθεια; Όταν υποσχόταν σε όλους τα
πάντα και ιδιαίτερα αύξηση των ειδικών µισθολογίων και αποκα-
τάστασή τους ή σήµερα που τα παγώνει για άλλα δύο χρόνια; 

Για αυτούς τους λόγους και για όσους προανέφερα, θεωρώ
ότι αυτό το νοµοσχέδιο απλώς χειροτερεύει µια επικίνδυνη πο-
λιτική για τη χώρα, τα συµφέροντα της οποίας θα διακυβεύονται
για χρόνια, ακόµη και όταν θα έχετε εγκαταλείψει την εξουσία.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ κι εγώ,

κύριε Παπαθεοδώρου. 
Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Δηµοκρα-

τικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Λοβέρδος.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολο-

κληρώνεται τις επόµενες ώρες η φάση της πολιτικής εξαπάτησης
του ελληνικού λαού από τους ΣΥΡΙΖΑ και τους ΑΝΕΛ και ειδικά
από τον ίδιον τον Πρωθυπουργό –το παραδέχθηκε κιόλας- µι-
λώντας για τις αυταπάτες του. Είναι δεδοµένο, από τη γλώσσα
µας, ότι όταν µε τις αυταπάτες σου απατάς τον εαυτό σου, µε
τους άλλους τι γίνεται; Τι είναι αυτό που τους κάνεις; Τους εξα-
πατάς. «Βαρουφακιάδα» µε την καβάφεια υπεροψίαν και τόλµην
που οδήγησε σε Βατερλώ. Όπως είπα και το πρωί, η «Τσακαλω-
τιάδα» οδήγησε αυτήν την Κυβέρνηση να καταπίνει αµάσητα όσα
ακριβώς της σερβίρουν. 

Έτσι φτάνουν σήµερα να επιβαρύνουν αχρείαστα και υπερβο-
λικά τον ελληνικό λαό προκειµένου, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, όχι µόνο να κάθονται στις υπουργικές τους καρέκλες, αλλά
να βάζουν και ζώνη ασφαλείας, µην και ξεφύγουν. 

Δεν τα λέω µόνο εγώ αυτά. Τα λένε και οι δικοί σας. Πολλοί
Βουλευτές σας δηλώνουν αυτό το Σαββατοκύριακο στριµωγµέ-
νοι διαµορφώνοντας, ένα νέο τύπο πολιτικού ανθρώπου, τον
τύπο Syrizeus Clapsicus. 

Δεν είναι µόνο, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η διαπραγµά-
τευση στην οποία αποτύχατε. Να θυµίσουµε το προσφυγικό,
όπου έχετε θέσει θέµατα που αφορούν στα εθνικά µας συµφέ-
ροντα, στα ελληνοτουρκικά, στην ανάπτυξη όπου αναδειχθήκατε
ως διώκτες των επενδύσεων, ακόµα και στο ποδόσφαιρο όπου
πήγατε για µαλλί και µας ήρθατε κουρεµένοι και φρεσκοξυρισµέ-
νοι.

Τι µας έχετε φέρει σήµερα, όµως, εδώ; Για την υπερεταιρεία
του εθνικού ξεπουλήµατος τα είπαµε το πρωί. Αποικιακή ρύθ-
µιση. Καλά έκανε ο εισηγητής µας κ. Κουτσούκος και ο εισηγη-
τής του Ποταµιού κ. Αµυράς θυµίζοντας τον διεθνή οικονοµικό

έλεγχο του 1898. Νέα αποικιοκρατία µε pacta continua. 
Δεύτερον, τα πράσινα και τα κόκκινα δάνεια. Νοµίζετε ότι ο

λαός δεν έχει καταλάβει; Μη εξυπηρετούµενα αλλά και εξυπη-
ρετούµενα δάνεια πωλούνται ελευθέρως. Επιχειρηµατικά, στε-
γαστικά, καταναλωτικά, ακόµα και τα συνδεδεµένα µε την πρώτη
κατοικία, µε την εξαίρεση για ενάµιση χρόνο ακόµα όσων συνδέ-
ονται µε πρώτη κατοικία αντικειµενικής αξίας ως 140.000 ευρώ.
Όλα αυτά χωρίς η Κυβέρνηση να απαντήσει αν είναι στις προθέ-
σεις της έστω, παράλληλα µε αυτά ή µετά από αυτά, να φέρει
αλλαγές στο πτωχευτικό δίκαιο, ώστε να δίνεται η δεύτερη ευ-
καιρία στους φτωχούς, δηλαδή σε δεκάδες χιλιάδες συµπολιτών
µας που οικονοµικώς είναι νεκροί και που δικαιούνται, όπως συµ-
βαίνει σε όλο το δυτικό κόσµο, της δεύτερης ευκαιρίας. 

Τρίτον, για τον ΕΝΦΙΑ. Θυµίζω αυτό που είπα και το πρωί. «Θα
αυξήσουµε το ΕΚΑΣ, θα καταργήσουµε τον ΕΝΦΙΑ». Αυτά ήταν
τα συνθήµατά τους. Έκαναν ακριβώς το αντίθετο. Αυξάνουν τον
ΕΝΦΙΑ και καταργούν το ΕΚΑΣ. Είναι παράδοξο και θλιβερό για
όσους κάθονται εκεί. Άλλο αριθµό οικογενειών δίνει ότι πλήττον-
ται ο Αναπληρωτής Υπουργός κ. Χουλιαράκης και κατά 100.000
µεγαλύτερο ο Αναπληρωτής Υπουργός κ. Αλεξιάδης. Αν το Υ-
πουργείο Οικονοµικών δεν τα πάει καλά µε τους αριθµούς, τότε
τι να πει η υπόλοιπη Κυβέρνηση, η Βουλή και πάνω από όλα ο
ελληνικός λαός.

Για τους φόρους άµεσους και έµµεσους. Έχει κάπως αυτό το
θέµα σκεπαστεί από την αλγεινή εντύπωση που έχει προκαλέσει
στους πολίτες η αποικιοκρατική σας ρύθµιση για την υπερεται-
ρεία η οποία θα ξεπουλήσει ό,τι έχει και δεν έχει το ελληνικό δη-
µόσιο. 

Όµως, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, τα µέτρα που προκύπτουν
από αυτές τις ρυθµίσεις, φορολογικού περιεχοµένου, έµµεσων
και άµεσων φόρων, από το παρόν σχέδιο, κατά την έκθεση του
Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους, που κι αυτό κάνει προσέγ-
γιση, πρέπει να είναι κοντά στο 1,8 δισεκατοµµύριο. Να θυµίσω
ότι από τον προηγούµενο σχέδιο νόµου έλειπαν περίπου 400 ή
600 εκατοµµύρια ανάλογα µε τις προσεγγίσεις. Γιατί αυτή η µε-
γάλη υπερφορολόγηση µε άµεσους και έµµεσους φόρους;

Άκουσα έναν συνάδελφο της πλειοψηφίας να λέει «ο κόφτης
θα µείνει στα χαρτιά». Ο κόφτης είναι εδώ. Ξεκινάει µε την αβε-
βαιότητα ότι θα καλύψει τα έσοδα που έχει θεσπίσει δεκαπέντε
µέρες πριν και σήµερα, και έχει το πρώτο µαξιλάρι για την Κυ-
βέρνηση -πρόβληµα για τον λαό- 1,4 δισεκατοµµυρίων ακόµη.
Στον τουρισµό 74 εκατοµµύρια, στα συµβατικά τηλέφωνα και στη
συνδροµητική τηλεόραση 90 εκατοµµύρια. Η αύξηση του ΦΠΑ
από 23% σε 24% θα φέρει έσοδα για το Δηµόσιο για φέτος 255,
συνολικά 437 και λοιπά. Είναι όλα καταγεγραµµένα στις εκθέσεις
που συνοδεύουν το παρόν σχέδιο νόµου. 

Κυρίες και κύριοι, ένα θέµα ακόµη που δεν έχει συζητηθεί µε
επάρκεια: Είµαι ο πολιτικός εκείνος που έκανε τις µεγαλύτερες
περικοπές στη σπατάλη και στη διαφθορά στο φάρµακο, σε όλα
τα επίπεδα. Είναι λάθος, έλεγα τότε και το τήρησα, παρ’ ότι η
τρόικα είχε αντίθετη άποψη, και πέτυχα να το κρατήσω και εν
µέρει και οι επόµενοι συνάδελφοί µου. Εν πάση περιπτώσει, αυτό
που γίνεται σήµερα δεν έγινε ούτε από τον κ. Λυκουρέντζο -µετά
από εµένα- ούτε από τον κ. Γεωργιάδη ούτε από τον κ. Βορίδη,
η πώληση των µη συνταγογραφούµενων φαρµάκων, πολλών εξ
αυτών, από το γενικότερο εµπόριο. Μου το έλεγαν –υπάρχουν
και τα χαρτιά εκείνου του διαλόγου- και έλεγα όχι. Και επειδή
είχα αξιοπιστία στη µείωση της σπατάλης και της διαπλοκής στα
φάρµακα, το πετύχαινα αυτό. Το δίνετε σήµερα. Είναι λάθος.
Είναι λάθος. Είναι λάθος και δεν είναι καθολική η χρήση αυτής
της πρακτικής στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Υπάρχουν κράτη που το
έχουν και κράτη που δεν το έχουν. Και ένα κράτος που έχει δέκα
χιλιάδες µονάδες φαρµακείων που πωλούν αυτά τα προϊόντα,
δεν πρέπει κάποιος να το κοιτάει αδιάφορα, όπως ακριβώς το
κοιτάτε εσείς που κάνετε και τους διαπραγµατευτές. 

Και κάτι ακόµη, που επίσης δεν προσέχτηκε µε επάρκεια ούτε
σήµερα. Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ιδρύονται επτά νέες δη-
µόσιες υπηρεσίες µε το παρόν σχέδιο νόµου, δύο γραµµατείες -
µία ειδική, µία γενική- δύο διοικητικές αρχές, ένα κυβερνητικό
συµβούλιο, µία νέα εταιρεία -αυτή για την οποία µιλήσαµε-
τριάντα µονάδες ενηµέρωσης, περισσότερους από τετρακόσι-
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ους νέους υπαλλήλους θα συµπεριλάβουν τα νέα αυτά νοµικά
πρόσωπα, εις υγείαν των κορόιδων που χάσανε το ΕΚΑΣ και
πολλά συνδεδεµένα µε αυτό ωφελήµατα. 

Το λέγαµε, ότι δεν είναι µόνο ότι χάνεται το ΕΚΑΣ, είναι ότι ο
δικαιούχος του ΕΚΑΣ είχε και µειωµένη συµµετοχή στα φάρµακα.
Λέγανε «όχι». Φέρανε τροπολογία που επεκτείνουν αυτήν την
προστασία, για δύο χρόνια όµως. Οµολόγησαν ότι αυτό που λέ-
γαµε ήταν σωστό. Το καλύπτουν -δεν µπορούν, όπως ήταν- για
δύο χρόνια ακόµη. Και κάνουνε και τους µαχητές υπέρ του λαού.
Κάνουν τους φίλους του λαού. Εις υγείαν των κορόιδων, λοιπόν,
που χάνουν το ΕΚΑΣ. Οι νέες υπηρεσίες, το περισσότερο κρά-
τος, το αποτυχηµένο πρότυπο λειτουργίας της ελληνικής πολι-
τείας που είχε συνηθίσει, σταµάτησε και τώρα ξαναρχίζει όπου
έχει πρόβληµα να ιδρύει µια δηµόσια υπηρεσία, ανεξαρτήτως αν
έχει µελετήσει αν αυτή µπορεί ή δεν µπορεί να βοηθήσει.

Κυρίες και κύριοι των ΑΝΕΛ, µε τον φιλοκατήγορο λόγο, που
λέγατε στους πολίτες ότι µας ψεκάζανε, τα θυµάµαι και σας
κοιτώ στα έδρανα της Κυβέρνησης σήµερα να λέτε αυτά που
λέτε και δεν µπορώ να το καταλάβω, που λέγατε ότι µας ψεκά-
ζανε. 

Κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, της Αριστεράς Μαδούρο -την
χαρακτήρισα έτσι πριν από την επιστολή του Πρωθυπουργού
προς τον Αρχηγό της Βενεζουέλας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΘΕΩΝΑΣ: Φτάνει µε τον λαϊκισµό, Αντρέα. Ποιον θα
πείσεις µε αυτόν τον λαϊκισµό;

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Αποδείχτηκε πως ότι έλεγα ήταν έτσι. 
Εσείς όλοι που λέγατε ψέµατα -και οι δύο µαζί- για το αγγλικό

δίκαιο. Όλες οι δίκες του ελληνικού δηµοσίου κερδήθηκαν. Όλες
οι δίκες που έγιναν σε βάρος της χώρας µας κερδήθηκαν και
κερδίζονται από το ελληνικό δηµόσιο. Δηλητηριάζετε τον κόσµο
µε µίσος. Αυτά περί αγγλικού δικαίου και Λουξεµβούργου και όλα
αυτά που λέγατε, αποδείχθηκαν λόγια του αέρα. 

Και σήµερα εσείς ως Κυβέρνηση της µνησικακίας, της αορι-
στολογίας, της αυταπάτης, όπως οι ίδιοι λέτε, της εξαπάτησης,
έχετε να πληρώσετε έναν λογαριασµό απέναντι στον ελληνικό
λαό, γιατί εδώ πληρώνονται όλα!

Φορολογείτε ό,τι κινείται. Μειώνετε συντάξεις. Ξεπουλάτε τα
πάντα. Θα µείνετε στην πολιτική ιστορία του τόπου ως οι µεγα-
λύτεροι ψεύτες και αυτή η φήµη θα σας κυνηγά, τουλάχιστον
όσο κρατάει η ζωή της εταιρείας που σήµερα θα ψηφίσετε, του-
λάχιστον για έναν αιώνα!

(Θόρυβος – διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Και είστε από τότε µέχρι σήµερα πραγµατικά αντάξιοι του Θε-

όδωρου Δηλιγιάννη, του πολιτικού σας πρόγονου. Είστε ψεύτες
και λαϊκιστές! Θα το πληρώσετε από τον ελληνικό λαό!

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ): Ευχαριστώ,

κύριε Λοβέρδο.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, µαθητές και µαθήτριες και
εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 1ο και 5ο Δηµοτικό Σχολείο
Γρεβενών. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο κ. Αθανάσιος Παπαδόπουλος, Βουλευτής του
ΣΥΡΙΖΑ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Συζητάµε, αγαπητοί συνά-
δελφοι, τα πιο δραµατικά ζητήµατα της νέας ιστορικής περιόδου
για µία χώρα µε αφάνταστα συγκριτικά πλεονεκτήµατα, πανέ-
µορφη, η οποία κατέστη δοσοεξαρτηµένη, υπερχρεωµένη, εξα-
θλιωµένη, υπό επιτροπεία, στερήθηκε την οικονοµική της ανεξα-
ρτησία. Και τα ζητήµατα τα οποία κουβεντιάζουµε οφείλουµε να
τα δούµε κατάµατα.

Λίγο πιο πριν ο κ. Βενιζέλος προσπάθησε τα διλήµµατα της
εποχής να τα κάνει διλήµµατα τα οποία είχε η πρώτη κυβέρνηση

µετά την 25η Γενάρη, να τα κάνει ζητήµατα τα οποία αντιµετωπί-
στηκαν στις εκλογές της 20ης Σεπτέµβρη. Να σας πούµε πάρα
πολύ καθαρά: Εµείς µατώσαµε για να καταλήξουµε. Ο Πρωθυ-
πουργός, η Κυβέρνηση, η Κοινοβουλευτική Οµάδα αντιµετώπισε
το σκληρό δίληµµα την 12η προς 13η Ιούλη: «Μένετε ή φεύγετε
από την Ενωµένη Ευρώπη;».

Ξέρω την απάντηση την οποία δίνει το Κοµµουνιστικό Κόµµα
Ελλάδας. Θα ήθελε µία άλλη πορεία. Εµείς καταλήξαµε βασανι-
στικά. Το ζήτηµα για τις δυνάµεις οι οποίες έλεγαν ότι έχουν ευ-
ρωπαϊκό προσανατολισµό, για τις δυνάµεις οι οποίες κατέληξαν
ότι στο δηµοψήφισµα του καλοκαιριού η Ελλάδα έπρεπε να είναι
στο «ναι», τα ζητήµατα αυτά πώς λύνονται; Προτιµούσατε να κα-
ταλήξουµε στο να φύγει η Ελλάδα από την Ενωµένη Ευρώπη; 

Να σας πω ορισµένα ζητήµατα. Η Σύνοδος Κορυφής τονίζει
την κρίσιµη ανάγκη να οικοδοµηθεί εκ νέου σχέση εµπιστοσύνης
µε τις ελληνικές αρχές ως προαπαιτούµενο για συµφωνία µε νέο
πρόγραµµα του ESM. 

Στο πλαίσιο αυτό έχει βασική σηµασία η ανάληψη ευθύνης από
τις ελληνικές αρχές να θεσπίσουν δέσµη µέτρων, τα οποία θα
ληφθούν σε πλήρη συµφωνία µε τους θεσµούς. Είναι από το επί-
σηµο κείµενο της συµφωνίας κορυφής των δεκαεννέα ηγετών
της Ευρωζώνης στη Σύνοδο Κορυφής της 12ης και 13ης Ιούλη.

Η δέσµη των σκληρών µέτρων που αποφασίστηκαν – που εµείς
ελπίζουµε να είναι οι τελευταίες οδύνες µιας τραγικής περιόδου
για την χώρα- περιγράφονται αναλυτικά στο µνηµόνιο συνεννόη-
σης. Είναι διακόσιες σαράντα σελίδες περίπου, αγαπητοί συνά-
δελφοι. 

Και από την πλευρά σας, από την πλευρά της Νέας Δηµοκρα-
τίας, του ΠΑΣΟΚ - Δηµοκρατική Συµπαράταξη, του Ποταµιού,
της Ένωσης Κεντρώων λέτε: Δεν ψηφίσαµε τα µέτρα, την εται-
ρεία συµµετοχών, τον µηχανισµό δηµοσιονοµικής διόρθωσης,
τους έµµεσους φόρους. Ψηφίσαµε µόνο για να σωθεί η χώρα
από τον γκρεµό, να παραµείνει στη ζώνη του ευρώ. Και αυτά,
προέρχονται από εκείνους που συνεχίζουν να διαλαλούν µε αβά-
σταχτη ελαφρότητα τα διλλήµατα της εποχής, από τους υπεύ-
θυνους για την κραιπάλη µε το δηµόσιο χρήµα, για την ασύδοτη
διακίνηση κεφαλαίων σε φορολογικούς παραδείσους, για την Ελ-
λάδα του υπερβολικού πλούτου και της υπερβολικής φτώχιας,
για τους νταβατζήδες, για τους Χριστοφοράκους, για τους Άκη-
δες, για τους Μαρτίνιδες, για τους δέκα Παπασταύρους και συν,
για την Ελλάδα των εκρηκτικών διληµµάτων από ένα φαύλο, δια-
πλεκόµενο σύστηµα εξουσίας, το οποίο είναι εκείνο που οδήγησε
στην απώλεια της εθνικής ανεξαρτησίας. 

Τα µέτρα -συνεχίζετε να λέτε- είναι έµπνευσης, ιδιοκτησίας της
Κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ – ΑΝΕΛ. Πόσο σοβαρά ακούγεται αυτό,
όταν οι δανειστές καλούσαν πιεστικά την Κυβέρνηση να αναλάβει
την ιδιοκτησία του προγράµµατος του Ευρωπαϊκού Μηχανισµού
Σταθερότητας και των µέτρων, όταν η Νέα Δηµοκρατία και το
Ποτάµι µάς καλούσαν να υιοθετήσουµε και να αγαπήσουµε -µας
έλεγαν- το πρόγραµµα, όταν το ΔΝΤ ήθελε εκβιαστικά οριζόντιες
περικοπές, ασύδοτες απολύσεις, πιο βάρβαρα υφεσιακά µέτρα;
Πόσο σοβαρά ακούγεται, ακόµα και στους ιδεολογικούς σας
συµµάχους στην Ευρώπη, ακόµα και στον Γιούνκερ, ο οποίος δη-
λώνει: «Από τους Έλληνες πήραµε πολλά, τους δώσαµε λίγα ας
επιστρέψουµε τουλάχιστον την αξιοπρέπειά τους»; Πόσο σο-
βαρά ακούγεται, ειδικά εν όψει της συνεδρίασης της Ευρωζώνης
την Τρίτη; 

Εάν η ελληνική Βουλή δέκα µήνες µετά τις αποφάσεις της Συ-
νόδου Κορυφής αρνηθεί να ψηφίσει το τρίτο πακέτο των σα-
ράντα οκτώ προαπαιτούµενων µέτρων που εγκρίθηκαν από
διακόσιους είκοσι έναν Βουλευτές την 14η Αυγούστου του 2015,
τι νοµίζετε ότι θα συµβεί; Θα γίνει νέα διαπραγµάτευση για το
διαφορετικό µείγµα µέτρων που επιλέγετε εσείς και απαιτούν
πλήρη συµφωνία µε τους θεσµούς; Θα καταστεί θετική η πρώτη
αξιολόγηση της εφαρµογής της νέας σύµβασης δηµοσιονοµικών
στόχων και διαρθρωτικών µεταρρυθµίσεων; Θα υπάρξει η εκτα-
µίευση της δόσης του Ιουλίου των 7 δισεκατοµµυρίων ευρώ για
ανεξόφλητες οφειλές, η επιστροφή των κερδών της Ευρωπαϊκής
Κεντρικής Τράπεζας, η συµµετοχή στην τραπεζική ποσοτική χα-
λάρωση; Θα ξεκινήσει η σοβαρή συζήτηση για την ελάφρυνση -
αποµείωση του χρέους, για τις προτάσεις Ρέγκλιν και άλλων; 
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Τα ερωτήµατα αυτά, βέβαια, οφείλουν να απαντηθούν µε πολύ
µεγάλη σοβαρότητα, γιατί η Ελλάδα της νέας εποχής, µε την
οποία θα ήθελα να καταλήξω, είναι η Ελλάδα που πάνω σε αυτά
τα ζητήµατα οφείλει να οικοδοµήσει το νέο σχέδιό της. Η Κυβέρ-
νηση θα κριθεί για την ικανότητά της να µην χρειαστεί η ενεργο-
ποίηση του Μηχανισµού Δηµοσιονοµικής Διόρθωσης, που τελεί
όµως υπό την ευθύνη του Υπουργού Οικονοµικών, να γίνει πε-
ριττός ο µηχανισµός, να αντλήσει έσοδα από το λαθρεµπόριο,
τη φοροδιαφυγή, τους πονηρούς Έλληνες που είναι πάµπλουτοι
και περιλαµβάνονται σε όλες τις γνωστές λίστες και στα panama
papers, να προωθήσει την παραγωγική ή διοικητική αναπτυξιακή
ανασυγκρότηση, να προωθήσει την αναγέννηση της χώρας, την
ανεξαρτησία της, σε µία Ευρώπη που οφείλει να γίνει η Ευρώπη
που διεκδικούµε, να προωθήσει τη µετάβαση από το βασίλειο
των καταναγκασµών στην εποχή που επιτρέπει το δικαίωµα στο
όνειρο. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Η Βουλευτής της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Αραµπατζή έχει τον λόγο. 

ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η διήµερη συζήτηση στην Επι-

τροπή αποκάλυψε και στον πιο δύσπιστο, φαντάζοµαι, ότι οι Βου-
λευτές και οι Υπουργοί του ΣΥΡΙΖΑ ζούνε σε έναν δικό τους
κόσµο, σε µία πραγµατικότητα που έχουν επιµελώς κατασκευά-
σει οι ίδιοι, αφήνοντας έξω, βεβαίως, τους πολίτες, την αλήθεια
και τη λογική. 

Πώς αλλιώς να δικαιολογήσει κάποιος ότι αλληλοσυγχαίρεστε
και πανηγυρίζετε που φορολογείτε τα πάντα σε αυτήν τη χώρα.
Τι να πει κάποιος στους Βουλευτές σας που, αντί να ζητήσουν
µία συγγνώµη και να αισθανθούν ντροπή για τον ηλικιακό κόφτη
στις χήρες γυναίκες, για την κατάργηση του ΕΚΑΣ σε εβδοµήντα
χιλιάδες χαµηλοσυνταξιούχους, έχουν το θράσος να τους απο-
καλούν φοροφυγάδες και να τους κουνούν και το δάκτυλο; 

Πώς να εξηγήσει κάποιος το γεγονός ότι ορκισµένοι εχθροί
των αποκρατικοποιήσεων ψηφίζουν και µε τα δύο χέρια «ναι» στο
νέο υπερταµείο που θα δίνει uno facto και χωρίς περιορισµούς
την περιουσία της χώρας στους δανειστές για τα επόµενα ενε-
νήντα εννέα χρόνια;

Κι αν θεωρείτε, βεβαίως, ότι αυτά που λέω είναι υπερβολικά
και αντιπολιτευτικά, ψάξτε να βρείτε την οµιλία του δικού σας
Βουλευτή, του κ. Δηµαρά, ο οποίος δήλωσε πως «θρηνεί που θα
ψηφίσει να παραδοθεί η περιουσία της χώρας στα χέρια των δα-
νειστών, πως θρηνεί που θα ψηφίσει να αυξηθούν οι φόροι». «Ε-
δώ που φτάσαµε είναι κατάντια», είπε ο κ. Δηµαράς. Αυτό που
ξέχασε, βεβαίως, να πει είναι ότι σε αυτήν την κατάντια µάς
έφερε ο ΣΥΡΙΖΑ και η πολιτική σας τον τελευταίο ενάµιση χρόνο,
η γενναία και περήφανη διαπραγµάτευση του κ. Βαρουφάκη, που
µας κόστισε το τρίτο µνηµόνιο -και το τέταρτο και εσαεί φοβά-
µαι- και 86 δισεκατοµµύρια ευρώ, µας έφεραν ο αµοραλισµός
και ο χωρίς όρια λαϊκισµός σας.

Εσείς που µε έναν νόµο και ένα άρθρο θα σκίζατε το µνηµόνιο,
µέρα µεσηµέρι, στη Βουλή και θα καταργούσατε τον ΕΝΦΙΑ,
τώρα αυξάνετε τον ΕΝΦΙΑ στα οικόπεδα, στις επιχειρήσεις, στα
αγροτεµάχια. Ξετινάξατε τους αγρότες. 

Αλήθεια, κύριε Υπουργέ Αγροτικής Ανάπτυξης, από τον ορι-
σµό του κατά κύριο επάγγελµα αγρότη, προστατεύονται οι µι-
κροί και φτωχοί αγρότες των χωριών, των ορεινών και µειονε-
κτικών περιοχών, που αναγκάζονται να κάνουν οι άνθρωποι ένα
δεύτερο µεροκάµατο ή µπορεί να αποκλειστούν από το 50% και
πλέον, του ετήσιου εισοδήµατος που βάζετε ως προϋπόθεση;

Κι αν χάσει την ιδιότητα αυτός ο αγρότης, θα χάσει και τις επι-
δοτήσεις, θα χάσει την αγροτική ασφάλεια, το ΛΑΕΚ, την πρό-
νοια ή το υποτιθέµενο αφορολόγητο; Και λέω το υποτιθέµενο
αφορολόγητο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γιατί αυτό το υπο-
τιθέµενο αφορολόγητο τους το παίρνετε, βεβαίως, διπλά και τρί-
διπλα µε την αύξηση των ασφαλιστικών εισφορών και τη φορο-
λόγηση των αγροτικών επιδοτήσεων από το πρώτο ευρώ. 

Εν τω µεταξύ, αυξάνετε τον φόρο στα τσιγάρα, τον Ειδικό
Φόρο Κατανάλωσης στη µπύρα, µετά και τα όσα κάνατε, βε-
βαίως, στο ελληνικό κρασί. Κι αν υπάρχει ένας κλάδος της οικο-

νοµίας που ανθεί, που φέρνει χρήµατα στα δηµόσια ταµεία και
θέσεις εργασίας πολύτιµες, αυτός είναι ο τουρισµός, χάριν στον
οποίο κατέρρευσαν, ευτυχώς, µόνο οι αυταπάτες σας κι όχι η
ίδια η χώρα το 2015, που αποφασίζετε και τον πυροβολείτε συ-
νειδητά, φυσικά από αριστερή ιδεοληψία. 

Και παρακαλώ, να µη ξανακούσω τους γνωστούς δεκάρικους
λόγους, όπως του κ. Δηµήτρη Καµµένου ότι όσοι κρούουµε τον
κώδωνα του κινδύνου για τον τουρισµό κάνουµε κακό στη χώρα
κι ότι δήθεν έχετε στρατηγική για τον τουρισµό. 

Στρατηγική για τον τουρισµό ήταν η διαχείριση του προσφυ-
γικού, που γκρίζαρε την εικόνα της χώρας ως ασφαλούς και ακίν-
δυνου τουριστικά προορισµού; Στρατηγική για τον τουρισµό
ήταν οι ακυρώσεις κρατήσεων και προκρατήσεων, οι ακυρώσεις
της κρουαζιέρας; Στρατηγική για τον τουρισµό ήταν η αβελτηρία
σας να εκδώσετε τις νέες βίζα για τους Ρώσους, µήνες τώρα,
στέλνοντας πακέτο τους Ρώσους τουρίστες στις ανταγωνίστριες
χώρες; Στρατηγική για τον τουρισµό είναι η αδιαφορία σας για
την εκµετάλλευση της µοναδικής φετινής γεωπολιτικής συγκυ-
ρίας για τη χώρα µας; 

Κι αν τα νούµερα είναι, ευτυχώς, ακόµη υψηλά για τον τουρι-
σµό, µην εφησυχάζετε µετρώντας απλά κεφάλια και όχι έσοδα.
Μην εφησυχάζετε µε τα αποτελέσµατα µιας κεκτηµένης δυναµι-
κής που εµείς σας παραδώσαµε κι εσείς την αφήσατε στον αυ-
τόµατο πιλότο. 

Τρέξτε να µαζέψετε τα διαφυγόντα κέρδη των εσφαλµένων
πολιτικών σας, όπως η νέα φοροκτόνος πολιτική σας για τον του-
ρισµό, που ήδη προκάλεσε τη συνολική κατακραυγή του τουρι-
στικού κλάδου.  Αφού ήδη ορθώσατε εµπόδια και επιβαρύνσεις,
όπως η αύξηση του ΦΠΑ στα νησιά, η κατάργηση των µειωµένων
συντελεστών, έρχεστε τώρα να αποτελειώσετε το έργο. 

Με την αύξηση του συντελεστή από το 23% στο 24% και τους
έµµεσους φόρους τινάζετε στον αέρα τον προϋπολογισµό της
ελληνικής οικογένειας βεβαίως, αλλά επιβαρύνετε καταλυτικά
και το τουριστικό πακέτο, που ειδικά για φέτος -σας θυµίζω- το
έχουν πληρώσει οι ξενοδόχοι µας, αλλά και το καλάθι του τουρί-
στα, καθιστώντας τη χώρα µας εκτός ανταγωνισµού. 

Η αύξηση στην εστίαση, στον καφέ, στα αλκοολούχα ποτά,
στα εισιτήρια των µουσείων, στα καύσιµα, στα τέλη ταξινόµησης
των αυτοκινήτων, στη σταθερή τηλεφωνία και το ίντερνετ, στη
θέρµανση είναι πλήγµα για τις τουριστικές και τις συναφείς επι-
χειρήσεις, όπως τουριστικά λεωφορεία, ταξιδιωτικά γραφεία, επι-
χειρήσεις ενοικιάσεως αυτοκινήτων.

Και συνεχίζετε βεβαίως. Ο ευφάνταστος κ. Τσακαλώτος επι-
βάλλει νέο φόρο ιδιόχρησης, συµπληρωµατικό ΕΝΦΙΑ, ο οποίος
επιβαρύνει µέχρι ασφυξίας τα ελληνικά ξενοδοχεία. Είναι µια πα-
ράλογη επιβάρυνση των εργαλείων δουλειάς, των µέσων παρα-
γωγής των ξενοδόχων. 

Εσείς που θα προστατεύατε τα νησιά της χώρας, καταργείτε
τώρα και τους µειωµένους συντελεστές σε έντεκα ακόµη νησιά
απεµπολώντας την κατάκτηση της ελληνικής νησιωτικότητας. Και
είµαι πολύ περίεργη να ακούσω πώς θα δικαιολογήσει ακόµη µία
κυβίστηση, µετά από αυτή του κ. Μουζάλα βεβαίως, ο κ. Καµµέ-
νος. 

Την ίδια στιγµή βεβαίως, είναι για εσάς ψιλά γράµµατα το ότι
στις Κανάριες Νήσους για παράδειγµα δεν υπάρχει ΦΠΑ, το ότι
στην Κορσική της Γαλλίας αλλά και στις Αζόρες και τη Μαδέρα
της δυνατής τουριστικά Πορτογαλίας υπάρχει µειωµένος ΦΠΑ.
Οδηγείτε στην απελπισία το σύνολο του κλάδου µε τη νέα φο-
ρολαίλαπα του φόρου διαµονής από το 2018. 

Πραγµατικά δεν γνωρίζω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εάν
ένας σύγχρονος ηλεκτρονικός υπολογιστής προφταίνει στον
χρόνο που µας δώσατε να επεξεργαστεί τις συνέπειες αυτής της
φοροκτηνωδίας -προϊόν µηδενικής διαβούλευσης βεβαίως-, να
συγκρίνει πόση επιβάρυνση δέχεται η ελληνική επιχείρηση, πόσο
ασύµφορη είναι η εργασία στη χώρα µας για ικανούς ανθρώπους
και πόσο θα κοστίσει σε ύφεση και ανεργία το τερατούργηµα
που φέρατε για ψήφιση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Το µόνο που είναι πρόδηλο είναι ότι η λύσσα σας για εξουσία,
η προσδοκία της άλωσης του κράτους ώστε να διαιωνίσετε το
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καθεστώς αναξιοκρατίας και επαιτείας -ένα πραγµατικά τριτοκο-
σµικό µοντέλο τύπου Βενεζουέλας και Βόρειας Κορέας- µόνο µε
την εκτέλεση των τελευταίων έντιµων, ικανών και εργατικών αν-
θρώπων µπορεί να επιτευχθεί.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ, κυρία
Αραµπατζή ολοκληρώστε.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ: Κι εγώ θα πάρω λίγο χρόνο µε την
άδειά σας, κύριε Πρόεδρε. 

Και µην τολµήσετε να πείτε ότι τα µέτρα σάς επιβλήθηκαν από
ξένους, διότι δυστυχώς για εσάς γνωρίζουµε από τον κ. Ντοµ-
πρόφσκι ότι κάθε φορά που σας προτείνουν µείωση των δαπα-
νών, εσείς αντιπροτείνετε φόρους. Ίσως φταίει το γεγονός ότι
κανείς σας δεν έχει εργαστεί στην πραγµατική οικονοµία. Άλλος
στοχαζόταν και άλλος συνδικαλιζόταν. Ίσως φταίνε οι αυταπά-
τες. Νοµίζετε ότι τα λεφτά των άλλων είναι ανεξάντλητα και θα
τα υφαρπάζετε για πάντα. 

Και µην τολµήσετε να ξαναµιλήσετε για κόκκινες γραµµές. Εάν
σας έχει µείνει έστω και λίγη ευθιξία, τουλάχιστον κοκκινίστε
αύριο από ντροπή που ποµπωδώς θα λέτε «ναι» σε όλα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ.
Τον λόγο έχει ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Τσακαλώτος.
Είναι καλά τα δεκαοκτώ λεπτά, κύριε Υπουργέ;
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ίσως

λίγο περισσότερο για να πω για τη διαπραγµάτευση και να ενη-
µερώσω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ορίστε, έχετε τον
λόγο.

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, ακούσαµε πολλές φορές για τη δήθεν
διαπραγµάτευση. Ακούσαµε και χειρότερα, αλλά καλύτερα να
µην τα πω. 

Προφανώς αυτοί που λένε για τη δήθεν διαπραγµάτευση δεν
έχουν δει τηλεόραση, αλλά ούτε διάβασαν εφηµερίδες την τε-
λευταία εβδοµάδα. Ξέρετε ότι οι Υπουργοί Οικονοµικών και οι δι-
οικητές των τραπεζών ήταν στο Τόκιο για το G7. Όλοι µίλαγαν
για το ελληνικό χρέος, τι πρέπει να γίνει για αυτό και ότι είναι ένα
σοβαρό θέµα και αυτή είναι η στιγµή για να δοθεί κάποια λύση. 

Δεν πείθονται όλοι βεβαίως. Ο κ. Βενιζέλος µάς λέει ότι ήταν
βιώσιµο το χρέος και θα µπορούσαµε να εξυπηρετήσουµε αυτό
το χρέος µε πρωτογενή πλεονάσµατα του 4% γιατί θα υπήρχε
ανάπτυξη. Προφανώς, στο σχήµα του κ. Βενιζέλου δεν θα δια-
πραγµατευόµασταν για το χρέος και τα πλεονάσµατα, αλλά για
τους ρυθµούς ανάπτυξης.

Εγώ δεν θέλω να πω τι θα είναι η λύση στις 24 του µήνα. Θα
το δούµε, θα το αξιολογήσουµε όλοι µαζί, θα δούµε πόσο ικανο-
ποιητικό είναι. Δεν θα σας πω τι θα υπάρχει, αν και είµαι συγκρα-
τηµένα αισιόδοξος. 

Θα σας πω τι δεν θα υπάρχει. Δεν θα δείτε την υποσηµείωση
που λέει «µαζί µε αυτά που δίνουµε στους Έλληνες θα κουρέ-
ψουµε τα ασφαλιστικά ταµεία». Δεν θα δείτε υποσηµείωση «µαζί
µε αυτό που σας δίνουµε κουρεύουµε τα οµόλογα των τραπεζών
και θα χρειαστεί και πάλι ανακεφαλαιοποίηση». Αυτό µπορώ να
σας το πω. 

Επίσης, µπορώ να σας πω ότι ό,τι θα πάρουµε και στο βραχυ-
πρόθεσµο και στο µεσοπρόθεσµο και στο µακροπρόθεσµο, αν
το πάρουµε τώρα, θα είναι µε ορισµούς, θα είναι µε αντικειµενι-
κότητα. Δεν θα υπάρχει η διάταξη του Νοεµβρίου του 2012 που
θα λέει «Θα δώσουµε κάτι στους Έλληνες αν χρειαστεί». Τώρα
αυτό που έχουµε διαπραγµατευτεί, στη δήθεν διαπραγµάτευση,
είναι ότι θα υπάρχει µε αυτόµατο και αντικειµενικό τρόπο, τι ση-
µαίνουν αυτές οι δύο λέξεις «αν χρειαστεί». Αυτό, νοµίζω, είναι
µια πολύ σηµαντική διαφορά. Θα µιλήσω αργότερα και για άλλες
σηµαντικές διαφορές. 

Θέλω να πω ότι έχω πλήρη κατανόηση για αυτούς που λένε
ότι και να πάρουµε κάτι για το χρέος, αυτό δεν βοηθάει έναν
φτωχό άνθρωπο αυτήν τη στιγµή, που του βάζουµε και περισσό-
τερους φόρους και είναι σε πολύ δύσκολη κατάσταση. Κατανοώ
πλήρως αυτήν τη θέση και είναι και σωστή αυτή η θέση. Αλλά,
από την άλλη µεριά, νοµίζω, αν πάρουµε κάτι για το χρέος θα
αρχίσει η αντίστροφη µέτρηση, η αντίστροφη πορεία της ελλη-

νικής οικονοµίας. Γιατί θα είναι ένα σήµα στις αγορές ότι η ελ-
ληνική οικονοµία µπορεί να διαχειριστεί το χρέος της και άρα οι
επενδυτές µπορούν να επενδύσουν και µακροπρόθεσµα. Αυτό
από µόνο του θα βοηθήσει να αντισταθµίσει τα υφεσιακά µέτρα,
που όντως παίρνουµε. Και, όπως σας είπα, θα βοηθήσει και η
εκταµίευση που θα πάρουµε, γιατί θα υπάρχουν πράγµατα για
τα ληξιπρόθεσµα του κράτους, αλλά και θα βοηθήσει αν µπούµε
στη νοµισµατική χαλάρωση της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπε-
ζας. 

Άρα, όλη αυτή η κριτική που είχαµε «γιατί τα βάζετε µε το ΔΝΤ,
που είναι οι φίλοι µας», που άκουσα από τη Νέα Δηµοκρατία τους
τελευταίους µήνες ότι, δηλαδή, δεν έπρεπε να κάνουµε κόντρα
µε το ΔΝΤ, δεν φαίνεται να έχει επηρεάσει καθόλου τη συζήτηση
για το χρέος. 

Και µου φαίνονται ακόµα πιο παράξενα αυτά που άκουσα την
τελευταία εβδοµάδα ότι, δηλαδή, εµείς είχαµε σκανδαλώδη επι-
είκεια από το ΔΝΤ. Τουλάχιστον δύο σηµαντικά στελέχη της
Νέας Δηµοκρατίας είπαν ότι το ΔΝΤ µάς ευνοεί µε απαράδεκτο
τρόπο. 

Τι θέλουν να πουν οι ποιητές της Νέας Δηµοκρατίας; Ότι θα
ήταν καλύτερο η ενέργεια, το ηλεκτρικό ρεύµα και το νερό να
πάνε από το 13% στο 23%; Ότι, αντί αυτού που φέραµε, να µει-
ώσουµε τις συντάξεις άλλο ένα δισεκατοµµύριο, που αυτό ρώ-
ταγε το ΔΝΤ; Ότι έπρεπε–ακούστε το αυτό, κύριοι του ΚΚΕ- να
µην αυξήσουµε τους πιο πάνω συντελεστές και να γίνει αναδια-
νοµή του εισοδήµατος; Να µην αλλάξουµε τον ΕΝΦΙΑ µε τον
τρόπο που το κάναµε, όπου οι 400.000, που είναι οι µόνοι που
πληρώνουν περισσότερο, είναι από το πάνω µέρος τους εισοδή-
µατος; Αυτό εννοείτε όταν µας είπατε ότι το ΔΝΤ µάς ευνοεί
σκανδαλωδώς; 

Τι κάναµε αντί να ακούµε το ΔΝΤ σε αυτά τα ζητήµατα; Αυτό
που κάναµε ήταν αντί να αυξήσουµε τον ΦΠΑ από το 13% στο
23% να κάνουµε πολλά µέτρα, µικρά µέτρα που συσσωρευτικά
κοστίζουν. Και δεν λέµε ότι είναι όλα δίκαια. Μερικά είναι δίκαια,
µερικά είναι πιο ταξικά, όπως όταν φορολογείς τα αυτοκίνητα
των µεγάλων επιχειρήσεων που δίνουν στα µεγάλα στελέχη τους
και κάποια άλλα τέτοια πράγµατα. Προσπαθήσαµε µέσα σε αυτά
τα δύσκολα µέτρα, όπως κάναµε και στις συντάξεις, όπως κά-
ναµε και στον φόρο εισοδήµατος, να κρατήσουµε κάποιες ισορ-
ροπίες, για να µειώσουµε τις επιπτώσεις για τους πιο φτωχούς.

Το ίδιο κάναµε και µε τον κόφτη. Δηλαδή, αυτοί που λένε ότι
σκανδαλωδώς µας ευνόησε το ΔΝΤ, τι ήθελαν; Αντί για τον
κόφτη, δηλαδή αντί να φέρουµε 5,4 δισεκατοµµύρια µέτρα να
φέρουµε 9 δισεκατοµµύρια; Αυτό θα θέλατε να γίνει εάν συµφω-
νούσαµε µε το ΔΝΤ; Εσείς θα είχατε φέρει 9 δισεκατοµµύρια αντί
για 5,4 δισεκατοµµύρια;

Φέραµε, λοιπόν, τον κόφτη, που στο κάτω κάτω δεν είναι δικής
µας έµπνευσης και δεν τον ζητήσαµε και έρχεται όχι όπως λέτε
εσείς επειδή καταστρέψαµε τη χώρα, αλλά επειδή για αυτό το
ίδιο πακέτο των 5,4 δισεκατοµµυρίων διαφωνούν ανάµεσά τους
οι θεσµοί εάν θα φτάσει σε πλεόνασµα 3,5% ή 1,5%. 

Όµως, εµείς πήγαµε και παρακάτω -παρ’ όλο που δεν είναι
δικής µας κοπής- και βάλαµε δικλίδες. Ότι για παράδειγµα µπο-
ρεί εάν το έλλειµµα δεν σχετίζεται µε τον στόχο, αλλά για λόγους
που εµείς δεν επηρεάζουµε, δεν µπαίνει ο κόφτης. Εµείς σε
αυτήν τη διάταξη συµπληρώσαµε ότι στο επόµενο προσχέδιο του
προϋπολογισµού µπορεί να κάνουµε καλύτερο πακέτο µέτρων
για να αντιµετωπίσουµε την απόκλιση. 

Δηλαδή, εσείς τι θα κάνατε εάν είχατε τον στόχο, που είπε ο
κ. Βενιζέλος ότι το 4% θα µπορούσαµε να το θέσουµε για πάντα
και ήταν 2% το πλεόνασµα; Δεν θα παίρνατε µέτρα; Ποια είναι η
τεράστια διαφορά; Κανείς δεν µας έχει πει τίποτα. 

Σχετικά τώρα µε το αγαπηµένο σας θέµα που αναδείξατε τόσο
πολύ, σχετικά µε το ταµείο, δυσκολεύοµαι να καταλάβω γιατί άν-
θρωποι που τους θεωρώ έξυπνους και αξιόλογους αντιπάλους
δεν καταλαβαίνουν τη διαφορά µεταξύ του ΤΑΙΠΕΔ και του τα-
µείου. 

Δεν καταλαβαίνω γιατί είναι το ίδιο να έχεις ένα ταµείο που
είναι µόνο για ιδιωτικοποιήσεις, το οποίο δεν έχει καθόλου κοµ-
µάτι για τις επενδύσεις. Η διαφορά για την οποία µιλάµε εµείς
είναι ότι δεν είναι όλα τα περιουσιακά στοιχεία µέσα στα προς
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εκποίηση. Δεν υπάρχει πουθενά αυτό που λέει ο κ. Βορίδης, ότι
όλα εκποιούνται, ούτε αυτό που µας είπε η κ. Μπακογιάννη ότι
πουλάµε ακόµα και την Ακρόπολη! 

Στο ταµείο αυτό πηγαίνουν τα στοιχεία της ΕΤΑΔ και µερικά
από αυτά θα επιστρέψουν. Δεν πηγαίνουν όλα τα περιουσιακά
στοιχεία. Από πουθενά δεν προκύπτει αυτό. Όµως, προκύπτει το
µισό από κάθε αξιοποίηση είτε είναι από ιδιωτικοποίηση είτε από
αυτό που διαπραγµατευτήκαµε εκείνο το βράδυ στις 12 Ιουλίου
µαζί µε τον Αλέξη Τσίπρα µε άλλα µέσα, δηλαδή µε την καλλιέρ-
γεια, µε τη φροντίδα των περιουσιακών στοιχείων. 

Εµείς προσπαθούµε κάθε εµπόδιο να το κάνουµε για καλό. Και
αυτό κάναµε. Δεν µας άρεσε το ταµείο, αλλά είπαµε µήπως είναι
ευκαιρία–τούτων δοθέντων- να αξιοποιήσουµε επιτέλους αυτά
τα στοιχεία που είναι σκόρπια για το καλό του ελληνικού λαού
και αυτό να γίνει  υπέρ της επένδυσης και υπέρ του αναπτυξια-
κού σχεδίου µας;

Και όταν µας λέτε ότι εµείς δεσµεύουµε τη χώρα για εκατό
χρόνια και ότι δεσµεύουµε την επόµενη κυβέρνηση, έχετε δίκιο:
Θέλουµε να δεσµεύσουµε τη χώρα σε µία αναπτυξιακή τροχιά.
Θέλουµε να δεσµεύσουµε τη χώρα σε µία αλλαγή σελίδας. Και
αυτό περνάει και µέσα από την αξιοποίηση του ταµείου, που –
ξέρετε- εξυπηρετεί µόνο το νέο χρέος, όχι το σύνολο του χρέ-
ους, όπως το ΤΑΙΠΕΔ. 

Ο κ. Καραθασόπουλος ρώτησε και εξέφρασε µία ανησυχία,
που είµαι σίγουρος ότι θα την έχουν και πολλοί Βουλευτές και
Βουλευτίνες της Συµπολίτευσης, εάν υπάρχει κίνδυνος για τα δη-
µόσια αγαθά. Υπάρχει κίνδυνος. Αλλά και σε αυτό προσπαθή-
σαµε το εµπόδιο να το κάνουµε καλό, µε το να υπάρχει ρητή
αναφορά στο νόµο στις υπηρεσίες γενικού οικονοµικού συµφέ-
ροντος. 

Αναφέροµαι στο άρθρο 197 παράγραφος 10. Τι κατοχυρώ-
νουµε µε αυτήν την αναφορά στις υπηρεσίες γενικού συµφέρον-
τος σε σχέση µε τις υπηρεσίες και τα αγαθά που προσφέρουν οι
ΔΕΚΟ; Ότι αποκλείεται η εµπορευµατοποίηση των υπηρεσιών
αγαθών εις βάρος των υπηρεσιών κοινής ωφέλειας της εδαφικής
και κοινωνικής συνοχής ή µε απώλεια της διάστασής τους ως κοι-

νωνικών αγαθών. 
Άρα, προσπαθούµε να εξασφαλίσουµε το υψηλό επίπεδο ποι-

ότητας, την ασφάλεια και την οικονοµική προσιτότητα, την ίση
µεταχείριση των χρηστών, την προώθηση καθολικής πρόσβασης
και την προώθηση των δικαιωµάτων των χρηστών. Αυτές είναι οι
προσπάθειες που κάναµε, για να µην υπάρχει εµπορευµατοποί-
ηση αυτών των αγαθών.

Μας είπατε ότι δεν υπάρχει κοινωνικός έλεγχος και ότι είναι
στα ξένα χέρια. Το διοικητικό συµβούλιο του ταµείου υποχρεώ-
νεται από τον νόµο να συζητήσει στην αρµόδια επιτροπή της
Βουλής την ετήσια έκθεση που καταρτίζει. Ο πρόεδρος και ο δι-
ευθύνων σύµβουλος του υποταµείου ΔΕΚΟ παρουσιάζει σε δη-
µόσια ακρόαση στη Βουλή το πρόγραµµα. Το στρατηγικό σχέδιο
του ταµείου εγκρίνεται από το Υπουργείο Οικονοµικών. Ένα
µέλος του διοικητικού συµβουλίου του υποταµείου των ΔΕΚΟ
προτείνεται από τον Υπουργό Οικονοµικών, βάσει των επαγγελ-
µατικών κριτηρίων. Τα υπόλοιπα µέλη του διοικητικού συµβου-
λίου των ΔΕΚΟ διορίζονται σε συνεργασία µε το εποπτεύον Υ-
πουργείο, βάσει επαγγελµατικών κριτηρίων. Υπάρχει ρητή ανα-
φορά στον νόµο ότι οι ΔΕΚΟ θα επιδιώκουν διαβούλευση µε τα
ενδιαφερόµενα µέρη των επιχειρήσεων. Τα ενδιαφερόµενα µέρη
των επιχειρήσεων είναι αυτή η ωραία αγγλική λέξη, που δεν έχει
καλή µετάφραση: των stakeholders. Γιατί η µεγάλη διαφορά µε-
ταξύ των νεοφιλελεύθερων και των αριστερών είναι ότι εµείς δεν
πιστεύουµε µόνο στην αύξηση του shareholder value, δηλαδή
την αξία µόνο των ιδιωτών, αλλά στο stakeholder, δηλαδή τις το-
πικές κοινωνίες, των εργαζοµένων, και όλο αυτό που λέµε δηµό-
σιο συµφέρον. Αυτό το βάλαµε µέσα. Και υπάρχουν και πάρα
πολλά άλλα.

Για αυτό καταθέτω και µια νοµοτεχνική βελτίωση, που λέει πως
ό,τι γίνεται δεν γίνεται µόνο προς το συµφέρον της εταιρείας,
αλλά προς το συµφέρον της εταιρείας και προς εξυπηρέτηση
του δηµοσίου συµφέροντος.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Ευκλείδης Τσα-
καλώτος καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα νοµο-
τεχνική βελτίωση, η οποία έχει ως εξής:
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ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Θέλω
να κλείσω µε µία αναφορά στην κ. Παπαρήγα, γιατί η κ. Παπαρή-
γα είπε κάτι πολύ σωστό, που το πιστεύω κι εγώ. Η κ. Παπαρήγα
λέει ότι δεν φταίει ο Σαµαράς που φτάσαµε εκεί που φτάσαµε.
Φταίει η πολιτική. Φταίνε τα συµφέροντα µίας άρχουσας τάξης
που ήθελε να γονατίσει τον λαό, που ήταν ενάντια στον λαό, για
να µπορέσει να είναι κερδοφόρα. Σωστά µέχρι τώρα. Συµφωνώ
και το υπογράφω.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Δεν τα άκουσες όλα. Είπε ότι φταίνε
και οι πολιτικοί.

Για ποιον λόγο φταίνε οι πολιτικοί;
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Και οι

πολιτικοί. Έδωσα, όµως, αυτήν τη διάσταση. Καµµία αντίρρηση.
Ποια είναι η διαφορά µας άρα, αφού εγώ συµφωνώ σε αυτό;

Η διαφορά µας είναι στη σχηµατοποίηση που έχει το ΚΚΕ, ότι
εδώ είναι ο σοσιαλισµός, εδώ είναι ο καπιταλισµός και δεν λέµε
τίποτα για το πώς δηµιουργούµε τους συσχετισµούς για να πάµε
από εδώ εκεί. Και εµείς λέµε ότι αυτό γίνεται µόνον όταν ο λαός
σού δίνει 30%, για να µπορείς να το διαχειριστείς. Εµείς λέµε ότι
αυτό γίνεται µόνον όταν ο λαός µπορεί να εξηγήσει, να δει ότι
προστατεύεις τους φτωχούς. Εµείς λέµε ότι γίνεται µόνον όταν
δηµιουργήσεις παραδείγµατα συλλογικής δράσης και θεσµών,
που βλέπει την αξία τους.

Γιατί η ιδεολογία, σύντροφοι του ΚΚΕ, δεν αλλάζει µε την επι-
φοίτηση. Αλλάζει όταν στην πράξη ο κόσµος δει ότι υπάρχουν
αριστερές λύσεις. Και αλλάζουν οι συσχετισµοί πρωτίστως όταν
υπάρχει ελπίδα, γιατί ο µεγαλύτερος εχθρός της Αριστεράς και
των λαϊκών στρωµάτων είναι η απελπισία.

Για αυτόν τον λόγο η αφήγηση της Κυβέρνησης της Αριστεράς
συνεχίζεται. Τον Ιούνιο, την πρώτη εβδοµάδα, θα έχετε νοµοσχέ-
διο και για τις ηλεκτρονικές συναλλαγές και για την εθελούσια
αποκάλυψη και για το λαθρεµπόριο καπνών. Θα έχετε και νόµο
για τις επενδύσεις, γιατί η αφήγηση που είχαµε -που άρχισε µε
την ανακεφαλαιοποίηση των τραπεζών, που συνέχισε µε το κλεί-
σιµο της πρώτης αξιολόγησης και που τώρα θα κλείσει µε µια
συµφωνία για το χρέος- αλλάζει την ατζέντα προς αναπτυξιακά
και κοινωνικά ζητήµατα. Για αυτό πρέπει να συµφωνήσουµε σή-
µερα πως αυτή η αξιολόγηση πρέπει να τελειώσει. 

Στην επιτροπή είπα κάτι που ίσως ανησύχησε τη Νέα Δηµο-
κρατία. Διαβάσαµε την Τρίτη στην «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ» –και το κα-
ταθέτω και αυτό στα Πρακτικά-ότι ο κ. Μητσοτάκης σκεφτόταν
ότι «καλό θα ήταν να υποστηρίξουµε το Ταµείο».

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Ευκλείδης Τσα-
καλώτος καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δηµοσί-
ευµα, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας
της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Το λέει καθαρά η «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ». Είπα ότι είναι κρίµα ο κ. Σα-
µαράς να αλλάζει αυτήν την προοπτική. 

Πριν από είκοσι τρία χρόνια ένας µελλοντικός πρωθυπουργός
έριξε τον τότε πρωθυπουργό. Είκοσι τρία χρόνια µετά πολύ φο-
βάµαι ότι αυτός ο ίδιος πρωθυπουργός θέλει να ρίξει έναν άλλο
Μητσοτάκη, αλλά πριν γίνει πρωθυπουργός.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστούµε,

κύριε Τσακαλώτο.
Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δη-

µοκρατίας, κ. Δένδιας. 
Κύριε Δένδια, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε

Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Υπουργοί, πρέπει να σας πω ειλικρινά
ότι µε απογοήτευσε η οµιλία του Υπουργού Οικονοµικών κ. Τσα-
καλώτου. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Ξέρετε, τον θυµάµαι πολύ πιο ορµητικό, πολύ πιο αισιόδοξο,

πολύ πιο καυχώµενο για τα επιτεύγµατα της «πρώτη φορά αρι-
στερά». Σήµερα τον είδαµε µετρηµένο και επιφυλακτικό. Κατ’
αρχάς, ξεκίνησε την τοποθέτησή του ο κύριος Υπουργός από το
ζήτηµα του χρέους. Όµως, τι µας είπε; Μας είπε λίγο-πολύ και
µας προετοίµασε για το εξής: Μην περιµένετε και πολλά πράγ-
µατα. Το ακούσατε καθαρά πίσω από τις γραµµές. Εκεί που πα-
λιά θα είχαµε «κούρεµα», οριστική ρύθµιση, εκτίναξη, τώρα µας

προετοίµασε για κάποια σταθερή διατύπωση, την οποία -εν πάση
περιπτώσει- θα δούµε στις 24 του µηνός και βλέποντας και κά-
νοντας. Μέχρι εκεί τελειώσαµε το µεγάλο αφήγηµα του δηµο-
σίου χρέους εν ονόµατι του οποίου γινόντουσαν όλα το τελευ-
ταίο χρονικό διάστηµα από την Κυβέρνηση.

Όµως, εκτός από αυτό, τον είδα και απολογητικό λίγο για τα
θέµατα των φόρων, διότι δεν µπορώ να ξεχάσω -και θα µου επι-
τρέψει ο Υπουργός να µην ξεχάσω- ότι είναι ο ίδιος Υπουργός
που είχε έρθει εδώ και µας είχε πει, επικαλούµενος στατιστικά
στοιχεία -αλλά στατιστικά, ξέρετε, µπορείς να βρεις ό,τι µορφής
θέλεις, ακόµη και εµένα µε µακριά µαλλιά µπορεί να µε εµφανί-
σουν µέσω της Στατιστικής-, ότι οι Έλληνες υποφορολογούνται.
Τώρα τον είδα πολύ µαζεµένο. Μας είπε: «τι θα θέλατε να κά-
νουµε; Προσπαθήσαµε να αυξήσουµε λίγο τον ΦΠΑ, για να µην
αυξήσουµε σε κάποια άλλα πράγµατα πολύ τον ΦΠΑ». 

Η πραγµατικότητα είναι, κυρίες και κύριοι της Συµπολίτευσης,
ότι έχετε αυξήσει τα πάντα. Έχετε αυξήσει τους συντελεστές του
φόρου εισοδήµατος νοµικών προσώπων. Έχετε µειώσει το αφο-
ρολόγητο. Έχετε αυξήσει τους συντελεστές εισφοράς αλληλεγ-
γύης και επιπλέον την έχετε µονιµοποιήσει. Έχετε αυξήσει τους
συντελεστές του φόρου στα ασφάλιστρα. Έχετε αυξήσει τη φο-
ρολόγηση των ενοικίων. Έχετε καταργήσει τις εκπτώσεις της
εφάπαξ πληρωµής του φόρου εισοδήµατος. Έχετε καταργήσει
τις απαλλαγές πληρωµής του ΕΝΦΙΑ.

Κύριε Υπουργέ, αν κάπου χάνω τον λογαριασµό και ξεχάσω
κανέναν φόρο, µου τον λέτε εσείς.

Έχετε αυξήσει τις προκαταβολές του φόρου εισοδήµατος στο
100%. Έχετε φορολογήσει επιπλέον τα διανεµόµενα µερίσµατα.
Έχετε καταργήσει την επιστροφή του Ειδικού Φόρου Κατανάλω-
σης στο πετρέλαιο για αγροτική χρήση. Έχετε αυξήσει τον Φόρο
Εισοδήµατος στους αγρότες. Έχετε αυξήσει το κόστος των πρώ-
των υλών στην αγροτική παραγωγή. Έχετε αυξήσει δραµατικά
τις ασφαλιστικές εισφορές.

Έχετε αυξήσει τον ΕΝΦΙΑ στα οικόπεδα, στα αγροτεµάχια,
στις επιχειρήσεις, στα ανοίκιαστα διαµερίσµατα. Έχετε αυξήσει
τον φόρο στις εταιρείες επενδύσεων, στα τσιγάρα, στην κατανά-
λωση µπύρας. Έχετε καταργήσει το ειδικό καθεστώς µειωµένου
ΦΠΑ. 

Έχετε επιβάλει επιπλέον φόρο στον καφέ. Έχετε αυξήσει τον
φόρο στην βενζίνη. Έχετε αυξήσει τον φόρο στο πετρέλαιο θέρ-
µανσης. Έχετε αυξήσει τον φόρο στο πετρέλαιο κίνησης. 

Έχετε επιβάλει ειδικό τέλος στους λογαριασµούς σταθερής
τηλεφωνίας. Έχετε επιβάλει τέλος στους λογαριασµούς της συν-
δροµητικής τηλεόρασης. Πέρα από το τέλος παρεπιδηµούντων,
επιβάλλετε και ειδικό φόρο διαµονής. Έχετε βάλει φόρο στα ηλε-
κτρονικά τσιγάρα. Έχετε αυξήσει το τέλος ταξινόµησης των αυ-
τοκίνητων.

Ειλικρινά, σας λέω, είµαι βέβαιος ότι έχετε επιβάλει δύο - τρεις
φόρους, που έχω ξεχάσει και από λεπτότητα και από συµπάθεια
ο κύριος Υπουργός δεν µε διορθώνει, για να µην µε κάνει να αι-
σθανθώ άσχηµα. 

Αυτό έχετε κάνει, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην ελληνική
οικονοµία! Αυτό είναι το αναπτυξιακό σας πακέτο! 

Έρχονται και δύο τροπολογίες σήµερα, για τις οποίες παρα-
κάλεσα τον κύριο Υπουργό -αλλά δεν είχε τη δυνατότητα προ-
φανώς- να µου απαντήσει, ανυπόγραφες από τον κ. Καµµένο και
τον κ. Τόσκα, µε τις οποίες η πρόβλεψη της Νέας Δηµοκρατίας
περί µισθολογικής ωρίµανσης στα ειδικά µισθολόγια, δηλαδή
στις Ένοπλες Δυνάµεις, στα Σώµατα Ασφαλείας και σε ορισµέ-
νες άλλες περιπτώσεις, καταργείται. Αναστέλλεται για τα επό-
µενα δύο-τρία χρόνια. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατ’ αρχάς είναι τελείως αντι-
κοινοβουλευτικό το ότι αυτές οι τροπολογίες έρχονται χωρίς
υπογραφές των αρµοδίων Υπουργών. Και το ότι λείπουν οι υπο-
γραφές των αρµοδίων Υπουργών δεν είναι διαδικαστική έλλειψη.
Γιατί ο κ. Καµµένος, εάν το ίντερνετ µάς ενηµερώνει επαρκώς,
έκανε συγχρόνως δήλωση, κύριε Πρόεδρε της Κυβέρνησης -και
µε συγχωρείτε που σας το λέω εγώ, φαντάζοµαι όµως το ξέρετε
ήδη από τους συνεργάτες σας- ότι δεν θα τα ψηφίσει αυτά, εάν
δεν δώσετε αυτά που είχε δώσει το Συµβούλιο της Επικρατείας
στους ένστολους.
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Μπορεί να µας πει η Κυβέρνηση, εν πάση περιπτώσει, γιατί
πρέπει και αυτό εµµέσως να επιβληθεί; Διότι εν τη πράξει απο-
τελεί είδος φορολογίας. 

Γενικά, δεν κάνετε καµµία εξοικονόµηση πουθενά. Αντίθετα,
δεν σταµατάτε να δηµιουργείτε φορείς στο Δηµόσιο. Δηµιουρ-
γείτε –εδώ, µε το υπάρχον νοµοθέτηµα- Γραµµατεία Ψηφιακής
Πολιτικής. Αφού υπάρχει η Γενική Γραµµατεία Δηµόσιας Διοίκη-
σης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης. Τι σας χρειάζεται κι άλλη
γραµµατεία; 

Δηµιουργείτε δύο νέες αρχές στο Λιµάνι: Ρυθµιστική Αρχή Λι-
µένων και επίσης, Δηµόσια Αρχή Λιµένων. Μπορείτε να µας πείτε
για µία ιδιωτικοποίηση που κάνατε -που συνεχίσατε, γιατί εµείς
την είχαµε κάνει- γιατί δηµιουργείτε δύο αρχές συγχρόνως; Δη-
λαδή για κάθε ιδιωτικοποίηση θα δηµιουργούµε δύο, τρεις, τέσ-
σερις αρχές; Πού θα πάµε έτσι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι;
Και ποια είναι η ανάγκη; Είναι το «αντίδωρο» του κ. Δρίτσα αυτό; 

Πέραν των άλλων, εµφανίζεστε ως µαχόµενοι τη διαπλοκή και
ένας στους δύο οµιλητές της Συµπολίτευσης έρχεται εδώ και
µας καυτηριάζει, ισχυριζόµενος ότι εσείς είσαστε οι φορείς της
ροµφαίας του δικαίου, εσείς είσαστε το κόµµα το οποίο πρόκει-
ται να πολεµήσει τη διαπλοκή. 

Ξέρετε, εγώ ως νέος Βουλευτής είχα ψηφίσει διατάξεις κατά
της διαπλοκής στην κυβέρνηση Καραµανλή το 2005. Και σας έχω
θυµίσει επανειληµµένως ότι τότε τον βασικό µέτοχο δεν τον ψη-
φίσατε. Ψηφίσατε εναντίον και επί της αρχής και επί των σηµαν-
τικοτέρων άρθρων. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ (Πρόεδρος της Βουλής): Δεν έχετε
δίκιο. Είχαν ψηφιστεί οκτώ άρθρα από την Αριστερά. Μην λέτε
τέτοια, κύριε Δένδια. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Έχω απόλυτο δίκιο, γιατί το έλεγξα,
κύριε Πρόεδρε. 

Πέραν αυτού, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µου κάνετε τη
χάρη, αν θέλετε, να κοιτάξετε τη διάταξη 106 του παρόντος νο-
µοθετήµατος; Θέλετε να µου πείτε ποιους αφορά αυτή η άρση
του αξιόποινου, σας παρακαλώ πάρα πολύ, µετά τον καταλογι-
σµό από την Αρχή Ανταγωνισµού; 

Και αν φέρουµε τον κατάλογο αυτό που αφορά αυτή η άρση
του αξιόποινου, κύριοι Υπουργοί, µήπως τα ονόµατα που θα πε-
ριλαµβάνει θα αποτελούν την επιτοµή αυτού που ο µέσος άνθρω-
πος στον δρόµο ονοµάζει διαπλοκή; Αυτή είναι η µάχη κατά της
διαπλοκής; 

Αναµένουµε, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Πλει-
οψηφίας, τον κατάλογο.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Είναι εθνικό συµφέρον. Να το
πείτε αυτό. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Πάµε, λοιπόν, παρακάτω. 
Υπάρχουν µέσα στο νοµοθέτηµα και οι συνήθεις κουτοπονη-

ριές, διότι σε κάθε νοµοθέτηµα που φέρνει η Κυβέρνηση, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι της Πλειοψηφίας, υπάρχει πάντα και ένα
ρουσφέτι. Μικρό ρουσφέτι, µεγάλο ρουσφέτι, τεράστιο ρουσφέ-
τι, απαράδεκτο ρουσφέτι, ρουσφέτι όµως. 

Κοιτάξτε το άρθρο 153. Εισάγετε καινούριο όρο. «Πύκνωση»
το λέτε. Για να δω την έκφραση. «Οικιστική πύκνωση». Τι θα πει
«οικιστική πύκνωση»; Θα το βρει ο Υπουργός, ο οποίος θα εκδώ-
σει απόφαση αργότερα. 

Και εκεί που υπάρχει «οικιστική πύκνωση» τι θα γίνει; Δεν θα
το βάλουµε στους δασικούς χάρτες. Μήπως αυτό σας ακούγεται
λίγο σαν απόπειρα νοµιµοποίησης αυθαιρέτων; 

Όµως επειδή σας «έκραξε» η WWF και διάφοροι άλλοι και
επειδή θέλετε να τα έχετε καλά και µε τον αστυφύλαξ και µε τον
χωροφύλαξ, κάνετε και τη δεύτερη κουτοπονηριά. Βάζετε µέσα
στη διάταξη «υπό τους όρους της δασικής νοµοθεσίας». Δηλαδή
κλείνετε στο µάτι στους µεν, κλείνετε το µάτι και στους δε. Μας
λέτε τι θα κάνετε στο τέλος; 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΟΛΙΑΚΟΣ: Στην Κερατέα και
στον Ασπρόπυργο να τα πείτε αυτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ� Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, άκουσα
τον κύριο Υπουργό να αγορεύει υπέρ αυτού του υπερταµείου,
αυτής της νέας εταιρείας του δηµοσίου -φερόµενη του δηµο-
σίου-, η οποία έχει τέσσερα πόδια: Το ΤΧΣ, την ΕΤΑΔ, το ΤΑΙΠΕΔ
και την καινούργια εταιρεία συµµετοχών που θα δηµιουργηθεί.

Και τον άκουσα να µας λέει ότι είναι υπέρ του δηµοσίου συµφέ-
ροντος, είναι ένα καλό πράγµα, θα λειτουργήσει υπέρ της ανά-
πτυξης. Τα ίδια είπε και ο κ. Σταθάκης –εδώ είναι ο κ. Σταθάκης-
προηγουµένως. Για εκατό χρόνια θα τρώµε µε χρυσά κουτάλια,
αφού τα βάλαµε όλα κάτω από αυτήν την ενιαία «οµπρέλα», που
εµείς οι προηγούµενες κυβερνήσεις, οι ανόητοι, δεν το συµφω-
νούσαµε µε τους ξένους που το ζητούσαν, αλλά βρέθηκε τώρα
η Κυβέρνηση αυτή, η οποία ξαφνικά είδε τη µεγάλη ευκαιρία και
το συνοµολόγησε. Μπράβο! Εύγε! Καταδίκη στους προηγούµε-
νους Πρωθυπουργούς και στους προηγούµενους Υπουργούς
που δεν το συµφώνησαν. Ανήκα κι εγώ σε αυτούς. Να η µεγάλη
ευκαιρία για ανάπτυξη! Πώς δεν το είδαµε, κυρίες και κύριοι, όλα
αυτά τα χρόνια που διαπραγµατευόµασταν µε την τρόικα; Πώς
δεν το καταλάβαµε ότι εδώ κρύβεται ένα χρυσωρυχείο;

Και ποιο είναι το χρυσωρυχείο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι;
Υπάρχει µετοχή του ελληνικού δηµοσίου. Όµως, προσέξτε, πάλι
εδώ πλήρης νοµική αβελτηρία. Τη µετοχή του ελληνικού δηµο-
σίου σε ανώνυµη εταιρεία, την οποία ρητά ορίζουν ότι είναι εκτός
του δηµόσιου τοµέα, την ονοµάζει ο µεγαλοφυής συντάκτης του
νοµοθετήµατος –διότι είναι βέβαιο ότι οι Υπουργοί που το προ-
συπογράφουν δεν ξέρουν νοµικά- ως εκτός συναλλαγής! 

Έχετε δει µετοχή στη ζωή σας εκτός συναλλαγής, να µου
πείτε και µένα να το µάθω λίγο; Γιατί όταν τελείωσα τη Νοµική,
εν πάση περιπτώσει, κάτι τέτοια µας τα ρωτούσαν. Μου λέτε, λοι-
πόν, πώς η µετοχή είναι εκτός συναλλαγής; Και µάλιστα κάνο-
ντας την κουτοπονηριά ακόµα πιο πέρα ή τη δήθεν νοµική
ευφυία, «εκτός συναλλαγής» ονοµάζει και τις υπόλοιπες µετοχές,
στο ΤΑΙΠΕΔ, στην ΕΤΑΔ και λοιπά, όταν στους νόµους αυτό δεν
αναφέρεται. Μου λέτε αυτές τις εξυπνάδες πού τις βρήκατε;
Μπορείτε να µου τις πείτε, έτσι λίγο να τις βασίσουµε εδώ πέρα;

Όµως ξέρετε τι µπορεί να συµβεί; Ότι κάποια στιγµή αυτή η
µετοχή µπορεί να κατασχεθεί και να βρεθεί το ελληνικό δηµόσιο
χωρίς το σύνολο της περιουσίας του, µε απόλυτη την περιουσία
του κατασχεµένη.

Και υπάρχει και κάτι άλλο εδώ. Υπάρχει η γενική συνέλευση
που έχει τη µετοχή. Όµως στην πραγµατικότητα αν το διαβάσετε,
ξέρετε ποιος έχει την εξουσία; Το εποπτικό συµβούλιο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ να χρησιµοποιήσω και χρόνο
από τη δευτερολογία µου. Χρειάζοµαι τρία λεπτά.

Γιατί; Διότι το εποπτικό συµβούλιο είναι αυτό το οποίο ορίζει
το διοικητικό συµβούλιο και το εποπτικό συµβούλιο είναι αυτό
που µπορεί να τροποποιεί το καταστατικό. Άρα, ως µέτοχος, το
ελληνικό δηµόσιο, στερείται των βασικών εξουσιών που θα είχε
ο µέτοχος οποιασδήποτε εταιρείας. Και εδώ αυτή είναι η εταιρεία
που έχει το σύνολο της δηµόσιας περιουσίας. Το σύνολο! Κατα-
λαβαίνετε τι γίνεται εδώ; Είναι δυνατόν να πιστεύετε ότι σε αυτήν
την παγίδα είστε οι µόνοι έξυπνοι που την είδατε ως ευκαιρία κι
όλοι οι άλλοι που την αρνιόντουσαν πεισµατικά επί χρόνια, µε τε-
ράστια πίεση, είχαν άδικο; Δεν καταλαβαίνετε τι κινδυνεύουµε
να πάθουµε;

Καταλήξαµε εµείς, δεδοµένοι φίλοι της Ευρώπης, να σας λέµε
«για τον θεό, τι κάνετε;»; Εκχωρείτε την περιουσία της πατρίδας
σε άδηλο έλεγχο; Και πού είναι η λογοδοσία στο Κοινοβούλιο; 

Ήρθε και µας είπε ο κύριος Υπουργός προηγουµένως –µας το
έφερε µάλιστα µε νοµοτεχνική βελτίωση- εδώ ότι θα έρχεται στο
Κοινοβούλιο. Θέλετε να σας διαβάσω τη νοµοτεχνική βελτίωση;
Ενηµέρωση του Κοινοβουλίου είναι. Ουδένα λόγο έχει το Κοινο-
βούλιο, ούτε να ζητήσει ούτε να επιβάλει ούτε να απολύσει. Ου-
δένα λόγο. Πού βρίσκεται, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η εθ-
νική κυριαρχία; Μου το λέτε να το καταλάβω; Μπορούµε επιτέ-
λους να συνεννοούµαστε ελληνικά εδώ πέρα, γιατί αυτό αφορά
το εθνικό συµφέρον;

Κι αν θέλετε βοήθεια σε αυτό, κύριε Πρόεδρε, να σταθούµε κι
εµείς δίπλα σας. Όµως πάρτε το πίσω! Και να πάµε κι εµείς
στους ξένους να τους εξηγήσουµε ότι αυτό δεν γίνεται, µαζί σας,
αλλά πάρτε το πίσω, για τον θεό!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Κατέληξε η κ. Μπακογιάννη, η οποία είναι κατ’ εξοχήν Ευρω-

παία πολιτικός, να σας λέει ότι αυτό εδώ πέρα κινείται στα όρια
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της εθνικής προδοσίας;
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έρχοµαι στον κόφτη. Εδώ µας

παρουσιάστηκε ο κόφτης, το άρθρο 233 του νοµοθετήµατος, ως
εν πάση περιπτώσει µία συνήθης ευρωπαϊκή τακτική. Προβλεπό-
ταν το 3% στη Συνθήκη του Μάαστριχτ, το ξέρετε. Και γιατί κά-
νετε και τόση φασαρία, λίγο πολύ µας είπε ο κύριος Υπουργός,
εσείς της Αντιπολίτευσης; Να σας πούµε γιατί κάνουµε φασαρία;
Να σας πούµε. Γιατί τον πιστεύουµε τον κ. Τσακαλώτο, για αυτό
κάνουµε φασαρία. Θέλετε να σας διαβάσω τι έλεγε ο κ. Τσακα-
λώτος το 2014 για την τότε πρόβλεψη που αφορούσε πράγµατι
τη Συνθήκη του Μάαστριχτ;

Λέει το εξής: «Η θέσπιση κανόνων, εντείνει το έλλειµµα δηµο-
κρατικής νοµιµοποίησης, τόσο σε ευρωπαϊκό όσο και σε εγχώριο
επίπεδο». 

Το καταθέτω στα Πρακτικά. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Δένδιας καταθέτει

για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αυτά έλεγε ο κύριος Υπουργός το 2014 για έναν κόφτη που
δεν είχε τον αυτόµατο χαρακτήρα που έχει αυτός. Τι άλλαξε από
τότε µέχρι τώρα; Μπορείτε να µου πείτε; Και από πότε είναι συν-
ταγµατικός ο περιορισµός υπό µορφή έκτακτης εισφοράς, όπως
ορίζεται µέσα, των αποδοχών των υπαλλήλων του δηµοσίου µε
Προεδρικό Διάταγµα; Μου το λέτε και αυτό, σας παρακαλώ; Σε
ποιο σύγγραµµα, κύριε Υπουργέ, είναι γραµµένο; Σε ποιο σύγ-
γραµµα είναι γραµµένο, σας ξαναρωτώ. Γιατί οφείλετε να απαν-
τήσετε. Θα φέρουµε ονοµαστική ψηφοφορία για αυτό, ώστε ο
καθένας εδώ να έχει ατοµική ευθύνη για αυτά τα απίστευτα που
γίνονται και ψηφίζονται. 

Μπορείτε να µου πείτε, από πού µπορεί µε προεδρικό διά-
ταγµα να επιβάλλετε στον καθένα δηµόσιο υπάλληλο ή στον κα-
θέναν πολίτη, αν θέλετε, έκτακτη εισφορά για µειώσεις των απο-
δοχών του, µε προεδρικό διάταγµα; Και αυτό µας το λέτε ως συ-
νάδον µε τη Συνθήκη του Μάαστριχτ; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε συγχωρείτε, ειλικρινά σας
λέω ότι εγώ λυπάµαι. Και λυπάµαι πάρα πολύ. Σας επαναλαµ-
βάνω για λογαριασµό του Προέδρου της Νέας Δηµοκρατίας, την
απόλυτη διάθεσή µας να βοηθήσουµε και να εξηγήσουµε κι
εµείς, αν θέλετε τη βοήθειά µας, στους ξένους εταίρους ότι αυτά
τα οποία φέρνετε εδώ είναι εν πολλοίς απαράδεκτα. Να τους το
εξηγήσουµε κι εµείς. Γιατί εµάς, µας νοιάζει το εθνικό και όχι το
κοµµατικό συµφέρον. Και αν κρίνετε ότι κάπου χρειάζεστε τη
βοήθειά µας, σε αυτά τα απαράδεκτα που φέρνετε αφού τα πά-
ρετε πίσω, σας επαναλαµβάνω ότι θα σταθούµε δίπλα σας. 

Σας λέω επίσης, και σας το λέω κοιτώντας σας στα µάτια, ότι
κατόπιν αυτών που βλέπουµε εδώ, αυτή δεν είναι Κυβέρνηση της
Αριστεράς. Είναι Κυβέρνηση της συµφοράς.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστούµε, κύ-

ριε Δένδια.
Έχει ζητήσει τον λόγο για ένα λεπτό ο Υπουργός Οικονοµικών

κ. Τσακαλώτος. Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΛΥΚΟΥΔΗΣ: Θα µιλήσουν οι Βουλευτές, κύριε

Πρόεδρε;
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Κύριε

Λυκούδη, θα προσέξατε ότι µίλησα λιγότερο από τον χρόνο µου.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΛΥΚΟΥΔΗΣ: Δεν λέω για εσάς. Η όλη διαδικασία

έχει βγάλει εκτός τους Βουλευτές.
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ένα

λεπτό µόνο θα χρειαστώ.
Στην οµιλία µου είπα ότι η απόφαση της Κυβέρνησης, για το

τελευταίο 1%, ήταν να µην πάµε σε δύο-τρία µεγάλα µέτρα, δη-
λαδή να πάµε το ηλεκτρικό ρεύµα και το νερό στο 13% και 23%,
αλλά να πάµε σε πολλά µικρά µέτρα. Ο κ. Δένδιας, που είναι
πάντα ευγενικός, είχε την ευγενική καλοσύνη να µας πει όλα
αυτά τα µέτρα, που ήταν τα πολλά -ίσως γιατί δεν µπορείτε να
τα διαβάσετε, δεν ξέρω γιατί- τα οποία τα διάβασε όλα. 

Έχω ένα ερώτηµα: µαζί ψηφίσαµε τη συµφωνία και η συµφω-
νία λέει 1% του ΑΕΠ, που πρέπει να πάρουµε το 2016, για εφαρ-
µογή το 2016, το 2017 και το 2018. Μπορείτε να µας πείτε τι θα

κάνατε εσείς; Γιατί αλλιώς δεν έχει νόηµα η συζήτηση. Εσείς, εί-
πατε ότι συµφωνήσατε ότι πρέπει να πάρουµε το 1% και δεν µας
έχετε πει τίποτα για το τι θα κάνατε.

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Εσείς κυβερνάτε. 
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Δεύ-

τερη απορία και τελειώνω σε τριάντα δευτερόλεπτα. 
Θυµόµαστε οι δύο µας εδώ µε τον Πρωθυπουργό, το βράδυ

της 12ης Ιουλίου προς 13η, µέχρι τις 9.00’ το πρωί, που διαπραγ-
µατευθήκαµε ένα ταµείο το οποίο να µην είναι µόνο στο Λουξεµ-
βούργο, να µην είναι µόνο για ιδιωτικοποιήσεις, να είναι για επεν-
δύσεις και όλες οι δυνάµεις, Νέα Δηµοκρατία, ΠΑΣΟΚ, Ποτάµι,
έλεγαν «συµφωνήστε και ελάτε πίσω. Μην τολµήσετε να επιστρέ-
ψετε». Τι εννοούσατε; Τι εννοούσατε; 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Εµείς δεν είπαµε κάτι τέτοιο!
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Τι εν-

νοούσατε; Να είναι στο Λουξεµβούργο;
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Εµείς δεν είπαµε κάτι τέτοιο!
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Να

έχει και ιδιωτικοποιήσεις; 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Εµείς είπαµε µην επιστρέψετε

χωρίς συµφωνία!
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Κύριε

Κεγκέρογλου και ο Αρχηγός σας το έλεγε.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Εµείς είπαµε µην επιστρέψετε

χωρίς συµφωνία! Αυτό σας είπαµε!
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Άρα η
απορία είναι: Έπρεπε να κάνουµε αυτήν τη διαπραγµάτευση;
Έπρεπε να µην είναι µόνο για τις ιδιωτικοποιήσεις; Έπρεπε να
είναι για τις επενδύσεις; Έπρεπε να κάνουµε δεκαεπτά ώρες ή
έπρεπε να έλθουµε πίσω µε συµφωνία ό,τι να’ ναι, όπως κάνατε
εσείς παλιά;

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ, ο κ.
Βαρδαλής έχει τον λόγο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΔΑΛΗΣ: Κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης
και της Πλειοψηφίας, το ζήτηµα του «οδικού χάρτη» για την ανά-
πτυξη είναι ένα ακόµη ζήτηµα που δεν θα σας πάει µακριά. 

Να γνωρίζετε πως το κλίµα ευφορίας που προσπαθείτε να δη-
µιουργήσετε, το success story αλά ΣΥΡΙΖΑ, θα το βρείτε µπρο-
στά σας γιατί είναι κάλπικο και κάθε άνθρωπος του µόχθου το
διαπιστώνει καθηµερινά. Θα το διαπιστώσει µε τραγικό τρόπο το
επόµενο διάστηµα, όταν θα κληθεί να πληρώσει τα χαράτσια, τις
εισφορές για την ασφάλιση, όταν θα πάει στο γκισέ της εφορίας,
όταν θα πάει να αγοράσει τα απαραίτητα αγαθά. 

Εµείς, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δεν είµαστε µαθηµένοι να
λέµε µεγάλα λόγια, ούτε λέµε πράγµατα που δεν έχουν βάση. Η
αλήθεια είναι ότι κάποια στιγµή η ελληνική καπιταλιστική οικονο-
µία θα περάσει σε φάση ανάπτυξης, έστω και αναιµικής. Άλλω-
στε, γι’ αυτό σκοτώνεστε µε τα άλλα κόµµατα του ευρωµονό-
δροµου. 

Για παράδειγµα, ποια είναι η κριτική που σας κάνει η Νέα Δη-
µοκρατία, µε αφαιρετικό λόγο, για να µην παρεξηγούµαι; Σε γε-
νικές γραµµές σας λέει πως το µείγµα διαχείρισης που ακολου-
θείτε δεν πρόκειται να φέρει την ανάπτυξη. Για την καπιταλιστική
ανάπτυξη γίνεται λόγος. Γι’ αυτήν συµφωνείτε και οι δύο. Για το
µείγµα διαχείρισης στο οποίο θα στηριχθεί η έξοδος από την
κρίση και για την καπιταλιστική ανάπτυξη γίνεται όλη η φασαρία
µεταξύ σας. Ανταγωνίζεστε για το ποιος θα εξασφαλίσει την πο-
ρεία προς την ανάπτυξη µε κοινωνική συνοχή και πολιτική στα-
θερότητα. 

Η ιστορία µε τον οδικό χάρτη και τα πανηγύρια σας προσπαθεί
να κρύψει και κάποιες άλλες πλευρές, πολύ σηµαντικές όµως για
τα λαϊκά στρώµατα, όπως για παράδειγµα ότι η ανάπτυξη που
θα έλθει, όποτε και αν έλθει, δεν πρόκειται να ωφελήσει τον λαό,
ούτε πρόκειται να γλιτώσει από τα δεινά που του φορτώσατε
όλοι σας την περίοδο της κρίσης. Αυτός είναι ο δεύτερος λόγος
και πιο σηµαντικός που ο οδικός σας χάρτης δεν πρόκειται να
σας πάει µακριά. 
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Όχι µόνο αυτό, αλλά η ανάκαµψη όχι µόνο δεν θα επαναφέρει
το επίπεδο ζωής στην µεγαλύτερη πλειοψηφία των εργαζόµενων,
αλλά δεν θα σταµατήσει ούτε και τα νέα µέτρα που σχεδιάζετε
σε βάρος του λαού. Όλα τα µέτρα που πήρατε θα συνεχιστούν
και θα παίρνετε και άλλα, µε το επιχείρηµα, όµως, τώρα ότι πρέ-
πει να διατηρηθεί η ανάπτυξη, να εξυγιανθούν παραπέρα τα δη-
µοσιονοµικά και να διατηρήσει η οικονοµία την ανταγωνιστι-
κότητά της στο πλαίσιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ, ησυ-

χία. Ο οµιλητής δεν ακούγεται. Παρακαλώ να αποχωρήσουν όσοι
θέλουν να αποχωρήσουν.

Συνεχίστε, κύριε συνάδελφε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΔΑΛΗΣ: Δείτε λίγο τι γίνεται σ’ όλη την Ευ-

ρωπαϊκή Ένωση. Ας δουν οι εργαζόµενοι τι γίνεται σήµερα σε
χώρες που έχουν αναιµική ανάπτυξη όπως, για παράδειγµα, η
Γαλλία, σε χώρες που δεν έχουν µνηµόνια. Ο σύµµαχός σας, ο
Ολάντ, παίρνει αντεργατικά µέτρα που ξεσηκώνουν τον λαό. Με
ποιο επιχείρηµα; Να διατηρηθεί η ανταγωνιστικότητα της γαλλι-
κής οικονοµίας.

Όµως, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θα συνεχιστούν αυτά τα
αντιλαϊκά µέτρα για έναν ακόµα λόγο: Οι επιχειρηµατικοί όµιλοι
δεν πρόκειται να σταµατήσουν να απαιτούν και άλλα µέτρα,
µέτρα όπως η εξασφάλιση καλύτερων όρων για τη χρηµατοδό-
τηση τόσο από τις τράπεζες όσο και από το κράτος για να δια-
χειρίζονται οι ίδιοι τα αναπτυξιακά προγράµµατα, µέτρα όπως η
εξασφάλιση φθηνής ενεργειακής κάλυψης των επιχειρήσεών
τους, η προώθηση αναδιαρθρώσεων στην αγορά εργασίας µε
στόχο την εξασφάλιση της ανταγωνιστικότητας του κεφαλαίου,
το άνοιγµα νέων πεδίων δράσης του κεφαλαίου, δηλαδή ιδιωτι-
κοποιήσεις που τους εξασφαλίζουν σίγουρα κέρδη. 

Να γιατί οι βιοµήχανοι θεωρούν θετικό το ότι το σηµερινό νο-
µοσχέδιο έχει τη µερική στήριξη της Αντιπολίτευσης. Να γιατί
υποστηρίζουν ότι ο κόσµος πρέπει να καταλάβει –προσέξτε- τις
επώδυνες πλην απαραίτητες όµως λύσεις. 

Αυτό δεν υποστηρίζετε, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, κι εσείς εδώ µέσα;
Θα µου πείτε πως «οι βιοµήχανοι µπορεί να ζητούν, όµως αυτό
δεν σηµαίνει ότι εµείς θα ικανοποιήσουµε όλες τις απαιτήσεις
τους». 

Ελάτε τώρα. Ποιος θα σας πιστέψει, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, όταν
καθηµερινά χαριεντίζεστε µε τον ΣΕΒ, µε τους εταίρους, µε τους
εκπροσώπους όλων των ιµπεριαλιστικών θεσµών, δίνοντας σ’
όλους αυτούς διαβεβαιώσεις ότι µπορεί να εξασφαλίσουν τα
κέρδη τους, αλλά και να περάσουν αναίµακτα τις αναδιαρθρώ-
σεις που δεν µπόρεσαν να περάσουν οι προηγούµενοι; 

Εποµένως, όχι µόνο δεν πρόκειται να παρθούν πίσω αντιλαϊκοί
νόµοι, αλλά η επίθεση θα συνεχιστεί αµείωτη.

Για µία ακόµη φορά, µε τα φορολογικά µέτρα που ετοιµάζετε,
βάζετε βαθιά το χέρι στην τσέπη του λαού. Μήνα τον µήνα λη-
στεύετε τα εισοδήµατα των λαϊκών οικογενειών και τα δίνετε
στους τραπεζίτες, τους βιοµήχανους και συνολικά, στους κεφα-
λαιοκράτες, για να διατηρήσουν την κερδοφορία τους. Με αυτά
τα µέτρα θα δεχθούν «συντριπτικά κατάγµατα» µισθωτοί, συντα-
ξιούχοι, µικροί αυτοαπασχολούµενοι και φτωχοί αγρότες. Πρό-
κειται για µέτρα, όµως, που είναι απαραίτητα για την κερδοφορία
των επιχειρηµατικών οµίλων! 

Για τον αυτόµατο κόφτη ακούστηκαν πολλά σε αυτήν την Αί-
θουσα. Τι κάνετε, µε λίγα λόγια, µε αυτόν; Παίρνετε όλα αυτά τα
αντιλαϊκά µέτρα που έχετε συναποφασίσει µεταξύ σας και µε το
κουαρτέτο και ταυτόχρονα, κρατάτε ανοικτή την πόρτα για τα
επόµενα µέτρα που µε βεβαιότητα θα έρθουν, µε ή χωρίς τον
κόφτη, αν ο λαός δεν σας σταµατήσει, αν δεν παρέµβει καθορι-
στικά στις εξελίξεις, αν δεν βάλει τη σφραγίδα του σε αυτές. 

Όλα τα παραπάνω είναι χρήσιµα κυρίως για να κατανοηθεί
από τους εργαζόµενους, από τα λαϊκά στρώµατα πως δεν µπορεί
να µοιράζονται τους ίδιους στόχους, τις ίδιες έγνοιες και αγωνίες
µε το κεφάλαιο, αλλά χρειάζεται να παλέψουν, να αντισταθούν,
να αντεπιτεθούν, µε κριτήριο τις δικές τους σύγχρονες ανάγκες,
οι οποίες σε καµµιά περίπτωση δεν χωρούν στο καπιταλιστικό
σύστηµα, ούτε µε κρίση ούτε µε ανάπτυξη. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε, και ολοκληρώνω.
Να, γιατί στη σηµερινή φάση το ΚΚΕ προβάλλει και στηρίζει

επιµέρους αιτήµατα που βελτιώνουν τις συνθήκες ζωής και ερ-
γασίας της εργατικής τάξης, της εργαζόµενης αγροτιάς, των αυ-
τοαπασχολούµενων, των λαϊκών στρωµάτων, της νεολαίας. Το
κόστος, όµως, αυτών των µέτρων σηµαίνει λιγότερο κέρδος για
τους επιχειρηµατικούς οµίλους. 

Να, γιατί τις προτάσεις νόµου του ΚΚΕ, όπως η πρόταση για
µέτρα ανακούφισης της λαϊκής οικογένειας, η επαναφορά της
δέκατης τρίτης και δέκατης τέταρτης σύνταξης, του δέκατου τρί-
του και δέκατου τέταρτου µισθού, ούτε καν τα συζητάτε. 

Το ζήτηµα, λοιπόν, για να ολοκληρώνω, για τους εργαζόµε-
νους και τα λαϊκά στρώµατα δεν είναι να περιµένουν πότε θα
ολοκληρωθεί ο οδικός χάρτης του ΣΥΡΙΖΑ ή της Νέας Δηµοκρα-
τίας και του ΠΑΣΟΚ, πότε θα έρθει η καπιταλιστική ανάπτυξη που
περιµένουν από το ΣΕΒ µέχρι τον ΣΥΡΙΖΑ, αλλά πότε θα διαµορ-
φωθούν οι προϋποθέσεις για να ανοίξει ο δρόµος ανάπτυξης
υπέρ του λαού, που θα έχει στόχο την ικανοποίηση των εργατι-
κών, λαϊκών αναγκών, ο δρόµος της κοινωνικοποίησης των µο-
νοπωλίων, της αποδέσµευσης από την Ευρωπαϊκή Ένωση και
της µονοµερούς διαγραφής όλου του χρέους, ο δρόµος, δη-
λαδή, που προτείνει το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Εγώ ευχαριστώ. 
Τον λόγο έχει ο κ. Λυκούδης από το Ποτάµι.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΛΥΚΟΥΔΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ήρθε

και µαίνεται η φοροκαταιγίδα. 
Με βάση τις δηλώσεις και τους πολιτικούς χαριεντισµούς των

Υπουργών κατά το προηγούµενο διάστηµα, περιµέναµε να έρθει
το Πάσχα για να έρθει και η «ανάσταση». Αντ’ αυτής, ήρθε το
δεύτερο βαρύτατο πακέτο των έµµεσων φόρων, που όλοι γνω-
ρίζουµε ότι πλήττουν κυρίως τους φτωχούς και τα χαµηλά εισο-
δήµατα, επιβαρύνοντας ακόµη περισσότερο τους γλίσχρους
οικογενειακούς προϋπολογισµούς. 

Αυτό είναι, στην ουσία, το αποτέλεσµα της φορολογικής λαί-
λαπας που οι πολίτες σύντοµα θα συνειδητοποιήσουν, καλούµε-
νοι να βάλουν βαθιά το χέρι στην τσέπη, όταν η σηµερινή Κυ-
βέρνηση τους καλούσε κάποτε, ως Αντιπολίτευση, να µην πλη-
ρώνουν. 

Κι αλήθεια, αυτήν την ώρα δεν µπορώ να µην σκεφτώ τα «αυ-
θόρµητα» κινήµατα που µας καλούσαν όλο το προηγούµενο διά-
στηµα να µην πληρώνουµε. Τώρα πού βρίσκονται; Γιατί έχουν
βάλει την ουρά κάτω από τα σκέλια; Γιατί έχουν καταπιεί τη
γλώσσα τους; 

Σε λίγο -να είστε βέβαιοι- αυτά τα χαµόγελα που σήµερα εξα-
κολουθούν να υπάρχουν -µικρότερα και λιγότερα, βέβαια- στους
κυβερνητικούς συναδέλφους, θα πάψουν να υπάρχουν. Η Κυβέρ-
νηση πανηγυρίζει την αποτυχία της -και δεν µπορώ να καταλάβω
το γιατί- παραπλανώντας για µια ακόµη φορά, στην αλυσίδα των
αυταπατών της, τους πολίτες για την προσδοκώµενη ανάπτυξη,
που νοµίζει ότι θα έρθει αυτόµατα σαν ελατήριο, σαν τραµπο-
λίνο.

Οι πολίτες αντιλαµβάνονται ότι η Κυβέρνηση έχει προσφέρει
άφθονα και απλόχερα γη και ύδωρ, προκειµένου να κλείσει τη
διαβόητη αξιολόγηση, έχοντας ανεβάσει ακόµη περισσότερο το
κόστος της, διότι όφειλε να την είχε κλείσει από τον περασµένο
Οκτώβρη-Νοέµβρη. Πασχίζει απλώς και µόνο να κερδίσει πολι-
τικό χρόνο και προφανώς παραµονή στην εξουσία. 

Επαίρεται, δε, αφελώς για τις αναµενόµενες αποφάσεις περί
της διευθέτησης του χρέους µε σύµµαχο το Διεθνές Νοµισµα-
τικό Ταµείο, το οποίο ανάλογα µε τη φάση των διαπραγµατεύ-
σεων πότε αναγορεύεται ως εχθρός και πότε ως φίλος της
χώρας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι πολίτες αντιλαµβάνονται και
γνωρίζουν πλέον ότι οι όποιες αποφάσεις ληφθούν για το χρέος
-και µακάρι να είναι θετικές για τη χώρα µας- δεν έχουν καµµία
σχέση µε οποιαδήποτε δήθεν σκληρή διαπραγµάτευση. Θα απο-
φασιστούν ερήµην µας, από άλλους παίκτες, σύµφωνα µε τις
δικές τους προτεραιότητες, υπό όρους και υπό τη δαµόκλειο
σπάθη του αυτόµατου µηχανισµού δηµοσιονοµικής προσαρµο-
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γής επί του οποίου ελάχιστο έλεγχο διαθέτει πια η Κυβέρνηση. 
Οι νέοι φόροι δεν έχουν -και δεν πρόκειται να έχουν φυσικά-

καµιά αναπτυξιακή επίπτωση. Η όποια ισχνή ανάπτυξη φέτος,
ακόµα κι αν υπάρξει, θα εξαρτηθεί κατά κύριο λόγο από την από-
δοση του τουρισµού και των δανεικών που αναµένονται να ει-
σπραχθούν. Σε κάθε, δε, περίπτωση ακόµα κι αν αναφανεί -το
εύχοµαι- κάποιος ίχνος θετικής οικονοµικής αύξησης, αυτή θα
έχει ως σηµείο εκκίνησης ένα επίπεδο πολύ πιο χαµηλό από
εκείνο που υπήρχε δυο χρόνια πριν, το 2014. 

Η χώρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πληρώνει βαρύτατο τί-
µηµα -κατά δηλώσεις Υπουργών σας- για κάποιον αφελή πρώην
Υπουργό Οικονοµικών, προφανώς, όµως, και για τον Πρωθυ-
πουργό που τον επέλεξε µέσα στη δίνη των δικών του αυταπα-
τών. 

Οι Βουλευτές της Συµπολίτευσης, εσείς κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, πρέπει να εξηγήσετε στους πολίτες γιατί έπρεπε να
χάσετε δύο πολύτιµα χρόνια. Δεν είναι µόνο αυτά. Γιατί έπρεπε
να ξεπουληθεί ο τραπεζικός τοµέας µε τεράστια δηµόσια ζηµιά;
Γιατί έπρεπε να χαθούν δεκάδες δισεκατοµµύρια σε καταθέσεις
και να επιβάλλετε περιορισµούς στην κίνηση κεφαλαίων που ου-
δείς γνωρίζει πότε θα αρθούν; Γιατί έπρεπε να ρίξετε και πάλι τη
χώρα σε ένα φαύλο κύκλο υπερφορολόγησης και ύφεσης; Γιατί
έπρεπε να επιβαρύνετε µία κοινωνία στο χείλος της κατάρρευ-
σης µε άλλα 12,5 δισεκατοµµύρια;

Η σκληρή σας διαπραγµάτευση κόστισε στη χώρα 86 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ, λέει ο κεντρικός τραπεζίτης, ο κ. Γιάννης Στουρ-
νάρας. Σοβαρές, υπεύθυνες και συγκεκριµένες απαντήσεις θα
πάρει ο Στουρνάρας; Πότε; Από ποιους; Με ποιον τρόπο;

Οφείλετε µία εξήγηση στον ελληνικό λαό. Όµως, πειστική
απάντηση κατά τη γνώµη µου δεν έχετε. Απλώς αναζητείτε διά-
φορα άλλοθι και κατασκευάζετε ανύπαρκτους εχθρούς, διότι δεν
έχετε το κουράγιο ούτε της αυτοκριτικής, ούτε της συγγνώµης
απέναντι στον ελληνικό λαό. 

Γι’ αυτό και εισπράττετε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σή-
µερα την πολιτική αποστροφή των πολιτών που έχουν πλέον δια-
πιστώσει ότι οι επαγγελίες σας δεν ήταν παρά ιδεοληπτικές ποµ-
φόλυγες και στυγνή αξιοποίηση -για να µην πω κάτι χειρότερο,
εκµετάλλευση- προσδοκιών. 

Δυστυχώς, καταντήσατε µνηµονιακότεροι των µνηµονίων. Η
παταγώδης διάψευση των εξαγγελιών σας και η εµφανής ολο-
κληρωτική σας συµπεριφορά, που σε κανένα επίπεδο δεν έχει
καµµία σχέση µε στοιχειώδεις αριστερές ηθικές και πολιτικές
αρχές και αξίες, γνωρίζουν σήµερα έντονη αποδοκιµασία.

Οι άφρονες και πρόχειρες πολιτικές θα σας καταδιώκουν παν-
τού και για πάντα για να σας υπενθυµίζουν ότι η αλαζονεία, ο ευ-
τελισµός και η δεξιοτεχνία στο πολιτικό ψεύδος και την πολιτική
απάτη έχουν ηµεροµηνία λήξης. 

Τον Φλεβάρη του 2015 απ’ αυτό το Βήµα είχα εκφράσει τη µε-
γάλη µου ανησυχία -πολλοί από εσάς ξέρετε ότι είµαι ειλικρινής-
µήπως το «Πρώτη φορά Αριστερά» οδηγήσει κάποια στιγµή στο
«Ποτέ πια Αριστερά». Πριν από ένα µήνα, πάλι από εδώ, είχα πει
πως, δυστυχώς, θα ταυτίσετε στην κοινωνία την αποτυχία του
ΣΥΡΙΖΑ µε αποτυχία της Αριστεράς ως επιλογή. Κι αυτό είναι
ιστορικά άδικο. 

Φοβάµαι ότι επιβεβαιώνονται αυτές οι κρίσεις. Τα νέα µέτρα
είναι βέβαιο ότι δεν πρόκειται να βελτιώσουν το οικονοµικό κλίµα.
Αντίθετα, θα συνεχίσουν την αφαίµαξη των εισοδηµάτων, θα επι-
τείνουν τη φτώχεια, θα πλήξουν την κατανάλωση, θα ενθαρρύ-
νουν τη «µαύρη» εργασία και θα σηµειώσουν νέες λαµπρές επι-
δόσεις στη φοροδιαφυγή, όχι πλέον ως εθνικό µας σπορ -στο
οποίο διακρινόµαστε, άλλωστε- αλλά ως καταφυγή ανάγκης. Θα
καταστεί η µόνη πνευµατική αναζήτηση που αµείβεται, όπως
έλεγε ο Κέυνς.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Γ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΠΟΥ-
ΛΟΥ)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν βλέπω στον ορίζοντα την
αρχή κάποιου ενάρετου κύκλου. Ο φαύλος κύκλος και τα αδιέ-
ξοδα θα συνεχιστούν ενόσω δεν έχουµε δικό µας σχέδιο ανάπτυ-
ξης και ανάταξης της χώρας. Δεν είναι τα µνηµόνια η αιτία της
κατρακύλας, αλλά η παντελής διαχρονική έλλειψη δικού µας σχε-

δίου. Η Κυβέρνηση δεν τα καταφέρνει. Δεν έχει το πολιτικό και
ιδεολογικό εξοπλισµό για να βγάλει τη χώρα από τα νέα αδιέ-
ξοδα στα οποία η ίδια την οδήγησε και για τα οποία φέρει η ίδια
αποκλειστικά την ευθύνη. Οι ιδέες αυτής της Αριστεράς, δυστυ-
χώς, κατέστησαν παρωχηµένες γι’ αυτό και αποτυγχάνουν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, χωρίς σοβαρές και προοδευτι-
κές παρεµβάσεις, διαρθρωτικές αλλαγές και µεταρρυθµίσεις
παντού, µε φορείς τις δηµοκρατικές και προοδευτικές δυνάµεις
µιας άλλης Αριστεράς και µιας νέας, ανανεωµένης και σοβαρής
κεντροαριστεράς, στο πλαίσιο βέβαια πάντα -το λέω και το υπο-
στηρίζω- µεγάλων εθνικών συναινέσεων και συνεννοήσεων, η
χώρα δεν θα τα καταφέρει. Γι’ αυτό κι εγώ πιστεύω ότι ποτέ η
χώρα δεν είχε µεγαλύτερη ανάγκη από αυτό ακριβώς, από τη
συγκρότηση της µεγάλης, δηµοκρατικής και µεταρρυθµιστικής
παράταξης.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του Ποταµιού και της Δη-

µοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-

ριστούµε και για τον χρόνο, κύριε Λυκούδη. 
Τώρα τον λόγο έχει ο κ. Κασιδιάρης, Κοινοβουλευτικός Εκπρό-

σωπος της Χρυσής Αυγής.
Κύριε Κασιδιάρη, έχετε δώδεκα λεπτά. 
ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Θα ξεκινήσω µε τις τροπολογίες που κα-

ταθέτει η Κοινοβουλευτική Οµάδα του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή
Αυγή για την κάµψη -όσο αυτό είναι δυνατόν- των αδικιών που
προβλέπονται και στο παρόν αντεθνικό νοµοθέτηµα. 

Θα ξεκινήσω, βεβαίως, µε µία τεράστια αδικία, µε µία τεράστια
πρόκληση σε βάρος των Ελλήνων πολιτών, σε βάρος των χαµη-
λοτέρων οικονοµικά στρωµάτων της ελληνικής κοινωνίας, σε
βάρος ανθρώπων που πεθαίνουν κυριολεκτικά στα αζήτητα και
τους οποίους προκάλεσε µία προκλητική Βουλευτίνα του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, λέγοντάς τους «φοροφυγάδες». Αναφέροµαι, βεβαίως, σε
αυτούς τους ηλικιωµένους συµπολίτες µας στους οποίους κα-
ταργείτε το ΕΚΑΣ. 

Ο Λαϊκός Σύνδεσµος-Χρυσή Αυγή, λοιπόν, διά µέσου των Βου-
λευτών του καταθέτει τροπολογία η οποία αφορά τα κοινωνικά
εκείνα στρώµατα που πλήττονται, τα χαµηλά κοινωνικά στρώ-
µατα, τους µικροεισοδηµατίες και τους χαµηλοσυνταξιούχους,
για την προστασία του ΕΚΑΣ, για την προστασία της κοινωνικής
ασφάλισης. Ας µην ξεχνάµε ότι η αρχή της κοινωνικής ασφάλι-
σης στην Ελλάδα, η ίδρυση του Ιδρύµατος Κοινωνικών Ασφαλί-
σεων και µιας τεράστιας σειράς παροχών προς τον Έλληνα ερ-
γαζόµενο έγινε επί ενός εθνικού καθεστώτος, του εθνικού κυβερ-
νήτη Ιωάννου Μεταξά, που είχε πει και το µεγάλο «ΟΧΙ» στους
ξένους εισβολείς. 

Η Χρυσή Αυγή, λοιπόν, καταθέτει τροπολογία για να χτυπήσει
τα µέτρα που θίγουν περίπου τριακόσιους εβδοµήντα χιλιάδες
χαµηλοσυνταξιούχους, οι οποίοι θα περιέλθουν σε δεινή οικονο-
µική θέση από την εφαρµογή της πολιτικής του ΣΥΡΙΖΑ και των
ΑΝΕΛ, που είναι συνέχιση της πολιτικής του ΠΑΣΟΚ και της Νέας
Δηµοκρατίας. 

Αποτελεί για εµάς ζήτηµα ύψιστης προτεραιότητας η κατάρ-
γηση του άρθρου 92 του ν.4387/2016, µε προσθήκη στο παρόν
νοµοσχέδιο άρθρου το οποίο επιζητεί και απαιτεί την κατάργηση
του συγκεκριµένου άρθρου. 

Καταθέτω, λοιπόν, την παρούσα τροπολογία. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ηλίας Κασιδιάρης καταθέτει

για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα τροπολογία, η οποία βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Πηγαίνω τώρα στη δεύτερη, εξίσου σηµαντική, τροπολογία
που επαναφέρει ο Λαϊκός Σύνδεσµος-Χρυσή Αυγή και αφορά µία
τεράστια αδικία του φορολογικού συστήµατος που εφαρµόζεται
όλα αυτά τα χρόνια του µνηµονίου από όλες τις µνηµονιακές,
από όλες τις µεταπολιτευτικές κυβερνήσεις, θα έλεγα, µία αδικία
την οποία τεκµηριώνουµε µε ντοκουµέντα τα οποία έχω υπολο-
γίσει µέσω του TAXISnet. Εδώ, λοιπόν, είναι η υποβολή φορολο-
γικής δηλώσεως για το 2016 από Βουλευτή. Είναι πολύ σηµα-
ντικό για τους Έλληνες πολίτες που παρακολουθούν τη συγκε-
κριµένη συνεδρίαση, να δουν αυτά τα στοιχεία. Αυτά είναι στοι-
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χεία που η Χρυσή Αυγή φέρνει στο φως. Ως γνωστόν, µέχρι να
µπει η Χρυσή Αυγή στη Βουλή ήταν άγνωστο ακόµα και το ύψος
της Βουλευτικής αποζηµίωσης. Σήµερα είναι εν πολλοίς άγνωστο
το αφορολόγητο το οποίο απολαµβάνει ο Βουλευτής, µαζί µε µία
σειρά άλλων προνοµιών, άλλων προκλητικών προνοµίων, σε
βάρος της ελληνικής κοινωνίας.

Ο Βουλευτής, λοιπόν, για τα χρήµατα τα οποία εισπράττει από
τη Βουλή, φορολογείται µε 10.000 ευρώ τον χρόνο, µε 10.035,96
ευρώ για την ακρίβεια, από την εφαρµογή TAXISnet. 

Στην ίδια εφαρµογή ένας ελεύθερος επαγγελµατίας, ο οποίος
έχει ακριβώς τα ίδια έσοδα µε Βουλευτή -αυτό, βεβαίως, είναι
κάτι πρωτοφανές, σπανίως οι ελεύθεροι επαγγελµατίες έχουν
τόσο υψηλά εισοδήµατα, οι ελεύθεροι επαγγελµατίες στην Ελ-
λάδα του µνηµονίου κλείνουν τις επιχειρήσεις τους, βάζουν λου-
κέτο στις επιχειρήσεις τους, ας πούµε, λοιπόν, ότι υπάρχει µία
εξαίρεση σε αυτόν τον κανόνα- ένας παραγωγός, ένας αγρότης,
ο οποίος εισπράττει ακριβώς τα ίδια χρήµατα που εισπράττει κατ’
έτος και ένας Βουλευτής, την ώρα που ο Βουλευτής πληρώνει
10.000 ευρώ φόρο θα κληθεί να πληρώσει 42.336,40 ευρώ φόρο.
Ο φόρος που πληρώνει ένας ελεύθερος επαγγελµατίας είναι
423% αυξηµένος σε σχέση µε αυτά που πληρώνει ένας Βουλευ-
τής. 

Είναι εντελώς ανάλγητη, άδικη και απαράδεκτη η πολιτική σας!
Καταθέτω τα συγκεκριµένα στοιχεία από το TAXISnet. Είναι
πέραν πάσης αµφισβητήσεως.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ηλίας Κασιδιάρης καταθέτει
για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα στοιχεία, τα οποία βρίσκον-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Η Προεδρεύουσα στην αρµόδια επιτροπή για το νοµοθέτηµα
που συζητείται σήµερα, είχε πει ότι καταργήσατε το αφορολό-
γητο των Βουλευτών. Επί της ουσίας, δεν καταργήσατε το αφο-
ρολόγητο των Βουλευτών όταν ο πολίτης πληρώνει φόρο 432%
πάνω από τον Βουλευτή. 

Για να καταργηθεί στην πράξη το αφορολόγητο των Βουλευ-
τών αρκεί η ψήφος όλων των πτερύγων του Κοινοβουλίου αύριο
κιόλας, η υπερψήφιση της τροπολογίας που καταθέτει ο Λαϊκός
Σύνδεσµος-Χρυσή Αυγή, η οποία λέει ότι ο Βουλευτής πρέπει και
αυτός να φορολογείται από το πρώτο ευρώ, είτε για µισθό µι-
λάµε είτε για αποζηµίωση. Πείτε τα όπως θέλετε. Αυτά είναι
φτηνά κόλπα, τα οποία δεν πιάνουν, βεβαίως, διότι είµαστε εδώ
για να αποκαλύπτουµε όλες αυτές τις αδικίες και όλες αυτές τις
απαράδεκτες καταστάσεις.

Η τροπολογία – προσθήκη, λοιπόν, έχει ως εξής: «Η βουλευ-
τική αποζηµίωση και όλες οι παροχές προς του Βουλευτές φο-
ρολογούνται από το πρώτο ευρώ και οι Βουλευτές δεν τυγχά-
νουν καµµιάς ιδιαίτερης µεταχείρισης σε σχέση µε τους άλλους
πολίτες».

Ψηφίστε αυτήν την τροπολογία για να αποδείξετε ότι αδίκως
σας καταγγέλλουµε ως φορείς µια απαράδεκτης, αντεθνικής και
αντιλαϊκής πολιτικής. 

Ρητορικό, βεβαίως, το επιχείρηµά µου!
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ηλίας Κασιδιάρης καταθέτει

για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα τροπολογία - προσθήκη,
η οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Να πάω τώρα στην ουσία του παρόντος νοµοσχεδίου. Ο πυ-
ρήνας της ξενοκρατίας στην Ελλάδα που από ιδρύσεως του ελ-
ληνικού κράτους εφαρµόζεται σε αυτήν την χώρα και δεν επι-
τρέπει στην πατρίδα µας να είναι κράτος ανεξάρτητο, αλλά να
είναι επί της ουσίας ένα θλιβερό προτεκτοράτο ξένων δυνάµεων,
φαίνεται σήµερα ξεκάθαρα µε το νέο µνηµόνιο, το τέταρτο µνη-
µόνιο, το δεύτερο µνηµόνιο της Αριστεράς, που καλεί τους Βου-
λευτές της να ψηφίσουν τη δηµιουργία ενός νέου υπερταµείου
Αποκρατικοποιήσεων, το οποίο δεσµεύει συνολικά την περιουσία
της Ελλάδος, τον εθνικό πλούτο της χώρας. 

Όταν µιλάµε για εθνικό πλούτο της χώρας, πλέον έχουν κατα-
λυθεί όλα. Πλέον τα πάντα έχουν περάσει σε ξένα χέρια, από το
νερό και την ΕΥΔΑΠ, για την οποία ήδη ερίζουν ως αυριανοί αγο-
ραστές Τούρκοι και Ισραηλινοί. Το νερό που θα πίνουν οι Έλλη-
νες πολίτες να ανήκει σε ξένα χέρια, αυτός είναι ο καλύτερος

τρόπος για να ελέγξεις µια χώρα. Από το νερό πάµε στον ηλε-
κτρισµό και τη ΔΕΗ και από εκεί σε όλες τις πηγές ενέργειας,
ιδίως δε στους υδρογονάνθρακες που αποτελούν το ύψιστο αί-
τηµα, αυτό που χρόνια τώρα παλεύουν να πάρουν από την Ελ-
λάδα οι ξένοι τοκογλύφοι µέσω της εξαγοράς της εταιρείας
Ελληνικών Πετρελαίων, των ΕΛΠΕ, αλλά και του ΔΕΠΑ και
ΔΕΣΦΑ. Πετρέλαιο και φυσικό αέριο, δηλαδή ελληνικοί υδρογο-
νάνθρακες περνούν επισήµως σε ξένα χέρια.

Όλα αυτά τα οποία αναφέρω δεν είναι δικές µου σκέψεις. Η
Ελλάδα διαθέτει έναν ορυκτό πλούτο, ο οποίος θα µπορούσε να
γίνει η βάση για την ανάπτυξη της ελληνικής οικονοµίας. Γιατί η
ανάπτυξη µπορεί να βασιστεί µόνο στον πρωτογενή τοµέα και
όχι σε πράσινες αναπτύξεις και πράσινα άλογα και όλες αυτές
τις ανοησίες που ακούµε από τις ηµέρες του αλήστου µνήµης
Τζέφρυ Παπανδρέου.

Οι Γερµανοί τοκογλύφοι της Deutsche Bank έχουν κοστολο-
γήσει σε ειδική µελέτη – ερευνά τους τα κοιτάσµατα φυσικού αε-
ρίου νοτίως της Κρήτης σε 420 δισεκατοµµύρια ευρώ έσοδα για
το ελληνικό δηµόσιο. Τα ίδια λένε και πάρα πολύ σοβαροί Έλλη-
νες καθηγητές Πανεπιστηµίου, ο κ. Ζεληλίδης από την Πάτρα, ο
κ. Φώσκολος, καθηγητές οι οποίοι είναι αποδεκτοί σε διεθνή
φόρα. Εσείς, όµως, ποτέ δεν τους καλέσατε εδώ στη Βουλή για
να πουν αυτές τις αλήθειες.

Οι Ρώσοι είχαν κάνει µία υπερπροσφορά για την αγορά του
ΔΕΣΦΑ. Η αγορά αυτή, όµως, µπλόκαρε µε παρέµβαση της Κο-
µισιόν, διότι αν ο ρωσικός παράγοντας έµπαινε δυναµικά στα ελ-
ληνικά πράγµατα, αν η Ελλάδα, δηλαδή, έκανε µία γεωπολιτική
στροφή προς τη Ρωσία -αυτό που εναγωνίως επιζητά ο Λαϊκός
Σύνδεσµος-Χρυσή Αυγή- τότε θα δηµιουργούσαµε µία νέα, εν-
τελώς διαφορετική γεωστρατηγική συνθήκη, εντελώς διαφορε-
τικές γεωπολιτικές ισορροπίες στην Ανατολική Μεσόγειο και η
Ελλάς που διαθέτει τα φόντα να είναι η κυρίαρχη δύναµη στην
Ανατολική Μεσόγειο, θα µπορούσε να εκµεταλλευτεί τον πλούτο
της.

Όµως, δεν έγινε τότε η πώληση του ΔΕΣΦΑ στους Ρώσους,
στην «GAZPROM», και γίνεται σήµερα, µέσω αυτού του ειλικρινά
αντεθνικού νοµοθετήµατος, στους Αζέρους της «SOCAR», δη-
λαδή σε έναν δορυφόρο της Τουρκίας, κατ’ εντολήν των Ηνωµέ-
νων Πολιτειών της Αµερικής. 

Πανηγυρίζατε για τον αγωγό TAP. Ο αγωγός TAP δεν φέρνει
κανένα απολύτως έσοδο στην ελληνική οικονοµία. Κάπου 10 εκα-
τοµµύρια, νοµίζω. Ένα τίποτα! Όσο κοστίζουν τα βουλευτικά αυ-
τοκίνητα. Πανηγυρίζατε, εσείς που πριν µερικούς µήνες λέγατε
«όχι, είναι δουλική πολιτική προς τις Ηνωµένες Πολιτείες η δηµι-
ουργία αυτού του αγωγού και κυρίως η διέλευσή του από το ελ-
ληνικό έδαφος».

Κάποτε είχε γίνει µεγάλος θόρυβος για τον περιβόητο αγωγό
Πύργου – Αλεξανδρουπόλεως, ο οποίος δεν έγινε ποτέ πράξη,
λόγω αµερικανικής παρεµβάσεως, όπως και ποτέ δεν έγινε
πράξη καµµία αµυντική συµφωνία µε τους Ρώσους πλην των S-
300, οι οποίοι σαπίζουν στην Κρήτη. Οι Ρώσοι, όµως, όταν ήταν
να εξαγοράσει η Ελλάδα -σε µία συµφωνία που ακυρώθηκε τε-
λικά- τα οχήµατα BMP-3, µας είχαν προτείνει «πληρώστε µας εν
µέρει το κόστος αυτών των οχηµάτων σε αγροτικά προϊόντα».
Αυτή θα ήταν µια λύση για την ελληνική οικονοµία. Να βάζαµε
δηλαδή βέτο στο εµπάργκο των Ευρωπαίων προς τη Ρωσία κι
από εκεί και πέρα να άνοιγε η ρωσική αγορά για τα ελληνικά προ-
ϊόντα και χιλιάδες ελληνικές οικογένειες, χιλιάδες Έλληνες πα-
ραγωγοί που πένονται σήµερα να έκαναν δουλειές και νέοι
Έλληνες να στρέφονταν προς τον αγροτικό τοµέα και επιτέλους
να είχαµε αναγέννηση της πρωτογενούς παραγωγής, γιατί µόνο
µέσω της πρωτογενούς παραγωγής µπορεί η Ελλάδα να σταθεί
στα πόδια της. 

Όµως, για τι πρωτογενή παραγωγή µιλάµε, όταν µε το παρόν
νοµοθέτηµα όλες οι δοµές της Ελλάδος, οι λιµένες της χώρας
πωλούνται; Μετά το Λιµένα Πειραιώς, το µεγαλύτερο λιµένα µε
τις τεράστιες προοπτικές για ανάπτυξη και για προσφορά στην
αύξηση του Ακαθάριστου Εθνικού Προϊόντος της Ελλάδος που
πουλήθηκε στους Κινέζους, τώρα πωλείται και ο Οργανισµός Λι-
µένος Θεσσαλονίκης. Δεκάδες τουριστικούς λιµένες και µαρίνες
σε όλη τη χώρα -θα βλέπουµε στη Χίο, στη Σάµο, στα νησιά που
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έχουν στοχοποιήσει οι Τούρκοι- θα αγοράζουν Τούρκοι επιχει-
ρηµατίες, να µην χρειαστεί καν να µας κάνουν πόλεµο για να κα-
ταλάβουν εθνικό έδαφος. 

Το ίδιο συµβαίνει και µε τα δίκτυα µεταφορών. «ΤΡΑΙΝΟΣΕ»
και «ΕΓΝΑΤΙΑ ΟΔΟΣ» πωλούνται, δίνονται δωρεάν στους ξένους
τοκογλύφους. Το ίδιο συµβαίνει και µε τα δεκατέσσερα αερο-
δρόµια που η Νέα Δηµοκρατία ξεπούλησε στην «FRAPORT», τη
γερµανική εταιρεία, και που σήµερα βάζει την τελική υπογραφή
σε αυτήν την επονείδιστη συµφωνία ο ΣΥΡΙΖΑ. Έχει έτοιµα άλλα
είκοσι τρία αεροδρόµια για να πωληθεί όλος ο εθνικός πλούτος
της Ελλάδος σε ξένους. 

Οι ξένοι, λοιπόν, ελέγχουν ρεύµα, επικοινωνίες, νερό, λιµένες,
αεροδρόµια, συγκοινωνίες, οδικές αρτηρίες, ενέργεια, φυσικό
αέριο και πετρέλαιο. Θα ελέγχουν εκτάσεις, ολυµπιακά ακίνητα.
Εκεί που θα έπρεπε να γίνουν επενδύσεις, όπως στο Ελληνικό,
βάλατε µέσα λαθροµετανάστες, υποβαθµίσατε τον συγκεκριµένο
χώρο και τώρα θα τον ξεπουλήσετε τσάµπα. 

Να πάµε, βεβαίως και στο Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθε-
ρότητας που ελέγχει τις µετοχές των τραπεζών, που 100% οι µε-
τοχές των τραπεζών, δηλαδή το ελληνικό τραπεζικό σύστηµα θα
περάσει οριστικά σε ξένα χέρια και θα µεταβληθεί η Ελλάδα ορι-
στικά σε οικονοµικό προτεκτοράτο ξένων δυνάµεων που επιζη-
τούν τον οικονοµικό αφανισµό µας. 

Θα κλείσω µε τον περιβόητο κόφτη των 3,6 δισεκατοµµυρίων
ευρώ. Έγινε µία φασαρία το πρωί σ’ αυτήν την Αίθουσα, επειδή
µίλησα για τους «νταβατζήδες» της δηµόσιας ζωής, οι οποίοι
εξαιρούνται από τον περιβόητο κόφτη και αυτή είναι η αλήθεια.
Δεν εξαιρούνται, όµως, οι Ένοπλες Δυνάµεις της Ελλάδος. Φαί-
νεται ότι υπάρχει µίσος κατά των Ενόπλων Δυνάµεων της Ελλά-
δος, γι’ αυτό και το περιβόητο πάγωµα των αυξήσεων στα ειδικά
µισθολόγια, για να χτυπηθούν οι ένστολοι. 

Θέλετε, λοιπόν, µία πρόταση –για να κλείσω µε αυτό- για να
µην υπάρχει κόφτης; Τα µέτρα του κόφτη είναι 3,6 δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ. Πώς µπορεί να αναπληρωθεί αυτό το ποσό; Έκανα επί-
καιρη ερώτηση στο αρµόδιο Υπουργείο: Πόσο κόστισε η σίτιση
και η στέγαση και οι λοιπές παροχές σε λαθροµετανάστες για το
2015. Μου απάντησαν έτσι στεγνά: Πάνω από 1,8 δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ µόνο για το 2015. Βάλτε και το 2016 και έχετε τα λεφτά
του κόφτη. 

Αν απαλλαγούµε από τους λαθροµετανάστες, απαλλάσσεται
η χώρα και από τον κόφτη. Αυτά, όµως, µόνο µια εθνική κυβέρ-
νηση της Χρυσής Αυγής µπορεί να τα κάνει πράξη και να διασώ-
σει το ελληνικό έθνος. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον
λόγο έχει ο κ. Λαζαρίδης από τους Ανεξάρτητους Έλληνες για
επτά λεπτά. 

Ελάτε, κύριε Λαζαρίδη. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για άλλη µία φορά αυτή η Κυ-

βέρνηση καλείται να διορθώσει και να επουλώσει τα βαθιά τραύ-
µατα που άφησαν τα δύο κόµµατα, ΠΑΣΟΚ και Νέα Δηµοκρατία,
µε τις άστοχες πολιτικές τους. 

Παρέλαβαν τη χώρα µε ανεργία στο 9% και την παρέδωσαν µε
το αστρονοµικό ποσοστό 27%. Με ποσοστό ανεργίας 27% κα-
νένα ασφαλιστικό σύστηµα δεν µπορεί να σταθεί. Έκλεισαν δια-
κόσιες πενήντα χιλιάδες επιχειρήσεις, κατηγορώντας µάλιστα
κυνικά τον εµπορικό κόσµο ως αντιπαραγωγικό. Φρόντισαν, βέ-
βαια, από πίσω να παραδώσουν το εµπόριο στους ξένους, µε
κάθε είδους διευκολύνσεων. Γεµίσαµε εµπορικά κέντρα ξένων
συµφερόντων, ενώ από την άλλη έκλειναν τα καταστήµατα των
Ελλήνων. Τα κέντρα των πόλεων γέµισαν από κατεβασµένα ρολά
και οι άλλοτε εµπορικοί δρόµοι µετετράπησαν σε δρόµους φαν-
τάσµατα.

Έκλεισαν διακόσια σαράντα σχολειά. Επάνω στη Θεσσαλο-
νίκη, θέλοντας –λέει- να εξυγιάνουν τον χώρο της υγείας, έκλει-
σαν το Νοσοκοµείο «ΠΑΝΑΓΙΑ», το οποίο είχε το χαµηλότερο κό-
στος ανά εξιτήριο ασθενούς. Επίσης, αντιστοιχούσαν τρεις κλί-
νες ανά µπάνιο, που ήταν στη διάθεση ασθενούς, γιατί το συγ-
κεκριµένο νοσοκοµείο χτίστηκε µε οικοδοµική άδεια για

νοσοκοµείο. Στη θέση του κρατήσανε ανοιχτό νοσοκοµείο στο
οποίο αντιστοιχούν είκοσι οκτώ κλίνες ανά µπάνιο και µε το δι-
πλάσιο κόστος ανά εξιτήριο. 

Έφεραν το επαίσχυντο µέτρο της προσωποκράτησης, προκει-
µένου να τροµοκρατούν τους πολίτες µε κάθε τρόπο. Κύριοι συ-
νάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ, µετατρέψατε
τους Έλληνες αστυνοµικούς από φύλακες και προστάτες των
πολιτών και της ασφάλειάς τους σε «τσανταρµάδες». 

Δώσατε εντολές στους αστυνοµικούς και σταµατούσαν στον
δρόµο τους πολίτες και τους ελέγχαν δήθεν για διπλώµατα κ.λπ..
Στην ουσία, οι αστυνοµικοί της οµάδας ΔΙΑΣ –και δεν φταίγανε
τα παιδιά, κανείς δεν κατηγορεί τους αστυνοµικούς, είναι οι εν-
τολές που δίνατε εσείς, προκειµένου να έχετε κάτω από πίεση
διαρκώς τους πολίτες- σταµατούσαν στον δρόµο τους πολίτες
και τους ελέγχαν µη τυχόν και έχουν καµία είτε κλήση απλήρωτη
είτε οτιδήποτε άλλο. Κατέληγαν οι πολίτες σιδηροδέσµιοι στα
κρατητήρια, είτε για καµµιά κλήση είτε για οφειλές στα ασφαλι-
στικά ταµεία, ενώ είναι γνωστό ότι το 50% των πολιτών είχε οφει-
λές προς τα ασφαλιστικά ταµεία.

Μάλιστα, εγώ προσωπικά, ήµουν µάρτυρας σε περιστατικό
όπου ο πατέρας συνελήφθη για απλήρωτη κλήση της τροχαίας
και οδηγήθηκε µε χειροπέδες στο Τµήµα, παρά το κλάµα των
παιδιών του που υπέστησαν σοκ και τις ικεσίες της συζύγου του.
Εµένα τον ίδιο µία φορά µε σταµάτησαν τρεις φορές σε µια µέ-
ρα. Αντιλαµβάνεστε, όταν κυβερνούσαν αυτά τα δυο κόµµατα,
που κουνάνε το δάχτυλο σε αυτήν την Κυβέρνηση, πόσο ελεύ-
θερος ένοιωθε ο πολίτης.

Προτρέπατε µάλιστα κυνικά τους πολίτες να πουλούν τα σπί-
τια τους για να πληρώσουν τους φόρους που βάζατε, αφού βέ-
βαια φροντίσατε να µην υπάρχουν αγοραστές γι’ αυτά τα σπίτια,
δηλαδή εγκλωβίσατε τους πολίτες. 

Τη µεσαία τάξη, για την οποία µιλάτε τώρα, εσείς την τσακί-
σατε. Η µεσαία τάξη, στην ουσία, δεν υπάρχει σήµερα. Φέρατε
την κοινωνία σε πλήρη απόγνωση. Τα συσσίτια, τα ατέλειωτα κοι-
νωνικά παντοπωλεία είναι τα τραγικά αποτελέσµατα της πολιτι-
κής σας. Το ένα τρίτο των πολιτών το φέρατε κάτω από το όριο
της φτώχειας. 

Η Κυβέρνηση αυτή βρήκε µια χώρα που, όπως την περιέγρα-
φαν οι ξένοι, µόνο µε χώρα που µόλις βγήκε από πόλεµο µπο-
ρούσε να συγκριθεί. Αυτός είναι ένας χαρακτηρισµός που δεν
τον κάνουν δηµοσιογράφοι ή κάποιοι συγκεκριµένοι ειδικοί, φίλα
προσκείµενοι προς αυτή την Κυβέρνηση.     

Κατάφερε, όµως, η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ να µειώσει τις
δεσµεύσεις σας για επίτευξη πολύ υψηλών δηµοσιονοµικών πλε-
ονασµάτων, τα οποία σε καµµία περίπτωση δεν µπορούσαν να
γίνουν πράξη χωρίς επιπλέον φορολογικά µέτρα. Σας διαβάζω
κάποιους πίνακες και τους καταθέτω.

Η νέα συµφωνία για τους δηµοσιονοµικούς στόχους της Κυ-
βέρνησης έχει ως αποτέλεσµα 20 δισεκατοµµύρια ευρώ λιγό-
τερα µέτρα απ’ αυτά που είχαν συµφωνηθεί επί κυβερνήσεων
Νέας Δηµοκρατίας-ΠΑΣΟΚ. Συγκεκριµένα θα σας αναφέρω ότι
για το 2015 η κυβέρνηση Νέας Δηµοκρατίας-ΠΑΣΟΚ είχε συµ-
φωνήσει, είχε δεσµευτεί για πρωτογενές πλεόνασµα 3% επί του
ΑΕΠ, ενώ η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ κατάφερε να το κατεβάσει
και να εξασφαλίσει τη δυνατότητα να έχει έλλειµµα 0,25% επί
του ΑΕΠ. 

Για το 2016 η συγκυβέρνηση Νέας Δηµοκρατίας-ΠΑΣΟΚ είχε
δεσµευτεί για πρωτογενές πλεόνασµα 4,2% επί του ΑΕΠ. Η συγ-
κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ το κατέβασε στο 0,5% του ΑΕΠ. Για το
2017 η συγκυβέρνηση Νέας Δηµοκρατίας-ΠΑΣΟΚ είχε δεσµευτεί
για 4,5% του ΑΕΠ. Αντίστοιχα η συγκυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ για
1,5% του ΑΕΠ, η διαφορά δηλαδή είναι στο 1/3. 

Για το 2018 η συγκυβέρνηση Νέας Δηµοκρατίας-ΠΑΣΟΚ είχε
δεσµευτεί για 4,5% του ΑΕΠ πρωτογενές πλεόνασµα, ενώ η συγ-
κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ για 3,5%. Μάλιστα παρά το γεγονός
ότι αυτή η Κυβέρνηση εξασφάλισε λιγότερο πλεόνασµα κατά 1%,
βγήκε πριν λίγες µέρες ο Γιάννης Στουρνάρας και είπε ότι πρέπει
να κατέβει ακόµη πιο κάτω και να πάει στο 2%. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Την ανοχή σας, κυρία Πρόεδρε, για λίγα δευτερόλεπτα.
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Αυτή η διαφορά της σηµερινής Κυβέρνησης σηµαίνει 20 δισε-
κατοµµύρια. Εάν, δηλαδή, έµεναν αυτές οι συµφωνίες της συγ-
κυβέρνησης Νέας Δηµοκρατίας-ΠΑΣΟΚ θα έπρεπε να επιβλη-
θούν επιπλέον µέτρα δηµοσιονοµικής προσαρµογής 20 δισεκα-
τοµµυρίων. Θα έπρεπε να παρθούν επιπλέον µέτρα 20 δισεκα-
τοµµυρίων!

Για να δούµε λίγο για την αποτελεσµατικότητά τους. Το 2014
–για το οποίο λένε ότι ήταν αποτελεσµατικοί- ο στόχος του δευ-
τέρου µνηµονίου ήταν για 1,5%. Η πρόβλεψη του ΔΝΤ ήταν για
1,5%. Το τελικό αποτέλεσµα, το λεγόµενο success story, ήταν
0,3%. Αυτό σηµαίνει ότι έπεσαν έξω κατά 80% από τους στόχους
τους. Είναι αυτοί που κουνούν το δάχτυλο στη σηµερινή Κυβέρ-
νηση.

Για το 2015 ο στόχος της ισχύουσας συµφωνίας ήταν για έλ-
λειµµα 0,25%. Η πρόβλεψη του ΔΝΤ για το έλλειµµα ήταν για
0,60%. Η συγκυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ, όµως, κατάφερε να έχει
θετικό αποτέλεσµα, πλεόνασµα 0,7% και να διαψεύσει τις προ-
βλέψεις. 

Σας καταθέτω αυτούς τους δύο πίνακες.
(Στο σηµείο αυτό  ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Λαζαρίδης κατα-

θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Θα καταθέσω, επίσης, και άλλον πίνακα µε το κόστος των µέ-
τρων του πρώτου και του δευτέρου µνηµονίου για την περίοδο
2010-2014 και το αντίστοιχο κόστος της ισχύουσας συµφωνίας
για το 2015 έως 2018 και παράλληλα κάποια στοιχεία για τις επι-
δόσεις της συγκυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ.

Κατ’ αρχάς, για το πρώτο και το δεύτερο µνηµόνιο επιβλήθη-
καν 63 δισεκατοµµύρια µέτρα σε βάρος του ελληνικού λαού. Για
την περίοδο 2015-2018 τα µέτρα τα οποία έχει πάρει η συγκυ-
βέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ είναι 5,4 δισεκατοµµύρια. Κάντε τη σύγ-
κριση και θα βγάλετε τα συµπεράσµατά σας για το ποιοι είναι
αυτοί που εφαρµόζουν φορολογική λαίλαπα σε βάρος των Ελ-
λήνων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Λαζαρίδη, ολοκληρώστε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Μισό λεπτάκι, κυρία Πρόεδρε.
Σας ευχαριστώ για την ανοχή σας.
Όσον αφορά για την αποτελεσµατικότητα, πρώτον, απορρό-

φηση των ΕΣΠΑ, από τη σηµερινή Κυβέρνηση, σε ποσοστό 98%.
Το υψηλότερο ποσοστό στην Ευρώπη. Τουριστικές αφίξεις εί-
κοσι έξι εκατοµµυρίων, αύξηση 18%. Για το 2015 εκατόν δεκαέξι
χιλιάδες νέες θέσεις εργασίας. Φορολογικά έσοδα 1,2 δισεκα-
τοµµύρια από τη ρύθµιση των εκατό δόσεων. Επιπλέον έσοδα 1
δισεκατοµµυρίου από την αντιµετώπιση της φοροδιαφυγής και
σταθεροποίηση µισθών, συντάξεων, αύξηση της εσωτερικής ζή-
τησης. Αυτά είναι αποτελέσµατα της ΕΛΣΤΑΤ. 

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε. Επισπεύδω την τοποθέτησή µου.
Αυτή η Κυβέρνηση προσπαθεί να διορθώσει τα λάθη των πέντε

ετών των προηγούµενων κυβερνήσεων και σίγουρα θα τα κατα-
φέρει, γιατί ήδη άρχισε να φαίνεται φως στο βάθος του τούνελ. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Λαζαρίδης κατα-

θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Παρα-

καλώ να διαχειριστούµε σωστά τον χρόνο, γιατί είναι πάρα πολ-
λοί οι Βουλευτές.

Τον λόγο έχει ο κ. Κατσιαντώνης από την Ένωση Κεντρώων
για επτά λεπτά. 

Σκεφτείτε ότι σε λίγο θα πάµε στα πέντε λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΣΙΑΝΤΩΝΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

θέλοντας να µελετήσω και να καταλάβω, κατά το δυνατό, το φε-
ρόµενο για ψήφιση πολυνοµοσχέδιο, από την πρώτη κιόλας σε-
λίδα του τα µάτια µου κυριολεκτικά πέφτουν πάνω στον πέλεκυ
που πέφτει βαρύς στους συνταξιούχους, στους µισθωτούς,

στους ανέργους και στους πολύτεκνους και ενώ όλα µένουν στά-
σιµα, µε το κυβερνητικό επιτελείο να δηλώνει από τη µία ότι θα
περάσουν ένα-δύο χρόνια για να δούµε αν µπορούµε να µει-
ώσουµε τους φόρους, από την άλλη ότι θα ξεκινήσουν άµεσα να
µειώνουν τις δαπάνες του κράτους. Τελικά, όµως, εµείς βλέ-
πουµε ότι η ανάπτυξη έρχεται µε τη δηµιουργία νέων υπηρεσιών
αµφιβόλου χρησιµότητας.

Το νοµοσχέδιο από τη µία προβλέπει µέτρα φοροεπιδροµής
για τον Έλληνα φορολογούµενο, φέρνει την αυθαίρετη εκχώ-
ρηση για ενενήντα εννιά χρόνια σχεδόν όλης της περιουσίας της
χώρας και παγώνει κάθε µισθολογικό δικαίωµα των εργαζόµε-
νων. 

Από την άλλη, φέρνει στη ζωή µας νέες αρχές, νέες διευθύν-
σεις, νέες γραµµατείες, ειδικές και γενικές, νέες συντονιστικές
επιτροπές και ό,τι άλλο χωράει σε φράσεις που το µόνο που δη-
λώνουν είναι υπόσχεση και δηµιουργία νέων θέσεων εργασίας.

Μα, θα διερωτώταν κανείς, νέες θέσεις εργασίας δεν σηµαί-
νουν επιπλέον έξοδα στον ήδη δεινοπαθούντα κρατικό προϋπο-
λογισµό; Αυτονόητη, βέβαια, η απάντηση από το ίδιο το περιε-
χόµενο του πολυνοµοσχεδίου που µας λέει, ούτε λίγο ούτε πολύ,
ότι εξαιτίας της ελλειµµατικότητας του κρατικού κουµπαρά πρέ-
πει, σύµφωνα µε τα άρθρα 52 έως και 55, να κάνουµε τα εξής,
και θα αναφερθώ σε λίγα παραδείγµατα: Να αυξήσουµε τον ΦΠΑ
από 23% στο 24%, να επιβάλουµε φόρο διαµονής στα ξενοδο-
χεία, να επιβάλουµε φόρο 10% στη συνδροµητική τηλεόραση, να
επιβάλουµε 5% φόρο στο ίντερνετ και στη σταθερή τηλεφωνία,
να αυξήσουµε όλους τους φόρους, όπως παραδείγµατος χάριν
στον καφέ, στον καπνό, στο ποτό και σε πολλά άλλα. Να αρχί-
σουµε, χωρίς τελειωµό, την αποκρατικοποίηση σειράς κρατικών
επιχειρήσεων οι οποίες παρέχουν κοινωνικά αγαθά που προστα-
τεύονται συνταγµατικά, όπως το ρεύµα, το νερό, η ταχυδροµική
υπηρεσία και ο αθλητισµός. 

Ενώ όλα αυτά, λοιπόν, συµβαίνουν και ενώ εξακολουθεί η Κυ-
βέρνηση να αντλεί από καιρού εις καιρόν τα ίδια διαθέσιµα νο-
σοκοµείων, κρατικών φορέων κ.λπ., προκειµένου να καλύψει τις
βασικές δαπάνες µισθοδοσίας και γενικών εξόδων της κρατικής
µηχανής, εδώ λοιπόν φαίνεται ότι λεφτά υπάρχουν. Γιατί πώς αλ-
λιώς µπορεί να εξηγηθεί ο τρόπος µε τον οποίο θα πληρωθεί µια
στρατιά νέων υπαλλήλων που περιµένουν µε την ψήφιση του πο-
λυνοµοσχεδίου να ενταχθούν στις κρατικές µηχανές; 

Για να µην µακρηγορώ, σας παραθέτω τις νέες θέσεις εργα-
σίας και τις νέες δοµές για τις οποίες πραγµατικά, διαβάζοντας
το πολυνοµοσχέδιο, ταλαιπωρήθηκα παρά πολύ για να κατα-
λάβω τη σκοπιµότητα σύστασής τους και ειλικρινά εξακολουθώ
να µην βρίσκω κοινωνικό και δηµοσιονοµικό έρεισµα για τη δη-
µιουργία τους. 

Οι νέες δοµές που θα συσταθούν είναι οι εξής: Σύσταση Ανε-
ξάρτητης Αρχής Δηµόσιων Εσόδων, για την οποία µάλιστα θα
ισχύει και ιδιαίτερο µισθολογικό καθεστώς και µπόνους επίτευ-
ξης των τεθέντων στόχων.

Σύσταση Κυβερνητικού Συµβουλίου Διαχείρισης Ιδιωτικούς
Χρέους και Ειδικής Γραµµατείας Διαχείρισης Ιδιωτικού Χρέους. 

Σύσταση Κέντρων Ενηµέρωσης και Υποστήριξης Δανειολη-
πτών. 

Σύσταση Ανεξάρτητης Αρχής µε την επωνυµία: «Ρυθµιστική
Αρχή Λιµένων» και ίδρυση Δηµόσιας Αρχής Λιµένων. 

Σύσταση Γενικής Γραµµατείας Ψηφιακής Πολιτικής και τέλος
πρόβλεψη για διάφορους διοικητικούς γραµµατείς, αναπληρω-
τές διοικητικούς γραµµατείς, τοµεακούς γραµµατείς και ειδικούς
τοµεακούς γραµµατείς.

Μόνο οι «Γραµµατείς και οι Φαρισαίοι» λείπουν από το συγκε-
κριµένο νοµοσχέδιο!

Εάν αθροίσουµε όλες τις θέσεις που προκηρύσσει εµµέσως η
Κυβέρνηση, έχουµε τελικό αριθµό άνω των τριακοσίων ατόµων,
µε κόστος που ανέρχεται σε εκατοµµύρια ευρώ. 

Θα αναφερθώ σε ένα συγκεκριµένο παράδειγµα: Μέσα στο
νοµοσχέδιο προβλέπεται ο διορισµός πενήντα δύο ευνοηµένων
ατόµων µε µέσο µισθό 2.000 ευρώ το µήνα για τον σχεδιασµό
της ηλεκτρονικής διασύνδεσης του κράτους. Αυτό έχει συνολικό
κόστος ετήσιας λειτουργίας περίπου 1,5 εκατοµµύριο ευρώ. 

Σαν να µην φτάνει αυτό, από την υπόσχεση της κατάργησης
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του ΕΝΦΙΑ φτάσαµε στην αύξησή του. Αλήθεια, πότε η ανάπτυξη
στηρίχτηκε σε φοροεπιδροµή ή σε εφευρέσεις θέσεων εργασίας
αµφίβολης χρησιµότητας; 

Το µόνο για το οποίο προϊδεάζει η πρόβλεψή τους, µόνο υπο-
σχετική ψηφοθηρικής περιόδου καταδεικνύει. 

Όµως, είναι λυπηρό το να γίνονται ιδιωτικοποιήσεις δηµόσιων
επιχειρήσεων που διαχειρίζονται κοινωνικά αγαθά, καταστρατη-
γώντας σε µια νύχτα και αποκρύβοντας αναπόσπαστα παραρτή-
µατα, όπως το «Β», η τύχη του οποίου ακόµα αγνοείται, συνταγ-
µατικά κατοχυρωµένα δικαιώµατα και αγνοώντας παντελώς απο-
φάσεις του Συµβουλίου της Επικρατείας που έχουν κρίνει περί
του αντιθέτου. 

Δεν αρκούσαν στην Κυβέρνηση και στους δανειστές τα δύο
δήθεν ταµεία αξιοποίησης του εθνικού πλούτου, τώρα δεσµεύ-
ουν κοινωνικά αγαθά, όπως ο αθλητισµός, το νερό, το ρεύµα και
η ταχυδροµική υπηρεσία. Όλα αυτά υπέρ των µεγάλων επιχει-
ρηµατικών συµφερόντων, δηµιουργώντας βέβαια νέες δαπάνες
και καταλύοντας εργασιακά δικαιώµατα, αφού δεν γίνεται καµία
πρόβλεψη για προστασία του υφιστάµενου προσωπικού. 

Παραδίδεται και κατασυκοφαντείται το µεγαλύτερο αρχιτεκτο-
νικό αθλητικό κέντρο της χώρας, το Ολυµπιακό Στάδιο, το οποίο
είναι άµεσα συνυφασµένο µε τη νεότερη πολιτιστική µας κληρο-
νοµιά και κυρίως παραδίδεται ο αθλητικός πνεύµονας κατά πα-
ράβαση του άρθρου 16 του Συντάγµατος. Αγνοείται επίσης πα-
ντελώς η τύχη του ΕΚΑΕ και του Εργαστηρίου Αντιντόπινγκ, ενό-
ψει µάλιστα ολυµπιακής προετοιµασίας. 

Μετά θέλουµε να έχουµε το θάρρος να κοιτούµε τους συµπο-
λίτες µας στα µάτια! Εγώ, να είστε σίγουροι, κύριοι της Κυβέρ-
νησης, θα έχω αυτό το θάρρος να τους κοιτώ στα µάτια, απλά
θα έχω τον ίδιο θυµό µαζί τους για εσάς που µας καταδικάζετε
σε ισόβια φτώχεια!

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ένωσης Κεντρώων)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-
ριστούµε, κύριε Κατσιαντώνη και για την τήρηση του χρόνου. 

Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµου-
νιστικού Κόµµατος Ελλάδας, ο κ. Παφίλης. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Θα ξεκινούσα µε µία αναφορά στην
οµιλία του κ. Τσακαλώτου, που ελπίζω να βλέπει ή να έρθει στην
πορεία. Θα την κρατήσω για τη συνέχεια. 

Σηµασία για τους εργαζόµενους και τα λαϊκά στρώµατα έχει
να µην εγκλωβιστούν σε αυτήν την -γνωστή από τα παλιά αλλά
µε νέες εκδόσεις- οξυµένη αντιπαράθεση που γίνεται από τους
συνεταίρους των µνηµονίων. 

Είστε όλοι συνέταιροι των τριών µνηµονίων, που ψηφίσατε
όλοι µαζί τα κόµµατα του «ευρωµονόδροµου», της Ευρωπαϊκής
Ένωσης –όπως λέµε- και του καπιταλιστικού δρόµου ανάπτυξης.
Ουδείς, πλην ΚΚΕ, αµφισβητεί αυτόν τον δρόµο, ευθέως και στην
πράξη, όχι στα λόγια και στα βιβλία.

Αυτός ο δρόµος οδηγεί σε απόγνωση τον λαό, παρά τις υπαρ-
κτές διαφορές ανάµεσα στα κόµµατα. Εµείς δεν ισχυριζόµαστε
ότι όλα τα κόµµατα είναι ίδια, έχουν διαφορές, µικρότερες ή µε-
γαλύτερες, ωστόσο έχουν την ίδια στρατηγική επιλογή και υπη-
ρετούν την ίδια στρατηγική επιλογή. 

Για εµάς ήταν καθαρό και είχαµε περιγράψει µε ακρίβεια το τι
θα συνέβαινε: Ή µε τη µια ή µε την άλλη Κυβέρνηση θα έρθει
τρίτο µνηµόνιο και θα ακολουθηθεί ο ίδιος δρόµος ανάπτυξης.
Μήπως είµαστε πολύ σοφοί; Όχι. 

Σήµερα δεν είµαστε στο στάδιο της περιγραφής. Σήµερα η
ίδια η πραγµατικότητα επιβεβαιώνει αυτά που το ΚΚΕ είπε ανοι-
χτά, µε την αλήθεια στον λαό και –θα το πω και αυτό- το πληρώ-
σαµε και εκλογικά. Αλλά σήµερα έρχεται η πραγµατικότητα να
πει ποιος έχει δίκιο.

Ποια είναι η κοινή στρατηγική; Πρώτον, το πώς θα υλοποι-
ηθούν οι ανάγκες των επιχειρηµατικών οµίλων, του κεφαλαίου,
που θεωρείται ο κινητήρας της ανάπτυξης της οικονοµίας. Αυτοί
παράγουν τον πλούτο, τα εκατοµµύρια και όχι οι εργαζόµενοι.
Αυτοί θα ξαναφέρουν την ανάπτυξη, αυτοί που έχουν τα αµύθητα
κέρδη και εδώ και έξω. Πού πήγαν; Εξαφανίστηκαν; Πήρατε τί-
ποτα; Αυτόν τον δρόµο, λοιπόν, θέλετε να υπηρετήσετε και η Κυ-
βέρνηση και φυσικά για τη Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ είναι

γνωστό. 
Δεύτερον, το πώς θα εφαρµοστεί η πολιτική της Ευρωπαϊκής

Ένωσης, η οποία είναι τι; Πεδίο ταξικής αντιπαράθεσης ή δικτα-
τορία των µονοπωλίων; Για να το πω µε σκληρή γλώσσα. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλ-
λοντος και Ενέργειας): Το πρώτο.

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Το
πρώτο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Είναι η δικτατορία των µονοπωλίων
σε ευρωπαϊκό επίπεδο και σήµερα παρά την πλύση εγκεφάλου,
αντιλαµβάνεται και ο τελευταίος εργαζόµενος, πόση αξία είχαν
τα λόγια όλων σας, για την Ευρωπαϊκή Ένωση, που θα έφερνε
την ευηµερία και θα ήταν η σταθερά και η σύµµαχος της χώρας.
Το αίµα µάς ήπιε. Στις δύσκολες στιγµές, µάς ήπιε και το τελευ-
ταίο, γιατί ακριβώς είναι δικτατορία των µονοπωλίων. 

Φυσικά για να έρθει αυτή η ανάπτυξη και να κλείσει ο κύκλος,
απαιτείται µια βάρβαρη πολιτική, την οποία συνεχίζει η σηµερινή
Κυβέρνηση εκεί που σταµάτησε η προηγούµενη. Στις ίδιες ράγες
του τρένου, κύριε Υπουργέ, και στον ίδιο προορισµό πηγαίνετε.
Δεν πηδάτε από το τρένο. Πάτε φουλ. Θα πω παρακάτω γι’ αυτό.

Ποια είναι η αντιπαράθεση, λοιπόν; Ποιος θα διαχειριστεί κα-
λύτερα και ποιος θα εφαρµόσει αυτήν τη αντιλαϊκή πολιτική.
Εκτός και αν θεωρείτε ότι είναι φιλολαϊκή, µόνον αυτό δεν ακού-
σαµε. Αρχίζει ο καβγάς, που έχει το εξής στοιχείο: Νέα Δηµο-
κρατία και ΠΑΣΟΚ λένε: «σώσαµε τη χώρα». Ποια χώρα σώσατε;
Καταστρέψατε τους εργαζόµενους και τα µικροµεσαία στρώ-
µατα και σώσατε το κεφάλαιο. Αυτό κάνατε όλα αυτά τα χρόνια.
Αφήστε το ότι σώσατε τη χώρα. 

Ήµασταν έτοιµοι να βγούµε στην ανάπτυξη και µέσα σε δε-
καοκτώ µήνες, πόσο είναι, καταστράφηκε αυτή η προοπτική. Το
µοντέλο της Μεταπολίτευσης κατέρρευσε και το ξαναλέω, όταν
λένε ότι το µοντέλο της Μεταπολίτευσης κατέρρευσε, εννοούν
όποιες µικρές κατακτήσεις είχαν οι εργαζόµενοι. Αυτό είχαν στο
σηµάδι και το έλεγαν σε όλους τους τόνους. Λογικό είναι. Και τα
λένε µε ειλικρίνεια ιδιαίτερα στη Νέα Δηµοκρατία.

Τι λέει ο ΣΥΡΙΖΑ από την άλλη µεριά; «Παραλάβαµε χάος».
Αλήθεια, δεν το ξέρατε τι παραλαµβάνατε; Δεν το ξέρατε; Δεν
γνωρίζατε τους συσχετισµούς στην Ευρωπαϊκή Ένωση; «Η ελ-
πίδα έρχεται, η Ευρώπη αλλάζει». Το χειρότερο από όλα είναι ότι
ακόµα και σήµερα λέτε ότι αλλάζει, όταν έρχονται ακόµα πιο
βάρβαρα µέτρα, τα οποία δεν θα έχουν σταµατηµό, γιατί η κρίση
είναι βαθιά και γιατί το κεφάλαιο τα θέλει όλα πια. 

Λέει η Κυβέρνηση: «εµείς θα βγάλουµε τη χώρα από την κρίση
µε κοινωνικό µάλιστα πρόσηµο ή αποτύπωµα». Έχουµε και και-
νούριες εκφράσεις. «Δώσαµε σκληρή µάχη, η οποία κατέληξε σε
συµβιβασµό». Με συγχωρείτε, συµβιβασµός είναι αυτός;

Ισχύουν και τα δύο µνηµόνια, τα οποία τα είπατε όπως τα εί-
πατε και έτσι ήταν και εµείς τα λέγαµε. Το να φέρνεις και τρίτο
χειρότερο και από άποψη µέτρων…

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ο κ.
Καραθανασόπουλος…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Μη βιάζεστε.
Από άποψη µέτρων και από το ότι προστίθενται στα προηγού-

µενα µέτρα. Καταργήσατε κανένα; Όχι. Άρα τι έχουµε; Συσσώ-
ρευση έχουµε. Καλυτερεύει δηλαδή η ζωή του λαού µε το τρίτο
µνηµόνιο; Μην τρελαθούµε όλοι εδώ µέσα!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ (Υπουργός Παιδείας, Έρευνας και Θρη-
σκευµάτων): Απολύθηκαν άνθρωποι;

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Όχι, δεν καλυτερεύει. Είστε πολύ έξυ-
πνος και πολύ διαβασµένος.

Δεν κατέληξε σε συµβιβασµό. Εµείς λέµε, λοιπόν, ότι η πορεία
ήταν προδιαγεγραµµένη. Των προηγούµενων και η δική σας, της
σηµερινής Κυβέρνησης και ανεξάρτητα από προθέσεις. Αλλά,
ξέρετε, µην πω το κλασικό: ο δρόµος για την κόλαση είναι στρω-
µένος µε τις καλύτερες προθέσεις. Ανεξάρτητα, λέω, από προ-
θέσεις, γιατί υπηρετείτε ένα σύστηµα που έχει νόµους και δεν
µπορούµε να φανταστούµε ότι οι περισσότεροι -για να µην πω η
συντριπτική πλειοψηφία της ηγεσίας του ΣΥΡΙΖΑ- δεν το γνωρίζει
αυτό, τους σιδερένιους νόµους του καπιταλισµού, τις νοµοτέ-
λειες, όπως λέµε και λέγαµε και λένε και οι µαρξιστές και όσοι
θέλουν να λέγονται µαρξιστές.
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Μία από αυτές τις βασικές, για να µην κάνουµε θεωρητικές
αναλύσεις, είναι η κρίση του καπιταλισµού. Δεν το γνωρίζετε;
Άσε που είπατε ότι ήταν φούσκα του χρηµατιστηρίου, τζόγοι, λα-
µόγια, κουµπάροι και όλα τα υπόλοιπα. Δεν γνωρίζετε το κλα-
σικό; Απλά µαθήµατα πολιτικής οικονοµίας, ότι η κρίση είναι
σύµφυτη µε τον ίδιο τον καπιταλισµό; Δεν τα λέγατε όλα αυτά;
Ότι έρχεται από την υπερσυσσώρευση κεφαλαίων και κερδών;
Δεν ξέρετε πώς ξεπερνιέται η κρίση στον καπιταλισµό; Ούτε
ιστορία δεν διαβάζετε;

Τα ξέρετε πολύ καλά. Πάρα πολύ καλά τα ξέρετε. Δεν ξέρετε
ότι οι µεγάλες κρίσεις -του καπιταλισµού και οι άλλες, δεν έχω
χρόνο να τα αναλύσω- ξεπεράστηκαν µε δύο πολέµους; Τα ξέ-
ρατε πολύ καλά. Δεν ξέρατε ότι µε την κρίση γίνεται καταστροφή
των παραγωγικών δυνάµεων; Δεν ξέρετε ότι γίνεται καταστροφή
και πρώτα απ’ όλα µείωση της τιµής της εργατικής δύναµης; Κα-
ταστροφή κεφαλαίων; Συντρίβονται µικροµεσαίοι, ακόµη και κο-
λοσσοί; Δεν ξέρετε ότι ακριβώς αυτά έρχονται για να δηµιουρ-
γήσουν τις προϋποθέσεις µετά για την καπιταλιστική ανάκαµψη,
δηλαδή να φτιάξουν παράδεισο για να ξαναεπενδυθούν τα λι-
µνάζοντα κεφάλαια και τα άλλα τα κεφάλαια; Δηλαδή, δεν ξέρετε
ότι θέλουν φτηνή εργατική δύναµη, διαλυµένες εργασιακές σχέ-
σεις, µείωση κοινωνικών δαπανών, ιδιωτικοποιήσεις, ληστεία των
εργαζοµένων, για να συγκεντρωθούν χρήµατα και να χρηµατο-
δοτηθούν οι επιχειρηµατικοί όµιλοι, για να µπει µπροστά η καπι-
ταλιστική µηχανή και η µηχανή της καπιταλιστικής οικονοµίας,
όπως λέγεται, ώστε να ξαναπενδύσουν, να δηµιουργήσουν και
όλα αυτά τα παραµύθια; Δεν τα γνωρίζετε όλα αυτά; 

Ρωτάµε, λοιπόν, το εξής: Αυτά δεν έκανε η Νέα Δηµοκρατία
και το ΠΑΣΟΚ ως γνήσια κόµµατα της αστικής τάξης; Με τον κα-
πιταλιστικό δρόµο ανάπτυξης και µε τα µνηµόνια, που ήταν συγ-
κεντρωµένα µέτρα και τα έχουµε πει εκατό φορές, εφάρµοσε
ακριβώς αυτήν την πολιτική που περιέγραψα προηγουµένως, δη-
λαδή αυτό που θέλει ο καπιταλισµός για να ξεπεράσει την κρίση.
Αυτό δεν έκαναν;

Έρχεστε εσείς, λοιπόν, και συνεχίζετε στον ίδιο ακριβώς
δρόµο; Ναι ή όχι; Γιατί σήµερα ακούσαµε και το ευκλείδειο θεώ-
ρηµα: Σοσιαλιστικός καπιταλισµός. Αυτό είπε ο κ. Τσακαλώτος.
Υπηρετούµε τον άγριο καπιταλισµό για να φέρουµε τον σοσιαλι-
σµό. 

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Κάπως
αλλιώς πρέπει να το είπα.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Εντάξει. Εγώ το ερµηνεύω έτσι. Τι να
κάνουµε τώρα; Εσείς πολλά λέτε αλλιώς και έχετε και προτέρηµα
να βγαίνει και να λέει ο κάθε ένας τα δικά του και στο τέλος να
είστε όλοι εντάξει. Αυτό είπατε στην πραγµατικότητα. Σε αυτόν
τον δρόµο δεν συνεχίζετε; Τι ακριβώς υπηρετεί το τρίτο µνηµόνιο
και οι νόµοι που φέρνετε; Να ανοίξει ο δρόµος για τον σοσιαλι-
σµό; Μην µας τρελάνετε στο τέλος! Αυτό υπηρετεί το τρίτο µνη-
µόνιο µαζί µε τα άλλα δύο που είναι η συνέχειά τους; 

Θα ήθελα να πω και κάτι ακόµη. Γι’ αυτό το ψήφισαν οι άλλοι
και ας αφήσουν το παραµύθι ότι θα φεύγαµε από την Ευρωπαϊκή
Ένωση, αν δεν ψήφιζαν το µνηµόνιο. Το ψήφισαν γιατί υπηρετεί
τα συµφέροντα του κεφαλαίου. Κυρίως γι’ αυτό το ψήφισαν.

Το δεύτερο, σχετίζεται µε το πρώτο, ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση
τα διασφαλίζει µε άλλο τρόπο. Ήταν επιλογή της αστικής τάξης
και τώρα παριστάνουν αυτούς που δεν ήξεραν τι ψήφιζαν και ότι
δεν ήξεραν τι θα ακολουθήσει. Θα τα πω παρακάτω. 

Μου αρέσει που προκαλούµε ενδιαφέρον. Τι υπηρετεί ο
νόµος-λαιµητόµος για την ενταφίαση της κοινωνικής ασφάλισης;
Δεν υπηρετεί τις αξιώσεις του κεφαλαίου από τις αρχές της δε-
καετίας του 1990, να τελειώνουµε µε αυτό και να περάσουµε
στην ιδιωτική ασφάλιση και να υπάρχει ένα πτωχοκοµείο και ψί-
χουλα για τους εργαζόµενους; Αυτό δεν κάνατε µε το νοµοσχέ-
διο; Τι υπηρετεί το φορολογικό, το πριν και το τώρα φορολογικό;
Παίρνει από τους πολλούς, κυριολεκτικά τους τσακίζει, και δίνει
στους λίγους. Μην µου φέρετε το φύλλο συκής, τις εξαιρέσεις
για τα real estate και όλα αυτά που λέτε.

Τι κάνει το πολυνοµοσχέδιο, για να δούµε τελικά ποιον δρόµο
ανάπτυξης υπηρετεί η Κυβέρνηση; Διαµορφώνει ένα πιο ευνοϊκό
περιβάλλον, πιο ευνοϊκές προϋποθέσεις για τη δράση των επι-
χειρηµατικών οµίλων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θα πάρω και την δευτερολογία µου για να
ολοκληρώσω.

Πώς το κάνει αυτό; Τσακίζοντας τα λαϊκά στρώµατα µε άγρια
φορολογία, πρώτα ήταν η άµεση, τώρα είναι η έµµεση συν όλα
τα υπόλοιπα -µην τα ξαναλέω τώρα γιατί είναι κουραστικό πια
αυτό το πολυβόλο που λέγεται για τα µέτρα, που είναι άπειρα
και χωρίς σταµατηµό-, εξοστρακίζοντας τους αυτοαποσχολού-
µενους, τους φτωχούς αγρότες, τους µικροµεσαίους, εκτός και
αν προετοιµάζετε έτσι µε την καταστροφή της ταλαντευόµενης
τάξης να πάµε στον σοσιαλισµό από εκεί. Εκτός αν έχετε µυστικό
σχέδιο και δεν µας το λέτε. Όµως, αυτός είναι άγριος καπιταλι-
σµός. 

Φτιάχνετε, εκτός των άλλων -δεν θέλω να τα πω- το Ταµείο για
την αξιοποίηση, όπως λέτε, του συνόλου της δηµόσιας περιου-
σίας για ενενήντα εννέα χρόνια. 

Μάλιστα -αυτό ξεπερνά κάθε φαντασία- λέει η Νέα Δηµοκρα-
τία -υποκριτικά το λέει- ότι δεσµεύετε τις επόµενες κυβερνήσεις.
Ας βγει να πει ότι θα το καταργήσει. Ας βγουν εδώ να πουν και η
Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ ότι θα τo καταργήσουν. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Εµείς µόλις βγούµε θα το καταρ-
γήσουµε. Αρκεί να βγούµε. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ Καλά, θα συνηθίσετε. Έχετε πει πολύ
περισσότερα. Ούτε µία µετοχή στους ιδιώτες, λέγατε για τον
ΟΤΕ. Θα σας βάλω την κασέτα. Θα σας είναι τώρα εύκολα στην
αντιπολίτευση. Αντιγράφετε ο ένας τον άλλον. 

Λέω, λοιπόν, ότι δεν δεσµεύετε τις κυβερνήσεις, κύριε Στα-
θάκη και κύριε Τσακαλώτο. Τους λύνετε τα χέρια. Θα σας ανά-
ψουν κερί, λαµπάδες και θα σας φτιάξουν άγαλµα.

Βέβαια, όλα αυτά, αν έρθουν άλλες κυβερνήσεις και αν ο λαός
δεν βγει στο προσκήνιο για να πάρει την εξουσία. Γιατί εµάς δεν
µας δεσµεύετε. Όταν αποφασίσει ο λαός να πάρει την εξουσία
στα χέρια του, θα τις καταργήσει όλες αυτές τις συµφωνίες. 

Έχει άλλο σκοπό τώρα, λέει. Ποιος είναι ο άλλος σκοπός; Το
50% θα είναι για το χρέος. Ποιος θα πληρώσει, δηλαδή; Από
αυτά που θα πουλάτε, θα δίνετε 50% για το χρέος και 50% για
τη στήριξη των επενδύσεων. Ο λαός τελικά τι θα πάρει από αυτά;
Τίποτα. 

Το 50% που θα πηγαίνει στις επενδύσεις, µε ποιες µορφές;
Γιατί ακούσαµε και για κάτι «κοινωνικές οικονοµίες». Μα σοβα-
ρολογείτε; Με διοικητή κοµισάριο από την Ευρωπαϊκή Ένωση και
µε πλειοψηφία που απαιτείται 4-1 θα περάσετε εσείς φιλολαϊκά
µέτρα; Ποιον κοροϊδεύετε; Θα σας αφήσουν αυτοί; Εκτός αν έγι-
ναν κι αυτοί από κοράκια, αηδόνια και ωδικά πτηνά. 

Πώς, δηλαδή; Ποιοι είναι οι τρόποι; Ιδιωτικοποίηση -όλες οι
µορφές λέει- πώληση περιουσιακών στοιχείων, Σύµπραξη Δηµό-
σιου και Ιδιωτικού Τοµέα, παραχώρηση. Αυτό για ενενήντα εννέα
χρόνια; Είσοδος στρατηγικού επενδυτή; Ποιον υπηρετούν όλα
αυτά; Πού υπάρχει εδώ ο εργαζόµενος; Πού προστατεύεται; Από
πού θα πάρει κάτι; Τίποτα. Όλα για τους επενδυτές, για το µε-
γάλο κεφάλαιο, για τα µονοπώλια. 

Όσο για το τι θα συµβεί µε αυτό τον νοµό, έχουµε ένα δείγµα
ήδη. Ποιο είναι το δείγµα; Είναι η σύµβαση για τα δεκατέσσερα
αεροδρόµια. 

Αλήθεια, για τον σκανδαλώδη ν.2687/1953, ο κ. Σταθάκης έχει
γράψει και βιβλίο. «Αποικιοκρατικό» τον ονοµάζετε στο βιβλίο.
Ναι ή όχι;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης
και Τουρισµού): Ναι.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Τώρα, λοιπόν, έρχεστε και µε έναν
αποικιοκρατικό νόµο -δεν είναι ακριβώς αποικιοκρατικός, αλλά
να το δεχτούµε για χάρη της συζήτησης- παρέχετε πλήρη προ-
στασία και σκανδαλώδη προνόµια στις ξένες επιχειρήσεις σε ση-
µείο που να µην µπορείς σε συνθήκες κρίσης, παρά µόνο στον
πόλεµο, να χρησιµοποιήσεις τα αεροδρόµια -και µάλιστα στον
πόλεµο πρέπει να τους αποζηµιώσεις. Με αυτόν τον νόµο, έτσι
θα πάτε. Αυτός προδιαγράφει τι θα γίνει και µε το ταµείο συνο-
λικά. 

Άρα για να κλείσουµε τον κύκλο, προβλέπετε προνόµια και φο-
ροαπαλλαγές για το κεφάλαιο. Να τα απαριθµήσω; Τα είπε ο Κα-
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ραθανασόπουλος και τα είπαν και άλλοι οµιλητές. Τα δίνετε όλα,
ό,τι θέλουν. 

Από την άλλη, φόροι, άθλια ζωή για τα λαϊκά στρώµατα, κό-
φτης για τον λαό, εκβιασµός στο λαό ότι «σκύψε το κεφάλι, αλ-
λιώς θα έρθει ο κόφτης, θα έρθουν τα χειρότερα». 

Όµως, εξαίρεση σε όλους αυτούς! Ρε τι έχουν πάθει οι «φτω-
χοί» άνθρωποι! Έχουν βγει στην Οµόνοια τώρα και τραγουδάνε
για να µαζέψουν κανένα φράγκο µε τα 200-300 δισεκατοµµύρια
ευρώ που έχουν στο εξωτερικό και πόσα άλλα έχουν αλλού,
χώρια από την αµύθητη περιουσία. Σε αυτούς εξαίρεση! Ελάτε,
επενδύστε και θα τα δώσουµε όλα. 

Ρωτάµε, λοιπόν, τι διαφορετικό κάνετε εσείς από το να υπη-
ρετείτε το καπιταλιστικό σύστηµα και µάλιστα σε άγριες συνθή-
κες -δεν είναι στις συνθήκες της ανάπτυξής του- και σε άλλες
εποχές και µε άλλο συσχετισµό δυνάµεων. Κάνετε τίποτε διαφο-
ρετικό; Όχι βέβαια. Πληρώνουν την κρίση οι εργαζόµενοι και
πληρώνουν και την ανάπτυξη, από την οποία ανάπτυξη δεν πρό-
κειται να πάρουν τίποτε, ούτε ψίχουλα. 

Κι έτσι, λοιπόν, έχουµε τη νέα εκδοχή, όπως είπα: «Σοσιαλιστι-
κός καπιταλισµός», δηλαδή υπηρετούµε τον καπιταλισµό, τον
σώζουµε -τον πιο άγριο καπιταλισµό- για να πάµε µετά στον σο-
σιαλισµό. Αυτό λέγεται τετραγωνισµός του κύκλου. 

Κάνουµε συµφωνίες µε τις εταιρείες και να κερδίζουν αυτές
πολλά και να κερδίζει και το κοινωνικό σύνολο και µετά λέτε ότι
είστε και µαρξιστές. Εµ, δεν γίνεται! Απ’ την υπεραξία κερδί-
ζουµε. Από πού κερδίζουµε; 

Μάλιστα, όλα αυτά τα κάνετε µαζί µε τους δανειστές. Είναι εκ-
πληκτικό. Με όλους αυτούς τους οποίους λέτε ότι συγκρουστή-
κατε, τους οποίους καταγγέλλατε και καταγγέλλετε -στα λόγια-,
µε όλους αυτούς θα συνδιαχειριστείτε και το ταµείο. Δεν µπο-
ρείτε να δώσετε φοροαπαλλαγή σε µία εταιρεία, µας δουλεύετε
τώρα εδώ µέσα κι εσείς όλοι οι υπόλοιποι ότι θα κάνετε φιλο-
λαϊκή πολιτική; Ένα ευρώ δεν µπορείτε να δώσετε. Σας έφταιξε
το ΕΚΑΣ; Δεν υπάρχει τίποτα; Δεν υπάρχει φιλότιµο;

Πόσα εκατοµµύρια εξοικονοµείτε, κύριε Υπουργέ; Πόσα εκα-
τοµµύρια; Εκατό, διακόσια; Τι είναι αυτά; Ένα ελάχιστο κέρδος
ενός εφοπλιστή -αυτά είναι-, µιας χρονιάς. Δείτε τους ισολογι-
σµούς. Πάτε και τσακίζετε τους φτωχούς ανθρώπους και µας
λέτε εδώ τώρα ότι θα ανοίξουµε τον δρόµο µε κοινωνικές οικο-
νοµίες και όλα αυτά τα παραµύθια;

Για να τελειώνω, λοιπόν, εσείς πλέον έχετε κάνει επιλογή,
όπως κι όλοι οι υπόλοιποι. Ο καυγάς σας είναι ποιος θα έχει το
πάνω χέρι τώρα. Και επειδή φωνάζετε κι εσείς και έχετε βάλει
στο σηµάδι –θα πω για τη Νέα Δηµοκρατία- και τους υπόλοιπους,
έχετε κάνει δύο επιλογές στην προπαγάνδα. Η µία είναι αυτό το
περιβόητο ταµείο. Γιατί φωνάζετε; Για να γίνουν λαϊκή περιουσία
όλα αυτά του δηµοσίου; Όχι. Γιατί κι ένα κοµµάτι της αστικής
τάξης βλέπει τον καρχαρία να έρχεται. Ο καρχαρίας τρώει όλα
τα ψάρια, εκτός από ένα. Το ένα λέγεται όρκα, για όσους ξέρουν.
Είναι ένα είδος φάλαινας που χτυπάει τον καρχαρία. Επειδή, λοι-
πόν, ένα κοµµάτι της αστικής τάξης βλέπει ότι θα συντριβεί από
την επέλαση των µεγαθηρίων, για αυτό βγαίνετε στα κεραµίδια
και λέτε τώρα ότι βγαίνουν κι αυτοί στα κεραµίδια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Η όρκα, λοιπόν, που τρώει τον καρχαρία είναι µία, είναι ο λαός,

είµαστε εµείς. Αυτή µπορεί να συντρίψει αυτά τα µεγαθήρια.
Εσείς λοιπόν -καλό ταξίδι δεν µπορούµε να ευχηθούµε- στον

δρόµο της καπιταλιστικής ανάπτυξης, στον δρόµο δηλαδή της
κοινωνικής αδικίας, της φτώχιας για τον λαό και των νέων κερδών
για το µεγάλο κεφάλαιο και εµείς µαζί µε τον λαό στον δρόµο
της ανατροπής. Γιατί τελικά και ιστορικά παλιότερα, αλλά και σή-
µερα, αποδεικνύεται ότι τα κοινωνικά συστήµατα ούτε από µέσα
αλλάζουν ούτε µε νησίδες αλλάζουν, αλλά ανατρέπονται από τη
λαϊκή πάλη, από τις κοινωνικές επαναστάσεις.

Εµείς σε αυτόν τον δρόµο θα πάµε. Συγχαρητήρια για την επι-
λογή σας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Έχει ζη-
τήσει ο κύριος Υπουργός για δύο λεπτά τον λόγο.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ.

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Κύριε
Παφίλη, άκουσα όλα αυτά που είπατε για τους σιδερένιους νό-
µους του κεφαλαίου. Δεν ξέρω πια ποιο είναι το επίπεδο στις
µαρξιστικές σχολές αυτήν τη στιγµή του ΚΚΕ, αλλά πολύ φοβά-
µαι ότι διδάσκετε τον πρώτο τόµο του κεφαλαίου και τον δεύτερο
τόµο του κεφαλαίου, αλλά σταµατάτε εκεί. Γιατί αν πηγαίνατε και
στον τρίτο τόµο, ο Μαρξ γράφει ότι υπάρχουν όντως σιδερένιοι
νόµοι σε ένα αφηρηµένο µοντέλο, αλλά αυτοί οι νόµοι υπάρχουν
για µεσολάβηση της ταξικής πάλης -στο τρίτο κεφάλαιο. Άρα
νόµοι µε αυτόν τον τρόπο δεν υπάρχουν. Έτσι λέει το τρίτο κε-
φάλαιο.

Είχε την καλοσύνη η κ. Παπαρήγα να πει καλές κουβέντες για
το έργο του κ. Σταθάκη και το δικό µου, ότι είναι συγκροτηµένο.
Ελπίζω να έχετε διαβάσει ότι η δικιά µου εταιρεία την δεκαετία
του ’80, που είναι σε αυτό το βιβλίο –στα βιβλία που έχω γράψει-
, είναι για την αποτυχία των εθνικών δρόµων προς τον σοσιαλι-
σµό, του ΠΑΣΟΚ, του εργατικού κόµµατος στη δεκαετία του ’70,
του γαλλικού κοµµουνιστικού κόµµατος µαζί µε το σοσιαλιστικό
κόµµα τη δεκαετία του ’80. Φάνηκε ότι δεν υπάρχει κανένας σι-
δερένιος νόµος…

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: …(δεν ακούστηκε)
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Κύριε

Κεγκέρογλου, δεν έχετε κάτι να προσθέσετε σε µία τέτοια συζή-
τηση. Νοµίζω δεν χρειάζεται να κάνετε παρέµβαση. Νοµίζω ότι
σας ξεπερνάει.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Εκεί θα µάθετε ότι δεν υπάρχει κανένας σιδερένιος νόµος, ιδι-

αίτερα του Μαρξ και του Ένγκελς, που να λέει ότι είναι προνο-
µιακό πεδίο για την ταξική πάλη το εθνικό επίπεδο. Εκεί θα
µάθετε ότι δεν υπάρχει κανένα προνοµιακό επίπεδο στο εθνικό
επίπεδο για να αντιµετωπίσεις τις χρηµαταγορές και τις πολυε-
θνικές. Όταν πας στο εθνικό επίπεδο δεν εξαφανίζονται ούτε οι
χρηµαταγορές ούτε οι πολυεθνικές. 

Εγώ για όλα αυτά θεωρώ ότι πρέπει να συζητάµε και είναι νό-
µιµες και σωστές οι διαφορές. Εγώ µόνο ένα παράπονο έχω από
το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας. Ότι δίνει την εντύπωση ότι
δεν υπάρχει ελπίδα. Ότι µέσα σε αυτόν τον καπιταλισµό που εί-
µαστε, πρέπει «να κάτσουµε στα αβγά µας» για να περιµένουµε
καλύτερες µέρες. Όταν υπάρχει η µεγαλύτερη κρίση του καπι-
ταλισµού από τη δεκαετία του ’30 δεν µπορούµε «να κάτσουµε
στα αβγά µας». Πρέπει να δούµε πώς αλλάζεις τους συσχετι-
σµούς, πώς αλλάζεις την ιδεολογία, πώς διαµορφώνεις συνθήκες
για ένα καλύτερο µέλλον, πώς αντιµετωπίζεις τις ανάγκες των
φτωχών, πώς µπορείς να κάνεις το εναλλακτικό παράδειγµα για
να αλλάξει αυτός ο τόπος. 

Όλα σας τα συγχωρώ, αλλά ότι δηµιουργείτε απελπισία και
δεν ενώνεστε µε ανθρώπους για να υπάρχει ελπίδα, δεν έχει καµ-
µία σηµασία ότι δεν το συγχωρώ εγώ, έχει µεγάλη σηµασία ότι
δεν θα σας το συγχωρέσει το λαϊκό κίνηµα. Ότι αυτήν τη στιγµή,
στη µέση της µεγαλύτερης καπιταλιστικής κρίσης για εξήντα
χρόνια, το µόνο που λέτε είναι «µην κάνετε τίποτα, καθίστε µέχρι
να δούµε καλύτερες µέρες».

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, µπορώ να έχω  τον

λόγο;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε

Παφίλη, αφήστε το τώρα. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Όχι, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Δεν έχει

νόηµα. Μιλήσατε δεκαοκτώ λεπτά. Νοµίζω ότι έχουν καταλάβει
τις διαφορές. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Σε όλους έχει δοθεί ο λόγος.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Είναι

εις βάρος των Βουλευτών. Είναι πια αργά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Δεν µπορείτε να µην δίνετε τον λόγο.

Δεν υπάρχει Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος που να µην πάρει
τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Να
απαντήσετε τι;

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ορίστε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Πολιτι-
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κές διαφορές. Τις ξέρει όλη η Ελλάδα.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Για αυτές τις διαφορές, να πω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τις εξη-

γούσατε δεκαοκτώ λεπτά.
Σας δίνω ένα λεπτό.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κύριε Τσακαλώτο, να είστε πιο σε-

µνός για το τι κάνει το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας.
Εµείς δεν προσκυνήσαµε την καπιταλιστική βαρβαρότητα.

Εσείς, όχι µόνο την προσκυνήσατε, αλλά την υπηρετείτε κιόλας.
Ντύνεστε και µε µαρξιστικό µανδύα. Δεν θα µας πείτε ότι δεν κά-
νουµε τίποτα. Γιατί αν δεν υπήρχε το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελ-
λάδας, θα ήταν νεκροταφείο η Ελλάδα.

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Δεν
είπα ότι δεν κάνετε τίποτα.  

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Δεν θα κινιόταν τίποτα. Παρά τα λάθη
και τις αδυναµίες µας, µην µας λέτε ότι δεν δίνουµε ελπίδα. Δί-
νουµε τη µοναδική ελπίδα. Παραισθήσεις δεν δηµιουργούµε. Πα-
ραισθησιογόνα δεν δίνουµε, που δίνετε εσείς ότι θα άλλαζε η
Ευρώπη και που θα σκίζατε τα µνηµόνια. Και έρχεστε τώρα να
µας πείτε ότι δεν κάνουµε εµείς τίποτα;

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Δεν
είπα ότι δεν κάνετε τίποτα.  

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ποιος είναι στους δρόµους όλη την
ώρα; Γι’ αυτό θα έπρεπε να είστε πιο σεµνός.

Δεύτερον, η παραποµπή στην παγκόσµια επανάσταση είναι η
τρίτη παρουσία. Εσείς που µας λέτε για τη δεύτερη, µάλλον κα-
λύτερα είναι, γιατί εµείς λέµε για τώρα. Ότι είναι ώριµες οι συν-
θήκες, αρκεί να το αποφασίσει ο λαός. Κινούµαστε σε αυτήν την
κατεύθυνση και όχι στη κατεύθυνση της υποταγής. 

Και επειδή είπατε και για τον Μαρξ πάρα πολλά πράγµατα, δεν
θα κάνουµε τώρα εδώ µαρξιστική ανάλυση. Να διαβάσετε πάλι
την κριτική του προγράµµατος της Γκότα, µετά την τριακοστή
σελίδα. Τίποτα άλλο. Γιατί ο Μαρξ είπε κάτι: «Εγώ τι φέρνω; Το
καινούργιο που φέρνω δεν είναι η πάλη των τάξεων. Το καινούρ-
γιο που φέρνω είναι ότι για να εξαλειφτούν οι τάξεις, πρέπει να
περάσουµε στη δικτατορία του προλεταριάτου». Αυτό δεν λέει;
«Αυτό µε ξεχωρίζει», λέει, «από όλους τους άλλους». Τα υπό-
λοιπα µε αποσιωπητικά 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ο κ.
Γρηγοράκος, Ανεξάρτητος Βουλευτής, έχει τον λόγο για επτά
λεπτά και µετά ο κ. Παπαδόπουλος. Μετά, τον λόγο θα έχει ο κ.
Καρράς. Είπα τη σειρά να είστε όλοι έτοιµοι και ακριβείς στον
χρόνο.

ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, ευχαριστώ.
Θα φροντίσω να είµαι στον χρόνο µου, αν και έχει γίνει «λά-

στιχο» ο χρόνος από όλους τους οµιλητές σήµερα. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρακολούθησα µε προσοχή

πάρα πολλές ώρες, γιατί ήταν στις 17.00’να µιλήσω. Η ώρα είναι
21.00’, καλά είναι, κύριε Υπουργέ. Σας παρακολούθησα στις πα-
ρεµβάσεις σας και παρακολούθησα και όλους τους συναδέλ-
φους. 

Λίγο σεµνότητα από όλους µας και από εµάς. Την αυτοκριτική
µας την έχουµε κάνει. Εξάλλου, ο ελληνικός λαός στις εκλογές -
και στη µία και στη δεύτερη και στην τρίτη εκλογή- µας είπε ότι
κάτι δεν κάνατε σωστά. Εµείς, κύριε Τσακαλώτο, προσπαθήσαµε
και είναι γεγονός ότι πολλά κάναµε, αλλά και πολλά δεν κάναµε.
Γι’ αυτό είµαστε σήµερα εδώ. 

Το ΠΑΣΟΚ, κύριε Τσακαλώτε, από 44% έφτασε στο 4,6%. Αγα-
πητέ κύριε Υπουργέ, σεµνά λίγο. Έχουµε και µυαλό και µάτια και
βλέπουµε, έχουµε και κρίση και θυµόµαστε τα ψεύτικα τα λόγια
τα µεγάλα. Μέχρι τον Σεπτέµβριο έχετε περιθώριο. Τον Σεπτέµ-
βριο θα έλθουν οι φορολογίες και το «µπουγιουρντί» στον ελλη-
νικό λαό.

Αγαπητές φίλες και αγαπητοί φίλοι, µ’ όλο τον σεβασµό στο
πρόσωπό σας, είστε νέοι Βουλευτές και δεν θέλω να περάσετε
αυτό που περάσαµε εµείς. Η Ελλάδα πρέπει να αλλάξει σελίδα,
να πάει στην επόµενη σελίδα. Ό,τι έγινε, έγινε, αλλά πρέπει να
το κάνουµε όλοι µαζί. 

Κύριε Υπουργέ, όταν ήλθε η ώρα η δύσκολη, καλέσατε τους
πολιτικούς αναµορφωτές, διότι µέχρι εκείνη τη στιγµή δεν δεχό-
σασταν κανέναν. Ήλθε η ώρα, λοιπόν, τώρα. Να σας θυµίσω ότι

όταν πέρναγε δύσκολα η αποικία και η πολιτεία, τότε σκεφθή-
καµε όλοι να φέρουµε τους πολιτικούς αναµορφωτές, αλλά οι
πολιτικοί αναµορφωτές, κύριε Υπουργέ, που φεύγετε τώρα –πι-
στεύω να µε βλέπετε απέξω- δεν είχαν τίποτα να κάνουν παρά
µόνο περιττά και όλο περιττά κάνανε. Κόβανε µόνο τα περιττά,
δηλαδή τα περιττά ποια; Το «περιττό» ΕΚΑΣ, τον «περιττό» καφέ,
το «περιττό» τσιγάρο, την «περιττή» Βουλή –δεν χρειάζεται η
Βουλή, αφού τα είπαµε στις τηλεοράσεις, χρειάζεται Βουλή;- το
«περιττό» ΑΣΕΠ, τις «περιττές» Μονάδες Εντατικής Θεραπείας,
τα κρεβάτια. Αυτό κάνουν οι αναµορφωτές της πολιτικής ζωής
του τόπου. 

Δεν ξέρετε ότι όλοι εµείς εδώ είµαστε πολύ προσωρινοί και θα
έλθει πολύ γρήγορα η ώρα της κρίσης για όλους µας; Γι’ αυτό
ας κρατάµε λίγο χαµηλά τους τόνους, γιατί υπάρχουν τα µέσα
µαζικής ενηµέρωσης. Υπάρχει η τεχνολογία σήµερα που µπορεί
ο άλλος να σε βγάζει την ώρα που µιλάς στην τάδε πόλη, στο
τάδε σηµείο, στο τάδε χωριό και να λέει «αυτά έλεγε χθες το
πρωί ο Γρηγοράκος». Λίγο σεµνά, γιατί κάθε πολιτεία µε τα λάθη
της και τις ατέλειές της είναι σαφώς καλύτερη πολιτεία απ’ αυ-
τούς τους «αναµορφωτές» που θέλουµε να φέρουµε για την Ελ-
λάδα. 

Τους φέρατε τους «αναµορφωτές». Υπογράψατε εκατό χρόνια
για την Ελλάδα, για τα παιδιά µας, για τα εγγόνια µας και µάλλον
και για τα δισέγγονά µας. Εγώ έχω την εµπειρία από το µπλε πε-
τρέλαιο, το µπλε οινόπνευµα και τα σπίρτα. Το 1978 ο Μητσοτά-
κης τα κατήργησε. Πολλοί από σας ίσως έχουν την εµπειρία.
Πολλοί από σας βέβαια είστε νέοι. 

Έτσι, λοιπόν, ακόµα και µια πολιτεία που είναι καταδικασµένη
να χαθεί, αλλά θα το παλέψουµε να µην χαθεί, είναι προτιµότερο
αυτή η πολιτεία να διαχειριστεί τα του οίκου της, παρά να βάζει
άλλους µέσα και να τους βάζει µ’ αυτόν τον τρόπο τον υπερή-
φανο.

Λέτε ότι αγωνιστήκατε και χαίρεστε. Γιατί χαίρεστε; Χαίρεστε
γιατί τα κάνατε καλύτερα από την προηγούµενη κυβέρνηση; Κα-
θίστε λίγο να τα δούµε. Καθίστε να έλθει η φορολογία. Μην επαί-
ρεστε τόσο. Γιατί χαίρεστε; Λειτουργεί καλύτερα η παιδεία,
λειτουργεί καλύτερα η οικονοµία, λειτουργεί καλύτερα η υγεία;
Τι λειτουργεί καλύτερα; Το µεταναστευτικό; 

Εγώ διάβασα πρόσφατα το κείµενο της ιδρυτικής διακήρυξης
του ΣΥΡΙΖΑ. «Ο ΣΥΡΙΖΑ επιδιώκει να εκφράσει πολιτικά τον
κόσµο της Αριστεράς, τον κόσµο της εργασίας και την ανάγκη
να αναδειχθεί αυτός ο κόσµος σε ηγετική δύναµη της κοινωνίας». 

Ρωτάω από δω τώρα όλους τους φίλους του ΣΥΡΙΖΑ: Μας εί-
χατε πει ποτέ ότι ιδιωτικοποιείται η χώρα, ότι πωλείται η χώρα;
Μας το είχατε πει; Σας κάνω µια ερώτηση. Πωλούνται ο Μυ-
στράς, το Γύθειο και η Μονεµβασιά; Για απαντήστε µου τι γράφει
το νοµοσχέδιο. Στα 77.000 κτήρια είναι το κτήριο της Βουλής,
είναι το Μαξίµου; Για απαντήστε µου εσείς που διαβάσατε τόσο
καλά το νοµοσχέδιο. Τα πάντα πωλούνται κι όλοι εµείς είµαστε
σε δύσκολη θέση, γιατί όλο το πολιτικό σύστηµα έχει τις ευθύνες
του, γιατί και από σας τώρα που είστε εκεί, εκτός από το 4% που
δεν συµµετείχε, το 32% πρέπει να συµµετείχε σ’ αυτό που µας
κατηγορείτε, αν δεν κάνω λάθος.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, την ανοχή σας.
Και πολλοί από τους Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ που σήµερα έρ-

χονται και λένε: «Εγώ πού ήµουν και τι έκανα;», να σας πω πού
ήταν; Στο ΠΑΣΟΚ ήταν! Γενικοί γραµµατείς, Βουλευτές, Υπουρ-
γοί, πρόεδροι νοσοκοµείων, εδώ, εκεί και παραπέρα. Εντάξει, το
4% δεν ήταν. Δεν µπορώ να το πω. Αν είστε στο 4% όλοι σας, µε
γειά σας µε χαρά σας! Παίρνω πίσω τα λόγια µου. Όµως δεν
είστε.

Και βγήκαν κάποιοι κι έκλαιγαν. Καλά, αυτός που έκλαιγε κιό-
λας και υπέγραφε για τα αεροδρόµια! Άλλος βγήκε εχθές και
είπε: «Δεν µε εκφράζει, αλλά θα ψηφίσω». Άλλος βγήκε εχθές σε
ένα κανάλι µαζί µου: «Εγώ δεν θα τα ψήφιζα, αλλά προκειµένου
να έρθουν οι άλλοι, θα τα ψηφίσω». Λογική µωρέ! 

Ξέρετε τι τραβήξαµε τα προηγούµενα χρόνια στις δικές µας
κοινοβουλευτικές οµάδες; Δεν ξέραµε αν πάµε στη Βουλή και
δεν ξέραµε αν βγαίναµε από τη Βουλή κυβέρνηση, διότι µέσα
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υπήρχαν άνθρωποι σκεπτόµενοι. Κι όχι ότι εσείς δεν είστε σκε-
πτόµενοι. Δεν το δέχοµαι ότι δεν είστε σκεπτόµενοι! 

Και δεν απαντώ σε αυτό που βγήκε και είπε εχθές ο Βουλευτής
σας: «Δεν ψήφισα το ένα µνηµόνιο, δεν ψήφισα το άλλο µνηµό-
νιο, έριξα το ΠΑΣΟΚ, πήγα στη ΔΗΜΑΡ, πήγα στον ΣΥΡΙΖΑ, αλλά
τώρα δεν βλέπω λύση». Αυτή είναι η απάντηση, αγαπητέ κύριε
Φίλη; Αυτό δεν είπε εχθές; Το είπε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τέρµα οι αυταπάτες. Ξέρουµε,
γνωριζόµαστε όλοι. Στις δύσκολες στιγµές σάς γοήτευσε η εξου-
σία. Όλους τους γοητεύει η εξουσία. Όµως µέχρι εδώ! Από
προχθές, εχθές και σήµερα, από εκείνα τα έδρανα λείπουν όλοι.
Δεν πατάει κανείς. Δεν ξέρουµε τις θέσεις τους. Και κυβερνάτε
µαζί τους. 

Εµείς, όταν κυβερνούσαµε, µε αυτές τις κυβερνήσεις που κά-
ναµε, που µας έφεραν στο 4%, που διέλυσαν τη ΔΗΜΑΡ, υπήρ-
χαν πάντα προβληµατισµοί στην κυβέρνηση. Δεν απουσιάζαµε,
όµως, από αυτά τα έδρανα. Έλεγε ο καθένας τη γνώµη του και
είχε, βέβαια, τις συνέπειες των πράξεών του. 

Εγώ λοιπόν θέλω να σας πω ότι τα «αριστερά» σας ένσηµα νο-
µίζω ότι πια τα εξαργυρώσατε µε αυτά. Τελείωσαν σήµερα.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Καταγράφονται τα ένσηµα,
δεν εξαργυρώνονται.

ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ: Τελείωσαν! Από Σεπτέµβριο θα
δούµε πόσο αξίζουν. 

Συµπορεύεστε µε τους ΑΝΕΛ απλά και µόνο –έχουν συγχω-
νευτεί βέβαια- επειδή η συνεκτική ουσία είναι ο λαϊκισµός, ο εθνι-
κισµός και ο κρατισµός. Με τις πολιτικές µεταµορφώσεις σας
επιδιώκετε να κερδίσετε χρόνο για να µείνετε στο πηδάλιο της
χώρας. Υποτιµάτε, όµως, ότι, παρά τις οικονοµικές, κοινωνικές
και πολιτικές αυτή τη στιγµή συγκυρίες, ο κόσµος δεν ξεχνά, ό-
πως δεν ξεχνά κι εµάς που κάνουµε διάφορα παιχνίδια, ότι αυτή
η Βουλή δεν µπορεί να δώσει άλλη κυβέρνηση. Άρα,εκλογές!

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ και του Ποταµιού)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον

λόγο έχει ο κ. Παπαδόπουλος και µετά ο κ. Καρράς.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θα ήθελα να ασχοληθώ µε κάποια συγκεκριµένα άρθρα που

έχουµε σήµερα προς συζήτηση εδώ, όπως το άρθρο 44, το οποίο
βάζει ρυθµίσεις για θέµατα φορολογίας εισοδήµατος των αγρο-
τών -θα χρειαστούν και κάποια πρόσθετα µέτρα εδώ, για να βοη-
θήσουµε και τους µικρότερους αγρότες, οι οποίοι βρίσκονται σε
µια πιο δύσκολη οικονοµική κατάσταση- και το άρθρο 65 που
αναφέρεται στον ορισµό του κατ’ επάγγελµα αγρότη. 

Αυτά τα δύο άρθρα ήταν αυτά που υποσχέθηκε ο Πρωθυπουρ-
γός της χώρας στους αγρότες και τα έχει κάνει πράξη µε νόµο.
Άρα, ό,τι λέµε το νοµοθετούµε. 

Θα ήθελα, όµως, να διαβάσω τον ορισµό του κατ’ επάγγελµα
αγρότη, για να µην υπάρχει καµµιά παρεξήγηση και να το ακού-
σουν και οι αγρότες, ακριβώς όπως είναι: «Επαγγελµατίας αγρό-
της είναι το ενήλικο φυσικό πρόσωπο που έχει δικαίωµα εγγρα-
φής στο µητρώο αγροτών και αγροτικών εκµεταλλεύσεων, εφό-
σον πληροί σωρευτικά τις ακόλουθες προϋποθέσεις: 

Είναι κάτοχος αγροτικής εκµετάλλευσης, ασχολείται επαγγελ-
µατικά µε την αγροτική δραστηριότητα τουλάχιστον κατά 30%
του συνολικού ετήσιου χρόνου εργασίας, λαµβάνει από την απα-
σχόλησή του σε αγροτική δραστηριότητα το 50% τουλάχιστον
του συνολικού ετήσιου εισοδήµατός του, είναι ασφαλισµένος ο
ίδιος και η αγροτική του εκµετάλλευση στον ΟΓΑ-ΕΛΓΑ, όπου
απαιτείται σύµφωνα µε την κείµενη νοµοθεσία. Τηρεί λογιστικά
βιβλία σύµφωνα µε την κείµενη νοµοθεσία κ.λπ.». Άρα αυτό που
υποσχέθηκε ο Πρωθυπουργός το έχει κάνει πράξη για να ενισχύ-
σουµε τους αγρότες. 

Τρίτον. Όταν συζητιόνταν τα µέτρα για το φορολογικό όλοι
εδώ λέγατε ότι θα φορολογηθούν οι αγρότες 26% από το πρώτο
ευρώ. Εδώ, απ’ αυτό το Βήµα όλα τα κόµµατα της Αντιπολίτευ-
σης το λέγατε. Δεν έγινε τίποτε απ’ όλα αυτά. Άρα, πάλι ψεύδε-
στε. Πάλι λέγατε ψέµατα. Τι αποδείχθηκε στην πράξη; Ότι δεν
είχανε φορολογία 26% ούτε από το πρώτο ευρώ. Άρα, εµείς κά-
ναµε µια συνολική φορολογική πολιτική µε την οποία για πρώτη

φορά ο αγροτικός κόσµος έχει ένα αφορολόγητο. 
Σας άκουγα να λέτε εδώ ότι ό,τι πετάει το φορολογούµε. Για

να δούµε τον αγροτικό τοµέα από την αρχή. 
Δεν φορολογείται το «πρασίνισµα». Ξέρετε ποιο είναι το «πρα-

σίνισµα»; Είναι το 30% των επιδοτήσεων των αγροτών. 
Δεν φορολογούνται οι συνδεδεµένες ενισχύσεις των αγροτών.

Ξέρετε ότι παίρνουν πάρα πολλές τέτοιες ενισχύσεις. 
Δεν φορολογείται ο δεύτερος πυλώνας. Πρέπει να πούµε κά-

ποια πράγµατα. Τι είναι ο δεύτερος πυλώνας που δεν φορολο-
γείται; Ο δεύτερος πυλώνας που δεν φορολογείται είναι η βιο-
λογική καλλιέργεια, η βιολογική κτηνοτροφία, η βιολογική γεωρ-
γία. Ούτε κι αυτή φορολογείται.

Τέταρτον. Υπάρχουν µέσα στον πυλώνα κι άλλες ενισχύσεις
που δεν τις ξέρουµε καλά και δεν τις καταλαβαίνετε καλά. Πα-
ραδείγµατος χάριν, υπάρχει η νιτρορρύπανση η οποία δεν φο-
ρολογείται. Υπάρχει η εξισωτική αποζηµίωση η οποία είναι στις
ορεινές περιοχές. Δεν µπαίνει µέσα στη φορολογία των αγροτών.
Υπάρχει στα ηµιορεινά η εξισωτική αποζηµίωση. Δεν µπαίνει στη
φορολογία των αγροτών. Υπάρχει η εξισωτική αποζηµίωση στα
νησιά. Δεν µπαίνει µέσα στη φορολογία των αγροτών. 

Πού τη βρήκατε όλη αυτή τη φοροκαταιγίδα και τη λέτε; Άρα,
συγκεκριµένα ο ΣΥΡΙΖΑ έχει βοηθήσει στα αφορολόγητα τα
οποία διαµορφώνει ο κάθε αγρότης. 

Ένα ακόµα αφορολόγητο είναι ότι δεν φορολογούνται τα πλε-
ονάσµατα των συνεταιριστικών οργανώσεων. Άρα, που την εί-
δατε αυτήν τη λαίλαπα ενάντια στους αγρότες;

Να περάσω σε ένα άλλο ζήτηµα. Λέτε ότι κάνουµε ένα κράτος
κοµµατικό, ένα κράτος συριζαίικο. Χθες είπα για την ΑΓΡΟΓΗ.
Απάντησε ο Υπουργός. Εσείς δεν θα πείτε τι έγινε µ’ αυτή την
ΑΓΡΟΓΗ που διορίζατε κόσµο αβέρτα-κουβέρτα; Δεν θα πείτε τί-
ποτα γι’ αυτή την ιστορία; Τα «δικά σας παιδιά» τα βάζατε όταν
ήσασταν µόνοι σας απευθείας. Όταν κάνατε συγκυβέρνηση πάλι
τα «δικά σας παιδιά» τα µοιράζατε 5-3-1. Ξέρετε τι µου θυµίζει
εµένα αυτό σαν αγρότη; Διαφυλλικό λίπασµα. 

Το 5 είναι το άζωτο. Άρα, ήταν της Νέας Δηµοκρατίας. Γινόταν
φούντο. Το δεύτερο στοιχείο είναι ο φώσφορος. Τι κάνει ο φώ-
σφορος; Κάνει ρίζες. Αυτό ήταν το ΠΑΣΟΚ, ριζωµένο στον κρα-
τικό µηχανισµό που ήξερε. Το τρίτο στοιχείο είναι το κάλιο. Τι
κάνει το κάλιο; Κάνει ποιότητα. Ήταν η ΔΗΜΑΡ. Είχατε και αρι-
στερούς. Αυτά κάνατε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Να πάω και στους χάρτες. Στους δασικούς χάρτες βάζουµε

µια τάξη. Πραγµατικά εδώ βάζουµε στο παιχνίδι και τους µι-
κρούς, ώστε  να παίρνουν δουλειά µέσα σ’ αυτή την ιστορία µε
τους χάρτες. 

Εδώ, µε τους δασικούς χάρτες, τα συµφέροντα τσινάνε, γι’
αυτό βγήκε αυτή η ιστορία. Ο Σκουρολιάκος, εδώ, είπε για πού
αναφέρονται και για ποιες περιοχές. Επιτέλους, εµείς θα βά-
λουµε τάξη σε όλα αυτά τα ζητήµατα. Σαράντα χρόνια κανένας
δεν έκανε τίποτα. Κανένας! Γιατί δεν τους είχαµε τους χάρτες; 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ: Χάλια περνούσατε! Σαράντα
χρόνια λιµοκτονούσατε οι αγρότες!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Γιατί; Γιατί δεν τους κάνατε; 
Τσινάτε! Άρα, δεν µπορείτε να αντέξετε τη Δηµοκρατία. Τσι-

νάτε. Άρα, η προστασία του περιβάλλοντος για εµάς είναι ένα
κυρίαρχο στοιχείο και πρέπει να πούµε το εξής: Ανάπτυξη η
οποία θα γίνει εις βάρος του περιβάλλοντος, δεν µπορεί να είναι
σωστή, δεν µπορεί να έχει µέλλον. Άρα, η ανάπτυξη η οποία θα
έρθει, θα είναι µε σεβασµό προς το περιβάλλον και την πραγµα-
τική ανάπτυξη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, λίγο την ανοχή σας για να κλείσω. 
Μάλλον τελείωσα. Με αποσυντονίζει, κυρία Πρόεδρε, αυτό το

κουδούνι. Τα είπα. Σας ευχαριστώ.
Εν πάση περιπτώσει, µιλώντας σαν αγρότης, ακριβώς, θέλω

να πω ότι αποτυπώνουµε και σε αυτό το νοµοσχέδιο την ευαι-
σθησία µας για τον αγροτικό τοµέα και γι’ αυτό θα στηρίξουµε
αυτό το νοµοσχέδιο.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

10152 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον
λόγο έχει τώρα ο κ. Καρράς, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της
Ένωσης Κεντρώων, και µετά ο κ. Μιλτιάδης Βαρβιτσιώτης.

Ορίστε, κύριε Καρρά, έχετε δώδεκα λεπτά. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΡΑΣ: Ευχαριστώ, κυριά Πρό-

εδρε.
Η τροπολογία που έφερε το Υπουργείο Εργασίας σε σχέση µε

την αναδροµική παρακράτηση των καταβολών του ΕΚΑΣ που πε-
ρικόπτονται από 1-1-2016, µου θύµισε µια µεγάλη αδικία η οποία
περιλαµβάνεται στο ίδιο ψηφισθέν ασφαλιστικό νοµοσχέδιο και
µε υποχρεώνει να τονίσω στην Αίθουσα, έστω και αν δεν είναι αν-
τικείµενο της παρούσης ρυθµίσεως, τη µεγάλη αδικία που έγινε
στις χήρες, εκείνες οι οποίες είναι ανασφάλιστες, εκείνες οι
οποίες στηρίζανε τη ζωή τους στον σύζυγό τους και είχαν τη ατυ-
χία είτε σε ένα δυστύχηµα σε µια οικοδοµή είτε σε ένα αυτοκινη-
τιστικό να χαθεί και ενδεχοµένως να έχουν παιδιά. 

Έβαλε, λοιπόν, το 55ο έτος της ηλικίας ο προηγούµενος, ο προ
δεκαπέντε ηµερών νόµος, για να αποκτούν δικαίωµα συνταξιο-
δότησης αυτές οι δυστυχείς γυναίκες. Είµαι υποχρεωµένος,
έστω και αν σήµερα δεν είναι το αντικείµενό µας, εφόσον µου δί-
νεται η δυνατότητα να τονισθεί στη Βουλή, να αναφερθεί, να εκ-
φράσω τη δικαιολογηµένη αγανάκτηση η οποία µε διακατέχει,
να ενώσω τη φωνή µου µε πολλούς και εκτός της Αιθούσης που
αναδεικνύουν αυτήν την αδικία και να ζητήσω έστω και την έσχα-
τη στιγµή, έστω και αν κανείς εκ των αρµοδίων Υπουργών δεν
βρίσκεται τώρα εδώ –συγχωρήστε µε, κύριε Πετρόπουλε, νόµιζα
ότι δεν ήταν κανείς- να ζητήσω τουλάχιστον αυτή η αδικία να
αποκατασταθεί, κύριε Υπουργέ. Εννοώ για τη συνταξιοδότηση
χηρείας όχι µετά τα πενήντα πέντε έτη της ηλικίας να πάει στην
ηλικία εκείνη που συµβαίνει το δυστυχές γεγονός της απώλειας
του συζύγου, έστω και αν δεν συµπληρώνει το 55ο έτος, εφόσον
δεν έχει άλλους πόρους. 

Θα προχωρήσω, λοιπόν, µετά από αυτό. Θα πω πρώτα απ’ όλα
για κάποιες τροπολογίες οι οποίες υπάρχουν µέσα στο νοµοσχέ-
διο, ξεκινώντας από µια τροπολογία η οποία αναστέλλει κάθε µι-
σθολογική ωρίµανση και µισθολογική προαγωγή στα ειδικά
µισθολόγια. Φαίνεται να εντάσσεται σε ένα ευρύτερο πλαίσιο πε-
ρικοπών, περιστολής, υφεσιακό. 

Άκουσα, όµως, µια άποψη το πρωί, ότι για µια ειδικότερη κα-
τηγορία των ειδικών µισθολογίων, στους ενστόλους, θα υπάρξει
αποκατάσταση στο νοµοσχέδιο αυτό τις επόµενες ώρες. Εάν
υπάρξει αποκατάσταση, δηλαδή εξαιρεθούν της απαγόρευσης
των ωριµάνσεων, νοµίζω ότι θα πρέπει συνολικά οι κατηγορίες
των ειδικών µισθολογίων να περιληφθούν στην εξαίρεση, µέσα
στο πλαίσιο βέβαια της δηµοσιονοµικής δυνατότητας. 

Άκουσα την άποψη από τους ΑΝΕΛ ότι όχι, τι είναι αυτά που
λέω ή τι είναι αυτά που θα υποστηρίξω, διότι το Υπουργείο Άµυ-
νας αποφασίζει ότι δεν θα υπάρξει περικοπή σε αυτούς. Μακάρι.
Αναφέρθηκα στην απόφαση του Συµβουλίου Επικρατείας, η
οποία για προηγούµενα έτη είπε ότι δεν ήταν νόµιµες οι περικο-
πές οι οποίες έγιναν. Συνεπώς και µε βάση αυτή την απόφαση,
πρέπει να δούµε το θέµα αυτών των λεγόµενων «ωριµάνσεων»,
αν υπάρξει µια εξαίρεση, να αντιµετωπιστεί και για τα υπόλοιπα
µισθολόγια.

Θα µου επιτρέψετε να κάνω έναν σχολιασµό στον τρόπο νο-
µοθέτησης. Σε µια άλλη τροπολογία, η οποία ήρθε στα χέρια µου
νωρίτερα, διάβασα ότι επαναφέρετε ένα διάταγµα του 1987 σχε-
τικά µε τις χρήσεις γης και ότι καταργούνται οι διατάξεις νεότε-
ρου νόµου του 2014, που ρύθµιζαν το θέµα αυτό, ούτως ώστε
να δοθεί ο χρόνος να µελετηθούν και να εκδοθούν καινούργιες. 

Θέλω να πω, λοιπόν, το εξής πολύ απλό. Λέει η διάταξη: «Κα-
ταργούνται τα άρθρα του νόµου 4269/2014 και θα εφαρµόζονται
οι διατάξεις του διατάγµατος του 1987 «περί χρήσεων γης»». Ξέ-
ρετε τι συµβαίνει εδώ; Το λέω µε µια επιµονή πολλές φορές.
Εφόσον έχουν καταργηθεί οι διατάξεις του 1987 µε ρητή διάταξη
νόµου, δεν µπορούν να επανέρχονται σε ισχύ µε παραποµπή. Θα
τεθεί θέµα στις πολεοδοµικές ρυθµίσεις. Έχουµε που έχουµε µια
ύφεση, έχουµε µια έλλειψη επενδύσεων στον οικοδοµικό τοµέα
και στις κατασκευές. Ποιο θέµα, λοιπόν, θα τεθεί; Δεν θα υπάρχει
νόµος που να καθορίζει χρήσεις γης. 

Γιατί το λέω αυτό; Καταργήθηκαν µε τον νόµο του 2014. Λέει

σήµερα η προτεινόµενη τροπολογία ότι θα εφαρµόζονται οι δια-
τάξεις του προεδρικού διατάγµατος του 1987. Δεν κρίνω την
ρύθµιση αν είναι σωστή ή δεν είναι. Λέω όµως ότι αν θέλετε να
έχετε χρήσεις γης και να µην το βρείτε µπροστά σας, πρέπει να
δηµοσιεύσετε εκ νέου στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως εκείνες
τις διατάξεις που έχουν καταργηθεί και επαναφέρονται για να
έχουν ισχύ.

Επί του νόµου, λοιπόν, τώρα. Τι µας λέει ο νόµος; Ο νόµος,
λοιπόν, αν προσπαθήσουµε να τον κωδικοποιήσουµε µάς λέει ότι
συνιστά καινούργιες δηµόσιες υπηρεσίες, συνιστά την Ανεξάρ-
τητη Αρχή Δηµοσίων Εσόδων, συνιστά µια άλλη Ανεξάρτητη
Αρχή Δηµοσίων Λιµένων, συνιστά παράλληλα και Δηµόσια Αρχή
Λιµένων. Αυτό δεν το κατάλαβα, γιατί δύο επικαλυπτόµενες µε-
ταξύ τους υπηρεσίες. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Δεν είναι δύο. Θα σας πω εγώ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ – ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΡΑΣ: Αφήστε να έχω την

άποψή µου, κύριε Φάµελλε. Θέλετε να το συνεχίσω; Θέλετε να
σας πω;

Βλέπω, λοιπόν, ότι η µια, η ρυθµιστική αρχή λιµένων, θα έχει
και µια κυρωτική ευθύνη, ούτως ώστε να επεµβαίνει σε εκείνες
τις συµβάσεις που έχει υπογράψει το ελληνικό κράτος και η
άλλη, η αρχή λιµένος, θα ελέγχει πάλι τις ίδιες συµβάσεις, αφού
λέµε ότι τα λιµάνια θα ιδιωτικοποιηθούν. Θα έχουµε, λοιπόν, από
τη µία τη µια αρχή και από την άλλη τη ρυθµιστική. Τι θα προ-
σθέσουν αυτές δεν το γνωρίζω.

Επίσης, δεν γνωρίζω τι θα προσθέσει και µια νέα Ειδική Γραµ-
µατεία Ψηφιακής Πολιτικής. Έχουν ξοδευτεί, έχουν πεταχτεί
χρήµατα της Ευρωπαϊκής Ένωσης για την ψηφιακή σύγκλιση,
έχουν δηµιουργηθεί υπηρεσίες, έχουν δοθεί δεκάδες, αν όχι εκα-
τοντάδες εκατοµµύρια από το προηγούµενο πρόγραµµα ΕΣΠΑ
για τη ψηφιακή σύγκλιση. Απέτυχε αυτή η πολιτική; Αν απέτυχε,
περιµένω να ακούσω ποιοι είναι οι υπεύθυνοι, περιµένω να
ακούσω τις ποινικές διώξεις, για να µπορεί να αποκατασταθεί η
ζηµία του δηµοσίου. Ούτε αυτό τίθεται καθόλου µέσα. 

Θα πούµε, όµως και λίγα για τα φορολογικά. Προ δεκαπέντε
ηµερών πήγαµε, συζητήσαµε. Αυξήθηκαν οι άµεσοι φόροι, ο
φόρος εισοδήµατος πάει από το 26% στο 29% στις µικροµε-
σαίες. Ας µην δώσω πολλά παραδείγµατα, είναι γνωστά στην Αί-
θουσα. Σήµερα έρχεται µια φοροεπιδροµή εµµέσων φόρων, η
οποία προσπαθεί να καλύψει, υποτίθεται, ελλείµατα. Και ρωτώ,
λοιπόν: οι έµµεσοι αυτοί φόροι πού καταλήγουν; Καταλήγουν
στους πλούσιους; Μα, οι πλούσιοι και αν έχει µια διαφορά ο έµ-
µεσος φόρος, θα τον καλύψουν.

Καταλήγουν στα µεσαία εισοδήµατα; Ναι τα επηρεάζουν.
Όµως, ιδιαίτερα επηρεάζουν τα εισοδήµατα των µικροµεσαίων,
των ανέργων, εκείνων που ζουν υπό το όριο διαβιώσεως. 

Και τι τους λέµε, λοιπόν; Περικόψτε κι άλλα για να έχουµε οι-
κονοµίες. Περικόψτε κι άλλα για να καλύψουµε ελλείµµατα. 

Τι θα συµβεί, λοιπόν; Ως υφεσιακά µέτρα θα έχουµε πλέον πε-
ραιτέρω οικονοµική επιδείνωση. Γιατί; Διότι δεν θα υπάρχει πια
καµµία κατανάλωση. Θα εκµηδενιστεί η κατανάλωση µέσα στη
χώρα. Και τι θα ζητάµε; Θα ζητάµε δάνεια για ανακύκλωση των
δανείων, αφού υποτίθεται ότι θα κλείσει η αξιολόγηση µεθαύριο.
Θα µας δώσουν κάποια χρήµατα, τα οποία δεν θα πάνε µέσα
στην οικονοµία, αλλά θα καλύψουν χρέη -δεν θυµάµαι το νού-
µερο- ή 7 ή 8 δισεκατοµµυρίων. Θα αναχρηµατοδοτήσουν το
χρέος και θα είµαστε µια χαρά. 

Μιλήσαµε για ανάπτυξη. Άκουσα πολλές φορές ότι µετά απ’
αυτόν τον νόµο που συζητάµε σήµερα, θα έρθει αναπτυξιακός
νόµος για να µπορέσει η οικονοµία να αναπτυχθεί, να απογει-
ωθεί. Δεν θέλω να είµαι τόσο υπερβολικός στις εκφράσεις µου.
Θα ρωτήσω κάτι: Εξασφαλίζει το κράτος πόρους ώστε να συµ-
µετάσχει, να χρηµατοδοτήσει, να επιδοτήσει έναν καινούργιο
αναπτυξιακό νόµο; Μην µου πείτε για το ΕΣΠΑ. Μην µε προλά-
βετε και µου πείτε για το ΕΣΠΑ. Γνωρίζουµε για το ΕΣΠΑ, γνωρί-
ζουµε την κακοδαιµονία του, γνωρίζουµε τις δυσκολίες και
γνωρίζουµε πώς διοχετεύεται. Όµως, αν αναχθούµε και κάνουµε
έναν απολογισµό κι έναν έλεγχο του προηγούµενου διαστήµα-
τος, µέχρι το 2014 θα δούµε κατασπατάληση, θα δούµε ευθεία
διασπάθιση δηµοσίου χρήµατος. Πού πάµε; Είναι έντονος ο προ-
βληµατισµός και η αγωνία. Δεν ξέρουµε πού πάµε αυτήν την
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στιγµή, τουλάχιστον εµείς. 
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

Κύριε Παπαδόπουλε, εσείς το τοποθετήσατε στην άποψή σας,
αφήστε να έχω κι εγώ τη δική µου. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν είπα τίποτα. Με τη συνα-
γωνίστρια µιλάω.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ - ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΡΑΣ: Πάµε, λοιπόν, στη διαχεί-
ριση του δηµόσιου χρέους. Είπα προηγουµένως ότι όλα αυτά
στο νοµοσχέδιο συµβάλουν στην αύξηση του κρατισµού. 

Διαβάζω, λοιπόν: «Κυβερνητικό συµβούλιο διαχείρισης ιδιωτι-
κού χρέους». Πολύ ωραία, κάνουµε υπηρεσίες τώρα όχι µόνο για
το δηµόσιο χρέος, αλλά και για το ιδιωτικό. Κάνουµε ένα κυβερ-
νητικό συµβούλιο, αλλά κάνουµε και µια ειδική γραµµατεία δια-
χείρισης του ιδιωτικού χρέους µε διευθύνσεις, τµήµατα. Θα
προσλάβουµε προσωπικό, θα µετατάξουµε, θα αποσπάσουµε,
θα δηµιουργήσουµε πολύ ωραίες νέες υπηρεσίες, τοµεακές, µά-
λιστα, διαβάζω. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, θα µου επιτρέψετε να χρησιµοποιήσω και τη
δευτερολογία µου. 

Ερωτώ, λοιπόν: Τι θα γίνει µε τη διαχείριση του ιδιωτικού χρέ-
ους; Ποιες λύσεις θα δοθούν στα κόκκινα δάνεια; Θα πω µετά τι
προβλέπει για τα ενήµερα δάνεια. Θα δοθεί η λύση των 140.000
αντικειµενικής αξίας για τα νοικοκυριά; Θα πούµε, λοιπόν, ότι για
δύο χρόνια τους δίνουµε µια προσωρινή αναστολή από τους
πλειστηριασµούς και λύσαµε κάποιο πρόβληµα; 

Όχι κύριοι! Θα πρέπει να δοθεί µια οριστική λύση µέχρι ενός
ποσού αντικειµενικής αξίας πρώτης κατοικίας για οικογένειες οι
οποίες δεν µπορούν να αντιµετωπίσουν τη ρύθµιση αυτή, γιατί
διαφορετικά θα έχουµε το εξής φαινόµενο: Θα ανασταλεί λιγάκι.
Δεν θα πληρώσουµε. Θα φορτωθούν χρέος, διότι στη διετία η
οποία θα διαρρεύσει µε την αναστολή των πλειστηριασµών, οι
τράπεζες δεν θα σταµατήσουν να εκτοκίζουν, οι τράπεζες δεν
θα σταµατήσουν να επιβάλουν ρήτρες υπερηµερίας. Κι αν µετα-
βιβαστούν, µεν, θα είναι αυξηµένα µετά από κάποια περίοδο,
οπότε το ποσό θα έχει διογκωθεί ή αν δεν µεταβιβαστούν, στην
λήξη της περιόδου -λέει ο νόµος ότι δεν θα µεταβιβαστούν προ-
σωρινώς- ένα χρέος καθυστερούµενο ύψους 50.000, 100.000 θα
είναι 80.000, θα είναι 120.000 και δεν θα αντιµετωπίζεται. 

Δώστε µια λύση αν θέλετε. Οι τράπεζες πήραν τα χρήµατα. Το
έχω ξαναπεί. Οι τράπεζες πήραν τρεις επανακεφαλαιοποιήσεις.
Και όταν οι τράπεζες πήραν τις επανακεφαλαιοποιήσεις, συνυ-
πολογίζοντο και τα κόκκινα δάνεια. Τότε θα µπορούσε να έχει
λυθεί το θέµα, διότι συνυπολογίζονται µέσα στις επισφάλειες και
γι’ αυτό έγιναν οι ανακεφαλαιοποιήσεις. 

Πάµε στα ενήµερα δάνεια. Εκεί, στα ενήµερα δάνεια θα είναι
το µεγάλο πάρτι. Για ποιον λόγο; Διότι για τους δανειολήπτες
εκείνους -και είναι κυρίως µικροεπιχειρηµατιών αυτά- οι οποίοι
είναι ενήµεροι και µε κάποιες θυσίες κατάφεραν να µην έχουν
κινδύνους, θα δηµιουργηθούν κίνδυνοι. Διότι θα φύγει από έναν
φυσικό φορέα, την τράπεζα, και θα πάει σε ένα fund. Το fund τι
θέλει; Θέλει άµεσα κέρδη. Ο νόµος αυτός για τα δάνεια, είτε ενή-
µερα είτε όχι, έχει ατέλειες. Δεν έχει αφαίρεση των ήδη γενοµέ-
νων καταβολών, δεν έχει ποσοστό επί της τιµής πωλήσεως του
ληξιπροθέσµου. 

Θα µου επιτρέψετε να πω ότι είναι ένα σηµαντικό σηµείο αυτό.
Διότι, αν έχουµε στο παράδειγµα ένα ληξιπρόθεσµο δάνειο των
100.000 ευρώ και πουληθεί 20.000 ευρώ σε ένα fund που θα το
αγοράσει, δεν θα πρέπει να έχουµε ένα ποσοστό το οποίο θα επι-
τρέψουµε στο fund να έχει κέρδος για να µπορεί και ο δανειολή-
πτης να σταθµίσει την κατάστασή του και να µπορεί, ει δυνατόν,
να ανταποκριθεί στις υποχρεώσεις του; 

Γιατί δεν το κάνουµε αυτό; Είναι πρόταση, αν θέλετε. Να επι-
βληθεί ποσοστό κέρδους στις εταιρείες διαχείρισης και ιδιαίτερα
στις εταιρείες απόκτησης των δανείων. Όσο δεν γίνεται αυτό -
πρέπει να θυµίσω και κάτι άλλο- κινδυνεύουµε µε αναγκαστική
κατάσχεση. 

Και θα προχωρήσω κι ένα βήµα ακόµα. Ο νόµος αυτός έχει
ένα κενό και λέει ότι αναστέλλεται η εκποίηση, δια πλειστηρια-
σµού, των ενυποθήκων δανείων, δηλαδή εκείνων που έχουν ή

προσηµείωση ή η υποθήκη έχει δοθεί ήδη προ της ισχύος του
νόµου. Ας πούµε ότι εγώ χρωστάω µία πιστωτική κάρτα από κα-
ταναλωτικό δάνειο, έχω µία οφειλή. Δεν έχω υποθήκη, δεν έχει
προσηµείωση. Έρχεται, λοιπόν, τώρα µετά τον νόµο, µου εγγρά-
φει µία προσηµείωση αν «κοκκινίσω» από µια αδυναµία και θα
µπορεί να µου βγάλει ένα ακίνητο στον πλειστηριασµό -και το
σπίτι µου ακόµα, αν θέλετε- εφόσον δεν καλύπτεται από τον νόµο
γιατί δεν είχα τη δέσµευση µέχρι την ηµεροµηνία ψηφίσεώς του. 

Και τότε πρέπει να θυµίσω ποιο είναι το ποσοστό του χρέους
από πιστωτικές καταναλωτικές κάρτες. Αυτό περιµένω να το
ακούσω και από την Κυβέρνηση, για να δούµε πώς θα το ρυθµί-
σει. Διότι, ένα µεγάλο κοµµάτι του ελληνικού λαού µετά το 2009,
2010, όταν άρχισε να αυξάνεται η ανεργία, έζησε µε δανεικά από
κάρτες. Αυτά είναι πραγµατικά γεγονότα τα οποία πρέπει να τα
δούµε. Δεν έζησαν οι άνεργοι από τα 250 ευρώ του επιδόµατος.
Χρεώθηκαν στην αρχή, πιστεύοντας ότι θα υπήρχε η δυνατότητα
η οικονοµία να ανακάµψει. Ανακάλυψαν πολύ αργότερα ότι η οι-
κονοµία δεν διασώζεται και θα συνεχίζονταν η δυστυχής τους
µοίρα για ένα µεγάλο διάστηµα. 

Θα ήθελα να κάνω µία παρατήρηση: Ειπώθηκαν πάρα πολλά
γι’ αυτή τη γνωστή εταιρεία συµµετοχών, την εταιρεία που θα
αποκτήσει την περιουσία του δηµοσίου. Αναφέρθηκα το πρωί και
είπα γιατί κατά την άποψή µου είναι αντισυνταγµατική. Δεν µου
έχει δοθεί η απάντηση ακόµα σε δύο κρίσιµα ζητήµατα τα οποία
έθεσα. Πρώτον, αν περιλαµβάνει και τη δηµόσια περιουσία που
είναι αναγκαία για λειτουργικές ανάγκες ή αν αυτή εξαιρείται. 

Και επιπλέον -ο κ. Φάµελλος το έχει παρατηρήσει και περιµένω
τις θέσεις του- έθεσα ένα ερώτηµα: Στην περίπτωση εκείνη που
δεν επαρκούν τα διαθέσιµα περιουσιακά στοιχεία του δηµοσίου,
εκείνα που θα είναι µέσα στον κατάλογο στον οποίο θα µπορεί
να επεµβαίνει η εταιρεία αυτή, θα έχει απαίτηση η διοίκηση της,
-µιλάω για το εποπτικό συµβούλιο, µιλώ για το διοικητικό συµ-
βούλιο,- δεν έχουν απαντηθεί αυτά τα προβλήµατα, διαφεύγουν
της αντιµετώπισης, είπαν συνάδελφοι ακόµα ότι θα είναι οι Κο-
µισάριοι της Ευρωπαϊκής Ένωσης που θα διοικούν και - θα έχουν
τη δυνατότητα να αξιώνουν, να προστίθενται και επιπλέον περι-
ουσιακά στοιχεία του δηµοσίου για να µπορεί να πληρωθεί το
χρέος; 

Είπα το πρωί -και τελειώνω, κυρία Πρόεδρε- ότι πρέπει να ανα-
ζητηθεί άλλος τρόπος αποπληρωµής - διαχειρίσεως του χρέους
και όχι µε τη διάθεση του συνόλου -όπως πάµε- της ελληνικής
περιουσίας. Διότι θυµίζω πάλι και το άρθρο 106 του Συντάγµα-
τος, το οποίο λέει ότι η αξιοποίηση του εθνικού πλούτου γίνεται
για να προστατεύονται οι ελευθερίες των Ελλήνων, να προστα-
τεύεται η ευηµερία των Ελλήνων και να έχει συνέχεια και υπό-
σταση και το έθνος και η χώρα.          

Εάν στερηθεί η χώρα την περιουσία της, τίθεται υπό οµηρία.
Και φοβούµαι -και δεν θέλω να γίνω µάντης κακών- ότι οι εξελί-
ξεις στο µέλλον θα είναι πολύ δύσκολες, όση αισιοδοξία και να
θέλω να συγκρατήσω. Μιλώ, διαβάζοντας το κείµενο αυτό, το
οποίο -επιτρέψτε µου να πω και να περηφανευτώ- διάβασα.

Κατόπιν αυτού, µε τις σκέψεις µας αυτές, δηλώνουµε ότι δεν
µπορούµε να ψηφίσουµε το νοµοσχέδιο αυτό και κατά τις κατ’
ιδίαν διατάξεις του.

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ένωσης Κεντρώων)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον
λόγο έχει ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Τσακαλώτος για κάποια
νοµοτεχνική βελτίωση και µετά στον κ. Πετρόπουλο για δύο
λεπτά, καθώς θέλει κάτι να προσθέσει.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Αγα-

πητοί συνάδελφοι και συναδέλφισσες, καταθέτω νοµοτεχνικές
βελτιώσεις µε τις οποίες διορθώνονται γραµµατικά και συντα-
κτικά σφάλµατα και γίνονται κάποιες αναγκαίες επουσιώδεις δι-
ευκρινίσεις, βελτιώσεις. 

Αφορούν διατάξεις για την Ανεξάρτητη Αρχή Εσόδων, για τα
φορολογικά ζητήµατα όπου κυρίως γίνονται ορισµένες αλλαγές
στις ηµεροµηνίες. Στο Παράρτηµα Γ’ των ακινήτων ΤΑΙΠΕΔ προ-
σθέτουµε στοιχεία ταυτότητας ακινήτου. Για την κύρωση συµβά-
σεων για αεροδρόµια γίνονται διορθώσεις και αποσαφηνίζονται
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κάποια ζητήµατα.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Ευκλείδης Τσα-

καλώτος καταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες νοµο-
τεχνικές βελτιώσεις, οι οποίες έχουν ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον
λόγο έχει ο κ. Πετρόπουλος.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Για να µην
γίνεται συζήτηση πάλι για τις χήρες -φαίνεται ότι πολλοί αρέ-
σκονται να επανέρχονται σε ένα θέµα το οποίο έχουµε ξεκαθα-
ρίσει- καµµία σύνταξη χηρείας που καταβάλλεται, δεν καταρ-
γείται. Το έχουµε πει, το ξαναλέµε.

Εκείνο που αλλάζει είναι η δυνατότητα -που διευρύνεται- για
ασφάλιση όλων των Ελλήνων πολιτών, ώστε να µην δικαιολογεί-
ται µια παράταση µιας κατάστασης που δεν έχει καµµία σχέση
µε τη νέα πραγµατικότητα στο σύστηµα κοινωνικής ασφάλισης. 

Θα εξακολουθούν να παίρνουν σύνταξη χηρείας όσοι άντρες
ή γυναίκες χήροι έχουν ανήλικα παιδιά και µέχρι να συµπληρώ-
σουν το 24ο έτος της ηλικίας τους, εάν σπουδάζουν. Και σε πε-
ρίπτωση που συµβεί η χηρεία µετά τα 55 χρόνια, επίσης θα παίρ-
νουν σύνταξη χηρείας. Διαφορετικά, εάν συµβεί νωρίτερα από
τα 55, θα την παίρνουν για τρία χρόνια πριν τα 55 και στα 67
πλήρη.

Συνεπώς, δεν πρόκειται για κάτι που δεν έχετε ξανακούσει.
Δεν ξέρω γιατί το επαναλαµβάνετε. Δεν καταργήθηκε καµµία
σύνταξη χηρείας. Καµµία απολύτως! Εποµένως, δεν υπάρχει κα-
νένα τέτοιο θέµα.

Και πρέπει να σας πω κάτι που είπα στην οµιλία µου στην Ολο-
µέλεια. Είπα, λοιπόν, ότι στο mail Χαρδούβελη υπήρχε η δέ-
σµευση -δεν ήταν καν προς συζήτηση- πως η σύνταξη χηρείας
θα καταβάλλεται µόνο για τρία χρόνια για όσους είναι πριν τα 55.
Συνεπώς, µην δηµιουργούµε τώρα εντυπώσεις που δεν έχουν
καµµία σχέση µε το αποτέλεσµα που φέραµε για την κοινωνική
ασφάλιση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον λό-
γο έχει ο κ. Βαρβιτσιώτης.

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
έρχεται κάποια στιγµή στην οποία πέρα από την πολιτική αντιπα-
ράθεση ο καθένας αναλαµβάνει ατοµικές ευθύνες για τον τρόπο
µε τον οποίο θέλει να κοιτάζει τους γύρω του, τους ψηφοφόρους
του, τον εαυτό του στον καθρέπτη, να κοιτάζει τα παιδιά του, τα
εγγόνια του, τα αγέννητα δισέγγονά του, εάν και όποτε έρθουν,
αναλαµβάνει ατοµικές και πολιτικές ευθύνες για τις αποφάσεις
που παίρνει.

Ξέρετε, σε όλες αυτές τις δύσκολες ψηφοφορίες που τα τε-
λευταία έξι χρόνια περάσαµε σε αυτό το Κοινοβούλιο, είναι η
πρώτη φορά που γίνεται κάτι τόσο κορυφαίο, εκχωρείται ένα
τόσο µεγάλο κοµµάτι της δηµόσιας περιουσίας και της εθνικής
κυριαρχίας και δεν υπάρχει ούτε ένας δισταγµός, ούτε µία προ-
βλεπόµενη αποχώρηση από την κυβερνητική πλειοψηφία. Είναι
η πρώτη φορά που περνάµε -και θα περάσετε µε τη δική σας
ψήφο- µία τόσο µεγάλη δραµατική αλλαγή για την κατάσταση
της χώρας χωρίς να έχετε δεύτερες σκέψεις. 

Κανένας δεν µπορεί να µε κατηγορήσει ότι είµαι ενάντια στις
ιδιωτικοποιήσεις. Να σας πω ότι οι δύο από τις βασικότερες ιδιω-
τικοποιήσεις που θα ολοκληρώσετε αυτήν τη χρόνια, ο ΟΛΠ και
ο ΟΛΘ, είναι ιδιωτικοποιήσεις που σχεδίασα και οργάνωσα όσο
βρισκόµασταν στην κυβέρνηση. Όµως, αυτό το ταµείο υποθή-
κευσης της δηµόσιας περιουσίας είναι αδύνατο να το συλλάβει
ο νους. Και είναι αδύνατο να το συλλάβει ο νους ότι εσείς το ψη-
φίζετε χωρίς να έχετε κανέναν ενδοιασµό. 

Αν ήταν τόσο καλό, γιατί όλες οι προηγούµενες κυβερνήσεις
δεν το ψήφισαν; Δύο ήταν οι απαιτήσεις των δανειστών από την
αρχή: Ο «κόφτης» στις δηµόσιες δαπάνες, να χάσει η χώρα, δη-
λαδή, τη δυνατότητα δηµοσιονοµικής πολιτικής και να εκχωρήσει
στον διεθνή έλεγχο όλη τη δηµόσια περιουσία στο διηνεκές. 

Γιατί, λοιπόν, δεν το δέχθηκαν όλοι οι προσκυνηµένοι, οι προ-
δότες, οι πουληµένοι, αυτοί που κάθονται στα τέσσερα, οι γερ-
µανοτσολιάδες, οι Τσολάκογλου, ο Παπανδρέου, ο Παπαδήµας,
ο Σαµαράς, αν ήταν τόσο καλό; Και ήρθαν τώρα ο Αλέξης Τσί-
πρας, ο Πάνος Καµµένος και χαρήκαν και βρήκαν τη µαγική
λύση. 

Ξέρετε πόσα ψέµατα έχετε πει εσείς οι ίδιοι -σας άκουγα
τόσες ώρες εδώ- γι’ αυτό το ταµείο; Μας λέτε ότι δεν αλλάζει το
ΤΑΙΠΕΔ, ότι αλλάζετε το ΤΑΙΠΕΔ, ότι καταργείτε το ΤΑΙΠΕΔ, ότι

τελείωσε το ΤΑΙΠΕΔ. Δεν έχετε διαβάσει τι γράφει µέσα ο νόµος,
ότι το ΤΑΙΠΕΔ εισφέρεται και διατηρείται ο αρχικός του νόµος,
ο ν.3986, -άρθρο 188, παράγραφος 6- και τα έσοδά του πηγαί-
νουν χωρίς να αλλάξετε ούτε µία διάταξη του ιδρυτικού νόµου
του ΤΑΙΠΕΔ;

ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Χωρίς τα ακίνητα.
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Δεν αλλάζετε τίποτα στο ΤΑΙ-

ΠΕΔ. Έτσι το παίρνετε, για να τα ξεκαθαρίσουµε. Μην πουλάτε
σανό στους ιθαγενείς. Έχετε βάλει 24% ΦΠΑ στο σανό. Μην το
πουλάτε, όµως. 

Δεύτερον, µας λέτε ότι θα παίρνετε το 50% του ταµείου και θα
το κάνετε ό,τι θέλετε, θα κάνετε παραγωγικές επενδύσεις στη
χώρα. Ψεύδος! Στο άρθρο 199, παράγραφος 1β’ και στο άρθρο
200, παράγραφος 3β’ περιγράφεται πολύ απλά ότι το 50% πάει
στο χρέος και το άλλο 50% πάει στα ίδια τα περιουσιακά στοιχεία
που περιέρχονται στην κυριότητα του ταµείου.

Τρίτον, µας λέτε ότι θα ελέγχετε το ταµείο. Σας τα έχουν πει
όλοι. Δεν το ελέγχετε το ταµείο. Δεν µπορεί να ληφθεί καµµία
απόφαση του ταµείου χωρίς να συµµετέχει ή να εγκρίνει εκπρό-
σωπος των δανειστών. Τελεία και παύλα.

Τέταρτον, µας λέτε ότι δεν ξεπουλάει το ταµείο. Το άρθρο 201
το διαβάσατε; Τι λέει; «Μέθοδοι και διαδικασία αξιοποίησης.
Προκειµένου να προβούν σε ιδιωτικοποίηση περιουσιακών τους
στοιχείων, η εταιρεία και οι άµεσες θυγατρικές της δύνανται να
προβαίνουν ενδεικτικά στην πώλησή τους, στη µεταβίβαση οποι-
ονδήποτε εµπράγµατων, ενοχικών ή άλλων δικαιωµάτων επί
αυτών». Το έχετε διαβάσει; Μην λέτε πράγµατα που δεν ισχύουν. 

Μας λέτε ότι αυτή είναι η λίστα των ακινήτων και των άλλων
περιουσιακών στοιχείων και ότι δεν θα υπάρχουν άλλα. Η ΔΕΗ
µπήκε - βγήκε, η ΕΥΔΑΠ και η ΕΥΑΘ µπήκε - βγήκε. Ουδέν ψευ-
δέστερο. Στο άρθρο 196, παράγραφος 6 λέτε ότι ο Υπουργός
Οικονοµικών µε µια µονοκονδυλιά, µε µια απόφασή του µπορεί
να µεταφέρει στην ΕΤΑΔ οποιοδήποτε ακίνητο του δηµοσίου.
Έχετε δει τη λίστα των ακινήτων της ΕΤΑΔ; Διότι δεν έχει κατα-
τεθεί. Τι ανήκει στην ΕΤΑΔ έχετε δει; Έχουν δει οι πολίτες της
Αττικής ότι όλες οι παραλίες από το Φάληρο ως το Σούνιο µετα-
βιβάζονται σε αυτήν την περιουσία, αυτούς για τους οποίους πη-
γαίνατε πριν από χρόνια και ανοίγατε τις παραλίες; Το έχουν δει;
Έχετε δει ότι περιέρχεται σε αυτό το ταµείο όλη ακίνητη περι-
ουσία του δηµοσίου; Πάρτε µία λίστα των ακινήτων της ΕΤΑΔ και
θα τρίβετε τα µάτια σας.

Και βέβαια, εδώ, ξέρετε, έρχονται ορισµένες στιγµές, όταν κά-
νετε αυτόν τον πολιτικό ακτιβισµό, που βρίσκεστε αντιµέτωποι
µε την πραγµατικότητα, όπως βρίσκεται αντιµέτωπος µε τις φω-
τογραφίες του -όχι µε τα λεγόµενα- ο Αρχηγός των Ανεξαρτήτων
Ελλήνων, ο κ. Πάνος Καµµένος, που πριν από µερικά χρόνια κυ-
κλοφορούσε µε το µπλουζάκι «Greece is not for sale» εδώ στο
Κοινοβούλιο. Το καταθέτω για τα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μιλτιάδης Βαρβιτσιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα φωτογραφία, η
οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και θα ήθελα να τον παρακαλέσω αύριο που θα µιλήσει, να κα-
ταθέσει το µπλουζάκι στα Πρακτικά, να το βάλουµε σε µια προ-
θήκη εδώ απ’ έξω, για θυµόµαστε µε τι ψέµατα και µε τι σανό
ταΐσατε τους Έλληνες τόσα χρόνια! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Και τα ξεπουλάτε όλα αυτά για µια καρέκλα, όπως ξεπουλάει

και τους µισθούς των στρατιωτικών και των στελεχών των Σωµά-
των Ασφαλείας, που σήµερα τους κόβετε την ωρίµανση. Και εν-
δεχοµένως από αυτά τα 183 εκατοµµύρια που τους κόβετε, κάτι
να τους δώσετε πίσω και να πείτε «ικανοποιούµε εν µέρει τις απο-
φάσεις του Συµβουλίου της Επικρατείας». 

Κυρία Πρόεδρε, πέραν του ότι έχετε κόψει από κάθε κατηγο-
ρία ανθρώπων µε τους είκοσι επτά νέους φόρους που επιβάλ-
λετε, εγώ θέλω να σας απονείµω και ένα Νόµπελ εφευρετι-
κότητας νέων φόρων. 

Το πιο χαρακτηριστικό παράδειγµα -και κλείνω µε αυτό- είναι
ο φόρος στον καφέ. Στον καβουρδισµένο καφέ βάζουµε 3 ευρώ
φόρο, στον µη καβουρδισµένο 2 ευρώ φόρο, στον στιγµιαίο 4
ευρώ φόρο και στα παρασκευάσµατα 4 ευρώ φόρο. 
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Με τέτοια εφευρετικότητα, κύριε Τσακαλώτο, πραγµατικά σας
αξίζει ένα Νόµπελ εφευρετικότητας καινούργιων φόρων!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σκεφτείτε πολύ καλά, πριν ψη-
φίσετε αύριο, τι θα ψηφίσετε γι’ αυτό το ταµείο, γιατί πραγµατικά
τέτοιας µορφής υποθήκευση της δηµόσιας περιουσίας δεν έχει
διανοηθεί κανένας Έλλην πολιτικός να φέρει στο Κοινοβούλιο.
Και εσείς ελαφρά τη καρδία έρχεστε εδώ και το υποστηρίζετε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ο κ. Αν-

τωνίου από τον ΣΥΡΙΖΑ έχει τον λόγο.
Τον λόγο θα λάβει µετά ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του

ΣΥΡΙΖΑ, ο κ. Φάµελλος. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΝΤΩΝΙΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρισκόµαστε στο οριστικό

τέλος των µνηµονιακών και δηµοσιονοµικών µέτρων που θα πρέ-
πει να πάρουµε προκειµένου να πετύχουµε τους στόχους για
τους οποίους δεσµεύτηκε η Ελλάδα µε την ψήφιση του ν.4336/
2015.

Για όσους από τους συναδέλφους της Αντιπολίτευσης έχουν
κοντή µνήµη, θυµίζω ότι ο σχετικός νόµος εγκρίθηκε στην Ολο-
µέλεια της Βουλής των Ελλήνων τον Αύγουστο του 2015 µε 222
ψήφους από τον ΣΥΡΙΖΑ, τους ΑΝΕΛ, τη Νέα Δηµοκρατία, το Πο-
τάµι και το ΠΑΣΟΚ.

Σχετικά µε τα µέτρα ύψους 5,6 δισεκατοµµυρίων και για να
έχουµε µια εικόνα των µεγεθών, θέλω να υπενθυµίσω ότι µόνο
για το 2014 η κυβέρνηση του κ. Σαµαρά έλαβε µέτρα ύψους 10
δισεκατοµµυρίων. Επίσης, είχε δεσµεύσει τη χώρα έως το 2018
µε µέτρα ύψους 20 δισεκατοµµύρια παραπάνω από την τρέ-
χουσα συµφωνία, που προβλέπει την υλοποίηση των µέτρων σε
βάθος τριετίας. 

Όµως, παρά τα µέτρα ύψους 10 δισεκατοµµυρίων που πή-
ρατε, τα οικονοµικά αποτελέσµατα που πετύχατε το 2014 ήταν
πενιχρά και υπολείπονταν στην επίτευξη των στόχων που είχατε
βάλει. 

Αντίθετα, η σηµερινή Κυβέρνηση ξεπέρασε τον στόχο για το
2015 κατά 1% του ΑΕΠ όσον αφορά στο πρωτογενές πλεόνασµα,
παρά την πιστωτική ασφυξία που µας είχαν επιβάλει οι δανει-
στές. 

Εκείνοι, λοιπόν, που πήραν δυσβάσταχτα µέτρα τα οποία θα
υπονόµευαν το µέλλον της χώρας, γνωρίζοντας πως δεν µπο-
ρούν να τα εφαρµόσουν, εκείνοι που κινδύνευσαν να τινάξουν
στον αέρα τις θυσίες του λαού εάν παρέµεναν στην κυβέρνηση
και πριν από λίγο καιρό µας έλεγαν ότι καθυστερούµε, σήµερα
µας κατηγορούν ότι ξεπουλάµε. Μεταφράζουν σκόπιµα ως «κα-
θυστέρηση» τη σκληρή και δύσκολη διαπραγµάτευση και τη ρητή
άρνηση αυτής της Κυβέρνησης να κάνει ότι και η προηγούµενη,
να προσυπογράφει, δηλαδή, κείµενα που είχαν συντάξει άλλοι
και τα είχαν στείλει µε mail.

Με την ολοκλήρωση της επικείµενης αξιολόγησης ανοίγει ο
δρόµος να προχωρήσουν κρίσιµα νοµοσχέδια, όπως είναι η εθε-
λούσια αποκάλυψη κεφαλαίων που δεν έχουν φορολογηθεί, το
λαθρεµπόριο καπνού και καυσίµων και οι ηλεκτρονικές πληρω-
µές. Επίσης, ανοίγει η συζήτηση για την ελάφρυνση του χρέους
µε συγκεκριµένο και δεσµευτικό χρονοδιάγραµµα. 

Επίσης, ανοίγει ο δρόµος για την επαναφορά της οικονοµίας
στον ενάρετο κύκλο της ανάπτυξης. Αυτό θα συµβεί, πρώτον, µε
την ενίσχυση της ρευστότητας στην οικονοµία, ως αποτέλεσµα
της επιστροφής του waver και της ένταξης της Ελλάδας στο πρό-
γραµµα ποσοτικής χαλάρωσης της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τρά-
πεζας. 

Δεύτερον, µε την εισροή πόρων 5,6 δισεκατοµµυρίων ευρώ για
την πληρωµή ληξιπρόθεσµων οφειλών του δηµοσίου προς ιδιώ-
τες και επιχειρήσεις.

Τρίτον, µε το πρόγραµµα δηµοσίων επενδύσεων ύψους 6,75
δισεκατοµµυρίων για το τρέχον έτος.

Τέταρτον, µε τον αναπτυξιακό νόµο, που ήδη βρίσκεται σε δια-
βούλευση και θα ψηφιστεί το αµέσως επόµενο διάστηµα.

Συνολικά οι πόροι που αναµένεται να εισρεύσουν στην οικο-
νοµία το 2016 εκτιµάται ότι µπορεί να φτάσουν στο ύψος από 9
έως 12 δισεκατοµµύρια ευρώ. Όλα αυτά, όχι µόνο εξισορροπούν
τη µεσοπρόθεσµη υφεσιακή επίδραση των µέτρων, αλλά επι-

πλέον δίνουν και τη βάσιµη πεποίθηση ότι η οικονοµία θα περά-
σει σε αναπτυξιακή κατεύθυνση από το δεύτερο εξάµηνο του
τρέχοντος έτους.

Θα αναφερθώ στα κύρια σηµεία αυτού του σχεδίου νόµου, ξε-
κινώντας από τα δύο που αφορούν άµεσα τα ελληνικά νοικοκυ-
ριά: το ΦΠΑ και τις λοιπές φορολογικές ρυθµίσεις και τα κόκκινα
δάνεια.

Η µία µονάδα αύξησης του ΦΠΑ από το 23% στο 24% ήταν αν-
τιπρόταση της Κυβέρνησης, για να µην εφαρµοστεί η απαίτηση
των θεσµών για οριζόντιες αυξήσεις στα τιµολόγια της ΔΕΗ και
του νερού από το 13% στο 23%, που θα έπλητταν υπέρµετρα τα
λαϊκά στρώµατα.

Η συνολική επιβάρυνση στα νοικοκυριά και ιδιαίτερα στο κα-
λάθι της λαϊκής οικογένειας, µε τα προϊόντα που περιλαµβάνον-
ται, είναι πολύ µικρότερη από εκείνη που θα υπήρχε αν δεχό-
µασταν την απαίτηση των θεσµών.

Όσον αφορά τα κόκκινα δάνεια, θέλω να πω πως προστατεύε-
ται η πρώτη κατοικία αντικειµενικής αξίας έως 140.000 ευρώ,
χωρίς εισοδηµατικά κριτήρια. Πρακτικά δηλαδή καλύπτεται το
93% των δανειοληπτών. Ο νέος νόµος διευκολύνει τις τράπεζες
να αναδιαρθρώσουν τα δάνεια των επιχειρήσεων, ώστε να µπο-
ρούν να συνεχίσουν τη λειτουργία τους. Επίσης, θα συνυπολο-
γίζονται στην αναδιάρθρωση και τα χρέη προς το δηµόσιο και τα
ασφαλιστικά ταµεία, ώστε να αντιµετωπίζεται συνολικά η βιωσι-
µότητα της κάθε µιας επιχείρησης.

Αποδεικνύεται, λοιπόν, πως οι καταγγελίες της Αντιπολίτευσης
και ιδιαίτερα της Νέας Δηµοκρατίας όλο το προηγούµενο διά-
στηµα δεν ήταν τίποτα περισσότερο από θορυβώδες επικοινω-
νιακό θέατρο, προκειµένου να διαµορφωθεί στην κοινωνία κλίµα
ανασφάλειας και κατατροµοκράτησης. Έχει ξεχάσει µάλλον πως
η δική της δέσµευση ήταν η πλήρης απελευθέρωση των πλειστη-
ριασµών και της πώλησης των κόκκινων δανείων.

Σχετικά µε το νέο ταµείο επενδύσεων και ιδιωτικοποιήσεων,
θα ήθελα να πω πως το νέο ταµείο δεν είναι ένα νέο ΤΑΙΠΕΔ. Τα
περιουσιακά στοιχεία του ταµείου είναι για αξιοποίηση και όχι
απαραίτητα για πώληση. Το ταµείο είναι ελληνικό και διοικείται
από την Ελλάδα. Τα έσοδα του ταµείου θα κατευθύνονται κατά
50% σε επενδύσεις και κατά 50% στην αποπληρωµή του χρέους.
Αυτή η κατανοµή είναι αποτέλεσµα διαπραγµάτευσης από τη
µεριά της Κυβέρνησης, σε αντίθεση µε την αρχική πρόθεση των
θεσµών. Τίποτα δεν υλοποιείται χωρίς την τελική προσυπογραφή
του Υπουργού Οικονοµικών και διασφαλίζεται ο κοινωνικός έλεγ-
χος και η διαφάνεια. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Αξιωµατική κυρίως Αντιπολί-
τευση επιχείρησε τις προηγούµενες µέρες να στήσει µια κακό-
γουστη παράσταση επικοινωνιακού χαρακτήρα και όχι ουσίας
σχετικά µε το υπό ψήφιση νοµοσχέδιο. Αυτοί που στήριξαν µέτρα
συνολικού ύψους άνω των 65 δισεκατοµµυρίων τα χρόνια που
συγκυβερνούσαν µε το ΠΑΣΟΚ, αυτοί που δηµιούργησαν τα
εκρηκτικά και δυσθεώρητα ελλείµµατα τα χρόνια που εναλλάσ-
σονταν στην κυβέρνηση, που χρέωσαν τη χώρα, γιατί µας έφε-
ραν στον αστερισµό των µνηµονίων, αυτοί που δεν ήθελαν να
τους πάρει τη δόξα η τρόικα στην υιοθέτηση σκληρών πολιτικών
λιτότητας και διάλυσης του κοινωνικού κράτους, βλέποντας ότι
άρχισε να διαφαίνεται φως στον ορίζοντα και είναι ορατές οι
προϋποθέσεις η χώρα µας να βγει από το σκοτεινό τούνελ που
µας οδήγησαν µε τις πολιτικές τους, φαίνεται να ανησυχούν. Τα
όνειρα και οι επιδιώξεις τους για τη µη επίτευξη συµφωνίας και
την µη επιτυχή ολοκλήρωση της αξιολόγησης παίρνουν οριστικά
τέλος. Μια νέα περίοδος, δύσκολη, αλλά ελπιδοφόρα ανοίγεται
για τον λαό µας µετά τις 24 Μαΐου. Με σκληρή δουλειά, υποµονή
και επιµονή αυτή η Κυβέρνηση βάζει σταδιακά τις βάσεις για µια
Ελλάδα της ανάπτυξης και της κοινωνικής δικαιοσύνης.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-
ριστούµε, κύριε συνάδελφε. 

Τον λόγο έχει ο κ. Φάµελλος, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
του ΣΥΡΙΖΑ, και µετά ακολουθούν δύο Βουλευτές, ο κ. Παππάς
και ο κ. Εµµανουηλίδης.

Κύριε Φάµελλε, έχετε τον λόγο.
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ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύρια Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ξεκινώντας την

τοποθέτησή µου, θα ήθελα να επισηµάνω κάποια θέµατα για την
κοινοβουλευτική διαδικασία. Νοµίζω ότι οφείλω να καταθέσω
αυτήν τη δήλωση, διαπιστώνοντας και ένα κλίµα το οποίο δεν νο-
µίζω ότι περιποιεί τιµή για το ελληνικό Κοινοβούλιο των τελευ-
ταίων ηµερών. 

Οφείλουµε να προστατεύσουµε την κοινοβουλευτική διαδικα-
σία. Για εµάς, για τον ΣΥΡΙΖΑ, η προσήλωσή µας στη δηµοκρα-
τική ταυτότητα µάς υποχρεώνει να το κάνουµε. Βέβαια, εµείς
έχουµε και ένα άλλο καθήκον, να προστατεύσουµε και να υπε-
ρασπιστούµε τη λαϊκή εντολή των εκλογών του 2015, που µας
υποχρεώνει να είµαστε σταθεροί και αποτελεσµατικοί όσον
αφορά όλα τα θέµατα, τη σωτηρία της χώρας, την πρόοδο, την
κοινωνική δικαιοσύνη, να µη χάσουµε το δρόµο, όσο και αν είναι
δύσβατο το µονοπάτι.

Όµως, αυτές τις µέρες µέσα στη Βουλή ζήσαµε µια συνειδητή
και στηµένη υποβάθµιση της κοινοβουλευτικής διαδικασίας, ένα
θέατρο κραυγών αλλά και έναν λόγο, που είναι έντονα υποτιµη-
τικός για το επίπεδο της χώρας µας, για τον πολιτισµό της Ελ-
λάδας και όχι µόνο από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση. 

Προφανώς, καταλαβαίνουµε ότι στόχος όλων αυτών των προ-
σπαθειών είναι να σταµατήσει η λαϊκή εντολή. Όµως, θέλουµε
να επισηµάνουµε ότι, αγαπητοί συνάδελφοι, δίνετε χώρο σε εµε-
τικές, αντιδηµοκρατικές, ακροδεξιές και φασιστικές φωνές και
λογικές. Εµείς έχουµε την ευθύνη, αλλά την έχετε και εσείς.
Εµείς την επισηµαίνουµε και παίρνουµε πρωτοβουλίες στην κα-
τεύθυνση αυτή. 

Όµως, ας περάσουµε στην ουσία του νοµοσχεδίου. Η σηµε-
ρινή συζήτηση στοχεύει στην ολοκλήρωση της συµφωνίας στο
Eurogroup της Τρίτης, στην ολοκλήρωση της αξιολόγησης, κάτι
που περιµένει όλη η Ελλάδα, αλλά και η Ευρώπη, στη χρηµατο-
δότηση της χώρας µας, αλλά και στη συµφωνία για το χρέος. 

Από αυτές τις πλευρές, καταλαβαίνετε ότι η σηµερινή συζή-
τηση έχει κορυφαία σηµασία για τη χώρα µας, η οποία στο τέλος
του 2014 ήταν τελευταία στην Ευρώπη και ήταν υποχρεωµένη -
διωγµένη από τα Eurogroup, αποτυχηµένη στους στόχους για το
πλεόνασµα και σε όλα τα µέτρα µεταρρυθµίσεων- να λάβει µέτρα
ύψους 20 δισεκατοµµυρίων ευρώ, που είχε ήδη µείωση 25% του
ΑΕΠ, ήδη 28% ανεργία και ήδη 33% φτώχεια. 

Η χώρα ήταν στο γκρεµό, δεν ήταν στο χείλος του γκρεµού,
ήταν ήδη στο γκρεµό και εµείς αναλάβαµε την ευθύνη που οι Έλ-
ληνες πολίτες επέλεξαν και µέσα από µια σκληρή και δύσκολη
µάχη και περίοδο φτάσαµε στο έκτακτο Eurogroup της 9ης Μαΐου,
όπου δεν είχαµε να διαχειριστούµε µόνο τη συµφωνία αλλά και
τους νέους εκβιασµούς που προέκυψαν τον Απρίλιο για τη νο-
µοθέτηση 3,6 δισεκατοµµυρίων ευρώ µέτρων αλλά και την προ-
διαγραφόµενη µη δέσµευση κάποιων ευρωπαϊκών χωρών για το
χρέος. 

Δεν ήταν ελληνικό το πρόβληµα. Δεν ήταν ένα πρόβληµα που
έπρεπε να λύσουµε, γιατί αφορούσε τη χώρα µας. Ήταν και είναι
ένα βαθιά δοµικό πρόβληµα της Ευρώπης, που δυστυχώς το σύ-
νολο της Αντιπολίτευσης της χώρας δεν το διαπιστώνει, δεν µπο-
ρεί να το δει. Δεν µπορεί να δει έξω από αυτήν τη µικροκοµµατική
ανάγνωση, µε µια στείρα επαρχιώτικη λογική. Σας επισηµαίνουµε
ακόµη µια φορά ότι όσο µένετε στη διαχείριση της καρέκλας, χά-
νετε τα επίδικα και της χώρας και της Ευρώπης. Και αυτό είναι
ζηµιά και για τη χώρα και για τους πολίτες και γι’ αυτό είµαστε
υποχρεωµένοι να σας το πούµε.

Όµως, εµείς καταλήξαµε σε αυτό το έκτακτο Eurogroup µε
πάρα πολύ θετικά αποτελέσµατα σε αναντιστοιχία, αν θέλετε, µε
τη δύναµη και τη θέση της Ελλάδας τον Δεκέµβριο του 2014.
Όµως, για να κάνουµε µια πραγµατική συζήτηση, θα  ήθελα να
πω ότι κατατέθηκε από τον Δεκέµβριο του 2014 ή από τις εκλο-
γές του 2015, τον Ιανουάριο µέχρι σήµερα, µια άλλη προοπτική,
µια άλλη επίλυση, µια άλλη στρατηγική ή µια άλλη πρόταση για
να λύσουµε διαφορετικά το πρόβληµα της χώρας; Γιατί πρέπει
να αφήσουµε τα κροκοδείλια δάκρυα περί καταστροφής και περί
προβλήµατος και αδυναµίας της χώρας. Υπάρχει κάτι διαφορε-
τικό που µπορούµε να κάνουµε; 

Εµείς έχουµε ακούσει άλλες δύο εναλλακτικές. Η µία είναι η

νεοφιλελεύθερη πρόταση. Την κατέθεσε ο κ. Μητσοτάκης στην
«WASHINGTON POST»: Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, ξεπούληµα
περιουσίας, απόλυση υπαλλήλων, επιπλέον λιτότητα, καµµία
εθνική κυριαρχία. Όχι απλά Μητσοτάκης, Άδωνις αλλά και Βέµ-
περ, Σόιµπλε, δηλαδή Grexit. Το πακέτο του Grexit ολοφάνερο
µέσα από τη µεγαλύτερη λιτότητα και µια χώρα απαξιωµένη.
Αυτή είναι η νεοφιλελεύθερη λογική. 

Υπάρχει και µια άλλη δονκιχωτική –αν θέλετε- αντίληψη, µε µια
ηθική φαντασίωση, αλλά χωρίς καµµία πρόταση κοινωνικής επι-
βίωσης. Η δραχµή, η ηθική, η καθαρή, αλλά πάλι δραχµή.

Εµείς µπορεί να µην είχαµε εµπειρία διοίκησης, να µην είχαµε
τον κρατικό µηχανισµό ή να µην τον έχουµε ακόµα -και ίσως να
µην µας ενδιαφέρει, γιατί δεν έχουµε τέτοιες προτεραιότητες-
αλλά πάντως η χώρα ήταν στο γκρεµό και εµείς κάναµε ό,τι κα-
λύτερο µπορούσε να γίνει και τώρα η χώρα σηκώνεται στα πόδια
της. Και δεν το λέµε εµείς αυτό, το λένε όλα τα νούµερα, το λένε
όλοι οι θεσµοί και θα το πουν τα αποτελέσµατα και στο Eu-
rogroup.

Όµως, είναι δυνατόν να τοποθετείται σήµερα µια συζήτηση
άγνοιας περί του αντικειµένου και περιεχοµένου του νοµοσχέ-
διου; Γιατί αυτό το θέατρο έπαιξαν πολλοί συνάδελφοι της Αντι-
πολίτευσης στην επιτροπή της Πέµπτης. Από τον Ιούλιο, από τον
συµβιβασµό στο Eurogroup και στο Συµβούλιο Κορυφής, στη
Βουλή τον Αύγουστο, και εδώ και οκτώ µήνες, συζητάµε το ίδιο
ακριβώς θέµα. Και το ψηφίσαµε. 

Επειδή, µάλλον η επιµέλεια των Βουλευτών δεν απεκατα-
στάθη, µετά τα φαινόµενα των προηγούµενων µνηµονίων, που
κάποιοι δεν διάβαζαν, οφείλω να αναφέρω ξανά στη Βουλή και
να τα ακούει και ο ελληνικός λαός πού τα συµφωνήσαµε και πού
τα περιγράψαµε. 

Στον νόµο, λοιπόν, που ψηφίσαµε, τον 4336, προφανώς όχι
εσείς και προφανώς εννοώ για τη Νέα Δηµοκρατία, για το Πο-
τάµι, για τη Δηµοκρατική Συµπαράταξη, το Ταµείο Περιουσίας
ήταν στις σελίδες 1030-1031. Η έµµεση φορολογία στη σελίδα
1016. Και µάλιστα εκεί προβλεπόταν µεταρρύθµιση του φόρου
εισοδήµατος φυσικών προσώπων, πάγωµα δαπανών, φορολο-
γικά µέτρα παραµετρικού χαρακτήρα και η παρακολούθηση µε
αντισταθµιστικά µέτρα των δηµοσιονοµικών κινδύνων. Ακόµα και
αυτό το περίγραµµα του µηχανισµού ήταν µέσα. 

Ο ΕΝΦΙΑ, στη σελίδα 1017. Η Αυτόνοµη Γενική Γραµµατεία Δη-
µοσίων Εσόδων, στη σελίδα 1018. Η ρύθµιση των κόκκινων δα-
νείων, στη σελίδα 1024. Ο ΑΔΜΗΕ στη σελίδα 1029. Ο χαρακτη-
ρισµός του επαγγέλµατος του αγρότη, στη σελίδα 1017. Οι ρυθ-
µίσεις για το πόθεν έσχες, στη σελίδα 1033. Η Γενική Γραµµατεία
Ψηφιακής Πολιτικής, στη σελίδα 1031. Τα λιµάνια, στη σελίδα
1030 και χωρίς προβλέψεις που εµείς επεκτείναµε για τη ρυθµι-
στική αρχή. Οι συµβάσεις των αεροδροµίων, στη σελίδα 1030. 

Και ο ΑΔΜΗΕ προβλεπόταν αρνητικότερα απ’ ό,τι καταλήξαµε.
Πάρα πολλά από αυτά που προβλέπονταν και ψηφίσαµε και γνω-
ρίζατε έχουν πολύ καλύτερη κατάληξη από αυτή που είχαµε ως
περιεχόµενο συζήτησης τον Αύγουστο. Αλλά επειδή, µάλλον, δεν
ξέρετε πού βρίσκονται όλα αυτά, εγώ ξανακαταθέτω τον ν. 4336,
γιατί φαίνεται ότι η επιµέλεια πρέπει να επιστρέψει στη Βουλή. 

Παρακαλώ πολύ, τον καταθέτω για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σωκράτης Φάµελλος κατα-

θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Όµως, επιπλέον του ν. 4336, γιατί γίνεται µια συζήτηση και από
τα µέσα ενηµέρωσης, υπάρχει ένα ευρώ παραπάνω από τα 3%,
τα 5,4 δισεκατοµµύρια ευρώ, που επιβαρύνουν τη χώρα µε τη
δική µας ευθύνη, µε την τρέχουσα πολιτική, µε την τρέχουσα Κυ-
βέρνηση; Ούτε ένα ευρώ παραπάνω από τα 5,4 δεν έχουµε ως
καθυστέρηση, ως αδυναµία, ως έλλειµµα, ως καθυστέρηση, αν
θέλετε, έστω της οικονοµικής µηχανής. 

Για πρώτη φορά η χώρα δεν έχει πέναλτι στις ευρωπαϊκές συ-
σκέψεις. Για πρώτη φορά µετά από δύο χρόνια η αξιολόγηση
διαπιστώνεται -εδώ και ενάµιση µήνα από όλα τα ευρωπαϊκά όρ-
γανα και τη Μεγάλη Εβδοµάδα από την ίδια την Κοµισιόν- ότι
είναι πλήρης. Και βλέπετε αυτό που δεν λέµε εµείς, το λένε πλέον
και όλοι οι άλλοι. 
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Όµως, εγώ διαπιστώνω ότι υπάρχει ένα σοβαρότατο ρήγµα
πλέον στο Ευρωπαϊκό Λαϊκό Κόµµα και αυτό πρέπει να το δείτε,
αγαπητοί συνάδελφοι. Είναι δυνατόν ο κ. Γιούνκερ, η κ. Μέρκελ,
ο κ. Ντάισελµπλουµ να λένε ότι είναι 5,4 δισεκατοµµύρια ευρώ
και ο κ. Σταϊκούρας να λέει ότι είναι 9 δισεκατοµµύρια ευρώ και
κάποιος άλλος συνάδελφος από τη Νέα Δηµοκρατία να λέει ότι
είναι 12 δισεκατοµµύρια ευρώ; 

Πρέπει να συµφωνήσετε, επιτέλους, και να συµφωνήσετε και
µε την ευρωοµάδα σας, γιατί το έκτακτο Eurogroup επιβεβαίωσε
ότι δεν φούσκωσε ο λογαριασµός από τη Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-
ΑΝΕΛ-Οικολόγων για τους Έλληνες πολίτες. 

Και αυτό αποδεικνύει, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ότι η Αντι-
πολίτευση δεν υποστηρίζει τη διαπραγµάτευση της χώρας. Δεν
υποστηρίζει ούτε την προστασία, παραδείγµατος χάριν, των δα-
νειοληπτών. Δεν υποστηρίζει κανένα στοιχείο του νόµου που έχει
έρθει. Μας καλούν όµως -τον άκουσα τον κ. Σταϊκούρα- να πετύ-
χουµε τα µέγιστα δυνατά αποτελέσµατα και τη µέγιστη δυνατή
χρηµατοδότηση την Τρίτη. Θα το κάνουµε. Θα το κάνουµε για
την πατρίδα µας. Θα το κάνουµε για τους Έλληνες πολίτες. 

Όµως, αυτή η απόλυτη σύγχυση που επικρατεί στην Αντιπολί-
τευση µπορεί να κάνει κακό στη χώρα. Και αυτό οφείλεται στην
απώλεια στρατηγικού σχεδίου και προοπτικής, πλέον, ιδιαίτερα
για τη Νέα Δηµοκρατία. 

Μας κατηγορούσαν ότι ρισκάρουµε το καλοκαίρι µε την καθυ-
στέρηση και πρέπει να ψηφίσουµε συµφωνία και ό,τι να ναι. Ήταν
µε τη στρατηγική του «ΝΑΙ». Και τώρα αυτά που κερδίσαµε, προ-
φανώς, τα ψήφισαν, αλλά αρνούνται να τα υποστηρίξουν. 

Μας κατηγορούν από τη µια µεριά ότι συµφωνήσαµε τα πάντα
µε τους δανειστές, και τώρα λένε «γιατί κάνατε έξι µήνες δια-
πραγµάτευση για να κερδίσετε κάτι περισσότερο;», όπως τον
ΑΔΜΗΕ παραδείγµατος χάριν. 

Μας κατηγορούν για αρνητικά στοιχεία στην οικονοµία και πε-
ριγράφουν ένα ιδιαίτερα αρνητικό τοπίο παντού, όπου σταθούν
κι όπου βρεθούν, δηµιουργώντας αρνητικό κλίµα και στους επεν-
δυτές. 

Και από την άλλη µεριά, όταν τα ανακοινώνει η Eurostat, προ-
τιµούν να πάρουν το µέρος των διαρροών εις βάρος της χώρας,
παρά να υποστηρίξουν ότι οι Έλληνες πολίτες και παραγωγοί το
πέτυχαν, η Ελληνική Πολιτεία. Ακόµα και στα κόκκινα δάνεια εκ-
φράζεται αυτή η παλινωδία. 

Πριν µια βδοµάδα δηµοσιεύτηκαν απόψεις που στήριξε η Νέα
Δηµοκρατία τις θέσεις της για τα κόκκινα δάνεια, γιατί προφανώς
η προστασία του 93% των δανειοληπτών είναι κάτι το οποίο δεν
µπορούσαν να το αγνοήσουν. Τώρα, όµως, έρχονται εδώ πιεσµέ-
νοι από τις δηλώσεις του πρώην Πρωθυπουργού, του πρώην
Προέδρου τους, του κ. Σαµαρά, και λένε «όχι, δεν τα υποστηρί-
ζουµε». Το εκκρεµές της Νέας Δηµοκρατίας δεν σταµατά να κι-
νείται.

Όµως, προσέξτε: Στον αγώνα Μητσοτάκης-Σαµαράς σηµει-
ώστε 2. Στον αγώνα Χατζηδάκης-Άδωνις σηµειώστε 2. Το πε-
ρίεργο είναι ότι πάντα κερδίζει η ακροδεξιά τώρα τελευταία και
πρέπει να το προσέξετε αυτό, κύριοι συνάδελφοι. Έχετε πέσει
θύµατα, το καταλαβαίνουµε. Κάποιοι σας έπεισαν ότι µπορούµε
να είµαστε αριστερή παρένθεση. Ίσως σας έβαλαν να λειτουρ-
γήσετε προς την κατεύθυνση αυτή. Και τώρα έρχεστε προς εµάς
και ζητάτε να µην τιµήσουµε τη λαϊκή εντολή. Μήπως είναι λίγο
ανόητο αυτό, να µας ζητάτε να µην ψηφίσουµε την πολιτική που
οι Έλληνες πολίτες µας έδωσαν; Αντί να απευθυνθείτε σε όλους
αυτούς που σας έβαλαν να υπηρετήσετε την αριστερή παρέν-
θεση, να υπηρετήσετε µια αδύναµη χώρα, έρχεστε και σε εµάς
και ζητάτε τα ρέστα. Η απάντηση, όµως, είναι ότι η θέληση του
λαού είναι να αλλάξει πορεία η χώρα.

Αναρωτιέµαι, όµως, τι σας ανησυχεί πιο πολύ; Το ότι πάει καλά
η πατρίδα µας; Το ότι πλησιάζει ο διαγωνισµός για τα κανάλια;
Γιατί ανακοινώθηκε αυτήν την εβδοµάδα. Το ότι βγαίνουν την τε-
λευταία βδοµάδα, τον τελευταίο µήνα πάρα πολύ έντονα νέες λί-
στες φοροδιαφυγής, τα panama papers και το τελευταίο σκάν-
δαλο του «Ερρίκος Ντυνάν»; Να σας πω την αλήθεια, δεν µας
προξένησε ιδιαίτερη απορία γιατί η Νέα Δηµοκρατία και µόνο η
Νέα Δηµοκρατία καταψήφισε στην εξεταστική επιτροπή να ζητή-
σει η Βουλή τη διαφηµιστική δαπάνη των τραπεζών. Το περιµέ-

νουµε. Το καταλαβαίνουµε.
Αυτό που δεν καταλαβαίνουµε και µας ανησυχεί περισσότερο

είναι αν σας πειράζει η πρόοδος της χώρας µας. Και πάνω σε
αυτό το οικοδόµηµα που προσπαθείτε να φτιάξετε, δυστυχώς
επιχειρείτε µια πολύ µεγάλη παραχάραξη της πραγµατικότητας.
Ο νόµος τον οποίο συζητάµε σήµερα, το νοµοσχέδιο, είναι δια-
κόσιες ογδόντα δύο σελίδες. Από πού έως πού επτάµισι χιλιάδες
σελίδες; Μαζί µε την αιτιολογική του έκθεση, µαζί µε τις τροπο-
ποιούµενες διατάξεις, µαζί µε το συνοδευτικό υλικό είναι επτα-
κόσιες ενενήντα δύο σελίδες. Προφανώς αναφέρεστε στα πα-
ραρτήµατα των συµβάσεων των αεροδροµίων, που εσείς ολο-
κληρώσατε ως επεξεργασία σύµβασης.

Κι άλλα πολλά ψέµατα ακούστηκαν αυτές τις µέρες, όπως πα-
ραδείγµατος χάριν µε το ταµείο. Και δηµιουργείτε και µια εικόνα
ψευδή σε όλα τα επίπεδα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, θα µου επιτρέψετε να χρησιµοποιήσω και τη
δευτερολογία µου. 

Ούτε η Επιστηµονική Υπηρεσία της Βουλής δεν εντόπισε
αυτές τις αδυναµίες τις οποίες εσείς λέτε. Διότι στο ταµείο περι-
λαµβάνεται µόνο η ιδιωτική περιουσία του Υπουργείου Οικονο-
µικών. Κανένα κοµµάτι δηµόσιας περιουσίας δεν περιλαµβάνεται.
Και οι ΔΕΚΟ περιλαµβάνονται µε συγκεκριµένο παράρτηµα. Δεν
περιλαµβάνονται άλλες ΔΕΚΟ. Και είναι ψευδές όλο αυτό που
λέγεται για τη δηµόσια περιουσία. Δεν περιλαµβάνεται η δηµόσια
κοινωφελής περιουσία. Και ακόµα από την ιδιωτική περιουσία
του Υπουργείου Οικονοµικών που διαχειρίζεται η ΕΤΑΔ, µπαίνουν
επιπλέον όροι για να περιοριστεί η διαχείριση µε µεγαλύτερη
ασφάλεια στις περιοχές natura, στον αρχαιολογικό χώρο, δη-
λαδή λιγότερο και από αυτό που η ΕΤΑΔ έχει έτσι κι αλλιώς στη
διαχείρισή της.

Αναιρείται ο κοινοβουλευτικός έλεγχος στο ταµείο; Πώς γίνε-
ται αυτό; Αφού έχουµε ετήσια αναφορά και αξιολόγηση. Υπάρχει
έδρα στο Λουξεµβούργο εκτός Ελλάδας; Μάλλον δεν καταλά-
βατε. Το ψηφίσαµε τον Αύγουστο: Ελλάδα και µόνο Ελλάδα, ελ-
ληνικά µέλη, πλειοψηφία το δηµόσιο. Γιατί τα κρύβετε όλα αυτά;

Αν θέλαµε να ξεπουλήσουµε, νοµίζετε ότι θα βάζαµε ενενήντα
εννέα χρόνια; Δεν θα το κλείναµε σε τρία, πέντε, δέκα χρόνια; Τα
ενενήντα εννέα χρόνια, αγαπητοί συνάδελφοι, εξασφαλίζουν ότι
δεν θέλουµε να ιδιωτικοποιήσουµε. Θέλουµε να διαχειριστούµε
σε βάθος χρόνου, να κερδίσει ο Έλληνας πολίτης από την αξία
της ελληνικής περιουσίας, να κάνουµε µισθώσεις, να κάνουµε
κοινές επενδύσεις και µε ιδιωτικά και µε κοινωνικά κεφάλαια.
Μήπως αυτό είναι που δεν θέλετε, να κάνουµε δηλαδή επενδύ-
σεις στις οποίες το δηµόσιο θα έχει παρακολούθηση, δηλαδή
συµβάσεις εργασίας σωστές και θέλετε να ξεπουλήσετε µε
µαύρη εργασία, σαν αυτά που είχατε συνηθίσει τόσο καιρό να
κάνετε; Αλλά εδώ που τα λέµε, µας ενοχλεί που στο Ταµείο το
δικό µας για τα δύο µέλη θα εισηγηθούν οι δανειστές. Ποιος το
έκανε αυτό; Εµείς το κάναµε; Εµείς υπερχρεώσαµε τη χώρα στο
180% του ΑΕΠ;

Ούτε ένα δάνειο δεν έχει πάρει η Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ. Αν-
τιθέτως, έχει µειώσει το δηµόσιο χρέος. Εσείς είστε υπεύθυνοι
και γι’ αυτό που µας κατηγορείτε. Προφανώς για την αποικιοκρα-
τική διάσταση, που κάποιοι δικοί σας οµιλητές περιέγραψαν,
εσείς είστε υπεύθυνοι. Γιατί εσείς υπερχρεώσατε τη χώρα, εσείς
υπογράψατε όλα τα δάνεια και µάλιστα τα µοιράσατε και στους
κολλητούς σας.

Να πω και κάτι άλλο που ακούστηκε ως ψέµα. «Μεγαλώνει ή
παραµένει ίδια η περιουσία του ΤΑΙΠΕΔ». Συγκεκριµένο παρά-
δειγµα θα σας πω: Ρόδος. Είκοσι πέντε ακίνητα έφυγαν από τη
λίστα του ΤΑΙΠΕΔ. Ψέµα είπε ο κ. Βαρβιτσιώτης προηγουµένως.
Τον καλώ να έρθει να συζητήσουµε τα ακίνητα της Ρόδου. Τρία
έµειναν µόνο µέσα. Από τα εξήντα χιλιάδες στρέµµατα της Ρό-
δου που ήταν στο ΤΑΙΠΕΔ, µόνο εξίµισι χιλιάδες παραµένουν. Το
90% το κερδίσαµε ξανά πίσω στο δηµόσιο χώρο. Αυτά τα ξέρετε;
Γιατί τα κρύβετε από τους Έλληνες πολίτες; Γιατί εξακολουθείτε
να παίζετε αυτό το παιχνίδι;

Για τον ΕΝΦΙΑ κρύβετε ότι αυτή τη στιγµή έξι εκατοµµύρια και
παραπάνω –έξι εκατοµµύρια επτακόσιες χιλιάδες, νοµίζω, έλεγε
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η «ΗΜΕΡΗΣΙΑ»- ωφελούνται έναντι εξακοσίων χιλιάδων; Κρύβετε
ότι γλιτώσαµε µε τον µηχανισµό που προτείναµε 3,6 δισεκατοµ-
µύρια πρόσθετα µέτρα, ότι προστατεύεται το 93% της πρώτης
κατοικίας στα κόκκινα δάνεια, ότι κερδίσαµε τη Δηµόσια Αρχή
Λιµένα και τη ρυθµιστική, για να έχουµε Γενική Ρυθµιστική Αρχή
σε επίπεδο χώρας, κύριε Καρρά, και σε κάθε τόπο να έχουµε πε-
ριβαλλοντική παρακολούθηση, λιµάνια, δηµόσιο χώρο ελεγχό-
µενο από τον τοπικό µε συµµετοχή και της αυτοδιοίκησης;

Δεν είναι το ίδιο πράγµα. Είναι άλλο η ρυθµιστική αρχή σε επί-
πεδο χώρας και είναι άλλο η τοπικότητα, που έχει και την εκπρο-
σώπηση της τοπικής κοινωνίας. Και για τον ΑΔΜΗΕ; Γιατί
κρύβετε το τι έγινε µε τον ΑΔΜΗΕ; Ότι ακυρώνουµε, µε το ση-
µερινό νοµοσχέδιο, τους δικούς σας νόµους για δηµιουργία και
πώληση της «µικρής» ΔΕΗ και για πώληση του 66% του ΑΔΜΗΕ.
Ποιος ΑΔΜΗΕ; Αυτός που δίνει τις ηλεκτρικές συνδέσεις στην
Κρήτη και στις Κυκλάδες. Τον οποίο τι θέλατε να κάνετε;

Καταθέτω στα Πρακτικά δήλωση του κ. Μητσοτάκη, τώρα, και-
νούργια: «Εγώ λέω “ναι” στη “µικρή” ΔΕΗ», δηλαδή να µην έχου-
µε έλεγχο στη σύνδεση µε τις Κυκλάδες και την Κρήτη. Τι άλλο,
βέβαια, είπε για τα φορολογικά µέτρα ο κ. Μητσοτάκης; «Προ-
τείνω µεγαλύτερη φορολόγηση στα τσιγάρα», και τώρα παραπο-
νιέστε. Ορίστε, ο Αρχηγός σας τα έχει πει. Και τι άλλο βέβαια
έχει πει; Ότι «όσοι υπεραµύνονται του κρατικού χαρακτήρα της
ΔΕΗ προασπίζονται τα δικά τους συντεχνιακά συµφέροντα και
όχι το ευρύτερο καλό». Εµείς, λοιπόν, προτιµούµε να έχουµε δη-
µόσιο χαρακτήρα στη ΔΕΗ και να υπερασπιζόµαστε την πατρίδα
µας. Αναρωτιόµαστε τι κάνει ο κ. Μητσοτάκης.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σωκράτης Φάµελλος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Είναι δύσκολα τα µέτρα και είναι πολλά. Όµως, καταλαβαί-
νουµε ότι υπάρχει ένας κίνδυνος λιτότητας. Είναι, όµως, τα µόνα
και τα τελευταία δηµοσιονοµικά µέτρα τα οποία παίρνονται. Και
το λέµε δηµόσια στους Έλληνες πολίτες, ότι αυτά τα 5,4 δισε-
κατοµµύρια είναι το µικρότερο δυνατό τίµηµα που πληρώνουµε
για µια κακοδαιµονία πολιτικής υστεροβουλίας των χρόνων του
δικοµµατισµού που χρέωσαν τη χώρα, που λειτούργησαν µε
«ηµέτερους», που σπατάλησαν το εργατικό επιστηµονικό και νε-
ανικό δυναµικό της πατρίδας µας, τον πολιτισµό µας, την παιδεία
και όλα τα δηµόσια αγαθά, για να κρατήσουν τις καρέκλες, απο-
µακρυνόµενοι µέρα µε τη µέρα από τις πολιτικές αξίες που κά-
ποτε ίσως ίδρυσαν τα κόµµατά τους.

Υπάρχει, όµως, κάποιος φόβος. Τον έθεσε ο κ. Καρράς. Και αν
συνεχίσουν οι δανειστές να αξιώνουν τα πάντα; Και αν υπάρχει
συνέχεια; Πώς µπορούµε να το αποφύγουµε; Προφανώς, χωρίς
στάση πληρωµών προς το εξωτερικό, µένοντας στην Ευρώπη,
γιατί είστε ευρωπαϊστής. Μας ανησυχεί κι εµάς αυτό το θέµα.
Μας ανησυχεί αν µπορεί η χώρα µας να σηκώσει κεφάλι. Ξέρετε
γιατί; Εµείς δεν κινούµαστε πολύ εύκολα, γιατί δεν συνηθίσαµε
να είµαστε επαγγελµατίες πολιτικοί ούτε πήραµε κληρονοµικώ
δικαίω την πολιτική καρέκλα ούτε κι εσείς, το καταλαβαίνω. Εί-
χαµε άλλο µονοπάτι ζωής. Δουλεύαµε για τις οικογένειές µας και
παράγαµε στους τόπους µας. Πήραµε, όµως, την ευθύνη, γιατί
κάποιοι κατάντησαν την Ελλάδα σε αυτή την κατάσταση. 

Υπάρχει διαδροµή ελπίδας, όµως. Και εµείς την καταθέτουµε
και κόντρα στους δανειστές. Πρώτα απ’ όλα, η πρόταση που κά-
νουµε για το χρέος. Η βιώσιµη σχέση µας µε τους δανειστές, το
βιώσιµο χρέος είναι η πρώτη παράµετρος, κύριε Καρρά. Όµως,
και η δηµοκρατία στη χώρα µας, η καταπολέµηση της διαφθο-
ράς, που σας θέλουµε µαζί, χωρίς κίτρινες κορόνες, είναι το δεύ-
τερο σκαλοπάτι, για να πετύχουµε µια χώρα τίµια. Η εργασία,
επίσης, είναι το τρίτο σκαλοπάτι, στο οποίο πρέπει να πατήσουµε
και, βέβαια, η κοινωνική δικαιοσύνη. 

Και είναι κρίµα που τα καλά νέα δεν ακούγονται. Καλά νέα, που
λένε ότι ακόµα και στο ΕΣΠΑ, αυτό το στριµωγµένο, αυτή την
εβδοµάδα ανακοίνωσαν οι Υπουργοί µας ότι στα έργα µικρών και
πολύ µικρών επιχειρήσεων και στις τουριστικές επιχειρήσεις αυ-
ξήθηκε κατά 25% ο προϋπολογισµός. Και άλλα λεφτά δίνουµε
στην οικονοµία. Ταυτόχρονα βέβαια, 500 εκατοµµύρια ευρώ, για
το νερό, τα απορρίµµατα και τα στερεά απόβλητα και πολλά έρ-

γα προστιθέµενης αξίας για τις τοπικές κοινωνίες, µε συµµετοχή
και της αυτοδιοίκησης. 

Αυτό είναι το µοντέλο το οποίο εµείς θέλουµε. Ρύθµιση του
χρέους, τίµια κοινωνία, µε δηµοκρατία, κοινωνική δικαιοσύνη και
κοινωνική πρόνοια και εργασία. Σε αυτή την προοπτική, που δεν
µπορεί κανείς δανειστής να µας πει το γιατί, σας καλούµε να
προχωρήσουµε µαζί.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-
ριστούµε κι εµείς για τον χρόνο.

Τον λόγο έχει ο κ. Χρήστος Παππάς από τον Λαϊκό Σύνδεσµο-
Χρυσή Αυγή και µετά ο κ. Δηµήτριος Εµµανουηλίδης.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Τι θα µπορούσε να πει κανείς σε επτά
µόλις λεπτά για το σχέδιο εθνοκτονίας που εφαρµόζεται στην
Ελλάδα από τα συστηµικά κόµµατα, τόσο της Δεξιάς όσο και της
Αριστεράς, τα έξι τελευταία χρόνια.

Η αυλαία κλείνει δραµατικά µε το σχέδιο παράδοσης, «σχέδιο
νόµου» το λέτε εσείς, το οποίο συζητάτε σήµερα και εκατόν πε-
νήντα τρεις από εσάς, όπως φαίνεται, είστε έτοιµοι να το ψηφί-
σετε αύριο. Να βάλετε την υπογραφή σας στο σχέδιο παράδο-
σης της χώρας και να δεσµεύσετε τις επόµενες γενιές, να θέσετε
τη χώρα µας υπό ξένη κυριαρχία, µέσω της Ευρωπαϊκής Κεντρι-
κής Τράπεζας, της Ευρωπαϊκής Ένωσης και των τοκογλύφων
του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου.

Η Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ εφαρµόζει κατά γράµµα τη νεοφι-
λελεύθερη συνταγή της Νέας Δηµοκρατίας, η οποία µε τη σειρά
της είχε εφαρµόσει την πολιτική του σοσιαλδηµοκρατικού ΠΑ-
ΣΟΚ. Σηµίτης, Παπανδρέου, Σαµαράς, Βενιζέλος, Μητσοτάκης
και Τσίπρας θα µπορούσαν να είναι ένα πρόσωπο. Και είναι ένα
πρόσωπο, όλοι τους, φορώντας διαφορετική µάσκα και αλλάζον-
τας χρώµα στον κοµµατικό τους µανδύα.

Δέσµιός τους ο λαός, βλέπει να παραδίδονται σε κάθε τοκο-
γλύφο µε την ονοµασία «επενδυτής» όλες οι δοµές του κράτους.
Βλέπει να κατάσχονται τα εισοδήµατα, όλα τα δηµόσια έσοδα,
όλα να δίδονται στο κατοχικό ταµείο, το υπερταµείο, το οποίο θα
τελεί υπό ξένη διοίκηση. 

Τα άρθρα αυτού του νοµοσχεδίου, που οµολογείτε όλοι ότι
είναι προαπαιτούµενο των λεγοµένων κατ’ εσάς θεσµών –οποία
κατάντια για το ελληνικό Κοινοβούλιο-, είναι τα όπλα των εισβο-
λέων και των ανδρεικέλων τους στην κατοχή της πατρίδας µας
σε έναν πραγµατικό οικονοµικό πόλεµο. ΦΠΑ 24%, δηλαδή το �
κάθε συναλλαγής είναι φόρος. ΕΝΦΙΑ τύπου τροµοκρατίας ISIS.
Η κατοικία των Ελλήνων βορά στα αδηφάγα τοκογλυφικά funds,
τα οποία θα αγοράζουν µε ευκολίες και µε διευκολύνσεις και µε
πίστωση, παρακαλώ. 

Έχει το θράσος η Κυβέρνηση να πανηγυρίζει ότι έκλεισε τη
συµφωνία και ότι έρχεται η ανάπτυξη. Ποια ανάπτυξη; Την ίδια
ανάπτυξη που υπόσχετο ο Σαµαράς µε τις επτακόσιες πενήντα
χιλιάδες νέες θέσεις εργασίας και τα δωρεάν Wi-Fi; Περνάτε τον
εαυτό σας τόσο ξύπνιο, ώστε να κοροϊδεύετε διαρκώς τον ελλη-
νικό λαό; Φορολογία εποχής τουρκοκρατίας, χωρίς να υπάρχει
ανταποδοτικότητα στην ποιότητα ζωής των Ελλήνων. 

Λέγεται σύγχρονο κράτος αυτό; Πού είναι η πρόνοια και η προ-
στασία των ανέργων, των φτωχών, των ΑΜΕΑ; Ποιες είναι οι πα-
ροχές υγείας; Τα ράντζα, τα πολύµηνα ραντεβού, οι κλειστές
µονάδες εντατικής θεραπείας; Πού είναι η προστασία των απο-
µάχων της εργασιακής ζωής, οι οποίοι πλήρωναν για δεκαετίες
τις εισφορές τους, τις οποίες εσείς δεν αποδίδετε;

Όχι µόνο αυτό, αλλά παραδίδετε την περιουσία των ταµείων,
που είναι δική τους περιουσία, των εργαζοµένων, στο υπερτα-
µείο, δηλαδή «στο πιάτο» των τοκογλύφων, τα λεφτά των Ελλή-
νων. Την ιδιωτική και τη δηµόσια περιουσία την εκχωρείτε, την
υποβάλλετε στην ξένη κυριαρχία. 

Προσφέρετε τον Έλληνα του 2016, αλλά και τους Έλληνες
που θα έλθουν σε τουλάχιστον τρεις γενιές, τα παιδιά µας, τα
παιδιά των παιδιών µας, τα εγγόνια µας και τα δισέγγονά µας.
Προσφέρετε το αίµα τους και ως αντάλλαγµα τους δίνετε σκλα-
βιά, φτώχεια και δυστυχία. Μετατρέπετε την Ελλάδα σε προτε-
κτοράτο ξένων δυνάµεων. Τη µετατρέπετε σε µια ατελείωτη
φαβέλα. 
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Εφαρµόσατε όλοι µαζί σε αγαστή συνεργασία, ψευδοπατριώ-
τες και ψευδοαριστεροί, το σχέδιο των µνηµονίων, το σχέδιο της
στήριξης των τραπεζών της Ευρώπης και του νοµίσµατος της δυ-
στυχίας των περισσοτέρων χωρών της Ευρωζώνης, του περίφη-
µου ευρώ. 

Αν κάποιος από σας τους ίδιους πολιτικούς, που κατέλαβαν το
πρωθυπουργικό αξίωµα τα τελευταία έξι χρόνια, είχε κατά νου,
είχε σκοπό την ανάπτυξη, την ευηµερία και την ασφάλεια του ελ-
ληνικού λαού, αν είχε σκοπό να παραδώσει τη χώρα πιο εύρωστη
και τον λαό της πιο ευτυχισµένο απ’ ό,τι ήταν όταν παρέλαβε το
αξίωµά του, τα πράγµατα στην Ελλάδα σ’ όλους τους τοµείς θα
ήταν εντελώς διαφορετικά. 

Ποιος από σας είναι πραγµατικά ηγέτης; Ποιος έχει όραµα την
πατρίδα και τον λαό; Ποιος είχε σχέδιο ανάπτυξης της Ελλάδας
και όχι συγκεκριµένων συµφερόντων, εγχωρίων και ξένων; Κα-
νείς. Κανείς από σας, ασχέτως ιδεολογικής προέλευσης, δεν είχε
όραµα και σκοπό την εθνική ανεξαρτησία, τη λαϊκή κυριαρχία και
την πρόοδο του ελληνικού λαού. 

Μοναδικό σας όραµα είναι η εξουσία και το αλισβερίσι, δη-
λαδή η διαπλοκή µε την πλουτοκρατία. Μοναδικό σας όραµα
είναι η εξυπηρέτηση των ξένων συµφερόντων, των αφεντικών,
που σας στήριξαν και σας στηρίζουν στην εξουσία.

Επίσης χτυπάτε την εθνική ασφάλεια και άµυνα της χώρας µ’
αυτό το νοµοσχέδιο των επτάµισι χιλιάδων σελίδων. Συρρικνώ-
νετε τις Ένοπλες Δυνάµεις και τα Σώµατα Ασφαλείας. Πλήττετε
το ανθρώπινο δυναµικό των εν ενεργεία και των εν αποστρατεία. 

Συν τοις άλλοις, δίνετε συγχωροχάρτι και στα καρτέλ µέσω
της Επιτροπής Ανταγωνισµού. Δίνετε υπερεξουσίες στην Επι-
τροπή Ανταγωνισµού να ορίζει και να κάνει ό,τι θέλει στην αγορά,
δηλαδή να συνεχίζει να είναι προστάτης των πολυεθνικών και των
καρτέλ. Με προσέχετε, κύριε Κουµουτσάκο, ε; 

Μη δυσανασχετείτε, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας. Ο δικός
σας ο Λουκάς κυκλοφορεί ακόµα, «λύνει και δένει» στην επι-
τροπή, γράφοντας στα παλαιότερα των υποδηµάτων του το ελ-
ληνικό Κοινοβούλιο. Πεντακόσια εκατοµµύρια, µισό δισεκατοµ-
µύριο, ανείσπρακτα πρόστιµα υπάρχουν, τα οποία είναι ένα µε-
γάλο κοµµάτι όσων κόβετε από τις συντάξεις του ελληνικού
λαού, όσων κόβετε από το ΕΚΑΣ. Κόβετε τις συντάξεις του ελ-
ληνικού λαού και τα δεδουλευµένα του Έλληνα εργαζόµενου,
για να τα αρπάζει µια συµµορία, µια εγκληµατική οργάνωση τρω-
κτικών. 

Το σχέδιο νόµου θα το ψηφίσετε εσείς. Εµείς, οι Έλληνες εθνι-
κιστές, δεν θα το ψηφίσουµε.

Θυµάµαι τι είχα πει, από αυτό το Βήµα, τον Νοέµβριο του
2012, για τους εφαρµοστικούς νόµους που είχε φέρει τότε προς
ψήφιση ο Σαµαράς. Ο Σαµαράς, ο οποίος, ειρήσθω εν παρόδω,
προχθές, µε θράσος χιλίων πιθήκων, είπε: «Η εξαπάτηση του
λαού αποκαλύφθηκε, η νέµεσις δεν θα αργήσει.». Είναι λόγια του
Σαµαρά. Και προκάλεσε σε όλους θυµηδία, όχι µόνο στους αντι-
πάλους της Νέας Δηµοκρατίας, αλλά και στους ίδιους τους νεο-
δηµοκράτες, που έλεγαν: «Κοίτα ποιος µιλάει.».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε, και ολοκληρώνω.
Τότε, λοιπόν, είχα πει, το 2012, κρατώντας στα χέρια µου το

ογκώδες σχέδιο νόµου, ότι αυτό θα είναι η µελλοντική σας δικο-
γραφία και ότι θα απολογηθείτε έναντι του ελληνικού λαού και
της δικαιοσύνης. Ακριβώς το ίδιο πρέπει να πω και σήµερα, εκ-
φράζοντας τους Έλληνες εθνικιστές της Χρυσής Αυγής αλλά και
τη συντριπτική πλειοψηφία των Ελλήνων. 

Η Χρυσή Αυγή –και τελειώνω, κυρία Πρόεδρε- θα αγωνιστεί µε
κάθε νόµιµο µέσο στον αγώνα της ελευθερίας και της εθνικής
αντίστασης. Δεν θα υποχωρήσουµε, µέχρι να απελευθερωθεί η
πατρίδα µας. Θέλουµε την πατρίδα µας πίσω. Μετατρέπετε τον
λαό µας σε έναν κωδικό αριθµό, σε µια ηλεκτρονική ταυτότητα,
που τον επόµενο µήνα θα φέρετε και θα καθιερώσετε µε υπουρ-
γική απόφαση. 

Και ρωτάω από αυτό το Βήµα τον ελληνικό λαό: Θέλεις να γί-
νεις ένα νούµερο, ένας καταναλωτής φορολογούµενος, που θα
σε µετρούν άγνωστοι µισθοφόροι ιδιωτικής εταιρείας; Θέλεις να
γίνεις δουλοπάροικος, χωρίς γνώµη, χωρίς λόγο, χωρίς προσω-

πικότητα; Ή µήπως θέλεις να σηκωθείς και να πεις µε πίστη την
πεποίθησή σου και τη γνώµη σου, να απαιτήσεις αυτό που σου
ανήκει στην οικονοµία, το πολιτικό σύστηµα, την κοινωνία; 

Όπως και στο δηµοψήφισµα, λοιπόν, του περασµένου καλο-
καιριού σού δόθηκε η δυνατότητα και άλλοι σού υφάρπαξαν τη
γνώµη και την αλλοίωσαν, θα πρέπει να βροντοφωνάξεις µαζί
µας, ελληνικέ λαέ, και σε καλούµε να πεις ένα βροντερό «όχι».

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον

λόγο έχει ο κ. Εµµανουηλίδης και µετά ο κ. Καράογλου.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΥΡΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα να επισηµάνω

µια διόρθωση στον νόµο.
Υπάρχει ένα λεκτικό λάθος στον νόµο, που θα αναγκαστείτε

να το διορθώσετε µε τροπολογία. Να σας το επισηµάνω, ώστε
να το ενσωµατώσετε διορθωµένο. 

ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Ελάτε να µου το πείτε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΥΡΑΣ: Θα σας το πω, αλλά να το πω και δηµο-
σίως.

Άρθρο 10, παράγραφος 2, εδάφιο ε’: Αυτό το άρθρο προβλέ-
πει ότι στην επιτροπή επιλογής των µελών του συµβουλίου διοί-
κησης της νέας ΑΑΔΕ θα µετέχει, µεταξύ άλλων, ένας ακαδη-
µαϊκός. Έτσι γράφει ο νόµος. Όµως, η λέξη «ακαδηµαϊκός», όταν
χρησιµοποιείται ως ουσιαστικό, σηµαίνει το µέλος της Ακαδηµίας
Αθηνών. 

Σε όλους τους νόµους και τη νοµική ορολογία η λέξη «acade-
mic» –να το πούµε έτσι, γιατί αυτό θέλει να πει ο νοµοθέτης- µε-
ταφράζεται στα επίσηµα κείµενα και του Υπουργείου Εξωτερικών
ως «µέλος ΔΕΠ», δηλαδή µέλος διδακτικού ερευνητικού προσω-
πικού. Οπότε, για να µη µας φέρετε µια τροπολογία και το διορ-
θώσετε, παρακαλούµε φτιάξτε το τώρα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Εντά-
ξει.

Ελάτε, κύριε Εµµανουηλίδη.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΕΜΜΑΝΟΥΗΛΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-

εδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, «αν δεν ήταν αγνώµων ο λαός

µας, θα έπρεπε να προτείνει τη µετονοµασία οδών µε το όνοµα
Παπασταύρου.». Πρόκειται για δήλωση του Αντιπροέδρου της
Νέας Δηµοκρατίας, κ. Αδώνιδος Γεωργιάδη. 

«Μακάρι, να βρίσκαµε δέκα Παπασταύρους, για να πάει ο τό-
πος µπροστά.». Πρόκειται για επίσηµη δήλωση του πρώην Πρω-
θυπουργού και Αρχηγού της Νέας Δηµοκρατίας Αντώνη Σαµαρά.
Κραυγαλέα έκφραση πολιτικού κυνισµού ή αλλιώς, απύθµενου
πολιτικού θράσους. Τα Panama papers, η λίστα Λαγκάρντ, η
λίστα Μπόργιανς, η λίστα Λιχτενστάιν, όπου λίστα και ο κ. Παπα-
σταύρου, βεβαίως, βεβαίως!

Θα περάσω τώρα σε ένα πολιτικό κουίζ, αφιερωµένο στους
συναδέλφους της Νέας Δηµοκρατίας για ένα φρεσκάρισµα της
µνήµης.

Βγενόπουλος, Χριστοφοράκος, Μαυρίκος, Θέµος, Μαρτίνης,
Ψυχάρης στη µία στήλη. Marfin, «ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥΝΑΝ», ΔΟΛ,
«ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ», «SIEMENS», εφηµερίδα «ΑΚΡΟΠΟΛΗ» στην
άλλη στήλη. Θα σας ζητούσα να αντιστοιχίσετε τα ονόµατα των
εντιµότατων φίλων σας µε τα αποδεδειγµένα σκάνδαλα που οδή-
γησαν στην καταλήστευση των δηµόσιων ταµείων. Εντιµότατοι
φίλοι, που οδήγησαν τον τόπο, µε τα έργα και τις ηµέρες τους,
στο µεγάλο φαγοπότι κατά τη διάρκεια της πολιτικής τους κυ-
ριαρχίας. Ήταν την ίδια εποχή, που το ένα µετά το άλλο έκλειναν
τα εργοστάσια της Βιοµηχανίας Ζάχαρης, τα εκκοκκιστήρια βάµ-
βακος, τα συνεταιριστικά εργοστάσια της «ΣΕΚΟΒΕ» και της
«ΣΕΒΑΘ», η γαλακτοβιοµηχανία «ΑΓΝΟ», η Χαλυβουργία Θεσσα-
λονίκης, η ΕΛΒΟ, τα δεκάδες βιοµηχανικά κουφάρια που χά-
σκουν στη Θράκη. Χωρίς ίχνος πολιτικού σχεδιασµού, δέσµιοι
των ταξικών υπαγορεύσεων για δεκαετίες καταστρέψατε τον πα-
ραγωγικό ιστό της χώρας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα µνηµόνια δεν ενέσκηψαν στη
χώρα µας δίκην φυσικού καταστρεπτικού φαινοµένου, ενός σει-
σµού, επί παραδείγµατι. Τα µνηµόνια τα φέρατε συνειδητά, όταν
συστηµατικά εκτρέφατε τη διαπλοκή και τη διαφθορά, όταν υπο-
θηκεύατε το αύριο των παιδιών µας, κάνοντας κολεγιές µε «επι-
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χειρηµατίες», τρωκτικά του δηµόσιου πλούτου. 
Τα µνηµόνια τα φέρατε εσείς, µε την εκτίναξη του χρέους στα

320 δισεκατοµµύρια και το δηµόσιο χρέος σε ποσοστό 180% επί
του ΑΕΠ. Για πέντε χρόνια τα διαχειριστήκατε µε τρόπο κοινω-
νικά ανάλγητο και οικονοµικά καταστροφικό. Αποτέλεσµα της
πολιτικής σας; Μείωση του ΑΕΠ 25%. Μοναδική θλιβερή παγκό-
σµια πρωτιά σε περίοδο ειρήνης. Οι δείκτες του χρέους παρέ-
µειναν πεισµατικά στα ίδια νούµερα: 320 δισεκατοµµύρια το
χρέος, 180% το ποσοστό του χρέους επί του ΑΕΠ. 

Κι όλα αυτά, αφού οδηγήσατε τον λαό στον κοινωνικό Καιάδα,
µε το εφιαλτικό 26% ανεργίας και την καθολική φτωχοποίησή
του, εξαιρουµένων βέβαια των εντιµότατων φίλων σας, που φι-
γουράρουν στις περιώνυµες λίστες. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καταλάβετέ το και οµολογήστε
το, επιτέλους, ότι τα µνηµόνια τα φέρατε εσείς. Εµείς, σε µια
τραγική στιγµή για τη χώρα µας, κληθήκαµε από τον λαό µας να
διαχειριστούµε το οικονοµικό και κοινωνικό χάος. Εδώ και ενά-
µιση χρόνο στη συγκυβέρνηση το παγκόσµιο και ευρωπαϊκό νε-
οφιλελεύθερο σύστηµα, µε αγαστή συλλειτουργία µε την Αξιω-
µατική Αντιπολίτευση και τα πολιτικά της εξαπτέρυγα, προσπά-
θησαν και προσπαθούν µάταια να πραγµατώσουν το σχέδιο της
σύντοµης παρένθεσης του ΣΥΡΙΖΑ στην Κυβέρνηση.

Τα γεγονότα, κυρίες και κύριοι, είναι γνωστά σε όλους µας. Με
την πλάτη στον τοίχο η χώρα µας οδηγήθηκε στην αποδοχή
επαχθούς για τον λαό µας συµφωνίας της 14ης Αυγούστου. Δεχ-
θήκαµε µια συµφωνία, τη οποία όλα τα κόµµατα του δηµοκρατι-
κού τόξου τη συνυπόγραψαν, εκτός από το ΚΚΕ. Η αποδοχή της
συµφωνίας αυτής έγινε µε επίδικο την παραµονή στην ΟΝΕ,
καθώς το Grexit αποτελούσε µοναδικό στόχο του Σόιµπλε και της
νεοφιλελεύθερης παρέας του. 

Βρισκόµαστε σήµερα στην πιο κρίσιµη ιστορική καµπή. Οι απο-
φάσεις της 24ης Μαΐου, αποφάσεις του Eurogroup, ανοίγουν µια
καινούργια σελίδα για τον τόπο µας. Η επόµενη µέρα δεν θα είναι
ίδια µε την προηγούµενη. Τα µέτρα που καλούµαστε να ψηφί-
σουµε είναι εν πολλοίς µακριά από την πολιτική µας βούληση.
Όταν µάλιστα έρχονται ως απόληξη µιας εξάχρονης κοινωνικής
αιµορραγίας, γίνονται αβάσταχτα. 

Εύλογα γεννιέται το ερώτηµα: Γιατί, άραγε, να τα ψηφίσουµε;
Ψηφίζουµε µια σειρά επώδυνων µέτρων µε έναν και µόνο στόχο:
το να γυρίσουµε σελίδα µε τα θετικά αντίβαρα που προκύπτουν
από την ολοκλήρωση της αξιολόγησης: απορροφητικότητα των
ΕΣΠΑ, πρόγραµµα Γιούνκερ, νοµισµατική χαλάρωση από την Ευ-
ρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, πρόταση Ρέγκλινγκ για την εξό-
φληση του ελληνικού χρέους προς το ΔΝΤ από το ESM, ρύθµιση
του χρέους. Για όλα αυτά δεν ακούστηκε ούτε λέξη από την Αν-
τιπολίτευση και είναι αυτά που δίνουν βάσιµη προοπτική για ανά-
πτυξη και παραγωγική ανασυγκρότηση της χώρας.

(Στο σηµείο αυτό την προεδρική έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ)

Έρχοµαι τώρα σε ό,τι έχει σχέση µε το περιεχόµενο του προς
ψήφιση νοµοσχεδίου. Το πλαίσιο της συµφωνίας, που ψηφίστηκε
από όλα σχεδόν τα κόµµατα, όριζε την υποχρέωση 1,8 δισεκα-
τοµµυρίου ως το τελευταίο πακέτο προαπαιτούµενων για το κλεί-
σιµο της αξιολόγησης. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ.
Η αρχιτεκτονική της Κυβέρνησης για την αντιµετώπιση αυτού

του ζητουµένου έγινε µε την απαιτούµενη κοινωνική ευθύνη,
ώστε τα βάρη να πέσουν λίγα σε πολλούς και πολλά σε λίγους.
Γνωρίζουµε, βέβαια, ότι τα τελευταία µέτρα της πορείας της κοι-
νωνίας στον εξάχρονο γολγοθά της, είναι αβάσταχτα. Ωστόσο,
είναι µέτρα που προσπαθούν να κρατήσουν στοιχειωδώς ζων-
τανή την κοινωνία, ανοίγοντας διάδροµο διαφυγής από τη µέγ-
γενη των µνηµονίων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι φανερό ότι η παντελής
αδυναµία της Νέας Δηµοκρατίας να αντιπροτείνει έστω ένα
µέτρο, δείχνει τον πολιτικό αυτό αυτοεγκλωβισµό της. Έχει πε-
ριέλθει σε στρατηγικό αδιέξοδο, καθώς βυσσοδοµεί εντός της
ένας απροκάλυπτος εσωτερικός πόλεµος. Φατρίες, ένθεν κακεί-
θεν, δηµιουργούν ένα κλίµα, που µας παραπέµπει στο αµίµητο

«δεν ξέρω αν το προσέξατε, αλλά είµαστε µια ωραία ατµόσφαι-
ρα», οµοθυµία και οµοψυχία που θα τη ζήλευαν «Οι αδερφοφά-
δες» του Καζαντζάκη. 

Στο ΠΑΣΟΚ φανερή είναι η ατελέσφορη προσπάθεια της τω-
ρινής ηγεσίας να απαλλαγεί από τα πολιτικά βαρίδια των εν πολ-
λαίς αµαρτίαις περιπεσόντων πρώην Αρχηγών και υπαρχηγών
του.

(Θόρυβος–διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρα-
τίας)

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Γιατί διαµαρτύρεστε; 
ΑΝΝΑ-ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Διαµαρτύροµαι, γιατί  µι-

λάνε πολύ παραπάνω από τον χρόνο. Εάν ο καθένας µιλούσε πα-
ραπάνω δύο λεπτά, τι θα γινόταν; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Έχετε δίκιο. 
Κύριε Εµµανουηλίδη,…
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΕΜΜΑΝΟΥΗΛΙΔΗΣ: Έχετε δίκιο, αλλά πάν-

τοτε…
ΑΝΝΑ-ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Είµαστε και άλλοι εδώ και

θα µείνουµε µέχρι τη µία µετά τα µεσάνυχτα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Περιµένετε, περιµέ-

νετε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΕΜΜΑΝΟΥΗΛΙΔΗΣ: Κυρία Ασηµακοπούλου,…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ε, καλά τώρα, βρή-

καµε αιτία τώρα να βρισκόµαστε σε αντιπαράθεση.
Κύριε Εµµανουηλίδη, ολοκληρώνετε, σας παρακαλώ, τώρα.

Τώρα, αλλιώς κλείνω το µικρόφωνο. Σας το λέω. Εξηγούµαι, για
να µην υπάρχουν προβλήµατα.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΕΜΜΑΝΟΥΗΛΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, απολύτως
σέβοµαι, αλλά είµαι από τους οµιλητές που πάντα υποστηρίζω
την ισηγορία εδώ µέσα. Ποτέ δεν έκανα κατάχρηση του χρόνου.
Επιτρέψτε µου…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ολοκληρώνετε, χά-
νουµε χρόνο.

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ (ΜΑΚΗΣ) ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Και, εν πάση περιπτώ-
σει, ένα λεπτό παραπάνω είναι.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΕΜΜΑΝΟΥΗΛΙΔΗΣ: Το Ποτάµι, λοιπόν, µε τη
ρηχή ιδεολογική του κοίτη, ολοένα και στερεύει, καθώς από τη
γέννησή του δεν αρδευόταν από κοινωνικές πηγές. Ήταν γέν-
νηµα της ανάγκης του υπόλογου πολιτικού συστήµατος να δηµι-
ουργηθεί άρον άρον ένα πολιτικό ανάχωµα, ενάντια στην πολι-
τική δύναµη του ΣΥΡΙΖΑ. 

Η Ένωση Κεντρώων, ανερµάτιστη πολιτικά, µε την πολιτική της
πυξίδα να δείχνει όλο και συχνότερα τον ακροδεξιό πόλο, έχει
εργολαβικά αναλάβει τον υποβολιµαίο ρόλο της αποδόµησης
συλλήβδην του πολιτικού συστήµατος.

Εξαιρουµένου του ΚΚΕ, καθώς είναι συνεπές µε την αυτάρε-
σκη αλλά αναντίστοιχη κοινωνικά ιδεολογική του ορθοδοξία, όλα
τα άλλα κόµµατα της Αντιπολίτευσης βρίσκονται σε διαδικασία
προϊόντος αυτοεγκλωβισµού. 

Πιστέψτε µας, δεν χαιρόµαστε γι’ αυτό. Αντίθετα, συνειδητο-
ποιούµε τη βαριά ιστορική µας ευθύνη, που επωµιζόµαστε, στο
να οδηγήσουµε τούτη τη στιγµή, µόνοι µας, τη χώρα και τον λαό
µας στο ξέφωτο της ανασυγκρότησης. Η µόνη σκευή µας σε
αυτό το δύσκολο εγχείρηµα είναι τα αναρίθµητα ένσηµα…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Εµµανουη-
λίδη, σας παρακαλώ πολύ. Μιλάτε δέκα λεπτά.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΕΜΜΑΝΟΥΗΛΙΔΗΣ: Δύο δευτερόλεπτα, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Δύο δευτερόλεπτα
δεν επαρκούν.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΕΜΜΑΝΟΥΗΛΙΔΗΣ: …στους χώρους δουλειάς
και τα κοινωνικά εύσηµα τα αποκτηµένα από τους κοινωνικούς
αγώνες, την καθαρή διαδροµή µας και την καθαρότητα των προ-
θέσεων. 

Αυτά είναι τα όπλα µας και µε αυτά πολεµάµε. Έχουµε επί-
γνωση της δυσκολίας του εγχειρήµατος. Άλλωστε, η Αριστερά
πάντοτε κλήθηκε για τα δύσκολα. Δεν θα γίνουµε ριψάσπιδες.
Θα αγωνιστούµε. 

(Θόρυβος–διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρα-
τίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Εντάξει, ευχαρι-
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στούµε, κύριε Εµµανουηλίδη.
ΑΝΝΑ-ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Τι είναι αυτό τώρα; 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΕΜΜΑΝΟΥΗΛΙΔΗΣ: Μπορεί να χάσουµε κά-

ποιες µάχες. Τον πόλεµο θα τον κερδίσουµε, γιατί το χρωστάµε
στη χώρα και τον λαό της.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Πριν δώσω τον

λόγο στο επόµενο οµιλητή, τον κ. Καράογλου, για να συνεννοη-
θούµε, έως το τέλος της συνεδρίασης, την οποία την έχουµε ορί-
σει ως τις δώδεκα τα µεσάνυχτα. 

Για να φτάσουµε έως τις δώδεκα τα µεσάνυχτα θα πρέπει να
µιλήσουν περίπου δεκαπέντε Βουλευτές, αξιοποιώντας όµως
αµιγώς το επτάλεπτο, έστω µε κάποια ανοχή. Προτείνω η κ. Κε-
ραµέως να είναι η τελευταία οµιλήτρια. Η αποψινή µας συνε-
δρίαση θα ολοκληρωθεί µε την κ. Κεραµέως. Δεν νοµίζω να
υπάρχουν αντιρρήσεις, για να ξέρουν και οι Βουλευτές, οι οποίοι
ακολουθούν, εάν θα έχουν την δυνατότητα να µιλήσουν ή όχι.
Δεν θα τελειώσουµε ακριβώς στις δώδεκα, θα περάσει η δωδε-
κάτη βραδινή, αλλά τι να κάνουµε;

Κύριε Καράογλου, έχετε τον λόγο.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Με την ανοχή σας, κύριε Πρό-

εδρε, όπως δείξατε και στον προηγούµενο συνάδελφο.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε έκπληξη άκουσα τον προλα-

λήσαντα Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΣΥΡΙΖΑ –ο οποίος
ετοιµάζεται να φύγει, αλλά φαντάζοµαι για µισό λεπτό θα µε
ακούσει– να λέει ότι πρέπει να προστατεύσουµε την κοινοβου-
λευτική διαδικασία. 

Λοιπόν, συµφωνούµε απόλυτα, αγαπητέ συνάδελφε, πρέπει να
την προστατεύσουµε. Και τι σηµαίνει αυτό; Αυτό σηµαίνει σεβα-
σµό στον Κανονισµό της Βουλής, σεβασµό στις προβλεπόµενες
ηµέρες νοµοθετικού έργου, που, σύµφωνα µε τον Κανονισµό της
Βουλής, είναι Τρίτη, Τετάρτη και Πέµπτη και όχι Σάββατο και Κυ-
ριακή, και βεβαίως κανονικές και όχι κατεπείγουσες διαδικασίες.
Αυτό που βλέπουµε µέχρι τώρα είναι ότι έχετε κάνει τις κανονικές
διαδικασίες κατεπείγουσες, κάνατε την εξαίρεση κανόνα. Βέβαια
όµως και αυτό είναι µια ένδειξη ότι και η ίδια η Κυβέρνηση πλέον
αναγνωρίζει εµµέσως, αλλά πλην σαφώς, ότι βρίσκεται εν µέσω
κοινωνικής και πολιτικής αποµόνωσης. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουν περάσει δεκαέξι µήνες
από τις εκλογές του Ιανουαρίου του 2015 και, δυστυχώς για τον
ελληνικό λαό, δυστυχώς για όλους µας η ελπίδα ήλθε, είδε και
απήλθε. Η ανάσταση της ελληνικής οικονοµίας που θα γινόταν
πριν από το Πάσχα, αναβάλλεται για το επόµενο Πάσχα, παρά
το γεγονός ότι βρέχει δισεκατοµµύρια, σύµφωνα µε τη δήλωση
του συναδέλφου Βουλευτού των ΑΝΕΛ, ενώ ταυτόχρονα ο αρι-
στερός κόφτης θερίζει µισθούς, συντάξεις αλλά και όνειρα ενός
ολόκληρου λαού.

Πρόσφατα µια βρετανική εφηµερίδα, η «THE GUARDIAN»,
έγραψε κάτι και έχει απόλυτο δίκιο για αυτό: «Μόνο τον αέρα
που αναπνέουν οι Έλληνες δεν έχει φορολογήσει ακόµα η ελλη-
νική Κυβέρνηση». Φόροι παντού, επιβαρύνσεις σε όλα. Τυλίξατε
την Ελλάδα σε επτάµισι χιλιάδες κόλες χαρτιού και την καταντή-
σατε να βρίσκεται µε τον κόφτη στην πλάτη, γιατί σήµερα το νο-
µοσχέδιο που συζητάµε είναι πραγµατικά εθνοκτόνο. Εξαπο-
λύετε µια άνευ προηγουµένου φοροκαταιγίδα επί δικαίων και
αδίκων και αυτό το βαφτίζετε «αναδιανοµή εισοδήµατος». 

Σε λίγο θα µας πείτε ότι και οι πλειστηριασµοί πρώτης κατοι-
κίας, που οσονούπω έρχονται και αυτοί, είναι ένα µέτρο οριστι-
κής απαλλαγής από τον ΕΝΦΙΑ. Αδειάζετε τις τσέπες του ελλη-
νικού λαού, ξεπουλάτε τα πάντα, υποδουλώνετε στην ουσία τη
χώρα και έχετε το πολιτικό θράσος, γιατί περί θράσους πρόκει-
ται, να περηφανεύεστε ότι τούτη η Βουλή δεν ψηφίζει νέα µέτρα
ή, κατ’ άλλους, ότι αυτά είναι τα τελευταία µέτρα. Μόνο που δεν
διευκρινίσατε αν είναι τα τελευταία µέτρα του Μαΐου. Έρχονται
και άλλα στη συνέχεια;

Για να δούµε, όµως, ποια είναι η σκληρή πραγµατικότητα.
Πρώτα απ’ όλα το ισοπεδωτικό νοµοσχέδιο, για το οποίο συζη-
τούµε, φέρνει ένα νέο πακέτο έµµεσων φόρων ύψους 1,8 δισε-
κατοµµυρίου ευρώ. Από αυτούς, µόνο τα 11 εκατοµµύρια -στο
1,8 δισεκατοµµύριο τα 11 εκατοµµύρια- αφορούν περικοπές δα-
πανών. Όλα τα υπόλοιπα είναι φόροι: έµµεσοι φόροι, άδικοι

φόροι, δίχως τέλος και δίχως λογική, φόροι που επιβάλλονται σε
ό,τι κινείται, φόροι που φτωχοποιούν τα νοικοκυριά, φόροι που
διατρέχουν οριζόντια κάθε έκφανση της ελληνικής επιχειρηµα-
τικότητας, φόροι που θα επιφέρουν µοιραία περαιτέρω διαλυτική
ακινησία και παραλυτική στασιµότητα στην πραγµατική οικονο-
µία, την ιδιωτική οικονοµία. 

Στα καύσιµα, για παράδειγµα: Η αµόλυβδη υπολογίζεται ότι
θα αυξηθεί κατά 4 λεπτά το λίτρο, το πετρέλαιο θέρµανσης κατά
6,5 λεπτά το λίτρο, το πετρέλαιο κίνησης κατά 10 λεπτά το λίτρο,
ενώ το υγραέριο κίνησης κατά 14 λεπτά το λίτρο, µε την τελική
επιβάρυνση –συµπεριλαµβανοµένων και άλλων παραµέτρων– να
εκτιµάται ότι θα είναι συνολικά στα 2,5 ευρώ για τον καταναλωτή. 

Από πού να συνεχίσω και πού να πρωτοσταθώ; Αυξάνονται οι
συντελεστές του ΕΝΦΙΑ στα οικόπεδα, αύξηση που αγγίζει χιλιά-
δες πολίτες στη µεσαία τάξη. Αυξάνετε τον ΦΠΑ από το 23% στο
24%, υπολογίζοντας ότι θεωρητικά θα εισπράξετε, επιπλέον, 440
εκατοµµύρια ευρώ, χωρίς όµως να υπολογίζετε τη µείωση της
κατανάλωσης. Σας παραπέµπω σχετικά στην καµπύλη Λαφέρ,
για να δείτε τι σηµαίνει αυτό.

Επιπρόσθετα, από 1η Ιουλίου αυξάνεται από 20% στο 26% ο
αναλογικός φόρος στα τσιγάρα, ενώ από την 1η Ιανουαρίου του
2017 επιβάλλετε φόρο στον καφέ, στην µπίρα, στον λογαριασµό
της συνδροµητικής τηλεόρασης, στον λογαριασµό σταθερής τη-
λεφωνίας και ίντερνετ, µε την Ελλάδα, δυστυχώς, να γίνεται η
πρώτη δυτική, η πρώτη ευρωπαϊκή χώρα, που επιβάλλει φόρους
στη χρήση του διαδικτύου.

Όµως, δεν αρκείστε µόνο σε αυτά, αγαπητοί συνάδελφοι.
Εκτελείτε εν ψυχρώ ακόµα και τη βαριά βιοµηχανία της χώρας,
τον τουρισµό, λίγες µόνο ηµέρες πριν από την επίσηµη έναρξη
της εαρινής περιόδου. Από 1ης Ιουλίου καταργείτε τους µειωµέ-
νους συντελεστές ΦΠΑ σε Θάσο, Άνδρο, Τήνο, Κάρπαθο, Μήλο,
Αλόννησο, Κέα, Αντίπαρο και Σίφνο, πλήττοντας σοβαρότατα,
βαρύτατα, την τοπική οικονοµία των νησιών. 

Από την Πρωτοχρονιά του 2018 επιβάλλετε νέο οριζόντιο κε-
φαλικό φόρο στον τουρισµό, το τέλος διαµονής στα ξενοδοχεία,
βάζοντας επί της ουσίας λουκέτο στα µικρά ξενοδοχεία και στις
µικρές οικογενειακές επιχειρήσεις. 

Ακόµα, στη ρύθµιση για τον ΕΝΦΙΑ προβλέπετε αύξηση του
συµπληρωµατικού φόρου από το 2,5% στο 3,5% για τα νοµικά
πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου µη κερδοσκοπικού χαρακτήρα, για
τις ιδιοχρησιµοποιούµενες εγκαταστάσεις τους. Λάθος! Μεγάλο
λάθος, κύριε Υπουργέ, που είστε και παριστάµενος. Διορθώστε
το! Στις δύσκολες αυτές ώρες τα νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δι-
καίου µη κερδοσκοπικού χαρακτήρα πρέπει να παραµείνουν
όρθια, γιατί τα σωµατεία αυτά είναι στην πρώτη γραµµή της κοι-
νωνικής προσφοράς. Για παράδειγµα, η ΧΑΝΘ στη Θεσσαλονίκη.
Μην τα εξοντώνετε. 

Δεν µπορώ, επίσης, να µην αναφερθώ και στην πολλαπλή φο-
ρολόγηση προς τις επιχειρήσεις. Σε µια εποχή που το φορολο-
γικό σύστηµα στην Ελλάδα πρέπει να απλοποιηθεί, προκειµένου
να προσελκύσουµε στη χώρα ισχυρούς επενδυτές, εσείς κάνετε
ό,τι περνάει από το χέρι σας για να διώξετε τους επενδυτές αυ-
τούς, δυναµιτίζοντας κάθε προοπτική ανάπτυξης και δηµιουρ-
γίας νέων θέσεων εργασίας, διαλύοντας τον ιδιωτικό τοµέα και
σκοτώνοντας ό,τι παραγωγικό και δηµιουργικό έχει αποµείνει
στη χώρα. 

Φυσικά δεν µπορώ να µην αναφερθώ και στον περίφηµο
«κόφτη», τον οποίο νοµίζω ότι η λέξη η οποία τον περιγράφει
απόλυτα είναι η λέξη «λαιµητόµος».  Λαιµητόµος για τη δηµο-
κρατία µας, καθώς καταργεί τη Βουλή, µιας και η αυτόµατη πε-
ρικοπή δαπανών θα γίνεται µε προεδρικά διατάγµατα. Λαιµη-
τόµος για µισθούς, συντάξεις, κοινωνική πρόνοια. Με λίγα λόγια,
µετατρέπετε την Ελλάδα σε Ελλάδα Α.Ε., ορίζοντας επικεφαλής
τους γύπες των αγορών, όπως πριν από τις εκλογές έλεγε ο Αλέ-
ξης Τσίπρας, στα εύκολα χρόνια της αντιπολίτευσης, τότε που
τον διακατείχαν ακόµη αυταπάτες. 

Και µη βιαστείτε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της συγκυβέρ-
νησης, να µας κατηγορήσετε ότι δεν κρατούµε εποικοδοµητική
στάση. Συναίνεση, όµως, δεν σηµαίνει να γίνουµε δεκανίκι µιας
αποτυχηµένης Κυβέρνησης ούτε να γίνουµε συνένοχοι στην
άνευ προηγουµένου εκποίηση της δηµόσιας περιουσίας, στην
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απώλεια εθνικής κυριαρχίας και στη µετατροπή της Ελλάδος σε
ένα απέραντο hot spot χρέους. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Τα σηµερινά αδιέξοδα είναι δικές σας επιλογές. Και επειδή το

θράσος είναι κατ’ εξοχήν γνώρισµα εκείνων που αποποιούνται
τις ευθύνες τους, µου προκαλεί αλγεινή εντύπωση ότι επί δεκαέξι
µήνες οι Βουλευτές της συγκυβέρνησης είναι πολύ στενοχωρη-
µένοι, αλλά όχι µεταµεληµένοι. Πάντα φταίει κάποιος άλλος, είτε
είναι τα κανάλια της διαπλοκής είτε οι δηµοσιογράφοι είτε κά-
ποιος µη αριστερός τέλος πάντων. 

Μην ξεγελιέστε, λοιπόν, στον ΣΥΡΙΖΑ και τους ΑΝΕΛ. Επειδή
υπογράψατε κι εσείς µνηµόνια, αυτό το πράγµα δεν σας κάνει
ίδιους µε εµάς. Δεν είµαστε όλοι το ίδιο. Εµείς στη διετία 2012–
2014 εφαρµόσαµε ένα διαφορετικό µείγµα πολιτικής, που έχει
στο επίκεντρο τη συγκράτηση των δαπανών και όχι την αύξηση
της φορολογίας. Εµείς πιστεύουµε στην οικονοµία της αγοράς
και µιλάµε για υψηλούς ρυθµούς ανάπτυξης µε βιώσιµο τρόπο,
δηλαδή µε αποκατάσταση της εµπιστοσύνης, επιτάχυνση των µε-
ταρρυθµίσεων και των αποκρατικοποιήσεων, προσέλκυση επεν-
δύσεων, αύξηση της απασχόλησης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ολοκληρώστε, κύ-
ριε συνάδελφε.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Ρωτώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µετά από δεκαέξι µήνες

διακυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ–ΑΝΕΛ: Τελικά ποιος είναι «γερµανοτσο-
λιάς», ποιος είναι βολεµένος, ποιος είναι ντόπια αντίδραση;
Εµείς, που βάλαµε πλάτη στα δύσκολα και παραδώσαµε µια
χώρα µε πραγµατικά πλεονάσµατα εντός του ευρώ, ή οι σηµερι-
νοί κυβερνώντες, που µετατρέπουν τη χώρα σε χώρο; Εµείς, που
είπαµε «ναι» στην Ελλάδα της παραγωγής, των εξαγωγών και της
κανονικότητας, ή εκείνοι, που σήµερα µιλούν για Ελλάδα εθνικά
υπερήφανη και σκληρή διαπραγµάτευση, φορτώνοντας στην
πλάτη του ελληνικού λαού δεκάδες δισεκατοµµύρια; Εµείς, που
οραµατιστήκαµε µια Ελλάδα χωρίς δανεικά, ή εκείνοι, που λαν-
σάρουν προς τα έξω την Ελλάδα της κακώς εννοούµενης µαγ-
κιάς; 

Προσωπικά –και κλείνω, κύριε Πρόεδρε, κι ευχαριστώ για την
ανοχή σας- επέλεξα συνειδητά να ανήκω στους πρώτους. Καλύ-
τερα –κατά τους χαρακτηρισµούς του ΣΥΡΙΖΑ- ντόπια αντίδραση,
παρά αριστερός και νεκροθάφτης της Ελλάδος! 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει ο κ.
Θεωνάς από τον ΣΥΡΙΖΑ. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΘΕΩΝΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν µπορώ να ξεκινήσω να µι-

λήσω σήµερα, για πρώτη φορά αυτές τις µέρες στην Ολοµέλεια
της Βουλής, χωρίς να ασχοληθώ µε την εµφάνιση που είχαµε σαν
Βουλή τις δυο-τρεις προηγούµενες µέρες. 

Θέλω να στηλιτεύσω αυτό το φαινόµενο, η Βουλή να λειτουρ-
γεί σαν γήπεδο ποδοσφαίρου -να µην πω σαν χούλιγκαν-, διότι
θεωρώ ότι δεν τιµά ούτε τα πρόσωπα, που απαρτίζουν τη σύν-
θεση της Βουλής, ούτε γενικότερα ολόκληρο το Κοινοβούλιο. 

Νοµίζω ότι αυτός ο τρόπος λειτουργίας αποτελεί µεγάλο κίν-
δυνο για τον ίδιο τον κοινοβουλευτισµό και τη δηµοκρατία. Γιατί,
όταν το σηµαντικότερο θεσµικό πολιτικό όργανο της δηµοκρα-
τίας το µεταχειριζόµαστε µε αυτόν τον τρόπο, νοµίζω ότι µπαίνει
σε κίνδυνο πια η ίδια η έννοια της δηµοκρατίας και το δηµοκρα-
τικό πολίτευµα της χώρας. 

Και στις συνεδριάσεις των επιτροπών αλλά και στις κοινές συ-
νεδριάσεις τους, που έγιναν στην Αίθουσα της Ολοµέλειας, πα-
ρουσιάστηκαν φαινόµενα να µην µπορούν οι Προεδρεύοντες να
διευθύνουν τη διαδικασία και την εργασία, διότι από κάτω ο κα-
θένας έπαιρνε το µικρόφωνο µόνος του και έκανε και τον πρό-
εδρο κι έλεγε στον Πρόεδρο τι έπρεπε να κάνει. 

Τα πρωτοσέλιδα των εφηµερίδων των επόµενων ηµερών, από
αυτά τα φαινόµενα, δίνουν και το µέτρο του ποια κατάσταση είχε
διαµορφωθεί και πώς αντιµετωπίστηκε. «Το πεζοδρόµιο στη
Βουλή», ήταν κάποια από τα πρωτοσέλιδα των εφηµερίδων, όταν

παρουσίαζαν αυτή την κατάσταση που είχε διαµορφωθεί εδώ
πέρα.     

Εγώ έχω επανειληµµένα κάνει παρατηρήσεις και σχόλια για το
επίπεδο του πολιτικού διαλόγου, που κυρίως περιλαµβάνει χα-
ρακτηρισµούς, υβριστικές εκφράσεις και περιεχόµενο θλιβερό
και πρόστυχο. Δεν νοµίζω, αγαπητοί συνάδελφοι και συναδέλ-
φισσες, ότι µπορεί να συνεχίζεται αυτή η ιστορία και να λέγεται
«είστε ψεύτες, είστε ανίκανοι, είστε έτσι, είστε αλλιώς». Είναι δυ-
νατόν συνέχεια να θεωρούµε ότι είναι πολιτικός διάλογος οι βρι-
σιές; Η βρισιά δεν ξέρω πού αλλού µπορεί να είναι καθηµερινή
δραστηριότητα ή δράση ή έκφραση, αλλά στο Κοινοβούλιο νο-
µίζω ότι είναι απαράδεκτο να είναι στην ηµερήσια διάταξη. 

Απλώς το παρατηρώ και το σχολιάζω, το στηλιτεύω µε µία έν-
νοια, γιατί θεωρώ ότι και ο κόσµος που έβλεπε αυτά τα φαινό-
µενα πρέπει να ακούει µια φωνή, που λέει ότι δεν µπορεί αυτή η
κατάσταση να συνεχίζεται στο ελληνικό Κοινοβούλιο.

Παρακάτω τώρα. Η οµιλήτρια της Νέας Δηµοκρατίας µάς υπέ-
δειξε χθες-προχθές να µελετήσουµε την τοποθέτηση του κ. Σταϊ-
κούρα, ο οποίος, όπως εκείνη είπε, έχει καταγράψει κάποια ση-
µεία –είπε για δεκαεπτά ή είκοσι επτά σηµεία, δεν θυµάµαι- από
τις οµιλίες του Πρωθυπουργού Αλέξη Τσίπρα που δεν επιβεβαι-
ώνονται στην πράξη. 

Αγαπητοί συνάδελφοι και συναδέλφισσες, βαρέθηκα αυτές τις
ηµέρες να ακούω στη Βουλή αυτά τα επιχειρήµατα συνέχεια, µε
εκφράσεις που θεωρώ ότι µπορούν να εκφράσουν µόνο όσοι θέ-
λουν να καταγγείλουν την Κυβέρνηση ή να κάνουν κριτική στην
Κυβέρνηση, αλλά να µιλάνε µε χαρακτηρισµούς που είναι απα-
ράδεκτοι και θεωρώ ότι προσβάλλουν και το επίπεδό µας. 

Επειδή, όµως, πολλές φωνές ακούστηκαν από τη Νέα Δηµο-
κρατία και την προηγούµενη κυβέρνηση, θα ήθελα να ρωτήσω:
Έχετε διαβάσει, αγαπητοί συνάδελφοι και συναδέλφισσες, τη
δανειακή σύµβαση των 130 δισεκατοµµυρίων του πρώτου µνη-
µονίου; Την έχετε διαβάσει; Εγώ θα σας θυµίσω µερικά πράγ-
µατα που περιλαµβάνονται. 

Πρώτον, όλα τα έσοδα που προκύπτουν από τις ιδιωτικοποι-
ήσεις, για τις οποίες κόπτεστε πάντα και θεωρείτε ότι πρέπει να
είναι στην ηµερήσια διάταξη, πήγαιναν στον λογαριασµό του
Λουξεµβούργου, για να πληρώνονται οι δανειστές.                 

Επίσης, στον ίδιο λογαριασµό πήγαινε και µεγάλο µέρος από
τα έσοδα του ΦΠΑ καθώς και ένα σηµαντικό µέρος από τα έσοδα
του κράτους, από την άµεση και έµµεση φορολογία. 

Δεύτερο στοιχείο που υπήρχε µέσα στην ιστορία της δανει-
ακής σύµβασης των 130 δισεκατοµµυρίων. Όλη η διαδικασία των
σχέσεων της χώρας µας µε την Ευρωπαϊκή Ένωση, µε τα µνη-
µόνια, µε τις υποχρεώσεις κ.λπ. ανήκουν στην αρµοδιότητα του
Αγγλικού Δικαίου. Το λέω για µερικούς που µιλάνε µε βροντώδη
φωνή και µας βάζουν σε τάξη και µας µιλάνε για πατριωτισµό και
για το έθνος µας και για εκείνο και για το άλλο. Αυτό το δίκαιο
έχετε φέρει. Σε αυτό το δίκαιο έχουν υποβάλει όλα τα θέµατα
που αφορούν τη σχέση µας µε την Ευρωπαϊκή Ένωση.

Τρίτο σηµείο. Εκτός απ’ αυτά, το πιο σηµαντικό απ’ όλα είναι
ότι µε αυτή τη δανειακή σύµβαση καταργήθηκε, αναιρέθηκε, η
ασυλία της δηµόσιας περιουσίας, που ισχύει για όλες τις ευρω-
παϊκές χώρες. Είδα πολλά δάκρυα να χύνονται όλη τη µέρα σή-
µερα στο Κοινοβούλιο για τη δηµόσια περιουσία που κινδυνεύει.
Από τι κινδυνεύει; Από το γεγονός ότι µια σειρά δηµόσιες επιχει-
ρήσεις…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αµέσως τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, σε ένα λεπτό.
Με συγχωρείτε, αποπροσανατολίστηκα. Δεν πειράζει, θα το

βρω.
Η άρση της ασυλίας αφορά κατ’ αρχάς όλη τη δηµόσια περι-

ουσία, ακόµα και τους αρχαιολογικούς χώρους, και εξαιρέθηκε
µόνον ο Παρθενώνας απ’ αυτή τη ρύθµιση που ήταν στη δανει-
ακή σύµβαση του πρώτου µνηµονίου. Θεωρώ, λοιπόν, ότι αυτά
έπρεπε να απασχολήσουν.

Πολλοί έκλαψαν για το ότι ο νέος φορέας που δηµιουργείται
–που είναι δηµόσιος- είναι, όπως ισχυρίζονται, στα χέρια των δα-
νειστών και όλη η δηµόσια περιουσία θα περάσει στους ξένους.
Δεν είναι έτσι. Και θέλω να σας πω ότι ο µεγάλος κίνδυνος για
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τη δηµόσια περιουσία είναι η άρση της ασυλίας και αργά ή γρή-
γορα αυτά µπορούν και να εφαρµοστούν.

Πριν από κάνα δύο χρόνια –δεν θυµάµαι, αλλά ο Αντρέας Λο-
βέρδος που τον βλέπω µπορεί να θυµάται- είχε απειληθεί η Αρ-
χαία Ολυµπία, στο πλαίσιο αυτής της επιλογής, που έχει γίνει µε
τη δανειακή σύµβαση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Θεωνά, να
κλείνουµε, σας παρακαλώ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΘΕΩΝΑΣ: Δεν προσπαθώ να φοβίσω κανέναν. Λέω,
όµως, ότι διάφοροι έκλαψαν πολύ, αλλά δεν είπαν κουβέντα για
το ότι στη λίστα που ανήκει στο ΤΑΙΠΕΔ βρίσκονται ενενήντα ένα
ακίνητα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Θεωνά, φθά-
σατε στα εννέα λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΘΕΩΝΑΣ: Δεν είπατε κουβέντα για αυτά. Κανένας
δεν είπε κουβέντα. Έλεγαν µόνο ότι αυτά τώρα θα ξεπουληθούν
και θα ξεπουληθούν από µία δηµόσια επιχείρηση που δηµιουρ-
γήθηκε µε αυτόν τον νόµο, για να τα περιφρουρήσει και όχι να
τα ξεπουλήσει.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει ο κ.
Μανιάτης από τη Δηµοκρατική Συµπαράταξη ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι, χθες έκανα ανα-
φορά στα ενενήντα εννέα χρόνια που η χώρα θα είναι προτεκτο-
ράτο και αποικία χρέους. Και απευθυνόµενος στον ΣΥΡΙΖΑ δεν
µπορώ να µην υποκύψω στον πειρασµό να πω ότι παρέλαβε
χώρα και θα παραδώσει ταµείο ξεπουλήµατος της δηµόσιας πε-
ριουσίας. 

Σήµερα δεν θα µιλήσω για τις κυβερνητικές απάτες ή αυταπά-
τες, που κόστισαν 86 δισεκατοµµύρια ευρώ στον ελληνικό λαό.
Δεν θα µιλήσω ούτε καν για την προσπάθεια σφετερισµού του
µεγαλύτερου ενεργειακού έργου της Νοτιοανατολικής Ευρώπης,
του αγωγού TAP, που τον πολέµησε λυσσαλέα ο ΣΥΡΙΖΑ και ο κ.
Τσίπρας, όταν τον φέραµε στη Βουλή. Δεν τον ψήφισαν, αλλά
πανηγύριζαν πριν από λίγες ηµέρες στη Θεσσαλονίκη. Δεν θα µι-
λήσω ούτε για την ηρωική διαπραγµάτευση, τη χειρότερη του
2015 σε παγκόσµιο επίπεδο, σύµφωνα µε το Χάρβαρντ, που
όµως µας στοιχίζει 12,5 δισεκατοµµύρια ευρώ. Δεν θα µιλήσω
για τις εβδοµήντα χιλιάδες συνταξιούχους, που τους κόβετε το
ΕΚΑΣ. Δεν θα µιλήσω για τον ΕΝΦΙΑ στις πεντακόσιες χιλιάδες
νοικοκυριά, κυρίως της επαρχίας. Δεν θα µιλήσω για τους κατά
κύριο επάγγελµα αγρότες, για την αύξηση από το 35% στο 50%,
που πλήττει κυρίως τις ορεινές και µειονεκτικές περιοχές της
χώρας και όσους µένουν εκεί.

Όµως, παιδιά της Κυβέρνησης, αρκετά µε το κλάµα! Μάρθα
Βούρτση και Νίκος Ξανθόπουλος είναι πια αισθητικά ρετρό και
πολιτικά είναι θλιβερό και αχρείαστο.

Θα ξεκινήσω, λοιπόν, µε τον «ηρωικό» κ. Τσακαλώτο. Τι µας
είπε ο κ. Τσακαλώτος; Ότι έκανε µια πολύ ηρωική διαπραγµά-
τευση, γιατί δεν δέχθηκε την πρόταση να αυξήσει τον ΦΠΑ στο
ρεύµα από το 13% στο 23%. 

Στον απόντα κ. Τσακαλώτο θέλω να πω ότι ο κ. Τόµσεν του
ΔΝΤ από το 2011 µου ζητούσε, απαιτούσε, να αυξήσουµε τον
ΦΠΑ στο ρεύµα από το 13% στο 23% και, βεβαίως, δεν υποκύ-
ψαµε. Όµως, ποτέ δεν το παίξαµε ήρωες, ποτέ δεν κάναµε θεα-
τρινισµούς και ποτέ δεν χρειάστηκε να το πούµε δηµόσια. Ας µην
περηφανεύεται, λοιπόν, η διαπραγµατευτική οµάδα της Κυβέρ-
νησης ότι κάτι έκανε, που δεν αύξησε τον ΦΠΑ στο ρεύµα από
το 13% στο 23%. Έχουµε διαπραγµατευτεί και εµείς µε τον κ.
Τόµσεν.

Δεύτερη παρατήρηση, για τον κ. Τσίπρα. Είµαι βέβαιος ότι
αύριο θα αποπειραθεί να µας πει ότι µε περηφάνια κρατά τη ΔΕΗ
και τον ΑΔΜΗΕ δηµόσιους. Για να συνεννοούµαστε, ο όµιλος
ΔΕΗ ξεπουλιέται µπιρ παρά, µε µηδέν αντάλλαγµα. Η παραγωγή
της ΔΕΗ από 75%, που είναι σήµερα, έχει υπογράψει ο κ. Τσί-
πρας να φτάσει το 2020 στο 50% και η πελατεία στη λιανική από
το 90%, που έχει σήµερα η ΔΕΗ, να φτάσει στο 50%, επίσης µε
µηδέν αντάλλαγµα. 

Όµως, η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ έχει κάνει κάτι πολύ χειρότερο
απ’ αυτό. Είχε τον µεγαλύτερο σύµµαχο, είναι η πιο τυχερή Κυ-

βέρνηση που υπήρξε ποτέ. Όταν παραδώσαµε εµείς την κυβέρ-
νηση, το πετρέλαιο είχε 120 δολάρια το βαρέλι. Όταν ξεκίνησε
να κυβερνάει ο κ. Τσίπρας, το πετρέλαιο είχε 40 δολάρια το βα-
ρέλι. Ξέρετε τι σηµαίνει αυτό στην εθνική οικονοµία; Δηµόσιο
έσοδο, έµµεσο, περίπου 3 δισεκατοµµύρια ευρώ. Στη ΔΕΗ, που
κουβεντιάζουµε, µε βάση τον απολογισµό που δηµοσίευσε τον
Απρίλη του 2016 για τα οικονοµικά αποτελέσµατα του 2015, ξέ-
ρετε τι λέει η ΔΕΗ; Ότι κέρδισε ενεργειακό κόστος τετρακόσια
εκατοµµύρια ευρώ από τη µείωση της τιµής του πετρελαίου,
χωρίς να κάνει τίποτα. Ξέρετε τι σηµαίνει αυτό; Αυτό σηµαίνει ότι
οφείλει η ΔΕΗ τώρα να µειώσει τα τιµολόγια ηλεκτρικού ρεύµα-
τος κατά 10%, γιατί υποχρεούται, λόγω ακριβώς του µειωµένου
κόστους παραγωγής ηλεκτρικής ενέργειας. 

Με το βαρέλι στα 120 δολάρια εµείς κάναµε κοινωνικό οικιακό
τιµολόγιο και δώσαµε φθηνό ρεύµα σε επτακόσιες χιλιάδες οι-
κογένειες, 42% έκπτωση, πρώτοι σε όλη την Ευρώπη. Με 40 δο-
λάρια το βαρέλι τι πρέπει να κάνει η Κυβέρνηση Τσίπρα- Καµµέ-
νου;

Τρίτον, για να συνεννοούµαστε µεταξύ µας, χθες ανακοινώ-
θηκε ο πίνακας µε τις προς ιδιωτικοποίηση ΔΕΚΟ και µέσα είναι,
εκτός από το ΟΑΚΑ, και η «ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ», είναι και ο ΟΑΣΑ,
οι αστικές συγκοινωνίες.

Δηλαδή, οι σήραγγες του µετρό πάνε στους δανειστές, τα
αµαξοστάσια των λεωφορείων στους δανειστές, τα τρόλεϊ και τα
τραµ στους δανειστές, οι συρµοί στους δανειστές. Είµαστε καλά;
Θα πληρώνουµε ενοίκιο, για να χρησιµοποιούµε τα αµαξοστάσια
των λεωφορείων; 

Μήπως γι’ αυτό οι αστικές συγκοινωνίες, που έχουν δύο χιλιά-
δες λεωφορεία, βγάζουν έξω για κίνηση µόνο τα χίλια, προκει-
µένου να απαξιωθούν και µήπως γι’ αυτό τις παραλάβατε υγιείς
στις αρχές του 2015 και τώρα τις παραδίδετε µε έλλειµµα 100
εκατοµµυρίων ευρώ;

Θα ήθελα να πω κάτι τελευταίο για τον κ. Τσίπρα. Αφορά τον
ίδιο προσωπικά και απαλλάσσω των ενοχών τους τον κ. Σκουρ-
λέτη και τον κ. Τσιρώνη, λόγω πολεοδοµικής άγνοιας. 

Συναδέλφισσες και συνάδελφοι, οι συναρµόδιοι Υπουργοί κα-
τέθεσαν µια τροπολογία, µε την οποία ακυρώνεται όλο το δεύ-
τερο κεφάλαιο του ν.4269/2014, που αφορά στις χρήσεις γης.
Και το λέω για όσους δεν ξέρετε, ότι οι χρήσεις γης ήταν το µε-
γάλο αµάρτηµα της δηµόσιας διοίκησης τα τελευταία τριάντα
χρόνια. Γι’ αυτό δεν γίνονταν επενδύσεις, γιατί στηρίζονταν στο
προεδρικό διάταγµα του 1987. Και φτύσαµε αίµα µαζί µε το Τε-
χνικό Επιµελητήριο και το κάναµε νόµο. Και µε βάση αυτόν τον
νόµο εγκρίνονται ο Αστέρας της Βουλιαγµένης, η Κασσιόπη στην
Κέρκυρα, η Αφάντου στη Ρόδο, δηλαδή όλες οι µεγάλες τουρι-
στικές επενδύσεις. 

Τι έρχονται και λένε τώρα οι Υπουργοί; Ακυρώνεται όλο το κε-
φάλαιο για τις χρήσεις γης και γυρίστε πίσω, επενδυτές, στο
προεδρικό διάταγµα του 1987. Δηλαδή, γυρίστε πίσω στον υπάλ-
ληλο που σας έλεγε «ξέρεις, ο νόµος είναι ασαφής, έλα λίγο αρ-
γότερα να σε εξυπηρετήσω».

Ξαναγυρνάµε, λοιπόν, στην εποχή κατά την οποία, λόγω της
ασάφειας των νόµων, ο επενδυτής δεν ήξερε τι είναι νόµιµο και
τι παράνοµο, χωρίς να υπάρχει καν µεταβατική διάταξη. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Μανιάτη, ολο-
κληρώστε, σας παρακαλώ. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ: Σας βεβαιώνω ότι δεν υπάρχει µικρός
επενδυτής –ο φούρναρης, η κοµµώτρια ή αυτός που έφτιαξε ένα
συνεργείο– ή µεγάλος επενδυτής που θέλει να κάνει οποιαδή-
ποτε επένδυση, που, εάν υπερψηφίσετε, συνάδελφοι του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, αυτή την τροπολογία και ακυρώσετε το κεφάλαιο για τις
χρήσεις γης, θα επενδύσει έστω ένα ευρώ σε αυτή τη χώρα. Και
οι ευθύνες είναι τεράστιες για τον ίδιο τον Πρωθυπουργό. 

Τελειώνοντας, θέλω να σας πω ότι, δυστυχώς, φαίνεται ότι θα
ζήσουµε έναν Αρµαγεδδώνα κοινωνικοοικονοµικό και έναν Αρ-
µαγεδδώνα πολιτικής και εθνικής  αναξιοπρέπειας. 

Η λύση είναι µία: Η διαµόρφωση µιας ενιαίας, πατριωτικής,
προοδευτικής, κεντροαριστερής παράταξης, που θα αποτελέσει
τον αυτόνοµο πολιτικό πόλο, που θα δώσει νέα ελπίδα και προ-
οπτική στον ελληνικό λαό. 

Ευχαριστώ πολύ. 
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(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ και του Ποταµιού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει ο κ.
Κουµουτσάκος από τη Νέα Δηµοκρατία. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα αλλά και αύριο θα γί-

νουµε αυτόπτες µάρτυρες της ταπεινωτικής συνθηκολόγησης
του ΣΥΡΙΖΑ. 

Με το νοµοσχέδιο που έχει φέρει και θα ψηφίσει µαζί µε τους
ΑΝΕΛ, ο ΣΥΡΙΖΑ εκχωρεί, µαζί µε την κρατική περιουσία, και την
όποια ιδεολογική και πολιτική συνέπεια του είχε αποµείνει. 

Τα εκχωρεί όλα στους χθεσινούς εχθρούς του, στους δαίµο-
νές του, δηλαδή στα µνηµόνια, στην τρόικα, στο Διεθνές Νοµι-
σµατικό Ταµείο, στον κ. Τόµσεν, στις ιδιωτικοποιήσεις, στα διεθ-
νή funds.

Ο ΣΥΡΙΖΑ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πουλάει οριστικά την
ψυχή του, µε αντάλλαγµα µερικούς ακόµα µήνες παραµονής
στην εξουσία. O ΣΥΡΙΖΑ γίνεται ο Φάουστ της Αριστεράς. Όµως,
όπως γνωρίζετε, το τέλος του Φάουστ, του κάθε Φάουστ, είναι
προδιαγεγραµµένο και τραγικό. 

Προφανώς, κυρίες και κύριοι της Συµπολίτευσης, τις µάχες µε
τις ερινύες που θα δώσετε, θα τις δώσετε µόνοι. Εµάς δεν µας
απασχολούν. Αυτά θα τα λύσετε εσείς µε τη συνείδησή σας, αλ-
λά κυρίως µε τους ανθρώπους που σας πίστεψαν και που κυνικά
έχετε προδώσει. 

Αυτά, λοιπόν, δεν µας αφορούν. Μας αφορούν, όµως -και µας
αφορούν πολύ- αυτά που κάνετε µε την πατρίδα και που κάνετε
µε την κοινωνία.

Μετά το ασφαλιστικό των δραµατικών περικοπών και των αβά-
σταχτων εισφορών, µετά το ασήκωτο βάρος των άµεσων φόρων,
τώρα προχωράτε σε µια φορολογική σφαγή µε έµµεσους φό-
ρους. Σφαγή, από την οποία δεν θα γλιτώσει κανείς, ούτε οι πο-
λίτες ούτε η οικονοµία. Προσέξτε την ειρωνεία του πράγµατος:
εσείς, που τάζατε τα πάντα στους πάντες, τώρα φορολογείτε
χωρίς έλεος και, το χειρότερο, χωρίς προοπτική, τα πάντα και
τους πάντες. Πρώτα τους εξαπατήσατε και τώρα τους γονατί-
ζετε. Όλους!

Αντί να καταργήσετε τον ΕΝΦΙΑ, όπως ψευδώς λέγατε, τον
διατηρείτε. Τον διατηρείτε και τον αυξάνετε. Μειώνετε το αφο-
ρολόγητο από 300.000 σε 200.000 ευρώ, επιβαρύνοντας και
άλλο τη µεσαία τάξη, που έχει ήδη σηκώσει το µεγαλύτερο
βάρος. Δεν σας ξεφεύγει ούτε η µικροϊδιοκτησία αλλά ούτε και
οι αγρότες. Καταργείτε την έκπτωση στα µη ηλεκτροδοτούµενα
ακίνητα, δηλαδή στα ακίνητα που δεν χρησιµοποιούνται, δεν
αξιοποιούνται και δεν φέρνουν κανένα έσοδο στους ιδιοκτήτες
τους.

Ο ελληνικός ΦΠΑ γίνεται πια πρωταθλητής στην Ευρώπη, µε-
ταξύ των κορυφαίων θέσεων, αφού από 23% τον κάνετε 24%, δη-
λαδή συν 1% οριζόντια επιβάρυνση παντού, αδιακρίτως, σε όλα
τα είδη της καθηµερινότητας, σε όλους τους πολίτες. Επιβαρύ-
νετε και τα µικρά νησιά.

Η συνταγή είναι οι φόροι. Φόροι παντού, στον καφέ, στα τσι-
γάρα, στην µπίρα, στο πετρέλαιο, στο πετρέλαιο θέρµανσης, στο
πετρέλαιο κίνησης, στη συνδροµητική  τηλεόραση, στα ξενοδο-
χεία, στα τέλη ταξινόµησης. Και η λίστα δεν έχει τέλος. Δεν φέρ-
νατε καλύτερα έναν νόµο µε το τι δεν φορολογείτε; Θα ήταν πιο
εύκολο για όλους.

ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Τι προτείνετε, εσείς, κύριε Κουµουτσάκο;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ: Ο ίδιος ο αρµόδιος Υπουργός,
ο κ. Τσακαλώτος, αναγκάστηκε να παραδεχτεί –δηµόσια, µάλι-
στα- σε µια στιγµή ειλικρίνειας ότι τα µέτρα είναι υφεσιακά. Δεν
µας λέει, όµως, ότι αυτά τα υφεσιακά µέτρα θα τινάξουν στον
αέρα όλες τις προβλέψεις στις οποίες στηρίζεται το οικοδόµηµα
της αδιέξοδης πολιτικής σας. Η βόµβα είναι ενεργή και την έχετε
βάλει στα θεµέλια της οικονοµίας. Όµως, η Κυβέρνηση είναι αµέ-
ριµνη και στροβιλίζεται στη ζάλη της νοµής της εξουσίας.

Υπάρχει, όµως, και κάτι ακόµα εδώ, που σας εκθέτει βαριά και
που, µετά από τις δηλώσεις Ντοµπρόβσκις, το έµαθαν πια όλοι
οι Έλληνες: Κανείς δεν σας επέβαλε τους αβάστακτους άµεσους
και έµµεσους φόρους που εσείς βάζετε στον ελληνικό λαό. Είναι

δική σας συνειδητή επιλογή, δική σας συνειδητή απόφαση. 
Επιλέξατε αυτό που ξέρετε. Τη διαιώνιση και την ανακατανοµή

της µιζέριας και όχι, βέβαια, την ανάπτυξη και την παραγωγή
πλούτου. Αυτά, όµως, συµβαίνουν όταν η ιδεοληψία συναντά την
ανικανότητα και µαζί γεννούν την αναξιοπιστία και την αναποτε-
λεσµατικότητα. Είναι αυτό το ολέθριο συναπάντηµα που πληρώ-
νουν σήµερα η Ελλάδα και οι Έλληνες.

Και το πληρώνουµε όχι µόνο µε άµεσους και έµµεσους φό-
ρους. Το πληρώνουµε και µε τον διαβόητο -πια- κόφτη. Νοµοθε-
τείτε έναν µηχανισµό αυτόµατων οριζόντιων περικοπών σε µισ-
θούς και συντάξεις. Έναν µηχανισµό που είναι αυτόµατος και
εκτός κοινοβουλευτικού ελέγχου. Είναι πρόσθετος σε σχέση µε
τον  µηχανισµό που έχει ήδη ενσωµατωθεί µε την κοινοτική οδη-
γία. Είναι οριζόντιος και άδικος, καθώς δεν εξαιρεί µισθούς και
συντάξεις, και αυστηρά ποσοτικοποιηµένος. 

Προσέξτε, ο κόφτης σας, κύριε Υπουργέ, είναι πρόσθετο µνη-
µόνιο µέσα στο µνηµόνιο. Και, µάλιστα, είναι µνηµόνιο αυτόµατο,
οριζόντιο και άδικο. Είναι το απόλυτο µνηµόνιο και είναι 100%
δικό σας.

Ισχυρίζεστε ότι, επειδή θα έχετε πλεονάσµατα, ο κόφτης τε-
λικά δεν θα ενεργοποιηθεί. Ποιος σας πιστεύει; Πέσατε πουθενά
µέσα στις προβλέψεις σας; Ό,τι είπατε, το διαψεύσατε. Ό,τι
εξαγγείλατε, το ποδοπατήσατε. Ό,τι υποσχεθήκατε, το αθετή-
σατε. 

Ο κόφτης θα ενεργοποιηθεί και το ξέρετε καλά. Το ξέρετε και
το κρύβετε. Με τον τυφώνα των φόρων που επιβάλλετε, ισοπε-
δώνετε την ήδη εξαντληµένη πραγµατική οικονοµία και εξαπο-
λύετε µια διπλή επίθεση στην επιχειρηµατικότητα, µε τους
µεγάλους φόρους, δηλαδή στην παραγωγή αλλά ταυτόχρονα και
στην αγοραστική δύναµη των πολιτών. Ε, αυτή είναι η συνταγή
της ύφεσης, η συνταγή των ελλειµµάτων και όχι η συνταγή των
πλεονασµάτων.

Αυτή η διπλή επίθεση θα έχει µόνο ένα αποτέλεσµα: Θα ενερ-
γοποιήσει σίγουρα τον κόφτη. Ουσιαστικά, τα µέτρα που φέρ-
νετε είναι το κουµπί ενεργοποίησής του. Είναι η ίδια η ενεργο-
ποίηση του κόφτη.

Για το υπερταµείο αποκρατικοποιήσεων, το Ταµείο Συµµετο-
χών και Περιουσίας, θα κάνω µόνο µια επισήµανση. Επειδή δεν
θέλετε, δεν ξέρετε και δεν µπορείτε να κάνετε καµµιά σοβαρή
και στοχευµένη ιδιωτικοποίηση, εκεί που πρέπει και όπως πρέπει,
αποφασίσατε να κάνετε µία µόνο, µια και καλή. Εκχωρείτε την
κρατική περιουσία, ιδιωτικοποιείτε τη χώρα, εκχωρείτε εθνική κυ-
ριαρχία για έναν αιώνα. Η Θάτσερ ήταν σοσιαλίστρια µπροστά
σας. 

Εσείς, οι άτεγκτοι, οι εχθροί του φιλελευθερισµού, δεν που-
λάτε, ξεπουλάτε. Και µη ρωτήσετε εµείς τι θα κάνουµε. Εµείς τέ-
τοια αθλιότητα δεν δεχθήκαµε και ούτε πρόκειται ποτέ να
δεχθούµε. Είναι αντίθετη µε αυτά που πιστεύουµε και µε αυτά
που διαχρονικά υπηρετούµε. Αυτή είναι η ταπεινωτική συνθηκο-
λόγηση, στην οποία οδηγήσατε τη χώρα µε τη δήθεν σκληρή δια-
πραγµάτευση και την αξιολόγηση, µια αξιολόγηση που θα έπρε-
πε να έχει ήδη κλείσει από τον περασµένο Οκτώβριο.

Εµείς σας προειδοποιούσαµε. Σας λέγαµε ότι, έτσι που πάτε,
θα εγκλωβίσετε τη χώρα στο εξής δίληµµα: ή ταπεινωτική συν-
θηκολόγηση ή ρήξη µε την Ευρώπη. Δεν µας ακούσατε και φτά-
σατε τώρα στη βαριά συνθηκολόγηση. Θυσιάσατε την ουσία, τη
σοβαρότητα και την αξιοπιστία της χώρας στον ρηχό εντυπωσια-
σµό, στην προπαγάνδα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ολοκληρώστε, κύ-
ριε Κουµουτσάκο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ: Σε τριάντα δευτερόλεπτα,
κύριε Πρόεδρε.

Καθυστερήσατε για οκτώ µήνες την αξιολόγηση. Τώρα ζητάτε,
µετά από οκτώ µήνες, να διαβάσουµε, να µελετήσουµε και να
ψηφίσουµε επτά χιλιάδες σελίδες σε δύο ηµέρες. Ε, δεν θα το
κάνουµε. Επιδιώκετε µε αυτό να µην εντοπιστούν όσα προσπα-
θείτε να κρύψετε, να µην καταλάβει ο κόσµος τι τον περιµένει.
Όµως, δεν θα το καταφέρετε. Σήµερα ΣΥΡΙΖΑ και ΑΝΕΛ βιώνετε
την ηµέρα της αποκάλυψης. Υπογράψατε και ψηφίζετε εσείς,
µόνοι, µια οδυνηρή για τους Έλληνες συνθηκολόγηση. Ταυτό-
χρονα, υπογράφετε και το συµβόλαιο πώλησης της ψυχής σας
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σε ό,τι -προσέξτε- µε ακραίο λαϊκισµό είχατε απόλυτα δαιµονο-
ποιήσει.

Ο ΣΥΡΙΖΑ θα µείνει στην ιστορία σαν ο Φάουστ της Αριστεράς,
ο ψεύτης Φάουστ της πολιτικής ζωής. Όσο και να εξαπατήσετε,
όσο και να πολώσετε, όσο και να διχάσετε, όσο και να συκοφαν-
τήσετε, το τέλος, όπως σας είπα, είναι προδιαγεγραµµένο και
τραγικό. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει ο κ.
Συντυχάκης από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι της συγκυβέρνησης, φέρατε ένα πολυνοµοσχέδιο τε-

ρατούργηµα, το οποίο στην πραγµατικότητα συνιστά παράδεισο
για τους πλουτοκράτες και κόλαση για την συντριπτική πλειοψη-
φία του λαού: νέους έµµεσους φόρους, αύξηση του ΕΝΦΙΑ, ιδιω-
τικοποιήσεις, δροµολόγηση των πλειστηριασµών πρώτης κατοι-
κίας, ενεργοποίηση του κόφτη στις κοινωνικές δαπάνες ως διαρ-
κές µνηµόνιο. Άρα κοροϊδεύετε τον λαό, όταν του λέτε ότι τα δύ-
σκολα τελείωσαν και προσπαθείτε απεγνωσµένα να δηµιουργή
σετε κλίµα ευφορίας, για να αποσπάσετε τη συγκατάθεσή του.

Φοβάστε την αλήθεια, γιατί η αλήθεια τσακίζει την ελπίδα. Και
η ελπίδα που διαψεύδεται καταθλίβει και αποθαρρύνει τον λαό.
Όποτε σας βολεύει, επικαλείστε τον Μαρξ και όποτε δεν σας
συµφέρει, τον διαστρεβλώνετε. Στην πραγµατικότητα, σας ανε-
βαίνει το ζάχαρο στο άκουσµα και µόνο της φράσης «ταξική
πάλη και επαναστατική αλλαγή». Όχι µόνο ο ΣΥΡΙΖΑ, όλοι σας,
όλα τα κόµµατα του αστικού τόξου.

Μας κάνετε µαθήµατα για τον οδικό χάρτη περάσµατος από
τον καπιταλισµό στον σοσιαλισµό. Για να πας από τον καπιταλι-
σµό στον σοσιαλισµό, δεν υπηρετείς τον καπιταλισµό. Δεν του
δίνεις χείρα βοηθείας. Δεν τον εξωραΐζεις στη φάση της απόλυ-
της βαρβαρότητάς του. Οργανώνεις τις εργατικές λαϊκές µάζες
σε πορεία ανυπακοής, σύγκρουσης και ανατροπής του για την
οικοδόµηση της δικής του εξουσίας και οικονοµίας. 

Αυτό δεν είναι απλή λεπτοµέρεια, για να σας διαφεύγει. Συνει-
δητά το παρακάµπτετε. Στην καλύτερη περίπτωση, το παραπέµ-
πετε για τη Δευτέρα Παρουσία. 

Αποδειχτήκατε ως η καλύτερη εφεδρεία για τον καπιταλισµό.
Και αυτό αποτελεί το πραγµατικό casus belli για την εργατική
τάξη και τα φτωχά λαϊκά στρώµατα. Αυτή είναι η µεγαλύτερη
υπηρεσία που έχετε αναλάβει για λογαριασµό της αστικής τάξης.
Γι’ αυτό και έχετε αναλάβει δράση µε τον κωδικό «ιδεολογική και
πολιτική χειραγώγηση του λαού», δίνοντάς του νέες φρούδες ελ-
πίδες, ότι µπορεί να ξηµερώσει άσπρη µέρα και για αυτόν, ότι
µπορεί, τάχα, σε συνθήκες απόλυτης καπιταλιστικής βαρβαρό-
τητας να έρθει ο άνθρωπος πάνω από τα κέρδη. 

Και, για να το πετύχετε αυτό, κάνετε το ψέµα επιστήµη. Λέτε
όσο γίνεται µεγαλύτερα ψέµατα, για να γίνουν πιο εύκολα πι-
στευτά. Η εργατική τάξη, όµως, δεν είπε ακόµα την τελευταία
λέξη ούτε θα ξεγελαστεί από τα ψέµατα, τις επικοινωνιακές τρι-
κλοποδιές, τα πανηγύρια της επικείµενης αξιολόγησης και την
προπαγάνδα για τη διευθέτηση του χρέους. Είναι το φύλλο συ-
κής, για να προχωρήσετε στο αµέσως επόµενο αντιλαϊκό βήµα. 

Ακούσαµε και από τον κ. Δρίτσα εχθές και σήµερα από τον κ.
Σταθάκη ότι υπάρχουν καλές και κακές ιδιωτικοποιήσεις, οι ιδιω-
τικοποιήσεις της Δεξιάς και οι ιδιωτικοποιήσεις µε κοινωνικό πρό-
σηµο. Τότε, γιατί σας δίνει τα εύσηµα ο Σύνδεσµος Ελλήνων
Βιοµηχάνων, γιατί καλεί σε υπερψήφιση του πολυνοµοσχεδίου,
προσφέροντας, όπως ο ίδιος λέει, χείρα βοηθείας στην Κυβέρ-
νηση; 

Μα, είναι να µη δίνει εύσηµα; Δηµιουργείτε ένα υπερταµείο
ιδιωτικοποιήσεων για ενενήντα εννέα χρόνια, που θα δουλεύει
σύµφωνα µε τις βέλτιστες διεθνείς πρακτικές και τις κατευθυν-
τήριες γραµµές του ΟΟΣΑ, υποθηκεύοντας τον πλούτο της χώ-
ρας για λογαριασµό των επιχειρηµατικών οµίλων. 

Μήπως ένας διεθνής καπιταλιστικός οικονοµικός οργανισµός,
όπως ο ΟΟΣΑ, έχει κοινωνικό πρόσωπο και δεν το ξέρουµε; Όχι.
Σας προδίδει, όµως, η ταυτόχρονη ίδρυση του υπερταµείου, ο
νέος αναπτυξιακός νόµος και η εφαρµογή του κόφτη, µε κίνητρα
ευνοϊκές ρυθµίσεις και πακτωλό δισεκατοµµυρίων ευρώ για το

µεγάλο κεφάλαιο από το ΕΣΠΑ, το πρόγραµµα Γιούνκερ, τις ιδιω-
τικοποιήσεις και τη φοροαφαίµαξη, για να τους βγάλετε από την
κρίση και ρίχνοντας τα βάρη στον λαό. 

Απόδειξη, οι µέχρι σήµερα πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου
για τις απαλλαγές του µεγάλου κεφαλαίου, η απαλλαγή των βιο-
µηχάνων από τον ειδικό φόρο κατανάλωσης για το φυσικό αέριο,
η φοροασυλία των εφοπλιστών, η απαλλαγή τους από δηµοτικά
τέλη και από άλλες επιβαρύνσεις.

Παραδίδετε απλόχερα δεκάδες ακίνητα-φιλέτα σε επιχειρηµα-
τικούς οµίλους µε φορολογικά κίνητρα και αυτό το βαφτίζετε
«ανάπτυξη», όπως την πρώην αµερικανική βάση Γουρνών στο
Ηράκλειο Κρήτης επτακοσίων πενήντα στρεµµάτων, που συνει-
δητά όλες οι µέχρι σήµερα κυβερνήσεις άφησαν να καταστρα-
φούν οι υποδοµές της, αντί να γίνουν σχολεία, κέντρα υγείας,
κατασκηνώσεις, αθλητικά κέντρα. Και αυτά  βαφτίζονται «αξιο-
ποίηση». 

Το ίδιο συµβαίνει και µε το Κουτσουνάρι στην Ιεράπετρα Λα-
σιθίου, σαράντα οκτώ στρέµµατα µε ενάµισι χιλιόµετρο παραλία,
µια από τις οµορφότερες της Κρήτης. Και µας λέτε ότι εξαιρούν-
ται οι παραλίες και οι αιγιαλοί! 

Επίσης, έχουµε την ιδιωτικοποίηση των δεκατεσσάρων αερο-
δροµίων, µε την επαίσχυντη σύµβαση µε τη «FRAPORT» και είναι
προ των πυλών άλλες δεκαεννέα ιδιωτικοποιήσεις. Και όλα αυτά
τα βαφτίζετε «ιδιωτικοποιήσεις κοινωνικής αξίας». Και ο κατάλο-
γος είναι µακρύς. 

Είναι, λοιπόν, να µην τρίβουν τα χέρια τους οι βιοµήχανοι; Μα,
βρήκαν τους κατάλληλους ανθρώπους, την κατάλληλη στιγµή,
για να βγάλουν τη βρώµικη δουλειά εκεί που δεν µπόρεσαν ή δεν
πρόλαβαν η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ. 

Γι’ αυτό οξύνετε την πλαστή αντιπαράθεση µεταξύ σας. Στο
µόνο που διαφωνείτε είναι στο µείγµα σφαγής του λαού, αν η
σφαγή θα γίνει µε φοροεπιδροµή ή θα κοπούν κοινωνικές δαπά-
νες. 

Το αποτέλεσµα, όµως, είναι το ίδιο για την τσέπη των εργαζο-
µένων. Αυτό που δεν αλλάζει και το έχετε ευαγγέλιο είναι η ενιαία
στρατηγική σας, να υπηρετηθούν οι κεφαλαιοκράτες, να ανακάµ-
ψουν από την κρίση, να διαιωνίσουν την κυριαρχία τους. Αυτή
είναι και η κοινή βάση του νεοφιλελευθερισµού και της σοσιαλ-
δηµοκρατίας της αριστερής πολιτικής, της δικής σας, του ΣΥ-
ΡΙΖΑ. 

Γι’ αυτό τσακώνεστε. Γιατί ο ένας παίρνει την µπουκιά από το
στόµα του άλλου.

Η σύµβαση για την παραχώρηση των δεκατεσσάρων αεροδρο-
µίων στην κοινοπραξία «FRAPORT» πάτησε στη συµφωνία του
2014 ανάµεσα στη «FRAPORT» και το ΤΑΙΠΕΔ, δηµιούργηµα της
συγκυβέρνησης Νέας Δηµοκρατίας-ΠΑΣΟΚ. Βασίζεται στο διά-
ταγµα του 1953, το οποίο προβλέπει µέτρα και διασφαλίσεις,
όπως η εξ ολοκλήρου διασφάλιση των κεφαλαίων, η εξαίρεση
από τον ΕΝΦΙΑ, από δηµοτικά τέλη, από κάθε πράξη επίταξης ή
αναγκαστικής απαλλοτρίωσης, αποζηµιώσεις για τυχόν ζηµιές,
δυνατότητα αναβολής πληρωµής µισθωµάτων, παράταση διαρ-
κείας της σύµβασης σε περίπτωση οφειλών του δηµοσίου στην
εταιρεία, η υποχρέωση της Τράπεζας της Ελλάδος να χορηγεί
συνάλλαγµα στον επενδυτή και πολλές ακόµα φορολογικές και
άλλες ρήτρες, φιλικές στις επενδύσεις.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Συντυχάκη,
ολοκληρώστε, σας παρακαλώ.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Επιβάλλει, επιπλέον, τέλη φωτισµού, ασφάλειας και επιβατών,

πέραν των ήδη τεσσάρων υφιστάµενων, όπως το σπατόσηµο,
χωρίς την παρέµβαση καµµίας κρατικής αρχής. Επίσης, αναλαµ-
βάνει εργολαβίες για έργα του δηµοσίου, δίνοντας µε τη σειρά
της υπεργολαβίες σε θυγατρικές της «FRAPORT», χωρίς τη συ-
ναίνεση του δηµοσίου. Όσο, δε, για τους εργαζόµενους; Δεν δε-
σµεύεται για τη διατήρηση των υπαλλήλων της Υπηρεσίας Πο-
λιτικής Αεροπορίας. Και αυτό συνεπάγεται ανεργία, απολύσεις.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Συντυχάκη,
σας παρακαλώ.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Και όσοι δεχτούν να δουλέψουν
στον παραχωρησιούχο, θα πρέπει να δεχτούν επαχθείς εργασια-
κούς όρους, όρους γαλέρας και µειωµένους µισθούς.
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Για αυτό λοιπόν, η επιλογή -ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε, και
ευχαριστώ πολύ για την ανοχή σας-…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ναι, αλλά φτάσαµε
τα εννέα λεπτά, κύριε Συντυχάκη.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: …της εργατικής τάξης, των
φτωχών λαϊκών στρωµάτων είναι µία: Να ακολουθήσουν τον δικό
τους δρόµο προς όφελός τους, της συνολικής απόρριψης του
καπιταλιστικού δρόµου ανάπτυξης και πάλης για εργατική, λαϊκή
εξουσία, αποδέσµευση από την Ευρωπαϊκή Ένωση, µε εργατικό,
λαϊκό έλεγχο. Η καταιγίδα η δυνατή και δέντρα ξεριζώνει. Και η
λαϊκή καταιγίδα µπορεί να σαρώσει τα πάντα, αρκεί να το δοκι-
µάσει ο λαός και να λυτρωθεί πραγµατικά.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει ο κ.

Μπαργιώτας.
Ελάτε, κύριε Μπαργιώτα, και χρόνια πολλά για τη γιορτή σας.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε,

και για τον χρόνο και για τις ευχές, αν και όπου να ’ναι έρχονται
µεσάνυχτα και θα είναι κατόπιν εορτής, η οµιλία τουλάχιστον.

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Σαράντα µέρες κρατάει.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Σαράντα µέρες. 
Θα αρχίσω µε κάτι το οποίο δεν είναι άµεσα σχετικό µε το πο-

λιτικό θέµα, το περιεχόµενο του νοµοσχεδίου, αλλά µε τη µορφή,
µια και αυτές οι περίφηµες επτάµισι χιλιάδες σελίδες αποτέλε-
σαν αφορµή, για να λοιδορείται κυριολεκτικά η Βουλή και στα
social media και στα σκέτα media, µιας και η εικόνα του χαρτο-
µανίου και του τρόπου της µη µηχανογράφησης της Βουλής
αποτέλεσε θέµα διασκέδασης, καθώς παραπέµπει ευθέως στη
δεκαετία του ’70. Το 1970 ήταν η δεκαετία της φωτοτυπίας. Βέ-
βαια, λόγω µεγέθους µοιράστηκε CD αυτή τη φορά, οπότε µέσα
σε µια νύχτα περάσαµε είκοσι χρόνια µπροστά, στη δεκαετία του
’90, που είναι η δεκαετία των CD. Υποθέτει κανείς ότι, µε τον βη-
µατισµό που έχει η Βουλή, γύρω στο 2040 θα φτάσουµε στα ολο-
κληρωµένα πληροφορικά συστήµατα διαχείρισης και µηχανο-
γράφησης, τα οποία εφαρµόζονται σήµερα σε όλον τον κόσµο.
Θέλω απλώς να πω ότι η άρνηση της Βουλής να περάσει σε ένα
σύγχρονο σύστηµα µηχανογράφησης απεικονίζει µε τον καλύ-
τερο τρόπο την άρνηση της χώρας να εκσυγχρονιστεί.

Και πολύ φοβάµαι -για να περάσω στο νοµοσχέδιο- ότι το ίδιο
αποτυπώνεται και συµβολικά και ουσιαστικά στο νοµοσχέδιο που
συζητάµε, αυτό το περίφηµο νοµοσχέδιο των επτάµισι χιλιάδων
σελίδων, καθώς οι προθέσεις της Κυβέρνησης, που αποτυπώ-
νονται για πρώτη φορά τόσο καθαρά σε νοµοσχέδιο, είναι: «Απα-
ντώ στο ερώτηµα εκσυγχρονισµός µε ένα µεγαλοπρεπές όχι, ευ-
χαριστώ, δεν έχω καµµία διάθεση.».

Θέλω εδώ, επίσης, να πω ότι αυτή η ενδοκοµµουνιστική έριδα
που παρακολουθήσαµε προηγουµένως, του Υπουργού Οικονο-
µικών µιας ευρωπαϊκής χώρας, το 2016, µε τον κ. Παφίλη, σε επί-
πεδα διαφωνίας για την πολιτική µεταξύ Χρουστσόφ και Στάλιν,
επίσης δεν είναι ό,τι καλύτερο και δεν παραπέµπει σε ευρωπαϊκή
χώρα που θέλει να εκσυγχρονιστεί. 

Λέω, λοιπόν, ότι το νοµοσχέδιο αποτυπώνει, µε τον καλύτερο
δυνατό τρόπο µέχρι τώρα, συνολικά και τις διαθέσεις και τους
σκοπούς της Κυβέρνησης, σε σχέση µε τους δανειστές και τους
εταίρους µας, αλλά και τον τρόπο άσκησης -αντίληψης, αν θέ-
λετε- της διακυβέρνησης στο εσωτερικό. 

Μιλάµε για δέκα, πρακτικά, νοµοσχέδια, τα οποία δεν είναι όλα
ούτε µνηµονιακές υποχρεώσεις ούτε στην ουσία έχουν καµµία
σχέση µε την αξιολόγηση. Τα µισά περίπου από αυτά είναι
άσχετα και έχουν µπει µαζί µε τα υπόλοιπα, κυρίως για να περά-
σουν χωρίς να συζητηθούν, συνοπτικώς και χωρίς να φαίνεται τι
ακριβώς γίνεται.

Όσον αφορά την πολιτική που αφορά τους εταίρους και τους
δανειστές, φαίνεται ότι η Κυβέρνηση προτάσσει την ολοκλήρωση
της αξιολόγησης, µε έπαθλο την περίφηµη πολιτική σταθερό-
τητα, δηλαδή την παραµονή στην εξουσία. Και τι δίνει γι’ αυτό;
Σχεδόν τα πάντα. Πρόκειται ουσιαστικά για µια πλήρη συνθηκο-
λόγηση σε ό,τι αφορά τις σχέσεις µε το εξωτερικό, µιας και ό,τι
έχει να κάνει µε φόρους, δάνεια, εισπρακτικές πολιτικές, ό,τι εκ-
κρεµεί και σέρνεται στη χώρα από το 2010, ό,τι υπήρξε ως
«καυτή πατάτα», που πηγαίνει από κυβέρνηση σε κυβέρνηση και

από Υπουργό σε Υπουργό, υπογράφεται µε αυτό το νοµοσχέδιο
και, µάλιστα, µε όρους επαχθέστερους από οποιαδήποτε άλλη
προηγούµενη κυβέρνηση.

Το τραγικό -ή αν θέλετε το ωραίο- είναι ότι δεν υπάρχει παρά-
γραφος αυτού του νοµοσχεδίου, δεν υπάρχει ρύθµιση αυτού του
νοµοσχεδίου, για την οποία να µην µπορεί κανείς να βρει µε µια
απλή αναζήτηση στο youtube βιντεάκι του Πρωθυπουργού ή του
επισπεύδοντος σήµερα Υπουργού, ο οποίος να καταδικάζει µε
τα χειρότερα λόγια τις προβλέψεις και τις ρυθµίσεις που περιέχει
αυτό το νοµοσχέδιο σήµερα.

Πρόκειται, λοιπόν, για «γη και ύδωρ», σε ό,τι αφορά την περί-
φηµη διαπραγµάτευση. Πιο καθαρά παρά ποτέ φαίνεται ότι ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ και οι ΑΝΕΛ δεν δεσµεύονται από κανένα πολιτικό και
ιδεολογικό πλαίσιο και από καµµία αρχή σε σχέση µε τη διαπραγ-
µάτευση µε την Ευρώπη. Δεν υπάρχουν κόκκινες γραµµές. Έ-
χουν ξεπεραστεί όλες µε τον χειρότερο δυνατό τρόπο.

Ακόµα και η εθνική κυριαρχία δεν φαίνεται να αποτελεί κόκκινη
γραµµή, γιατί όπως και να προσπαθεί να το εξωραΐσει ο κ. Τσα-
καλώτος, όπως προσπαθεί να το στρίψει και να το µαλακώσει, η
αλήθεια είναι ότι η Ανεξάρτητη Αρχή Δηµοσίων Εσόδων, το υπερ-
ταµείο και ο κόφτης µε τον τρόπο µε τον οποίο θεσµοθετούνται,
παραχωρούν εθνική κυριαρχία και κυριαρχία λαϊκή σε ανώτερους
στο εξωτερικό.

Δεν θα χρησιµοποιήσω όρους όπως «ξεπούληµα», «συνθηκο-
λόγηση» και λοιπά. Αυτό υπήρξε το ύφος άλλων. Η χώρα βρίσκε-
ται σε µια φοβερή καµπή και έχει ανάγκη συναίνεσης και κοινής
προσπάθειας. Όµως, η αλήθεια πρέπει να λέγεται και να διατυ-
πώνεται. Ο τρόπος µε τον οποίο έχουν συµφωνηθεί και θα ψηφι-
στούν -κατά τα φαινόµενα- τόσο η Ανεξάρτητη Αρχή Δηµοσίων
Εσόδων, όσο και το υπερταµείο, παραβιάζουν σοβαρά την αρχή
της εθνικής κυριαρχίας. Αυτή είναι η αλήθεια. 

Και δεν τη ψηφίσαµε µαζί, συνάδελφοι το καλοκαίρι. Ξαναδια-
βάστε τον νόµο. Τον κατέθεσε ο κ. Αµυράς. Δεν περιγράφεται
πουθενά στο µνηµόνιο η νοµική µορφή µε την οποία κατέληξαν
οι δύο αρχές. Δεκαεφτά ώρες διαπραγµατεύτηκε ο Πρωθυπουρ-
γός εκείνο το περίφηµο βράδυ και οι µισές σχεδόν αφορούσαν,
κατά τα λεγόµενα, το περίφηµο ταµείο των ακινήτων. Είναι δικιά
σας η επιλογή και δικιά σας η ρύθµιση.

Ούτε στους φόρους έχουµε κόκκινες γραµµές. Έχουν κι εδώ
καταργηθεί. Η επιλογή είναι σαφής: Αύξηση των εσόδων µε κάθε
µέσο. Έχουµε µια απίστευτη φοροεπιδροµή έµµεσων φόρων
παντού. Βέβαια, νοµίζω ότι έχετε ξεχάσει, κύριοι συνάδελφοι, τις
πορτοκαλάδες και τις οδοντόπαστες, αλλά είµαι σίγουρος ότι κά-
ποια στιγµή, κάποιος θα τις σκεφτεί και αυτές. Και όσο κι αν προ-
σπαθείτε µε αυτό το ωραίο, «είναι πολύ µικροί οι φόροι που δια-
σπείρονται» κ.λπ., δεν χρειάζεται να είσαι µαρξιστής οικονοµο-
λόγος µε PhD, για να ξέρεις ότι οι έµµεσοι φόροι είναι άδικοι και
τσακίζουν κατά προτίµηση το λαϊκό εισόδηµα. 

Το ξέρει ένας πωλητής, µε τον οποίο συζητούσα χθες, ο
οποίος µου είπε, «γιατρέ µου 1% του ΦΠΑ, όταν παίρνεις 450 ευ-
ρώ, είναι πάρα πολύ µεγάλη αύξηση». Αυτή είναι η αλήθεια. 

Οι έµµεσοι φόροι τσακίζουν το λαϊκό εισόδηµα. Και το τσακί-
ζουν όχι για τις µνηµονιακές επιλογές µόνο, αλλά κυρίως γιατί η
πολιτική επιλογή της Κυβέρνησης είναι ότι δεν έχει καµµία διά-
θεση να επέµβει στα έξοδα. Ίσα-ίσα που έχει όλη την καλή διά-
θεση να τα αυξήσει. 

Τα έξοδα του δηµοσίου, το κόστος του δηµοσίου αυξάνεται.
Εδώ έχει κόκκινες γραµµές. Δεν υπάρχει νοµοσχέδιο το τελευ-
ταίο εξάµηνο που να µην ιδρύει µία ακόµα γραµµατεία και άλλες
θέσεις µετακλητών και ούτω καθεξής. Είναι τουλάχιστον πέντε
οι καινούργιες υπηρεσίες που ιδρύονται µε αυτό το νοµοσχέδιο.
Και οι πέντε είναι άσχετες µε την ανάγκη αξιολόγησης και µε τις
µνηµονιακές επιταγές. Δεν το κάνετε µόνο για τους διορισµούς.
Το κάνετε κυρίως λόγω της καθεστωτικής λογικής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε, λόγω εορτασµού.
Το κάνετε κυρίως για την καθεστωτική λογική που λέει ότι το

κράτος πρέπει να ελέγχεται από το κόµµα και δηµιουργείτε συ-
νεχώς καινούργιες γραµµατείες και καινούργιους κλάδους, οι
οποίοι υποτίθεται ότι θα κάνουν τη δουλειά που δεν µπορεί να
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κάνει το δηµόσιο. Όποιος δεν θέλει να ζυµώσει ή όποιος δεν µπο-
ρεί να ζυµώσει, όλα του φταίνε. 

Κάποιοι έσπευσαν να πανηγυρίσουν –λέει- γιατί ολοκληρώ-
θηκε η αξιολόγηση, γιατί ουσιαστικά ο λογαριασµός πάει, όπως
είπαµε, κυρίως στους φτωχούς αυτής της χώρας και γιατί –λέει-
αύριο θα έρθει η ανάπτυξη. 

Κύριοι συνάδελφοι, η ανάπτυξη, όµως, δεν είναι ξαδέλφη του
Καρανίκα να την πάρεις τηλέφωνο Κυριακή βράδυ για να πιάσει
Δευτέρα πρωί δουλειά µε δυόµισι χιλιάδες ευρώ µεικτά. Η ανά-
πτυξη είναι κάτι δύσκολο. Χρειάζεται σταθερότητα, χρειάζεται
σχέδιο, χρειάζεται σταθερό φορολογικό περιβάλλον, χρειάζεται
ένα σωρό πράγµατα, τα οποία πολύ φοβάµαι ότι ξεφεύγουν από
το βεληνεκές αυτής της Κυβέρνησης, όπως έχει αποδειχθεί
µέχρι τώρα. Χρειάζεται αξιόπιστη κρατική µηχανή, η οποία δεν
αλλάζει κάθε τρεις και λίγο. 

Πολύ φοβάµαι ότι η ανάπτυξη είναι πάρα πολύ µακριά µε
αυτές τις πολιτικές και θα αργήσει πάρα πολύ να εµφανιστεί σε
αυτή τη χώρα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει ο κ.
Μεγαλοµύστακας από την Ένωση Κεντρώων.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΕΓΑΛΟΜΥΣΤΑΚΑΣ: Καλησπέρα σας.
Θέλω να αρχίσω τον λόγο µου κάνοντας µια ανασκόπηση της

πολιτικής σας πορείας µέχρι τώρα. Το συµπέρασµα που βγάζω
από την ανασκόπηση αυτή είναι ότι ο ΣΥΡΙΖΑ µπορεί να βγήκε
αγωνιζόµενος στην Κυβέρνηση, ωστόσο νοµοθετεί υποτασσόµε-
νος. Όλοι καταλαβαίνετε γιατί το λέω. Δεν θα σταθώ πλέον στην
έλλειψη σχεδίου και προγράµµατος. Θα µιλήσω για ψέµα, γιατί
µόνο ψέµατα µπορούν να θεωρηθούν όλα αυτά που έχετε πει ως
τώρα και µάλιστα µε σκοπιµότητα για να στρογγυλοκαθίσουν κά-
ποιοι στις κυβερνητικές καρέκλες, για να εξυπηρετήσουν την πο-
λιτική του βολέµατος, δηλαδή, όπως γινόταν παλαιότερα, κάνετε
κι εσείς το ίδιο. Βλέπουµε ότι γενικά υπάρχει µια αναντιστοιχία
ανάµεσα στα λόγια και τις πράξεις σας, ακόµη και στον τρόπο
που νοµοθετείτε µε αυτά που λέτε, παρ’ όλο που ο κ. Παπαδό-
πουλος είπε «εµείς αυτά που λέµε τα νοµοθετούµε κιόλας». Δεν
κάνετε αυτό το πράγµα. Ας µην κοροϊδευόµαστε µεταξύ µας και
κυρίως ας µην κοροϊδεύουµε τον ελληνικό λαό. 

Στη συνέχεια θέλω να µιλήσω για τη διαδικασία που παρακο-
λούθησα προχθές, όταν φέρατε το νοµοσχέδιο-µαµούθ, κάνο-
ντας πολύ λόγο εδώ µέσα για τον σανό, που ταΐζετε τον κόσµο
και όχι µόνο εσείς του ΣΥΡΙΖΑ, αλλά και οι προηγούµενοι τόσα
χρόνια. Ελπίζω να αλλάξει αυτό. Υπάρχουν νέοι άνθρωποι σε
όλους τους χώρους, οι οποίοι µπορούν να φέρουν την αλλαγή,
νέοι όχι µόνο στην ηλικία αλλά και στα µυαλά. 

Μου ήρθε µια παροιµία στο µυαλό. Δυο γάιδαροι –λέει- µαλώ-
νανε σε ξένο αχυρώνα. Έβλεπα τον πρώτο να φωνάζει και να
ωρύεται για να καλύψει τα ατοπήµατα που είχε µέχρι τώρα και
τον δεύτερο να φωνάζει εξυπηρετώντας την στενοµυαλιά και το
πείσµα του, όπως κάποιοι από τον ΣΥΡΙΖΑ υποστηρίζουν τυφλά
τις ιδεοληψίες τους. Στη συνέχεια ξένοι σε ξένο αχυρώνα. Έτσι
όπως πάτε, µε τον κόφτη µε τον οποίο ακυρώνετε στην ουσία τη
λειτουργία του ελληνικού Κοινοβουλίου, µε το υπερταµείο, µε το
οποίο στην ουσία παραχωρείτε µεγάλο µέρος της ακίνητης ελ-
ληνικής περιουσίας στους ξένους, αλλά και µε τα κόκκινα δάνεια
που τα δίνετε σε ξένα funds, η χώρα δεν είναι πλέον δική µας. 

Τι κάνετε µε τα κόκκινα δάνεια; Ιδρύετε οργανισµούς, οι οποίοι
θα συµβουλεύουν τον κόσµο που χάνει τα σπίτια του για το πώς
θα το αντιµετωπίσει. Νοµίζετε ότι αυτό έχει ανάγκη ο κόσµος, να
ακούσει συµβουλές για το πώς θα γίνουν καλύτερα τα πράγµατα
και «ας χάσεις εσύ το σπίτι σου, αλλά εµείς είµαστε εδώ για να
σε φροντίζουµε»; Δυστυχώς αυτό κάνετε και αυτό εξοργίζει τον
κόσµο. 

Οι φόροι δεν είναι µεταρρύθµιση. Ο φόρος σκοτώνει τον
φόρο. Το έχετε ακούσει πολλές φορές. Ακόµη και το ΔΝΤ σάς
το είπε. Φέρατε είκοσι επτά νέους φόρους. Αυξήσατε τον ΕΝΦΙΑ,
τον ΦΠΑ από το 23% στο 24%, τον συντελεστή φορολόγησης.
Βάλατε επιπλέον φόρο στα καύσιµα, στο πετρέλαιο θέρµανσης,
στη συνδροµητική τηλεόραση, στο σταθερό τηλέφωνο, στο ίν-
τερνετ, στον καφέ, στο ποτό, στο τσιγάρο, στο ηλεκτρονικό τσι-

γάρο, το οποίο άλλες χώρες στην Ευρώπη το επιδοτούν, γιατί το
θεωρούν αντικαπνιστικό µέτρο. 

Και ορίζετε και τι είναι ο κατ’ επάγγελµα αγρότης, όταν δεν
σκέφτεστε και δεν νοµοθετείτε για τον αγρότη. Και µιλώντας µε
πολλούς από τον αγροτικό τοµέα, µου λένε ότι αυτό τους κατα-
στρέφει. Θα µιλήσει και ο κ. Τζελέπης αργότερα και νοµίζω ότι
θα σας τα πει καλύτερα.

Στην ουσία, όλοι αυτοί οι φόροι απορροφούν από τον µισθωτό
έναν µισθό από το ετήσιο εισόδηµά του και καθιστούν το κράτος
µεγαλοµέτοχο σε όλες τις επιχειρήσεις. Και όλα αυτά µπορεί να
τα δεχόταν ο Έλληνας, αν οι φόροι ήταν ανταποδοτικοί. Αλλά
βλέπουµε νοσοκοµεία χωρίς γάζες, χωρίς γιατρούς και κλειστές
εντατικές. Και εξαιτίας των κλειστών εντατικών, αυξάνονται οι
θάνατοι. Βλέπουµε σχολεία που µέχρι τη µέση της χρονιάς δεν
έχουν λειτουργήσει ακόµη σωστά, καθώς δεν έχουν στελεχωθεί. 

Πώς ζητάτε από τον κόσµο να πληρώσει κι άλλους φόρους;
Το πρόβληµα δεν είναι η έλλειψη φόρων, όπως λέω, αλλά η έλ-
λειψη εισπραξιµότητας των φόρων.

Έχω εδώ έναν πίνακα από τη Διεύθυνση Ηλεκτρονικής Διακυ-
βέρνησης που λέει ότι από τον Φεβρουάριο του 2015 που ανα-
λάβατε µέχρι τον Φεβρουάριο του 2016 από 76 εκατοµµύρια τα
ληξιπρόθεσµα έχουν πάει στα 87 εκατοµµύρια. Ο κόσµος δεν
έχει τη δυνατότητα να πληρώσει πλέον τις φορολογικές του υπο-
χρεώσεις. Τον καταθέτω στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αναστάσιος Μεγαλοµύστα-
κας  καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Επίσης, ένα ακόµη πρόβληµα είναι η έλλειψη ελεγκτικών µη-
χανισµών. Υπολογίζεται ότι περίπου πάνω από 20 δισεκατοµµύ-
ρια χάνονται εξαιτίας που παρεµπορίου και της φοροδιαφυγής.
Κι εσείς τι κάνετε; Έρχεστε και βάζετε νέους φόρους, αντί να
ελέγξετε τις ήδη υπάρχουσες δοµές. 

Και το µεγαλύτερο πρόβληµα όλων είναι η έλλειψη επιχειρή-
σεων. Και πώς θα έρθει κάποιος στην Ελλάδα να επενδύσει, είτε
Έλληνας µικροµεσαίος είτε µεγαλοεπενδυτής, όταν έχουµε ένα
εχθρικό περιβάλλον;

Όταν η πολιτική σκηνή της χώρας µεταβάλλεται συνεχώς -ΣΥ-
ΡΙΖΑ µε ΑΝΕΛ δεν συνεννοούνται και βέβαια οι υπόλοιποι εδώ
µέσα δεν έχουµε καµµιά απολύτως συνεργασία- και όταν τα οι-
κονοµικά και ο φορολογικός χάρτης αλλάζει συνεχώς, πώς θα
έρθει ένας επενδυτής; Όταν τα σύνορα είναι ακόµη κλειστά, η
γραµµή στην Ειδοµένη είναι ακόµη κλειστή, µε πέντε τέντες, µε
πέντε σκηνές, πώς θα έρθει; Και όταν µάλιστα δάνεια δεν δίνον-
ται πουθενά, ενώ η ανακεφαλαιοποίηση των τραπεζών έχει γίνει
µε κρατικά λεφτά. Δεν µπορείς να πάρεις δάνειο ως νέος επιχει-
ρηµατίας από πουθενά. 

Θα δώσω έναν ακόµη πίνακα από το Επιµελητήριο Σερρών,
όπου αναφέρεται ότι ο φορολογικός συντελεστής είναι 10% στη
Βουλγαρία, 10% στα Σκόπια, 15% στην Αλβανία, 12,5% στην
Κύπρο και 29% σε εµάς. Και ο ΦΠΑ είναι πάλι ο υψηλότερος. Τον
καταθέτω στα Πρακτικά, γιατί δεν έχω χρόνο να αναφερθώ
στους υπόλοιπους αριθµούς.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αναστάσιος Μεγαλοµύστα-
κας  καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κι εσείς τι κάνετε; Αντί να µειώσετε τις δαπάνες, όπως ζήτησαν
οι δανειστές, τις αυξάνετε. Δηµιουργείτε νέους οργανισµούς -το
ΔΑΛ, το ΡΑΛ, τη Γενική Διεύθυνση Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης-
και συνεχίζετε να φτιάχνετε κοµµατικούς στρατούς, όπως έκαναν
οι προηγούµενοι, και να κατασπαταλάτε το δηµόσιο χρήµα, δη-
µιουργώντας τις παθογένειες του παρελθόντος, που τόσο φω-
νάζουµε ότι πρέπει να λυθούν. 

Και αµφιβάλλω πολύ αν η έξοδος στις αγορές, που είναι στό-
χος όλων για να πάρουµε νέα δάνεια και να έρθει η ανάπτυξη,
θα χρησιµοποιηθεί για την πραγµατική αγορά ή θα δοθεί πάλι
για να δηµιουργήσουµε αυτούς τους κοµµατικούς στρατούς που
ανέφερα και προηγουµένως. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)
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Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Κι όλα αυτά όταν δεν άκουσα κανέναν κυβερνητικό να λέει ότι

σίγουρα την Τρίτη στο Eurogroup η συµφωνία θα έχει θετικό
πρόσηµο. Και να θέλαµε δηλαδή να το στηρίξουµε, δεν ξέρουµε
αν θα έχει θετικό πρόσηµο. Δεν µπορώ πραγµατικά να καταλάβω
τι σκέφτεστε. Και απευθύνοµαι τώρα στους Βουλευτές και όχι
στους Υπουργούς. 

Ακούω πολλούς από εσάς να φάσκετε και να αντιφάσκετε.
Άκουσα τον κ. Παπαχριστόπουλο να λέει: «Εµείς µιλάµε µε επι-
χειρηµατίες και µας λένε ότι οι προηγούµενοι φταίνε». Δεν σας
λένε οι επιχειρηµατίες µε τους οποίους µιλάτε ότι οι φόροι που
φέρνετε και γενικά όλα τα µέτρα δεν πρόκειται να φέρουν την
ανάπτυξη; Μάλιστα, θα φέρουν το αντίθετο. Θα τους σβήσουν
όλους. 

Άκουσα τον κ. Δηµαρά να λέει ότι µε θλίψη θα τα ψηφίσει,
όπως όλοι σας. Κι άκουσα τέλος και τον κ. Εµµανουηλίδη να λέει
ότι τα µνηµόνια τα έφεραν οι άλλοι. Αλλά εσείς τα συνεχίζετε δυ-
στυχώς. Πρέπει να σκεφτείτε, να αναλογιστείτε ότι όταν γυρίσετε
στον τόπο σας, αφού απολογηθείτε στον εαυτό σας γι’ αυτά που
ψηφίζετε, πρέπει να απολογηθείτε και στον κόσµο που σας στη-
ρίζει. Φτάνει πια αυτή η πολιτική. Φτάνει πια να εντείνουµε την
απαξίωση του κόσµου απέναντι στο πρόσωπό µας. 

Φυσικά και θα καταψηφίσουµε το νοµοσχέδιο. Και ελπίζουµε
να σκεφθείτε σοβαρά αυτό που πάτε να κάνετε.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει ο κ.
Θεοχάρης ως ανεξάρτητος Βουλευτής.

ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Πριν δώσετε τον λόγο, θα ήθελα για δευτερόλεπτα να µι-
λήσω, παρακαλώ, για κάτι που ειπώθηκε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Υπουργέ, µε
συγχωρείτε τώρα. Δεν απευθύνθηκε προσωπικά σε εσάς. 

ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Ειπώθηκε µια ανακρίβεια, που αφορά στο Υπουργείο Οι-
κονοµικών, και πρέπει να απαντήσω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Καλώς. Επειδή
όπως λέτε ειπώθηκε η ανακρίβεια, έχετε ένα λεπτό, αυστηρά
όµως, σας παρακαλώ πολύ. 

ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Λιγότερο από ένα λεπτό.

Ακούστηκε κάτι για τα ληξιπρόθεσµα. Στις πολιτικές εκτιµήσεις
να διαφωνούµε όσο θέλετε. Για τα στοιχεία δεν µπορούµε να δια-
φωνούµε. Τα ληξιπρόθεσµα χρέη των ετών 2013-2014 αυξήθη-
καν κατά 7,4 δισεκατοµµύρια. Μεταξύ 2014-2015 µειώθηκαν.
Έχω καταθέσει τα στοιχεία στη Βουλή. 

Μιλήσατε για το 2015 και για το 2016. Τον Ιανουάριο του 2014
αυξήθηκαν κατά 1 δισεκατοµµύριο 68 εκατοµµύρια. Ιανουάριος
του 2016, 800 εκατοµµύρια. Φεβρουάριος του 2014 1,659 δισε-
κατοµµύριο. Φεβρουάριος 2016 390 εκατοµµύρια. Τα στοιχεία
είναι αυτά. Αύριο στην οµιλία µου θα τα καταθέσω όλα για να
έχετε πλήρη στοιχεία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Υπουργέ, δε-
σµεύεστε για αύριο ή θα τα καταθέσετε τώρα; 

ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Θα τα καταθέσω αύριο στην οµιλία µου και θα αναφερθώ
αναλυτικά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Εντάξει, εντάξει. 
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΕΓΑΛΟΜΥΣΤΑΚΑΣ: Θα ήθελα τον λόγο για λι-

γότερο από δέκα δευτερόλεπτα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Δεν νοµίζω. Ο Υ-

πουργός είχε κάποια επιχειρήµατα. Εσείς καταθέσατε κάποια
στοιχεία. Ο Υπουργός είχε τα δικά του στοιχεία. Μην µπερδέ-
ψουµε τα στοιχεία. 

Τον λόγο έχει ο κ. Θεοχάρης. 
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΕΓΑΛΟΜΥΣΤΑΚΑΣ: Όχι, όχι. Εγώ έχω κατα-

θέσει τον πίνακα. Δεν πήρα δικά µου στοιχεία. Δεν τα κατα-
σκεύασα. Ήταν 76 δισεκατοµµύρια και έγιναν 87 δισεκατοµµύ-
ρια. 

ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Μεγαλώνουν τα ληξιπρό-
θεσµα. Δεν ξέρουµε καν για ποια ληξιπρόθεσµα µιλάµε. Εδώ

έκρυψε το κράτος τα ληξιπρόθεσµα για τρεις µήνες, από τον Δε-
κέµβριο του έτους µέχρι τον Μάρτιο, που αυξήθηκαν ξαφνικά τα
ληξιπρόθεσµα του κράτους προς τους ιδιώτες για να βελτιώσει
το έλλειµµα. Κοροϊδευόµαστε; Μισό δισεκατοµµύριο ληξιπρόθε-
σµα για να κοροϊδεύουµε τον ελληνικό λαό ότι έχουµε πρωτογε-
νές πλεόνασµα; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτά είναι γνωστά κόλπα. Τα
κάνετε καλύτερα από κάθε άλλον. Είστε φοβεροί. 

Σήµερα είστε, είµαστε αντιµέτωποι µε την ιστορία. Συνεπώς
ας δούµε τα πράγµατα µε λίγο πιο εφήµερη µατιά.

Κατ’ αρχάς, είστε στη δυσκολότερη θέση που µπορεί να έρθει
ένας Βουλευτής. Πρώτον, γιατί ψηφίζετε πράγµατα που ισχυρί-
ζεστε ότι δεν θέλετε. Θρηνείτε την ώρα που τα ψηφίζετε, µας
είπε ο κ. Δηµαράς. Σας σώζει, όπως φαίνεται, ότι δεν έχετε συ-
νείδηση. Γιατί όποιος Βουλευτής έχει συνείδηση παραιτείται. Δεν
ψηφίζει. Δεν ψηφίζει ενάντια στη συνείδησή του. 

Δεύτερον, γιατί ψηφίζετε πράγµατα που δεν κατανοείτε. Δύ-
σκολα και πίνεις και καπνίζεις και πίνεις καφέ, µας είπε η κ. Θεο-
πεφτάτου και έµεινε όλη η Ελλάδα άναυδη. Σας σώζει ότι κάνατε
τόσες κυβιστήσεις. Αθετήσατε τόσες υποσχέσεις, είπατε τόσα
ψέµατα που καταφέρατε να ζαλίσετε τον κόσµο. 

Τρίτον, γιατί ψηφίζετε χωρίς ελπίδα. Το βλέπω στα µάτια σας,
το ακούω στις οµιλίες σας, ακόµη και στις εκφράσεις σας. Δεν
πιστεύετε πως κάνετε καλό στον τόπο, στους πολίτες, ούτε καν
στους φίλους σας. Ξέρετε πως τους καταστρέφετε και τους οδη-
γείτε στην απόγνωση.

Σας σώζει ότι νιώθετε συνενοχή. Ψηφίζοντας, από πέρυσι, κα-
τεβήκατε ένα-ένα τα σκαλιά της συνενοχής, χωρίς επιστροφή.
Βλέπετε, ο βρεγµένος τη βροχή δεν τη φοβάται. Βάλατε φόρους,
πήρατε αποθεµατικά, κόψατε συντάξεις, ολοκληρώσατε ιδιωτι-
κοποιήσεις, κάνετε νέες ιδιωτικοποιήσεις, παραδώσατε τα δάνεια
του κόσµου. Η παράδοση των αποφάσεων για την τύχη όλης της
περιουσίας του δηµοσίου σε ξένους θα σας πειράξει; Η υποδού-
λωση της χώρας θα σας νοιάξει; Θα αυξήσετε τον ΕΝΦΙΑ σε αν-
θρώπους που δεν θα µπορούν να τον πληρώσουν.

Κάνω έκκληση. Ο ΕΝΦΙΑ, κύριε Υπουργέ, δεν πρέπει να υπερ-
βαίνει το 50% του εισοδήµατος του φορολογουµένου. Όχι στη
δήµευση. Δεν µπορείτε να αφήνετε σε συνταξιούχο εισόδηµα
µετά τον ΕΝΦΙΑ µικρότερο αυτού του οποίου δίνουµε ΕΚΑΣ. Αυ-
ξάνετε τον φόρο στο «Στοίχηµα» και δεν καταργείτε τη φορολό-
γηση των κερδών του παίκτη. Ως αποτέλεσµα, χάνετε 5,5% των
εσόδων. Αλλάξτε το τώρα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα καλούµαστε να ψηφί-
σουµε ένα ταµείο, στο οποίο δεν έχουµε έλεγχο, δεν ξέρουµε τι
δίνουµε, δεν ελέγχουµε τι ιδιωτικοποιείται. Ο διεθνής οικονοµι-
κός έλεγχος ήταν για ογδόντα ένα χρόνια, από το 1897 έως το
1978. Εσείς µας υποδουλώνετε για ενενήντα εννιά. 

Ορίστε κι ένα οµόλογο από τότε, για να θυµηθείτε πώς µας κα-
ταντήσατε.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Θεοχάρης (Χάρης) Θεοχά-
ρης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν οµόλογο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ορίστε. Εδώ ξαναγυρίσαµε. Στο 1897. Να το βλέπετε!
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του Ποταµιού και της Δη-

µοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)
Το µόνο θετικό, αν γίνει, είναι που η δηµόσια περιουσία φεύγει

µακριά από τα χέρια των πολιτικών, αυτών που την αξιοποιούν
για δικό τους όφελος. Και σε αυτό ο ΣΥΡΙΖΑ δεν διαφέρει σε τί-
ποτε από τους προηγούµενους. Μάλλον καλύτερα τα κάνει. 

Τι θα έπρεπε να γίνει; Πρώτον, να αποτιµηθεί τι του δίνουµε
του ταµείου. Δεύτερον, ο αρχικός σκοπός του να είναι η πλήρης
καταγραφή µέσω του Κτηµατολογίου. Τρίτον, να οριστεί η ετήσια
διαδικασία αποτίµησης της περιουσίας, για να δούµε αν µας κλέ-
βουν. Θα δώσουµε την περιουσία στους ξένους και δεν θα ξέ-
ρουµε αν µας κλέβουν; Τέταρτον, να απαγορευθεί η ιδιωτικο-
ποίηση ανώριµων περιουσιακών στοιχείων. Πέµπτο, η απόφαση
για το τι µπορεί να ιδιωτικοποιηθεί να είναι της Βουλής ή έστω
του Υπουργικού Συµβουλίου µετά από έκθεση του ταµείου σχε-
τικά µε την καταλληλότητα, την ωριµότητα δηλαδή των περιου-
σιακών στοιχείων. Έκτο, το δηµόσιο να θέτει στόχο στο ταµείο
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για το µέρισµα που θέλει να πάρει. Έτσι θα έχουµε λιγότερους
φόρους και περισσότερο κοινωνικό κράτος, για το οποίο -τάχα
µου- κόπτεστε. Έβδοµο, το ταµείο να έχει πλήρη ευχέρεια δια-
χείρισης µακριά από κοµµατικές επιρροές είτε σε προσλήψεις
είτε σε οτιδήποτε άλλο. Μόνο υπό αυτές τις προϋποθέσεις θα
µπορούσα να το ψηφίσω.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η υποκρισία περισσεύει. Το ξέ-
ρουν όλοι -Αντιπολίτευση και Συµπολίτευση- πως θεσµοθετούµε
µε αυτό το νοµοσχέδιο έναν νέο υπερεθνικό οργανισµό. Ο έλεγ-
χός του δεν είναι στα στενά όρια της χώρας µας. Ως εκ τούτου,
από το άρθρο 28 παράγραφος 2 του Συντάγµατος υποχρεούµα-
στε να το κάνουµε µε αυξηµένη πλειοψηφία εκατόν ογδόντα Βου-
λευτών. Δεν το άκουσα στην πρωινή, προσχηµατική κουβέντα
περί συνταγµατικότητας. Δεν το είπατε στον ελληνικό λαό, ούτε
η Συµπολίτευση ούτε η Αντιπολίτευση. Πού χάθηκαν τόσοι συν-
ταγµατολόγοι; 

Είστε όλοι συνένοχοι στη σιωπή. Είστε όλοι συνένοχοι στην
οµερτά. Εγώ τουλάχιστον τολµώ και το λέω. Η Κυβέρνηση φο-
βάται πως, αν το πει, θα πρέπει να ζητήσει τη βοήθεια της Αντι-
πολίτευσης ή θα αναγκαστεί να πάει σε εκλογές, αφού δεν θα
περάσει η συµφωνία. Η Αντιπολίτευση θέλει το ταµείο κατά
βάθος και φοβάται πως θα αναγκαστεί να δώσει συγκατάθεση.
Στο βάθος δεν θέλει τις εκλογές. Έτσι, λοιπόν, είστε συνένοχοι. 

Εγώ είµαι ξεκάθαρος. Καταγγέλλω την αντισυνταγµατικότητα
και λέω τους όρους κάτω από τους οποίους θα ψήφιζα. Όχι όπως
είναι τώρα. 

Κύριε Πρόεδρε, ζητάω να πω και δυο λόγια επί προσωπικού.
Μια παρέκβαση ενός λεπτού θα κάνω. Αυτό το Βήµα, εδώ, είναι
ιερό. Φιλοξενεί τους εξωκοινοβουλευτικούς Υπουργούς για να
λογοδοτούν και να ενηµερώνουν το Σώµα, όχι για να επιδει-
κνύουν την άγνοια και την αµετροέπειά τους. Ο κ. Αλεξιάδης συ-
νεχίζει να παραπλανά. Μας έφερε εδώ χθες µια σειρά δηµο-
σιευµάτων για τροπολογίες της προηγούµενης Κυβέρνησης και
αναρωτήθηκε αν εγώ ήµουν γενικός γραµµατέας τότε.

Ήµουν. Ε και; Δεν είχα καµµία σχέση, όπως το απέδειξα. Αν
δεν ξέρει την κοινοβουλευτική διαδικασία, ας µην µιλάει καλύ-
τερα και πάντως όχι την ώρα που χαρίζει πρόστιµα της Επιτρο-
πής Ανταγωνισµού και ευνοεί το λαθρεµπόριο µε αυτό εδώ το
νοµοσχέδιο που ψηφίζουµε. 

Το ξαναλέω. Εγώ δεν δεχόµουν παρεµβάσεις, ει µη µόνον από
τον νόµο. Η κυβέρνηση νοµοθετούσε για να µας πει πώς να λει-
τουργούµε. Εσείς έτσι αντιλαµβάνεστε τον ρόλο του Γενικού
Γραµµατέα Δηµοσίων Εσόδων; Του δίνετε εντολές για διευθετή-
σεις και το ανέχεται; Αιδώς!

Μας φέρατε µάλιστα δηµοσίευµα που κατηγορούσε η «ΑΥΓΗ»
τη Νέα Δηµοκρατία για δώδεκα «ντροπολογίες». Το πέντε το εί-
δατε πριν φέρετε το δηµοσίευµα; Το είδατε; Μιλάει για σκάνδαλο
µε την ενηµερότητα του Μεγάρου Μουσικής.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Θεοχάρη,
ολοκληρώστε, σας παρακαλώ.

ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρό-
εδρε.

Από τότε το κάνατε δύο φορές εσείς µε την Κυβέρνησή σας,
δύο φορές για το Μέγαρο Μουσικής. Με τον ν.4327 άρθρο 38
παράγραφος 2 και µετά µε τον ν.4342 άρθρο 53 παράγραφος 1. 

Δεν είδα την «ΑΥΓΗ» να µιλάει για ντροπή της Κυβέρνησης του
ΣΥΡΙΖΑ. Δεν είδα εσάς να παραιτείστε.

Τα πράγµατα είναι απλά. Επί ενάµιση χρόνο δεν αλλάζετε τη
διάταξη που καταγγέλλετε! Είστε συνυπεύθυνοι και ύποπτοι! Συ-
νυπεύθυνοι και ύποπτοι! Φύγετε ή σιωπήστε!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πιστεύετε πως µετά από αυτή
την ψήφιση όλα θα πάνε καλά και θα έρθει γρήγορα η ανάπτυξη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Θεοχάρη,
σας παρακαλώ! Υπερβήκατε και τα εννέα λεπτά.

ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε.
Μας είπατε πως αυτό δεν έγινε ακόµη, γιατί πέρυσι είχατε αυ-

ταπάτες. Λάθος. Πέρυσι είπατε ψέµατα. Αυταπάτες έχετε σή-
µερα, καθώς ονειρεύεστε «ELDORADO» επενδύσεων. 

Η πραγµατικότητα, όµως, θα έρθει αµείλικτη και όταν θα έρθει,
δεν θα έχετε πού να κρυφτείτε.

Σας ευχαριστώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει ο κ.
Τζελέπης, από τη Δηµοκρατική Συµπαράταξη.

ΜΙΧΑΗΛ ΤΖΕΛΕΠΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της συγκυβέρνησης, αφού προ-

ηγουµένως έχετε εξοντώσει µε την φοροεπιδροµή και την εισφο-
ροεπιδροµή δήµευσης των εισοδηµάτων των αγροτών, των νέων
επαγγελµατιών, των µικροµεσαίων, των επιστηµόνων, επιχειρείτε
τώρα, δύο εβδοµάδες µετά, να αποτελειώσετε τους πάντες και
τα πάντα και κάθε ελληνικό νοικοκυριό µε τους έµµεσους φό-
ρους, τους πλέον άδικους, που πλήττουν κυρίως τα φτωχά και
τα µεσαία λαϊκά στρώµατα. Αλλάζετε τη ζωή µε το συγκεκριµένο
νοµοσχέδιο εκατοµµυρίων Ελλήνων. Μόνο φρίκη πλέον προκα-
λείτε σε κάθε ελληνικό νοικοκυριό µε αυτό το νοµοσχέδιο και
απελπισία, άσχετα αν ο κ. Τσακαλώτος µάς λέει ότι η απελπισία
όταν επικρατεί στον ελληνικό λαό, είναι εχθρός της Αριστεράς.
Ο ίδιος την προκαλεί αυτή την απελπισία. 

Εµείς κατανοούµε τις αριστερίστικες ιδεοληψίες σας περί ανα-
κατανοµής των φορολογικών βαρών και άλλα τέτοια όµορφα.
Εσείς κατανοείτε, όµως, πως η επιβολή έµµεσων φόρων είναι µα-
κράν της αριστεράς ιδεολογίας σας, πως πλήττει τους πλέον
ανυπεράσπιστούς συµπολίτες µας, για τους οποίους, όπως λέ-
γατε, εµείς αδιαφορούσαµε; Μη µου ξαναπείτε πως αυτά ψηφί-
στηκαν το 2015 και κρίθηκαν τον Σεπτέµβρη, γιατί τότε και εγώ
θα επικαλεστώ τον ιδεολογικό σας κόφτη. 

Τι έγινε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Συµπολιτεύσεως,
εδώ ο κόφτης σας δεν λειτουργεί; Μας φέρατε, όµως, τον δηµο-
σιονοµικό κόφτη, ο οποίος θα λειτουργεί πολύ καλά στους µι-
σθούς και τις συντάξεις. 

Αυτό το νοµοσχέδιο θα ψηφιστεί από εσάς, κυρίες και κύριοι
Βουλευτές της Συµπολιτεύσεως, από εσάς που βγαίνατε στις
πλατείες, που φωνάζατε τότε, που σηκώνατε το µπαϊράκι της
επανάστασης για ξεπούληµα της δηµόσιας περιουσίας, για πταί-
σµατα τότε µπροστά σε αυτά τα οποία φέρνετε, για το «κανένα
σπίτι στα χέρια τραπεζίτη».

Τώρα τα δίνετε όλα για τον ΕΝΦΙΑ, ο οποίος λέγατε ότι ήταν
άδικος, ότι δεν διορθώνεται, ότι θα τον καταργούσατε.

Κι έρχεστε σήµερα εσείς που χρησιµοποιούσατε τότε πολύ εύ-
κολους, πιασάρικους χαρακτηρισµούς εις βάρος µας και ψηφί-
ζετε µία συµφωνία, η οποία οδηγεί τη χώρα στην απόλυτη
υποτέλεια. Δυστυχώς ο ελληνικός λαός έπρεπε να ζήσει και την
εκδοχή ΣΥΡΙΖΑ για να κατανοήσει το βάρος και τη συνθετικότητα
του οικονοµικού και κατ’ επέκταση του πολιτικού προβλήµατος
της χώρας. Μόνο, όµως, που προκαλέσατε βαθιά βλάβη στη χώ-
ρα και στη νέα γενιά ιδιαίτερα. 

Σας ρωτώ τώρα: Πού είναι η εθνική σας υπερηφάνεια; Πού
πήγαν οι πατριωτικές σας ιδέες, το εθνικό σας φρόνηµα, το αρι-
στερό σας φρόνηµα; Και µάλιστα χωρίζετε τώρα τον ιστορικό
χρόνο προ Σεπτεµβρίου του 2015 και µετά. 

Έχετε την εντύπωση ότι ο Σεπτέµβριος του 2015 είναι για εσάς
η πολιτική κολυµβήθρα του Σιλωάµ, όπου από κει και έπειτα εξα-
γνίζεστε και δεν κουβαλάτε τις αµαρτίες όσων είχατε υποσχεθεί
στον ελληνικό λαό, τον οποίο εξαπατήσατε για να κάνετε κόµµα,
για να πάρετε την Κυβέρνηση, για να στήσετε καθεστώς σήµερα,
αυτό που στήνετε µε το κράτος; 

Όχι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν λειτουργείτε σε ένα πο-
λιτικά αποστειρωµένο περιβάλλον που σας εξαγνίζει. Δυστυχώς
αυτά θα σας ακολουθούν και πολύ περισσότερο τα νοµοσχέδια,
τα οποία µας φέρνετε σήµερα εδώ. 

Έπεσαν οι µάσκες. Και βλέπουµε από εσάς άλλος να θρηνεί
γιατί είναι –λέει- εκτός της ιδεολογίας του, άλλος θα κλάψει αν
εκποιηθούν οι δηµόσιες επιχειρήσεις, άλλος µε πόνο καρδιάς θα
τα υπογράψει. 

Μία είναι η πράξη σε αυτή την περίπτωση και µάλιστα γενναία:
Ή καταψηφίζει ή παραιτείται. Κάτι που το πράξαµε εµείς και πα-
ραµείναµε πιστοί στις ιδέες µας. Δεν πουληθήκαµε µε πολιτικές
µεταγραφές για µια κυβερνητική καρέκλα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ) 

Όχι τσάµπα µαγκιές, λοιπόν! Αυτούς τους έχετε στις τάξεις
σας. Σας τους χαρίσαµε! Να τους χαίρεστε! 

Δεν θα πω για τη σουρεαλιστική τραγωδία, γιατί πραγµατικά
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οι λέξεις έχουν χάσει το νόηµά τους. Δεν χρειάζεται να ασχο-
ληθώ µε αυτά, γιατί πραγµατικά είναι πολύ κρίσιµη η κατάσταση
στον ελληνικό λαό για να πούµε ξανά τι λέγατε και τι πράττετε
σήµερα. 

Το νοµοσχέδιο αυτό, δυστυχώς, είναι η επιτοµή της πλήρους
παράδοσης µίας αναξιόπιστης, υποταγµένης και υποτελούς
χώρας στους δανειστές µε ευθύνη δική σας. Με τις διατάξεις
που προωθείτε έχει χαθεί η εθνική κυριαρχία. Με αυτή τη συµ-
φωνία µετατρέπετε τη χώρα σε αποικία, το νέο προτεκτοράτο
των κ. Τσίπρα – Καµµένου. 

Πλήθος ζητηµάτων, όµως, σε αυτό το νοµοσχέδιο θίγουν τον
πυρήνα του κράτους δικαίου και της διάκρισης εξουσιών. Αυτό-
µατος µηχανισµός δηµοσιονοµικής προσαρµογής προβλέπει τη
θέσπιση περιοριστικών µέτρων που µπορεί να φτάνουν και σε πε-
ρικοπές µισθών και συντάξεων, κατά παράβαση της κοινοβου-
λευτικής δηµοκρατίας. Και θίγεται έτσι ο πυρήνας διάκρισης των
εξουσιών. Η αύξηση, επίσης, των φόρων στην κατανάλωση πλήτ-
τει δυσανάλογα -όπως προανέφερα- κατά παράβαση της αρχής
της αναλογικής ισότητας, τους πιο αδύναµους. 

Σκοπός του υπερταµείου –λέει- είναι η πώληση της δηµόσιας
και κρατικής περιουσίας των Ελλήνων. Το εγχείρηµα αποπληρω-
µής κρατικού χρέους µε τα προϊόντα πώλησης της ελληνικής δη-
µόσιας περιουσίας είναι ό,τι πιο αντιαναπτυξιακό. Και έρχεστε
τώρα και µας λέτε ότι «ξέρετε, εµείς θα µεριµνήσουµε, ούτως
ώστε το 50% να πηγαίνει στην ανάπτυξη». Θα σας παρακαλούσα
να διαβάσετε το άρθρο 200, σελίδα 516, όπου λέει ότι η επενδυ-
τική πολιτική περιλαµβάνει και τη διαδικασία καθορισµού των πο-
σοστιαίων ορίων κάθε κατηγορίας επενδύσεων. Και αυτό θα σας
το καθορίζουν ακόµη. 

Ο κύριος δε ο οποίος κάνει κουµάντο σε αυτό το υπερταµείο,
είναι το εποπτικό συµβούλιο, το οποίο διορίζεται από τους εταί-
ρους. Αυτό διορίζει το διοικητικό συµβούλιο και ό,τι απόφαση
πάρει, µέσω της γενικής συνέλευσης ο ένας και µοναδικός µέ-
τοχος, το ελληνικό κράτος, πρέπει να έχει τη σύµφωνη γνώµη
του εποπτικού συµβουλίου. Δέσατε το ελληνικό κράτος, δυστυ-
χώς, χειροπόδαρα στους εταίρους και αυτή είναι δική σας ευ-
θύνη. 

Και για να έρθω λίγο και στον ΕΝΦΙΑ και τελειώνω, κύριε Πρό-
εδρε. 

Ακούµε εδώ πέρα για τον ΕΝΦΙΑ ότι µειώσαµε τις αντικειµενι-
κές αξίες. Θα εισπράξουµε τα ίδια, αλλά δεν θα επιβαρυνθεί κα-
νένας. Με συγχωρείτε, ποιοι είστε δηλαδή; Πώς θα το πράξετε
αυτό; Κάνετε κάτι πολύ έξυπνο, δυστυχώς. Αυξάνετε τις κλίµα-
κες, όλους τους συντελεστές κατά µέσο όρο 23,5% και ιδιαίτερα
δε για τους αγρότες. 

Εδώ κάνατε το κουτοπόνηρο. Εντάξατε όλα τα αγροτεµάχια
κανονικά σε ζώνες. Τα προσθέτετε συνολικά στην ακίνητη περι-
ουσία, που µέχρι τώρα εξαιρούταν, κι έρχονται οι αγρότες, που
οπωσδήποτε έχουν ένα σπίτι ή ένα, δύο αγροτεµάχια, τα οποία
είναι πάνω από 200.000 και εκεί η αύξηση είναι πλέον του 200%. 

Ένας αγρότης, που µέχρι τώρα πλήρωνε για το αγροτεµάχιο
2 µε 3 ευρώ, θα πληρώνει 6 µε 7 ευρώ το στρέµµα, κύριε Υπουρ-
γέ. Από τους αγρότες τα παίρνετε και πάλι και δυστυχώς, όπως
έχω πει επανειληµµένα, όπου έχετε δηµοσιονοµική τρύπα θεω-
ρείτε ότι βρήκατε τους διαπλεκόµενους, θεωρείτε ότι βρήκατε
την πλούσια τάξη, η οποία δεν πλήρωνε φόρους και ότι έκανε
φοροδιαφυγή, εισφοροδιαφυγή.

Από την άλλη πλευρά, ο κύριος Υπουργός µάς είπε για τους
αγρότες ότι τελείωσαν να είναι πολίτες αυτής της κατηγορίας.
Κάνετε κι εκεί κάτι πολύ έξυπνο. Λίγο-πολύ, το φορολογικό έρ-
χεται και ισορροπεί. Έχει µια αύξηση, την οποία θα την πληρώ-
σουν οι αγρότες, αλλά σταδιακά. Τους τα παίρνετε µε τις ασφα-
λιστικές εισφορές, 27% επί του εισοδήµατος, συν τις επιδοτήσεις
µέσα, οι οποίες ήταν αφορολόγητες. Μόνο οι ασφαλιστικές ει-
σφορές είναι 27%, συν 22%-45% η φορολογία, ήδη του παίρνετε
το 60% του εισοδήµατος του και των επιδοτήσεών του.

ΠΡΟΕΔΡΕΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Τζελέπη, σας
παρακαλώ πολύ. Ήδη, πλησιάζετε εννέα λεπτά κι εσείς. Δεν πάει
έτσι. 

ΜΙΧΑΗΛ ΤΖΕΛΕΠΗΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, κι ευχαριστώ για
την ανοχή σας.

Ήθελα να πω ότι είστε η Κυβέρνηση του «ναι» σε όλα. «Σόιµ-
πλε, στα δίνω όλα», λέτε. Έχετε υπογράψει την υποθήκη της χώ-
ρας και πανηγυρίζετε. 

Το δε αποτύπωµα που λέτε ότι θέλετε να αφήσετε, µάλλον το
βάλατε µε το δεξί σας χέρι, γιατί έτσι σας έµαθε, όπως το είπε
και προεκλογικά, ο συγκυβερνήτης σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)

ΠΡΟΕΔΡΕΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει ο κ. Συ-
ρίγος από τον ΣΥΡΙΖΑ.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΥΡΙΓΟΣ: Κύριοι συνάδελφοι, θα αρχίσω µε κάτι
το οποίο δεν µπορώ να το αφήσω αναπάντητο, υπό την έννοια
ότι µας αφορά όλους. Έγινε πολλή επίκληση του Φάουστ απόψε.
Θεωρώ ότι κανένας σε αυτή την Αίθουσα, είτε από εδώ είτε από
κει, παρ’ ότι µπορεί να υπάρχουν πολιτικές αντιπαλότητες, παρ’
ότι µπορεί να υπάρχουν διαφορετικές απόψεις, δεν ταυτίζεται µε
τον Φάουστ. Η επίκληση αυτή, ο χαρακτηρισµός αυτός, είναι
αδόκιµος και ατυχής, υπό την έννοια ότι αν σκεφτεί κανείς πώς
αρχίζει ο Φάουστ, µας αδικεί όλους µας. Κι αρχίζει κάπως έτσι:
«Εσπούδασα φιλοσοφία, νοµική, θεολογία. Και ιδού εγώ µε τόσα
φώτα, ίδια µωρός όπως και πρώτα». Πιστεύω ότι δεν αναλογεί
σε κανέναν σε αυτή την Αίθουσα, είτε από εδώ είτε από εκεί. 

Κύριοι συνάδελφοι, κανένας δεν µπορεί να αντιληφθεί το πε-
ριεχόµενο της σηµερινής συζητήσεως, εάν δεν συνδυάσει αυτή
µε τις συζητήσεις του θέρους του 2015. Είναι µια ενότητα. Η ση-
µερινή συζήτηση είναι συνέχεια των προηγουµένων. Τότε, συναι-
νετικά, εψηφίσθη το γενικό πλαίσιο και η συµφωνία. Η συναίνεση
ήταν ευρυτάτη. Πολλές από τις κουβέντες που γίνονται σήµερα
αποτελούν επανάληψη πανοµοιότυπων συζητήσεων και έκθεση
ιδίων προβληµατισµών που και τότε είχαν αναφερθεί. 

Ποιο, λοιπόν, είναι το σηµερινό παράδοξο; Μα, φυσικά, το ότι
η τωρινή διαφωνία έρχεται να αντικαταστήσει την παρελθούσα
συµφωνία επί του όλου. Αυτό το όλο, όµως, περιέγραφε και πε-
ριείχε τα πάντα µε περισσή λεπτοµέρεια, ώστε να µην αντιµετω-
πίζονται τώρα ως καινοφανή και αλλόκοτα. Η τωρινή διαφωνία
νοµίζουν κάποιοι ότι θα εξαλείψει την ανάµνηση της παρελθού-
σας συναίνεσης, λες και αυτό ήταν αµάρτηµα και θα λειτουργή-
σει ως κολυµβήθρα του Σιλωάµ για τα µέχρι τώρα βάσανά µας. 

Διατυπώνω την παρατήρηση αυτή, κριτικού χαρακτήρος, εξαι-
τίας της οποίας φρονώ ότι επιβάλλεται η διεξαγωγή νηφάλιας
συζήτησης, χωρίς αντεγκλήσεις και υπερβολές. Οι δεσµευτικές
συµφωνίες του περασµένου θέρους έχουν χρονικά όρια. Η δια-
πραγµάτευση -σκληρή και κοπιώδης, κατά τη γνώµη µου, άλλοι
ισχυρίζονται το αντίθετο- πρέπει να καταλήξει κάπου, παρά τις
διαφωνίες που υπάρχουν µεταξύ µας. 

Η αγορά, για την οποία πολλοί ολοφύρονται και τη φροντίζουν,
θέλει ησυχία και σταθερότητα. Εκεί συµφωνούµε όλοι. 

Το καλοκαίρι ο κόσµος περιµένει να δουλέψει. Μόνος τρόπος
είναι να κλείσουν τα ανοικτά θέµατα και να υπάρξει σιγουριά. Μια
προϋπόθεση εντασσόµενη στην καλοκαιρινή συµφωνία του 2015,
είναι οι δύσκολες σηµερινές ρυθµίσεις, προϊόντα αδήριτης ανάγ-
κης. Μία άλλη αρχίζει να διαφαίνεται και ελπίζω να προκύψει στο
Eurogroup της 24ης. Το εύχοµαι ολόψυχα και κατά βάθος πι-
στεύω ότι το εύχεστε και όλοι εσείς. Σε αυτό σκοπούν και οι προ-
σπάθειες της Κυβέρνησης.

Στο πλαίσιο αυτό επιβάλλεται ήρεµο πολιτικό κλίµα. Δεν το
διαπίστωσα όµως. Η άσκηση της κριτικής πρέπει να εµπεριέχει
και πρόταση, αλλιώς ο πολιτικός λόγος ακυρώνεται. Οι ρυθµίσεις
αυτές που συζητούµε είναι µία πρόταση. Ωστόσο, δεν έχω ακού-
σει πλην της κριτικής άλλη εναλλακτική στο πλαίσιο πάντα των
συµφωνιών που ψηφίσθηκαν ευρέως πέρυσι το καλοκαίρι.

Τον λίγο χρόνο που µου αποµένει –δεν θα εξαντλήσω όλο τον
χρόνο που έχω, είναι και η ώρα τέτοια και νοµίζω ότι ό,τι είχα να
πω, το είπα- θα ήθελα για λίγο να αναφερθώ σε ένα θέµα στο
οποίο αναφέρθηκα και στις επιτροπές, κύριε Υπουργέ. Αφορά το
άρθρο 52, δηλαδή, τον αυξηµένο ΦΠΑ στα νησιά και ιδιαίτερα
την περίπτωση της Σύρας. Αναφέροµαι σε αυτό χωρίς πολλές
λεπτοµέρειες σήµερα, καθότι εξέθεσα τότε την ιδιαιτερότητα της
περιπτώσεως. 

Πιστεύω ότι η σχετική διάταξη του ν.4334/2015 που ψηφίστηκε
απ’ όλους τότε και καθιέρωνε την σταδιακή εξέλιξη της επιβολής
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στο θέµα του αυξηµένου ΦΠΑ, επιτρέπει εξαιρέσεις µε την ανά-
λογη κριτική ερµηνεία. Σας καλώ να το λάβετε υπ’ όψιν. Ας είναι,
λοιπόν, αυτό το καλοκαίρι µία ανάσα για έναν χειµαζόµενο
αστικό πληθυσµό. Αυτή είναι η ιδιαιτερότητα που επικαλούµαι.

Και κλείνω µε µια λέξη-κλειδί που σαφώς όλοι την γνωρίζετε.
Είναι του λόγου το αληθές γι’ αυτά που είπα προηγουµένως και
για όσους γνωρίζουν. Θυµίζω το Νεώριο της Σύρου -που ενισχύει
αυτά που λέω- τα προβλήµατα που αντιµετωπίζει και τους αν-
θρώπους που έχει να θρέψει.

Ευχαριστώ πολύ -και συγγνώµη- για την ανοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κ. Συρίγο και για την εξοικονόµηση του χρόνου.

Τον λόγο έχει η κ. Βάκη από τον ΣΥΡΙΖΑ.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΒΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, επιτρέψτε µου να ξεκινήσω από

µία παρατήρηση επί της διαδικασίας. Έχει ιδιαίτερο ενδιαφέρον
να παρατηρήσει κανείς τον τρόπο µε τον οποίο εξελίσσεται η συ-
ζήτηση επί του παρόντος νοµοσχεδίου. Οικοδοµήσατε ένα µνη-
µόνιο αντικοινοβουλευτικής πρακτικής τις προηγούµενες µέρες,
ευτελίζοντας τη δηµοκρατία και τον ναό της, το ελληνικό Κοινο-
βούλιο, και παραδίδοντάς το βορά στους πιο µαύρους εχθρούς
της δηµοκρατίας, που µε αυτές τις πράξεις σας τους νοµιµοποι-
είτε. Επιλέξατε να συµµετέχετε µε κραυγές και τερατολογίες.

Και βεβαίως, προκαλεί κατάπληξη η στάση σας, ειδικά όταν
υιοθετείται από εκείνες τις παρατάξεις, οι οποίες τα προηγού-
µενα πέντε χρόνια επέβαλαν 63 δισεκατοµµύρια µέτρα, εξαέρω-
σαν το 25% του ΑΕΠ της χώρας, δηµιούργησαν ενάµισι εκατοµ-
µύριο ανέργους, έβαλαν λουκέτα σε τριακόσιες χιλιάδες επιχει-
ρήσεις.

Ακούγοντας, λοιπόν, όλον αυτό τον επικοινωνιακό ορυµαγδό,
ακόµα και ο πιο καλόπιστος πολίτης διερωτάται τι ακριβώς επι-
χειρείτε να κάνετε µε αυτή σας τη στάση. Μήπως θέλετε να δη-
µιουργήσετε µία τεχνητή ένταση, προκειµένου να ξεπλύνετε τις
τεράστιες ευθύνες που φέρετε για τη διακυβέρνηση της χώρας;
Μήπως δεν θέλετε να κλείσει η αξιολόγηση; Να µας το πείτε
ανοικτά.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το νοµοσχέδιο που ψηφίζουµε
είναι δύσκολο. Κανείς δεν πανηγυρίζει όταν επιβάλλονται φόροι
και κανείς δεν µπορεί να είναι ευτυχισµένος όταν ψηφίζονται και
κάποια µέτρα, τα οποία επιβαρύνουν την πραγµατική οικονοµία. 

Θα πρέπει, όµως, να συµφωνήσουµε όλοι µας ότι το παρόν νο-
µοσχέδιο αποτελεί την τελευταία υποχρέωση για την ολοκλή-
ρωση της αξιολόγησης. 

Η  του θα συµβάλει στην πολυπόθητη µετάβαση της χώρας
µας σε ένα σταθερό πλαίσιο ανάπτυξης µε κοινωνικό πρόσηµο,
µε όρους κοινωνικής δικαιοσύνης, ισονοµίας, ισοπολιτείας, δια-
φάνειας, αξιοκρατίας, αξιοπρέπειας, όλων αυτών, δηλαδή, των
πολύπαθων σηµαινοµένων, όλων αυτών των λέξεων που ευτελί-
σατε και ρίξατε στο καλάθι των απορριµµάτων.

Οι διατάξεις του παρόντος νοµοσχεδίου είναι αλήθεια ότι είναι
αποτέλεσµα µίας επίπονης, επίµονης και πολύµηνης διαπραγµά-
τευσης. Είστε, όµως, οι τελευταίοι που δικαιούνται να εγκαλούν
την Κυβέρνηση για τα αποτελέσµατα της διαπραγµάτευσης,
όταν προ ολίγων µηνών διαρρηγνύατε τα ιµάτιά σας ζητώντας
συµφωνία µε τους δανειστές εδώ και τώρα, πάση θυσία συµφω-
νία. 

Και βεβαίως αλγεινή εντύπωση προκαλεί το γεγονός ότι εσείς
οι ίδιοι πριν από µερικούς µήνες φωνάζατε µε πάθος και µε σθέ-
νος «ναι, στο µνηµόνιο», «ναι, στο δηµοψήφισµα», «ναι σε όλα»,
«Γερούν, γερά πάρ’ τους τα λεφτά» και λοιπά. Και σήµερα, µε
περισσή υποκρισία, λοιπόν, υποδύεστε έναν καινούριο ρόλο,
αυτόν του συµµάχου του λαού και των εργαζόµενων. 

Ακούστηκαν τερατολογίες, ακούστηκαν ψέµατα: αυξάνεται ο
ΕΝΦΙΑ, βρέχει φόρους, ξεπουλιούνται τα πάντα, µπαίνουν στο
στόχαστρο µισθοί και συντάξεις, παραδίδουµε τα κλειδιά της
χώρας στους ξένους. Όλη αυτή η ρητορική ανακυκλώνεται µε-
θοδικά όχι µόνο εντός αυτής της Αίθουσας αλλά και στα πλατό
των τηλεοπτικών πάνελ από διάφορους τηλεοπτικούς φίλους
σας. 

Και, βεβαίως, ο στόχος της πολιτικής υστερίας, διότι περί

υστερίας πρόκειται, δεν είναι άλλος από το να αποσιωπηθούν τα
πραγµατικά διακυβεύµατα και οι επιτυχίες της κυβερνητικής
προσπάθειας της Αριστεράς. Γιατί πραγµατικά είναι αδύνατον
να µην αναγνωρίσει κανείς τις τεράστιες προσπάθειες που κα-
ταβλήθηκαν για να ξεκινήσει επιτέλους η συζήτηση για το χρέος.
Είναι αδύνατον να µη βλέπει κανείς ότι, παρά τις λυσσώδεις προ-
σπάθειες εγχώριων και ξένων κύκλων, η χώρα έµεινε όρθια, η οι-
κονοµία υπερέβη τους στόχους για το προηγούµενο έτος και
τώρα µε αυτά τα δεδοµένα δηµιουργούνται επιτέλους οι προ-
ϋποθέσεις της εξόδου κινδύνου από το καθεστώς επιτροπείας.

Και µερικά ρητορικά ερωτήµατα -αν θέλετε ρητορικά. Προστα-
τεύθηκε ή δεν προστατεύθηκε η συντριπτική πλειοψηφία των
κόκκινων δανείων µε υποθήκη της πρώτης κατοικίας; Προστα-
τεύτηκαν ή όχι βασικά αγαθά από την αύξηση του ΦΠΑ κατά 1%;
Διασφαλίστηκε ή όχι η αξιοποίηση και όχι η εκποίηση της δηµό-
σιας περιουσίας; Διότι Λουξεµβούργο τέλος, έδρα η ελληνική
Κυβέρνηση µε δικαίωµα βέτο, 50% στο χρέος και 50% στην ανά-
πτυξη. Δεν θα ισχύει πια ότι από το πρώτο µέχρι το τελευταίο
ευρώ, που ήθελαν µετ’ επιτάσεως οι δανειστές, θα πηγαίνει στο
χρέος.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η Κυβέρνηση µε το παρόν νοµο-
σχέδιο τηρεί τη βασική δέσµευση για την εφαρµογή µιας συµ-
φωνίας που υπεγράφη το καλοκαίρι και ήταν προϊόν ενός
καταφανούς εκβιασµού και καταφανών πιέσεων. Αλλά πρέπει να
τηρήσουµε αυτή τη συµφωνία. Βάλαµε την υπογραφή µας. Τί-
ποτα περισσότερο, τίποτα λιγότερο. Ο στόχος είναι να σταθούµε
όρθιοι. Ο στόχος είναι να αναπτύξουµε την οικονοµία, δηµιουρ-
γώντας θέσεις αξιοπρεπούς εργασίας. 

Προφανώς και η επιβολή φορολογίας δεν βοηθάει την ανά-
πτυξη, το ξέρουµε όλοι µας. Όµως, το εύρος της φορολογικής
επιβάρυνσης συνολικά δεν έχει καµµία απολύτως σχέση µε τη
διαρκή εσωτερική υποτίµηση στην οποία είχε υποβληθεί ο ελλη-
νικός λαός τα προηγούµενα χρόνια. Διότι είστε υπεύθυνοι για
δώδεκα διαδοχικές οριζόντιες περικοπές συντάξεων. Είστε υπό-
λογοι για την απώλεια του 50% του εισοδήµατος µισθωτών και
συνταξιούχων. Είστε υπόλογοι για την κατάρρευση των µικροµε-
σαίων επιχειρήσεων, λόγω της συνταγής της εσωτερικής υποτί-
µησης που επιβάλατε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο ΣΥΡΙΖΑ παραµένει πρωτοπό-
ρος στη µάχη ενάντια στη λιτότητα κα παραµένει η αιχµή του δό-
ρατος µίας ευρύτατης ευρωπαϊκής συµµαχίας ενάντια στη νέα
ιερά συµµαχία που οικοδοµείται στην Ευρώπη του 21ου αιώνα,
που ευτέλισε την Ευρώπη, την καταδίκασε στη φτώχεια και, µαζί
µε χιλιάδες απέλπιδες ανθρώπους, έπνιξε στα νερά της Μεσο-
γείου και όλο το ευρωπαϊκό κεκτηµένο, τις αρχές και τις αξίες
του Ευρωπαϊκού Διαφωτισµού. 

Δεν είµαστε µόνοι µας στην Ευρώπη, ούτε είµαστε ανίσχυροι
πολιτικά. Ο αγώνας µας και οι αγωνίες µας είναι πολιτική παρα-
καταθήκη για όλες τις ευρωπαϊκές δυνάµεις εναντίον του ακ-
ραίου φιλελευθερισµού και των τερατογενέσεών του. 

Έχετε συνειδητοποιήσει τι γίνεται µε την ακροδεξιά στην Ευ-
ρώπη αυτή τη στιγµή; Εµείς θα συνεχίσουµε να παλεύουµε µε
όλες µας τις δυνάµεις για την ανατροπή των αρνητικών συσχετι-
σµών και προσπαθώντας να βγάλουµε την κοινωνία όρθια από
αυτή την ιστορία. 

Αυτές είναι οι καταβολές µας και οι αφετηρίες µας και µε βάση
αυτές θα συνεχίσουµε να πορευόµαστε µαζί και δίπλα στον ελ-
ληνικό λαό και θα τα καταφέρουµε. Θα καταφέρουµε να γυρί-
σουµε σελίδα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κυρία Βάκη, ολο-
κληρώστε, σας παρακαλώ. 

ΦΩΤΕΙΝΗ ΒΑΚΗ: Αυτό το χρωστάµε σε έναν καθηµαγµένο
λαό, που σήπεται στα ερείπια του κοινωνικού κράτους που εσείς
κατεδαφίσατε. Το χρωστάµε και στη νέα γενιά, που καταδικά-
σατε στη µετανάστευση και στον χειρότερο εφιάλτη που µπορεί
να συµβεί σε έναν νέο άνθρωπο: Να µην µπορεί να ονειρεύεται. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει η κ.
Ασηµακοπούλου από τη Νέα Δηµοκρατία. 

ΑΝΝΑ-ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
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εδρε. 
Νοµίζω ότι εάν έδινα έναν τίτλο σε αυτό τον οποίο ζούµε από

τον Ιανουάριο του 2015 µέχρι σήµερα θα ήταν: «Αυταπάτες για
εσάς, εξαπάτηση για τον ελληνικό λαό».

Ειλικρινά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Πλειοψηφίας,
εσείς που θα σηκώσετε το χέρι και θα πείτε «ναι σε όλα» αύριο
το απόγευµα, που θα πείτε «ναι» σε έµµεσους φόρους ύψους 1,8
δισεκατοµµύρια ευρώ έµµεσους φόρους που πλήττουν πρωτί-
στως τα αδύναµα κοινωνικά στρώµατα, που θα πείτε «ναι» στην
εκχώρηση όλης της περιουσίας του δηµοσίου άνευ όρων στους
δανειστές, θα πείτε «ναι» σε ένα αέναο µνηµόνιο, εσείς λοιπόν
που θα τα πείτε όλα αυτά –µε ελάχιστες εξαιρέσεις- µε εξοργίζει
ότι χαίρεστε. Πανηγυρίζετε και χειροκροτείτε τους Υπουργούς
που εξαγγέλλουν αυτά τα µέτρα. Χειροκροτείτε ο ένας τον
άλλον, σηκώνεστε εδώ στο Βήµα και τα υπερασπίζεστε. Χειρο-
κροτείτε και χαίρεστε! Και συνεχίζετε να λέτε πάλι ψέµατα: «Η
ανάπτυξη έρχεται, η εκτόξευση της ελληνικής οικονοµίας» και
λοιπά. Τι να πει κανείς;

Αναρωτιέµαι -και δεν νοµίζω να είµαι η µόνη: Μα, γιατί χαίρε-
στε τόσο πολύ, γατί γελάτε, γιατί πανηγυρίζετε, την ώρα που
όλος ο κόσµος τα έχει βάψει µαύρα; Ήρθαν είκοσι πέντε φορείς
εδώ και έβγαλαν κραυγή αγωνίας γι’ αυτά τα οποία ετοιµάζεστε
να κάνετε. 

Ειλικρινά, εγώ προτιµούσα το αφήγηµα: «Μας εκβίασαν, δεν
µπορούσαµε, δεν ξέραµε, είχαµε αυταπάτες». Ψέµατα ήταν και
αυτό, αλλά τουλάχιστον δεν εξόργιζε τόσο πολύ. Και –ξέρετε- η
οργή είναι ένα πολύ δυνατό συναίσθηµα, ιδίως όταν υπάρχει και
η απάτη. Είναι πιο δυνατή από τον θυµό, πιο δυνατή από την απο-
γοήτευση και από την απελπισία που οδήγησε τους Έλληνες πο-
λίτες να πιστέψουν αυτά που είπατε ότι «έρχεται η ελπίδα, θα
σκίσουµε το µνηµόνιο, θα σας δώσουµε δέκατη τρίτη σύνταξη
και θα αυξήσουµε τον κατώτατο µισθό».

Να όµως που δεν ήρθε, αλλά ήρθαν αυτά. Και µε αυτά ουσια-
στικά σήµερα τι κάνετε; Δηµεύετε την περιουσία των Ελλήνων.
Δηµεύετε την ιδιωτική περιουσία των Ελλήνων και τη δηµόσια πε-
ριουσία την εκχωρείτε άνευ όρων στους δανειστές. 

Τι έγιναν αυτά τα «κανένα σπίτι στα χέρια τραπεζίτη»; Πάνε
αυτά. Πάει η σεισάχθεια, πάνε οι εξαγγελίες των Υπουργών και
οι δεσµεύσεις του κ. Σταθάκη ότι δεν πρόκειται να δοθούν στα
κοράκια των αγορών. Πάνε όλα αυτά. 

Και όσων τα σπίτια γλιτώσουν από τους πλειστηριασµούς, θα
τους τα πάρετε σιγά σιγά µε τον νέο ΕΝΦΙΑ, ο οποίος όχι µόνο
δεν καταργήθηκε, αλλά αυξήσατε τους συντελεστές στα οικό-
πεδα, βάλατε µέσα τα αγροτεµάχια, µειώσατε στις 200.000 ευρώ
το όριο για τον πρόσθετο φόρο. 

Τι σηµαίνει αυτό; Σηµαίνει επιπλέον φορολόγηση στη µεσαία
τάξη. Θα τους τα πάρετε σιγά σιγά τα σπίτια. Φροντίσατε, βέ-
βαια, µε την ανακεφαλαιοποίηση οι τράπεζες να φτάσουν στα
χέρια των ξένων. Τα λεφτά των Ελλήνων -όσοι έχουν λεφτά- φρο-
ντίσατε επίσης να είναι εγκλωβισµένα στις τράπεζες, γιατί
έχουµε capital controls, που δεν ακούω κουβέντα για το πότε
µπορεί να φύγουν. 

Για όσους δε θέλουν να δουλέψουν, θέλουν να βγάλουν χρή-
µατα στον ιδιωτικό τοµέα, φροντίζετε να τους δώσετε το κατ’
εξοχήν αντικίνητρο: Ό,τι βγάλουν θα τους τα πάρει το κράτος.
Όποιος βγάζει λεφτά στον ιδιωτικό τοµέα, είτε φοράει γραβάτα
είτε δεν φοράει. 

Σε ελεύθερους επαγγελµατίες, οικονοµολόγους, γιατρούς, δι-
κηγόρους, αγρότες, µικροµεσαίους επιχειρηµατίες, ψιλικατζή-
δες, περιπτεράδες επιβάλλετε µια φορολογία, η οποία τους εξο-
ντώνει επαγγελµατικά. 

Και αν τυχόν µείνει λίγο διαθέσιµο εισόδηµα σε κανέναν, έχει
φροντίσει και γι’ αυτό ο κ. Τσίπρας µε 1,8 δισεκατοµµύρια ευρώ
έµµεσους φόρους.

Με το σηµερινό νοµοσχέδιο ο κ. Τσίπρας αυξάνει δεύτερη
φορά τους συντελεστές ΦΠΑ, αυξάνει το τέλος ταξινόµησης σε
αυτοκίνητα και φορτηγά, αυξάνει τον φόρο στα τσιγάρα, στην
µπίρα, στα αλκοολούχα ποτά, στον καφέ, στη βενζίνη, στο πε-
τρέλαιο θέρµανσης, στη σταθερή τηλεφωνία, στο ίντερνετ, στη
συνδροµητική τηλεόραση.

Παρατήρησα ότι στις οµιλίες των συναδέλφων από τον ΣΥΡΙΖΑ

και από τους Ανεξάρτητους Έλληνες, που δεν µίλησαν και καθό-
λου, δεν υπάρχει καµµία αναφορά στο κοµµάτι του νοµοσχεδίου
που έχει τους έµµεσους φόρους. Είναι ολοκληρωτική δήµευση
της περιουσίας των Ελλήνων. Δεν αφήσατε τίποτα για τίποτα.
Και αν µείνει τίποτα όρθιο, έχετε φροντίσει και γι’ αυτό. Φροντί-
σατε! Υπάρχει ο κόφτης!

Και ρωτώ ξανά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πώς είναι δυνα-
τόν να χαίρεστε;

Και αφού δηµεύετε την ιδιωτική περιουσία, φροντίζετε και για
τη δηµόσια. Άνευ όρων εκχώρηση για έναν αιώνα όλη της δηµό-
σιας περιουσίας σε ένα ταµείο, το οποίο το ελέγχουν οι ξένοι.
Και αυτοκαταργείστε κιόλας. Δεν ξέρω αν το έχετε καταλάβει,
αλλά οι Υπουργοί δεν θα σας ξαναρωτήσουν για αυτά τα πράγ-
µατα. Κανέναν στη Βουλή δεν θα χρειαστεί να ρωτήσουν. Θα τα
κάνουν µόνοι τους. Και εσείς χαίρεστε! Χαίρεστε και γι’ αυτό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εκτός από το καινούριο σας
αφήγηµα «η ανάπτυξη έρχεται», το µόνο που λέτε όλοι από αυτό
το Βήµα είναι ότι σαράντα χρόνια τώρα εσείς δεν κυβερνούσατε,
άρα δεν φταίτε για τίποτα.

Και εγώ σας ρωτώ: Εσείς, η Κυβέρνηση της «πρώτη φορά»
Αριστεράς, η Κυβέρνηση ριζοσπαστική Αριστερά µε ολίγη Δεξιά,
εσείς σαράντα χρόνια αυτά που λέγατε τι σχέση έχουν µε τη ση-
µερινή σας ρητορική, µε τη σηµερινή σας πολιτική, µε τη σηµε-
ρινή σας πρακτική; Μου γίνατε ξαφνικά µεταρρυθµιστές; Γίνατε
υπέρ της επιχειρηµατικότητας; Εσείς εδώ µέσα υπερασπίζεστε
τις ιδιωτικοποιήσεις, την αξιοποίηση της δηµόσιας περιουσίας,
µε τη συµµετοχή του ιδιωτικού τοµέα; Πού τα λέγατε αυτά σα-
ράντα χρόνια; Στα αµφιθέατρα τα λέγατε ή στις διαδηλώσεις;
Πού τα λέγατε ακριβώς;

Και αυτούς που υποτίθεται ότι υπερασπίζεστε, τους αδύνα-
µους, αυτούς που τους κόβετε το ΕΚΑΣ, που τους το ζητάτε και
αναδροµικά, τολµάτε και τους λέτε και φοροφυγάδες; Αυτούς
που θα τους πάρετε τα σπίτια, αυτούς που θα τους κλείσετε τις
µικρές επιχειρήσεις; Και χαίρεστε! Χαρείτε, λοιπόν, τα βουλευ-
τικά σας έδρανα. Θα µείνετε στην ιστορία ως η Κυβέρνηση της
«πρώτη φορά» Αριστεράς, η οποία κατέστρεψε την Ελλάδα µε
χαµόγελο!

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε την
κ. Ασηµακοπούλου.

Τον λόγο έχει η κ. Βούλτεψη από τη Νέα Δηµοκρατία. Είναι η
προτελευταία οµιλήτρια και θα κλείσουµε µε την κ. Κεραµέως.

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ ενάµιση χρόνο τώρα υποβάλλει

σαδιστικά τη χώρα και τον λαό της στο µαρτύριο του εικονικού
πνιγµού µόνο και µόνο για να κρύψουν τα ψέµατά τους και να
δείξουν ότι διαπραγµατεύονται σκληρά.

Τώρα, µε τη χώρα στην απόλυτη ασφυξία, έρχεται να φέρει
και τον διεθνή οικονοµικό έλεγχο, έναν διεθνή οικονοµικό έλεγχο
ανάλογο µε αυτόν που επιβλήθηκε µετά τον πόλεµο του 1897,
του «µαύρου ’97», τότε που οι Τούρκοι έφτασαν στον Δοµοκό και
παρενέβησαν οι Μεγάλες Δυνάµεις και µας έδωσαν δάνειο για
να πληρώσουµε τις πολεµικές αποζηµιώσεις στην Τουρκία, για
να µη χάσουµε τη Θεσσαλία.

Αυτή είναι η κατάσταση σήµερα. Απλώς ο κ. Τσίπρας ξεπέρασε
ακόµα και τον Δηλιγιάννη! Τα κατάφερε να πάει στα εκατό χρόνια
την υποδούλωση της χώρας. Και ενώ πάντα κατήγγελλε ότι η
χώρα γίνεται αποικία χρέους, τώρα την κάνει ο ίδιος µια αποικία
χρέους!

Και ο Υπουργός Οικονοµικών, ο κ. Τσακαλώτος, µάς λέει τώρα
ότι ο λόγος που η διάρκεια της επιτροπείας είναι µεγαλύτερη
από τη διάρκεια του δανείου είναι επειδή ο στόχος είναι ευρύτε-
ρος. Ίσως είναι η µόνη φορά που λένε την αλήθεια. Πράγµατι, ο
στόχος είναι ευρύτερος: η παράδοση της χώρας για έναν αιώνα,
στη διάρκεια του οποίου άλλοι θα αποφασίζουν για τις πλουτο-
παραγωγικές της πηγές και για τα περιουσιακά της στοιχεία.

Δίνουν αυτή τη στιγµή στα «αρπακτικά» -έτσι τα έλεγε ο κ. Τσί-
πρας- των αγορών, που θα χόρευαν στους ήχους των νταουλιών
του, και τα εξυπηρετούµενα δάνεια. Απλώς, αυτή τη στιγµή η Κυ-
βέρνηση κάνει νέα βαφτίσια. Ονοµάζει τα «κοράκια» «εταιρείες
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διαχείρισης απαιτήσεων» και τα «αρπακτικά» «εταιρείες απόκτη-
σης κόκκινων δανείων».

Ο ενδιάµεσος φορέας, που µας έλεγε ο κ. Σταθάκης από πριν
τις εκλογές µέχρι τώρα στην τελευταία του κοινή συνέντευξη µε
τον κ. Τσακαλώτο, έχει πάει περίπατο. Όµως, κάτι που δεν έχει
προσέξει κανείς -δεν είµαι σίγουρη, αλλά νοµίζω ότι έτσι είναι-
είναι το εξής: Οι εταιρείες διαχείρισης απαιτήσεων µπορούν να
έχουν έδρα όχι µόνο στην Ελλάδα, κύριοι συνάδελφοι, όχι µόνο
στα είκοσι οκτώ κράτη-µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αλλά και
σε κράτη-µέλη του Ευρωπαϊκού Οικονοµικού Χώρου, δηλαδή
στους ΕΖΕΣ, στην Ευρωπαϊκή Ζώνη Ελευθέρων Συναλλαγών.
Ποιες χώρες ανήκουν εκεί; Αρκεί να σας πω ότι µία από αυτές
είναι το Λιχτενστάιν.

Εποµένως εγκαθίσταται στο εσωτερικό απόλυτη αποικιοκρα-
τία και µεταφέρονται τα δάνεια των Ελλήνων στο εξωτερικό. Μου
κάνει εντύπωση πώς δεν το έχετε προσέξει ότι µιλάει για Ευρω-
παϊκό Οικονοµικό Χώρο. Τι άλλο θα δεχθείτε πια; 

Για την αύξηση του ΦΠΑ τι να πούµε τώρα; Να πούµε για τον
κ. Καµµένο, που έλεγε ότι «ΦΠΑ στα νησιά δεν µπαίνει όσο υπάρ-
χω»; 

Έχω εδώ το πρόγραµµά σας, του Σεπτεµβρίου, γιατί άκουσα
τον Κοινοβουλευτικό σας Εκπρόσωπο να λέει ότι όλα ήταν γνω-
στά, υπήρχε η συµφωνία και ήταν τόσο τοις εκατό, κ.λπ.. Πού
εδώ µέσα -γιατί δεν είναι του Ιανουαρίου, δηλαδή το πρόγραµµα
της Θεσσαλονίκης, είναι το παράλληλο πρόγραµµα του Σεπτεµ-
βρίου, για τις εκλογές του Σεπτεµβρίου- υπάρχει κάτι γραµµένο
από αυτά που ψηφίζετε σήµερα; Πού; Πείτε µου. 

Είπατε, δηλαδή, εσείς στις εκλογές του Σεπτεµβρίου ότι θα
δώσετε τα δάνεια σε funds; Δε νοµίζω. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΑΡΤΙΝΟΣ: Δεν είναι το παράλληλο που
ψηφίζουµε σήµερα.

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Πήγατε σε εκλογές και είπατε «παιδιά,
ψηφίστε µας για να τα δώσουµε στα funds;». Σας πληροφορώ
ότι δεν λέτε τίποτε από αυτά. Λέτε ότι θα κάνετε ενδιάµεσο
φορέα, στον οποίο θα σώσετε τα δάνεια. Δεν µιλάτε πουθενά για
εξυπηρετούµενα δάνεια, µόνο για µη εξυπηρετούµενα. Τους εί-
πατε ότι θα δώσετε και τα εξυπηρετούµενα; Απαντήστε µου.
Όµως, δεν βλέπω να είναι εδώ κανένας από τους αρχιτέκτονες
αυτού του εξαµβλώµατος. 

ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Είναι µία παρά η ώρα, κυρία Βούλτεψη. Θα τα πούµε αύριο
αυτά.

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Τι θέλετε να πείτε µε το ότι είναι µία
παρά; Τι σχέση έχει η ώρα; Με την ώρα έρχονται οι Υπουργοί
εδώ; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Σας παρακαλώ,
κυρία Βούλτεψη, να µη γίνεται διάλογος. 

Συνεχίστε, κυρία Βούλτεψη, χωρίς να σας διακόψει κανένας.
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Ο κ. Τσακαλώτος τώρα, στις 12 Απριλίου

έλεγε ότι διατηρούµε ως κυρίαρχη χώρα την επιλογή να αποφα-
σίζουµε το πώς φτάνουµε στους στόχους. Άρα τι; Εκείνος απο-
φάσισε, δηλαδή, για τα εξυπηρετούµενα δάνεια; 

Και στην Κοινοβουλευτική σας Οµάδα, απ’ ό,τι λέει το ρεπορ-
τάζ, πριν από λίγες ηµέρες ο κ. Τσακαλώτος είπε ότι για τον µη-
χανισµό-κόφτη η Κυβέρνηση θα έχει την πρωτοβουλία των
κινήσεων. Αυτό ψηφίζουµε σήµερα; Ότι η Κυβέρνηση θα αποφα-
σίζει; Βέβαια, τώρα κατατέθηκε τροπολογία, όπου µάθαµε ότι
δεν εξαιρούνται οι µισθοί και οι συντάξεις. Άρα δεν έχει η Κυβέρ-
νηση την πρωτοβουλία.

Επίσης, θέλω να σας πω ότι την 1η Σεπτεµβρίου 2015, που λέ-
γατε πάλι ψέµατα για να πάρετε τις εκλογές, ο ίδιος ο ΣΥΡΙΖΑ
µε σηµείωµά του για το υπερταµείο αυτό που ψηφίζετε σήµερα,
έλεγε ότι στο πλαίσιο της συµφωνίας του Ιουλίου το ταµείο θα
έχει έδρα την Ελλάδα, η διοίκηση και η διαχείρισή του θα γίνεται
από τις ελληνικές αρχές, µε τους θεσµούς να περιορίζονται σε
ρόλους εποπτείας και χορήγησης τεχνικής βοήθειας. Αυτό ψη-
φίζουµε σήµερα; Ψηφίζουµε αυτό ή ψηφίζουµε σύµφωνη γνώµη,
ουσιαστικά, για όλα τα µέλη του εποπτικού συµβουλίου του;
Πείτε µου. Γιατί αυτά γράφατε στο πρόγραµµα του Σεπτεµβρίου
και αυτά δεν υπήρχαν στη συµφωνία του Ιουλίου και του Αυγού-
στου. Άρα δεν ψηφίσαµε το ίδιο πράγµα απ’ ό,τι φαίνεται. Εσείς

άλλα είχατε στο νου σας. 
Τα είπατε ποτέ στον λαό, υπήρχε ποτέ στη συµφωνία αυτό το

πράγµα; Αντίθετα, στις εκλογές λέγατε για το νέο αυτό ταµείο
ότι ο τρόπος και η λειτουργία του, η εσωτερική δοµή του, ο κώ-
δικας εταιρικής διακυβέρνησης, η πιθανή σύνθεση των στοι-
χείων, το ενεργητικό του κ.λπ., όλα αυτά θα αποτελέσουν
αντικείµενο µιας οµάδας ανεξάρτητης δράσης. Σήµερα οι θεσµοί
περιορίζονται σε ρόλους εποπτείας και τεχνικής βοήθειας; Αυτό
ψηφίζουµε; Πρέπει να µας πείτε. 

Σε αυτές τις εκατόν δεκατρείς σελίδες που ήταν το πρό-
γραµµα του Σεπτεµβρίου του ΣΥΡΙΖΑ δεν υπάρχει τίποτε από ό,τι
νοµοθετείτε σήµερα. Όπως, επίσης, δεν υπάρχει τίποτα και στη
συµφωνία του Ιουλίου και του Αυγούστου. Ούτε για τον ΦΠΑ εί-
πατε στον κόσµο ότι θα τον πάτε στο 24% ούτε για τα κόκκινα
δάνεια είπατε ότι θα τα ρυθµίσετε έτσι. Τίποτε απ’ όλα αυτά. Λέ-
γατε ότι θα αναπτύξετε τη βιοµηχανία και τη µεταποίηση. Πώς;
Με πτώση του τζίρου και της βιοµηχανικής παραγωγής; Ή τους
είχατε πει ότι θα έχετε κλειστή δύο µήνες τη γραµµή της Ειδο-
µένης και δεν θα γίνονται οι µεταφορές, στο κεφάλαιο «Μεταφο-
ρές»; Λέγατε ξεκάθαρα ψέµατα και τότε και θα ήθελα να ξέρω
πού είναι ο κ. Φλαµπουράρης, ο οποίος έλεγε ότι δεν πουλάµε
ασηµικά.

Πού είναι ο κ. Καµµένος, ο οποίος έλεγε ότι θα έριχνε την Κυ-
βέρνηση, αν καταργείτο η έκπτωση του ΦΠΑ; Πού είναι ο κ. Τσί-
πρας, ο οποίος µας έλεγε ότι ξεπουλάµε τον ΟΣΕ; Πού είναι ο κ.
Τσακαλώτος, ο οποίος έλεγε ότι δεν θα συζητήσει την εργαλει-
οθήκη του ΟΟΣΑ και την φέρνει σήµερα; Πού είναι ο κ. Σταθά-
κης, ο οποίος έλεγε ότι σωστά δεν δέχτηκαν ποτέ καµµία ιδιω-
τικοποίηση και έχει ιδιωτικοποιήσει και τον αέρα που αναπνέ-
ουµε; Πού είναι, λοιπόν, όλοι αυτοί οι κύριοι, οι οποίοι έλεγαν ψέ-
µατα; 

Και πάνω από όλα, πού είναι ο κ. Σκουρλέτης, ο οποίος έλεγε
ότι κατάφερε –µε αυτό ασχολείται µόνο- να παραµείνει στο δη-
µόσιο ο ΑΔΜΗΕ; Αυτά λέει σήµερα; Έµεινε στο δηµόσιο ο
ΑΔΜΗΕ, αλλά ο κ. Σκουρλέτης έφερε νοµοτεχνική βελτίωση την
τελευταία ώρα σήµερα, από όπου προκύπτει ότι για να µπει Δι-
ευθύνων Σύµβουλος στον ΑΔΜΗΕ, πρέπει να υπάρχει έγγραφη
έγκριση από τον στρατηγικό επενδυτή; Αυτό είναι ο ΑΔΜΗΕ; 

Κοιτάξτε, κατά τη συνήθειά µου, γιατί δεν προλαβαίνω, παρα-
καλώ για τα Πρακτικά και για τον ιστορικό του µέλλοντος, ορίστε,
εδώ η οµιλία του κ. Καµµένου, που έλεγε ότι θα γινόταν παρά-
δεισος η χώρα αν είχε ΦΠΑ 5% στα νησιά, κι άλλες δηλώσεις του
κ. Καµµένου εδώ, και η δήλωση του κ. Σταθάκη σχετικά µε το ότι
είναι σαφές πως δεν θα διαπραγµατευτεί µε την τρόικα ποτέ. 

Όλα τα ψέµατα που λέγατε για τις αποκρατικοποιήσεις είναι
εδώ, για τον ιστορικό του µέλλοντος. Όλα τα ψέµατα που λέγατε
για τον ΦΠΑ και οι δηλώσεις σας είναι εδώ. Και να σας δώσω και
µια οµιλία του κ. Τσίπρα του 2011, µε θέµα την εκποίηση της δη-
µόσιας περιουσίας, να δείτε τι λέγατε τότε για τον ΟΣΕ, και φυ-
σικά τα απίστευτα ψέµατα που είπατε σχετικά µε την
παραχώρηση των δεκατεσσάρων αεροδροµίων που φέρνετε σή-
µερα για κύρωση. 

Τα καταθέτω όλα αυτά για τα Πρακτικά.
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Σοφία Βούλτεψη καταθέτει

για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκον-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε την
κ. Βούλτεψη. Τον λόγο έχει η κ. Κεραµέως, η τελευταία οµιλήτρια
για σήµερα. 

ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.  
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µια σύντοµη αναφορά επί της

διαδικασίας. Στο νοµοσχέδιο αυτό η καταστρατήγηση της διαδι-
κασίας πέρασε σε άλλο επίπεδο. Το νοµοσχέδιο αριθµεί τέσσε-
ρις χιλιάδες τετρακόσιες είκοσι µία σελίδες. Δεν ξέρω γιατί οι
συνάδελφοι µιλάνε για επτά χιλιάδες. Όχι, είναι τέσσερις χιλιά-
δες τετρακόσιες είκοσι µία. 

Μας απεστάλη στις εντεκάµισι το βράδυ της Τετάρτης. Η συ-
ζήτηση στην επιτροπή άρχιζε στη µία το µεσηµέρι της επόµενης
ηµέρας. Ακόµη και να µην κοιµόταν κάποιος, θα έπρεπε να δια-
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βάσει τριακόσιες είκοσι επτά σελίδες την ώρα, όλη νύχτα, χωρίς
κανένα διάλειµµα. Και λέω, απλά να διαβάσει. Δεν λέω να µελε-
τήσει. Δεν λέω να καταλάβει το συχνά δυσνόητο κείµενο. Δεν
λέω να αξιολογήσει τις συνέπειες. Δεν λέω να ετοιµαστεί να µι-
λήσει. Λέω, απλά να διαβάσει. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές της Πλειοψηφίας, µε το χέρι στην
καρδιά, διαβάσατε τέσσερις χιλιάδες τετρακόσιες είκοσι µία σε-
λίδες τη νύχτα της Τετάρτης; Η απάντηση νοµίζω ότι είναι προ-
φανής. 

ΦΩΤΕΙΝΗ ΒΑΚΗ: Το σώµα του νοµοσχεδίου είναι εκατόν σα-
ράντα σελίδες. 

ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ: Κι όµως πρόκειται για ένα τόσο σοβαρό
νοµοθέτηµα, το οποίο θα επηρεάσει τις ζωές µας, τις ζωές των
παιδιών µας, τις ζωές των εγγονών µας για τον επόµενο έναν
αιώνα. Και η Κυβέρνηση δεν είχε καν τη στοιχειώδη ευθιξία να
επιτρέψει στους Βουλευτές να διαβάσουν το νοµοθέτηµα αυτό,
προτού έρθει στη Βουλή. 

Και περνώ στο περιεχόµενο του νοµοσχεδίου, το οποίο είναι
δραµατικό. Και είναι δραµατικό γιατί τα µέτρα που περιλαµβά-
νονται είναι εξαιρετικά επώδυνα και ήταν παντελώς αχρείαστα
πριν από δεκαπέντε µήνες, όταν αναλάβατε τη διακυβέρνηση της
χώρας. Γιατί µε µαθηµατική ακρίβεια θα οδηγήσουν σε νέα επώ-
δυνα µέτρα, σε περαιτέρω ύφεση της πραγµατικής οικονοµίας
και -πολύ φοβάµαι- σε σταδιακή βίαιη φτωχοποίηση του παρα-
γωγικού και δηµιουργικού ιστού της χώρας. Και γιατί το αντάλ-
λαγµα για όλα αυτά σήµερα είναι µια αβέβαιη, θολή, µελλοντική
και υπό προϋποθέσεις ρύθµιση για το χρέος. 

Δυστυχώς, κυρίες και κύριοι, το εν λόγω νοµοθέτηµα βρίθει
αρνητικών σηµείων, για τα οποία η Νέα Δηµοκρατία το καταψη-
φίζει. Για λόγους οικονοµίας της συζήτησης, θα σταθώ µόνο σε
τρία από αυτά. Πρώτον, στην επιβολή νέων πρόσθετων φόρων,
δεύτερον, στη θέσπιση του λεγόµενου «κόφτη», και τρίτον, στη
σύσταση του λεγόµενου «υπερταµείου». 

Πρώτον, επιβολή νέων πρόσθετων φόρων. Ας πάρουµε ένα
παράδειγµα. Ας δούµε πώς διαµορφώνεται η καθηµερινότητα
του Γιάννη, ενός νέου ανθρώπου που έχει αποφοιτήσει από τη
σχολή, ζει στη Σύρο -την πατρίδα του αγαπητού συναδέλφου κ.
Συρίγου- και ψάχνει για δουλειά. 

Ας δούµε µια µέρα από τη ζωή του, όπως αυτή θα διαµορφω-
θεί µετά από την ψήφιση των µέτρων που εισηγείται η Κυβέρ-
νηση στο παρόν νοµοσχέδιο. 

Ο Γιάννης ξυπνάει το πρωί και αρχίζει να παίρνει τηλέφωνα
στις αγγελίες για δουλειά. Το τηλέφωνο, όµως, θα του κοστίζει
ακριβότερα µετά τα νέα µέτρα. 

Μπαίνει στο διαδίκτυο για να συνεχίσει την έρευνα για την
ανεύρεση εργασίας. Kαι αυτό, όµως, θα κοστίζει ακριβότερα. Δα-
νείζεται το αυτοκίνητο των γονιών του για να πάει στο σουπερ-
µάρκετ. Και η βενζίνη, όµως, θα κοστίζει ακριβότερα. Πηγαίνει
στο σουπερµάρκετ, και αυτό ακριβότερο µε την νέα αύξηση του
ΦΠΑ. Γυρνάει σπίτι, φτιάχνει καφέ. Και ο καφές ακριβότερος. Πη-
γαίνει να βοηθήσει τον πατέρα του που έχει ενοικιαζόµενα δω-
µάτια. Δεν υπάρχει, όµως, ψυχή γιατί κι αυτά, τα ενοικιαζόµενα
δωµάτια, γίνονται ακριβότερα. Ανοίγει την ειδοποίηση του ΕΝΦΙΑ
για τα δωµάτια. Και ο ΕΝΦΙΑ ακριβότερος. Έρχεται το βράδυ και
βγαίνει για µια µπίρα µε τους φίλους του. Και η µπίρα ακριβό-
τερη. Και πιάνει και το ηλεκτρονικό τσιγάρο, γιατί προσπαθεί να
κόψει το κάπνισµα, αλλά κι αυτό το κάνετε ακριβότερο!

Αυτή, κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, θα είναι µια τυπική
ηµέρα του Γιάννη, του κάθε Γιάννη αυτής της χώρας, µετά τη
νέα, πρόσθετη, αχρείαστη φοροεπιδροµή που επιβάλλετε. Και
σας διαβεβαιώνω, η λίστα που σας ανέφερα µε τους νέους φό-
ρους δεν είναι εξαντλητική -το ξέρετε καλύτερα από εµένα-, είναι
απλώς ενδεικτική. Κι όλα αυτά, γιατί; Αφ’ ενός γιατί η καταστρο-
φική διαχείριση της οικονοµίας από την Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-
ΑΝΕΛ και η ατέρµονη διαπραγµάτευση δηµιούργησε δηµοσιονο-
µικά κενά. Και αφ’ ετέρου, γιατί η Κυβέρνηση επέλεξε να καλύψει
τα δηµοσιονοµικά αυτά κενά πώς; Με πρόσθετους φόρους. Γιατί
η Κυβέρνηση διακατέχεται από ιδεοληπτική εµµονή απέναντι σε
καθετί το αναπτυξιακό, το δηµιουργικό, το παραγωγικό. Το επι-
βεβαίωσε άλλωστε και ο ίδιος ο Αντιπρόεδρος της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής, ο κ. Ντοµπρόβσκις, ο οποίος δήλωσε πως η επιβολή

περισσότερων φόρων, έναντι της περικοπής δαπανών, ήταν επι-
λογή της Κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ.

Δεύτερον, θέσπιση του κόφτη. Είναι γεγονός ότι οι δανειστές
επιµένουν στην εγκαθίδρυση του µηχανισµού αυτού αυτόµατης
περικοπής δαπανών. Τι αποδεικνύει η επιµονή αυτή; Αποδεικνύει
δύο πράγµατα. Πρώτον, την οικονοµική αναποτελεσµατικότητα
της υπέρµετρης και παράλογης αύξησης των φόρων. Γιατί; Γιατί
αύξηση των φόρων δεν σηµαίνει επ’ ουδενί και αντίστοιχη αύ-
ξηση της εισπραξιµότητας. Το αντίθετο. Και, δεύτερον, η επιµονή
των δανειστών για τον νέο αυτόν κόφτη αποδεικνύει την αναξιο-
πιστία της ελληνικής Κυβέρνησης.

Να σας θυµίσω ότι υπάρχει από το 2014 διορθωτικός µηχανι-
σµός αποκλίσεων. Άρα ποιος ο λόγος να θεσµοθετηθεί νέος κό-
φτης; Μα γιατί αυτός ο νέος κόφτης δεν είναι ίδιος. Είναι διαφο-
ρετικός. Είναι µόνιµος, είναι αυτόµατος και είναι οριζόντιος. Επί
της δικής σας διακυβέρνησης, λοιπόν, εξαιτίας της δικής σας
διαχειριστικής ανεπάρκειας και του ελλείµµατος εµπιστοσύνης
που εσείς δηµιουργήσατε στη σχέση µεταξύ δανειστών και Κυ-
βέρνησης, αυτόµατα και οριζόντια, αν διαπιστώνεται τυχόν αρ-
νητική απόκλιση στην εκτέλεση του προϋπολογισµού, επαναλαµ-
βάνω, αναιτιολόγητα, αυτόµατα και οριζόντια, µεταξύ άλλων θα
κόβονται µισθοί και συντάξεις. Και όλα αυτά χωρίς καν να συνέρ-
χεται η Βουλή για να το αποφασίζει όπως σήµερα.

Και τρίτον, κυρίες και κύριοι, υπερταµείο. Και εξηγούµαι, γιατί
ίσως αναρωτηθεί κανείς «Μα καλά, καταψηφίζει η Νέα Δηµοκρα-
τία το υπερταµείο;». Ναι, κυρίες και κύριοι. Η Νέα Δηµοκρατία
που τάσσεται ανοικτά και έµπρακτα υπέρ των ιδιωτικοποιήσεων,
που θα υπερψηφίσει φυσικά τις ιδιωτικοποιήσεις που είναι µέσα
σε αυτό το σχέδιο νόµου, που στηρίζει την ιδιωτική πρωτοβουλία,
που ενισχύει την επιχειρηµατικότητα, που δηµιουργεί τις συνθή-
κες για προσέλκυση επενδύσεων, ναι, καταψηφίζει το υπερτα-
µείο, πάνω απ’ όλα γιατί λείπουν οι ελάχιστες, αναγκαίες ασφα-
λιστικές δικλίδες για την κατοχύρωση του εθνικού συµφέροντος.

Θα είµαι ειλικρινής. Πρέπει να µας προβληµατίσει το γεγονός
ότι το κράτος δεν έχει µπορέσει διαχρονικά να αξιοποιήσει απο-
τελεσµατικά τα περιουσιακά του στοιχεία. Όµως εδώ, κυρίες και
κύριοι, πρόκειται για κάτι τελείως διαφορετικό. Γιατί; Γιατί βρι-
σκόµαστε ενώπιον µιας πρωτοφανούς εκχώρησης του συνόλου
σχεδόν των περιουσιακών στοιχείων της χώρας, γιατί µόνος ο
Υπουργός Οικονοµικών θα µπορεί να µεταβιβάζει µελλοντικά πε-
ριουσιακά στοιχεία του δηµοσίου στο ταµείο αυτό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Λίγο την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε.
Γιατί η διαχείριση όλων αυτών των περιουσιακών στοιχείων θα

γίνεται ουσιαστικά από τους δανειστές, χωρίς έλεγχο της Βου-
λής και χωρίς καµµία λογοδοσία. Γιατί η εκχώρηση αυτή διαρκεί
για σχεδόν έναν αιώνα, ενενήντα εννέα χρόνια για την ακρίβεια,
ενώ τα δάνεια του τρίτου µνηµονίου, για τα οποία υποθηκεύουµε
την περιουσία αυτή, λήγουν κατά µέσο όρο σε τριάντα τρία χρό-
νια.

Άρα, µε λίγα λόγια, παραδεχόµαστε ως Ελληνική Δηµοκρατία
ότι και να επιτύχει το πρόγραµµα και να επιστρέψουµε στην ανά-
πτυξη και να βγούµε στις αγορές και να ξεπληρώσουµε τα δάνειά
µας µέχρι το 2049, όπως προβλέπεται, παρ’ όλα αυτά σχεδόν
όλα τα περιουσιακά στοιχεία της χώρας µας θα είναι υποθηκευ-
µένα µέχρι πότε; Μέχρι το 2115! Το επαναλαµβάνω: µέχρι το
2115!

Και ενώ στο τρίτο µνηµόνιο του περασµένου Αυγούστου υπήρ-
χε όριο στα περιουσιακά στοιχεία του δηµοσίου, τα οποία θα µε-
ταβιβάζονταν στο υπερταµείο, 50 δισεκατοµµύρια ευρώ, το όριο
αυτό όµως τώρα δεν υπάρχει. Δεν υπάρχει το όριο των πενήντα
δισεκατοµµυρίων ευρώ. Έχει εξαφανιστεί. Δεν υπάρχει πλέον κα-
νένας ποσοτικός περιορισµός στα στοιχεία προς µεταβίβαση σε
αυτό το υπερταµείο. Και γι’ αυτό δεν έχουµε ακούσει λέξη από
την Κυβέρνηση.

Κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, όταν πονάει το κεφάλι σου
παίρνεις παυσίπονο. Δεν κόβεις το κεφάλι σου. Όταν οι δοµές
του κράτους δεν λειτουργούν, τις βελτιώνεις. Δεν παραδίδεις τα
κλειδιά στους ξένους.

Κυρίες και κύριοι, αυτό το νοµοθέτηµα καταδεικνύει εκ νέου
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την ανευθυνότητα, τη διγλωσσία, την ανεπάρκεια της Κυβέρνη-
σης ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ. Η χώρα πρέπει να αλλάξει σελίδα, πρέπει να
αλλάξει µείγµα πολιτικής. Οι περισσότεροι φόροι οδηγούν σε πε-
ραιτέρω ύφεση, σε καθίζηση της οικονοµίας. Χρειάζεται µια πο-
λιτική µε λιγότερους φόρους και πάνω απ’ όλα, µε πραγµατικά
κίνητρα για ανάπτυξη και δηµιουργία θέσεων εργασίας. Και αυτή
την πολιτική απλά δεν µπορεί να την υπηρετήσει η Κυβέρνηση
ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε την
κ. Κεραµέως.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Με τη συναίνεση

του Σώµατος και ώρα 0:48’ λύεται η συνεδρίαση για σήµερα Κυ-
ριακή 22 Μαΐου 2016 και ώρα 10:00’, µε αντικείµενο εργασιών
του Σώµατος, νοµοθετική εργασία: συνέχιση της συζήτησης και
ψήφιση του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Επεί-
γουσες διατάξεις για την εφαρµογή της συµφωνίας δηµοσιονο-
µικών στόχων και διαρθρωτικών µεταρρυθµίσεων και άλλες
διατάξεις», σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµη-
θεί.
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